
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν από-

φοιτοι από τον Σύλλογο Β' Θηλέων Μαρασλείου Σχολής, µα-
θητές από το 2ο Γυµνάσιο Ηρακλείου Κρήτης, το 2ο Δη-
µοτικό Σχολείο Πανοράµατος Θεσσαλονίκης και το 6ο και
44ο Δηµοτικό Σχολείο Ηρακλείου Κρήτης, σελ. 2023, 2030,
2038, 2060

2. Ειδική Ηµερήσια Διάταξη: Συζήτηση επί της προτάσεως
δυσπιστίας κατά της Κυβέρνησης που υπέβαλαν ο Πρόεδρος
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστι-
κής Αριστεράς - Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου και  Αρχηγός
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης κ. Αλέξης Τσίπρας και 71
Βουλευτές του Κόµµατός του, σελ. 2015

3. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 2016, 2019, 2020, 2021,
2022, 2024, 2025, 2026, 2028, 2030, 2031, 2032, 2033, 2035,
2042, 2044, 2046, 2050,  2052, 2053, 2054, 2058, 2060, 2062,
2064, 2065, 2066, 2071, 2074, 2075, 2078, 2080, 2091, 2092

4. Επί προσωπικού θέµατος, σελ. 2050
5. Καταγγελία του Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου του Συ-

νασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς / Ενωτικού Κοινωνικού
Μετώπου κ. Π. Λαφαζάνη για προπηλακισµό Βουλευτών από
ΜΑΤ στο Ραδιοµέγαρο, σελ. 2064

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ

ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ Ι. , σελ. 2036 - 2052
ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ Ι. , σελ. 2027 – 2036, 2078 - 2093
ΚΑΛΑΝΤΖΗΣ Γ. , σελ. 2052 - 2064
ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ Χ. , σελ. 2064 - 2078
ΤΡΑΓΑΚΗΣ Ι. , σελ. 2015 - 2027

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί της Ειδικής Ηµερήσιας Διάταξης:
ΑΓΑΘΟΠΟΥΛΟΥ Ε. , σελ. 2090, 2091
ΑΗΔΟΝΗΣ Χ. , σελ. 2020
ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ Ε. , σελ. 2035, 2036
ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ - ΑΒΡΑΜΗΣ Μ. , 

σελ. 2052, 2053
ΒΑΛΑΒΑΝΗ  Ό. , σελ. 2088
ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ Μ. , σελ. 2085
ΒΟΓΙΑΤΖΗΣ Π. , σελ. 2030
ΒΟΡΙΔΗΣ Μ. , σελ. 2059, 2060
ΒΟΥΤΣΗΣ Ν. , σελ. 2060
ΓΕΡΑΣΙΜΙΔΟΥ Ε. , σελ. 2067
ΓΚΙΟΚΑΣ Ι. , σελ. 2019
ΓΡΕΓΟΣ Α. , σελ. 2084
ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ Λ. , σελ. 2033
ΔΡΙΤΣΑΣ Θ. , σελ. 2060
ΔΡΙΤΣΕΛΗ Π. , σελ. 2044
ΖΑΧΑΡΙΑΣ Κ. , σελ. 2075
ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ Π. , σελ. 2029, 2030
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Α. , σελ. 2065
ΚΑΝΕΛΛΗ Γ. , σελ. 2041
ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ Μ. , σελ. 2022, 2023
ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ Β. , σελ. 2077, 2078, 2079
ΚΑΡΑΜΑΝΛΗ  Ά. , σελ. 2023
ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ Ι. , σελ. 2045, 2046

ΚΑΨΗΣ Π. , σελ. 2048, 2049
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ Β. , σελ. 2038
ΚΕΛΛΑΣ Χ. , σελ. 2039
ΚΟΝΣΟΛΑΣ Ε. , σελ. 2081
ΚΟΥΖΗΛΟΣ Ν. , σελ. 2040
ΚΟΥΙΚ Τ. , σελ. 2050, 2051
ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ Π. , σελ. 2060, 2070
ΚΟΥΚΟΥΤΣΗΣ Δ. , σελ. 2015, 2016
ΚΟΥΝΤΟΥΡΑ  Έ. , σελ. 2037
ΚΟΨΑΧΕΙΛΗΣ Τ. , σελ. 2083
ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ Μ. , σελ. 2046, 2047
ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ Δ. , σελ. 2072
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ Ε. , σελ. 2090
ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ Γ. , 

σελ. 2028, 2029
ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ Π. , σελ. 2030, 2054, 2056, 2057, 

2058, 2072
ΛΟΒΕΡΔΟΣ Α. , σελ. 2025
ΜΑΚΡΗ Ζ. , σελ. 2043
ΜΑΚΡΗ ΘΕΟΔΩΡΟΥ Ε. , σελ. 2040
ΜΑΝΗ-ΠΑΠΑΔΗΜΗΤΡΙΟΥ Α. , 

σελ. 2035
ΜΑΝΙΑΤΗΣ Ι. , σελ. 2076, 2077
ΜΑΡΙΑΣ Ε. , σελ. 2062, 2063
ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ Π. , σελ. 2082
ΜΟΥΤΣΙΝΑΣ Π. , σελ. 2086, 2087
ΜΠΑΡΚΑΣ Κ. , σελ. 2073, 2074
ΜΠΑΤΣΑΡΑ Γ. , σελ. 2074, 2075
ΜΠΕΖΑΣ Α. , σελ. 2092, 2093
ΜΠΟΛΑΡΗΣ Μ. , σελ. 2042, 2043
ΜΩΡΑΪΤΗΣ Ν. , σελ. 2031, 2032
ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ Α. , σελ. 2044
ΝΤΑΒΡΗΣ Γ. , σελ. 2091, 2092
ΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ Α. , σελ. 2021, 2022
ΝΤΟΛΙΟΣ Γ. , σελ. 2036
ΞΗΡΟΤΥΡΗ - ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ Α. , 

σελ. 2017
ΠΑΝΑΓΟΥΛΗΣ Ε. , σελ. 2033
ΠΑΝΟΥΣΗΣ Ι. , σελ. 2041
ΠΑΦΙΛΗΣ Α. , σελ. 2048
ΡΕΠΟΥΣΗ Μ. , σελ. 2030
ΣΑΛΤΟΥΡΟΣ Δ. , σελ. 2080, 2081
ΣΕΝΕΤΑΚΗΣ Μ. , σελ. 2087
ΣΚΑΝΔΑΛΙΔΗΣ Κ. , σελ. 2047, 2048
ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ Χ. , σελ. 2027, 2028
ΣΤΑΜΑΤΗΣ Δ. , σελ. 2069, 2070
ΣΤΑΜΕΝΙΤΗΣ Δ. , σελ. 2016
ΣΤΑΥΡΟΓΙΑΝΝΗΣ Ν. , σελ. 2067
ΣΤΥΛΙΟΣ Γ. , σελ. 2032
ΤΖΑΒΑΡΑΣ Κ. , σελ. 2054, 2057
ΤΣΙΠΡΑΣ Α. , σελ. 2069
ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ Ν. , σελ. 2079, 2080
ΦΟΥΝΤΑ Ν. , σελ. 2054
ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ Μ. , σελ. 2018, 2019
ΧΡΙΣΤΟΓΙΑΝΝΗΣ Δ. , σελ. 2051
ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ Π. , 

σελ. 2089, 2090
ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ Μ. , σελ. 2055, 2056, 2058
ΨΥΡΡΑΣ Θ. , σελ. 2085

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΚΔ’

Σάββατο 9 Νοεµβρίου 2013



Β. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΑΛΕΞΟΠΟΥΛΟΣ Α. , σελ. 2019, 2022
ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ Ε. , σελ. 2025
ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ – ΑΒΡΑΜΗΣ Μ. , 

σελ.2052, 2053
ΒΟΓΙΑΤΖΗΣ Π. , σελ. 2026
ΒΟΡΙΔΗΣ Μ. , σελ. 2060, 2064
ΒΟΥΤΣΗΣ Ν. , σελ. 2052, 2058, 2060
ΓΕΛΑΛΗΣ Δ. , σελ. 2019, 2025
ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ Ι. , σελ. 2042,  2044, 2046, 2050, 

2052
ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ Ι. , σελ. 2028, 2030, 2031, 2033, 

2035, 2078, 2080, 2091, 
2092

ΔΡΙΤΣΑΣ Θ. , σελ. 2091
ΚΑΛΑΝΤΖΗΣ Γ. , σελ. 2052, 2053, 2054, 2058, 

2059, 2060, 2062, 2064
ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ Μ. , σελ. 2021, 2022
ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ Β. , σελ. 2078
ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΙΔΗΣ Χ. , σελ. 2058
ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ Π. , σελ. 2024, 2025, 2026, 2042, 

2058, 2064, 2065, 2066, 
2071

ΛΟΒΕΡΔΟΣ Α. , σελ. 2025
ΜΑΝΤΑΣ Χ. , σελ. 2058
ΜΑΡΙΑΣ Ε. , σελ. 2052, 2065
ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ Χ. , σελ. 2064, 2065, 2066, 2067, 

2068, 2070, 2071, 2074, 
2075, 2078

ΜΗΤΡΟΠΟΥΛΟΣ Α. , σελ. 2054
ΜΠΟΛΑΡΗ Μ. , σελ. 2064
ΜΠΟΥΡΑΣ Α. , σελ. 2025, 2054, 2058, 2071
ΜΩΡΑΪΤΗΣ Ν. , σελ. 2022
ΠΑΦΙΛΗΣ Α. , σελ. 2065, 2071
ΡΕΠΟΥΣΗ Μ. , σελ. 2031
ΡΗΓΑΣ Π. , σελ. 2071
ΣΑΚΟΡΑΦΑ Σ. , σελ. 2074
ΤΖΑΒΑΡΑΣ Κ. , σελ. 2053
ΤΡΑΓΑΚΗΣ Ι. , σελ. 2016, 2019, 2020, 2021, 

2022, 2024, 2025, 2026
ΤΣΟΥΜΑΝΗΣ Δ. , σελ. 2064
ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ Π. , 

σελ. 2071
ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ Μ. , σελ. 2058

Γ. Επί προσωπικού θέµατος:
ΚΑΨΗΣ Π. , σελ. 2050

Δ. Επί της καταγγελίας:
ΑΓΑΘΟΠΟΥΛΟΥ Ε. , σελ. 2090
ΒΑΛΑΒΑΝΗ  Ό. , σελ. 2064
ΒΟΡΙΔΗΣ Μ. , σελ. 2064, 2070
ΒΟΥΤΣΗΣ Ν. , σελ. 2069, 2070
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Α. , σελ. 2065, 2071
ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ Π. , σελ. 2065
ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ Π. , σελ. 2064, 2065, 2066, 2067, 

2071, 2072
ΜΑΝΙΑΤΗΣ Ι. , σελ. 2076
ΜΑΡΙΑΣ Ε. , σελ. 2065, 2071
ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ Χ. , σελ. 2065, 2066
ΜΑΤΘΑΙΟΠΟΥΛΟΣ Α. , σελ. 2066
ΜΠΑΡΚΑΣ Κ. , σελ. 2073
ΜΠΕΖΑΣ Α. , σελ. 2092
ΠΑΦΙΛΗΣ Α. , σελ. 2065, 2071
ΣΤΑΜΑΤΗΣ Δ. , σελ. 2066, 2068, 2069, 2072
ΤΣΙΠΡΑΣ Α. , σελ. 2067, 2068
ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ Ν. , σελ. 2066, 2072



Αθήνα, σήµερα στις 9 Νοεµβρίου 2013, ηµέρα Σάββατο και
ώρα 11.03’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Α’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΙΩΑΝΝH ΤΡΑΓΑΚΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Συνέχιση της συζήτησης επί της προτάσεως δυσπιστίας κατά
της Κυβέρνησης που υπέβαλαν ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτι-
κής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ – Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου και Αρ-
χηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης κ. Αλέξης Τσίπρας και
εβδοµήντα ένας Βουλευτές του κόµµατός του, σύµφωνα µε τα
άρθρα 84 του Συντάγµατος και 142 του Κανονισµού της Βουλής.

Τον λόγο έχει ο κ. Δηµήτριος Κουκούτσης, Βουλευτής της
Χρυσής Αυγής.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΚΟΥΤΣΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κρίνουµε ότι είναι εθνική και κοινωνική αναγκαιότητα να πάψει

να υπάρχει αυτή η συγκυβέρνηση. Ίσως κάποιοι νοµίζουν ότι µε
έναν Τσοχατζόπουλο ή κάποιον Παπαγεωργόπουλο «καθάρι-
σαν», αλλά είναι γελασµένοι.

Οι κυριότεροι λόγοι για τους οποίους κρίνουµε ότι αυτή η Κυ-
βέρνηση έχει πάρα πολλές αµαρτίες είναι αυτές εδώ οι σελίδες
µε καταγεγραµµένα τα εκατόν εξήντα σκάνδαλα της συγκυβέρνη-
σης.

Το καταθέτω στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Δηµήτριος Κουκούτσης κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Για να πορευθεί ο λαός προς το µέλλον απαιτούνται κυρίως
δύο προϋποθέσεις. Η πρώτη και σηµαντικότερη είναι η ηγεσία.
Η δεύτερη είναι το όραµα, είναι η ιδέα. 

Έναν αιώνα πριν ο λαός µας, παρ’ ότι πάµφτωχος, ταλαιπω-
ρηµένος από τις κακουχίες της ζωής, τραβούσε το ξίφος από τη
θήκη και διεκδικούσε στο πεδίο της τιµής την απελευθέρωση των
υπόδουλων στους βαρβάρους αδελφών του και των αρχέγονων
ελληνικών πατρίδων, Μακεδονία, Ήπειρος, Θράκη, Ιωνία. Υπήρξε
τότε το επιστέγασµα της εθνικής εκτόνωσης ενός λαού, ο οποίος
τίµησε προχθές τη µακραίωνη πολεµική του ιστορία. 

Η Ελλάς του περασµένου αιώνα σε καµµία περίπτωση δεν
ήταν ισχυρή οικονοµικά. Οι Έλληνες, όµως, αναµφισβήτητα ήταν
ο λαός µε την ισχυρότερη δυνατή θέληση για επιβίωση. Ήταν
αυτή η θέληση που έγραψε τις χρυσές σελίδες δόξης, που θα
µνηµονεύονται όσο θα υπάρχουν ελεύθεροι άνθρωποι. 

Η ακµή, όµως, ακολουθείται από την παρακµή και την άνοδο
συνοδεύει η πτώση. Στην αυγή του 21ου αιώνα, είσοδος στη δε-
καετία του 2000 και η Ελλάδα φαντάζει -µα δεν είναι- κράτος οι-

κονοµικά ισχυρό. 
Τα τραπεζικά δάνεια διαµορφώνουν µία επίπλαστη ευδαιµονία,

τόσο ευχάριστη για τους πολλούς όσο και εξαιρετικά εύθραυστη.
Η πολιτική ηγεσία της Ελλάδας, οι υπεύθυνοι της σηµερινής εξα-
θλίωσης του λαού µας, είχε δώσει στους Έλληνες το δικό της
όραµα. Πρώτον, την είσοδο στη Νοµισµατική Ένωση και δεύτε-
ρον τα αισχρά και χυδαία Olympic Games του 2004. Αυτά ήταν
τα οράµατα της πολιτικής κάστας που εξουσιάζει την πατρίδα
από το 1974, υπό την αρχή του κληρονοµικού δικαιώµατος. Αυτή
ήταν η πνευµατική γύµνια του µεταπολιτευτικού καθεστώτος που
πνίγει το λαό µας.

Σήµερα µε υπερηφάνεια εµείς οι άξεστοι, εµείς οι αµόρφωτοι,
όπως µας λέτε, εθνικιστές διατρανώνουµε προς τους εχθρούς
του λαού µας πως οι ιδέες τους πηγάζουν και απευθύνονται στις
τσέπες τους. Η δική µας ιδέα πηγάζει από το ελληνικό αίµα και
απευθύνεται στην ελληνική καρδιά.

Πέρασε µία δεκαετία και η άλλοτε «πανίσχυρη» οικονοµικά
αστική δηµοκρατία σύρεται από εταίρο σε εταίρο, στις τέσσερις
γωνιές του πλανήτη, τείνοντας το χέρι σαν ζητιάνα και αναζητών-
τας ψίχουλα ή αγοραστές της µατωµένης ελληνικής γης. 

Οι αρλεκίνοι της πολιτικής ηγεσίας του καθεστώτος ικετεύουν
τα έθνη των βαρβάρων για να περισώσουν τις πολιτικές τους κα-
ριέρες, τις οποίες βέβαια θα µεταβιβάσουν σαν µετοχές στα παι-
διά και τα εγγόνια τους, ώστε να διαιωνίζεται το βασίλειο της
διαφθοράς. 

Εκτελούν µε αριστουργηµατική υποτακτικότητα δούλου τις εν-
τολές των ξένων, αφήνοντας τον ελληνικό λαό να πεθαίνει. Φυ-
σικά –και µην τρέφετε επ’ αυτού αυταπάτες- δεν τους καίγεται
καρφί, αν ο λαός µας πεθαίνει από την πείνα και τις στερήσεις.
Μισούν τους Έλληνες, γιατί πλουτίζουν και κτίζουν καριέρες από
αυτό το µίσος. Μοναδικό τους µέληµα είναι να διατηρηθούν στην
εξουσία, στόχος που εξυπηρετεί και τους διεθνείς πάτρωνές
τους, οι οποίοι θέλουν µία Ελλάδα δέσµια των δικών τους συµ-
φερόντων.

Ίσως πουν κάποιοι ότι µπορεί να υπάρξει κάποια λύση εξ ευω-
νύµων, από τα αριστερά. Η Αριστερά µιλάει για έναν άλλο κόσµο
εφικτό, αλλά εννοεί πάλι εκείνο τον κόσµο της παγκοσµιοποί-
ησης, αφαιρώντας µόνο τη λέξη «φιλελεύθερος».

Οι άνθρωποι στενάζουν λόγω της φτώχειας και της λαθροµε-
τανάστευσης για την οποία η Αριστερά δεν δίνει λύσεις, γιατί οι
προτάσεις της έχουν µόνο χαρακτήρα ψευτοφιλανθρωπικό.
Όµως, µένει πιστή στις ιδεοληψίες της παγκόσµιας τάξης.

Με τη µόνιµη ενασχόλησή σας, κύριοι, γύρω από τα προβλή-
µατα των διαφόρων µειοψηφιών, ξεχάσατε την πλειονότητα. Άλ-
λωστε, µπορούµε να το θέσουµε και ιδεολογικά. Ξεχνάτε ότι η
παγκόσµια κοινωνία στηρίζεται στις εθνικές κοινωνίες; 

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ
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Ποιο είναι σήµερα το όραµα της πολιτικής ηγεσίας του καθε-
στώτος; Είναι εκείνο που διαλαλούν όλα τα γρανάζια του διε-
φθαρµένου συστήµατος, πολιτικά κόµµατα, φιλελεύθερα και
µαρξιστικά, τραπεζίτες, κανάλια, ραδιόφωνα και εφηµερίδες των
εµπόρων του καθεστώτος, είναι η παραµονή της Ελλάδας στην
Ευρωζώνη, η συνέχιση των µνηµονιακών πολιτικών, οι οποίες µά-
λιστα έχουν διττή σηµασία. Αφ’ ενός τη διατήρηση του λαού µας
σε καθεστώς δουλείας των τόκων, και αφ’ ετέρου τη συντήρηση
του υπάρχοντος µεταπολιτευτικού καθεστώτος, ώστε να εξυπη-
ρετούνται τα συµφέροντα του διεθνούς κεφαλαίου.

Το νέο αυτό όραµα, το οποίο προβάλλουν περιχαρείς οι θια-
σώτες της ταπείνωσης και του εξευτελισµού, είναι τόσο ψεύτικο,
τόσο κίβδηλο, όσο και το προηγούµενο, το οποίο εξαφανίστηκε.
Θυµόσαστε το αγροτικό του µεροκαµατιάρη Ροµά, το οποίο κα-
τέδειξε το πολιτισµικό επίπεδο της µεταπολιτευτικής υποκουλ-
τούρας κατά την τελετή λήξης των ψευδοολυµπιακών αγώνων
του 2004. Το δε όραµα του ευρώ κράτησε εννέα µόνο χρόνια. Το
νέο όραµα θα βαστήξει µέχρι να πάρουν οι ξένοι τη γη των Ελ-
λήνων και τον ορυκτό πλούτο της πατρίδας µας. 

Απέναντι στα κατασκευασµένα σε ξένα κέντρα αποφάσεων
ψευδοοράµατα της µεταπολιτευτικής µπουρζουαζίας των αριστε-
ρών και δεξιών, το λαϊκό εθνικιστικό κίνηµα αγωνίζεται για να φτά-
σει στον Έλληνα της πλέον αποµακρυσµένης σπιθαµής ελληνικού
εδάφους, να του δώσει ένα αυθεντικό εθνικό όραµα, την απελευ-
θέρωση της πατρίδας από τους εγχώριους υποτακτικούς και από
τους διεθνείς δυνάστες και την οικοδόµηση ενός περήφανου και
ανεξάρτητου ελληνικού εθνικού κράτους. Ενάντια σε όλους αυ-
τούς µάχεται το λαϊκό εθνικιστικό κίνηµα σήµερα. Αυτούς καλείται
να αντιµετωπίσει µε ηρωισµό και γενναιότητα ο ελληνικός λαός,
ο οποίος συντάσσεται µε θάρρος στις γραµµές µας.

Στο ερώτηµα βέβαια της πλειοψηφίας των συµπατριωτών µας
περί του τι πρέπει να συµβεί προκειµένου να µεταβληθεί η πολι-
τική, η οικονοµική και η κοινωνική κατάσταση στην ελληνική πα-
τρίδα, ο Λαϊκός Σύνδεσµος απαντά: Σας δίνουµε ένα τιτάνιο και
µεγάλο εθνικό όραµα, το γκρέµισµα της δικτατορίας των διε-
φθαρµένων, ώστε να οικοδοµήσουµε όλοι µαζί το νέο εθνικό
λαϊκό κράτος. Μόνο µε θυσίες, αγώνες και πραγµατική πίστη
στην πατρίδα θα πάρουµε πίσω την αξιοπρέπειά µας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Προς τούτο λοιπόν οι Έλληνες εθνικιστές, έχοντας βαθύτατη
επίγνωση της ιστορικής τους ευθύνης, επιλέγουν µέσω του λαϊ-
κού εθνικιστικού κινήµατος το δρόµο του ακατάπαυστου αγώνα.
Διαθέτουµε ηγεσία. Διαθέτουµε όραµα. Διαθέτουµε πίστη. Δια-
θέτουµε θέληση. 

Κι εσύ, ελληνικέ λαέ, σήµανε επιτέλους το τέλος των τυράννων
σου, πολεµώντας µε σθένος για την επιβίωση και το µέλλον των
παιδιών σου µέσα από το κίνηµα των Ελλήνων εθνικιστών. Τα
ψευτοδιλήµµατα έχουν τελειώσει. 

Όταν κάποτε η Κύπρος στέναζε κάτω από τον ζυγό της βρε-
τανικής αυτοκρατορίας, οι Κύπριοι, οι αδελφοί µας Έλληνες, τι
δήλωσαν; «Την Ελλάδα θέλοµεν και ας τρώγοµεν πέτρες».

Ως υστερόγραφο θα ήθελα να πω το εξής: Τον τελευταίο
καιρό, κάποια «παπαγαλάκια» των καθεστωτικών µέσων ενηµέ-
ρωσης δεν κάνουν τίποτε άλλο από το να µιλούν για τη διχα-
σµένη Κοινοβουλευτική µας Οµάδα, για στελέχη της Χρυσής
Αυγής που έκαναν πίσω, για στελέχη που θα πάνε εδώ κι εκεί. 

Εµείς δεν είµαστε όπου φυσάει ο άνεµος. Εµείς δεν εξευτελι-
ζόµαστε. Έχουµε µία Κοινοβουλευτική Οµάδα, στην οποία είµα-
στε αδέλφια.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ολοκληρώστε, παρα-
καλώ.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΚΟΥΤΣΗΣ: Όχι µόνο µετακινήσεις δεν θα
υπάρχουν, αλλά θα γίνουµε ακόµη ισχυρότεροι. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Τώρα, επειδή βλέπω αρ-

κετούς συναδέλφους να περιµένουν µε υποµονή, θα κρατήσω το
επτάλεπτο µέχρι τις 12.00’. Στις 12.00’ θα πάρουµε απόφαση δυ-
στυχώς να γίνει πεντάλεπτο. Είναι εκατόν ογδόντα πέντε οµιλητές.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Συνέχεια, κύριε Πρόεδρε. Από το
πρωί µέχρι το βράδυ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Μα, συνέχεια θα πάει.
Η απόφαση λοιπόν είναι οµόφωνη να περιορίσουµε τον χρόνο

στα πέντε λεπτά από τις 12.00’ και µετά, διότι πρέπει να τιµή-
σουµε τους συνάδελφους οι οποίοι παρίστανται.

Τον λόγο έχει ο κ. Σταµενίτης, για επτά λεπτά.
ΔΙΟΝΥΣIOΣ ΣΤΑΜΕΝΙΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, δυστυχώς ακόµη και σήµερα, µετά από τις πολλές
και οδυνηρές θυσίες του ελληνικού λαού, οι συνάδελφοι της Αν-
τιπολίτευσης αρνούνται πεισµατικά να αναγνωρίσουν τις επιτυχίες
της χώρας, της σηµερινής Κυβέρνησης και του Πρωθυπουργού
Αντώνη Σαµαρά, που είναι οι εξής: 

Σταθεροποίηση της οικονοµίας, ανάκτηση της αξιοπιστίας,
προώθηση κι εφαρµογή των αναγκαίων ρυθµίσεων, δηµιουργία
ασφαλούς επενδυτικού περιβάλλοντος, προσέλκυση επενδυτών,
τακτοποίηση αυθαίρετης δόµησης, πρωτοβουλίες για την ανά-
πτυξη της ενεργειακής πολιτικής, θετική εκτέλεση του κρατικού
προϋπολογισµού και πρόβλεψη για βιώσιµο πρωτογενές πλεό-
νασµα. Όλα τα προαπαιτούµενα δηλαδή για να βγούµε από την
κρίση, να δηµιουργήσουµε µία ισχυρή οικονοµία και να οικοδο-
µήσουµε µία νέα Ελλάδα. 

Είναι κεκτηµένα που αποδεικνύεται περίτρανα ότι για την Αν-
τιπολίτευση δεν έχουν καµµία αξία. Δεν έχουν καµµία αξία µπρο-
στά στα µικροκοµµατικά συµφέροντα που τους επιβάλλουν µια
καταστροφική συνολική αµφισβήτηση για κάθε προσπάθεια της
Κυβέρνησης, για κάθε προγραµµατισµό, για κάθε σχεδιασµό της.

Κύριοι της Αντιπολίτευσης, δεν προτάσσετε το συµφέρον της
χώρας και των πολιτών και το αποδείξατε περίτρανα. Δεν µπο-
ρείτε να αρνηθείτε πια ότι είστε υποστηρικτές του παλιού, κακού
και σπάταλου δηµοσίου τοµέα. Είστε υποστηρικτές των συντε-
χνιών και της µίζερης πολιτικής, µιας πολιτικής που οι πολίτες
έχουν αποδοκιµάσει. 

Να µας επιτρέψετε, αλλά δεν θα σας κάνουµε τη χάρη. Να µας
επιτρέψετε, αλλά ονειρευόµαστε µία διαφορετική Ελλάδα, σύγ-
χρονη και απαλλαγµένη από κακοδαιµονίες και παθογένειες, µία
Ελλάδα που παράγει και δηµιουργεί, µια οικονοµία που να στέ-
κεται στα πόδια της, να µην επιβιώνει µε δανεικά και να µην πα-
ράγει ελλείµµατα. 

Εµείς προτάσσουµε την πατρίδα, το µέλλον και το αύριο της
επόµενης γενιάς. Εσείς προτάσσετε τα συµφέροντα, το λαϊκισµό
και την οπισθοδρόµηση. Σας ακούµε καθηµερινά να αθωώνετε
τις πολιτικές που ακολούθησαν και τις νοοτροπίες που έσπρωξαν
την εθνική οικονοµία και την Ελλάδα στο βάραθρο.

Ας πούµε τα πράγµατα µε το όνοµά τους. Ο δηµοσιονοµικός
εκτροχιασµός, που οδήγησε τη χώρα στο µηχανισµό στήριξης,
ήταν αποτέλεσµα λαθών, αναβλητικότητας και µετάθεσης όλων
των αναγκαίων αλλαγών στο µέλλον, λες και περιµέναµε τον από
µηχανής θεό. Όλα τα δεινά ήρθαν µέσω ενός λαϊκισµού που υπο-
σχόταν τα πάντα στους πάντες και σκέπαζε κάθε φρόνιµη και λο-
γική φωνή που προσπαθούσε να πει τα αυτονόητα. Η κοινή
λογική δεν νικήθηκε απλά από τον λαϊκισµό, αλλά εξολοθρεύ-
τηκε.

Όλα αυτά, όµως, βήµα-βήµα αλλάζουν. Τεράστιες δηµόσιες
σπατάλες, αχρείαστες προσλήψεις και οργανισµοί βολέµατος,
συντάξεις-«µαϊµού», φοροδιαφυγή, πλασµατικές συνταγογραφή-
σεις, διαφθορά στις δηµόσιες υπηρεσίες, ανοµία, ανασφάλιστη
εργασία, λαθροµετανάστευση, γραφειοκρατία, ενοχοποίηση της
επιχειρηµατικότητας και των επενδύσεων, κλειστά πανεπιστήµια,
όλα αυτά που µεταµορφώθηκαν σε απλά, συνηθισµένα φαινό-
µενα της ελληνικής πραγµατικότητας δεν χωρούν πλέον στη
χώρα µας, όπως δεν χωρούν πουθενά σε κανένα ανεπτυγµένο
κράτος.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εδώ και δεκαεπτά µήνες δίνεται
ένας γιγάντιος αγώνας για να σηκωθεί η Ελλάδα όρθια και να
προχωρήσει στο µέλλον, απαλλαγµένη από τα αίτια που γέννη-
σαν τις παθογένειες. Δυστυχώς, όµως, η επείγουσα αίσθηση της
ιστορικής ευθύνης για τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης δεν υπάρ-
χει ούτε καν κοινή λογική. Είναι τουλάχιστον αδιανόητο, αν όχι
εγκληµατικό, να µην αντιλαµβάνονται οι ηγεσίες τους ότι οι πο-
λιτικές που ασκήθηκαν και οι νοοτροπίες που επικράτησαν, ήθε-
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λαν πολίτες που εθελοτυφλούν µπροστά στα µεγάλα προβλή-
µατα και πολιτικούς που επιλέγουν τον εύκολο δρόµο των ανα-
βολών.

Με τη βιασύνη που δείχνει ο ΣΥΡΙΖΑ για την κατάκτηση της
εξουσίας, έφτασε να υπόσχεται ότι κάθε απίθανη και παράλογη
απαίτηση οµάδων και συντεχνιών θα ικανοποιηθεί µόλις αναλάβει
την εξουσία. Λαϊκισµός που χαϊδεύει αυτιά, κλείνει µάτια, ώστε
να κρύψουν αυτό που κάνει και τα ίδια τα ιστορικά τους στελέχη
να αναρωτιούνται πού θα βρεθούν τα χρήµατα για αυτά που υπό-
σχονται. Όµως και όσοι διαθέτουν κοινή λογική γιατί να µην ανα-
ρωτηθούν. Μέσα ή έξω από την Ευρωζώνη; Με νέα δραχµή; Με
ποιο πρόγραµµα; Και όταν µε το καλό ολοκληρωθεί το πρό-
γραµµά τους, θα έχει την παραµικρή σχέση µε την ευρωπαϊκή
και την παγκόσµια πραγµατικότητα;

Μπορεί η Ελλάδα, κυρίες και κύριοι της Αντιπολίτευσης, να ση-
κωθεί όρθια και η οικονοµία να ανακάµψει χωρίς µεγάλες τοµές,
διαρθρωτικές αλλαγές και µεταρρυθµίσεις; Μπορεί να καταπο-
λεµηθεί το τέλµα της ανεργίας χωρίς αποκρατικοποιήσεις και
επενδύσεις; Είναι κάποιος τόσο αφελής µέσα σ’ αυτή την Αί-
θουσα, ώστε να πιστεύει ότι µε ψευτοτσαµπουκάδες απέναντι
στους εταίρους µας και αχαλίνωτο λαϊκισµό στο εσωτερικό η
χώρα θα βγει από την κρίση;

Η απάντηση είναι απλή, λογική και ξεκάθαρη. Σήµερα αγωνι-
ζόµαστε για να ξεπεράσουµε τη χειρότερη κρίση της µεταπολι-
τευτικής Ελλάδος. Ευτυχώς, η κοινή λογική επικρατεί στην
πλειονότητα των Ελλήνων πολιτών, που κάνουν υποµονή, δεν επι-
θυµούν εκλογές και πλέον αντιλαµβάνονται ότι ο εύκολος δρό-
µος είναι λάθος επιλογή.

Όµως, εσείς δεν θέλετε να αλλάξει τίποτα σε αυτή τη χώρα.
Η πρόταση µοµφής, δυστυχώς, κύριοι της Αντιπολίτευσης, µε

αφορµή την ΕΡΤ αποδεικνύει πόσο αποκοµµένοι είστε από την
πραγµατικότητα και πόσο προσκολληµένοι στο χθες. Συµφωνείτε
µε τις καταλήψεις δηµοσίων κτιρίων, µε το σφετερισµό δηµόσιας
περιουσίας; Πρέπει να εφαρµόζονται οι νόµοι σ’ αυτή τη χώρα,
αυτό που ψηφίζουµε εµείς στη Βουλή;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα που, ναι, γίνονται θυ-
σίες, υπάρχουν αδικίες, αλλά τα πάντα αλλάζουν για να µπορέ-
σουµε να απαλλαγούµε από τα µνηµόνια, να σηκωθούµε
ψηλότερα, να αποκαταστήσουµε τις αδικίες που έγιναν και πάνω
από όλα να χτίσουµε µία νέα Ελλάδα, αντάξια της ιστορίας της,
άξια να κρατήσει τα παιδιά της εδώ, για να δηµιουργήσουν και
να κερδίσουν το αύριο, που δεν έχει καµµία απολύτως σχέση µε
όσα εξωπραγµατικά υπόσχεται και µε τα ανεφάρµοστα φαντα-
σιακά που πρεσβεύει η Αντιπολίτευση, γι’ αυτό µε τη σειρά µου
καταψηφίζω την πρόταση δυσπιστίας. Άλλωστε, το πρωτοχρο-
νιάτικο δώρο της Αντιπολίτευσης στην Κυβέρνηση και τον Πρω-
θυπουργό ήρθε πενήντα µέρες πιο νωρίς, όχι την Παραµονή της
Πρωτοχρονιάς, αλλά την παραµονή του Αγίου Μηνά!

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε πολύ,
κύριε συνάδελφε. Ήσασταν συνεπέστατος στο χρόνο σας. 

Η κυρία Ξηροτύρη έχει τον λόγο.
ΑΣΗΜΙΝΑ ΞΗΡΟΤΥΡΗ-ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε. 
Η πρόταση δυσπιστίας προς την Κυβέρνηση που κατέθεσε ο

ΣΥΡΙΖΑ έρχεται µε αιχµή την εκκένωση της ΕΡΤ από τα ΜΑΤ. Στο
θέµα αυτό διαφώνησε κατηγορηµατικά, όπως και κατηγορηµα-
τικά έχει διαφωνήσει εξαρχής η ΔΗΜΑ, µε την επιλογή δηλαδή
της βίαιης αναδιάρθρωσης της δηµόσιας τηλεόρασης µε ένα αυ-
ταρχικό πρότυπο, το οποίο βέβαια είχε ως κατάληξη και τον αυ-
ταρχισµό στην εκκένωση της ΕΡΤ από τα ΜΑΤ. 

Ας δούµε όµως το σύνολο των θεµάτων που επιδιώκει να κα-
λύψει ή έπρεπε να επιδιώξει να καλύψει η πρόταση δυσπιστίας,
που είναι πράγµατι τα µεγάλα προβλήµατα που βιώνει η κοινωνία
και η οικονοµία της χώρας. Τελικά, επιτυγχάνει η πρόταση αυτή
τον στόχο της για την προώθηση λύσεων αλλαγής πολιτικής ή
αποδυνάµωσης, ακόµη και πτώσης της Κυβέρνησης; Δεν νοµίζω
ότι το επιτυγχάνει! 

Θεωρώ, όµως, ότι ανοίγεται µια συντεταγµένη συζήτηση στην
Ολοµέλεια, που θα µπορούσε, όµως, να γίνει και µε τη διαδικασία

της προ ηµέρησιας διάταξης συζήτηση για την ασκούµενη κοι-
νωνική και οικονοµική πολιτική της Κυβέρνησης και αυτό το όπλο
της πρότασης δυσπιστίας να υπάρχει για µια άλλη περίπτωση,
καθώς µπροστά µας έχουµε πολλά θέµατα, δηλαδή και τη φο-
ρολόγηση των πολιτών µε το φόρο ακινήτων και το ενδεχόµενο
αδιέξοδο των διαπραγµατεύσεων µε την τρόικα και πολλά αλλά
σοβαρά προβλήµατα. 

Γεννάται εδώ το ερώτηµα: Ποια άλλη µέθοδο θα χρησιµοποι-
ήσει στη συνέχεια ο ΣΥΡΙΖΑ γι’ αυτήν εδώ την κατάσταση για τη
χώρα η οποία σε λίγο καιρό µπορεί να ενταχθεί και να είναι χει-
ρότερη από ό,τι το 2013;

Σήµερα, λοιπόν, η χώρα βρίσκεται πάλι - και το συζητάµε αυτό
συνέχεια - σε µια πολύ δύσκολη φάση. Η προσήλωση στο στόχο
της πολιτικής σταθερότητας -που είναι και στόχος της ΔΗΜΑΡ-
δεν µπορεί να υπηρετείται µε περαιτέρω υποβάθµιση της κοινω-
νίας, µε στασιµότητα στην αναπτυξιακή διαδικασία και πολύ πε-
ρισσότερο, µε ανοιχτό το ενδεχόµενο για τη λήψη νέων µέτρων
και την ανυπαρξία ουσιαστικής διαπραγµάτευσης για την από δω
και πέρα προσαρµογή και τη διαχείριση του υπέρογκου και µη
βιώσιµου χρέους. 

Η καλλιέργεια από τη δικοµµατική Κυβέρνηση της ψευδαίσθη-
σης ότι επίκειται ταχύτατη ανάκαµψη την έχει οδηγήσει σε αυ-
τοπαγίδευση και οι δανειστές εταίροι επιµένουν στη συνέχιση
της ίδιας πολιτικής µε τη συνεχή απαίτηση λήψης µέτρων. Χα-
ρακτηριστικά παραδείγµατα είναι η υπερφορολόγηση των ακινή-
των - χωρίς προοδευτική κλίµακα, χωρίς προστασία των φτωχών
και των οικονοµικά αδύνατων, χωρίς προστασία των ανέργων - η
πίεση για την άρση των πλειστηριασµών για την πρώτη κατοικία,
η εντεινόµενη επίθεση στα εργασιακά δικαιώµατα και ειδικότερα
στο σύστηµα κοινωνικής ασφάλισης και περίθαλψης, οι µε αυ-
ταρχικό και οριζόντιο τρόπο- εν αρχή ην η ΕΡΤ- µεταρρυθµίσεις
στη Δηµόσια Διοίκηση, που δεν οδηγούν στην αναβάθµισή της,
αλλά στην απορρύθµισή της και στις απολύσεις. 

Είναι γεγονός -και το ξέρουµε όλοι πολύ καλά από όλες τις
πλευρές- ότι σήµερα µπροστά στα µεγάλα αδιέξοδα της βίαιης
αυτής δηµοσιονοµικής προσαρµογής, που είναι προσαρµογή-
σοκ, αποσυνδεδεµένη από την αναπτυξιακή διαδικασία και την
κοινωνική προστασία, υπάρχει τελικά ένας έντονος προβληµατι-
σµός ακόµη και στο ΔΝΤ και στην Ευρωοµάδα και στην Ευρω-
παϊκή Ένωση. Το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο παραδέχεται ότι
η διόρθωση των δηµοσιονοµικών ελλειµµάτων σε χώρες που δεν
έχουν δικό τους νόµισµα, δεν πρέπει να ξεπερνά το 1,5% του
ΑΕΠ, διότι η διόρθωση αυτοαναιρείται. Αυτό έγινε στην Ελλάδα,
γιατί η προσαρµογή στην Ελλάδα υπερέβη το 3% του ΑΕΠ. 

Πρόσφατα, ο κ. Σουλτς αλλά και µεγάλη πλειοψηφία της Ευ-
ρωοµάδας ζητούν από την τρόικα να απολογηθούν για τα προ-
γράµµατα εφαρµογής που εφάρµοσαν στα κράτη-µέλη της
Ευρωζώνης και ιδιαίτερα στην Ελλάδα, βλέποντας όλοι έντροµοι
την ανερχόµενη ανεργία και στην Ευρωζώνη, αλλά βέβαια και
στην πρώτη σε ποσοστό στην Ελλάδα. 

Η Κυβέρνηση, λοιπόν, µετά απ’ όλα αυτά πρέπει να αλλάξει
πολιτική και να συνδέσει την προσαρµογή µε την κοινωνική προ-
στασία και την ανάπτυξη. Σ’ αυτό πρέπει να επικεντρώσει, όπως
επικεντρώνουµε κι εµείς ως ΔΗΜΑΡ, τις προτάσεις της και τις
διεκδικήσεις της. Το ίδιο πρέπει να κάνει και η Αξιωµατική Αντι-
πολίτευση µε ένα πλαίσιο ουσιαστικών προτάσεων για την άρση
από τα αδιέξοδα.

Γι’ αυτό, λοιπόν, απαιτείται σκληρή διαπραγµάτευση, η οποία
δεν γίνεται στο βαθµό που θα έπρεπε και στο βαθµό που θα αγιο-
ποιούσε το ότι οι άλλοι εταίροι µας έχουν καταλάβει τα προβλή-
µατα που δηµιούργησαν στην ελληνική κοινωνία και οικονοµία.
Πρέπει να γίνει σαφές ότι η οικονοµία και η κοινωνία δεν αντέ-
χουν άλλα µέτρα. Χρειάζεται ρευστότητα και αναπτυξιακό σοκ.

Η Κυβέρνηση, λοιπόν, πρέπει να κάνει σαφές προς κάθε κα-
τεύθυνση ότι δεν θα δεχθεί κανένα µέτρο, οριζόντιο ή κάθετο,
άµεσο ή έµµεσο, που θα επιβαρύνει περισσότερο την οικονοµία.
Η συζήτηση που γίνεται για το χρηµατοδοτικό κενό δεν έχει κα-
νένα νόηµα σήµερα. Αυτή συνδέεται µε την αλλαγή στροφής που
πρέπει να γίνει στην προσαρµογή και µε τις αναγκαίες αλλαγές
για την αντιµετώπιση της βιωσιµότητας του χρέους. Μην εµπλα-
κείτε τώρα σε µία τέτοια συζήτηση µε τους υπαλλήλους της τρόι-
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κας. Η συζήτηση θα γίνει συνολικά και η Ευρωπαϊκή Ένωση είναι
υπεύθυνη να δώσει λύση στο θέµα της βιωσιµότητας του χρέους
στο θέµα της προσαρµογής της Ελλάδας, ώστε να µπορέσει να
βγει από τα αδιέξοδα.

Κύριοι συνάδελφοι, είναι βέβαιο ότι το χρέος δεν πρόκειται να
τεθεί σε τροχιά µείωσης και να γίνει βιώσιµο. Η κατάσταση δεν
είναι διατηρήσιµη χωρίς αναδιάρθρωση, επιµήκυνση των περιό-
δων αποπληρωµής, µείωση µέρους του χρέους και άλλες διευ-
κολύνσεις. Χρειάζεται γι’ αυτό σκληρή διαπραγµάτευση - εδώ και
τώρα - για ένα συγκεκριµένο πρόγραµµα αλλαγών και διευκο-
λύνσεων που θα πρέπει να ενταχθούν σε µία συνολική λύση του
προβλήµατος του χρέους.

Όµως, η Κυβέρνηση θα έπρεπε ήδη να έχει έτοιµο ένα ισχυρό
αναπτυξιακό πρόγραµµα. Δεν µας έπεισε καθόλου εχθές ο κ. Χα-
τζηδάκης µε τα βήµατα περί ενίσχυσης της ρευστότητας, ανά-
πτυξης κ.λπ., που περιέγραψε. Όλα βρίσκονται ακόµη στο στάδιο
της περιγραφής. Δεν υπάρχει όµως αποτέλεσµα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Η ανακεφαλαιοποίηση των τραπεζών πρέπει να οδηγήσει τε-

λικά –και αυτό το άκουσα πάλι προχθές στην οµιλία του κ.
Σουλτς- στην ενίσχυση της ρευστότητας στην αγορά. Τελικά, οι
τράπεζες θα δίνουν πολύ χαµηλό επιτόκιο 0,25% κατά την πρό-
ταση του κ. Ντράγκι. Η ανακεφαλαιοποίηση πληρώθηκε από τον
ελληνικό λαό. Πότε θα αρχίσει η ρευστότητα; Πότε θα βρεθεί ένα
ουσιαστικό πρόγραµµα για τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις, για
την πάταξη της ανεργίας;

Το «ΠΑΡΩΝ», λοιπόν, της ΔΗΜΑΡ έχει ένα έντονο πολιτικό
χρώµα. Διατυπώνει µε οξύτητα τη δυσπιστία της ως προς την
ασκούµενη κυβερνητική πολιτική και τον τρόπο διαχείρισης των
µικρών και µεγάλων θεµάτων, αλλά είναι και ένα «ΠΑΡΩΝ» που
αµφισβητεί την αναγκαιότητα σ’ αυτήν τη διαδικασία της πρότα-
σης δυσπιστίας του ΣΥΡΙΖΑ. Αµφισβητεί την ευρύτητα της πρό-
τασης και τη χρησιµότητά της στην κοινωνία, γιατί µπορεί να
λειτουργήσει αποπροσανατολιστικά. Θα συσπειρώσει τη δικοµ-
µατική Κυβέρνηση και θα µετατοπίσει την ατζέντα των µεγάλων
θεµάτων. 

Σήµερα, πραγµατικά είναι η µεγαλύτερη ευκαιρία αυτά τα µε-
γάλα θέµατα να συζητούνται µεν στη Βουλή, αλλά κυρίως να
διεκδικούνται και έξω από την κοινωνία. Φέρατε, λοιπόν, τις διεκ-
δικήσεις της κοινωνίας µέσα στη Βουλή σε µία εσωστρεφή δια-
δικασία δικοµµατικής αντιπαράθεσης που δεν θα έχει αυτά τα
αποτελέσµατα που θα µπορούσαν να υπάρχουν ενδεχοµένως
από µια άλλη διαδικασία µετά από µια συσπείρωση και αγωνι-
στική διεκδίκηση του ελληνικού λαού.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ο Αναπληρωτής Υπουρ-

γός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Μάξιµος Χαρακόπου-
λος έχει τον λόγο για οκτώ λεπτά.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός

Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρόταση δυσπιστίας προς την
Κυβέρνηση αποδεικνύει ότι, δυστυχώς, οι παθογένειες της πολι-
τικής ζωής που σηµάδεψαν τη µεταπολιτευτική περίοδο παρα-
µένουν ζωντανές. 

Η Αξιωµατική Αντιπολίτευση επιβεβαιώνει και σ’ αυτήν την πε-
ρίπτωση ότι αποτελεί τη θλιβερή συνέχεια των πλέον συντηρητι-
κών αντιλήψεων στην πολιτική.

Πρόκειται για αντιλήψεις που δεν επέτρεψαν στο παρελθόν να
προχωρήσουµε στις αναγκαίες µεταρρυθµίσεις, οι οποίες αν
είχαν εφαρµοστεί, θα ήταν σίγουρα διαφορετική η πορεία της
χώρας. Aντιλήψεις που θέλουν την Aντιπολίτευση να µην ασκεί
τον εποικοδοµητικό ρόλο που θα έπρεπε, προωθώντας συγκρο-
τηµένες προτάσεις, µε γνώµονα το όφελος του τόπου.

Αντιθέτως, ο ΣΥΡΙΖΑ, ως φορέας σήµερα των χειρότερων πα-
ραδόσεων λαϊκίστικης αντιπολίτευσης, παραµένει εγκλωβισµέ-
νος στις αναχρονιστικές εµµονές του και στις ξεπερασµένες
ιδεοληψίες του. Πολλά στελέχη του δεν σταµατούν να µοιράζουν

υποσχέσεις σε όλους και για όλα. Η ανεύθυνη ρητορεία τους πε-
ριλαµβάνει την ως διά µαγείας µεταφορά µας στην µακάρια ευ-
µάρεια των χρόνων της άµετρης κατανάλωσης και των αθρόων
διορισµών.

Φυσικά αυτές οι µεγαλόστοµες υποσχέσεις δεν συνοδεύονται
από οποιοδήποτε ρεαλιστικό σχέδιο, από οποιαδήποτε σοβαρή
αποτίµηση των συνεπειών όσων µε περισσή άνεση επαγγέλλον-
ται. Και επειδή το κενό αναξιοπιστίας δεν καλύπτεται µε λόγια
του αέρα, η Αξιωµατική Αντιπολίτευση καταφεύγει µονίµως στην
καταστροφολογία και στην υποδαύλιση συναισθηµάτων οργής
και αγανάκτησης.

Η «βελόνα» του ΣΥΡΙΖΑ είναι µονίµως κολληµένη στο «όχι σε
όλα», ακόµη και για αποφάσεις που έρχονται να αποκαταστή-
σουν τη νοµιµότητα, να επιβάλουν το αυτονόητο και να επιτρέ-
ψουν την ορθή λειτουργία των θεσµών.

Δυστυχώς, όµως, για όσους φαντασιώνονται σεπτεµβριανές,
οκτωβριανές, νοεµβριανές επαναστάσεις, ο ελληνικός λαός δεν
τους ακολουθεί. Οι βαρύγδουπες απειλές του Προέδρου και των
στελεχών του ΣΥΡΙΖΑ πέφτουν επανειληµµένως στο κενό και η
έφοδος στα χειµερινά ανάκτορα διαρκώς αναβάλλεται επ’ αόρι-
στον. Οι πολίτες δεν δείχνουν να πείθονται από τη δηµαγωγία
και τον άκρατο λαϊκισµό. 

Αυτό που είναι ακόµη χειρότερο για την Αξιωµατική Αντιπολί-
τευση είναι ότι οι θέσεις του Αρχηγού της δεν πείθουν ούτε καν
διακεκριµένα στελέχη της. Αναγνωρίζουν δηµοσίως ότι οι υπο-
σχέσεις για τις µαγικές λύσεις, οι οποίες θα καταργήσουν µονο-
µερώς µνηµόνια, χρέη, δάνεια και κρίσεις και θα επιτρέψουν
προσλήψεις χιλιάδων νέων δηµοσίων υπαλλήλων, την αύξηση µι-
σθών και συντάξεων, το µοίρασµα επιδοµάτων σε όλους όσους
διαµένουν στην ελληνική επικράτεια, δεν έχουν κανένα αντίκρι-
σµα. Και αυτό διότι απλώς λεφτά δεν υπάρχουν. «Η κότα µε τα
χρυσά αυγά» παρέµεινε µόνο στα παιδικά παραµύθια.

Με παραµύθια, όµως, δεν πρόκειται να κινηθεί η οικονοµία, να
έρθουν ξένες επενδύσεις και να δηµιουργηθούν νέες θέσεις ερ-
γασίας. Διότι δεν είναι δυνατόν κάποιος να υπόσχεται ότι µπο-
ρούν να συµβούν ταυτόχρονα και η µονοµερής άρνηση
πληρωµής των χρεών µας και η απρόσκοπτη συνέχιση της χρη-
µατοδότησής µας, και η άρνηση των δανειακών µας υποχρεώ-
σεων και η παραµονή µας στο ευρώ.

Αυτές οι αντιφατικές και παράλογες τοποθετήσεις που διατυ-
πώνονται από τον Πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ, ανάλογα µε τη χώρα ή
την ήπειρο στην οποία βρίσκεται και το ακροατήριο που απευ-
θύνεται, εύλογα προκαλούν εκνευρισµό στις συνιστώσες του.

Επιτρέψτε µου, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να υποθέσω και
εγώ ότι αυτές ακριβώς οι αντιφάσεις, οι οποίες προκαλούν σοβα-
ρές εσωτερικές αντιθέσεις στην Αξιωµατική Αντιπολίτευση, συνι-
στούν και την πραγµατική αιτία της πρότασης δυσπιστίας που
συζητούµε. Επιχειρείται µάλλον µια απόπειρα συσπείρωσης πριν
οι αµφιβολίες και οι αµφισβητήσεις µοιραία πολλαπλασιαστούν. 

Θεωρώ, λοιπόν, ότι το ζήτηµα της ΕΡΤ είναι µόνο η αφορµή,
γιατί τέλος πάντων δεν αντέχει σε καµµία λογική το επιχείρηµα
ότι οι κτιριακές εγκαταστάσεις και ο τεχνολογικός εξοπλισµός
της δηµόσιας ραδιοτηλεόρασης ανήκουν σε όσους έτυχε να ερ-
γάζονται εκεί και θα πρέπει οι φορολογούµενοι εσαεί να πληρώ-
νουν, και µάλιστα αγόγγυστα, την αντίστασή τους.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση εν µέσω µιας πρω-
τοφανούς συγκυρίας, µε κληρονοµηµένα τεράστια προβλήµατα,
µε την κρίση να διαπερνά όχι µόνο τον τοµέα της οικονοµίας,
αλλά να έχει πάρει πολύ ευρύτερες διαστάσεις, πέτυχε πολλά.

Η αντιπολιτευτική µονοµέρεια θέλει όλα αυτά να τα ξεχνά, να
τα παραγνωρίζει ή και να τα υποτιµά. Κι όµως, τίποτα δεν ήταν
αυτονόητο πριν από δεκαεπτά µήνες. Με εργώδη προσπάθεια,
πρωτίστως του ίδιου του Πρωθυπουργού Αντώνη Σαµαρά, απο-
καταστάθηκε η αξιοπιστία της χώρας στο εξωτερικό, ενώ στο µέ-
τωπο της οικονοµίας τα βήµατα που έχουν γίνει κυρίως χάρη στις
θυσίες του ελληνικού λαού είναι τεράστια και σύντοµα προσβλέ-
πουµε στην έξοδο από το τούνελ της κρίσης. 

Ασφαλώς µένουν πολλά να γίνουν ακόµα και ιδιαίτερα στο µέ-
τωπο της ανεργίας. Δεν υπάρχει αµφιβολία ότι αυτός είναι ο
πρωταρχικός µας στόχος, στον οποίο οφείλουµε όλοι ανεξαιρέ-
τως να είµαστε προσηλωµένοι. 

2018 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Κύριε Πρόεδρε, δράττοµαι της ευκαιρίας να αναφερθώ εν συν-
τοµία στις ενέσεις ρευστότητας στον πρωτογενή τοµέα που έχω
την τιµή να υπηρετώ από τη θέση του Αναπληρωτή Υπουργού
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων. 

Πρώτον, καταβλήθηκε η προκαταβολή της ενιαίας ενίσχυσης,
περίπου 1 δισεκατοµµύριο ευρώ σε σχεδόν επτακόσιες χιλιάδες
αγροτικές νοικοκυριά, διαψεύδοντας τις αντιπολιτευτικές Κασ-
σάνδρες οι οποίες υποστήριζαν ότι, λόγω της επαναοριοθέτησης
των επιλέξιµων βοσκοτόπων την οποία αξιώνει η Ευρωπαϊκή
Ένωση, δεν θα ήταν δυνατή η πληρωµή. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Σας ακούνε οι κτηνοτρόφοι τώρα,
κύριε Υπουργέ!

ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων): Δεύτερον, µε παρέµβαση
του Πρωθυπουργού αποκαθίσταται τις επόµενες µέρες στα περ-
σινά επίπεδα τόσο η επιστροφή του ειδικού φόρου κατανάλωσης
πετρελαίου στους αγρότες, όσο και η εξισωτική αποζηµίωση σε
όλους τους δικαιούχους κτηνοτρόφους. Χθες υπογράφηκε η δέ-
σµευση πίστωσης για επιπλέον 28,5 εκατοµµύρια ευρώ για την
αποκατάσταση της εξισωτικής αποζηµίωσης µετά την επίσηµη
έγκριση του σχετικού αιτήµατός µας από την Ευρωπαϊκή Επι-
τροπή. 

Τρίτον, για την ενίσχυση της ρευστότητας των αγροτών οι
οποίοι προχωρούν σε σχέδια βελτίωσης των εκµεταλλεύσεών
τους ή δραστηριοποιούνται στον τοµέα της µεταποίησης αγρο-
τικών προϊόντων, τέθηκε σε λειτουργία το Ταµείο Αγροτικής Επι-
χειρηµατικότητας µε έναν κουµπαρά της τάξεως των 253
εκατοµµυρίων ευρώ και µε επιτόκιο κάτω του 4%. 

Τέταρτον, εντός του έτους θα υπάρξει καινούργια προκήρυξη
του προγράµµατος νέων αγροτών ύψους 100 εκατοµµυρίων
ευρώ, µε στόχο να µπει νέο αίµα στην πρωτογενή παραγωγή
συµβάλλοντας έτσι στην ανανέωση του αγροτικού δυναµικού. 

Πέµπτον, στον τοµέα της αγροτικής ασφάλισης, πέρα των µει-
ώσεων στα τέλη εκτίµησης και επανεκτίµησης σε βασικές καλ-
λιέργειες και στο πλαίσιο της βελτίωσης του κανονισµού
λειτουργίας του ΕΛΓΑ, εξετάζουµε θετικά την επιδότηση του
ασφαλίστρου του ΕΛΓΑ από το επιχειρησιακό πρόγραµµα του
Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων τη νέα προ-
γραµµατική περίοδο. 

Τέλος, θυµίζω ότι την επόµενη επταετία µέσω της Κοινής
Αγροτικής Πολιτικής αναµένεται να εισρεύσουν στην Ελλάδα
σχεδόν 20 δισεκατοµµύρια ευρώ ως άµεσες ενισχύσεις στους
αγρότες µας αλλά και για τη χρηµατοδότηση έργων και δράσεων
στον τοµέα της αγροτικής ανάπτυξης. 

Και από το Βήµα της Βουλής στρέφοµαι προς τον αγροτικό
κόσµο της χώρας, στους ανθρώπους της παραγωγής, στους γε-
ωργούς και κτηνοτρόφους, αλλά και σε όσους νέους επιθυµούν
να εισέλθουν σ’ αυτήν και τους καλώ να αναλογιστούν τι θα συ-
νέβαινε στην περίπτωση που θα επικρατούσαν οι τυχοδιωκτικές
και ανεδαφικές θέσεις του ΣΥΡΙΖΑ, τι θα συνέβαινε αν έµπαινε
σε κίνδυνο η θέση µας στην Ευρωπαϊκή Ένωση, όπως και τι θα
συνέβαινε αν σταµατούσαν οι χρηµατοδοτικές ροές στην αγρο-
τική µας παραγωγή. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είµαι βέβαιος ότι η Κυβέρνηση
και ο Πρωθυπουργός Αντώνης Σαµαράς θα βγουν πιο ενισχυµέ-
νοι από την πρόταση δυσπιστίας, έτσι ώστε να φέρουν σε πέρας
το δύσκολο έργο που έχουµε αναλάβει και το οποίο δεν είναι
άλλο από την υπέρβαση της οικονοµικής κρίσης, την έξοδο της
χώρας στις αγορές -άρα και το τέλος των µνηµονίων- τη δηµι-
ουργία νέων θέσεων εργασίας που θα κρατήσουν τους νέους
στη χώρα, την ενίσχυση της πρωτογενούς παραγωγής και την
αναζωογόνηση της ελληνικής περιφέρειας. 

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ.

Λάβαµε µια απόφαση προηγουµένως, από τις 12.00’ να ισχύσει
πεντάλεπτο για τους Βουλευτές. 

Νοµίζω ότι και οι Υπουργοί θα πρέπει να κόψουν το χρόνο
τους. Εποµένως, θα πάρουµε µία απόφαση για τους Υπουργούς
από δεκατρία λεπτά να γίνουν έντεκα γιατί ως γνωστόν δικαιούν-

ται δεκαοκτώ, για τους Αναπληρωτές Υπουργούς από δέκα να
γίνουν oκτώ και για τους Υφυπουργούς από εννέα να γίνουν
επτά. 

Συµφωνεί το Σώµα;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΓΕΛΑΛΗΣ: Όχι οµοφώνως. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Θέλετε να µιλούν περισ-

σότερο, οι Υπουργοί κύριε συνάδελφε;
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΛΕΞΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι, για τους Υπουργούς καλά

κάνετε, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Το Σώµα συµφώνησε

οµοφώνως.
Τον λόγο έχει ο κ. Γκιόκας.
Ορίστε, κύριε Γκιόκα, έχετε τον λόγο. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η συζήτηση

αυτών των ηµερών στη Βουλή - και ως διαδικασία και ως περιε-
χόµενο και ως αντιπαράθεση κυρίως µεταξύ Νέας Δηµοκρατίας
και ΣΥΡΙΖΑ - είναι βγαλµένη από τις ηµέρες του πιο παλιού δι-
κοµµατισµού. Από τη µια µεριά µία Κυβέρνηση που προσπαθεί
να επιβάλλει δια πυρός και σιδήρου µια αντιλαϊκή πολιτική και
από την άλλη µία Αξιωµατική Αντιπολίτευση που χωρίς να αµφι-
σβητεί τον κεντρικό πυρήνα αυτής της πολιτικής καλλιεργεί ψεύ-
τικες ελπίδες για ανακούφιση του λαού αν φύγει η σηµερινή
Κυβέρνηση και έρθει µια άλλη δική της. 

Ως προς αυτά λοιπόν, δεν υπάρχει καµµία πρωτοτυπία. Είναι
ένα έργο χιλιοπαιγµένο και από αυτήν την άποψη ως ΚΚΕ κατα-
ψηφίζουµε την Κυβέρνηση, αλλά επιδιώκουµε ταυτόχρονα να
αποκαλύψουµε στο λαό πώς στήνεται το παιχνίδι του νέου διπο-
λισµού, του νέου δικοµµατισµού για τον εγκλωβισµό του λαού,
όχι µε την έννοια µόνο δύο κοµµάτων που έχουν υψηλά ποσοστά
και ανταγωνίζονται το ένα το άλλο, αλλά δύο κοµµάτων, δύο
πόλων που ο ένας µε το µαστίγιο και ο άλλος µε το καρότο, προ-
σπαθούν να χειραγωγήσουν το λαό και να στήσουν νέες παγίδες. 

Η µόνη διαφορά που µπορεί να βρει κανείς σε σχέση µε το πα-
ρελθόν έχει να κάνει µε το γεγονός ότι η σηµερινή Κυβέρνηση
προσπαθεί να επιβάλει τη βάρβαρη πολιτική, ακόµη πιο πολύ,
αξιοποιώντας την καταστολή και τον εκβιασµό, να την επιβάλει
µε τη συκοφάντηση όποιου σηκώνει κεφάλι να την επιβάλει µε
τη στοχοποίηση και την ενοχοποίηση, ως ακραίου, του δικαιώ-
µατος του λαού να δει και να επιλέξει έναν δρόµο ανάπτυξης έξω
από τα τείχη της Ευρωπαϊκής Ένωσης, της οικονοµίας του κε-
φαλαίου που είναι σε κρίση και για να την ξεπεράσει πρέπει να
τσακίσει το λαό.Είναι γνωστές άλλωστε, οι δηλώσεις του Πρω-
θυπουργού από τις Ηνωµένες Πολιτείες για το άκρο που ζητάει
την έξοδο της χώρας από την Ευρωπαϊκή Ένωση και το ΝΑΤΟ,
ενώ πριν λίγες µέρες ψηφίστηκε στη Βουλή τροπολογία που τι-
µωρεί όποιους αντιπαλεύουν αποφάσεις της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης, στοχοποιώντας ευθέως και ξεκάθαρα τη λαϊκή πάλη.

Οι υποσχέσεις της Κυβέρνησης για ανάκαµψη και πρωτογενή
πλεονάσµατα, που δήθεν θα οδηγήσουν σε ανακοπή των αντι-
λαϊκών µέτρων και σε ανακούφιση, είναι στάχτη στα µάτια του
λαού. Δεν αµφισβητούµε ότι µπορεί να υπάρχει µια κάποια αναι-
µική ανάπτυξη ή ότι µπορεί να υπάρχουν και πρωτογενή πλεο-
νάσµατα. Και ούτε κάνουµε κριτική στην Κυβέρνηση από τη
σκοπιά που κάνουν όλα τα άλλα κόµµατα ότι δηλαδή η Κυβέρ-
νηση δεν θα πετύχει αυτούς τους στόχους. Κάνουµε κριτική ότι
αυτοί οι στόχοι είναι βαθιά αντιλαϊκοί, είτε τους πετύχει η σηµε-
ρινή Κυβέρνηση είτε τους πετύχει κάποια άλλη κυβέρνηση, τα
µέτρα θα συνεχιστούν και σε συνθήκες ανάκαµψης γιατί αυτό
επιβάλλουν τα συµφέροντα του κεφαλαίου και οι κατευθύνσεις
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Η δεύτερη διαφορά σε σχέση µε το παρελθόν έχει να κάνει µε
το γεγονός ότι σε αυτές τις συνθήκες η κοροϊδία το λαού από
την Αξιωµατική Αντιπολίτευση στην κυριολεξία «χτυπάει κόκ-
κινο». Όταν λες «δεν θέλω το µνηµόνιο, αλλά θέλω τη δανειακή
σύµβαση», όταν λες «δεν θέλω την τρόικα, αλλά θέλω την Ευρω-
παϊκή Ένωση», που είναι τα δύο από τα τρία µέρη της τρόικα και
«συµφωνώ µε το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο για το θέµα του
χρέους» που είναι το τρίτο µέρος, όταν λες «θα καταργήσω το
µνηµόνιο», αλλά δεν λες τι θα κάνεις µε τα µέτρα που πάρθηκαν
εξαιτίας του µνηµονίου -και πλέον, κυρίες και κύριοι Βουλευτές,
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δεν είµαστε ούτε στο 2010 ούτε στο 2011 που η πλειοψηφία των
µέτρων ήταν µπροστά, πλέον τα µέτρα του µνηµονίου έχουν στην
πλειοψηφία τους υλοποιηθεί- όταν λοιπόν, ακολουθείς τέτοια
γραµµή τότε κοροϊδεύεις συνειδητά το λαό, καλλιεργείς την ανα-
µονή λύσεων από τα πάνω, λειτουργείς διαλυτικά στο λαϊκό κί-
νηµα, µετατρέποντάς το σε ένα παθητικό χειροκροτητή
κυβερνήσεων εντός των τειχών. 

Γι’ αυτό και το 27% του ΣΥΡΙΖΑ όχι µόνο δεν οδήγησε σε ενί-
σχυση του λαϊκού κινήµατος, αλλά οδήγησε σε υποχώρηση τα
τελευταία χρόνια του εργατικού λαϊκού κινήµατος.

Παρ’ όλα αυτά, ο ΣΥΡΙΖΑ και επίσηµα πλέον -και ιδιαίτερα από
το Τέξας και µετά- χωρίς να εγκαταλείπει την καλλιέργεια αυτα-
πατών ως κεντρικό, βασικό στοιχείο της πολιτικής του γραµµής
έχει προσχωρήσει και στο στρατόπεδο των εκβιασµών. Πώς αλ-
λιώς µπορούν να χαρακτηριστούν οι αναφορές του κ. Τσίπρα
από τις Ηνωµένες Πολιτείες ότι το να φύγεις από την Ευρωπαϊκή
Ένωση είναι καταστροφή; Φυσικά το να φύγεις µόνο από την Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση δεν είναι αρκετό. Χρειάζεται να έχει ο λαός στα
χέρια του τα κλειδιά της οικονοµίας, τα κλειδιά της εξουσίας.
Όταν, όµως, κάνεις αυτήν την αναφορά για καταστροφή και για
καταστροφικό δρόµο έξω από την Ευρωπαϊκή Ένωση, ενισχύεις
ξεκάθαρα τον εκβιασµό ότι είναι µονόδροµος για το λαό αυτή η
λυκοσυµµαχία που τη γνώρισε, την έζησε, µάτωσε για να µπει,
και σήµερα µατώνει ακόµη περισσότερο για να παραµείνει σε
αυτήν, επειδή αυτό υπηρετεί µία χούφτα πλουτοκράτες.

Αλήθεια, σε τι διαφέρει αυτό που είπε ο κ. Τσίπρας από τις
Ηνωµένες Πολιτείες σε σχέση µ’ αυτό που έλεγε προεκλογικά ο
κ. Βενιζέλος και ο κ. Σαµαράς; Δηλαδή, πάση θυσία στην Ευρω-
παϊκή Ένωση και το ευρώ και αναδιαπραγµάτευση που στη συ-
νέχεια φυσικά έγινε συµµόρφωση.

Ένας δεύτερος εκβιασµός -συγκαλυµµένος, αλλά εκβιασµός-
ακούστηκε σε αυτήν εδώ την Αίθουσα από τον εισηγητή του ΣΥ-
ΡΙΖΑ χθες. Είπε στην οµιλία του ότι το κράτος έχει συνέχεια.
Μήπως αυτό δεν θυµίζει αυτό που έλεγε πριν µερικά χρόνια η
Νέα Δηµοκρατία και ο κ. Σαµαράς; Τι σηµαίνει το κράτος έχει συ-
νέχεια; Σηµαίνει ότι αυτό το κράτος πρέπει να τηρήσει τις δε-
σµεύσεις του. Ποιες είναι αυτές; Είναι τα µνηµόνια, είναι οι
δανειακές συµβάσεις, είναι το χρέος που έχει δηµιουργήσει αυτό
το κράτος -το κράτος του κεφαλαίου- όχι προς όφελος του λαού,
αλλά για να χρηµατοδοτήσει το κεφάλαιο, να χρηµατοδοτήσει
την καπιταλιστική ανάπτυξη. Είναι οι συνολικές δεσµεύσεις απέ-
ναντι στην Ευρωπαϊκή Ένωση και το ΝΑΤΟ. Είναι οι ιδιωτικοποι-
ήσεις. Αν, λοιπόν, λέτε ότι ο λαός µπορεί να ελπίζει σε αλλαγές
πολιτικής στο βαθµό που δεν θα θίγουν αυτό τό πλαίσιο, τότε
υπόσχεστε στο λαό να ελπίζει στο τίποτα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Παρακάτω φυσικά, ο εισηγητής του ΣΥΡΙΖΑ –και ολοκληρώνω,
κύριε Πρόεδρε- είπε ότι βέβαια στο πλαίσιο αυτό της συνέχειας
του κράτους µπορεί να υπάρχει και µία αλλαγή πολιτικής, φέρ-
νοντας σαν παράδειγµα αλλαγής πολιτικής τη διαφορά µεταξύ
Οµπάµα και Μπους. Αν, λοιπόν, η διαφορά που υπόσχεται ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ ότι θα φέρει, είναι η διαφορά µεταξύ Μπους και Οµπάµα ή
τα κουπόνια διατροφής που αναφέρθηκε ο κ. Τσίπρας από τις
Ηνωµένες Πολιτείες ή οι αξίες των ιδρυτών της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, εµείς λέµε ότι ο λαός πρέπει αυτό το δρόµο να σας τον
χαρίσει. 

Ο λαός χρειάζεται να χαράξει το δικό του δρόµο. Έχει απο-
δείξεις πλέον στα χέρια του και µπορεί να βγάλει τα συµπερά-
σµατά του, να διαµορφώσει τη δική του λαϊκή αντιπολίτευση
απέναντι και στη σηµερινή και σε κάθε κυβέρνηση εντός των τει-
χών και να διαµορφώσει τη δική του συµµαχία, µε στόχο να γίνει
ο ίδιος κυρίαρχος σε οικονοµία και εξουσία. Όλες οι άλλες επι-
λογές σηµαίνουν περισσότερα χαµένα χρόνια. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε πολύ.
Προτού δώσω τον λόγο στο συνάδελφο κ. Αηδόνη, κοιτώντας

τον κατάλογο των ωρών που µιλούν οι Υπουργοί, παρατηρώ ότι
µιλούν συνεχώς οι Υπουργοί. Εγώ θα προτείνω να παρεµβάλλον-
ται οπωσδήποτε έξι µε επτά Βουλευτές και µετά να µιλάει ο
Υπουργός. Πρέπει να γίνει αυτό. 

(Χειρoκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας και
του ΠΑΣΟΚ)

Τον λόγο έχει ο συνάδελφος κ. Αηδόνης.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗΔΟΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βρισκόµαστε µπροστά σε µία

κυρίαρχη κοινοβουλευτική διαδικασία που προκαλεί την ευθύνη
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Μια πρόταση µοµφής κατά της
Κυβέρνησης αποτελεί το κυρίαρχο θεσµικό όπλο αµφισβήτησης
της κυβερνητικής πλειοψηφίας. Όµως, η συγκεκριµένη πρόταση
τη στιγµή που επιλέχθηκε να κατατεθεί, ουσιαστικά εξασφαλίζει
το αντίθετο αποτέλεσµα. 

Λίγο πριν από τις επώδυνες επιλογές της Κυβέρνησης, οι
οποίες δηµιουργούσαν ένα ισχυρό εσωτερικό µέτωπο αµφισβή-
τησης εντός της κυβερνητικής πλειοψηφίας, η πρόταση του ΣΥ-
ΡΙΖΑ αποτελεί το «µάννα εξ ουρανού» για την Κυβέρνηση. Οι
όποιες δυνάµεις εντός των τειχών αµφισβητούσαν και έθεταν ζη-
τήµατα για τον επαναπροσδιορισµό σε θέµατα φορολόγησης ή
ζητούσαν διορθωτικές επιλογές, απλά θα σιωπήσουν µπροστά
στον κίνδυνο της αποσταθεροποίησης. 

Η επιλογή σας δεν αποτελεί µία επιλογή αµφισβήτησης αλλά
ισχυροποίησης του κυβερνητικού σχηµατισµού, γιατί µπροστά
σας ξεπρόβαλλε ο κίνδυνος των εκλογών που σας τροµάζει,
επειδή νιώθετε ότι µπορεί να έρθετε αντιµέτωποι µε τις ευθύνες
σας. Η πρόσφατη δήλωση του Μανώλη Γλέζου απεικονίζει το µέ-
γεθος των αδιεξόδων που έχετε καλλιεργήσει µέσα από απατη-
λές υποσχέσεις. Απλά χτίζετε ένα χάρτινο µέλλον και αυτό σάς
φοβίζει. 

Ο δεύτερος λόγος που προσωπικά διακρίνω είναι η σταθερή
διολίσθηση προς το ρεαλισµό από την ηγεσία του ΣΥΡΙΖΑ, η
οποία δηµιουργεί εσωτερικούς κλυδωνισµούς, και µια πρόταση
µοµφής δίνει τη δυνατότητα να φορεθεί η στολή της επανάστα-
σης και να σκεπαστούν οι δηλώσεις του κ. Τσίπρα από το Τέξας
που ουσιαστικά σηµατοδοτούν τη στροφή στην πραγµατικότητα. 

Δεν µου αρέσει να επεµβαίνω σε εσωτερικές υποθέσεις και
κλείνω εδώ το κεφάλαιο των παρατηρήσεών µου, αλλά δεν ανέ-
χτηκα τους τακτικισµούς ούτε τα αδιέξοδα σχέδια. 

Πριν από ένα χρόνο περίπου έκανα την επιλογή της ανεξαρτη-
τοποίησής µου και δήλωσα παρών σε µια νέα προσπάθεια για την
ανόρθωση της χώρας µου. Σήµερα από αυτό εδώ το Βήµα θα
ήθελα να δηλώσω παρών σε κάθε προσπάθεια που συµβάλλει στη
σταθερότητα, σε κάθε προσπάθεια που συµβάλλει στην αντιµε-
τώπιση της ύφεσης και της ανεργίας, σε κάθε προσπάθεια που
συµβάλλει στην αποκατάσταση του κοινωνικού ιστού, σε κάθε
προσπάθεια που συµβάλλει στην ανόρθωση της χώρας µου. 

Αρνούµαι κατηγορηµατικά να παίξω ένα παιχνίδι που το µόνο
που κάνει είναι να αποπροσανατολίζει την κοινή γνώµη από τα
φλέγοντα θέµατα για να κρύψει το κενό της απουσίας της προ-
γραµµατικής πρότασης. 

Θα µας πείτε κάτι σχετικά µε το τι θα γίνει µε το φόρο ακίνητης
περιουσίας, µε το έλλειµµα στα ταµεία; Θα καταθέσετε κάποια
πρόταση µε περιεχόµενο και πιθανότητα βιωσιµότητας άρα και
σύγκλισης ή θα παραµείνετε προσηλωµένοι σε µια γενικόλογη
άρνηση και σε χρεοκοπηµένες πρακτικές παροχολογίας του
χθες; Αρνούµαι να συµµετέχω σε ένα στενόχωρο παιχνίδι που
στοχεύει απλά στην παραγωγή εντυπώσεων. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αντιλαµβάνοµαι ότι το κυβερ-
νητικό επιτελείο σήµερα νιώθει ανακούφιση, γιατί εξασφαλίζει
πολιτικό χρόνο µετά από τη στοχευµένη επιλογή του ΣΥΡΙΖΑ.
Όµως η κοινωνία ανησυχεί, γιατί βλέπει ότι αυτή η Κυβέρνηση
έχει πάψει από καιρό να αποδίδει, γιατί βλέπει ότι η ύφεση δεν
κάµπτεται, γιατί η ανεργία συνεχίζει να καλπάζει, γιατί οι παλαι-
οκοµµατικές αντιλήψεις είναι κυρίαρχες και το κράτος συνεχίζει
να στεγάζει τις κοµµατικές νοµενκλατούρες, γιατί συναντάει την
απόγνωση µέσα από αδιέξοδες επιλογές, γιατί διαπιστώνει την
αδράνεια και την αναποτελεσµατικότητα, γιατί φοβάται. 

Άκουσα εχθές το βράδυ πάρα πολλούς συναδέλφους της
Νέας Δηµοκρατίας να επιχειρηµατολογούν για το νέο ρόλο της
παράταξής τους. Μόνο που όταν η χώρα έδινε την ίδια µάχη, το
Κόµµα της Νέας Δηµοκρατίας έστηνε τα απατηλά Ζάππεια και
συγκροτούσε το αντιµνηµονιακό στράτευµα. Τώρα κυριάρχησε
η κοµµατική σκοπιµότητα που είχε σαν αποτέλεσµα να χαθεί και
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τότε και τώρα πολύτιµος χρόνος, µε συνέπεια την παράταση της
ύφεσης. 

Σήµερα δεν µπορούµε να ανεχθούµε καµµία σκοπιµότητα που
θα επαναλάβει το χθες. Δεν µπορούµε όµως να ανεχθούµε εδώ
και τόσο καιρό να µην γίνονται τα αυτονόητα. 

Για εµάς, ως νέος πολιτικός φορέας, είναι αυτονόητο να απο-
συρθούν οι ατελέσφορες ρυθµίσεις του ασφαλιστικού που οδη-
γούν σε κατάρρευση τα ασφαλιστικά ταµεία. Στείλαµε µία
επιστολή στον Πρωθυπουργό. Δυστυχώς ακόµη και σήµερα δεν
έχει γίνει τίποτα. Επιχειρηµατίες οδηγούνται µέσα από τα ΚΕΠΕ
στη φυλακή. Δεν µπορεί να είναι αυτός ο στόχος. 

Είναι αυτονόητη πράξη η απελευθέρωση της οικονοµίας από
τη γραφειοκρατία. Έχουµε στείλει ένα ολόκληρο πακέτο προτά-
σεων στον κ. Χατζηδάκη. Μία µόνο τόλµησε να υιοθετήσει. Ας κοι-
τάξει να δει, λοιπόν, -ας ανοίξει τα µάτια του για να καταλάβει-
πώς µπορεί να πάρει µπροστά αυτή η υπόθεση της ανάπτυξης.

Είναι αυτονόητη η νέα µορφή οργάνωσης του κράτους µε τη
συρρίκνωση των αρµοδιοτήτων του και τη µετατροπή του σε
αναπτυξιακό ιµάντα. Είναι αυτονόητη η νέα µορφή οργάνωσης
για την άντληση των εσόδων. Είχαµε προτείνει εδώ και ένα χρόνο
ένα νέο τρόπο εσόδων σε σχέση µε την ηλεκτρονική απόδοση
ΦΠΑ σε ηµερήσια βάση. Θα υπήρχαν 20 δισεκατοµµύρια ευρώ
σήµερα στα δηµόσια ταµεία. Δεν το έχετε κάνει. Δύο φορές ήταν
πρωτοσέλιδος τίτλος. Και συνεχίζετε να υποκρίνεστε. 

Είναι αυτονόητη η στήριξη της υφιστάµενης επιχειρηµατικό-
τητας. Είναι αυτονόητη η αντιµετώπιση των καρτέλ των τροφίµων
που έχουν µετατρέψει την Ελλάδα στην πιο ακριβή χώρα της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης.

Και µία παρατήρηση που άκουσα από τον κ. Χαρακόπουλο.
Ναι, έχει δοθεί η ενιαία ενίσχυση, αλλά την έχει λάβει µόνο το
1/3 των κτηνοτρόφων. Γιατί; Γιατί δεν έχουν λυθεί οι υποθέσεις
µε τους βοσκότοπους. Μπορείτε να µου πείτε πώς µπορείτε να
κοιµάστε σήµερα ήσυχοι; 

Αυτά, λοιπόν, πρέπει να κάνετε. Η πολιτική δεν είναι θέµα δια-
χείρισης, είναι θέµα αποφάσεων. Και αυτές τις αποφάσεις πρέπει
να τις πάρετε. Γιατί χάνεται η χώρα και χάνονται οι πολίτες της.

Θα µπορούσα να µιλάω πολλή ώρα για το προγραµµατικό µας
πλαίσιο. Περιορίζοµαι απλά σε αυτά. Και λέω ότι αυτά είναι τα
αυτονόητα. Και µία σειρά από άλλα θα µπορούσαν να πραγµα-
τοποιηθούν και να είναι οι προϋποθέσεις για τη σωτηρία της
χώρας και όχι οι πολιτικές που είναι λάθος και δεν οδηγούν που-
θενά. Είναι η στιγµή, λοιπόν, που αυτά τα αυτονόητα πρέπει να
προχωρήσουν και να γίνουν ένα δικό µας σχέδιο, που θα φέρει
αποτελέσµατα τώρα. Γιατί σήµερα ήδη είναι πάρα πολύ αργά.

Έχοντας απόλυτη γνώση της ευθύνης µας, ψηφίζουµε
«ΠΑΡΩΝ». Γιατί διπλά αρνούµαστε µια κυβερνητική πολιτική που
έχει απολέσει κάθε δυναµική και βασίζεται σε λογικές εκφοβι-
σµού και διχασµού. Γιατί αρνούµαστε τα τερτίπια µιας Αξιωµατι-
κής Αντιπολίτευσης που απλά επενδύει στο διχασµό, τη
γενικολογία, τον τακτικισµό και το αδιέξοδο. Ψηφίζουµε
«ΠΑΡΩΝ» στις πολιτικές εξελίξεις, «ΠΑΡΩΝ» στην αναζήτηση
συγκλίσεων και λύσεων για το λαό, «ΠΑΡΩΝ» στην ειλικρινή προ-
σπάθεια που χρειάζεται για την οριστική έξοδο από την κρίση.
Θα µας βρείτε παρόντες στον καθηµερινό στίβο της πραγµατικής
πολιτικής των εφαρµόσιµων λύσεων και όχι σε ασκήσεις τακτικής
επί χάρτου σε εκλογικά παιχνίδια, που γίνονται ερήµην του ελ-
ληνικού λαού και ενισχύουν τη δυσπιστία και το θυµό του. Αρ-
νούµαστε να συµµετέχουµε σε αυτό το στηµένο και θλιβερό
παιχνίδι. Πιστεύουµε ότι υπάρχει η τρίτη λύση και σ’ αυτό δηλώ-
νουµε «ΠΑΡΩΝ».

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε, κύριε
συνάδελφε.

Τον λόγο έχει ο κ. Ντινόπουλος. 
Και ο κ. Ντινόπουλος θα είναι ο τελευταίος του επταλέπτου.

Λυπάµαι, κυρία Κανελλοπούλου.
ΜΑΡΙΑ ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ: Και την προηγούµενη φορά

ήµουν η πρώτη που εγκαινίασα το πεντάλεπτο. Άρα να τραβήξω
τζόκερ, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Και εσείς επτά λεπτά.
Και µε σας θα κλείσουµε.

ΜΑΡΙΑ ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ πολύ.

ΑΡΓΥΡΗΣ ΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ,
καταθέσατε µία πρόταση µοµφής. Και βλέπω σήµερα, Σάββατο
πρωί, τα έδρανα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, προκειµένου
να υπερασπίσουν αυτήν την πρόταση µοµφής, να είναι άδεια.
Επτά άνθρωποι είστε όλοι κι όλοι. Και πρέπει να το ξέρουν αυτό
σε όλη την ελληνική περιφέρεια, αυτοί που µας ακούν τώρα, στα
καφενεία µέσα, στα χωριά, που βλέπουν τηλεόραση, ότι τα
έδρανα του ΣΥΡΙΖΑ, που υποτίθεται ότι για την ελληνική κοινωνία
και για το λαό κατέθεσε αυτήν την πρόταση µοµφής, είναι άδεια.
Προφανώς, παραµένετε πιστοί στην άποψή σας ότι η Αντιπολί-
τευση πρέπει να γίνεται στα πεζοδρόµια.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι ίσως από τις σπάνιες
φορές στην πολιτική ζωή του τόπου που δήθεν µέτρα εξαγγέλ-
λονται όχι από την Κυβέρνηση, αλλά από την Αντιπολίτευση, η
οποία καταστροφολογεί, η οποία δηλητηριάζει την ελληνική κοι-
νωνία µε µέτρα, τα οποία πολλές φορές από το µυαλό της κατε-
βάζει και είναι έτσι σε αγαστή συνεργασία µε την τρόικα. Και
είναι χαρακτηριστικό το πρωτοσέλιδο σήµερα της εφηµερίδας
«ΤΑ ΝΕΑ» -σας καλώ να το δείτε- µε τίτλο: «Τεντώνουν το σκοινί».
Κι έχει ένα γράφηµα, στο οποίο ο κ. Τσίπρας µαζί µε τον κ. Τόµ-
σεν τεντώνουν το σκοινί…

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
Σας ενοχλούν. Σας ενοχλούν αυτά. Άµα τα ακούτε, σας ενο-

χλούν.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ: Είστε άθλιος.
ΑΡΓΥΡΗΣ ΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Θα τα ακούσετε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Κύριοι συνάδελφοι, σας

παρακαλώ. Καθίστε κάτω!
ΑΡΓΥΡΗΣ ΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Η εφηµερίδα «ΤΑ ΝΕΑ», λοιπόν…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Μην απαντάτε, κύριε

Ντινόπουλε. 
(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΑΡΓΥΡΗΣ ΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Θα τα ακούσετε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ένα λεπτό, κύριε Ντι-

νόπουλε.
ΑΡΓΥΡΗΣ ΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Θα το κρατήσετε, κύριε Πρόεδρε,

σας παρακαλώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Θα σας κρατήσω τα

δέκα δευτερόλεπτα της διακοπής. 
Ακούστε να δείτε, όµως. Όλοι εσείς έχετε πει πράγµατα και

θάµατα από την από εκεί µεριά. Δεν ακούστηκε καµµία διαµαρ-
τυρία. Και όταν διαφωνείτε, δεν θα διαµαρτύρεσθε. Θα παίρνετε
το λόγο µετά, όταν σας δοθεί η ευκαιρία, να διατυπώσετε τις αν-
τιρρήσεις σας.

Καµµία διακοπή, λοιπόν. 
ΑΡΓΥΡΗΣ ΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Μπορώ να συνεχίσω, κύριε Πρό-

εδρε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Συνεχίστε, κύριε Ντινό-

πουλε.
ΑΡΓΥΡΗΣ ΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ.
Ο κ. Τσίπρας, λοιπόν, µε τον κ. Τόµσεν αγκαλιά, αδελφάκια,

τεντώνουν το σκοινί στην Κυβέρνηση. Στρώνετε το χαλί στην
τρόικα και γι’ αυτό ενοχλείστε οι έξι-επτά που είστε εδώ, γιατί οι
άλλοι δεν είναι εδώ. Να το ξέρει ο λαός ότι έχετε άδεια τα
έδρανα.

Συνεχίζω, λοιπόν. Ο κ. Τσίπρας προφανώς αποφάσισε να κα-
ταθέσει την πρόταση µοµφής και νοµίζω…

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
Σας ενοχλεί.
O κ. Τσίπρας αποφάσισε, λοιπόν, να καταθέσει την πρόταση

µοµφής στον αέρα, καθώς ταξίδευε από την Αµερική για να επι-
στρέψει στη χώρα του. Γιατί το έκανε αυτό; Διότι ήξερε ότι αν
δεν το έκανε, δεν θα µπορούσε να προσγειωθεί. Τον περίµεναν
οι συνιστώσες. Διότι αν αυτά που είπατε στις δυτικές πολιτείες
της Αµερικής τολµούσατε να τα πείτε –αλλά δεν τολµάτε- στις
δυτικές συνοικίες της Αθήνας, δεν θα µπορούσατε να κάνετε
ούτε βήµα. 

(Θόρυβος - διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
Σας παρακαλώ, µη διακόπτετε. Σεβαστείτε την Κοινοβουλευ-

τική Δηµοκρατία. Ξέρω ότι πολλοί από εσάς δεν τη σέβεστε,
αλλά σεβαστείτε τη. 

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΚΔ’ - 9 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2013 2021



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Θα αρχίσω να αναφέ-
ροµαι ονοµαστικά. Δεν είναι σωστό να καταγράφεται στα Πρα-
κτικά, γιατί θα το δουν οι απόγονοί µας µετά από δέκα χρόνια
και θα σας θεωρήσουν «διακοψίες». 

Συνεχίστε, κύριε συνάδελφε.
ΑΡΓΥΡΗΣ ΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Θα αναφερθώ και πάλι σε µια έγ-

κριτη εφηµερίδα µε πολύ µεγάλη παράδοση, όπως η εφηµερίδα
«ΤΑ ΝΕΑ». 

Σήµερα, στη σελίδα δεκαοκτώ –ψάξτε το, θα το βρείτε- στο
πολύ εµπεριστατωµένο ρεπορτάζ της κ. Νταλιάνη µε τίτλο «Οι
δύο βάρκες του κ. Τσίπρα» έχει αποφθέγµατα του αρχηγού σας,
όπου τη µια φορά λέει το ένα και την άλλη φορά λέει το άλλο.
Χαρακτηριστικά θα σας πω ένα µόνο.

Τώρα, µιλάτε για διαπραγµάτευση του µνηµονίου. Τότε, προ-
εκλογικά λέγατε «Διαπραγµάτευση; Αποκλείεται. Δεν κάνεις δια-
πραγµάτευση µε την κόλαση». Τώρα, ξαφνικά το µνηµόνιο δεν
είναι κόλαση και πάτε να κάνετε διαπραγµάτευση. Αυτό είναι χα-
ρακτηριστικό και πάλι της ανακολουθίας του Αρχηγού σας. 

Κατά καιρούς όµως, αγαπητοί συνάδελφοι, έχετε αναφερθεί
και στους Βουλευτές της Πλειοψηφίας και –δήθεν- είπατε: «πώς
θα δώσετε ψήφο εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση, όταν έχετε τις
ενστάσεις σας και τις αιτιάσεις σας, παράδειγµα, για το φορο-
λογικό νοµοσχέδιο;».

Αγνοείτε στοιχειώδεις κοινοβουλευτικούς κανόνες. Ποιος σας
είπε ότι Βουλευτές της συµπολιτεύσεως δεν µπορούν να ασκούν
εποικοδοµητική κριτική στην Κυβέρνηση για να γίνονται βελτιώ-
σεις στα νοµοσχέδια; 

Να σας πω και κάτι; Αυτό είναι το έργο της οποιασδήποτε Αν-
τιπολίτευσης -και δη της Αξιωµατικής τοιαύτης- σε οποιαδήποτε
δυτική, κοινοβουλευτική δηµοκρατία: να ασκεί έναν εποικοδοµη-
τικό διάλογο ως Αντιπολίτευση, να ασκεί εποικοδοµητική κριτική. 

Αυτό, λοιπόν, που εσείς µε τις µηδενιστικές τάσεις σας δεν το
κάνετε, το κάνουµε εµείς. Σε καµµία περίπτωση δεν θα θέσουµε
σε διαπραγµάτευση την ευρωπαϊκή προοπτική της χώρας και τη
σταθερότητα της Κυβέρνησης. 

Θα κλείσω µε την αφορµή την οποία χρησιµοποιήσατε για να
καταθέσετε αυτήν την πρόταση µοµφής. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στην ιστορία του συνδικαλιστικού
και εργατικού κινήµατος από την εποχή της µατωµένης Πρωτο-
µαγιάς στη Θεσσαλονίκη ίσαµε σήµερα, δεν υπήρξε ποτέ καπέ-
λωµα ενός συνδικαλιστικού και ενός εργατικού αγώνα από
πολιτικό κόµµα σαν αυτό που κάνατε στην ΕΡΤ. Τι καταφέρατε;
Με την πρόταση µοµφής –ασχέτως τι αντιλήψεις έχει ο καθένας
για την ιστορία της ΕΡΤ κι εγώ τις έχω εκφράσει- καταφέρατε σή-
µερα να συζητείται µια πρόταση µοµφής και, τόσο µέσα στο Κοι-
νοβούλιο όσο και στο δηµόσιο διάλογο όσο και στα µέσα
ενηµέρωσης, να µην γίνεται καµµία αναφορά στους εργαζόµενους
της ΕΡΤ. Τους καπελώσατε. Χρησιµοποιήσατε τους εργατικούς
και συνδικαλιστικούς τους αγώνες, προκειµένου να αποκοµίσετε
µικροκοµµατικά οφέλη. Αυτή ήταν η συµπεριφορά σας, η δική σας
µικροκοµµατική πολιτική σκοπιµότητα απέναντι στους εργαζόµε-
νους που για τέσσερις, πέντε µήνες τώρα σας φιλοξενούσαν στα
στούντιο της Αγίας Παρασκευής. Καπελώσατε τους αγώνες τους. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Θέλω να πω και κάτι τελευταίο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ολοκληρώστε, σας πα-

ρακαλώ. 
ΑΡΓΥΡΗΣ ΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Επειδή κάνατε µια αναφορά ότι –

δήθεν- το καντήλι της Κυβέρνησης χάνει το λάδι του και εξαντ-
λείται, θα σας απαντήσω µε την ευαγγελική ρήση: «Ουαί υµίν
υποκριτές και Φαρισαίοι».

Ξεπουλήσατε τον αγώνα της ΕΡΤ, προκειµένου να αποκοµί-
σετε µικροκοµµατικά οφέλη. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε, κύριε

συνάδελφε. 
Η κ. Κανελλοπούλου, η κ. Καραµανλή και ο κ. Λοβέρδος θα

έχουν επτά λεπτά οµιλίας. Από τον κ. Λοβέρδο και κάτω θα είναι
πέντε τα λεπτά οµιλίας. 

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΛΕΞΟΠΟΥΛΟΣ: Από τις 12.00’ είπαµε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Πήραµε απόφαση.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, χθες το βράδυ τελει-

ώσαµε στις 23.00’.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ένα λεπτό. Διαµαρτύ-

ρεται ο κ. Αλεξόπουλος και λέει ότι είπαµε από τις 12.00’. Άρα
και για την κ. Κανελλοπούλου να ισχύουν τα πέντε λεπτά; 

ΜΑΡΙΑ ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ: Δεν το λέει αυτό ο σύντροφός
µου για εµένα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Το είπε. Δεν κρύβεται.
Το είπε. Εγώ, όµως, θα σας βάλω τα επτά λεπτά, γιατί η παρά-
κλησή σας ήταν πολύ συγκινητική.

ΜΑΡΙΑ ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ: Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα κοινοβουλευτικά ήθη ακόµα
και αυτά τα ταλαιπωρηµένα, τα πεταµένα στα σκουπίδια, στους
διαδρόµους της Βουλής και στις αίθουσες συνεδριάσεων των
επιτροπών, τα κοινοβουλευτικά ήθη που έχετε διαγράψει πολλά-
κις µε τις µεγαλοπρεπείς υπογραφές σας σε αντισυνταγµατικές
πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου, αυτά τα ήθη επιβάλλουν να
µεταφραστεί η ασφυξία πλέον του ελληνικού λαού σε πρόταση
δυσπιστίας προς την Κυβέρνησή σας.

Δυσπιστία. Γιατί κάνετε πως δεν καταλαβαίνετε; Αντί να επινο-
είτε δήθεν προβλήµατα στις τάξεις του αντιπάλου, επικοινωνιακά
τρικάκια φτηνά και λασπωµένα, ΣΥΡΙΖΑ εσωτερικού και ΣΥΡΙΖΑ
εξωτερικού, απαντήστε πολιτικά, πρωτοτυπήστε επιτέλους. Αφή-
στε την πάγια τακτική σας «λάσπωσε - λάσπωσε κάτι θα µείνει».
Αλλά ως γνωστόν «καινούργια κόλπα σε γέρικο σκυλί κανείς δεν
µπορεί να διδάξει». 

Μιλάτε εσείς για διαφορές και συνιστώσες και εσωκοµµατικές
τάχα ανταρσίες που µε µια απλή αναζήτηση στο «google» οι νε-
ώτεροι και ένα ξεσκόνισµα της µνήµης οι παλιότεροι µπορούν να
απολαύσουν τι έχετε αποδώσει και τι έχετε καταµαρτυρήσει ο
ένας στον άλλον πριν την περίφηµη συνθηκολόγησή σας στο
όνοµα τάχα της σωτηρίας της πατρίδας.

Τι είναι, όµως, η πατρίδα µας; Δυστυχώς για εσάς δεν είναι
ούτε οι κάµποι ούτε τα άπαρτα ψηλά βουνά ούτε τα λιµάνια της
ούτε τα νησιά της. Κυρίως, δεν είναι οι άνθρωποι της, οι ασθε-
νείς, οι άστεγοι, οι άνεργοι, οι νέοι, οι ταλαιπωρηµένοι.

Ακούστε, κύριοι, επειδή η αγανάκτηση ξεπερνά τη δυσπιστία,
επειδή το πρόβληµα του ελληνικού λαού δεν είναι πια η πίστη
του προς εσάς, αλλά το πώς θα απαλλαγεί µια και καλή από
εσάς, δεν δυσπιστούµε απλώς -αυτό το έχουµε εξαντλήσει προ
πολλού- θέλουµε να φύγετε! 

Κύριοι της Κυβέρνησης, η ελληνική κοινωνία δεν αντέχει άλλο
ούτε τα ψεύδη σας, ούτε τις κοινοβουλευτικές αλχηµείες, ούτε
το κρύψιµο του κεφαλιού σας στην άµµο. Δεν θέλετε καν να αν-
τικρύσετε τα αδιέξοδα που έχετε δηµιουργήσει ούτε τον εξωραϊ-
σµό της σκληρής πραγµατικότητας που ζει ο λαός µας. 

Υπάρχει κώλυµα, συνηθίζει να απαντά µε διάφορες αφορµές
ο κ. Στουρνάρας. Ασφαλώς και υπάρχει. Ευθέως σας κατηγο-
ρούµε πως εσείς είστε το κώλυµα, το κώλυµα της δηµοκρατίας,
το κώλυµα της δίκαιης ανάπτυξης, της κοινωνικής δικαιοσύνης,
της ελευθερίας, της αξιοπρέπειας.

Κατηγορούµε την κοινωνική σας αναλγησία, την επένδυση σας
στον κοινωνικό αυτοµατισµό. Σας κατηγορούµε ότι µπροστά στη
βραχύβια πολιτική σας επιβίωση δεν διστάζετε να κηρύξετε έναν
κοινωνικό και ηθικό εµφύλιο, στρέφοντας τον ένα κλάδο ενάντια
στον άλλο, την µια κοινωνική οµάδα ενάντια στην άλλη µε τελικό
στόχο τη σύγκληση όλων προς τα κάτω, αν όχι προς την ολική
εξαφάνιση.

Σας κατηγορούµε ότι, ενώ στα λόγια καταδικάζετε τη βία από
όπου και αν προέρχεται, στα έργα την ενθαρρύνετε, όταν µε τις
πολιτικές σας δεν την παράγετε. Σας κατηγορούµε για την άθλια,
την ανήθικη θεωρία των δύο άκρων, ένα ανιστόρητο κατασκεύα-
σµα µε µηδενικό θεωρητικό υπόβαθρο που επιχειρεί να σας απε-
νοχοποιήσει και να επιρρίψει αλλού τις ευθύνες για την εποχή
της µαύρης νύχτας που διανύουµε µε δική σας πρώτα απ’ όλα
ευθύνη.

Κατηγορούµε το µύθευµα του success story, το παραµυθάκι
για φως στην άκρη του τούνελ. Το τούνελ έχει φράξει και ούτε
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µια ακτίνα φωτός φαίνεται, ούτε θα φανεί όσο συνεχίζεται η εσω-
τερική υποτίµηση, η πολιτική λιτότητας, η παράλυση της αγοράς
και τελικά η παραχώρηση της χώρας µας σε ξένα χρηµατοπιστω-
τικά κέντρα.

Κρύβεστε πίσω από µια ρητορική για ένα πρωτογενές πλεόνα-
σµα, ένα πλεόνασµα, όµως, που δεν λέτε ότι οφείλεται σε σκλη-
ρότατη φορολογική πολιτική, στην εξαφάνιση της µεσαίας τάξης,
στη δραµατική µείωση των µισθών και των συντάξεων, στην κα-
ταδίκη αυτού του λαού στην ανεργία και στην ανέχεια.

Δυστυχώς, στήσατε και τελικά επιβάλατε µε το χειρότερο τί-
µηµα ένα µηχανισµό σωτηρίας των δανειστών και των τοκογλύ-
φων, όχι φυσικά της χώρας.

Πουλάτε τη χώρα µας, τα εργαλεία ανάπτυξής της, την πάγια
υποδοµή της, τις ζωές µας, ακόµα και την ιστορία µας. Φτάσατε
στο σηµείο να εντάξετε, να σκεφτείτε να εντάξετε, στο ΤΑΙΠΕΔ
ακόµα και το Σκοπευτήριο της Καισαριανής, ακόµα και το κολα-
στήριο της Μπουµπουλίνας 18, όπου η αληθινή γενιά του Πολυ-
τεχνείου, η ασυµβίβαστη γενιά, στην οποία και ανήκω, έχυσε
πραγµατικό κόκκινο αίµα, την ίδια στιγµή που είναι ακόµα ζεστό
το χώµα που σκεπάζει την αείµνηστη Κίττυ Αρσένη και µερικές
µέρες πριν επανεκδοθούν οι «Ανθρωποφύλακες» του Περικλή
Κοροβέση.

Δεν ξεπουλάτε ιστορικά κτήρια για αναπτυξιακούς λόγους. Κα-
ταργείτε την ιστορική µνήµη και το κάνετε συνειδητά µε ταπει-
νωτικό οικονοµικό αντίτιµο και µετά απορείτε, χύνετε
κροκοδείλια δάκρυα γιατί τάχα οι νέοι στρέφονται στον φασισµό.

Θα πω δύο λόγια και για την περιοχή µου, την Αχαΐα. Στην
Αχαΐα, λοιπόν, ξεπουλάτε το λιµάνι της Πάτρας, ξεπουλάτε την
οµορφιά της, ξεπουλάτε το παλιό Δηµοτικό Νοσοκοµείο, που
υποδέχθηκε τους πρώτους τραυµατίες του Ελληνοϊταλικού Πο-
λέµου, διαλύετε τον βασικό πυλώνα πολιτισµού και µόρφωσης,
το Πανεπιστήµιο Πατρών, αφήνετε ολόκληρους χειµώνες απο-
κλεισµένα τα ορεινά χωριά µας. Αρκούν τυχαία γεγονότα, όπως
το γκρέµισµα µιας γέφυρας στην Κλειτορία, για να κοπεί η πρό-
σβαση των παιδιών µας στα σχολεία τους. Καταδικάζετε τα µαρ-
τυρικά Καλάβρυτα σε µαρασµό, κλείνοντας το νοσοκοµείο, το
ΙΚΑ, την εφορεία, τα δικαστήρια. Ετοιµάζεστε να κλείσετε την
ΕΒΟ στο Αίγιο. Ετοιµάζεστε να φορολογήστε τους κήπους και
τα περιβόλια της Αιγιαλείας και του Ερυµάνθου.

Κύριοι, όλα αυτά µαζί µε άλλα αποτελούν τις αναφορές του
δικού µας προγράµµατος. Απ’ αυτά που εσείς απαξιώνετε και πε-
ριφρονείτε, από αυτά εµείς επιθυµούµε να ξεκινήσουµε την ανοι-
κοδόµηση της χώρας την επαύριο της εντολής του ελληνικού
λαού, από αυτά, από τις άπειρες δυνατότητες της γης και της
φύσης µας, από την ιστορία, από την τέχνη, από τον πολιτισµό
µας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού) 

Ξέρουµε τις δυσκολίες και µπορούµε να φανταστούµε τις επι-
θέσεις και τον πόλεµο. Όµως, είµαστε η Αριστερά και παρά τον
«οδοστρωτήρα» του µνηµονίου ποτέ δεν θα το βάλουµε κάτω,
ποτέ δεν θα σταµατήσουµε να αγωνιζόµαστε και να ονειρευόµα-
στε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ολοκληρώστε, κυρία
συνάδελφε.

ΜΑΡΙΑ ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ: Τι; Μα, «έναν κόσµο ανάποδα»,
όπως λέει και ο Εντουάρντο Γκαλεάνο, έναν κόσµο που θα πο-
λεµάει τη φτώχεια και όχι τους φτωχούς.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε πολύ.
ΜΑΡΙΑ ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ: Σ’ αυτόν το κόσµο η Κυβέρνηση

και οι πολιτικές σας είναι ανεπιθύµητα.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή
µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της Βουλής,
αφού ξεναγήθηκαν στην έκθεση της Αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕ-
ΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον
τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, σαράντα οκτώ
απόφοιτοι από τον Σύλλογο Β’ Θηλέων Μαρασλείου Σχολής. 

Η Βουλή τις καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Η κ. Καραµανλή έχει τον λόγο.
ΑΝΝΑ ΚΑΡΑΜΑΝΛΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ειλικρινά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, απορώ µε τη χρονική

στιγµή που επέλεξε ο κ. Τσίπρας να καταθέσει πρόταση µοµφής.
Απορώ για δύο λόγους:

Πρώτον, γιατί δεν το έκανε στις 11 Ιουνίου, όπου είχαν προ-
ηγηθεί τα µέτρα, έκλεισε η ΕΡΤ, αποχώρησε η ΔΗΜΑΡ από την
Κυβέρνηση;

Ο δεύτερος είναι ότι ισχυρίζεται ότι θα πάρουµε νέα µέτρα
επώδυνα. Θα µπορούσε να κατατεθεί τότε. Χάσατε το εξάµηνο.

Καταλήγω, λοιπόν, σε διάφορα συµπεράσµατα. Η πρόταση κα-
τατέθηκε για να συσπειρώσετε τις συνιστώσες σας; Ο κ. Τσίπρας
αγχώθηκε γιατί φαίνεται ότι πιάνουν τόπο οι θυσίες του ελληνι-
κού λαού ή επηρεάστηκε τελικά από το τζετ λαγκ από τα συνε-
χόµενα ταξίδια του στο εξωτερικό;

Ο κ. Τσίπρας κατέθεσε πρόταση µοµφής και θα έπρεπε να
είναι εδώ αυτές τις ηµέρες. Τουλάχιστον, ας έµπαινε στον κόπο
να είναι εχθές βράδυ εδώ για να ακούσει τους δύο εισηγητές
του. Όσο για τους εργαζόµενους στην ΕΡΤ, δεν άκουσα καµµία
κουβέντα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ποιο είναι εκείνο το στοιχείο
που κάνει µία χώρα αξιόπιστη στο διεθνές στερέωµα, ελκυστική
για τους επενδυτές, φιλική για τους τουρίστες; Είναι σίγουρα
αποτέλεσµα πολλών παραγόντων, αλλά πρώτα και κυριότερα
ενός, της πολιτικής σταθερότητας. Είναι αυτό ακριβώς το στοι-
χείο που µε νύχια και µε δόντια προσπαθεί εδώ και µήνες συστη-
µατικά να αποδυναµώσει ο ΣΥΡΙΖΑ. Δεν θα το πετύχει, όµως. Δεν
θα πετύχει να βάλει τη χώρα σε έναν κύκλο περιδίνησης, σ’ έναν
κύκλο πολιτικής αβεβαιότητας.

Η Κυβέρνηση θα βγει από τη διαδικασία της ψήφου εµπιστο-
σύνης στη Βουλή πιο ισχυρή, πιο ενισχυµένη, ακόµη πιο στα-
θερή. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έκανα τις τελευταίες ηµέρες
ένα ρεπορτάζ στο διεθνή χώρο σε χώρες που έχουν γνωρίσει,
όπως και η δική µας, µία µεγάλη κρίση χρέους. 

Ιδού, λοιπόν, τι συµβαίνει τις τελευταίες ηµέρες σε δύο συγ-
κεκριµένες χώρες. Η µία είναι η Αργεντινή. Είναι µία χώρα που
πολλοί συνάδελφοι Βουλευτές –του ΣΥΡΙΖΑ κυρίως- έχουν φέρει
ως πρότυπο. Δώδεκα χρόνια µετά το κραχ του 2001 η χώρα βρί-
σκεται και πάλι στα πρόθυρα του χάους. Αυτό γράφει η έγκυρη
γαλλική εφηµερίδα «FIGARO» και αυτή είναι η αλήθεια. Η Αργεν-
τινή σταµάτησε να αποπληρώνει τα δάνειά της προς τον ιδιωτικό
και το δηµόσιο τοµέα και προχώρησε σε εθνικοποιήσεις ξένων
επιχειρήσεων, όπως ζητά επίµονα ο ΣΥΡΙΖΑ, αλλά και άλλα κόµ-
µατα. Ύστερα από µία δεκαετία µε συνεχείς υποτιµήσεις του
εθνικού νοµίσµατος η Αργεντινή έφθασε και πάλι στη χρεοκοπία,
σε µία χρεοκοπία οικονοµική µε µία ανάπτυξη αναιµική, µε αντα-
γωνιστικότητα µηδαµινή και µε προβληµατικές υποδοµές στους
τοµείς και των µεταφορών και της ενέργειας, µε έναν πληθωρι-
σµό ταυτόχρονα που επίσηµα φθάνει το 10%, αλλά στην πράξη
είναι κοντά στο 25%. Ξέρετε πολύ καλά τι σηµαίνει για την τσέπη
του καταναλωτή πληθωρισµός 25%. 

Η άλλη χώρα που βρίσκεται στη διεθνή επικαιρότητα τις τε-
λευταίες ηµέρες είναι η Ιρλανδία, που και αυτή έχει µνηµόνιο,
έχει και αυτή τρόικα, εφαρµόζει και αυτή ένα σκληρό δηµοσιο-
νοµικό πρόγραµµα, άλλα έχει πολιτική σταθερότητα που είναι ζη-
λευτή. Προχθές η τρόικα ολοκλήρωσε τον τελευταίο της έλεγχο
και το Δεκέµβριο µετά από πέντε χρόνια λιτότητας η Ιρλανδία θα
βγει και επίσηµα από το µνηµόνιο. Η Ιρλανδία µείωσε τα ελλείµ-
µατά της, έφτιαξε σε σηµαντικό βαθµό το τραπεζικό της σύ-
στηµα και πλέον ετοιµάζεται για το επόµενο βήµα, την πλήρη
επάνοδο της χώρας στις διεθνείς αγορές. 

Αυτά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, προσπαθεί να πετύχει και
η δική µας Κυβέρνηση, να βγούµε σύντοµα, µέσα στους επόµε-
νους µήνες και πάλι στις διεθνείς αγορές, να τελειώνουµε ορι-
στικά µε το µνηµόνιο, να τελειώνουµε οριστικά µε την τρόικα, να
βγούµε το συντοµότερο δυνατό από την κρίση µε ασφάλεια και
προοπτική για το µέλλον και κυρίως µε προοπτική για τη νέα
γενιά και να πατήσουµε και πάλι γερά στα δικά µας πόδια. 

Συµφωνούµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για την ανάγκη να
έχει η χώρα µας ισοσκελισµένο προϋπολογισµό και να µην έχει
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ανάγκη από δανεικά για τις ανάγκες της; Από ό,τι φαίνεται, συµ-
φωνούµε. 

Συµφωνούµε ότι µε τα µέτρα που εφαρµόζει η Κυβέρνηση επι-
τυγχάνεται, όπως όλα δείχνουν, ισοσκελισµένος προϋπολογι-
σµός; 

Ε, λοιπόν, ο Αρχηγός του ΣΥΡΙΖΑ κ. Τσίπρας που λέει ότι θα
ακυρώσει όλα τα µέτρα το ίδιο βράδυ των εκλογών πρέπει να
µας πει µε ποια ισοδύναµα µέτρα θα τα αντικαταστήσει. Γιατί δεν
το λέει; Γιατί πολύ απλά δεν έχει σκεφθεί. Δεν ξέρω πώς το ονο-
µάζετε εσείς αυτό, εγώ τουλάχιστον το ονοµάζω ανέξοδο λαϊκι-
σµό και ανεύθυνη παροχολογία. 

Σε ολόκληρο τον ευρωπαϊκό νότο υπάρχουν τροµερά δηµο-
σιονοµικά προβλήµατα που οι κυβερνήσεις προσπαθούν µε δυ-
σκολία να επιλύσουν. Στην Ιταλία κατατέθηκε προϋπολογισµός
πρόσφατα µε 3,5 δισεκατοµµύρια ευρώ περικοπές στις δαπάνες
την επόµενη διετία. Στην Πορτογαλία κατατέθηκε, επίσης, προ-
ϋπολογισµός µε περικοπές στους µισθούς των δηµοσίων υπαλ-
λήλων έως και 12%. 

Στην Ελλάδα όλοι βλέπουµε καθηµερινά γύρω µας τις µεγάλες
θυσίες στις οποίες υποβάλλονται οι Έλληνες στην προσπάθεια
που κάνουµε όλοι, προκειµένου η χώρα να βγει από την κρίση.
Μεγάλο µέρος της κοινωνίας βιώνει καθηµερινά µια σκληρή
πραγµατικότητα και αυτό σίγουρα δεν πρέπει να το παραγνωρί-
ζουµε. 

Η σιωπηλή πλειοψηφία της κοινωνίας κατανοεί τα όρια του
µνηµονίου και περιµένει στο εσωτερικό της χώρας, στο Κοινο-
βούλιο, στην Κυβέρνηση να ξεκινήσει ένας δηµιουργικός διάλο-
γος για την επόµενη µέρα, για το τι θα κάνουµε αφού φύγει η
τρόικα, αφού τελειώσουν τα µνηµόνια, για τους στόχους που
πρέπει να θέσουµε για την οικονοµία, για το δηµόσιο τοµέα, για
το ασφαλιστικό, για τη νεολαία, για τη βελτίωση της ποιότητας
ζωής όλων των πολιτών. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Ελλάδα όχι απλώς µπορεί να
κερδίσει την οικονοµική της ελευθερία και να αποκαταστήσει
πλήρως την κοινωνική συνοχή, αλλά µπορεί να γίνει και υπό-
δειγµα ανάπτυξης µε ανταγωνιστικότητα και ευηµερία. Αυτό το
µήνυµα έστειλε χθες βράδυ ο Πρωθυπουργός της χώρας Αντώ-
νης Σαµαράς και αυτό είναι το µήνυµα στο οποίο πιστεύει η πλει-
οψηφία του ελληνικού λαού και η πλειοψηφία του ελληνικού
Κοινοβουλίου. Θα το δείτε και στην πράξη µετά το τέλος της ψη-
φοφορίας αύριο το βράδυ. 

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω

τον λόγο; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ένα λεπτό, κύριε Λαφα-

ζάνη. 
Τι θέλετε να πείτε, κύριε συνάδελφε;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τώρα πληροφορηθήκαµε ότι πε-

ριορίσατε το χρόνο οµιλίας των Βουλευτών. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Με απόφαση της Ολο-

µέλειας. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ποια απόφαση;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Εδώ µέσα. Δεν ήσαστε

παρών. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μα, τι λέτε τώρα; Έτσι παίρνετε

τις αποφάσεις; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Δεν ήσαστε παρών. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Και επειδή δεν ήµουν παρών; Πε-

ριµένατε να µην είµαι παρών…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ελήφθη απόφαση και

για τους Βουλευτάς και για τους Υπουργούς και για τους Ανα-
πληρωτές Υπουργούς και για τους Υφυπουργούς.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Καλό είναι πρώτα απ’ όλα να
ακούτε αυτό που θέλουµε να πούµε και να µην κάνετε ό,τι θέλετε
µόνοι σας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Και εσείς να ακούτε
όµως.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Να τα ακούτε και µετά να απαν-
τάτε.

Αποφασίσατε τα επτά λεπτά που δικαιούνταν οι οµιλητές να

τα κάνετε πέντε. Δεν υπάρχει χρόνος οµιλίας πέντε λεπτών, διότι
στην ουσία ο Βουλευτής ανεβαίνει στο Βήµα και κατεβαίνει. 

Η πρόταση δυσπιστίας είναι µία πρόταση που υποβάλλει η
Αξιωµατική Αντιπολίτευση και θέλει µια στοιχειώδη ευχέρεια, οι
Βουλευτές που υποβάλλουν την πρόταση δυσπιστίας και τη συ-
νυπογράφουν να µπορούν από το Βήµα να εκφωνήσουν έναν
λόγο που να έχει αρχή, µέση και τέλος, στοιχειωδώς. Όχι ότι τα
επτά λεπτά φτάνουν, αλλά, εν πάση περιπτώσει, ας µείνουµε στα
επτά λεπτά. Ερχόσαστε τώρα όµως και µας λέτε ότι τα επτά
λεπτά γίνονται πέντε. Και βλέπουµε να γίνεται εδώ µία παρέλαση
και να οµιλούν Υπουργοί και Υφυπουργοί. Μα, αν µιλήσουν οι
Υπουργοί και οι Υφυπουργοί καταλαβαίνετε ότι δεν υπάρχει χρό-
νος για τους Βουλευτές. Από πού και ως πού ακούστηκε να πα-
ρελαύνουν και Υφυπουργοί και µάλιστα από το ίδιο Υπουργείο
να µιλάει και ο Υπουργός και οι δύο και οι τρεις Υφυπουργοί του;
Το χρόνο αυτών να περιορίσετε. 

Δεύτερον, µπορείτε να επεκτείνετε και το χρόνο. Δεν είναι
ανάγκη να κάνουµε µεσηµεριανό διάλειµµα. Η Βουλή µπορεί να
συνεχίσει και χωρίς µεσηµεριανό διάλειµµα τη λειτουργία της
µέχρι αργά το βράδυ, ώστε να δώσει την ευχέρεια οµιλίας στους
Βουλευτές και αύριο να ξεκινήσουµε νωρίτερα τη συνεδρίαση
της Ολοµέλειας, για να µπορέσουν να µιλήσουν ακόµη περισσό-
τεροι Βουλευτές.

Αυτά πρέπει να κάνετε και όχι να περιµένετε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ωραία, ολοκληρώσατε.
Ακούστε: Κατ’ αρχάς είναι εγγεγραµµένοι εκατόν ογδόντα δύο

Βουλευτές. Εποµένως, η πρόθεσή µας –και σε αυτό αποσκο-
πούσε ο περιορισµός του χρόνου της οµιλίας και των Βουλευτών
αλλά και των Υπουργών και των Αναπληρωτών Υπουργών και των
Υφυπουργών- είναι να µιλήσουν όσο το δυνατόν περισσότεροι
Βουλευτές. Παρήλασαν από την Έδρα Βουλευτές που ήταν εγ-
γεγραµµένοι προς το τέλος και διαµαρτύρονταν ότι πρέπει να µι-
λήσουν και αυτοί. Και έχουν δίκιο αφού είναι εγγεγραµµένοι. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Βεβαίως, να µιλήσουν.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Άρα σε αυτό συµφω-

νούµε. Άρα για να επαρκέσει ο χρόνος πρέπει να γίνει αυτός ο
περιορισµός.

Σε ό,τι αφορά αυτό που λέτε για τους Υπουργούς και τους
Υφυπουργούς, ανέτρεξα και εγώ στο αρχείο µου για να δω τι έχει
γίνει σε πολλές ανάλογες περιπτώσεις, όταν είχαµε προτάσεις
δυσπιστίας ή στη συζήτηση του προϋπολογισµού ή σε περιπτώ-
σεις που είχαµε ψηφοφορίες. Έχω µπροστά µου τον κατάλογο.
Μιλούσαν από είκοσι δύο έως είκοσι οκτώ Υπουργοί κάθε φορά.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Λάθος κάνετε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Γιατί, τι να κάνουµε;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μιλάει ο Υπουργός, µετά µιλάει

ο Αναπληρωτής Υπουργός και ο Υφυπουργός! Δεν αντιλαµβάνε-
στε τι γίνεται;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Tώρα διάλογο θα κά-
νουµε;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Διάλογος είναι. Τι είναι; Μονόλο-
γος;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ακούστε, λοιπόν.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν αντιλαµβάνεστε τι γίνεται;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Πάντα συνηθίζεται να

µιλάνε από είκοσι πέντε έως είκοσι οκτώ Υπουργοί, απ’ ό,τι είδα
στα αρχεία µου, ανεξαρτήτως του ποιος είναι Κυβέρνηση. Αυτά
έγιναν και επί Κυβερνήσεως ΠΑΣΟΚ.

Κύριε Λοβέρδο, έχετε το λόγο για επτά λεπτά και είστε ο τε-
λευταίος…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Διαφωνούµε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Διαφωνείτε, ναι.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Γιατί διαφωνούµε όµως; Στο

Προεδρείο δεν είστε µόνος σας. Το Προεδρείο είναι διακοµµα-
τικό. Όταν κάνετε τέτοιου είδους προτάσεις περιορισµού του
χρόνου οµιλίας των Βουλευτών ρωτάτε και τους Συµπρο-
εδρεύοντες και τους Αντιπροέδρους που είναι από άλλα Κόµ-
µατα; Ή µόνο εσείς αποφασίζετε; Δικτατορία µπορείτε να
επιβάλετε, αλλά όχι σε αυτήν την Αίθουσα!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ακούστε, µη µου λέτε
τέτοια εµένα. 
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ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μιλάω επί της ουσίας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Εγώ πήρα από το κυ-

ρίαρχο Σώµα, την Ολοµέλεια, την απόφαση. Δεν υπάρχει από-
φαση του Προεδρείου ή των Αντιπροέδρων.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τι υπάρχει;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Την απόφαση τη λαµ-

βάνει το κυρίαρχο Σώµα…
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Πώς την έλαβε το κυρίαρχο

Σώµα; Δεν έλαβε καµµία απόφαση το κυρίαρχο Σώµα. Αντιδρά-
σαµε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Να ανατρέξετε στα
Πρακτικά.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν σέβεστε και την Αξιωµατική
Αντιπολίτευση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Να ανατρέξετε στα
Πρακτικά.

Ωραία, ολοκληρώσατε.
Κύριε Λοβέρδο, έχετε τον λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν αναγνωρίζουµε τέτοια πρό-

ταση.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Ο κύριος Πρόεδρος µε έχει καλέσει

στο Βήµα.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Λοβέρδο, µε συγχωρείτε.

Σας καλεί, αλλά βλέπετε ότι γίνεται ένας διάλογος.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Με κάλεσε στο Βήµα όµως.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Και επειδή σας κάλεσε στο

Βήµα, τι να κάνουµε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Είχε ολοκληρώσει ο κ.

Λαφαζάνης, αλλά ο κ. Λαφαζάνης σηκώνεται, µιλάει, ξαναµιλάει,
χωρίς να έχει το δικαίωµα.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Εγώ φταίω;
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Όταν ελήφθη η απόφαση δεν ήσα-

σταν εδώ και ουδείς διαµαρτυρήθηκε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Αυθαιρεσίες! Αφήστε τα τώρα

αυτά ότι δεν διαµαρτυρήθηκε κανείς. Μα, έχετε µάθει…
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Με προσβάλλετε τώρα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Όχι, µην απαντάτε,

κύριε συνάδελφε. Εγώ θα απαντήσω.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Αρκετά υποµείναµε σε αυτήν τη

χώρα και εξαιτίας σας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Κύριε Λαφαζάνη, ολο-

κληρώσατε. Ακούστε όµως.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν είναι αποδεκτή η απόφαση.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Παριστάµενοι Βουλευ-

τές από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση…
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Θα ακούσω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Μα, τι θα ακούσετε;

Εµένα θα ακούσετε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μα µιλάµε. Δεν µπορώ να µι-

λήσω;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Όχι.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Θα µας απαγορέψετε να µιλάµε

κιόλας;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Όχι, θα απαντήσω εγώ

και µετά. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ποιο είναι το πολίτευµά σας εδώ;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Θα απαντήσω και µετά. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μπορείτε να µου πείτε ποιο πο-

λίτευµα…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Θα απαντήσω πρώτα

και µετά. Δεν έχετε το δικαίωµα να σηκώνεστε κάθε λίγο. Ολο-
κληρώσατε, καθίσατε και περιµένετε την απάντηση. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Απαντήσατε. Τώρα οµιλώ εγώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Περιµένετε, λοιπόν, την

απάντηση.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Να ακούσω, λοιπόν, τι έχετε να

πείτε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Παριστάµενοι Βουλευ-

τές από τον ΣΥΡΙΖΑ, όταν ελήφθη η απόφαση των Βουλευτών
για τα πέντε λεπτά χρόνου των Βουλευτών, ήταν πέντε. Δεν δια-
µαρτυρήθηκε κανένας. Καταγράφηκε… 

(Θόρυβος-διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Είναι απαράδεκτο. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Ήσασταν εδώ; 
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Βεβαίως, διαµαρτυρηθήκαµε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Εµείς πού ήµασταν και δεν το ακού-

σαµε; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ήταν, ήταν εδώ. 
(Θόρυβος- διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
Δεν σας επιτρέπω να διακόπτετε τον Προεδρεύοντα. Κανένας

δεν διαµαρτυρήθηκε για το πεντάλεπτο των Βουλευτών.
ΔΗΜΗΤΡHΣ ΓΕΛΑΛΗΣ: Ωραία διαδικασία, κύριε Πρόεδρε! 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Όταν συζητήσαµε για

την περικοπή του χρόνου στους Υπουργούς, τότε ο κ. Αλεξόπου-
λος και ο κ. Αποστόλου είπαν «κακώς κάνατε και την περικοπή
στο χρόνο των Βουλευτών». Κλείνει το θέµα.

(Θόρυβος- διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Κύριε Λοβέρδο, έχετε

τον λόγο.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, αφήστε τα αυτά.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Όχι, κύριε συνάδελφε, µε προσβά-

λετε. Να περιµένετε πέντε λεπτά να µιλήσω. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν σας προσβάλω.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Είναι άηθες κοινοβουλευτικά αυτό

που κάνετε. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Να ολοκληρώσει πρώτα ο κύριος

συνάδελφος και µετά θα το δούµε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Να ολοκληρώσει πρώτα

ο κ. Λοβέρδος. Τον έχω καλέσει στο Βήµα.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Να τελειώσω και τα λέτε µετά. Με έχει

καλέσει στο Βήµα.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Τον έχω καλέσει στο

Βήµα, σας παρακαλώ. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Προτού λήξει το θέµα, γιατί τον

καλείτε για να κάνει από του Βήµατος εκτροπές εναντίον µας;
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Δεν πάτε καλά, κύριε συνάδελφε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Εγώ δεν πάω καλά; Βλέπετε συµ-

περιφορές…
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Σας παρακαλώ, κύριε Λαφαζάνη!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Κύριε Λοβέρδο, σας

βάζω το χρόνο από την αρχή. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Είστε προσβλητικός, κύριε Λαφαζάνη

και δεν το συνηθίζετε. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗΔΟΝΗΣ: Σας παρακαλώ, κύριε Λαφαζάνη! Όταν

αναγγέλλεται ένας οµιλητής, σταµατάει κάθε άλλη διαδικασία. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Διακόπτει τη συζήτηση και αναγ-

γέλλει τον οµιλητή. Πού τα ακούσατε αυτά; Πολλοί συνήγοροι
του Προεδρείου και της Κυβέρνησης έχουν γίνει εδώ µέσα…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Έκλεισε το µικρόφωνό
σας, κύριε Λαφαζάνη. Δεν έχετε τον λόγο.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν είναι παραδεκτή η απόφαση.
Θα µου δώσετε τον λόγο µετά. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Κύριε Λοβέρδο, έχετε
τον λόγο. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, µια αυ-
ταρχική, απαράδεκτη, αναποτελεσµατική απόφαση της Κυβέρ-
νησης τον Ιούνιο έκλεισε τη δηµόσια τηλεόραση αντί να την
ανοίξει στον κόσµο, καταργώντας την αδιαφάνεια και τις πελα-
τειακές σχέσεις. Έκτοτε ζούµε, µε τον ένα ή µε τον άλλο τρόπο,
τις επιζήµιες συνέπειες εκείνης της απόφασης. 

Ακόµη τα πράγµατα σχετικά µε τη δηµόσια τηλεόραση είναι
στην αρχή τους, είναι στα σπάργανα. Χάλασε η Κυβέρνηση αντί
να φτιάξει, τουλάχιστον όπως αποδεικνύεται µέχρι στιγµής. Γι’
αυτό εµείς, χωρίς περιστροφές και χωρίς καµµία καθυστέρηση,
καταγγείλαµε εκείνη την απόφαση από την πρώτη στιγµή.

Η Βουλή ωστόσο ψήφισε ένα νόµο. Και εµείς τον ψηφίσαµε.
Οι διαµαρτυρίες ως προς τις διατάξεις του νόµου αυτού προφα-
νώς και είναι µέσα στα όρια της δηµοκρατίας. Θα έλεγα ότι απο-
τελούν ζωογόνο δύναµη της δηµοκρατίας, εκτός βέβαια από την
κατάληψη των δηµόσιων κτηρίων και την ακύρωση της λειτουρ-
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γίας τους. Αυτήν τη θέση υποστηρίζαµε όταν ήµασταν στην Κυ-
βέρνηση, την ίδια ακριβώς θέση υποστηρίζουµε και σήµερα. 

Σε αυτήν τη φάση του προβλήµατος λοιπόν και χρησιµοποιών-
τας το σαν αφορµή, ο ΣΥΡΙΖΑ -προφανώς κάνοντας εξαγωγή των
εσωτερικών του προβληµάτων- καταθέτει πρόταση µοµφής. Ανα-
φέροµαι στο ΣΥΡΙΖΑ, διότι η συζήτηση είναι επί της προτάσεως
δυσπιστίας, η επιτοµή του τακτικισµού και του καιροσκοπισµού. 

Ενώ πανθοµολογείται πως δεν είναι έτοιµος ούτε θα ήθελε να
κυβερνήσει, όπως λένε επιφανή του στελέχη, ζητά από τη Βουλή
να ρίξει την Κυβέρνηση. Ζητάει και αυτός να χαλάσει κάτι, να δη-
µιουργήσει πολιτική κρίση, ενώ δεν είναι σε θέση να δηµιουργή-
σει, να φτιάξει κάτι. Περιφέρει καταγγελίες και αρκείται σε αυτές. 

Όταν όµως, κύριοι συνάδελφοι –να το έχουµε καθαρό- ένα
κόµµα ζητά να πέσει η Κυβέρνηση, εννοεί πως θέλει µετά από
εκλογές να την αντικαταστήσει. Όλοι όµως στην Ελλάδα εκτι-
µούν ενδεχοµένως ή για να το πω καλύτερα, οι περισσότεροι
στην Ελλάδα εκτιµούν πως κάτι τέτοιο το απεύχεστε, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ. Και πάντως κανείς δεν ξέρει τι
θα κάνατε, αν αναλαµβάνατε την Κυβέρνηση, ούτε και εσείς, ει-
δικά όταν λέτε πως δεν θέλετε να βγει η χώρα από τη ζώνη του
ευρώ σε συνδυασµό µε όσα άλλα ταυτοχρόνως επίσης λέτε. 

Εναλλακτικά –για να είµαστε πλήρεις στο θεσµικό µας συλλο-
γισµό- όταν ένα κόµµα ζητά να πέσει η Κυβέρνηση επιδιώκει µια
άλλη Κυβέρνηση που θα την αναδείξει η ίδια Βουλή. Θέλει ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ κάτι τέτοιο; Ούτε αυτό το θέλει. Καταθέτει δηλαδή µια πρό-
ταση δυσπιστίας, χωρίς να επιδιώκει κάτι ανάλογο µε τη
βαρύτητα του θεσµικού του διαβήµατος. 

Και ταυτοχρόνως, όπως είπαν πάρα πολλοί συνάδελφοι εδώ,
µε την κίνησή του αυτή συσπειρώνει την αποσυσπειρωµένη Κοι-
νοβουλευτική Οµάδα της Νέας Δηµοκρατίας.

Η πρόταση δυσπιστίας του ΣΥΡΙΖΑ είναι λάθος και την κατα-
ψηφίζουµε. Αυτό όµως δεν σηµαίνει πως θα δώσουµε και ψήφο
εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση, γιατί δεν µπορούµε να εµπιστευ-
τούµε µία Κυβέρνηση που δεν µπορεί η ίδια να αντιµετωπίσει την
ύφεση και την ανεργία και αρκείται µόνο στη µέριµνα για τους
εθνικούς λογαριασµούς, τους οποίους έφεραν στα ίσια τους, κά-
νοντας τις δαπάνες λιγότερες από τα έσοδα οι προηγούµενες
κυβερνήσεις, στο έργο των οποίων βασίστηκε. 

Δεν µπορούµε να εµπιστευτούµε µία Κυβέρνηση που δεν δίνει
την παραµικρή σηµασία, όπως από τα πράγµατα αποδεικνύεται,
στην ιδιωτική οικονοµία, στην οικονοµία των οικογενειών. 

Δεν µπορούµε να εµπιστευτούµε µία Κυβέρνηση στελέχη της
οποίας επιχαίρουν µε το κλείσιµο των επιχειρήσεων, τις διοικητι-
κές και ποινικές διώξεις των επιχειρηµατιών που προσπαθούν να
επιβιώσουν και τα καταφέρνουν, πολλοί απ’ αυτούς, µετά από
έξι χρόνια ύφεσης, µία Κυβέρνηση που αρνείται να καταλάβει
πως οι ρυθµίσεις των οφειλών των επιχειρήσεων δεν µπορούν να
συµπεριλαµβάνουν παρελθούσες και τρέχουσες οφειλές σε µία
δόση. 

Ο υποδιοικητής του ΙΚΑ –δεν ξέρω το όνοµά του- που πριν
λίγες ηµέρες είπε ότι όσες επιχειρήσεις δεν προσαρµόζονται στη
νοµοθεσία πρέπει να κλείσουν, πρέπει ο ίδιος να φύγει πάραυτα
από το ΙΚΑ. Και απορώ πώς δεν του το έχει ζητήσει αυτό ο αρ-
µόδιος Υπουργός.

Δεν µπορούµε να εµπιστευτούµε µία Κυβέρνηση που αρνείται
να παρακάµψει τη γραφειοκρατία για την αδειοδότηση των επι-
χειρήσεων. Δεν µπορούµε να εµπιστευτούµε µία Κυβέρνηση που
αυξάνει τους φόρους τώρα, στα τέλη του 2013, όταν όλοι λένε
ότι είναι αναγκαία η αποκλιµάκωσή τους. Δεν µπορούµε να εµπι-
στευτούµε µία Κυβέρνηση που εγκατέλειψε τον πρωτογενή
τοµέα απολύτως στην τύχη του.

Λέµε, λοιπόν, όχι στον ψευδοδικοµµατισµό. Λέµε όχι τόσο στον
πολιτικό καιροσκοπισµό όσο και στην αποτυχηµένη Κυβέρνηση.
Λέµε όχι στην πολιτική αποσταθεροποίηση.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, αν η δική µας Βουλή, αυτή η
Βουλή, αυτή η περίοδος της Βουλής µπορούσε να δώσει άλλη
λύση από τη λύση της υπάρχουσας Κυβέρνησης, θα την προκρί-
ναµε εδώ και τώρα. Κάτι τέτοιο όµως δεν φαίνεται ώριµο προ-
σώρας τουλάχιστον. 

Καταδικάζουµε, λοιπόν, µε το λόγο και την ψήφο µας τον τα-
κτικισµό, το λαϊκισµό, την πολιτική των ψεύτικων υποσχέσεων και

της δηµαγωγίας, αλλά και την έλλειψη ικανότητας και βούλησης
να δοθεί αποφασιστικά εδώ και τώρα η µάχη κατά της ύφεσης
και της ανεργίας, να κυβερνηθεί αποτελεσµατικά ο τόπος, να
επανακτηθεί η εµπιστοσύνη όλων των ανθρώπων στην πολιτική
και τη δηµοκρατία, γιατί σιγά σιγά χάνεται.

Θα ψηφίσουµε λοιπόν «ΠΑΡΩΝ». 
Ποτέ άλλοτε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, στα χρόνια τουλά-

χιστον της δικής µου κοινοβουλευτικής ζωής, δεν ήταν τόσο πο-
λιτικά ευδιάκριτη αυτού του είδους η στάση επί προτάσεως
δυσπιστίας. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε πολύ,

κύριε Λοβέρδο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω να κάνω

µία δήλωση για τη διαδικασία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Τι δήλωση; Πείτε µου.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Θα την εκφωνήσω τη δήλωση.

Στο αφτί θα σας την πω; Δεν γίνεται.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Μισό λεπτό. Θέλετε δη-

λαδή τον χρόνο της τριτολογίας σας; Δεν υπάρχει δήλωση. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσω-

πος, επί της διαδικασίας που ακολουθείται θέλω να κάνω µία δή-
λωση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Αν θέλετε να κάνετε δή-
λωση, εκτός της Αιθούσης. Αν θέλετε να κάνετε χρήση της τρι-
τολογίας σας, κάντε µία δήλωση, ανακαλώντας βεβαίως αυτό
περί δικτατορίας που είπατε, διότι δεν ισχύει.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μία δήλωση επί της διαδικασίας,
κύριε Πρόεδρε. Θα την είχα κάνει ήδη τώρα.

ΠΑΥΛΟΣ ΒΟΓΙΑΤΖΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ακούµε µισή ώρα τον
κ. Λαφαζάνη. Να µιλήσουν κι οι Βουλευτές. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Φωνάζετε όσο θέλετε.
ΠΑΥΛΟΣ ΒΟΓΙΑΤΖΗΣ: Δεν φωνάζουµε. Μονίµως καθυστε-

ρείτε τη διαδικασία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Παρακαλώ, κύριοι συ-

νάδελφοι. Μία δήλωση θα κάνει για ένα λεπτό ο άνθρωπος. Αφή-
στε να την κάνει τη δήλωσή του. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν αναγνωρίζουµε ως Αξιωµα-
τική Αντιπολίτευση τη διαδικασία που ακολουθείται. 

Οι διαδικασίες αυτές προωθούνται µε ευρείες συναινέσεις
µέσα στη Βουλή. Εµείς δείξαµε από την πρώτη στιγµή καλή θέ-
ληση να προχωρήσει οµαλά αυτή η διαδικασία. Εσείς κινείστε
αυθαίρετα κι αποφασίζετε αυθαίρετα, ερήµην µας. Δεν αναγνω-
ρίζουµε τη διαδικασία. 

Προτείναµε επίσης να συνεχίσουµε και το µεσηµέρι και αύριο
να ξεκινήσει πιο νωρίς το πρωί η διαδικασία και να επεκταθεί σή-
µερα το βράδυ αργότερα. Δεν απαντήσατε καθόλου σ’ αυτό. 

Δεν ξέρω αν έχετε στο τέλος βάλει κάποιους οµιλητές που
σώνει και καλά θέλετε µε το πεντάλεπτο να µιλήσουν από τη Νέα
Δηµοκρατία, αλλά αυτό δεν είναι τακτική να ακολουθείται µέσα
στην Αίθουσα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Κατεγράφη η δήλωσή
σας. 

ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε,…
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Θέλετε να απαντήσετε σε εµένα,

κύριε Κουκουλόπουλε; Τι θα καταλάβετε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Κύριε Κουκουλόπουλε,

δεν χρειάζεται. Θα την δώσω εγώ την απάντηση. Έχει ληφθεί η
απόφαση, όπως γνωρίζετε, για την έναρξη και τη λήξη όλων των
συνεδριάσεων.

Εις επίρρωση δε αυτών των οποίων ο κ. Λαφαζάνης είπε ακα-
λαίσθητα, θα ήθελα να πω ότι η κ. Κανελλοπούλου -που µόλις
είχε κατέβει από το Βήµα- ζήτησε, λέγοντάς µου το εξής: «Κύριε
Πρόεδρε, ας µην είµαι εγώ εκείνη µε την οποία θα ξεκινήσουν τα
πεντάλεπτα. Σας παρακαλώ πάρα πολύ να µιλήσω επτά λεπτά».
Της απάντησα: «Ναι, θα µιλήσετε». Για ίσους λόγους είπα ότι θα
µιλήσει και η κ. Καραµανλή και ο κ. Λοβέρδος για επτά λεπτά.
Τώρα αρχίζει το πεντάλεπτο.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Καταλάβαµε! Να µιλήσουν, αλλά
όχι οι Υπουργοί, οι Υφυπουργοί, οι Αναπληρωτές… Δεν γίνεται
έτσι η διαδικασία!
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Κύριε Σταϊκούρα, έχετε
τον λόγο, όπως τον έχετε ζητήσει.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-
µικών): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρόταση δυσπιστίας
που κατέθεσε ο ΣΥΡΙΖΑ κατά της Κυβέρνησης -κύριε Λαφαζάνη,
κατά της Κυβέρνησης είναι, άρα, οφείλει να απαντήσει η Κυβέρ-
νηση- αναδεικνύει την κρίση ταυτότητάς του, ενσωµατώνει τη
συγκεχυµένη στρατηγική του για τη χώρα, επιβεβαιώνει την
απουσία πρότασης για την πορεία εξόδου από την κρίση, είναι
συνέπεια αµηχανίας, αδυναµίας, σύγχυσης. Αποδεικνύεται για
ακόµη µία φορά ότι η πολιτική πενία τέχνας κατεργάζεται.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ε’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση δεν χρειάζεται να
επιστρατεύσει τέτοιου είδους τέχνας, καθώς το σχεδόν ενάµιση
χρόνο διακυβέρνησης έχει να παρουσιάσει απτό έργο. Συγκεκρι-
µένα, στο Υπουργείο Οικονοµικών και δη στο Γενικό Λογιστήριο
του Κράτους έχουµε προχωρήσει σε πρωτοβουλίες και πολιτικές
που υλοποιούν τις προγραµµατικές µας δηλώσεις. Είναι πολιτι-
κές που ανταποκρίθηκαν στις ιδιαίτερα ασφυκτικές συνθήκες του
καλοκαιριού του 2012 και στην εντολή των πολιτών να συνεχίσει
η χώρα τον ευρωπαϊκό της προσανατολισµό, που κινήθηκαν,
όπως γνωρίζετε, πέραν των δεσµεύσεων της χώρας, έναντι των
εταίρων και δανειστών.

Ειδικότερα, ενδεικτικά και κωδικοποιηµένα, πρώτον, προωθή-
θηκε η αναγκαία δηµοσιονοµική προσαρµογή. Οι δηµοσιονοµικοί
στόχοι που έχουν τεθεί επιτυγχάνονται και µάλιστα, µε σχετική
άνεση για δεύτερη συνεχόµενη χρονιά. Η χώρα θα πετύχει από
φέτος βιώσιµο πρωτογενές πλεόνασµα, µετά από περίπου µία
δεκαετία. Η συγκεκριµένη, µάλιστα, επίδοση σε όρους κυκλικά
διορθωµένου πρωτογενούς πλεονάσµατος, αφαιρώντας δηλαδή
την επίδραση της ύφεσης και άλλων συγκυριακών παραγόντων,
θα είναι η ψηλότερη µεταξύ όλων των χωρών της Ευρωζώνης.

Δεύτερον, υλοποιούνται συγκροτηµένες θεσµικές παρεµβά-
σεις για τη διαµόρφωση ενός σταθερού πλαισίου χρηστής δη-
µοσιονοµικής διαχείρισης. Ήδη από το δεύτερο µισό του 2012
προχωρήσαµε στην ενίσχυση του πλαισίου δηµοσιονοµικών κα-
νόνων και πρακτικών, µε την παράλληλη ενεργοποίηση µηχανι-
σµών παρακολούθησης των ΔΕΚΟ, των νοµικών προσώπων
ιδιωτικού δικαίου και των ΟΤΑ. Προχωρήσαµε στη θέσπιση τρι-
µηνιαίων δελτίων επίτευξης στόχων του προϋπολογισµού των
φορέων του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα. Προχωρήσαµε στην
ενεργοποίηση και την αναβάθµιση του ρόλου του Γραφείου Προ-
ϋπολογισµού του Κράτους στη Βουλή.

Κατά το δεύτερο µισό της φετινής χρονιάς προχωρούµε στην
επικαιροποίηση και αναµόρφωση του πλαισίου δηµοσιονοµικής
διαχείρισης και εποπτείας, προκειµένου να εναρµονιστεί το υφι-
στάµενο εθνικό νοµικό πλαίσιο µε τα ισχύοντα στην Ευρωζώνη
και όπου είναι δυνατό, να το υπερβαίνει. Προχωρούµε στο σχε-
διασµό ενός ανεξάρτητου δηµοσιονοµικού συµβουλίου, το οποίο
θα αποτελείται από έγκριτους και υψηλού επιπέδου πανεπιστη-
µιακούς, που θα αξιολογεί µεταξύ άλλων το µακροοικονοµικό σε-
νάριο επί του οποίου θα δοµείται η δηµοσιονοµική πολιτική, τα
συστατικά της δηµοσιονοµικής πολιτικής, την επίτευξη των στό-
χων του µεσοπρόθεσµου προγράµµατος, τη βιωσιµότητα του δη-
µόσιου χρέους.

Τρίτον, αναλήφθηκαν πρωτοβουλίες για τη βελτίωση του συ-
στήµατος δηµοσιονοµικών ελέγχων και την ποσοτική και ποιοτική
ενίσχυση των ελεγκτικών µηχανισµών. Αυτές, µεταξύ άλλων,
είναι η αναβάθµιση της Γενικής Διεύθυνσης Δηµοσιονοµικών
Ελέγχων, η επικαιροποίηση του θεσµικού πλαισίου που αφορά
την πραγµατοποίηση νέου τύπου δηµοσιονοµικών ελέγχων σε
όλους τους φορείς της γενικής κυβέρνησης, η δηµιουργία µη-
τρώου ελεγκτών και εµπειρογνωµόνων, ο ορισµός πλαισίου θη-
τείας για τους υπαλλήλους που ασκούν δηµοσιονοµικούς
ελέγχους για την ενίσχυση της διαφάνειας και της αντικειµενικό-
τητας.

Τέταρτον, υλοποιήθηκε ένα µεγάλο εύρος νοµοθετικών πρω-
τοβουλιών και διοικητικών πράξεων στο πεδίο των συντάξεων.
Διασφαλίστηκε η διαδικασία κανονισµού συντάξεων από διάφο-
ρες παρακαµπτήριες πρακτικές. Μειώθηκε µεσοσταθµικά η χρο-

νική διάρκεια για την απονοµή της σύνταξης στους τέσσερις µε
πέντε µήνες, από έντεκα µε δώδεκα που ήταν το καλοκαίρι του
2012.

Ολοκληρώθηκε η απογραφή των πραγµατικά δικαιούχων συν-
ταξιούχων και εξελίσσεται η διαδικασία αναζήτησης των αχρεω-
στήτως καταβληθέντων, επιφέροντας απτά, συγκεκριµένα,
σηµαντικά µηνιαία δηµοσιονοµικά οφέλη. 

Θεσπίστηκε και έχει τεθεί σε πλήρη εφαρµογή η προκαταβολή
σύνταξης, διευθετώντας το διαχρονικό πρόβληµα της σειράς της
απονοµής της σύνταξης και του µισθοδοτικού κενού που αντιµε-
τώπιζαν οι εξερχόµενοι από το δηµόσιο, µέχρι τον οριστικό κα-
νονισµό της σύνταξης. Μέχρι σήµερα την προκαταβολή
σύνταξης έχουν λάβει δέκα χιλιάδες οκτακόσιοι ενενήντα οκτώ
αιτούντες. 

Διαµορφώθηκε σύγχρονο θεσµικό πλαίσιο για την προστασία
των αδρανών πόρων. Έτσι προχωρήσαµε στην επικαιροποίηση,
ουσιαστικά κατάρτιση για πρώτη φορά του νοµοθετικού πλαισίου
των αδρανών καταθετικών πόρων, επιτρέποντας µε διαφανείς
διαδικασίες τη χρήση των κεφαλαίων αυτών για την κάλυψη
αναγκών του δηµοσίου, µε απώτερο σκοπό τη στήριξη ευάλωτων
κοινωνικών οµάδων.

Προχωρήσαµε στη βελτίωση του νοµικού πλαισίου που διέπει
τις σχολάζουσες κληρονοµιές, δηµιουργώντας µεταξύ άλλων για
πρώτη φορά τα τελευταία εκατό χρόνια µητρώο κοινωφελών πε-
ριουσιών και σχολαζουσών κληρονοµιών.

Έκτον, θεσπίστηκε διαφανής διαδικασία αποπληρωµής ληξι-
πρόθεσµων οφειλών του δηµοσίου. Πρόκειται για οφειλές, που
είχαν δηµιουργηθεί µέχρι το τέλος του 2011. Μέχρι σήµερα έχει
ολοκληρωθεί η χρηµατοδότηση αιτηµάτων ύψους περίπου έξι δι-
σεκατοµµυρίων ευρώ. Από αυτά, οι πληρωµές ανέρχονται στα
5,2 δισεκατοµµύρια ευρώ, δηλαδή περίπου στο 2,8% του ΑΕΠ,
ενισχύοντας φέτος τη ρευστότητα της οικονοµίας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτές οι ενδείξεις όπως έχω
υπογραµµίσει ξανά, είναι αποτέλεσµα µεγάλων θυσιών των νοι-
κοκυριών και των επιχειρήσεων. Συνιστούν, ωστόσο, θετικές εν-
δείξεις που ήταν αποτέλεσµα της απόφασης της Κυβέρνησης
συνεργασίας το καλοκαίρι του 2012 να επιταχύνει, ώστε να βγει
η χώρα το ταχύτερο δυνατό από το ανηφορικό τούνελ, στο οποίο
είχε βρεθεί. 

Όπως αναφέρει και το ΚΕΠΕ, όχι το Υπουργείο Οικονοµικών,
η ιδιαίτερα αρνητική δυναµική που χαρακτήριζε τις εγχώριες οι-
κονοµικές εξελίξεις µέχρι το τέλος του 2012, φαίνεται να εξα-
σθενεί. Και προσθέτει ότι σηµατοδοτεί αυτό για πρώτη φορά, µια
πιθανή έναρξη πορείας εξόδου της ελληνικής οικονοµίας από το
καθεστώς ύφεσης και από την κρίση σε βραχυπρόθεσµο ορί-
ζοντα.

Αυτές οι ενδείξεις αποτελούν εφαλτήριο για την επίτευξη βρα-
χυπρόθεσµων και µακροπρόθεσµων στόχων και την αντιµετώ-
πιση νέων προκλήσεων. Προς την κατεύθυνση αυτή οι
προτεραιότητες είναι:

Πρώτον: η επίτευξη διατηρήσιµων πρωτογενών πλεονασµάτων
για το 2014. Αυτό θα υλοποιηθεί µέσω του εµπλουτισµού της
ακολουθούµενης πολιτικής µε διαρθρωτικές και στοχευµένες κι-
νήσεις oι οποίες θα διασφαλίσουν την επίτευξη των δηµοσιονο-
µικών στόχων που έχουν τεθεί για την επόµενη χρονιά.

Δεύτερη προτεραιότητα είναι η σταθεροποίηση της οικονο-
µίας εφέτος, η ανάταξή της το 2014 και η επίτευξη βιώσιµης ανά-
πτυξης τα επόµενα χρόνια. Βιώσιµη ανάπτυξη που θα εδράζεται
στην αύξηση των επενδύσεων και στην ενίσχυση των εξαγωγών
αλλά και στη διατήρηση της κατανάλωσης σε υψηλά επίπεδα,
έχοντας όµως σηµαντικά µικρότερο συντελεστή βαρύτητας στη
διαµόρφωση του ΑΕΠ. 

Σε κάθε περίπτωση η δηµοσιονοµική εξυγίανση, προσαρµογή
και πειθαρχία - αν και αναγκαία - δεν αποτελεί από µόνη της
ικανή συνθήκη για την έξοδο από την κρίση. Προς την κατεύ-
θυνση αυτή απαιτείται ο περαιτέρω εµπλουτισµός του δηµοσιο-
νοµικού εγχειρήµατος µε αναπτυξιακές και διαρθρωτικές πρωτο-
βουλίες που θα συµβάλλουν καθοριστικά στην επαναφορά της
πραγµατικής οικονοµικής δραστηριότητας σε τροχιά διατηρήσι-
µης ανάπτυξης και στην ενίσχυση της απασχόλησης. πρωτοβου-
λίες που θα καταφέρουν να αντιµετωπίσουν, παράλληλα µε τη
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διαρθρωτική και την κυκλική διάσταση του δηµοσιονοµικού προ-
βλήµατος.

Τρίτη προτεραιότητα είναι η ενίσχυση της βιωσιµότητας του
δηµόσιου χρέους. Πρόκειται για ένα υπαρκτό και µείζον ζήτηµα
που πρέπει να το προσεγγίζουµε µε νηφαλιότητα, ρεαλισµό, διο-
ρατικότητα.

Η πραγµατικότητα είναι ότι το δηµόσιο χρέος εδώ και δεκαε-
τίες έχει πολύ ισχυρή αυξητική δυναµική. Σήµερα, το ζήτηµα της
µακροχρόνιας βιωσιµότητάς του παραµένει ανοιχτό. Η χώρα
οφείλει να φρενάρει ριζικά την αυξητική δυναµική και να αντι-
στρέψει την τάση, τόσο σε απόλυτο µέγεθος όσο και ως ποσο-
στό του ΑΕΠ. Αυτό θα επιτευχθεί µε την υλοποίηση των δύο
προηγούµενων προτεραιοτήτων, δηλαδή µε την επίτευξη διατη-
ρήσιµων πρωτογενών πλεονασµάτων και µε την ισχυροποίηση
των αναπτυξιακών εργαλείων. 

Παράλληλα και εφόσον εµείς πετύχουµε τους δηµοσιονοµι-
κούς στόχους φέτος, όπως προβλέπεται, θα αξιώσουµε, σύµ-
φωνα µε τις αποφάσεις του Eurogroup, την έµπρακτη συµβολή
των εταίρων µας στην ελάφρυνση του δηµόσιου χρέους. Επιθυ-
µούµε και επιδιώκουµε να διευθετηθεί το ζήτηµα το συντοµότερο
δυνατόν µε καθαρό τρόπο.

Η τέταρτη προτεραιότητά µας είναι η διαµόρφωση των συν-
θηκών για την έξοδο της χώρας στις αγορές. Φυσικά, αυτή η
προτεραιότητα προϋποθέτει σε µεγάλο βαθµό και την επιτυχή
εξέλιξη –και σχετίζεται µ’ αυτήν- στα προαναφερθέντα τρία
πεδία, καθώς αυτά θα συµβάλουν στη διαµόρφωση του κατάλ-
ληλου κλίµατος.

Σε συνδυασµό, λοιπόν, µε τις ήδη σηµαντικές δηµοσιονοµικές
επιδόσεις και τις αισιόδοξες µακροοικονοµικές ενδείξεις, προ-
χωρούµε στο σχεδιασµό χρηµατοοικονοµικών τεχνικών που θα
καταστήσουν εφικτή την επιστροφή της Ελλάδας στις διεθνείς
αγορές κεφαλαίου µέσα στο 2014.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ενώ η χώρα βρίσκεται σε ένα
κοµβικό σηµείο, στη συζήτηση που έχει ήδη προηγηθεί επί της
πρότασης δυσπιστίας παρατηρείται από πολλούς Βουλευτές της
Αντιπολίτευσης διαγκωνισµός µιζέριας και λαϊκισµού. Απουσιάζει
το µέτρο. Κυριαρχεί ο µηδενισµός. Ακούγονται ανακρίβειες και
αοριστολογίες. Εκφράζονται αφορισµοί και ισοπεδωτικοί χαρα-
κτηρισµοί. Διατυπώνονται µε ευκολία γενικολογίες και απλου-
στεύσεις.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ολοκληρώστε, κύριε
Υπουργέ, σας παρακαλώ.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-
µικών): Τελειώνω σε µισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε.

Απουσιάζουν, δυστυχώς, ουσιαστικές απαντήσεις, λύσεις, προ-
τάσεις. Υπογραµµίζω το «δυστυχώς», διότι η κρισιµότητα των
στιγµών και η κατάσταση στην οποία βρίσκεται η χώρα, η κοινω-
νία και η οικονοµία, απαιτεί κατά την εκτίµησή µου τη συστρά-
τευση όλων των δηµιουργικών δυνάµεων. Φυσικά, η δηµιουργική
σύνθεση δεν επιτυγχάνεται µε εξαναγκασµούς. Όµως, δεν υπάρ-
χει και χώρος για ακραίες προσεγγίσεις, απ’ όπου κι αν προέρ-
χονται. Η ιστορική, κοινωνική, πολιτική και οικονοµική κρισιµότητα
των στιγµών είναι τέτοια που επιβάλλει συγκλίσεις και δηµιουργι-
κές συνθέσεις.

Κυρίες και κύριοι της Αντιπολίτευσης, εµείς έχουµε αναλάβει
το µερίδιο της ευθύνης που µας αντιστοιχεί. Καιρός είναι και
εσείς να αναλάβετε τις δικές σας ευθύνες.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε τον κύριο Υπουργό.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να κάνω µία ανακοί-

νωση προς το Σώµα.
Ο Γραµµατέας της Κοινοβουλευτικής Οµάδας των Ανεξαρτή-

των Ελλήνων κ. Παναγιώτης Μελάς γνωστοποιεί στο Σώµα ότι
στη σηµερινή και αυριανή συζήτηση της πρότασης δυσπιστίας
εβδοµήντα ενός Βουλευτών του ΣΥΡΙΖΑ κατά της Κυβέρνησης,
σύµφωνα µε το άρθρο 142 του Κανονισµού της Βουλής, ως Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος εκ µέρους των Ανεξαρτήτων Ελλή-

νων ορίζεται ο κ. Νότης Μαριάς.
Τον λόγο έχει ο συνάδελφος κ. Γεώργιος Κωνσταντόπουλος

για πέντε λεπτά.
Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, προχθές, όταν πήραµε την πρό-

ταση δυσπιστίας των Βουλευτών του ΣΥΡΙΖΑ, δεν πιστεύαµε στα
µάτια µας. Κύριοι συνάδελφοι, πραγµατικά, η πρόταση δυσπι-
στίας είναι ένα µνηµείο ανάπτυξης που πρέπει να το µελετήσουν
καλά σαν «case study» όλοι οι Βουλευτές της Νοµικής. Είναι
πέντε αράδες όλες κι όλες, εκ των οποίων µόνο οι δύο µε ουσία
και περιεχόµενο. Μετά ζητάτε περισσότερη ανάπτυξη αυτής της
πρότασης δυσπιστίας.

Μάλιστα, ακούω τους συναδέλφους να µιλούν κυρίως για δυ-
σαρµονία µεταξύ εκλογικού σώµατος και Βουλής των Ελλήνων.
Ξεχάσαµε ότι αυτό δεν ισχύει πλέον στο ισχύον Σύνταγµα, αλλά
στο Σύνταγµα του 1975.

Δεν είναι µόνο ότι µείνατε στις πρακτικές του χθες, µείνατε και
στο Σύνταγµα του χθες, του 1975. Λίγο, όµως, µας ενδιαφέρουν
οι κοινοβουλευτικοί τακτικισµοί του ΣΥΡΙΖΑ και του κ. Τσίπρα για
δηµιουργία ή όχι εντυπώσεων. 

Σηµασία έχει µόνο η απάντηση που θα δώσει αύριο τα µεσά-
νυχτα η Βουλή των Ελλήνων. Και αυτή είναι µία και µόνο µία, ότι
συνεχίζει να στηρίζει την Κυβέρνηση και το έργο της, ότι στηρίζει
την Κυβέρνηση Σαµαρά. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ξέρετε πάρα πολύ καλά ότι το
ζητούµενο στην τρέχουσα πολιτική και οικονοµική πραγµατικό-
τητα, είναι η µείωση των δηµοσίων δαπανών. Θα σας το πω και
µε όρους ανταγωνιστικής αγοράς που λέει να µη φοβάστε αυτόν
που βγάζει τα πολλά αλλά αυτόν που ξοδεύει τα λίγα. Ή αλλιώς
ότι µε λιγότερα πρέπει να κάνουµε περισσότερα, και αυτό κά-
νουµε.

Θέλω να σας θυµίσω ότι οι δηµόσιες δαπάνες µειώθηκαν από
το 2008 που είχαν φτάσει στα 61,6 δισεκατοµµύρια ευρώ, στα
52,6 δισεκατοµµύρια ευρώ το 2013. Αυτό δεν έγινε τυχαία. Κάτι
έπρεπε να γίνει, κάποιοι δηµόσιοι οργανισµοί έπρεπε να κλεί-
σουν, κάποιοι άλλοι έπρεπε να συγχωνευθούν. Κάτι έπρεπε να
αλλάξει.

Εµµένετε σε λογικές του χθες, να µην αλλάξει τίποτα, να µην
πειράξουµε τίποτα. Πλέον, και στο όποιο έργο γίνεται φέρνετε
αντιστάσεις. Σας θυµίζω τις αντιστάσεις σας στο τουριστικό νο-
µοσχέδιο. Πρόσφατα, για βελτίωση της τουριστικής επιχειρηµα-
τικότητας, όπου η αγορά ζητά νέα τουριστικά προϊόντα, νέες
τουριστικές κατοικίες, νέα οργανωµένα τουριστικά καταλύµατα,
εσείς λέτε «όχι». 

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΛΕΞΟΠΟΥΛΟΣ: Αφού είναι κουφάρια στην
Ισπανία.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Θέλετε να µείνουµε στο
χθες, στα παλιά, σ’ αυτά τα οποία πουλούσαµε χθες και δεν τα
ζητάει άλλο η αγορά. Ζητάει κάτι άλλο. 

Όταν βλέπετε τα επιτεύγµατα αυτής της πολιτικής ότι έρχον-
ται νέες επενδύσεις, ότι και οι ποσοτικοί δείκτες και οι ποιοτικοί
δείκτες στον τουρισµού βελτιώνονται, δεν µιλάτε. Έγιναν και
αυτά µε αυτόµατο πιλότο, µε ένα µαγικό ραβδί. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: «HELLAS POWER» επενδύσεις στην
Ελλάδα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Σας παρακαλώ. Μη
διακόπτετε,

κύριε συνάδελφε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε συνάδελφε, θα τα

πούµε και αυτά, θα τα πούµε όλα. Έχετε µείνει στην εποχή που
οι τράπεζες µας δάνειζαν και δεν ζητούσαν λογαριασµό. Τώρα,
κύριε συνάδελφε, δεν µας δανείζουν οι τράπεζες, µας δανείζουν
κράτη, µας δανείζουν λαοί που ζητάνε λογαριασµό και ζητάνε να
µάθουνε τι κάνουµε µε αυτά τα χρήµατα.

Το έργο της Κυβέρνησης θα προχωρήσει είτε το θέλετε εσείς
είτε όχι.

Κύριοι συνάδελφοι, επιµένετε σε µια µαξιµαλιστική πολιτική η
οποία δεν οδηγεί πουθενά. Θέλω να σας θυµίσω ότι ποτέ µην
πεις ποτέ. Δεν είναι λάθος να αλλάζετε πολιτική και να προσαρ-
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µόζεστε στην τρέχουσα πραγµατικότητα είτε αυτή είναι πολιτική
είτε κοινωνική είτε οικονοµική. 

Ο τόπος έχει ανάγκη από πολιτική σταθερότητα, την οποία και
µε τον τρόπο σας, έστω και µπάι µπας, µας την παρέχετε, εν όψει
της κρίσιµης Ελληνικής Προεδρίας. Το λάθος είναι όµως ότι συ-
νεχίζετε να εµµένετε στις λογικές αυτές, σε έναν παράλογο µα-
ξιµαλισµό. 

Κάποτε θυµάµαι, ως Υφυπουργός Πρόνοιας, µε εντολή του
τότε Πρωθυπουργού δώσαµε τα πολυτεκνικά επιδόµατα και
στους τριτέκνους. Δώσαµε τριάντα ένα από τα σαράντα τέσσερα
επιδόµατα. Και όταν κάναµε την ανακοίνωση, µείνατε και εσείς
και άλλοι σε αυτά που δεν δώσαµε, στην ισόβια σύνταξη της πο-
λύτεκνης µάνας. Μόνο σε αυτό και σε τίποτα άλλο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Αυτός είναι µαξιµαλισµός.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ολοκληρώστε, κύριε

συνάδελφε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Μαξιµαλισµός δεν είναι και

αυτό που κάνετε σήµερα, να σας ενδιαφέρει το δέντρο και όχι
το δάσος, να σας ενδιαφέρουν τα δώδεκα άτοµα που ήταν κλει-
σµένα στο Ραδιοµέγαρο της ΕΡΤ, και όχι το µέλλον της δηµόσιας
ραδιοτηλεόρασης. 

Δεν θα σας ακολουθήσουµε. Το ξέρετε καλά ότι στη διαχεί-
ριση της κρίσης που κάνουµε, κάποιοι επιµένουν στη διαχείριση
του φόβου και της ελπίδας. Εµείς, όλον αυτόν τον καιρό απαν-
τάµε µε έργο και δίνουµε την ελπίδα στον ελληνικό λαό ότι ναι
πάµε καλύτερα και µπορεί να πάµε ακόµα καλύτερα. 

Γι’ αυτό είµαστε εδώ, για να πούµε ένα µεγάλο «όχι» στην πρό-
ταση δυσπιστίας σας και να στηρίξουµε και πάλι το έργο της Κυ-
βέρνησης Σαµαρά. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Τον λόγο έχει για

πέντε λεπτά ο Βουλευτής της Χρυσής Αυγής κ. Παναγιώτης
Ηλιόπουλος. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι, αν και η πρό-
ταση µοµφής εκ µέρους του ΣΥΡΙΖΑ είναι τελείως προσχηµατική
–άλλωστε, το έχουν πει όλοι- µας δίνει την ευκαιρία να τοποθε-
τηθούµε στο θέµα της συγκυβέρνησης. Δεν θα ξεκινήσω µε δικά
µου λόγια αλλά θα παραθέσω αυτούσια τα λόγια του καθ’ ύλην
αρµόδιου για το θέµα: «Το Γιώργο Παπανδρέου τον διώξαµε.
Τώρα θα διώξουµε και το ΠΑΣΟΚ. Και το λέω ρητά και κατηγο-
ρηµατικά. Αποκλείω κάθε συγκυβέρνηση µε το ΠΑΣΟΚ. Συγκυ-
βέρνηση θέλουν τριών ειδών συµφέροντα. Πρώτον, τη θέλει το
ίδιο το ΠΑΣΟΚ για να πέσει στα µαλακά και για να µην ψάξουµε
τις τεράστιες ευθύνες τους που µας έφεραν στο µνηµόνιο. Νο-
µίζουν ότι θα γλιτώσουν αλλά δεν θα γλιτώσουν.». Κάπως έτσι
τα έλεγε. «Τη συγκυβέρνηση τη στηρίζουν όλα εκείνα τα συµφέ-
ροντα και όλες εκείνες οι συντεχνίες που δεν θέλουν να αλλάξει
τίποτα στην Ελλάδα. Και όσο το ΠΑΣΟΚ είναι στα πράγµατα,
ακόµα και µε δεύτερο ρόλο στην Κυβέρνηση, έχουν το κεφάλι
τους ήσυχο. Μ’ αυτό το πλευρό να κοιµούνται. 

Τρίτον, τη συγκυβέρνηση, τη θέλουν όλες αυτές οι δυνάµεις
που θέλουν µια κυβέρνηση αδύναµη και µια κυβέρνηση ελεγχό-
µενη». Και συνεχίζει: «Δεν ήταν ο κ. Βενιζέλος –κάνει και κάποιες
κινήσεις που δεν µπορώ να τις κάνω ακριβώς ίδια, γιατί θα θεω-
ρηθώ αστείος- µέσα στο κάδρο όλων εκείνων των εγκληµάτων
που καταγγέλλουν ακόµα και τα ηγετικά στελέχη του ΠΑΣΟΚ;».
Ξέρετε πολύ καλά ποιος τα έχει πει. Τάδε έφη Αντώνης Σαµαράς
προ εκλογών. Τα συµπεράσµατα δικά σας. 

Όµως, το πρόβληµα της συγκυβέρνησης δεν εντοπίζεται µόνο
εκεί. Η µεγαλύτερη παθογένεια βρίσκεται στο ότι οι κυβερνητικοί
εταίροι δεν έχουν ουδεµία επαφή µε την πραγµατικότητα. Ακού-
σαµε χθες τον κ. Δένδια να ισχυρίζεται ότι µπορεί κανείς να κυ-
κλοφορήσει στο κέντρο της Αθήνας µε ασφάλεια. Αυτά καλό θα
ήταν να τα πει στους κατοίκους των Πατησίων και της Κυψέλης. 

Αφού, λοιπόν, είναι τόσο ασφαλής η πόλη, προσκαλούµε τον
κ. Δένδια να κατέβει στο κέντρο της Αθήνας χωρίς την αστυνο-
µική του συνοδεία και όχι µε τον κλοιό χιλιοµέτρων που είχε όταν
είχε κατέβει µε τον κ. Σαµαρά. 

Ακόµα και χθες το πρωί, υπήρξε µια είδηση που την έθαψαν
κατευθείαν οι πάντες, ότι ένας λαθροµετανάστης µαχαίρωσε δι-
καστική υπάλληλο µέσα στο φρούριο της Ευελπίδων. 

Είναι τέτοια η αλαζονεία σα που τολµάτε να αποκαλείτε ένα
κόµµα που έχει ενάµισι εκατοµµύριο υποστηρικτές «καρκίνωµα».
Εκφράζοντας, λοιπόν, αυτό το ενάµισι εκατοµµύριο Έλληνες,
σας πληροφορώ ότι «καρκίνωµα» είναι το ΠΑΣΟΚ και η Νέα Δη-
µοκρατία που κυβερνούν την Ελλάδα τα τελευταία σαράντα χρό-
νια και την έχουν οδηγήσει σήµερα εδώ και ότι οι διώξεις της
Χρυσής Αυγής αποτελούν τον επιθανάτιο ρόγχο του καθεστώτος
σας. Με την προφυλάκιση των τριών συναγωνιστών µας, υπο-
γράψατε την πολιτική σας καταδίκη. 

(Γέλωτες από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Μπορείτε να ειρωνεύεστε όσο θέλετε. Έτσι κι αλλιώς, για εσάς

τα έλεγα, κύριοι του ΠΑΣΟΚ. 
Και επειδή ο διάβολος κρύβεται στις λεπτοµέρειες, ο κ. Δέν-

διας προχθές είπε –και τα µεταφέρω ακριβώς- τα εξής: «Με ρητή
εντολή Σαµαρά και χωρίς να υπολογίσουµε το κόστος, πραγµα-
τοποιήσαµε τις διώξεις εναντίον της Χρυσής Αυγής». Εδώ υπάρ-
χουν δύο αναγνώσεις. Πρώτον, όλα έγιναν µε ρητή εντολή
Σαµαρά, πράγµα που παραδέχονται πλέον και οι ίδιοι. Όµως, δεν
έδωσε τις οδηγίες µόνο στον Δένδια για να στείλει τους κουκου-
λοφόρους στο γνωστό πλέον σόου που έπαιζαν όλα τα κανάλια
σε όλο τον κόσµο αλλά τις έδωσε και στον Αθανασίου για να πει
στο Βουρλιώτη να συντάξει αυτό το άθλιο πόρισµα των εξίµισι
σελίδων, το οποίο αποτελεί µία συρραφή δηµοσιευµάτων του κ.
Ψαρρά, ένα καταστατικό ανύπαρκτο που το γνωρίζει µόνο ο κ.
Ψαρράς. 

Δεύτερη ανάγνωση. Το πολιτικό κόστος, κύριε Δένδια, δεν το
είδατε τότε. Τότε πιστεύατε ότι η Χρυσή Αυγή θα επέστρεφε στα
ποσοστά που είχε προ των εκλογών. Όµως, κάνατε ένα τεράστιο
λάθος.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και το λάθος σας είναι ότι νοµίζατε ότι ο ελληνικός λαός ακόµα
κοιµάται. Όµως, ο ελληνικός λαός ξύπνησε και θα σας στείλει
εκεί που ορίζει η ιστορία. Ξέρετε πάρα πολύ καλά πού. 

Γελάνε όλοι οι δικηγόροι και οι δικαστές –και απορώ και µε
εσάς της Νέας Δηµοκρατίας, δεδοµένου ότι ο προηγούµενος
οµιλητής επικαλέστηκε τις νοµικές του γνώσεις- µ’ αυτά τα πο-
ρίσµατα και µ’ αυτές τις διώξεις, οι οποίες ξέρετε ότι θα καταρ-
ρεύσουν σαν χάρτινος πύργος. 

Ήταν τέτοιο το άγχος σας να κάνετε το σόου που δεν τον στή-
σατε ούτε σωστά. Βγείτε, λοιπόν, στο δρόµο -εσείς, που ειρω-
νεύεστε βγείτε στο δρόµο και εσείς της Νέας Δηµοκρατίας- και
ρωτήστε. Έχει πιστέψει µισός Έλληνας ότι ο κ. Μιχαλολιάκος
του πριν τη δολοφονία του Φύσσα ήταν στο 20% σύµφωνα µε τις
δηµοσκοπήσεις, θα έδινε µια εντολή για µια δολοφονία ενός άτυ-
χου νέου; Κανείς. Η ανιψιά µου που είναι τεσσάρων χρονών εάν
την ρωτήσετε θα γελάει. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Γελάει όλος ο κόσµος µε αυτά που έχετε στήσει. Και βέβαια
το ξέρετε κι εσείς που µε κοιτάτε τώρα της Νέας Δηµοκρατίας -
πείτε την αλήθεια- δεν έχετε πιστέψει ότι έχει κάνει κάτι ο κ. Μι-
χαλολιάκος και οι υπόλοιποι που βρίσκονται στη φυλακή, µην
κοροϊδευόµαστε µεταξύ µας σε αυτήν την Αίθουσα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Θα ολοκληρώσω, κύριε Πρό-
εδρε.

Θα παραλείψω αρκετά από την οµιλία µου για να δούµε λίγο
και την ανάπτυξη που λέει ο κ. Σαµαράς, την ανάπτυξη των δύο
εκατοµµυρίων ανέργων, την ανεπάρκειά σας να εκµεταλλευθείτε
τη δηµόσια περιουσία και αντ’ αυτού να την ξεπουλάτε, τα παιδιά
που πηγαίνουν νηστικά στα σχολεία και την κοπελίτσα που εί-
δαµε χθες, που µάθαµε ότι παρακαλούσε τη µητέρα της να την
πάρει στο σπίτι και της υποσχόταν ότι δεν θα ξαναπεινάσει, τις
τέσσερεις χιλιάδες πολιτικές δολοφονίες που τις ονοµάζετε αυ-
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τοκτονίες, την ανύψωση του φρονήµατος των Ελλήνων που χρει-
άστηκε χορηγό για να βγουν τα άρµατα στο δρόµο. Φανταστείτε
να έχουµε και κάνα πόλεµο µε την Τουρκία, θα χρειαζόµαστε
πάρα πολλούς χορηγούς για να πολεµήσουµε τους Τούρκους.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Τελειώστε, κύριε συ-
νάδελφε. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Τελειώνω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Έχετε περάσει τα έξι

λεπτά.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Στέλνετε το ΣΔΟΕ για να ερευ-

νήσει -ποια;- τα οικονοµικά για τα συσσίτια της Χρυσής Αυγής,
όταν δεν έχει µπει το ΣΔΟΕ για να ερευνήσει τα δικά σας συσσί-
τια και τον φίλο σας, τα συσσίτια αυτά που κάνατε στις τράπεζες
Ελβετίας µε τα λεφτά του ελληνικού λαού, βέβαια, όχι δικά σας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστούµε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Κλείνοντας θέλω να σας διαβε-

βαιώσω για τα εξής. Στη Χρυσή Αυγή, δεν θα βρείτε ούτε οπλο-
στάσια, ούτε «µαύρα» ταµεία ούτε εγκληµατίες, θα βρείτε
χαµογελαστά πρόσωπα σαν του Μάνου και του Γιώργου, που σή-
µερα στις 16:00’ το µεσηµέρι τους αφιερώνουµε την ηµέρα κοι-
νωνικής αλληλεγγύης.Εµείς, δίνουµε το µισθό µας στους
Έλληνες. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Σας ευχαριστούµε
πολύ. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Η χρυσή Αυγή δεν θέλει η Ελ-
λάδα να …

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε συνάδελφε,
πήγατε στα 7 λεπτά ακόµα, σας παρακαλώ.

Τον λόγο έχει ο συνάδελφος, κ. Παύλος Βογιατζής, για πέντε
λεπτά. 

ΠΑΥΛΟΣ ΒΟΓΙΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ξεκινώντας και για να ελαφρύ-

νουµε λίγο και το κλίµα θα ήθελα να πω προς τον ΣΥΡΙΖΑ ότι κά-
νατε ένα µεγάλο κακό µε την πρόταση δυσπιστίας σ’ εµένα που
δεν µπόρεσα να παρευρεθώ στα εκατόν ένα χρόνια της απελευ-
θέρωσης της Λέσβου και µου δίνετε και η δυνατότητα να ευχηθώ
σε όλους τους συµπατριώτες µου χρόνια πολλά. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Έπρεπε να µας το πείτε και δεν
θα την κάναµε. 

ΠΑΥΛΟΣ ΒΟΓΙΑΤΖΗΣ: Κύριε Λαφαζάνη, είµαι βέβαιος. 
Να πάµε τώρα στα πιο σοβαρά. Την ώρα που η Κυβέρνηση δια-

πραγµατεύεται -και διαπραγµατεύεται σκληρά- αυτήν την ώρα
έρχεται η πρόταση δυσπιστίας που κατέθεσε ο κ. Τσίπρας ερχό-
µενος από το Τέξας. 

Τι µου θυµίζει αυτό; Μου θυµίζει ότι κάποτε την ώρα που ο ελ-
ληνισµός έδινε µια σκληρή µάχη στη Μικρά Ασία κάποιοι εδώ φώ-
ναζαν το «οίκαδε» για το στρατό, ο οποίος πολεµούσε εκεί. Και
που οδήγησε όλο αυτό; Οδήγησε σε µια πολύ µεγάλη κατα-
στροφή. Και πρέπει να θυµόµαστε την ιστορία και να παραλλη-
λίζουµε το τι συνέβαινε σε όλη την εποχή αυτή αλλά και το τι
συµβαίνει σήµερα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι παρακολουθώ µε πάρα πολύ µε-
γάλη ένταση, ότι ο ΣΥΡΙΖΑ προσπαθεί και αγωνιά να µην έχει η
χώρα το πλεόνασµα, το αµφισβητεί και από µέσα του δείχνει να
το εύχεται η χώρα να µη φτάσει να έχει πρωτογενές πλεόνασµα. 

Ακούστε, κύριοι συνάδελφοι, αυτήν τη στιγµή αν κάποιος πα-
ρακολουθήσει όλα τα κόµµατα, υπάρχει αυτό το οποίο προσπα-
θεί η Κυβέρνηση, η συγκυβέρνηση, τα δύο κόµµατα και υπάρχει
και η άλλη πρόταση, αυτή που εκφράζεται από το Κοµµουνιστικό
Κόµµα το κόµµα. Δεν υπάρχει άλλη πρόταση αυτήν τη στιγµή.
Όσο και αν είµαστε ειλικρινείς θα δούµε αυτό το πράγµα. 

Θέλω να πω ότι ξεκινήσατε µε την κατάργηση του µνηµονίου,
µετά πήγατε στην ακύρωση του µνηµονίου, µετά πήγατε στην αν-
τικατάσταση του µνηµονίου, µετά πήγατε στην επανεξέταση του
µνηµονίου, µετά πήγατε στην επαναδιαπραγµάτευση του µνηµο-
νίου. 

Ξέρετε, σας κατηγορούµε πολλές φορές ότι δεν έχετε σχέδιο.
Είναι λάθος. Έχετε πολλά σχέδια, τα οποία όµως δεν µπορούµε
να παρακολουθήσουµε και δεν µπορείτε να καταλήξετε κι εσείς.
Κάνατε αυτήν την πρόταση δυσπιστίας για δύο λόγους. Ο ένας
λόγος, ήταν ότι θέλετε να συσπειρώσετε την Κοινοβουλευτική

σας Οµάδα, το χώρο σας. Και νοµίζω ότι θα το πετύχετε. Ο δεύ-
τερος λόγος, είναι ότι δεν θέλετε να κυβερνήσετε. Είναι βέβαιο
ότι δεν θέλετε να κυβερνήσετε. Φοβόσαστε να φτάσετε στο να
κυβερνήσετε. 

Η Κυβέρνηση βγαίνει, επίσης, ωφεληµένη από αυτήν την πρό-
ταση. Κι εδώ θέλω να δώσω µια ξεκάθαρη απάντηση, γιατί δεν
έχω τη δυνατότητα, δυστυχώς, να βγαίνω στα τηλεοπτικά µέσα
ή στα ραδιόφωνα. Κι επειδή είµαι από τους Βουλευτές, που
ενεργά προσπαθώ να βελτιωθούν πράγµατα στα νοµοσχέδια τα
οποία έρχονται, θέλω να σας πω ότι δεν υπάρχει καµµία δυσπι-
στία από µέρους των Βουλευτών της Νέας Δηµοκρατίας απέ-
ναντι στην Κυβέρνηση. Υπάρχει µία αγωνία και προσπάθεια
µεγάλη να βελτιωθούν πράγµατα στα νοµοσχέδια. Και αυτό νο-
µίζω ότι γίνεται για πρώτη φορά από νέους Βουλευτές, οι οποίοι
αγωνίζονται για να πετύχουν το καλύτερο δυνατό.

Θέλω να σας θυµίσω ότι κάποτε π.Τ. –προ Τέξας- λέγατε: «Το
ευρώ της φτώχειας, της µιζέριας και της εξαθλίωσης». Τώρα,
µ.Τ. –µετά Τέξας- λέτε ότι µία έξοδος δεν θα ωφελήσει κανέναν.
Προσπαθούµε να παρακολουθούµε το πώς µεταλλάσσεσθε.
Αλλά να είστε βέβαιοι ότι αυτήν τη στιγµή ό,τι χειρότερο µπορεί
να υπάρξει για τη χώρα, είναι µία πολιτική διχασµού. Κι επειδή
έχουµε λίγο το διχασµό και µέσα στο DNA µας ως Έλληνες, θα
πρέπει όλοι µε σοβαρότητα, µε µέτρο, να τον πολεµήσουµε. Και
δεν απευθύνοµαι προς τους συναδέλφους του ΣΥΡΙΖΑ. Απευθύ-
νοµαι σε όλες τις πτέρυγες του Κοινοβουλίου. 

Θα ήθελα να πω ποιος κοροϊδεύει τους ανέργους, τους φτω-
χούς, αυτούς που σήµερα πραγµατικά πεινάνε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Και µε αυτό θα ολο-
κληρώσετε.

ΠΑΥΛΟΣ ΒΟΓΙΑΤΖΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Τους κοροϊδεύουν αυτοί που τους δίνουν ελπίδες ότι υπάρ-

χουν λεφτά, ότι µπορεί να ζήσουν όλοι καλά, ότι το δηµόσιο θα
ξαναπροσλάβει τους πάντες, ότι η ΕΡΤ θα ξαναλειτουργήσει. Η
ΕΡΤ, που εσείς πολεµούσατε όλα αυτά τα χρόνια, τώρα θέλετε
να ξαναλειτουργήσει. Και θέλω να απευθυνθώ στον κ. Λαφαζάνη.

Κύριε Λαφαζάνη, από πού κι ως πού η ΕΡΤ, τα κτήρια της
Αγίας Παρασκευής, ανήκουν στους εργαζόµενους; Τότε, ανήκει
και το κτήριο της Βουλής στους εργαζόµενους της Βουλής, τα
Υπουργεία ανήκουν στους εργαζόµενους στα Υπουργεία. Πού
το είδατε; 

Κάνατε µία κριτική ότι το καντηλάκι και το λαδάκι της Κυβέρ-
νησης εξαντλείται. Εγώ θα σας πω µια άλλη παροιµία. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Πάντως, ο χρόνος
εξαντλήθηκε, εκτός από το λάδι.

ΠΑΥΛΟΣ ΒΟΓΙΑΤΖΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, τελειώνω µε την πα-
ροιµία. 

Εσείς είπατε για το λάδι αλλά εγώ θα σας πω ότι όποιος σκάβει
το λάκκο του άλλου, πέφτει µέσα. Και µέσα θα πέσετε εσείς.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας πα-
ρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως
ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕ-
ΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον
τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, σαράντα έξι µα-
θητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί από το 2ο Γυµνάσιου
Ηρακλείου Κρήτης. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει η κ. Μαρία Ρεπούση για πέντε λεπτά.
ΜΑΡΙΑ ΡΕΠΟΥΣΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Θα ήθελα να ξεκινήσω, εκφράζοντας τη δυσκολία να ερµη-

νεύσω την πρόταση δυσπιστίας του ΣΥΡΙΖΑ, να καταλάβω τι
ακριβώς επιδιώκει το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης µε
την πρόταση µοµφής.

Τι ακριβώς θέλει να προκαλέσει;
Ανάµεσα στα επιχειρήµατα, ακούσαµε και ότι µε αυτόν τον

τρόπο επιθυµεί να φέρει τον Πρωθυπουργό στη Βουλή. Πράγ-
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µατι, ο Πρωθυπουργός απουσιάζει από τη Βουλή και γενικότερα
η Κυβέρνηση υποτιµά το Κοινοβούλιο. Όχι µόνο δεν έρχεται ο
Πρωθυπουργός αλλά και οι Υπουργοί δεν είναι εδώ να απαντή-
σουν στις ερωτήσεις των Βουλευτών ή απαντούν χωρίς να απαν-
τούν, µε γενικότητες και αερολογίες. 

Επίσης, είχαµε σειρά πράξεων νοµοθετικού περιεχοµένου,
τροπολογίες σε µη σχετικά σχέδια νόµου και το αποκορύφωµα,
το κλείσιµο της Δηµόσιας Τηλεόρασης µε εκφρασµένη τη δια-
φωνία των πολιτικών Αρχηγών που εξασφάλιζαν τη δεδηλωµένη
τη συγκεκριµένη περίοδο.

Είναι, όµως, άραγε λύση, η κατάθεση πρότασης δυσπιστίας
για να φέρει κανείς τον Πρωθυπουργό στη Βουλή; Δεν νοµίζω.
Αντίθετα, πιστεύω ότι ενδεχοµένως και αυτό συνιστά µία υπερ-
βολή που τελικά υποβαθµίζει την κοινοβουλευτική λειτουργία.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, έχουν ήδη ακουστεί πολλά επι-
χειρήµατα και για την υπερψήφιση της πρότασης δυσπιστίας και
για την καταψήφιση. Από τους συναδέλφους µου, τους Βουλευ-
τές της Δηµοκρατικής Αριστεράς, πιστεύω ότι έχει επαρκώς εξη-
γηθεί µε επιχειρήµατα η στάση, το «ΠΑΡΩΝ» της Δηµοκρατικής
Αριστεράς.

Επιτρέψτε µου µε το δικό µου τρόπο να συνοψίσω τα επιχει-
ρήµατα αυτά, γιατί δεν υπερψηφίζουµε την πρόταση δυσπιστίας
που έχει καταθέσει το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης.

Η Δηµοκρατική Αριστερά δεν υπερψηφίζει την πρόταση δυσπι-
στίας, γιατί η ενδεχόµενη υπερψήφισή της θα έθετε ζήτηµα άµε-
σων εκλογών και στη Δηµοκρατική Αριστερά θεωρούµε ότι δεν
ήλθε η ώρα τους. Κοστίζουν, εξανεµίζουν τα όποια λιγοστά θε-
τικά βήµατα έγιναν µε τις απίστευτες θυσίες των Ελλήνων πολι-
τών, µεταθέτουν τα ζητήµατα χωρίς να τα λύνουν και -το
κυριότερο- έχουν αβέβαιο τέλος. Αυτό διότι δεν υπάρχει δυστυ-
χώς αυτήν τη στιγµή –το γνωρίζουµε όλοι και όλες- εναλλακτική
πρόταση διακυβέρνησης της χώρας που να στηρίζεται σε ρεαλι-
στική βάση. Δεν ζητάς εκλογές, όταν δεν µπορείς να απαντήσεις
µε ποιους και πάνω σε ποιο κυβερνητικό πρόγραµµα θα κυβερ-
νήσεις τη χώρα.

Αυτό είναι τεράστιο πρόβληµα κυρίως για την Αξιωµατική Αν-
τιπολίτευση. Όταν κάνει κανείς πρόταση µοµφής, νοµίζω ότι πρέ-
πει να έχει και πειστικές απαντήσεις που να απαντούν στο ζήτηµα
της εποµένης των εκλογών και της πολιτικής σταθερότητας που
είναι προϋπόθεση οποιασδήποτε ανάκαµψης.

Εκλογές χωρίς ανάληψη της ευθύνης διακυβέρνησης της
χώρας, ευνοεί τα σχέδια αποσταθεροποίησης, που βολεύουν τε-
λικά µόνο τους χρυσαυγίτες και όλους όσοι πλειοδοτούν στη ρη-
τορική τους αισθανόµενοι συγγενείς ή ορεγόµενοι το εκλογικό
τους κοινό. Δυστυχώς, πρέπει να πω ότι υπάρχει αρκετός εθνο-
λαϊκισµός στις δεξιές πτέρυγες αυτής της Βουλής.

Γνωρίζουµε ότι, παρά τα δυσβάσταχτα και άδικα µέτρα, παρά
την αυθαιρεσία αυτής της Κυβέρνησης, παρά την ανοχή της µε-
γάλης φοροδιαφυγής, οι Έλληνες πολίτες εξακολουθούν στη
συντριπτική τους πλειοψηφία να µη θέλουν εκλογές, προφανώς
επειδή φοβούνται τα χειρότερα. Μη µου πείτε ότι δεν υπάρχουν
χειρότερα. Πάντα υπάρχουν δυστυχώς. 

Το διαρκές αίτηµα της προσφυγής στις κάλπες, µόνο ως επι-
κοινωνιακό τέχνασµα µπορεί να ερµηνευτεί. Αυτό που χρειάζεται
ο τόπος πιστεύω –και από εσάς ως Αξιωµατική Αντιπολίτευση,
αλλά και από τα άλλα κόµµατα που θεωρούν κοινωνικά άδικη και
αναποτελεσµατική αυτήν την πολιτική- είναι η διαµόρφωση ενός
ρεαλιστικού σχεδίου εξόδου από την κρίση που να στηρίζεται σε
πραγµατικές πολιτικές δυνάµεις που µπορούν να το υποστηρί-
ξουν. Όσο δεν υπάρχει, δεν µπορούν να τη σώσουν τη χώρα οι
εκλογές.

Η επίκληση της κοινωνίας που βάλλεται δυστυχώς δεν φτάνει.
Δεν µπορεί -και κυρίως δεν πρέπει- να κυβερνά κανείς ερήµην
της κοινωνίας αλλά ταυτόχρονα η κοινωνία δεν µπορεί από µόνη
της να κυβερνήσει.

Ακούω διαρκώς και από τους Βουλευτές της Αξιωµατικής Αν-
τιπολίτευσης την επίκληση του λαού. Ο λαός δεν είναι ενιαίος.
Υπάρχουν τάξεις, αντικρουόµενα συµφέροντα, συντεχνίες κ.ο.κ.. 

Δεν µπορεί κανείς να είναι µε όλα.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει παρατεταµένα το κουδούνι λήξεως

του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Ας πάρουµε για παράδειγµα το φόρο επί των ακινήτων. Το να
λες ότι θα τον καταργήσεις είναι σαν να µη λες τίποτα. Οι πολί-
τες, παρ’ όλο που θέλουν να το ακούνε, καταλαβαίνουν ότι δεν
γίνεται. Στη ΔΗΜΑΡ για παράδειγµα, αντιπροτείνουµε τη φορο-
λόγηση της ακίνητης περιουσίας, δηλαδή την προοδευτική φο-
ρολόγηση των ακινήτων στη θέση του…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ολοκληρώστε, κυρία
συνάδελφε.

ΜΑΡΙΑ ΡΕΠΟΥΣΗ: Θα ολοκληρώσω αλλά θα µου δώσετε ένα
λεπτό, γιατί η οµιλία είχε ετοιµαστεί για επτά λεπτά. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Έχετε ήδη πάρει το
ένα λεπτό. Στα πέντε λεπτά έχω κλείσει. Σεβαστείτε, όµως, σας
παρακαλώ την απόφαση.

ΜΑΡΙΑ ΡΕΠΟΥΣΗ: Κύριε Πρόεδρε, αν έχετε την καλοσύνη,
έχουµε ετοιµάσει τις οµιλίες µας για επτά λεπτά. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Για όλους ισχύει
αυτό.

ΜΑΡΙΑ ΡΕΠΟΥΣΗ: Ναι, ισχύει. Γι’ αυτό δώστε µου µισό λεπτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Εσείς έχετε τη δυνα-

τότητα να περιορίσετε τον χρόνο σας στα πέντε λεπτά της οµι-
λίας. 

ΜΑΡΙΑ ΡΕΠΟΥΣΗ: Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Τον λόγο έχει ο συ-

νάδελφος Νικόλαος Μωραΐτης, επίσης για πέντε λεπτά. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Έχουµε σε πλήρη εξέλιξη σχέδιο

αποπροσανατολισµού των φτωχών λαϊκών στρωµάτων από τη
συγκυβέρνηση αλλά και από τον ΣΥΡΙΖΑ. Αποπροσανατολισµό
από τα µεγάλα δυσβάσταχτα προβλήµατα που βιώνουν καθηµε-
ρινά οι λαϊκές οικογένειες, εξαιτίας της βάρβαρης πολιτικής Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης, συγκυβέρνησης, τρόικας. 

Ο ΣΥΡΙΖΑ, προσπαθεί µε τις κινήσεις του να αποπροσανατολί-
σει το λαό, να τον παγιδεύσει σε νέα ψεύτικα διλήµµατα, να βάλει
εµπόδια στην προσπάθεια ανασύνταξης του εργατικού κινήµα-
τος, καλλιεργώντας αυταπάτες ότι η σωτηρία του λαού περνάει
µέσα από µία άλλη κυβέρνηση µε ανέγγιχτη την εξουσία και την
ιδιοκτησία του κεφαλαίου. 

Παράλληλα, η συγκυβέρνηση στήνει σκηνικό εκβιασµού για τα
πλατιά λαϊκά στρώµατα, µε στόχο την πλήρη υποταγή τους στα
παλιά αλλά και στα νέα αντιλαϊκά µέτρα που έρχονται, τα οποία
είναι προαποφασισµένα. Θέλει να επιβάλει σιωπητήριο, να εφαρ-
µοστεί ο νόµος και η τάξη παντού. 

Έχουµε συνδικαλιστικές διώξεις, ποινικοποίηση των αγώνων,
εµπόδια στη συνδικαλιστική δράση, στην οργάνωση του λαϊκού
κινήµατος. Η συγκυβέρνηση, έχει στήσει βιοµηχανία αγροτοδι-
κείων σε όλη τη χώρα. Πριν από µία εβδοµάδα στο Ηράκλειο της
Κρήτης καταδικάστηκαν ογδόντα έξι αγρότες. Χθες στην Αιτω-
λοακαρνανία σύρθηκαν αγρότες στα δικαστήρια. Το επόµενο
διάστηµα έχουµε δικαστήρια σε όλη την Πελοπόννησο, στον
Έβρο, στη Θεσσαλία, παντού.

Θέλετε να καταπνίξετε την οργή, τους αγώνες της φτωχοµε-
σαίας αγροτιάς που ξεκληρίζει η πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης την οποία υπηρετείτε µε ευλάβεια. Θέλετε να σπείρετε το
φόβο σε όποιον σηκώνει κεφάλι, να καθυποτάξετε τους αγωνι-
ζόµενους αγρότες και εργάτες στην πολιτική σας. 

Γι’ αυτό, καλούµε κάθε τίµιο εργάτη, κάθε νεολαίο, κάθε άν-
θρωπο του µόχθου, να βγάλουν συµπεράσµατα, να οργανώσουν
την πάλη τους, να συστρατευθούν µε το ταξικό κίνηµα για την
ανατροπή αυτής της βάρβαρης πολιτικής. Πρέπει να δουν κα-
θαρά ότι τα µέτρα που πάρθηκαν και αυτά που σχεδιάζουν Κυ-
βέρνηση, τρόικα, Ευρωπαϊκή Ένωση δεν πρόκειται να
ανακοπούν, πολύ περισσότερο να σταµατήσουν, µε όποια κυβέρ-
νηση, µε όποιο µείγµα διαχείρισης εντός των τειχών της Ευρω-
παϊκής Ένωσης. 

Όλα αυτά τα µέτρα, είναι µέτρα στρατηγικής σηµασίας για το
κεφάλαιο, για τα µονοπώλια. Για να προχωρήσουν όλα αυτά τα
µέτρα, χρειάζεται ένα ξεχαρβαλωµένο κίνηµα, ένα αδύναµο κί-
νηµα, να µην µπορεί να οργανώσει την πάλη, την αντίσταση του
εργαζόµενου λαού. 

Σε αυτήν την κατεύθυνση, κάνει ό,τι περνάει από το χέρι του ο
ΣΥΡΙΖΑ σε κάθε χώρο δουλειάς και αυτό φάνηκε πολύ καθαρά
και στην απεργία στις 6 του Νοέµβρη. Θέλετε, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ,
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ένα κίνηµα υποταγµένο στη γραµµή διαχείρισης, στην ενσωµά-
τωση, στη συνεννόηση µε την εργοδοσία. 

Το Κοµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, καλεί εργάτες, φτωχούς
αγρότες, νεολαίους, άνεργους να ενδυναµώσουν το ταξικό κί-
νηµα, τη λαϊκή συµµαχία, να δηµιουργήσουν ένα κίνηµα ικανό να
αναµετρηθεί µε την εργοδοσία, τα κόµµατά της, µε την αντιλαϊκή
πολιτική και να την ανατρέψει. 

Αυτήν την οδυνηρή κατάσταση, βιώνει µε τον πιο σκληρό
τρόπο και η φτωχοµεσαία αγροτιά. Και θέλουµε να καταγγεί-
λουµε εδώ την Κυβέρνηση που διά στόµατος του αναπληρωτή
Υπουργού, εµπαίζει τους κτηνοτρόφους της χώρας που βρίσκον-
ται σε αναβρασµό. 

Αυτήν τη στιγµή έχουν κοπεί χιλιάδες κτηνοτρόφοι, κύριε
Υπουργέ, από την προκαταβολή της ενιαίας ενίσχυσης, εξαιτίας
του αποχαρακτηρισµού των βοσκοτόπων. 

Οι µικροµεσαίοι αγρότες, οι κτηνοτρόφοι, έχουν απέναντί τους
µια εχθρική πολιτική που τους οδήγησε στα σηµερινά αδιέξοδα
και τους απειλεί µε πλήρη αφανισµό. 

Αυτή η κατάσταση επιδεινώνεται περισσότερο για αγρότες,
για κτηνοτρόφους, για ψαράδες µέσα από την καπιταλιστική οι-
κονοµική κρίση που βαθαίνει καθηµερινά, η οποία, σε συνδυασµό
µε τη νέα ΚΑΠ, θα επιταχύνει την καταστροφή των φτωχών αγρο-
τικών νοικοκυριών. 

Μέσα σε όλα αυτά βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη η επιχείρηση
εξαπάτησης του διαχωρισµού τµηµάτων του λαϊκού πληθυσµού
της χώρας στην περιφέρεια και στο κέντρο.

Σε σχέση µε τον ενιαίο φόρο ακινήτων, τη φορολόγηση των
χωραφιών, σηκώνεται µπόλικος κουρνιαχτός γύρω από αυτό το
θέµα. Οι όποιες, όµως, διαφωνίες είναι δευτερεύουσας σηµα-
σίας. Δεν αγγίζουν τα λαϊκά νοικοκυριά, τα οποία θα πληρώσουν
τα δυσβάσταχτα χαράτσια σας. 

Τη σύµπλευση, τη συµπόρευση των κοµµάτων του ευρωµονό-
δροµου, της ευρωϋποταγής αποδεικνύει περίτρανα η δήλωση,
το κοινό κείµενο που υπογράφουν είκοσι ένας Βουλευτές από
όλα τα κόµµατα –Νέα Δηµοκρατία, ΣΥΡΙΖΑ, ΠΑΣΟΚ, Ανεξάρτητοι
Έλληνες, Δηµοκρατική Αριστερά και Ανεξάρτητοι Βουλευτές- για
την επικείµενη συµφωνία µεταξύ Ευρωπαϊκής Ένωσης και Κα-
ναδά, όπου ανάµεσα στα άλλα προβλέπει την εκχώρηση στον
Καναδά της ονοµασίας προστατευµένης προέλευσης προϊόντων,
τα γνωστά ΠΟΠ, όπως είναι η φέτα και οι ελιές Καλαµών. 

Στο κείµενο που υπογράφετε όλοι µαζί παρέα εκφράζεται η
διαφωνία σας και επικεντρώνετε στο πρόβληµα των δύο προϊόν-
των. Δεν βγάζετε άχνα και δεν λέτε κουβέντα για την Ευρωπαϊκή
Ένωση. Θέλετε να «βγάλετε λάδι» την ίδια την Ευρωπαϊκή
Ένωση και την Κοινή Αγροτική Πολιτική, γιατί την έχετε ευαγγέ-
λιο στην αγροτική σας πολιτική. Δεν λέτε κουβέντα για την αγρο-
κτόνα πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης που οδηγεί στην
καταστροφή, στον αφανισµό των δυναµικών καλλιεργειών στη
χώρα µας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Απευθυνόµαστε στα πλατιά λαϊκά στρώµατα, στη φτωχή αγρο-

τιά και τους λέµε να σκεφθούν καλά τι τους έλεγε το ΚΚΕ πριν
την ένταξη της χώρας στην τότε ΕΟΚ, στη σηµερινή Ευρωπαϊκή
Ένωση, και να δουν τα αποτελέσµατα. Να δουν ότι µόνο η θέση
του ΚΚΕ απαντάει και δίνει λύση στα οξυµένα προβλήµατά τους. 

Γι’ αυτό, σήµερα, είναι ρεαλιστική και επίκαιρη η πρόταση του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος για αποδέσµευση από τη λυ-
κοσυµµαχία της Ευρωπαϊκής Ένωσης, για µονοµερή διαγραφή
του χρέους, για ανάπτυξη, µε κεντρικό σχεδιασµό, της αγροτικής
οικονοµίας µέσα στη λαϊκή οικονοµία, ανάπτυξη, που θα συµφέ-
ρει τους αγρότες και το λαό της, που θα αξιοποιεί τις παραγωγι-
κές δυνατότητες της χώρας, µε στόχο την ικανοποίηση των
σύγχρονων διατροφικών λαϊκών αναγκών για φθηνά και υγιεινά
προϊόντα κόντρα στα µονοπώλια και στους µεγαλοεισαγωγείς. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Τον λόγο έχει ο συ-
νάδελφος κ. Γεώργιος Στύλιος για πέντε λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΥΛΙΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ανήµερα την 28η Οκτωβρίου,
επισκέφθηκα τη γείτονα Αλβανία ως εκπρόσωπος της Νέας Δη-
µοκρατίας, προκειµένου να παραστώ στις εορταστικές εκδηλώ-
σεις. 

Αναπόφευκτα όταν περνάς τα σύνορα κάνεις µια σύγκριση της
δικής σου της χώρας και της χώρας την οποία επισκέπτεσαι. Συγ-
κρίνεις υποδοµές, το βιοτικό επίπεδο, τις συνθήκες ζωής. Μια
σκέψη σού έρχεται στο νου για τη γείτονα χώρα. Η Ελλάδα πολ-
λές δεκαετίες πριν. 

Η σύγκριση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι βιωµατική. Εί-
µαστε ικανοποιηµένοι από τις συνθήκες που επικρατούν στη
χώρα µας σήµερα; Ασφαλώς, όχι. Είµαστε σε καλύτερη θέση σε
σχέση µε την Ελλάδα του 1950 µετά το Β’ Παγκόσµιο Πόλεµο;
Ναι, είµαστε καλύτερα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αν δούµε την πορεία από τη δε-
καετία του 1950 µέχρι σήµερα, διαπιστώνουµε ότι παρά τις πα-
θογένειες έχουµε κάνει άλµατα προόδου. 

Ποιες είναι οι παθογένειες του παρελθόντος; Είναι ο διχασµός,
ο λαϊκισµός, τα πάθη, τα µεγάλα λόγια, οι ψεύτικες υποσχέσεις,
οι σπατάλες, η αδιαφάνεια, οι υπερβολές, ο κρατισµός, ο κοµ-
µατισµός.

Ποια είναι τα µεγάλα επιτεύγµατα; Η ανοικοδόµηση της
χώρας, η δηµιουργία υποδοµών, το κράτος πρόνοιας, η οικονο-
µική ανάπτυξη, η αποκατάσταση της δηµοκρατίας, η πολιτική
σταθερότητα, έπειτα από την επταετή δικτατορία. 

Είναι τιµή για εµένα να αναφερθώ στον αείµνηστο Ηπειρώτη
πολιτικό Ευάγγελο Αβέρωφ, ο οποίος φρόντισε και πρωτοστά-
τησε στην αποκατάσταση σχέσεων εµπιστοσύνης µεταξύ του
λαού και του στρατού µετά το 1974 αλλά και στην πολιτική της
σύνθεσης και δηµιουργίας µιας εθνικά ισχυρής και ανεξάρτητης
χώρας. Το αποκορύφωµα της πορείας, ήταν η ένταξη της πατρί-
δας µας στην ευρωπαϊκή οικογένεια από τον Εθνάρχη Κωνσταν-
τίνο Καραµανλή.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα δοκιµαζόµαστε από µια
πρωτοφανή οικονοµική κρίση. Η κοινωνία, περισσότερο από ποτέ
ζητά ξεκάθαρες κουβέντες, επιθυµεί πολιτική σταθερότητα, συ-
νέπεια, εργατικότητα, συναίνεση, συνεργασίες και σίγουρα δεν
επιθυµεί εκλογές. 

Αποτελεί απάντηση στα παραπάνω ζητήµατα η πρόταση µοµ-
φής του ΣΥΡΙΖΑ; Η άποψή µου είναι, αγαπητοί συνάδελφοι της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, πως όχι.

Κυρίες και κύριοι, σαν σήµερα, έπεσε το Τείχος του Βερολί-
νου. Σαν σήµερα, άνοιξε ο δρόµος για την ελευθερία και την ευη-
µερία για εκατοµµύρια πολίτες της Ανατολικής Ευρώπης. Ας
γκρεµίσουµε τα τείχη που χτίζουµε ανάµεσά µας και µας χωρί-
ζουν και ας ανοίξουµε µαζί νέους δρόµους για τους πολίτες της
πατρίδας µας. Ας κάνουµε µια πολιτική επιλογή συναίνεσης. Πι-
στεύω ότι χρειαζόµαστε µια ρεαλιστική στρατηγική χωρίς φοβίες
και µια πορεία σε ένα φωτεινό και πιο αισιόδοξο αύριο. Θα σας
εξηγήσω πώς µπορούµε να το πετύχουµε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, χρειαζόµαστε ένα άλλο παρα-
γωγικό µοντέλο. Η Αθήνα των υπηρεσιών ό,τι είχε να δώσει το
έδωσε. Ήρθε η ώρα της περιφέρειας, µε ένα εθνικό, στρατηγικό
σχέδιο ανάπτυξης. Υπάρχουν τα χρηµατοδοτικά εργαλεία που
µπορούν να συµβάλλουν προς αυτήν την κατεύθυνση -και µιλώ
για το Πρόγραµµα Αγροτικής Ανάπτυξης της υπαίθρου «Αλέξαν-
δρος Μπαλτατζής», την ΚΑΠ, τη νέα ΚΑΠ, το πρόγραµµα Αλιείας-
ώστε να δηµιουργήσουµε καινούργια προϊόντα και νέες καλλιέρ-
γειες, να χαράξουµε µια εθνική στρατηγική, για την προώθηση
και την προβολή των ελληνικών προϊόντων στο εξωτερικό, να δια-
µορφώσουµε το brand name της Ελλάδας, το ΕΣΠΑ, τους οδι-
κούς άξονες, το επόµενο πρόγραµµα 2014 – 2020.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, απαιτείται επανασχεδιασµός
του κράτους µε διαφάνεια, µε αξιολόγηση, µε ένα διαρκές εθνικό
σχέδιο µεταρρύθµισης και ηλεκτρονικής διακυβέρνησης, µε µια
καλύτερη Δηµόσια Διοίκηση που θα πετυχαίνει το σκοπό της και
τους στόχους της. Χρειαζόµαστε προσέλκυση επενδύσεων µε τη
διαµόρφωση ενός σταθερού φορολογικού συστήµατος.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µπορούµε να τα καταφέρουµε;
Μόνο αν πιστέψουµε στις δικές µας δυνάµεις, αν εµπιστευτούµε
τη νέα γενιά της πατρίδας µας, τους νέους που διακρίνονται στα
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πανεπιστήµια της Ελλάδας και του εξωτερικού. Μπορούµε,
όµως, να πετύχουµε αποµονωµένοι; Ασφαλώς όχι. Ασφαλώς και
πρέπει να προχωρήσουµε εντός της Ευρώπης και εντός του
ευρώ. 

Στηρίζω την προσπάθεια των Ελλήνων για έξοδο από την
κρίση. Στηρίζω την Κυβέρνηση, διότι εργάζεται για την απαλλαγή
από τα µνηµόνια. Στηρίζω τον Πρωθυπουργό, διότι ακούραστα
και µεθοδικά δηµιουργεί τις προϋποθέσεις για την προσέλκυση
επενδύσεων στη χώρα.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Και εµείς ευχαρι-

στούµε ιδιαιτέρα τον κ. Στύλιο, για την ακριβή τήρηση του χρό-
νου.

Τον λόγο έχει ο συνάδελφος κ. Ευστάθιος Παναγούλης, για
πέντε λεπτά. 

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΠΑΝΑΓΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, επιτρέψτε µου
σήµερα να αρνηθώ την κλασική οµιλία και να απευθυνθώ στο
Σώµα, διαβάζοντας ένα συγκεκριµένο κείµενο, το οποίο λέει
πολλά: «Οι συνταξιούχοι είναι οι µεγάλοι αδικηµένοι. Προτείναµε
συγκεκριµένα µέτρα που διορθώνουν αδικίες. 

Όπως, για παράδειγµα, οι περικοπές των συντάξεων που δε-
σµευόµαστε να αποκαταστήσουµε, άµεσα στο µεγαλύτερο
µέρος τους και πολύ σύντοµα στο σύνολό τους, προτείνοντας
ισοδύναµες περικοπές από αλλού», «Να αποκαταστήσουµε αδι-
κίες που έγιναν µε την εφαρµογή του µνηµονίου, χωρίς να εκτρο-
χιάζουµε τη µείωση του ελλείµµατος. Εφαρµόζουµε, δηλαδή, την
αρχή του ισοδύναµου αποτελέσµατος. Κι έχουµε ήδη προτείνει
µέχρι και συγκεκριµένους κωδικούς…» –θα τους καταθέσω για
συντοµία του χρόνου- «…του προϋπολογισµού που µπορούν να
περικοπούν, ώστε να βρεθούν τα χρήµατα και να επιστραφούν
οι συντάξεις στους συνταξιούχους. Και τους έχουµε δώσει ανα-
λυτικά στη δηµοσιότητα…». Έτσι λέει το κείµενο.

Και συνεχίζει: «Σήµερα αυτή είναι η πραγµατικότητα που ζουν
οι συνταξιούχοι. Κι αυτό είναι άδικο! Κάποιος πρέπει να το στα-
µατήσει. Σήµερα οι συνταξιούχοι, δηλαδή οι δικοί µας γονείς, οι
δικοί µας παππούδες και γιαγιάδες, πληρώνουν την κρίση και το
µνηµόνιο µε το εισόδηµά τους, τους κόπους µιας ζωής. Σήµερα
στερούνται το δικαίωµα της αξιοπρεπούς ζωής για την οποία
µόχθησαν πραγµατικά. Κι αυτό είναι παράλογο!».

«Η σύνταξη…» -συνέχιζε το κείµενο- «…θεωρείται στον προηγ-
µένο κόσµο και τα κράτη πρόνοιας δεδοµένη. Δεν παζαρεύεται,
δεν διαπραγµατεύεται. Η σύνταξη, δεν πρέπει να αντιµετωπίζεται
µε µία λογιστική αντίληψη, σαν ένας τυχαίος αριθµός, που απλά
γράφεται ή διαγράφεται. Οι συνταξιούχοι δεν πρέπει να αντιµε-
τωπίζονται σαν αριθµοί. Καµµιά κρίση δεν ξεπερνιέται µε την ισο-
πέδωση και την εξαθλίωση. Και για τους συνταξιούχους, ακόµα
και µε τη σκληρή λογιστική, υπάρχει λύση!». Έτσι έλεγε το κεί-
µενο αυτό.

Μην έχετε απορία. Θα σας το δείξω και σε έγχρωµο φυλλάδιο.
Πρόκειται για προεκλογικό φυλλάδιο της Νέας Δηµοκρατίας.
Εδώ το έχω και το καταθέτω όχι το έγχρωµο, γιατί το έχω στο
αρχείο µου.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ευστάθιος Παναγούλης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Θέλω να ρωτήσω τον Έλληνα Πρωθυπουργό: Πότε έλεγε αλή-
θεια; Τότε ή σήµερα, που έχει οδηγήσει έναν ολόκληρο λαό στην
εξαθλίωση και στη φτωχοποίηση, καθώς και τους συνταξιούχους
γονείς µας, όπως χαρακτηριστικά λέει το φυλλάδιο;

Αν υπήρχε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στον Ποινικό Κώδικα
άρθρο για την τιµωρία των ψευδών προεκλογικών υποσχέσεων,
η ηγεσία σας θα έπρεπε να είχε διωχθεί σε βαθµό κακουργήµα-
τος!

Αυτή είναι η πραγµατικότητα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι.
Αυτή η Κυβέρνηση και οι προηγούµενες, έχουν οδηγήσει στην
εξαθλίωση τον ελληνικό λαό.

Θα πάω σε ένα άλλο θέµα τώρα. Είχα κάνει µε άλλους συνα-
δέλφους µία ερώτηση για τα ενοίκια που πληρώνει το ελληνικό
δηµόσιο, όταν υπάρχουν χιλιάδες δηµόσια κτήρια που είναι ακα-

τοίκητα, και ξεπερνούν τα 80 εκατοµµύρια το χρόνο.
Τελειώνοντας, κύριε Πρόεδρε και κύριοι συνάδελφοι, θέλω ει-

λικρινά να σταθώ σ’ ένα καθαρά ανθρωπιστικό θέµα. Αυτό που
θα πω δεν το λέω εγώ, το είπε µόλις προχθές ο Προϊστάµενος
της Εισαγγελίας Εφετών Θεσσαλονίκης, ο κ. Παναγής Γιαννά-
κης: «Ντρέποµαι για τις φυλακές. Οι συνθήκες κράτησης δεν
εξασφαλίζουν τα ελάχιστα όρια αξιοπρεπούς διαβίωσης. Ντρά-
πηκα, κύριε Υπουργέ,…» -απευθύνεται στον Υπουργό Δικαιοσύ-
νης- «…για την ελληνική πολιτεία και για καθέναν µας χωριστά».
Σε αυτήν τη φράση, ο Προϊστάµενος της Εισαγγελίας Εφετών
Θεσσαλονίκης, Παναγής Γιαννάκης, συνοψίζει τις αλγεινότατες
εντυπώσεις που αποκόµισε κατά την αυτοψία του, ιδιαίτερα στις
φυλακές της βόρειας Ελλάδας.

Κύριε Πρόεδρε, θέλω να σας παρακαλέσω να διαβιβάσετε
αυτήν την ανθρωπιστική έκκλησή µου προς την Κυβέρνηση. Πρέ-
πει να φτιάξετε τις φυλακές, γιατί µπορεί να σας χρειαστούν. 

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Δεν κατάλαβα. Στον
Πρόεδρο αναφέρεστε, κύριε Παναγούλη, ότι θα χρειαστεί φυ-
λακή;

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΠΑΝΑΓΟΥΛΗΣ: Όχι, είπα να τη διαβιβάσετε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Εντάξει, γιατί είπατε

ότι µπορεί να µας χρειαστούν. Άλλοι να προσέχουν, ο Πρόεδρος
δεν έχει κανένα πρόβληµα.

Ο κ. Γρηγοράκος έχει τώρα τον λόγο.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο για έντεκα λεπτά. 
ΛΕΩΝΙΔΑΣ ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτε-

ρικών): Δεν µου είχε πάει ποτέ στο µυαλό, όταν κάποτε πίστευα
-και πιστεύω- στην ιδεολογία µου ότι θα βρεθώ κατηγορούµενος
από κάποιους ότι θα πάω φυλακή, γιατί θεωρούσα ότι η πορεία
των ανθρώπων έχει σχέση µε τη στάση τους στη ζωή. Κρίµα!

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρόταση µοµφής που κατέ-
θεσε ο ΣΥΡΙΖΑ, θέτει πολλαπλά ερωτήµατα ως προς τη σκοπι-
µότητά της και ως προς το χρόνο κατάθεσής της. 

Η δήλωση του Προέδρου του ΣΥΡΙΖΑ ότι η έξοδος από την Ευ-
ρωζώνη θα ήταν καταστροφική για τη χώρα, φαίνεται ότι πυρο-
δότησε τεράστιες αντιδράσεις εντός του κόµµατός του και
ιδιαίτερα σε διάφορες συνιστώσες οι οποίες προπαγανδίζουν την
επιστροφή στη δραχµή. Αυτό έκανε ο Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ και
προσπαθεί τώρα να συµµαζέψει τα ασυµµάζευτα. Θέλει να περι-
χαρακώσει το κόµµα του. Γι’ αυτό κιόλας αυτή η πρόταση είναι
µια άσφαιρη πολιτική κίνηση. 

Πιστεύοντας στα πολιτικά τρικ και στις επικοινωνιακές πρωτο-
βουλίες, ο ΣΥΡΙΖΑ αγνοεί την πραγµατικότητα, σκιαµαχεί µε το
παρελθόν και θέλει να έρθει πίσω ό,τι µας κατέστρεψε και ό,τι
µας οδήγησε στο αδιέξοδο. 

Το σηµαντικότερο από όλα αυτά είναι και το αποκαλυπτικό.
Χρησιµοποιεί το όπλο της πρότασης µοµφής όχι µε αφορµή τα
προβλήµατα της ανεργίας, της συρρίκνωσης των εργατικών ει-
σοδηµάτων, της ύφεσης, ακόµα και της αναδιάρθρωσης του πα-
ραγωγικού τοµέα της οικονοµίας αλλά για να υπερασπιστεί
κεκτηµένα µιας σκληρής συντεχνιακής, συνδικαλιστικής ηγεσίας
που είχε κάνει παραµάγαζο την κρατική τηλεόραση. 

Η επιλογή αυτή της ηγεσίας του ΣΥΡΙΖΑ εκθέτει ανεπανόρ-
θωτα το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Για την Κυβέρ-
νηση συνεργασίας Νέας Δηµοκρατίας-ΠΑΣΟΚ αυτό είναι ένα
θείο δώρο. Κατά τη διάρκεια της σηµερινής συζήτησης και της
αυριανής συζήτησης, θα αποκαλυφθεί ποιο είναι το υπεύθυνο
κόµµα και τι κάνει η Αξιωµατική Αντιπολίτευση. 

Εκλογικά η επιλογή του ΣΥΡΙΖΑ µπορεί να είναι στο 27%. Πο-
λιτικά, όµως, παραµένει µια περιθωριακή και ανώριµη δύναµη,
ειδικά µε αυτούς που προσχώρησαν τώρα τελευταία, που είχαν
καταστρέψει τη χώρα, όπως έλεγε ο ΣΥΡΙΖΑ. Τώρα τους έχει αγ-
καλιά. Είναι πραγµατικά δύσκολο. 

Και, ξέρετε, –µιλώ ως γιατρός- το σύνδροµο µε το οποίο δεν
µπορεί να διαχειριστείς την εξουσία σου, τη δύναµή σου και τους
ανθρώπους, είναι κάτι που σε τρελαίνει, ιδιαίτερα όταν δεν είσαι
έτοιµος να διαχειριστείς µια τέτοια δύναµη. 

Η χώρα έχει αποφύγει τον κίνδυνο της εκτροπής. Η καθοδική
πορεία της χώρας έχει ανακοπεί. Η πλειονότητα των πολιτών
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αναγνωρίζει τις προσπάθειές µας. Οι πολιτικές που ακολουθή-
σαµε εδώ και δεκαοχτώ µήνες, αναµφίβολα είναι επώδυνες, ήταν
όµως αναγκαίες. Προτιµήσαµε να είµαστε χρήσιµοι, γιατί έπρεπε
να υιοθετήσουµε το εθνικό συµφέρον και όχι να είµαστε αρεστοί,
πυροβολώντας τα µνηµόνια, τις δανειακές συµβάσεις και µοιρά-
ζοντας ανέξοδες υποσχέσεις, δηλαδή ό,τι είναι δυνατόν το δί-
νουµε, είµαστε οι πολιτικοί του «πάρ’ τα όλα», που είναι ό,τι πιο
λαϊκίστικο και ψεύτικο έχει να αντιµετωπίσει η χώρα αυτήν τη
στιγµή. 

Η επιλογή µας, η απόφασή µας και η δέσµευσή µας, είναι να
βγάλουµε τον τόπο από τα µνηµόνια, να βγάλουµε την Ελλάδα
στο φως. 

Οι θυσίες των πολιτών δεν θα πάνε χαµένες. Η περιπέτεια,
στην οποία οδηγηθήκαµε σιγά-σιγά, κλείνει τον κύκλο της. 

Σήµερα, µπορούµε να πούµε ότι δηµιουργήσαµε τις προϋπο-
θέσεις ανάκαµψης της χώρας και ανάταξης της οικονοµίας. Οι
διαρθρωτικές αλλαγές, οι µεταρρυθµίσεις, παρά τις δυσκολίες
που αντιµετωπίζουµε, προχωράνε. 

Από µεθαύριο, από τη Δευτέρα, συζητάµε πια και προγραµµα-
τίζουµε τη µετα-µνηµονιακή πολιτική χωρίς εσάς.

Το υπερτροφικό, σπάταλο, αναποτελεσµατικό ακόµα και
φαύλο κράτος που δηµιουργήσαµε όλα τα προηγούµενα χρόνια,
από τη Μεταπολίτευση δηλαδή, µπορεί και πρέπει να αποτελέσει
παρελθόν. 

Αναµφίβολα, αυτή η προσπάθεια κάθε άλλο παρά εύκολη
είναι. Είµαστε, όµως, υποχρεωµένοι να προχωρήσουµε µπροστά,
αφήνοντας πίσω τις πολιτικές του λαϊκισµού, του κρατισµού και
των πελατειακών σχέσεων.

Τις δεσµεύσεις και τις υποχρεώσεις µας έναντι των δανειστών
και των εταίρων µας, τις υλοποιούµε κατά κόρον. Η αξιοπιστία
και η φερεγγυότητα της χώρας είναι ζητήµατα µείζονος σηµα-
σίας, µε τα οποία κανείς δεν δικαιούται να παίξει. 

Σε καµµία περίπτωση δεν πρέπει να συνδέουµε την αδιαπραγ-
µάτευτη επιλογή µας για την αποφυγή νέων δηµοσιονοµικών µέ-
τρων µε τις δανειακές µας δεσµεύσεις. Το µήνυµα «όχι σε νέα
µέτρα» είναι κάτι που δεν συνιστά πια περικοπές µισθών και συν-
τάξεων, είναι καθαρό και ηχηρό και αυτό έχει ανησυχήσει.

Η ρητορική να αγνοήσουµε τις υποχρεώσεις µας, αποδεικνύει
την έλλειψη σοβαρότητας και υπευθυνότητας. Τα διαπραγµατευ-
τικά µας χαρτιά είναι η αξιοπιστία και η φερεγγυότητά µας, η
αποτελεσµατικότητα και η αποφασιστικότητά µας για τα όσα
έχουµε δανειστεί πρέπει να γίνουν πραγµατικότητα. Μπορεί η
ώρα των µνηµονιακών υποχρεώσεών µας να είναι δύσκολη αλλά
δεν έχουµε άλλο δρόµο. 

Με τη νέα προγραµµατική συµφωνία της Νέας Δηµοκρατίας
και του ΠΑΣΟΚ, τα δύο συγκυβερνώντα κόµµατα δείχνουν ότι θέ-
λουν να υπερβούν το µνηµόνιο.

Το εθνικό σχέδιο -όπως αποκαλείται- για την έξοδο από την
κρίση δεν µπορεί και δεν πρέπει να είναι κάτι στατικό. Οφείλει να
διορθώνει τις στρεβλώσεις, τις αντιφάσεις, ακόµα και τις ανακο-
λουθίες των µνηµονίων. Για παράδειγµα, τα µνηµόνια υποτίµη-
σαν πλήρως το πρόβληµα της ύφεσης, το οποίο έλαβε τεράστιες
και οξύτατες διαστάσεις µετά τις µονοµέρειες της δηµοσιονοµι-
κής εξυγίανσης της οριζόντιας πολιτικής που ακολουθήσαµε. 

Ως εκ τούτου, είµαστε υποχρεωµένοι να υιοθετήσουµε και να
υλοποιήσουµε πολιτικές, που θα εξουδετερώνουν τις παρενέρ-
γειες της οικονοµικής ύφεσης. Το παράδειγµα αυτό, δείχνει
ποιες πρέπει να είναι οι εθνικές µας προτεραιότητες έξω και
πέρα από τις µνηµονιακές µας δεσµεύσεις. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δίνουµε ιδιαίτερη προσοχή στις
ενστάσεις που ακούστηκαν εντός και εκτός Αιθούσης ως προς
τον τρόπο λειτουργίας του Κοινοβουλίου αλλά και όλων εκείνων
των θεσµικών εκφράσεων που είναι οργανικά κοµµάτια του δη-
µοκρατικού µας πολιτεύµατος.

Κάλλιστα θα µπορούσαν να υπάρξουν πρωτοβουλίες, προκει-
µένου ο πολιτικός διάλογος για τα µικρά και µεγάλα προβλήµατα
της χώρας και της κοινωνίας να αποκτήσει πιο ουσιαστικό περιε-
χόµενο και να γίνει πιο γόνιµος.

Με τη νέα προγραµµατική συµφωνία µας, τα δύο συγκυβερ-
νώντα κόµµατα θέτουν το ζήτηµα αυτό, αποδεχόµενα την ανάγκη
περαιτέρω αναβάθµισης της κοινοβουλευτικής λειτουργίας, του

εθνικού διαλόγου µεταξύ των κοµµάτων, του των κοινωνικών
εταίρων και όλων των συλλογικών φορέων.

Δεν πρέπει, όµως, να συγχέουµε τον κοινοβουλευτισµό, τον
κοινοβουλευτικό διάλογο µε τους προσωπικούς διαξιφισµούς ή
ακόµα και τις «κοκοροµαχίες» εντός του χώρου της Βουλής. Την
περίοδο αυτήν τη ζήσαµε τα προηγούµενα χρόνια. Δεν πρέπει
να την επαναλάβουµε. Όλοι µας οφείλουµε µε ενέργειες και
πρωτοβουλίες να ενισχύσουµε την κοινοβουλευτική δηµοκρατία
και να την προστατεύουµε από τις επιθέσεις που δέχεται σή-
µερα. 

Ξέρουµε ποιοι είναι αυτοί που την απαξιώνουν. Γνωρίζουµε
ποιοι την υπονοµεύουν. Γι’ αυτό απαιτείται γόνιµος και νηφάλιος
διάλογος εντός και εκτός Βουλής. Είµαστε σίγουροι όσο ποτέ,
ότι η δικαιοσύνη θα πράξει στο ακέραιο το καθήκον της. 

Το µείζον πρόβληµα της χώρας, είναι ότι για όλα τα προηγού-
µενα χρόνια επενδύσαµε στην επίπλαστη ανάπτυξη και ευηµερία.
Στηριχθήκαµε σε ένα ανεπαρκές κράτος. Αδιαφορήσαµε πλήρως
για τις παραγωγικές µας δυνατότητες. Πιστέψαµε ότι η χώρα
διαθέτει αυτόµατο πιλότο για να πάει µπροστά. Έτσι, τις κατα-
στροφικές συνέπειες των πολιτικών µας τις πληρώνουµε σήµερα
πολύ ακριβά. 

Το ΠΑΣΟΚ, έχει προτάξει ως πρώτη προτεραιότητα την παρα-
γωγική αναδιάρθρωση της χώρας. Οι δυνατότητες που έχουµε
είναι πολλές, όµως δεν τις έχουµε αξιοποιήσει σωστά. Η Ελλάδα
µπορεί να κάνει πολλά. Τα συγκριτικά της πλεονεκτήµατα είναι
αναξιοποίητα. Ο τουρισµός, η ναυτιλία, η πρωτογενής παρα-
γωγή, ενέχουν δυνατότητες πολλαπλές και σηµαντικές. Η ανά-
πτυξη και η ευηµερία της χώρας και της οικονοµίας µπορούν να
έλθουν από αυτές.

Ως προς τα καίρια ζητήµατα που διαχειρίζεται το Υπουργείο
Εσωτερικών, θέλω να είµαι αρκετά σαφής. Καταθέσαµε µια
δέσµη θέσεων και προτάσεων ως προς το εκλογικό σύστηµα που
πρέπει να διέπει τους δήµους και τις περιφέρειες. Οι προτάσεις
αυτές αποτέλεσαν και αποτελούν αντικείµενο ουσιαστικού δια-
λόγου. Η βασική φιλοσοφία τους είναι να ενισχύσουµε την αυτο-
διοικητική εκπροσώπηση αποδεσµεύοντάς τες από τη λογική του
ενός ανδρός αρχή. 

Σε σχέση µε τις περιφέρειες, η έξοδος από την κρίση είναι κοι-
νός εθνικός στόχος. Δεν θα επιτευχθεί αν ακολουθήσουµε το µο-
νόδροµο της δηµοσιονοµικής εξυγίανσης. Παράλληλα και
ταυτόχρονα µε αυτήν οφείλουµε, έστω και τώρα, να κάνουµε επι-
τέλους τις µεγάλες διαρθρωτικές αλλαγές στην κρατική διοίκηση
και την αυτοδιοίκηση.

Κατά τη γνώµη µου, η δηµοσιονοµική προσαρµογή είναι συνυ-
φασµένη µε τον εξορθολογισµό και τη θεµελίωση τόσο των διοι-
κητικών όσο και των αυτοδιοικητικών δοµών. Σήµερα, περισ-
σότερο από κάθε άλλη φορά, οφείλουµε να ανοίξουµε µια ουσια-
στική συζήτηση για τη χρησιµότητα, την αποτελεσµατικότητα, τη
χρονική ευρωστία, τον τρόπο οργάνωσης της αυτοδιοίκησης και
τη σύνδεσή της µε την εξυπηρέτηση του δηµοσίου συµφέροντος.

Η αξιολόγηση των δοµών και των υπηρεσιών κράτους και αυ-
τοδιοίκησης, δεν πρέπει να αποτελούν ταµπού. Όλοι γνωρίζουµε
ότι η λειτουργία τους στηρίζεται σε ένα ανορθολογικό µοντέλο,
το οποίο µάλιστα έχει διαβρωθεί σε σηµαντικό βαθµό από τις πα-
θογένειες του λαϊκισµού, της κοµµατοκρατίας, του συγκεντρω-
τισµού, των πελατειακών σχέσεων και της ενός ανδρός αρχής. 

Ως εκ τούτου, το µείζον πρόβληµα της αυτοδιοίκησης, κατά
τη γνώµη µου, δεν είναι µόνο η ανεπάρκεια των πόρων αλλά και
ο πολιτικός ευνουχισµός που αυτή έχει υποστεί από την κρατική
διοίκηση και τα κόµµατα. Βαθιά πεποίθησή µου είναι ότι οι περι-
φέρειες πρέπει να µπορούν και να είναι ο καίριος µοχλός για την
ανάκαµψη της χώρας αλλά και της οικονοµίας. 

Η πολιτική, θεσµική, οργανωτική, οικονοµική αναβάθµισή τους
είναι βασική προϋπόθεση προκειµένου αυτές να αναδειχθούν σε
σηµαντικές αναπτυξιακές δοµές. Η δράση και οι ενέργειες που
πρέπει να αναληφθούν οφείλουν να κινούνται στο έδαφος του
πραγµατικού και του ρεαλισµού. Δεν πρέπει να ξεχνάµε τη ζο-
φερή πραγµατικότητα µέσα στην οποία είµαστε υποχρεωµένοι
να δράσουµε και να αντιδράσουµε. 

Μεγαλεπήβολα σχέδια θα µείνουν στον αέρα, αν δεν συνο-
δεύονται από συγκεκριµένες και εφικτές προτάσεις. Οι ανεδαφι-
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κές διακηρύξεις και οι ανέξοδες υποσχέσεις, το µόνο που επι-
τυγχάνουν είναι να κωλυσιεργούν και να δηµιουργούν προσδο-
κίες και επιδιώξεις που δεν θα πραγµατοποιηθούν.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αναπληρωτή Υπουργού)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η έξοδος από την κρίση οφείλει

και πρέπει να αφορά και τη θεµελίωση της νέας αυτοδιοίκησης.
Έτσι, λοιπόν, εµείς στο Υπουργείο Εσωτερικών, αξιολογούµε το
ανθρώπινο δυναµικό και όλες τις δοµές και θα κάνουµε πρόταση
στη Βουλή για το τι είναι απαραίτητο αυτήν τη στιγµή στην τοπική
αυτοδιοίκηση. Δεν νοείται, οι δηµοτικές και ανώνυµες επιχειρή-
σεις των δήµων να λειτουργούν ανεξέλεγκτα και να είναι φυτώ-
ρια παρανοµιών και ανοµίας ούτε να είναι υποχείρια της
εκάστοτε δηµοτικής αρχής.

Κλείνω µε την υπόσχεση ότι µαζί µε την αναµόρφωση του κρά-
τους οφείλουµε να θεµελιώσουµε το θεσµό της αυτοδιοίκησης
σε νέες βάσεις. Η κινητικότητα, η διαθεσιµότητα και οι απολύσεις
δεν είναι και δεν θα γίνουν αυτοσκοπός µας.

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Και εµείς ευχαρι-
στούµε.

Τον λόγο έχει η κ. Μάνη-Παπαδηµητρίου για πέντε λεπτά.
ΑΝΝΑ ΜΑΝΗ-ΠΑΠΑΔΗΜΗΤΡΙΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρόταση δυσπιστίας που κα-

τέθεσε η Αξιωµατική Αντιπολίτευση, θα µπορούσα να πω ότι απο-
τελεί ένα δώρο για την Κυβέρνηση και θα ήµασταν ευγνώµονες
προς τον κ. Τσίπρα που µας προσφέρει αυτήν τη µοναδική ευ-
καιρία για να αναδείξουµε το κυβερνητικό µας έργο, αν η συγ-
κυρία δεν ήταν τόσο δύσκολη και οι συνθήκες τόσο έκτακτες για
τη χώρα. 

Βεβαίως, στην πραγµατικότητα δεν πρόκειται για πρόταση δυ-
σπιστίας αλλά για ένα θέατρο µοµφής µε σκηνικό την ΕΡΤ. Πο-
λιτικές κινήσεις και στρατηγικές αυτού του είδους ενέχουν έναν
έντονο συµβολισµό, καθώς ξεγυµνώνουν εκείνες τις πολιτικές
δυνάµεις που είναι καθηλωµένες στο αδιέξοδο παρελθόν και σε
πρακτικές και αγκυλώσεις που ζητούν επίµονα να επαναφέρουν
στο προσκήνιο τον δανειοδοτούµενο και παρασιτικό κρατισµό,
γιατί τρέφεται από αυτές και τις τρέφει.

Άλλωστε, η πρόταση δυσπιστίας, αποκαλύπτει την απόγνωση
και τα αδιέξοδα των εµπνευστών της, εκτός βέβαια αν υπηρε-
τούνται άλλοι εσωκοµµατικοί λόγοι, µε στόχο να κατευναστούν
εσωτερικές αντιδράσεις του κόµµατος του κ. Τσίπρα εξαιτίας
των οβιδιακών του µεταµορφώσεων, κυρίως όσον αφορά τις θέ-
σεις του στα θέµατα της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Η προχθεσινή άρση της πεντάµηνης κατάληψης ενός δηµο-
σίου κτηρίου, της ΕΡΤ, που ήταν η αφορµή για την υποβολή της
πρότασης δυσπιστίας, έγινε µε απόλυτο σεβασµό στην αρχή της
διάκρισης των εξουσιών, η οποία είναι θεµελιώδης για το δηµο-
κρατικό µας πολίτευµα.

Πραγµατοποιήθηκε κατόπιν εντολής και µε την παρουσία ει-
σαγγελικής αρχής και σύµφωνα µε τη διαδικασία που προβλέπε-
ται από τους νόµους. 

Θα ήταν λογικό, κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, κάθε δυσαρε-
στηµένος πολίτης να καταλαµβάνει και από ένα δηµόσιο ακίνητο;
Κατ’ αυτόν τον τρόπο αντιλαµβάνεστε εσείς την έννοια του δη-
µοσίου συµφέροντος; Προφανώς όχι, γιατί διακρίνεστε από χα-
µηλή αίσθηση του δηµοσίου συµφέροντος, χωρίς την οποία η
δηµοκρατία υστερεί ως προς την ουσία της.

Αγαπητοί συνάδελφοι, η Κυβέρνηση έχει επίγνωση των δυσκο-
λιών και των ευθυνών της, όπως και των προτεραιοτήτων και των
αναγκών της χώρας µας. Έτσι, αφού κατάφερε πρώτα να στα-
µατήσει την ανεξέλεγκτη κατάρρευση και να σταθεροποιήσει τη
θέση της χώρας µας στον σκληρό πυρήνα της Ευρωζώνης, προ-
σπαθεί συστηµατικά να ενισχύσει αυτήν την πορεία εξόδου από
την κρίση, µέσα από µία συντεταγµένη πορεία στρατηγικής ανά-
πτυξης και ρεαλιστικού σχεδιασµού, ώστε να µην ξαναγυρίσουµε
στο σηµείο µηδέν. 

Τα αποτελέσµατα αυτής της πολιτικής είναι πια ορατά, χωρίς

βέβαια αυτό να σηµαίνει ότι δεν υπάρχουν δυσκολίες και προ-
βλήµατα. Στο φόντο όµως του κοινού πανικού που ενσπείρει η
Αντιπολίτευση µε τις πολιτικές υπερβολές της και σε όλους εκεί-
νους που ποντάρουν στην κοινωνική φόρτιση, εκµεταλλευόµενοι
το εθνικό µας δράµα, η Κυβέρνηση απαντά µε το έργο της, µε
την επίτευξη της πολιτικής σταθερότητας, µε την αποκατάσταση
της εύρυθµης και παραγωγικής λειτουργίας του διοικητικού µη-
χανισµού.

Απαντά µε την κατάργηση οργανισµών, που είχαν από χρόνια
εκπληρώσει τον σκοπό τους, δίνοντας έτσι τέλος στην κατασπα-
τάληση δηµοσίων πόρων, µε την ενθάρρυνση της στροφής στον
πρωτογενή τοµέα παραγωγής και την επιστροφή των νέων µας
στις γεωργικές καλλιέργειες, γεγονός που θα εξασφαλίσει την
αυτάρκεια της χώρας σε βασικά αγαθά. 

Απαντά µε την ενθάρρυνση της επιχειρηµατικής δραστηριότη-
τας και τη θεαµατική απορρόφηση των κονδυλίων του ΕΣΠΑ, µε
την προσέλκυση εγχώριων και ξένων επενδυτών. Απαντά µε τα
δεκαεπτά εκατοµµύρια τουριστών που εµπιστεύτηκαν τη χώρα
µας και προσήλθαν σε αυτήν ως επισκέπτες. 

Όλα τα παραπάνω, αποδεικνύουν ότι έχουν γίνει σηµαντικά
βήµατα. Και το πιο σηµαντικό απ’ όλα είναι ότι η χώρα µας έχει
ήδη ανακτήσει τη διεθνή της αξιοπιστία. 

Βέβαια, το ξέρω κι εγώ κι όλοι µας πως υπάρχει και θυµός και
απόγνωση και ότι πολλοί συµπολίτες µας δεν έχουν καν τα στοι-
χειώδη µέσα διαβίωσης. Αυτό είναι µία σκληρή αλήθεια που κα-
νείς δεν µπορεί να την αγνοήσει. Ωστόσο, η αλήθεια αυτή
επικυρώνεται από µία παράλληλη αλήθεια πως µόνο µία στιβαρή
κυβερνητική πρόταση όπως η δική µας µπορεί να µας βγάλει από
την κρίση. 

Αντίθετα, η ακυβερνησία, η ρευστότητα και το χάος, οδηγούν
µε µαθηµατική ακρίβεια στην καταστροφή. Εκεί θέλετε να φτά-
σουµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Αντιπολίτευσης; Εκτός
ευρώ; Εκτός ευρωπαϊκής ζώνης; Αυτά τα µηνύµατα εισπράττετε
από τον ελληνικό λαό; 

Το θέµα δεν είναι µόνο η τοµή ανάµεσα στο µνηµόνιο ή το αν-
τιµνηµόνιο. Αυτό είναι µία τεχνητή διαίρεση. Πέρα από αυτό το
ψευτοδίληµµα, προκύπτει η αδήριτη ανάγκη για σοβαρές τοµές
και µεταρρυθµίσεις για κοινωνική δικαιοσύνη και συµµάζεµα του
σπάταλου κράτους. Αυτό δηλαδή που κάνει σήµερα η Κυβέρ-
νηση µας, γιατί η υπέρβαση της κρίσης απαιτεί υπευθυνότητα
και αυτοκυριαρχία. 

Η δε ελληνική κοινωνία και κυρίως η νέα γενιά απαιτεί συναί-
νεση και εθνική οµοψυχία. Κι εµείς οι Βουλευτές κι εγώ ως νέα
Βουλευτής που στηρίζουµε την Κυβέρνηση παραµερίζουµε τις
ιδεολογικές µας διαφορές, αδιαφορούµε για το πολιτικό κόστος
και στηρίζουµε την Κυβέρνηση.

Για όλους αυτούς τους λόγους, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
το Σώµα οφείλει µε αίσθηση της ιστορικής του ευθύνης να πα-
ραθέσει την εµπιστοσύνη του προς την Κυβέρνηση, απορρίπτον-
τας την πρόταση δυσπιστίας. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε την κ. Παπαδηµητρίου, που επίσης ήταν ακριβής στο
χρόνο της και θέλω να ισχύσει το ίδιο και για τον επόµενο οµι-
λητή.

Τον λόγο έχει ο κ. Αποστόλου, για πέντε λεπτά.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Αγαπητοί συνάδελφοι της Πλει-

οψηφίας να ξεκαθαρίσουµε από την αρχή ένα πράγµα. Είναι δι-
καίωµά µας η κατάθεση πρότασης δυσπιστίας που απορρέει
βεβαίως από τον Κανονισµό και το Σύνταγµα και αφορά όλο το
κυβερνητικό έργο. Τέρµα, λοιπόν, οι υπόλοιπες ερµηνείες.

Και από τη δική µου πλευρά θα σταθώ ιδιαίτερα στη λειτουρ-
γία σας και ξεκινώ από ένα χώρο όπου, πραγµατικά, έχει ναυα-
γήσει από την πολιτική που ακολουθείτε µέχρι σήµερα.

Ούτε µια νοµοθετική πρωτοβουλία δεν έχει κατατεθεί στον
αγροτικό χώρο, ένα χώρο που υποτίθεται ότι όλοι µας -και εµείς
και εσείς- θεωρούµε ότι είναι αυτός που µπορεί να συµβάλλει
στην παραγωγική ανασυγκρότηση της χώρας.

Δείτε αυτά που συµβαίνουν τον τελευταίο µήνα. Οι αγρότες,
πηγαίνουν τα βιβλιάριά τους για να ενηµερωθούν στις τράπεζες
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και αυτό που βλέπουν είναι πάνω από 15% έως 40% αυτών που
έπαιρναν µέχρι σήµερα να τα στερούνται. Γιατί; Διότι δεν µπο-
ρείτε να διαχειριστείτε απλά είτε τις εξισωτικές αποζηµιώσεις
είτε την επιστροφή του φόρου πετρελαίου είτε του φόρου κατα-
νάλωσης πετρελαίου κίνησης είτε την επιστροφή του ΦΠΑ. Αυτά
είναι ζητήµατα που βιώνει ιδιαίτερα ο αγροτικός χώρος.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Δ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ)

Δείτε. Τα κάνατε θάλασσα µε τη διαχείριση του ζητήµατος των
βοσκοτόπων και εγκαλείτε εµάς, οι οποίοι σας έχουµε πει πολλές
φορές ότι έχουµε και συγκεκριµένη πρόταση. Αδιαφορείτε, δεν
θέλετε να τη συζητήσετε. Σχεδιάζετε να βάλετε το 2014 σε φο-
ρολόγηση, µέσω του ενιαίου φόρου ακινήτων, την αγροτική γη
και ιδιαίτερα τα ακίνητα εκείνα τα οποία στηρίζουν την αγροτική
δραστηριότητα. Βεβαίως, αυτό θα οδηγήσει σε περαιτέρω υπο-
βάθµιση, σε εξαφάνιση τον αγροτικό χώρο.

Δεν είµαστε εναντίον της φορολόγησης των αγροτών. Και
αυτοί, ανάλογα µε τη φοροδοτική τους ικανότητα, πρέπει να πλη-
ρώσουν. Όµως είναι δυνατόν, εργαλεία τα οποία αποτελούν
στοιχεία για την παραγωγική δραστηριότητα, να τα θεωρείτε φο-
ρολογητέα ύλη;

Εµείς είµαστε κάθετα αντίθετοι σ’ αυτή σας την προσπάθεια.
Επίσης, δεν έχετε κάνει τίποτα µέχρι σήµερα για τη χρηµατο-

δότηση του χώρου, όταν -και το γνωρίζετε ασφαλώς, διότι έχουν
δηµοσιευτεί τα σχετικά στοιχεία- έχουµε µια πτώση της τάξης
τουλάχιστον του 25%. Βεβαίως, η εξέλιξη αυτή σε συνδυασµό
µε το ξεπούληµα της ΑΤΕ -επιτρέψτε µας να σας πούµε ότι για
µας, το συγκεκριµένο ζήτηµα παραµένει ανοικτό- έχει αφήσει ου-
σιαστικά τον αγροτικό χώρο χωρίς χρηµατοδοτικό εργαλείο.

Τι κάνατε σχετικά µε την αντιµετώπιση του µεγάλου ζητήµατος
της γήρανσης του αγροτικού πληθυσµού; Τα ξέρετε, τα έχουµε
κουβεντιάσει. Κανένα µέχρι σήµερα συγκεκριµένο µέτρο για την
ενίσχυση των νέων αγροτών. Απλά λέτε «θα τους δώσουµε
γαίες». Εκεί είναι το πρόβληµα;

Ακόµα, τι κάνατε ιδιαίτερα για το µεγάλο πρόβληµα που υπάρ-
χει στο συνεταιριστικό τοµέα; Εκεί, πραγµατικά, ρίξατε το καράβι
στη στεριά. Δεσµευθήκατε για την τροποποίηση της σχετικής νο-
µοθεσίας. Και εκεί αποτύχατε. Γι’ αυτό και µπαλώνετε τις καθυ-
στερήσεις µε τις προχειρότητες και τις τροπολογίες που φέρνετε
ανά έξι µήνες, οι οποίες, πραγµατικά, αποτελούν το µοναδικό νο-
µοθετικό έργο.

Αγαπητοί συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας, την πρόταση
που φέρατε εσείς για τον ΕΛΓΑ δεν την κατατάσσουµε στο νο-
µοθετικό έργο, γιατί ήδη και στην Επιτροπή Παραγωγής και Εµ-
πορίου ο Υπουργός µάς είπε ότι δεν την γνώριζε. Φέρατε την
τροπολογία σε νοµοσχέδιο του ΥΠΕΚΑ και βεβαίως, ο Υπουργός
την απέρριψε. Αυτό δείχνει και την όλη σας λειτουργία.

Βεβαίως, υπάρχει ένα τεράστιο ζήτηµα µε τις συνεταιριστικές
δραστηριότητες, ειδικά στο διατροφικό τοµέα και είναι πάρα
πολύ σοβαρό. Θα τις κλείσετε; Θα οδηγήσετε τις πτηνοτροφικές
και τις χοιροτροφικές µονάδες του χώρου σε ξεπούληµα, όπως
ακριβώς έγινε και µε τη «ΔΩΔΩΝΗ», όπου πραγµατικά, πριν πε-
ράσουν δύο µήνες, εµφανίστηκαν προβλήµατα καταβολής δε-
δουλευµένων στους εργαζόµενους και µη πληρωµής των
γαλακτοπαραγωγών; Τι θα γίνει µε τα χρέη τους;

Όταν βρισκόταν σε κινητοποίηση ο αγροτικός κόσµος, κατα-
θέσατε, δώσατε στη δηµοσιότητα ένα σχέδιο νόµου για τη ρύθ-
µιση των χρεών που είχε η λεγόµενη «κακή» τράπεζα. Το
αποσύρατε. Το κάνατε ίσα-ίσα για να εµπαίξετε τον κόσµο.

Αυτήν την ώρα συµβαίνει ένα άλλο πάρα πολύ µεγάλο ζήτηµα.
Η Τράπεζα Πειραιώς, που την προικίσατε, τα χρέη που είχε, µε
την εγγύηση του ελληνικού δηµοσίου, τα στέλνει όλα στο δηµό-
σιο ταµείο, µε τις γνωστές συνέπειες για τον αγροτικό χώρο.

Θα µπορούσα να πω και άλλα…
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Θέλω λίγο την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε, διότι υπάρχει και

ένα άλλο µεγάλο ζήτηµα, που αφορά τη δηµόσια γη. Γίνεται ένα
πάρτι καταπατητών και αγνώστων ιδιοκτητών. Δεν λέω ότι την
ξεπουλάτε µέσω του ΤΑΙΠΕΔ. Δεν µπορείτε να την υπερασπι-
στείτε. Επιβραβεύετε µε την τακτική σας τη λεηλασία της δηµό-

σιας περιουσίας. Δεν το λέω εγώ. Το λέει και η Γενική Γραµµα-
τεία Δηµόσιας Περιουσίας, η οποία λέει ότι τα ακίνητα που φέ-
ρονται ως κατεχόµενα ανέρχονται σε είκοσι οκτώ χιλιάδες
τριακόσια και καλύπτουν συνολική επιφάνεια τετρακοσίων τριών
χιλιάδων στρεµµάτων, ενώ αγνώστου ιδιοκτήτη είναι ανάλογες
εκτάσεις.

Πιο κάτω, η έκθεση της Γενικής Γραµµατείας Διαφάνειας και
Ανθρώπινων Δικαιωµάτων για τα κληροδοτήµατα, όπου έχουµε
εκεί άλλες ιστορίες, λέει ότι περίπου…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ολοκληρώνετε πα-
ρακαλώ, κύριε Αποστόλου.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Τελειώνω σε ένα λεπτό.
Δεκαπέντε χιλιάδες κοινωφελείς περιουσίες και κληροδοτή-

µατα αξίας άνω των δέκα δισεκατοµµυρίων, βρίσκονται σε κατά-
σταση ανοµίας, κακοδιαχείρισης και αδιαφάνειας.

Γιατί ανέχεστε µια τέτοια λειτουργία του δηµοσίου, το οποίο
δεν µπορεί να υπερασπιστεί την περιουσία του; Έχω συγκεκρι-
µένη περίπτωση που πραγµατικά αποδόθηκαν στη Μονή Μεγί-
στης Λαύρας τριάντα επτά χιλιάδες στρέµµατα δηµόσιας γης,
χωρίς το δηµόσιο να υπερασπιστεί την περιουσία του. 

Τελειώνω µε την αναφορά σε ένα άλλο τεράστιο ζήτηµα που
εµφανίζεται ιδιαίτερα στον εργαζόµενο κόσµο της χώρας. Υπάρ-
χει µια γκρίζα ζώνη εργαζοµένων -το γνωρίζει ο κύριος Υπουρ-
γός, που δεν είναι εδώ- όπως για παράδειγµα στη Χαλκίδα που
βιώνουµε πραγµατικά πέντε χιλιάδες εργαζόµενους, οι οποίοι
δεν είναι ούτε απολυµένοι ούτε άνεργοι ούτε ασφαλισµένοι.
Τους χρωστάνε δεδουλευµένα είκοσι τεσσάρων µηνών και εσείς
όταν έρχονται να σας δουν, τι τους απαντάτε; Δεν µπορούµε να
κάνουµε τίποτα! 

Αγαπητοί συνάδελφοι, η κοινωνία βοά! Φτάνει πια! Η πρόταση
δυσπιστίας του ΣΥΡΙΖΑ είναι η φωνή της κοινωνίας στη Βουλή. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε πολύ. 
Ο κ. Ντόλιος έχει τον λόγο για πέντε λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ: Κύριοι συνάδελφοι, είναι δικαίωµα του

ΣΥΡΙΖΑ να καταθέτει πρόταση δυσπιστίας, όπως είπε ο µόλις κα-
τελθών από το βήµα κύριος συνάδελφος αλλά είναι και δικαίωµα
των Βουλευτών να κρίνουν αυτή την πρόταση δυσπιστίας. 

Θέλω να ξεκινήσω µε ένα θέµα, στο οποίο αναφέρθηκε ο Ανα-
πληρωτής Υπουργός Εσωτερικών, ο κ. Γρηγοράκος, ο οποίος
είπε για προτάσεις που κατατέθηκαν και αφορούν το εκλογικό
σύστηµα των επόµενων εκλογών για την τοπική αυτοδιοίκηση και
γενικότερα για την τοπική αυτοδιοίκηση. Τέτοιες προτάσεις δεν
κατατέθηκαν από ό,τι γνωρίζω, διαρροές έχουν υπάρξει και δεν
έχει ανοίξει αυτή η συζήτηση. Την κάνω αυτήν την επισήµανση,
για να αποκατασταθούν τα πράγµατα όπως ακριβώς έχουν. 

Τώρα, για την πρόταση δυσπιστίας, την οποία έχουµε τη δυ-
νατότητα να κρίνουµε. Η ευστοχία αυτής της επιλογής έχει ήδη
κριθεί. Θα εξαναγκαστούν οι Βουλευτές που στηρίζουν την Κυ-
βέρνηση, να ξεπεράσουν τις όποιες διαφοροποιήσεις τους σε
επιµέρους θέµατα και να καταψηφίσουν την πρόταση του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, στηρίζοντας µε αυτόν τον τρόπο την Κυβέρνηση. 

Επίσης, επειδή η αφορµή για την πρόταση δυσπιστίας ήταν η
ΕΡΤ, θέλω να πω ότι αυτό που η ελληνική κοινωνία έχει αντιλη-
φθεί είναι ότι δεν κατατέθηκε η πρόταση για τα πρώτα γεγονότα
που προέκυψαν µε την πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου, µε την
εγκατάσταση δηλαδή του «µαύρου» στις συχνότητες της ΕΡΤ
αλλά ταυτίστηκε αυτή η πρόταση µε την κατάληψη και τη διαιώ-
νισή της. 

Προσωπικά, έχω την άποψη και εκτιµώ ότι και οι περισσότεροι
σε αυτήν εδώ την Αίθουσα έχουν την ίδια άποψη, ότι η ελληνική
κοινωνία δεν ταυτίζεται µε την κατάληψη και τη διαιώνισή της. Γι’
αυτόν το λόγο, πιστεύω ότι πάρα πολλοί συνάδελφοι ανέφεραν
ότι αυτή η πρόταση δυσπιστίας µοιάζει µε έµµεση στήριξη της
Κυβέρνησης.

Η Κυβέρνηση, κύριοι συνάδελφοι, έχει πολιτικά προβλήµατα
και διαχειριστικές αδυναµίες. Παραδείγµατος χάριν, την ύστατη
στιγµή δεν έχουµε καταφέρει να επιτύχουµε αυτά τα οποία
έχουµε συµφωνήσει, µε αποτέλεσµα να έχουµε έναν πειστικό
λόγο να κάνουµε ουσιαστική πολιτική διαπραγµάτευση. Αυτό θα
ήταν ένα στοιχείο κριτικής. 
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Επίσης, η Κυβέρνηση έχει αναλάβει κάποιες δεσµεύσεις. Όχι
σε νέα δηµοσιονοµικά µέτρα, πρωτογενές πλεόνασµα από
φέτος, από το 2013, πολιτική διαπραγµάτευση για το δηµοσιο-
νοµικό κενό του 2014. Αντιµετώπιση του χρηµατοδοτικού κενού
που θα προκύψει το 2014 και πιθανόν να αποτελέσει ένα ουσια-
στικό δίληµµα, για το αν τελικά θα προσφύγουµε σε νέο δανει-
σµό από τους εταίρους µας ή εάν θα επιχειρήσουµε να βγούµε
στις αγορές µε ένα λογικό επιτόκιο της τάξης του 5-6 %. Αυτά
είναι ζητήµατα, τα οποία θα µπορούσαν να αποτελέσουν πραγ-
µατικές αιτίες για την κατάθεση µιας πρότασης δυσπιστίας, όχι
σε αυτόν το χρόνο, ίσως στο αµέσως επόµενο χρονικό διάστηµα.

Η ηγεσία του ΣΥΡΙΖΑ επέλεξε να καταθέσει σήµερα πρόταση
δυσπιστίας και να ταυτίσει αυτήν την πρόταση µ’ αυτά τα οποία
είπα προηγουµένως. 

Συγχρόνως, η συζήτηση στην Αίθουσα αναδεικνύει και ένα
άλλο ζήτηµα, το ότι δηλαδή δεν υπάρχει εναλλακτική πρόταση
για την Κυβέρνηση. Δεν υπάρχει εναλλακτική πρόταση µε οικο-
νοµικό περιεχόµενο. Δεν υπάρχει εναλλακτική πρόταση µε πολι-
τικό περιεχόµενο. Δεν θα αλλάξουν στην Ευρωπαϊκή Ένωση τα
πράγµατα και οι συσχετισµοί το αµέσως επόµενο χρονικό διά-
στηµα. 

Τι θα κάνει, λοιπόν, µία νέα κυβέρνηση µετά τις επόµενες εκλο-
γές, όποτε κι αν αυτές γίνουν; Ας πούµε, για παράδειγµα, ότι
παίρνει κάποια πλειοψηφία ο ΣΥΡΙΖΑ. Δεν θα συνεργαστεί, βε-
βαίως, µε τη Χρυσή Αυγή. Το ΚΚΕ δεν θέλει να ακούσει για τέτοια
συνεργασία. Η συνεργασία µε τον κ. Καµµένο και τους Ανεξάρ-
τητους Έλληνες θα ήταν µία παρά φύσιν συνεργασία και νοµίζω
ότι όλοι οι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ θα πρέπει να συµφωνήσουν σ’
αυτό. Τι σκέφτεται να κάνει; Μήπως θα έπρεπε να σκεφτεί την
κεντροαριστερά; Και µη µου πείτε ότι δεν θέλετε να έχετε επα-
φές µ’ αυτόν το χώρο. Το σύνολο σχεδόν των ψηφοφόρων σας
και τα µισά σας στελέχη είναι σοσιαλδηµοκράτες. Περί αυτού
πρόκειται. Αν δεν αποδεχθείτε αυτήν την πραγµατικότητα, τότε
λάθος αρµενίζετε ή δεν οµολογείτε την πραγµατικότητα την
οποία όλοι γνωρίζουµε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μιλάµε, λοιπόν, για µία εναλλακτική σκέψη για µετά τις επό-
µενες εκλογές. Θέλω να σας πω –δεν έχω και πολύ χρόνο- ότι
εµείς εν πλήρει συνειδήσει και µε απόλυτη επίγνωση συνεργα-
στήκαµε µε τη Νέα Δηµοκρατία για την Κυβέρνηση και σε πρώτο
χρόνο µε τα τρία κόµµατα µαζί αλλά και σε δεύτερο χρόνο, γνω-
ρίζοντας ότι αυτό ήταν η εθνική επιταγή αυτήν τη στιγµή. 

Γνωρίζουµε, νιώθουµε και βιώνουµε µία αντίφαση µέσα στην
οποία ζούµε, να µιλάµε, δηλαδή, για την κεντροαριστερά και για
το παρελθόν µας και να αναγκαζόµαστε να συνεργαζόµαστε µε
την κεντροδεξιά. Συγχρόνως, αναγνωρίζουµε κι ένα αδιέξοδο, το
οποίο φαίνεται να υπάρχει σε αρκετές πτυχές του κυβερνητικού
προγράµµατος, διότι γνωρίζουµε ότι µία µονοµερής απόφαση
για έξοδο της χώρας από το πρόγραµµα στο οποίο βρισκόµαστε
σήµερα, σ’ αυτήν τη φάση θα ήταν καταστροφική.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε τον κ.
Ντόλιο.

Τον λόγο έχει η κ. Κουντουρά για πέντε λεπτά.
ΕΛΕΝΑ ΚΟΥΝΤΟΥΡΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εδώ και τριάµισι χρόνια τα µνη-

µόνια µας έχουν οδηγήσει σε απώλεια 30% του ΑΕΠ. Το εισό-
δηµα της ελληνικής οικογένειας έχει µειωθεί κατά 60% από τις
µειώσεις µισθών και συντάξεων, φόρους, χαράτσια, ακρίβεια,
από την κατάργηση του κράτους πρόνοιας, από την κατάργηση
της κοινωνικής δικαιοσύνης. Εσωτερική ζήτηση δεν υπάρχει πια
και η αγορά έχει γονατίσει. Πάνω από τετρακόσιες πενήντα χι-
λιάδες επιχειρήσεις, µικροµεσαίες οι περισσότερες, έχουν βάλει
λουκέτο. 

Η έκρηξη της ανεργίας µας έχει φέρει στο νούµερο ένα της
Ευρώπης. Οι άνεργοι ήδη ξεπερνούν τα δύο εκατοµµύρια. Το
πραγµατικό ποσοστό έχει υπερβεί το 30%, έχει πάει περίπου στο
35% και στους νέους ανθρώπους έχει αγγίξει το 60%. Πάνω από
ένα εκατοµµύριο εργαζόµενοι είναι απλήρωτοι από τρεις έως και

δεκαπέντε µήνες. Επίσης, µισό εκατοµµύριο συνταξιούχοι δεν
έχουν πάρει τη σύνταξή τους ακόµα και περιµένουν. 

Δηλαδή, αθροιστικά, τρία εκατοµµύρια πεντακόσιες χιλιάδες
συµπατριώτες µας, το 1/3 δηλαδή του πληθυσµού της χώρας,
δεν έχει µισθό ή σύνταξη. Έτσι επαληθεύεται και η µέτρηση ότι
ένας στους τρεις Έλληνες βρίσκεται µέσα στο φάσµα του κοι-
νωνικού αποκλεισµού. Το 50%, ζει κάτω από το όριο της φτώ-
χειας ή στο όριο της φτώχειας. Η κοινωνία περνά µία τραγωδία.
Είναι δυνατόν να αγνοούµε το µισό εκατοµµύριο Ελληνόπουλα
που υποσιτίζονται; Έξι χιλιάδες οικογενειάρχες έδωσαν τέλος
στη ζωή τους από απόγνωση. Όπως το 1950 και το 1960, δυστυ-
χώς, χιλιάδες συµπατριώτες µας παίρνουν το δρόµο της οικονο-
µικής προσφυγιάς και µεταναστεύουν. Μόνο στην Αθήνα, είκοσι
χιλιάδες άνθρωποι κοιµούνται σε δρόµους, πάρκα και παγκάκια.
Τα συσσίτια στους δήµους και τις ενορίες συνεχώς πολλαπλα-
σιάζονται.

Η κοινωνία, αυτά τα τριάµισι χρόνια έχει πάθει µεγαλύτερη κα-
ταστροφή ακόµα και από το Β’ Παγκόσµιο Πόλεµο. Έχουµε φθά-
σει να νιώθουµε ότι ζούµε την επόµενη µέρα ενός πολέµου, µίας
κατοχής.

Αυτό δεν το λέω µόνο εγώ, οι Ανεξάρτητοι Έλληνες το στηρί-
ζουµε όλα αυτά τα χρόνια που η Κυβέρνηση εφαρµόζει αυτήν
την οικονοµική πολιτική. Όµως, έρχονται κορυφαίοι πολιτικοί, οι-
κονοµικοί παράγοντες και τα πιο έγκυρα µέσα ενηµέρωσης στην
Ευρώπη και στην Αµερική και το επαναλαµβάνουν.

«Αυτές οι θυσίες πιάνουν τόπο» µας λένε στελέχη της Κυβέρ-
νησης. Πώς ακριβώς πιάνουν τόπο; Το 2009, το χρέος ήταν 320
δισεκατοµµύρια ευρώ και σήµερα είναι 326 δισεκατοµµύρια
ευρώ. Είναι βιώσιµο ένα τέτοιο χρέος; Και µε αυτό θα µας δανεί-
ζουν από του χρόνου οι αγορές;

Ταυτόχρονα, προκύπτουν και χρηµατοδοτικά κενά άνω των 16
δισεκατοµµυρίων ευρώ µέχρι το 2017. Έρχεται, λοιπόν, µας
κουνά το χέρι η τρόικα και µας λέει ότι θα χρειαστούν και άλλα
δάνεια και άλλα µνηµόνια. Αυτό όµως το λέει και η έκθεση του
Γραφείου Προϋπολογισµού του Κράτους και της Βουλής. Η
τρόικα είναι πάλι εδώ και ο κ. Τόµσεν είπε: «Μην κοροϊδεύετε τον
ελληνικό λαό ότι δεν θα πάρετε µέτρα, γιατί απλά θα τα πάρετε».
Αρχίζουν, λοιπόν, από τις τράπεζες κατασχέσεις και πλειστηρια-
σµοί στα ακίνητα, ακόµα και για την πρώτη κατοικία. 

Οι Ανεξάρτητοι Έλληνες, προτείνουµε την απαγόρευση των
πλειστηριασµών όσο διαρκεί η κρίση και κούρεµα των δανείων.

Επιβάλλετε νέο ενιαίο φόρο που κτυπάει ανεξαιρέτως όλα τα
ακίνητα. Εδώ καταγγέλλω µία υποκρισία, κύριοι συνάδελφοι της
συγκυβέρνησης. Παριστάνετε ότι δίνετε µάχη να εξαιρεθούν οι
στάνες και τα κοτέτσια και µετά τι θα κάνετε; Θα καµαρώνετε ότι
τάχα κάτι πετύχατε, ενώ θα µείνει ο φόρος στα αγροτεµάχια;

Εµείς ζητούµε την προστασία της ιδιοκτησίας του Έλληνα και
λέµε όχι στην υφαρπαγή των ακινήτων που απέκτησαν µε µόχθο
και εργασία µιας ζωής.

Μπαίνουν σε εφαρµογή επείγοντα µέτρα αναγκαστικής εί-
σπραξης οφειλών στα ασφαλιστικά ταµεία. Οι µισοί Έλληνες
είναι ήδη φτωχοί. Τι θα κάνουµε; Για να µη γίνουν κατασχέσεις,
θα φυλάµε σκοπιά στα ATM, έτσι ώστε να πάρουµε τους µισθούς
και τις συντάξεις πριν προλάβει και περάσει το εικοσιτετράωρο,
γιατί το Υπουργείο Οικονοµικών µας λέει ότι από την επόµενη
µέρα αυτό θα είναι µία κατάθεση και όχι µισθός, σύνταξη ή επί-
δοµα;

Δυστυχώς, θέλω να πω ότι σαν πιράνχας έχουν πέσει πάνω και
στο τελευταίο ευρώ που µπορούµε να έχουµε. Το µεγάλο πρό-
βληµα είναι ότι ακολουθούµε µία αποτυχηµένη οικονοµική πολι-
τική.

Οι Ανεξάρτητοι Έλληνες έχουµε καταθέσει το κυβερνητικό
µας πρόγραµµα και είµαστε έτοιµοι να τεθούµε στην άµεση
κρίση του ελληνικού λαού. Αυτήν την αποτυχηµένη οικονοµική
πολιτική την καταψηφίζουµε, µαζί και την Κυβέρνηση, γιατί πρέ-
πει να σταθούµε στο ύψος της εθνικής και κοινωνικής ευθύνης
την οποία οφείλουµε να υπηρετούµε µέσα σ’ αυτήν την Αίθουσα.

Ζητώ, λοιπόν, να καταψηφίσετε και εσείς. Εύχοµαι να σταθείτε
και εσείς, συνάδελφοι της Συµπολίτευσης, στο ύψος των περι-
στάσεων.

Σας ευχαριστώ πολύ.
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(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των ΑΝΕΛ) 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Σας ευχαριστούµε

και εµείς.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, πενήντα ένας µαθητές και µαθήτριες και έξι εκ-
παιδευτικοί - συνοδοί τους από το 2ο Δηµοτικό Σχολείο Πανορά-
µατος Θεσσαλονίκης. 

Η Βουλή σας καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Βασίλειος Κεγκέρογλου, Υπουργός
Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, για επτά λεπτά. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοινω-
νικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το ΠΑΣΟΚ και η Νέα Δηµοκρατία,
παρά τις ιδεολογικές και πολιτικές τους διαφορές, συνεργάζον-
ται στην Κυβέρνηση εθνικής ευθύνης.

Βεβαίως, η ιστορική ευθύνη της Κυβέρνησης, είναι να διασφα-
λιστεί η σταθερή πορεία της χώρας µέσα στην Ευρωπαϊκή
Ένωση και τη Ζώνη του ευρώ και ασφαλώς η οριστική έξοδος
από την κρίση. Ταυτόχρονα όµως, πρέπει να έχουµε όλοι πλήρη
συνείδηση της δύσκολης κατάστασης που βιώνει η κοινωνία ως
αποτέλεσµα της ίδιας της κρίσης αλλά και των δύσκολων απο-
φάσεων που ελείφθησαν για το ξεπέρασµά της. Κάθε οικογένεια
και επιχείρηση, κάθε πολίτης και ιδιαίτερα ο άνεργος, ο νέος και
όλοι οι αδύναµοι µετά από έξι χρόνια συνεχούς ύφεσης και τριά-
µισι χρόνια σκληρών θυσιών υφίστανται ένα µεγάλο βάρος.

Επιδίωξή µας, είναι η διαφύλαξη της κοινωνικής συνοχής, η
ανάσχεση της ανεργίας και ιδίως της ανεργίας των νέων, η προ-
στασία των ευπαθών οµάδων και η αποκατάσταση αδικιών που
έγιναν πάνω στη µάχη για να κρατηθεί όρθια η πατρίδα µας. 

Η ελληνική κοινωνία αγωνιά για να ξαναβρεί την ελπίδα και την
προοπτική που της αξίζει µέσα σ’ αυτό το δύσκολο περιβάλλον
και σε έναν κόσµο ρευστό και ανταγωνιστικό. Έχει απαίτηση από
όλους µας, κυβερνητικά και µη κόµµατα, µε την ολοκλήρωση του
προγράµµατος της δηµοσιονοµικής προσαρµογής και τη συνέ-
χιση των διαρθρωτικών αλλαγών, να δοθεί απάντηση στις αγω-
νίες αυτές. Η απάντηση, όµως, µπορεί να δοθεί µόνο µέσα από
την ανάπτυξη και την ενίσχυση της απασχόλησης. 

Γι’ αυτούς τους λόγους, απαιτείται να κινητοποιηθούν µε βάση
το εθνικό σχέδιο ανασυγκρότησης όλες οι ζωντανές παραγωγι-
κές δυνάµεις της χώρας και ιδιαίτερα αυτές της περιφέρειας και
να τεθούν στέρεες βάσεις για το αύριο και για το µέλλον. Η πα-
ραγωγή εθνικού πλούτου µέσα από τη στήριξη της υγιούς επι-
χειρηµατικότητας, θα πρέπει να αποτελέσει την κορυφαία
προτεραιότητα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έρχοµαι τώρα στο σχεδιασµό
του Υπουργείου Εργασίας για την κοινωνική προστασία και πρό-
νοια που στοχεύει στην αντιµετώπιση των προβληµάτων που τα-
λανίζουν την κοινωνία και ιδιαίτερα τους αδύναµους. 

Προτεραιότητά µας είναι η άµεση αντιµετώπιση των φαινοµέ-
νων ακραίας φτώχειας και η διασφάλιση του δικαιώµατος ενός
ελάχιστου επιπέδου διαβίωσης για όλους τους πολίτες, σε συν-
δυασµό ασφαλώς µε τις πολιτικές ανάσχεσης της ανεργίας, τη
στήριξη της αδύναµης οικογένειας και όλων των ευπαθών και
ευάλωτων οµάδων. 

Οι υλοποιούµενες αλλά και οι σχεδιαζόµενες παρεµβάσεις
είναι πολυεπίπεδες. Η συνεργασία και η συνέργεια µε τα συναρ-
µόδια Υπουργεία, µε την αυτοδιοίκηση Α’ και Β’ βαθµού -η οποία
στη µεγάλη της πλειοψηφία ανταποκρίνεται σε µεγάλο βαθµό-
και µε τους εθελοντικούς και µη κερδοσκοπικούς φορείς κοινω-
νικής αλληλεγγύης συµβάλλει καθοριστικά στην επιτυχή έκβαση
αυτής της προσπάθειας. 

Οι βασικοί άξονες της πολιτικής µας, είναι κατ’ αρχάς το διετές
σχέδιο για την απασχόληση. Πρόκειται για ένα σχέδιο που έχουµε
επεξεργαστεί πρόσφατα και αφορά την αξιοποίηση όλων των δια-
θέσιµων πόρων, εθνικών και ευρωπαϊκών αλλά και την προετοιµα-
σία για τη νέα προγραµµατική περίοδο. Από 1-1-2014, θα έχουµε
στη διάθεσή µας τους πόρους της ευρωπαϊκής πρωτοβουλίας
«Εγγύηση για τη νεολαία», προκειµένου να υλοποιηθεί άµεσα το
στοχευµένο αυτό πρόγραµµα για τη νεανική απασχόληση. 

Επίσης, προχωρά, όπως είχαµε δεσµευθεί, το πρόγραµµα της
κοινωφελούς εργασίας για πενήντα χιλιάδες ανέργους. Εκδόθη-
καν ήδη τα αποτελέσµατα της πρώτης προκήρυξης για τους
δέκα χιλιάδες ανέργους γενικών καθηκόντων και µέχρι την Τε-
τάρτη, θα εκδοθεί και η προκήρυξη για είκοσι οκτώ χιλιάδες
ακόµα ανέργους όλων των κατηγοριών. 

Παράλληλα, είναι σε εξέλιξη και άλλα προγράµµατα του
ΟΑΕΔ, όπως αυτό για τους µακροχρόνια ανέργους πενήντα
πέντε και άνω, ενώ ξεκινούν και άλλα προγράµµατα που αφο-
ρούν διάφορες κατηγορίες ανέργων, όπως είναι το πρόγραµµα
για νέους ελεύθερους επαγγελµατίες, το οποίο θα επαναληφθεί. 

Εδώ θέλω να κάνω µια συγκεκριµένη αναφορά, γιατί µου έκανε
εντύπωση ένα πρόγραµµα του ΟΑΕΔ που είναι ανοιχτό και
αφορά τη µετατροπή του επιδόµατος ανεργίας σε επίδοµα ερ-
γασίας. Μέσα από αυτό το πρόγραµµα, µπορούµε να προωθή-
σουµε στην εργασία µαζί µε άλλα κίνητρα δέκα χιλιάδες
ανέργους. Σ’ αυτήν την πρόσκληση ανταποκρίθηκαν µόνο χίλιοι
άνεργοι που λαµβάνουν επίδοµα ανεργίας. Αυτό λέει κάτι και δεν
έχει να κάνει µε τη γραφειοκρατία ούτε µε τίποτα άλλο αλλά έχει
να κάνει µε µία διάθεση που πρέπει να εµφυσήσουµε και στους
ανθρώπους που βρέθηκαν σ’ αυτήν τη δύσκολη θέση, να περά-
σουν ξανά στην εργασία µέσα από τις ενεργητικές πολιτικές απα-
σχόλησης. 

Δουλέψαµε και διασφαλίσαµε το επίδοµα ανεργίας των επο-
χικά εργαζοµένων. Πρόκειται για µια δύσκολη προσπάθεια, που
όµως επιτεύχθηκε, παρά το γεγονός ότι κάποιοι έλεγαν ότι είµα-
στε στο µνηµόνιο και άρα δεν µπορεί να επιτευχθεί ή ότι, αφού
δεν έχει ανατραπεί ακόµα η παγκόσµια καπιταλιστική τάξη, δεν
θα µπορούσε να επιτευχθεί. 

Από τον Ιανουάριο, ξεκινά η επιδότηση των µακροχρόνια ανέρ-
γων. Ταυτόχρονα, µέχρι τέλος του έτους θα έχουµε την ένταξη
εννιά χιλιάδων ακόµα ανέργων µέσω της επιταγής εργασίας από
το πρόγραµµα των τριάντα πέντε χιλιάδων συνολικά. 

Και εδώ θέλω να πω µια κουβέντα γι’ αυτό που είπε προηγου-
µένως ο κ. Αποστόλου, δηλαδή για τους ανθρώπους που είναι
όµηροι και αιχµάλωτοι της παύσης λειτουργίας επιχειρήσεων.
Θεωρώ ότι, πραγµατικά, θα πρέπει να απευθυνθεί –γιατί είχε
σωστή τοποθέτηση- στο κόµµα του και στους συντρόφους του,
οι οποίοι αντιδρούν σε κάθε διαδικασία και πρωτοβουλία που έχει
να κάνει µε την απελευθέρωση αυτών των ανθρώπων, ούτως
ώστε να θεωρούνται άνεργοι για να µπορούν να ενταχθούν στα
προγράµµατα και ταυτόχρονα να µη χάνουν κανένα δικαίωµα
διεκδίκησης των δεδουλευµένων και των αποζηµιώσεων από
τους εργοδότες. 

Εγκλωβίζει το ίδιο του το κόµµα τη λύση αυτού του προβλή-
µατος, γι’ αυτό πρέπει να συνεννοηθούµε, αλλιώς δεν γίνεται,
και δεν πρέπει να έχουµε κοµµατικές σκοπιµότητες στην πλάτη
των ανέργων και αυτών που δέχονται τις πιέσεις.

Για τη στήριξη της οικογένειας για πρώτη φορά δίνουµε την
ενίσχυση στις αδύναµες οικογένειες από το πρώτο παιδί. Εξακό-
σιες χιλιάδες αδύναµες οικονοµικά οικογένειες ενισχύονται από
το πρώτο παιδί. Αυτή είναι µία σηµαντική θεσµική αλλαγή που
έγινε µέσα στο 2013.

Όσον αφορά τα προγράµµατα για τη στήριξη της τρίτης ηλι-
κίας και των ΑΜΕΑ, ολοκληρώθηκε η διαδικασία ένταξης των κέν-
τρων ηµερήσιας φροντίδας ηλικιωµένων. Το ίδιο ισχύει και για
όλα τα προγράµµατα για τα παιδιά.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Λίγο χρόνο θα ήθελα, κύριε Πρόεδρε και ολοκληρώνω.
Διασφαλίζονται τα προνοιακά επιδόµατα µε τον επανέλεγχο

και την προστασία πραγµατικών δικαιούχων, µε ετήσιο προϋπο-
λογισµό 720 εκατοµµύρια. 

Να πω ότι η Βουλή των Ελλήνων επικύρωσε τον Απρίλιο τη διε-
θνή σύµβαση και το πρωτόκολλο για τους ανθρώπους µε αναπη-
ρία, που βασικό άξονα έχει την αυτόνοµη διαβίωση και όλες οι
παρεµβάσεις, µετά από αυτήν την ενσωµάτωση, οι δράσεις και
τα προγράµµατά µας θα είναι σε αυτήν την κατεύθυνση.

Συνεχίζουµε και αναβαθµίζουµε το πρόγραµµα «Βοήθεια στο
Σπίτι» ακριβώς για να ενισχύσουµε και να στηρίξουµε τους αδύ-
ναµους, τους ανήµπορους και τους ανθρώπους µε αναπηρία.
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Θεσµοθετήσαµε το ελάχιστο εγγυηµένο εισόδηµα που θα
εφαρµοστεί από το 2014 πιλοτικά και το επόµενο διάστηµα θα
έχουµε τη νοµοθέτηση και την κανονιστική απόφαση για να υλο-
ποιηθεί.

Αναµορφώνουµε τη διαδικασία έκδοσης του βιβλιαρίου ανα-
σφαλίστων και οικονοµικά αδυνάτων πολιτών για την ιατροφαρ-
µακευτική και νοσοκοµειακή περίθαλψη. Πρέπει να ξεκαθα-
ρίσουµε ότι υπάρχουν θέµατα και µε τα παιδιά, τα οποία θα τα
αντιµετωπίσουµε και βεβαίως µε πολλές κατηγορίες πρώην
ασφαλισµένων, που έχουν χάσει όµως την ασφαλιστική τους ικα-
νότητα. Θα βρούµε τη χρυσή τοµή και τον τρόπο, ούτως ώστε
να υλοποιηθεί η δυνατότητα να έχουν νοσοκοµειακή περίθαλψη
τουλάχιστον στις περιπτώσεις που έχουν σοβαρό πρόβληµα
υγείας.

Προχωρούµε στην ανασυγκρότηση του Εθνικού Συστήµατος
Κοινωνικής Φροντίδας και Αλληλεγγύης γιατί οι ανάγκες είναι αυ-
ξηµένες. Δεν αρκούν οι παραδοσιακές δοµές και δράσεις και
έτσι σε κάθε δήµο στο πλαίσιο του πανελλαδικού δικτύου θα
προωθήσουµε την κοινωνική σύµπραξη, που δεν θα είναι ακόµη
µια νέα δοµή ή µία νέα υπηρεσία αλλά η κοινωνική σύµπραξη θα
αποτελέσει τη ζωντανή, οριζόντια συνεργασία όλων των φορέων
που δραστηριοποιούνται στην κοινωνική φροντίδα και αλληλεγ-
γύη, στον κοινωνικό χώρο ενός δήµου. Με ενιαίο σχεδιασµό και
συµπληρωµατικότητα στη δράση θα αξιοποιηθούν καλύτερα οι
διατιθέµενοι πόροι και θα αυξηθεί η αποτελεσµατικότητα των
δράσεων αυτών.

Τέλος θεσµοθετούµε την κοινωνική επιταγή για την άµεση
απόδοση στον δικαιούχο και της ίδιας της ενίσχυσης αλλά και
του δικαιώµατος της επιλογής.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτή είναι η προσπάθεια που
κάνουµε. Αυτή είναι η προσπάθεια που θέλουµε να συνεχίσουµε.
Γι’ αυτό θέλουµε τη συνεργασία όλων των κοµµάτων, όλων των
Βουλευτών, τις προτάσεις και τις θέσεις τους, για να είµαστε
όλοι περισσότερο χρήσιµοι και για την πατρίδα και για την κοι-
νωνία και ιδιαίτερα για τους αδύναµους.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Σας ευχαριστούµε
και εµείς.

Τον λόγο έχει ο κ. Κέλλας για πέντε λεπτά και µετά ο κ. Κού-
ζηλος.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το από-
γευµα της Πέµπτης ο άρτι αφιχθείς από το Τέξας κ. Τσίπρας ανα-
κοίνωσε σε αυτήν εδώ την Αίθουσα την απόφαση για κατάθεση
πρότασης δυσπιστίας κατά της Κυβέρνησης, µία απόφαση που
ελήφθη εν πτήσει, κυριολεκτικά στον αέρα. Αλήθεια, πόση βαρύ-
τητα µπορεί να έχει µια τέτοια πρόταση; 

Από την ώρα εκείνη, ακούµε αναλύσεις επί αναλύσεων για το
ποιος µπορεί να βγει κερδισµένος από αυτήν την κίνηση. Θα
ωφεληθεί η Κυβέρνηση; Θα ωφεληθεί η Αντιπολίτευση; Αυτό που
µας ενδιαφέρει, κύριοι, είναι όλη αυτή η κατάσταση να µην επη-
ρεάσει αρνητικά τη χώρα.

Η πρόταση δυσπιστίας που κατέθεσε ο ΣΥΡΙΖΑ, αποδεικνύει
ακόµη µια φορά πως το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης
βρίσκεται σε πανικό, βρίσκεται σε αδιέξοδο πολιτικής και σε
αναντιστοιχία µε τη λαϊκή θέληση. 

Θέλει να προκαλέσει εκλογές; Πιστεύει ότι αυτή είναι η λύση
για τη χώρα; Μα οι ίδιοι οι πολίτες δεν ζητούν εκλογές αλλά επι-
ζητούν την πολιτική σταθερότητα, ιδίως τώρα που η χώρα βρί-
σκεται στο πιο κρίσιµο σηµείο από τότε που ξεκίνησε η κρίση.

Τώρα που η χώρα για πρώτη φορά έχει αυξηµένη διαπραγµα-
τευτική ισχύ, τώρα που έχουµε τηρήσει τα συµφωνηθέντα, τώρα
που παρουσιάζουµε πρωτογενές πλεόνασµα, τώρα που προχω-
ρούµε σε διαρθρωτικές αλλαγές, η Αξιωµατική Αντιπολίτευση
επιλέγει να σαµποτάρει αυτήν την προσπάθεια, σε ένα ρεσιτάλ
µικροπολιτικής και παλαιοκοµµατισµού, πρόθυµη να τινάξει στον
αέρα όλες τις θυσίες του ελληνικού λαού. 

Επιζητείτε να εκµεταλλευτείτε τη λεγόµενη «γκρίνια» των Βου-
λευτών της Κυβέρνησης για διάφορα νοµοσχέδια, όπως για την
επερχόµενη φορολογία ακινήτων; Πάλι λάθος κάνετε. Είναι κα-
θήκον µας και υποχρέωσή µας να ασκούµε εποικοδοµητική κρι-

τική σε όλα τα νοµοσχέδια που έρχονται για συζήτηση στη
Βουλή. Ποιος σας είπε ότι µπορεί να κεφαλαιοποιηθεί αυτή η
συµπεριφορά σε ψήφο δυσπιστίας προς την Κυβέρνηση; Του-
ναντίον από αυτήν τη διαδικασία, η Κυβέρνηση θα εξέλθει πιο
δυνατή.

Σε τι συµπέρασµα οδηγούµαστε, λοιπόν; Οδηγούµαστε στο
συµπέρασµα ότι η πρόταση δυσπιστίας έγινε για λόγους εντυ-
πωσιασµού και κυρίως συσπείρωσης του ΣΥΡΙΖΑ. Οι συνιστώσες
δρουν πλέον ανεξέλεγκτες και το κόµµα της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης όταν φέρεται ως πραγµατική Μείζων Αντιπολίτευση
κλυδωνίζεται επικίνδυνα. Ακούσαµε προ καιρού τον κ. Πανα-
γούλη να µας απειλεί µε λιντσάρισµα. Σήµερα τον ακούσαµε να
µας απειλεί µε φυλακή. Ωραία δηµοκρατία υπόσχεστε! 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, έχετε καταθέσει πρόταση δυσπι-
στίας γιατί η Κυβέρνηση καταπατά τη δηµοκρατική νοµιµότητα
και για την οικονοµική πολιτική. Θεωρείτε ότι υπήρξε καταπάτηση
της δηµοκρατικής νοµιµότητας στην υπόθεση της «Βίλας Αµαλία»
και στην υπόθεση της ΕΡΤ; Δηλαδή, έπρεπε να αφήσουµε µια πα-
ρανοµία να διαιωνίζεται; Είναι αυτονόητο ότι η ανακατάληψη ενός
δηµοσίου κτηρίου από το νόµιµο κράτος δεν πρέπει -και δεν χρει-
άζεται- καµµία εντολή από κανέναν για να γίνει.

Δυστυχώς, όµως, στη χώρα µας ο αγώνας γίνεται για τα αυ-
τονόητα. Εσείς δεν ήσασταν αυτοί που φωνάζατε τόσα χρόνια
για την αµαρτωλή και κρατικοδίαιτη ΕΡΤ; Εσείς δεν µιλούσατε
για παχυλούς µισθούς και για κοµµατικοποιηµένη κρατική τηλε-
όραση; Όµως όπως πάντα, κατά την προσφιλή σας τακτική, όταν
ήρθε η ώρα να αλλάξει κάτι, εσείς διαφωνείτε σε όλα. Ως εδώ
όµως! Οι νόµοι θα εφαρµόζονται, µε όποιο πολιτικό κόστος.

Κατηγορείτε το πολιτικό σύστηµα για όλα αυτά που οδήγησαν
τη χώρα εδώ. Και ενώ εµείς κάναµε την αυτοκριτική µας, διορ-
θώνουµε τα λάθη µας και προσπαθούµε να απαλλαγούµε από
τις παλαιοκοµµατικές νοοτροπίες, εσείς την ίδια ώρα, ανοίγετε
διάπλατα την αγκαλιά σας σε όλους αυτούς που εµείς βάζουµε
στο περιθώριο.

Το δέσιµό σας µε τις συνδικαλιστικές συντεχνίες είναι µονα-
δικό. Θέλετε να µην αλλάξει τίποτα και κάνετε τα πάντα για να
το πετύχετε. Η Ελλάδα όµως αλλάζει. 

Κύριοι συνάδελφοι, σαφώς και λαµβάνουµε δύσκολες αποφά-
σεις. Πολλά µέτρα είναι δυσάρεστα και τα στηρίξαµε, γιατί όταν
αναλάβαµε τη διακυβέρνηση της χώρας, η κατάσταση ήταν
οριακή. Πείτε µου εσείς τώρα. Πότε ήταν καλύτερη η κατάσταση
στη χώρα; Όταν πριν δεκαπέντε µήνες ανέλαβε τη διακυβέρνηση
της χώρας ο Αντώνης Σαµαράς σε µια Ελλάδα σχεδόν εκτός
ευρώ, µε τους ξένους ηγέτες να µην τον δέχονται ως συνοµιλητή
και η Ελλάδα ήταν τότε πόλος αστάθειας ή σήµερα που η χώρα
έχει διασφαλίσει την παραµονή µας στην Ευρωζώνη, µε τον Πρω-
θυπουργό να κινείται άνετα και ισότιµα µε όλους τους ξένους
ηγέτες και την Ελλάδα να αποτελεί µοναδικό πόλο σταθερότητας
σε όλη τη Νοτιοανατολική Μεσόγειο;

Η χώρα επιτέλους επιτυγχάνει τους στόχους της και αυτό το
οφείλει στις θυσίες των Ελλήνων. Όµως, όχι άλλες θυσίες! Οι
ίδιοι οι Βουλευτές πλέον όπου χρειάζεται εγείρουµε τις αντιρρή-
σεις µας και πιέζουµε µε κάθε µέσο ώστε να γίνουν οι απαραίτη-
τες διορθώσεις. Εγώ ήµουν από αυτούς που πρότειναν αλλαγή
του νόµου περί «Τειρεσία». Εγώ είµαι από αυτούς που πρότειναν
περικοπή των στεγαστικών δανείων και πολλά άλλα, µε άλλους
συναδέλφους. 

Ο κόσµος έχει φτάσει στα όριά του. Περιµένει εναγωνίως να
νιώσει ότι όλα αυτά που τόσο καιρό υπέµενε πιάνουν τόπο. Νέα
οριζόντια µέτρα δεν πρόκειται να υπάρξουν. Θέλω να καταστήσω
σαφές προς κάθε κατεύθυνση ότι ασφαλώς και θα γίνουν διαρ-
θρωτικές αλλαγές και πρέπει να γίνουν, όµως αυτές οι αλλαγές
θα έχουν ως βάση τη δίκαιη κατανοµή των βαρών και θα πρέπει
να λάβουµε υπ’ όψιν την αλλαγή των οικονοµικών δεδοµένων
στις οικογένειες των συµπολιτών µας. Πρέπει να µη διαρραγεί ο
κοινωνικός ιστός. Τώρα πρέπει να είµαστε πιο ενωµένοι από
ποτέ. Σε αυτήν την τελευταία στροφή, ας φερθούµε όπως αρµό-
ζει στην περίσταση! 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο Εθνάρχης Κωνσταντίνος Κα-
ραµανλής έλεγε ότι στον τόπο µας συζητούµε πολύ για να µην
παίρνουµε αποφάσεις που συνεπάγονται ευθύνες. Η σηµερινή
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Κυβέρνηση, µε αίσθηµα ευθύνης και µε οδηγό αυτήν τη ρήση,
προχωρά σε αποφάσεις που θα οδηγήσουν τη χώρα στο να γίνει
αυτοχρηµατοδοτούµενη, µακριά από εξαρτήσεις και χωρίς να
λογαριάζει το πολιτικό κόστος. Θέλω να πιστεύω ότι στο τέλος
της διαδροµής θα βγούµε νικητές, όπως νικητές βγαίνουµε
πάντα οι Έλληνες, αρκεί να είµαστε ενωµένοι και αλληλέγγυοι. 

Γι’ αυτόν το λόγο θα δώσω ψήφο εµπιστοσύνης στην Κυβέρ-
νηση. Γιατί η Ελλάδα πρέπει, µπορεί, και θα τα καταφέρει. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Τον λόγο έχει ο κ.

Κούζηλος για πέντε λεπτά. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΖΗΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κάθε µέρα ακούµε από κυβερνητικά στελέχη τη λέξη «ανά-

πτυξη». Ένας από τους βασικούς πυλώνες της ανάπτυξης είναι
και η ναυτιλία µας. Για να δούµε, όµως, πώς εννοείτε εσείς τη
λέξη «ανάπτυξη» στην ελληνική εµπορική ναυτιλία. 

Μειώσατε και µειώνετε συντάξεις και εφάπαξ. Αυξήσατε και
θα αυξήσετε ξανά τη φορολογία των Ελλήνων ναυτικών. Που-
λάτε λιµάνια και µαρίνες. Αυξήσατε την ανεργία και θα αυξηθεί
ακόµη περισσότερο βάσει του ν. 4150. 

Δεν έχετε κάνει τίποτα για τη ναυπηγοεπισκευαστική βιοµηχα-
νία µας. Παραµένουν τα προβλήµατα στη ναυτική εκπαίδευση
και στις υποδοµές της. Δεν υπάρχει γενικός εθνικός σχεδιασµός
για την ανάπτυξη του θαλάσσιου τουρισµού. Παραµένουν τα
προβλήµατα στην ακτοπλοΐα. Μειώσατε κατά 30% τα προξενικά
λιµεναρχεία για την εξοικονόµηση κονδυλίων. 

Οι µισθοί των στελεχών του Λιµενικού Σώµατος βρίσκονται σε
οριακό επίπεδο. Υπάρχουν ελλείψεις στο προσωπικό και στα
µέσα. Βλέπουµε ότι δεν υπάρχει κεντρικός στρατηγικός σχεδια-
σµός, όσον αφορά θέµατα όπως ο έλεγχος των θαλάσσιων συ-
νόρων, η αστυνόµευση, η έρευνα και η διάσωση, η ασφάλεια
ναυσιπλοΐας. 

Και φυσικά, το µεγάλο µας λιµάνι, ο Πειραιάς µας, βρίσκεται
σε µαρασµό χρόνια τώρα, χωρίς οι υπεύθυνοι να κάνουν οτιδή-
ποτε. Δεν είναι έτσι, κύριοι, τα µητροπολιτικά λιµάνια. 

Βασική προεκλογική δέσµευση του κ. Σαµαρά ήταν η ανακή-
ρυξη της ελληνικής αποκλειστικής οικονοµικής ζώνης. Για την
προάσπιση της ελληνικής ΑΟΖ χρειαζόµαστε ένα ισχυρό Λιµενικό
Σώµα, Ελληνική Ακτοφυλακή. 

Για εσάς της Κυβέρνησης, πρώτο µέληµά σας είναι να προ-
στατεύσετε τις επενδύσεις νότια της Κρήτης και στο Ιόνιο. Εάν
ανακηρυχθεί η ΑΟΖ, θα πρέπει να δώσετε βάρος στην περιοχή
του Καστελλόριζου και να προασπίσετε τα ελληνικά κυριαρχικά
δικαιώµατα και όχι τις επενδύσεις, κύριοι. 

Η Ελλάδα είναι σε δεινή οικονοµική θέση, γιατί δεν αξιοποιείτε
κανέναν από τους βασικούς πυλώνες ανάπτυξης, επειδή εκτε-
λείτε εντολές της τρόικας. 

Ο πρώην Υπουργός Ναυτιλίας κ. Μουσουρούλης είχε δηλώσει:
«Η τρόικα ζήτησε εξίσωση µισθών στη θάλασσα µε τη στεριά και
καθολικές απελευθερώσεις». 

Ο κ. Βαρβιτσιώτης έχει δηλώσει: «Υπάρχει πολύ µεγάλη πίεση
για να εφαρµόσουµε τις µεταρρυθµίσεις». Και στις 25-9-2013,
συζήτησε µε τον εκπρόσωπο της τρόικας, τον κ. Ντορίν Ματέ-
σκου, την αποκρατικοποίηση του ΟΛΠ και µέτρα για την ακτο-
πλοΐα. Άρα, δεν µπορείτε να πάρετε καµµία απόφαση χωρίς τη
σύµφωνη γνώµη της τρόικας. 

Κύριοι της Κυβέρνησης, η ελληνική εµπορική ναυτιλία, συνει-
σφέρει περίπου 13 δισεκατοµµύρια ευρώ κάθε χρόνο, δηλαδή
το 6% του ελληνικού ΑΕΠ. Βάσει στατιστικών του 2010, προσφέ-
ρει εκατόν εξήντα πέντε χιλιάδες θέσεις εργασίας άµεσα ή έµ-
µεσα. Και έχουµε δυνατότητα να διπλασιάσουµε και τα έσοδα
και τις θέσεις εργασίας. 

Κύριοι της Κυβέρνησης, είσαστε υπεύθυνοι για την πολιτική
που ασκείτε. Εάν θέλατε ανάπτυξη, θα είχατε εστιάσει στην πρω-
τογενή παραγωγή, θα είχατε µειώσει τους φόρους.

Αν θέλατε ανάπτυξη, θα ενισχύατε τις µικρές ελληνικές οικο-
γενειακές επιχειρήσεις. Αν θέλατε πραγµατική ανάπτυξη, θα εί-
χατε προχωρήσει στην καταγγελία του µνηµονίου. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς. 

Τον λόγο έχει η κ. Ελένη Μακρή-Θεοδώρου.
ΕΛΕΝΗ ΜΑΚΡΗ-ΘΕΟΔΩΡΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όλοι µας γνω-

ρίζουµε την κατάσταση που βιώνει η κοινωνία έξω από αυτό το
κτήριο. Υπάρχει ένας λαός που ανατράπηκε ο τρόπος ζωής του,
που έχει χάσει το 40% του εισοδήµατός του, που έχει χάσει την
εργασία του, που έχει κλείσει η επιχείρησή του, που νιώθει ανα-
σφαλής για το µέλλον των παιδιών του. Αυτή είναι µια πραγµατι-
κότητα. Το να κάνουµε διαπιστώσεις, το να δηλώνουµε τη λύπη
και τη συµπαράστασή µας, δεν φέρνει κανένα αποτέλεσµα. 

Ακριβώς επειδή η πραγµατικότητα είναι τόσο σκληρή, ο κό-
σµος περιµένει από όλους εµάς που βρισκόµαστε µέσα σε αυτήν
την Αίθουσα, να δώσουµε λύση στα προβλήµατά του. Έχει ενα-
ποθέσει το µέλλον του και τις τύχες των παιδιών του στα δικά
µας χέρια. Ο κόσµος, διαισθάνεται πολύ καλά τις δυσκολίες που
υπάρχουν, αναγνωρίζει τα λάθη που έγιναν στο παρελθόν και
έχει κάνει τόσες θυσίες, τόση υποµονή και ζητάει από όλους µας
όλες αυτές οι τεράστιες θυσίες να µην πέσουν στο κενό. Αυτό
το ζητάει από όλους µας. 

Ο κόσµος το έδειξε αυτό εµπράκτως στις τελευταίες εκλογές,
όταν ξεπερνώντας το θυµό, την αγανάκτηση, την άρνηση, ζήτησε
ενότητα, συνεργασία και συναίνεση. Αρχικά, τρία κόµµατα µπό-
ρεσαν κι έβαλαν στην άκρη τις ιδεολογικές και τις πολιτικές τους
διαφορές, για να οδηγήσουν τη χώρα στην πολιτική σταθερότητα
και στην έξοδο από την ύφεση. Αυτό ήταν ένα δύσκολο εγχεί-
ρηµα. 

Κι όµως, πολιτική σταθερότητα επετεύχθη. Η Ελλάδα, µετά
από ένα µεγάλο χρονικό διάστηµα κατάφερε να κερδίσει το χα-
µένο έδαφος, να αποδείξει ότι µπορεί να πατήσει στα δικά της
πόδια, να έχει ισοσκελισµένο προϋπολογισµό, να πετύχει πρω-
τογενές πλεόνασµα, να µην έχει ανάγκη από δανεικά. 

Πρέπει, βεβαίως, η Κυβέρνηση να τρέξει µε ακόµη µεγαλύτερο
βηµατισµό. Δεν γίνεται να αλλάξουν όλα από τη µία µέρα στην
άλλη. Θα υπάρξουν και λάθη και παραλείψεις και αποκλίσεις.
Αλάθητος είναι µόνο αυτός που δεν κάνει τίποτα. 

Σε αυτόν τον εθνικό αγώνα µετάβασης σε ένα σύγχρονο, ευ-
ρωπαϊκό, αποτελεσµατικό κράτος, ο καθένας καταλαβαίνει και
τις δυσκολίες, τις αντιστάσεις, το ξεβόλεµα που θα προκληθεί.
Η Αντιπολίτευση τροφοδοτεί κάθε θύλακα συντήρησης παρωχη-
µένων λογικών. 

Η Νέα Δηµοκρατία, ως παράταξη ευθύνης οδηγεί αυτήν την
προσπάθεια, παραβλέποντας το κοµµατικό κόστος, το «χάι-
δεµα», τον ανέξοδο λαϊκισµό και την ανεύθυνη παροχολογία.
Βάζει πάνω απ’ όλα τη χώρα, την Ελλάδα και τους Έλληνες. 

Φτάνοντας σχεδόν στο τέλος ενός δύσκολου, απαιτητικού,
σκληροτράχηλου δρόµου κι έχοντας για πρώτη φορά µια δια-
πραγµατευτική δύναµη στα χέρια µας έναντι των δανειστών κι
εταίρων µας, θα έπρεπε όλη µας η προσπάθεια να επικεντρωθεί
εκεί, στο αύριο, στην ανάληψη της Προεδρίας από την Ευρω-
παϊκή Ένωση, στην επόµενη µέρα όταν δεν θα υπάρχουν µνηµό-
νια, όταν δεν θα υπάρχουν συµβάσεις. 

Τι κάνουν κάποιοι; Παίζουν -κυρίως ο ΣΥΡΙΖΑ ως Αξιωµατική
Αντιπολίτευση- όπως παίζουν τα κακοµαθηµένα παιδάκια µε τα
καινούργια τους παιχνίδια. Έχουν οδηγήσει τις κοινοβουλευτικές
διαδικασίες σε ένα παιδικό παιχνίδι: «Να το επεξεργαστούµε, να
το κλοτσήσουµε, να το πετάξουµε», όπως κάνουν µε την πα-
ρούσα πρόταση δυσπιστίας την οποία συζητάµε.

Δείχνετε πάντα το πρόβληµα της ωριµότητας που έχετε. Δεν
είναι, όµως, υποχρεωµένη η χώρα να περιµένει την πολιτική σας
ωρίµανση. Οι καιροί απαιτούν άµεσες λύσεις. Εσείς όχι µόνο δεν
τις έχετε αυτές τις λύσεις, όχι µόνο δεν τις διαµορφώνετε αλλά
δεν συµφωνείτε ούτε µεταξύ σας. Οι απόψεις σας διαµορφώνον-
ται ανάλογα µε τη χιλιοµετρική απόσταση από την Κουµουνδού-
ρου. Όσο αποµακρύνεστε από τη βάση, σάς πιάνει µια τάση
ειλικρίνειας. Οι δε υπερατλαντικές πτήσεις, σάς προσγειώνουν
στην αλήθεια. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, καλωσορίσατε στον πραγµατικό
κόσµο! 

Η χώρα δεν µπορεί να κυβερνηθεί µε τα δικά σας ήξεις αφή-
ξεις. Απαιτείται σταθερότητα, ρεαλισµός και αποτελεσµατικό-
τητα. Κυρίως απαιτείται ενότητα και προσπάθεια. Εσείς απειλείτε
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τη µια µε «Γουδή», την άλλη µε φυλακές. Στόχος σας είναι ο δι-
χασµός. 

Στόχος δικός µας είναι η κοινωνική συνοχή, η οικονοµική ελευ-
θερία, η ευηµερία αυτής της χώρας και αυτή η Κυβέρνηση, δεί-
χνει ότι µπορεί αυτό να το πετύχει γι’ αυτό και την στηρίζουµε.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Τον λόγο έχει ο κ. Πανούσης.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΟΥΣΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, κυρίες και κύριοι Υπουργοί, αγαπητοί συνά-

δελφοι, το µέλλον τρέχει µε ταχύτητα ιντερνετική και εµείς βαδί-
ζουµε αργά, ασταθώς και συχνά κουτσαίνοντας. Δεν θα το
προλάβουµε επικαλούµενοι την ιστορικότητα µιας αυτόµατης
εθνικής επιβίωσης. Εξ αναστολών ο κίνδυνος, όχι εξ ανατολών.
Αναστολές εξορθολογισµού, µεταρρυθµιτισµού, σταθερών κα-
νόνων, πολιτικής κουλτούρας συνευθύνης. 

Ουδείς αµφισβητεί ότι οι εποχές που ζούµε είναι παράξενες.
Όλες σχεδόν οι σταθερές πάνω στις οποίες είχαµε χτίσει την ιδε-
ολογία, την πολιτική µας θέση, την κοινωνική µας συµπεριφορά,
τελικά και την ηθική µας στάση, έχουν ανατραπεί. Η εµµονή,
όµως, σε γραµµικές λογικές, σε σύγχρονες αλήθειες, σε τετρά-
δια απόδοσης, αφ’ ενός καλλιεργεί µια εφήµερη και επίπλαστη
politically correct συµπεριφορά και αφ’ ετέρου διακρίνει τους πο-
λιτικούς και τους πολίτες σε αυτούς που υποκρίνονται ότι έπια-
σαν το µήνυµα των καιρών και σε αυτούς που τους κατηγορούν
ότι είναι αδύνατον να το πιάσουν και να το ακολουθήσουν αυτήν
την νέα εποχή και ιδίως βέβαια στους χαµένους του µηδενικού
κοινωνικού αθροίσµατος.

Η µέτρηση της ζωής µε τον πήχη και την οκά µοιάζει να ξεχνάει
ότι η πολιτική αφορά ανθρώπους µε µοναδικότητα και όχι εµπο-
ρεύµατα, αγαθά µε τυποποιηµένα χαρακτηριστικά. Η αριστοποί-
ηση των δεικτών, δεν καθιστά την εξουσία άριστη. Η λειτουργία
των αρµόδιων οργάνων και φορέων, δεν σηµαίνει παραγωγή
έργου και προαγωγή των δίκαιων και των ικανών. Γύρω µας ανα-
πτύσσονται και διακλαδώνονται πολλά και ανεξέλεγκτα κέντρα
εξουσίας χωρίς να µας είναι πάντα γνωστός ο υπεύθυνος. Άλλοι
απεργάζονται ένα και µοναδικό κέντρο εξουσίας µε πολλούς
ανεύθυνους. 

Αυτά ως προς την Κυβέρνηση, τον τρόπο λειτουργίας και κυ-
ρίως τη στρατηγική της. Φοβάµαι ότι το πολιτικό ναρκοπέδιο,
κρύβει περισσότερα µυστικά από όσα φαντάζεται ο µέσος τάχα-
τες πονηρεµένος πολίτης. Κερδίζουµε όλες τις µικρές µάχες και
χάνουµε όλες τις µεγάλες. 

Όσον αφορά στα άλλα κόµµατα. Τα κόµµατα της διακυβέρνη-
σης έχουν την απόλυτη εξουσία ως αυτοσκοπό και την αποτελε-
σµατικότητα των αριθµών ως στρατηγική, διαφέρουν ως προς
τη χρησιµοποιούµενη ορολογία για ιστορικούς κυρίως λόγους
και ως προς το κοινωνικό τους προσωπείο για λόγους διαφορε-
τικής πελατειακής και εκλογικής κατανάλωσης. Τα κόµµατα προ-
σκόλλησης ,έχουν ως αυτοσκοπό την µη απόλυτη εξουσία των
άλλων, ώστε να νοµιµοποιούνται να παίζουν τον µπαλαντέρ, δια-
φέρουν ως προς το µέγεθος της ιδεολογικής αµηχανίας και τα-
ξικής σύγχυσης που προκαλούν στους ψηφοφόρους τους ως
προς την δυνατότητα των διπλών ελιγµών.

Αναρωτιέµαι. Η αλλαγή του πολιτικού χάρτη, θα επιτευχθεί
µέσω προσκολλήσεων και απορροφήσεων ή µέσω πολιτικών
συγκλήσεων και συµµαχιών; Μήπως εξουθενώσουµε όλους τους
εγγύς και βρεθούµε µόνοι µας απέναντι στον αντίπαλο; Έχουµε
απαλλαγεί από τους διάφορους «-ισµούς»; Πώς συµβιβάζεται ο
µίνι πολιτικός χρόνος µε τα µάξι προγράµµατα και κυρίως µε την
αναγκαία ενηµέρωση του λαού; Τους πολίτες των αποκλεισµών,
των κραυγών και της µοναξιάς, πότε θα τους ακούσουµε; Θα
συγκρουστούν αυλές και στρατηγικές αυλικών ή ιδέες και ορά-
µατα γενεών; Ως πότε οι µηχανισµοί, θα επικαλούνται αυτό που
προκαλούν ή ανέχονται και οι παλαιοκοµµατικοί θα παριστάνουν
τους νεοκοµµατικούς; Το να κερδίζεις τον πολιτικό σου αντίπαλο,
αποτελεί στόχο και αυταξία ανεξαρτήτως του ηθικού χρέους
προς το χθες και της διιστορικής ευθύνης προς το αύριο; Πρέπει
να επιστρέψουµε στην ιστορία.

Κάτι για τη ΔΗΜΑΡ. Η ΔΗΜΑΡ πιστεύει ότι βουλιάζουµε σε µια
οικονοµική µαύρη τρύπα, σε µια κοινωνική δίνη και σε µια πολι-
τικά κινούµενη άµµο. Ήρθε, λοιπόν, για τη ΔΗΜΑΡ η στιγµή της
απόδρασης. Απόδραση σηµαίνει, κατ’ αρχάς µια σταθερή από-
φαση να ξεφύγουµε από όλους, όχι µόνο από µερικούς που σή-
µερα µας παρουσιάζουν ως εχθρούς ή ως φίλους, από όλους.
Καµµία δράση υπέρ φθαρµένου θεσµού, καπελωµένου κινήµα-
τος, στηµένων µηχανισµών, ονοµατισµένης παρεούλας, άψυχου
αρχηγού, δουλοπρεπών υπαρχηγών, γελωτοποιών διανοούµε-
νων, κακοφορµισµένων ΜΜΕ. Αυτό σηµαίνει µια αναδηµιουργία
του νέου πολιτικού κύµατος, του νέου πόλου, που θα γίνει µέσα
από την ανανέωση, την αυτοκάθαρση, την µετεξέλιξη και την πο-
λυσύνθεση. 

Προφανώς, η ΕΡΤ κλείστηκε µε έναν ιδιώνυµο τρόπο. Θέλω,
όµως, να πω µια κουβέντα για την πρόταση δυσπιστίας. Είναι ένα
µέρος κοινοβουλευτικού ελέγχου. Είναι µια πολιτική µοµφή για
τις εφαρµοζόµενες πολιτικές από την Κυβέρνηση και µια συλλο-
γική πολιτική ευθύνη.

Δεν πρέπει να παίρνει χαρακτηριστικά ανοίγµατος µιας βαλβί-
δας ασφαλείας για να µην εκραγεί η κοινοβουλευτική κοµµατική
συναίνεση.

Οι θεσµοί της δηµοκρατίας πρέπει να υπηρετούν τη δηµοκρα-
τία και σε καµµία περίπτωση δεν πρέπει να πέσουµε στην παγίδα
αυτού που ονοµάζουµε «κοινοβουλευτισµό της κοινής γνώµης»,
που διαµορφώνεται, δηλαδή, από αλλού η κοινοβουλευτική νο-
µιµοποίηση.

Αναρωτιέµαι σε ποια ευρωπαϊκή χώρα δεν µπορούν οι πολιτι-
κές δυνάµεις να συνεννοηθούν για το ποια είναι η έννοια της νο-
µιµότητας, της συνταγµατικότητας, της δικαιότητας και δεν
µπορούν οι αριστερές δυνάµεις να επικοινωνήσουν µε κοινή
δράση. Πάµε σε ιδιότυπο δικοµµατισµό; Δεν φοβάται η Αξιωµα-
τική Αντιπολίτευση ότι πολώνοντας τους άλλους, στο τέλος θα
µείνει µόνη της για να αντιµετωπίσει τη συντηρητική διακυβέρ-
νηση; Αυτό είναι ευκταίο και πολιτικά αποτελεσµατικό; Ας ανα-
ρωτηθούµε αν έτσι λύνουµε κοινωνικά προβλήµατα. 

Η ΔΗΜΑΡ δεν θα µπει σ’ αυτήν την ιστορία των τακτικισµών
και των κινήσεων διπλής ερµηνείας. Γι’ αυτό ψηφίζουµε
«ΠΑΡΩΝ». Θα είµαστε παρόντες στους κοινωνικούς αγώνες, στη
Βουλή, στη δηµοκρατική νοµιµότητα και στο µέλλον της ευρύτε-
ρης κυβερνώσας Αριστεράς.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Η κ. Κανέλλη έχει τον λόγο για πέντε λεπτά από το Κοµµουνι-

στικό Κόµµα Ελλάδας. Έγινε η παρατήρηση να λέµε και τα κόµ-
µατα.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Και να µην το θέλετε εσείς, έχουν φροντίσει άλλοι. Είναι στο-

χοποιηµένοι οι εχθροί αυτόν τον καιρό και της µόδας. Και να το
ξεχάσετε, δεν το ξεχνούν άλλοι –ευτυχώς!- και, κυρίως, αυτοί
που αναφωνούσαν σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα, η οποία διακατέ-
χεται από την ψυχραιµία µιας σχεδόν αδιάφορης υπνηλίας, επι-
τρέψτε µου το σχόλιο. Αυτό που συζητιέται έξω αυτήν τη στιγµή
από τα κανάλια -δεν θέλω να καταφύγω σε χαρακτηρισµούς-
είναι ότι δεν υπήρξαν στιγµές έντασης. Δεν βριστήκαµε, δεν ση-
κώθηκε κάποιος να πει τον άλλον «γίδι», δεν σηκώθηκε κάποιος
να πει ωραία πράγµατα, αυτά που οι νεοναζιστικές σηµαίες ευ-
καιρίας κατά καιρούς έχουν κατά κόρον χρησιµοποιήσει εδώ
µέσα για να ζητάνε µετά την προστασία του Σώµατος και την
προστασία του χώρου επί των δικαιωµάτων τους.

Ερχόµαστε να συζητήσουµε µία πρόταση δυσπιστίας -είναι η
άλλη τυπική κανονιστική µετάφραση της µοµφής- εναντίον µιας
Κυβέρνησης και µιας πολιτικής, που όλοι προσπαθούν να παρου-
σιάσουν ως αναπόδραστη, µονοδροµική, σωτήρια, αναπτυξιακή
και να της παρουσιάσουµε απέναντι τι;

Τι, κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρουσιά-
ζουµε; Την µοµφή. Για να κάνουµε τι; Να διευρύνουµε το συν-
ταγµατικό τόξο; Έχουµε χάσει πια τις έννοιες. Και να
µεταφέρουµε το συνταγµατικό τόξο στην έννοια του αντικυβερ-
νητικού, αντιµνηµονιακού τόξου, αντιµοµφής µοµφής, έτσι ώστε
να βρεθούµε τάχα µου, δήθεν, ειδικά εµείς του ΚΚΕ, στη δύ-
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σκολη θέση µήπως και δεν καταδικάσουµε την κυβερνητική πο-
λιτική; Μήπως δεν κάνουµε τη δήλωση στη µοµφή; Ή µήπως
έχουµε ψηφίσει από την Μεταπολίτευση µέχρι σήµερα «ναι» σε
κάποια µοµφή, όποιοι και να την έκαναν, όπως και να την έκαναν,
µέσα σ’ αυτό το Κοινοβούλιο;

Αν ανοίξει κάποιος τα Πρακτικά µετά από είκοσι, τριάντα, σα-
ράντα, πενήντα χρόνια -το συζητούσα µε συναδέλφους- αναρω-
τιέµαι τι θα διαβάσει. Ποια είναι η κρίση; Ποιο είναι το πρόβληµα;
Ποια είναι τα διλήµατα; Αν είναι κανείς µ’ αυτήν την Κυβέρνηση
ή δεν είναι µαζί µε την Κυβέρνηση; Όχι. 

Έτσι όπως ήρθε η συζήτηση, η µέρα, η ώρα και η στιγµή που
τη φέρατε –και είναι δικαίωµά σας που τη φέρατε και καλά κά-
νατε και τη φέρατε- εκτυλίσσεται σε συζήτηση αν είναι καλά «τα
αµορτισέρ» τα αµερικάνικα και αν θα αντέξει ο καπιταλισµός. Δεν
είναι δικιά µου η έκφραση. Του κ. Τσίπρα είναι «τα αµορτισέρ».
Δεν είναι δικιά µου. «Έχει καλά αµορτισέρ», λέει στο Τέξας. Εδώ
το αυτοκίνητο στουκάρει, έχει νεκρούς, έχει τραυµατίες, έχει αν-
θρώπους, οι οποίοι είναι µπροστά στον τρόµο, στο τείχος, στο
αδιέξοδο. Είναι καλό αµορτισέρ να τυπώσεις νοµίσµατα. Είναι
καλή η αµερικάνικη FED γιατί τυπώνει νόµισµα και είναι κακιά η
Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα γιατί δεν τυπώνει νόµισµα. 

Αυτό είναι το δίληµµα; Φύγαµε εντελώς, µα εντελώς, από το
δίληµµα ή µήπως το δίληµµα είναι το «µικρό καλάθι» και το «µε-
γάλο καλάθι», δηλαδή το «success story» της Κυβέρνησης και το
«µικρό καλάθι», που άλλες φορές από τον ΣΥΡΙΖΑ µας λένε εδώ
ότι πρέπει να κρατάνε οι εργαζόµενοι; «Μικρό καλάθι» για ποιο
πράγµα; Μήπως και δεν διαχωρίσουν το δίκιο του εργάτη από το
δίκιο του κέρδους;

Μήπως δεν µπορούν να δουν αν είναι δίκαιο το κέρδος και πόσο
δίκαιο είναι το κέρδος για να ισοβαθµίσουµε και να ισοφαρίσουµε
το δίκαιο του εργάτη, έτσι ώστε για τα δύο δίκαια να έρθει να κά-
τσει κάπου στη µέση η µπίλια, για να µπορεί να υπάρχει συνέχεια
του κράτους του συγκεκριµένου, του βαθύτατα αντιλαϊκού, του
βάρβαρου, όπου τα τάγµατα εφόδου µπορούν να νοµιµοποιηθούν
ως νόµος και τάξη για να συζητάµε –προσέξτε!- την ιδιοκτησία του
κτηρίου της ΕΡΤ; Λες και δεν είχε ποτέ αυτό το καθεστώς από
ιδρύσεως ΕΡΤ τη δυνατότητα να διεισδύει, να τινάζει, να απολύει,
να υποχρεώνει, να καθορίζει τι θα λέγεται, τι θα ακούγεται, κάτω
από ποιους όρους και χρειαζόταν µόνο τα ΜΑΤ. 

Έχει είκοσι πέντε µήνες απλήρωτους σε βιοµηχανίες. Και εκεί
µπήκαν τα ΜΑΤ! 

Τούτο εδώ το Κοινοβούλιο έχει περάσει από την κρίση µέχρι
σήµερα κυβερνήσεις και γεννήσεις κοµµάτων δηµιουργικές
χωρίς να υπάρξει καµµία µοµφή. Φραστική πολιτική καταδίκη! 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Κύριε Πρόεδρε, τελειώνω. Δώστε µου λίγα δευτερόλεπτα
ακόµα. 

Σε αυτήν την παγίδα εµείς επιµένουµε ότι το δίληµµα, όπως
και αν κατασκευαστεί, όπως και αν θεωρηθεί κοινοβουλευτικά
βολικό, για να διαχειριστεί κάποιος τη βαθύτατα βάρβαρη και αν-
τιλαϊκή κυρίαρχη πολιτική αυτήν τη στιγµή, για µας παραµένει -
και από αυτήν τη σκοπιά θα το καταδικάζουµε- το δίληµµα
κεφάλαιο-εργασία. Και δεν είναι δίληµµα. Είναι σύγκρουση, είναι
προσπάθεια ανατροπής αυτής της πολιτικής συνολικά και καθό-
λου αποσπασµατικά. 

Ένα πράγµα αναρωτιέµαι. Χρειαζόταν χρόνο η Κυβέρνηση; Πι-
θανότατα. Πάρα πολλές φορές αυτός ο Κανονισµός και αυτή η
πολιτική δυνατότητα του αστικού Κοινοβουλίου παρέχει πλείστες
όσες ευκαιρίες να χορηγείται ο χρόνος την ώρα που φαίνεται ότι
συµβαίνει το αντίθετο.

Και κατ’ αυτήν την έννοια, εµείς, ναι µεν θα καταψηφίσουµε,
αλλά έχουµε πλήρη συναίσθηση ότι αν θέλεις να αναλάβεις δια-
χειριστικά να διεκπεραιώσεις την ίδια πολιτική, υπάρχει και ο τρό-
πος που συµβαίνει στις µεγάλες Ανώνυµες Εταιρείες να φεύγεις
από διευθύνων σύµβουλος και να γίνεσαι απλώς πρόεδρος του
ΔΣ. Είναι η περίφηµη «κλωτσιά δι’ ανόδου». Αυτό θα επιτευχθεί
τελικά από αυτήν τη συζήτηση και η αντιλαϊκή πολιτική θα συνε-
χιστεί. 

Καταψηφίζουµε, ως έχουµε υποχρέωση, για την τάξη που υπε-
ρασπιζόµαστε. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω
τον λόγο; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ορίστε, κύριε Λαφα-
ζάνη. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Θα ήθελα να κάνω µία πρόταση.
Επειδή είναι πάρα πολλοί εγγεγραµµένοι οµιλητές, µήπως θα
ήταν προτιµότερο να µη διακόψουµε το µεσηµέρι, να συνεχι-
στούν οι οµιλίες, για να µπορέσουν περισσότεροι συνάδελφοι να
οµιλήσουν; Αυτό πρέπει να κάνουµε και αύριο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ωραία. Θα κάνουµε
συνεννοήσεις και θα δούµε. Αν προκύψει µια συναίνεση, θα το
δούµε. 

Ο κ. Μπόλαρης από τους Ανεξάρτητους Βουλευτές έχει τον
λόγο. 

Ορίστε, κύριε Μπόλαρη, έχετε τον λόγο. 
ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στη χώρα σήµερα έχουν τεθεί

ζητήµατα λειτουργίας δηµοκρατίας, ζητήµατα κοινωνικής συνο-
χής, ζητήµατα επιτυχίας του δηµοσιονοµικού προγράµµατος που
εκτελείται. 

Θα αναφερθώ επιγραµµατικά µέσα στα πλαίσια του χρόνου
που έχω. 

Κύριοι συνάδελφοι, κρίση κοινωνική και ανεργία υπάρχει και
στην Ευρώπη. Όµως, αυτή η ένταση, αυτή η φυγή που αποτυ-
πώνεται αρχικά στις εκλογές και στη συνέχεια µετά τις εκλογές
δηµοσκοπικά προς την Ακροδεξιά, προς τα ναζιστικά µορφώ-
µατα δεν υπήρξε πουθενά. Και δεν υπήρξε, γιατί όπως φαίνεται,
δεν αρκεί η ανάλυση που κάνουν κάποιοι ότι ο κόσµος κάνει ιδε-
ολογία την οργή και το µίσος και το αδιέξοδο, γι’ αυτό κινείται
προς τα εκεί. Υπάρχει πρόσθετος σηµαντικός παράγων. Είναι η
απαξίωση προς το σύστηµα. Και όταν λέω πολιτικό σύστηµα, δεν
εννοώ εδώ τους τριακόσιους Βουλευτές. Εννοώ οικονοµικούς
παράγοντες, κοινωνικούς, µιντιακούς που παρεµβαίνουν για τη
διαµόρφωση της κοινής γνώµης στη χώρα. Αυτή η απαξίωση και
η διαπλοκή είναι εκείνη η οποία περνάει στον κόσµο, το αδιέξοδο
το οποίο γυρεύει εκδίκηση.

Γι’ αυτό θέλω να υπενθυµίσω ότι όταν πριν από δύο χρόνια τέ-
τοιες µέρες η «πέµπτη φάλαγγα» µέσα στο ΠΑΣΟΚ, επέβαλε εξε-
λίξεις, η Χρυσή Αυγή δηµοσκοπικά ήταν ασήµαντη, δεν έµπαινε
στη Βουλή. Ακολούθησαν, όµως, θεαµατικές αλλαγές -«τούµπες»
τις αποκαλεί ο λαός-, «Ζάππεια», «συγγνώµη» στο λαό από κά-
ποιον πολιτικό αρχηγό και στη συνέχεια η Χρυσή Αυγή µε 7%.

Ε, λοιπόν, αυτό το θέµα δεν αντιµετωπίζεται µε ποινικές διαδι-
κασίες. Τα δικαστήρια και οι εισαγγελείς υπάρχουν για να αντι-
µετωπίζουν αξιόποινες πράξεις µε ανεξαρτησία, όπως προβλέπει
το Σύνταγµα. 

Όταν όµως το φαινόµενο το έχουµε δηµιουργήσει πολιτικά,
χρειάζεται πολιτική απάντηση και αυτοί οι οποίοι φταίνε για τη
δηµιουργία αυτού του προβλήµατος να αναλάβουν τις ευθύνες
τους. 

Πολιτική απάντηση χρειάζεται. Πολιτική απάντηση είναι η στή-
ριξη της κοινωνικής συνοχής, η αντιµετώπιση της ανεργίας, η
στήριξη των µικροµεσαίων επιχειρήσεων που καταρρέουν. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουµε δύο τρόπους να αντιµε-
τωπίσουµε αυτήν εδώ τη διαδικασία της πρότασης δυσπιστίας
προς την Κυβέρνηση. 

Ο ένας είναι να µείνουµε στο µικρό «κάδρο». Στο «κάδρο» των
παραπολιτικών, στο «κάδρο» του τι είχε στο µυαλό του ο Αρχη-
γός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, τι ήθελε να πετύχει, τι
ήθελε να κρύψει, όταν κατέθετε την πρόταση µοµφής. 

Εγώ, λέω πως όταν τίθεται µία τέτοια διαδικασία –και είναι µία
κορυφαία διαδικασία του δηµοκρατικού πολιτεύµατος, του κοι-
νοβουλευτισµού- είµαστε υποχρεωµένοι να φύγουµε από το
µικρό «κάδρο» και να δούµε τα µεγάλα προβλήµατα της χώρας
για τα οποία γίνεται αυτή η διαδικασία.

Σε αυτό, λοιπόν, το µεγάλο «κάδρο» είµαστε υποχρεωµένοι να
απαντήσουµε: Αυτό το πρόγραµµα που είναι σε εξέλιξη –το επι-
βαλλόµενο- πετυχαίνει; Εάν, λοιπόν, αποτυγχάνει υπάρχει ζή-
τηµα δηµοκρατίας στη χώρα, υπάρχει ζήτηµα θεσµικής
οργάνωσης και λειτουργίας στην Ευρώπη, υπάρχει ζήτηµα δη-
µοκρατικού ελέγχου στην Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα, υπάρχει
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ζήτηµα θεσµικής προστασίας του κοινού νοµίσµατος, αλλά αυτά
τα θέµατα δεν τα βάζουµε εδώ. Επιχειρούµε να συζητήσουµε τι
πιθανόν είχε ενδιάθετα όποιος πρότεινε αυτήν τη διαδικασία. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εάν θέλουµε να αντιµετωπί-
σουµε µε σοβαρότητα το πρόβληµα της χώρας, θα πρέπει να
αφήσουµε την παραπολιτική, τα µικροκοµµατικά, τα οποία επι-
τείνουν την απαξίωση στη συνείδηση των πολιτών.

Θα πρέπει να µπούµε στην ουσία. Και η ουσία είναι ότι πρέπει
κατ’ αρχάς να σώσουµε τη λειτουργία των θεσµών σε όλα τα επί-
πεδα. Και η ΕΡΤ ένα τέτοιο ζήτηµα έθεσε. Και οι πράξεις νοµο-
θετικού περιεχοµένου επίσης τέτοιο ζήτηµα θέτουν. Και βέβαια
πρέπει να σώσουµε την κοινωνική συνοχή. Πρέπει να απαντή-
σουµε στους νεολαίους, στα νέα παιδιά που φεύγουν στο εξω-
τερικό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κάποιοι ισχυρίζονται πως το
Υπουργείο Οικονοµικών ψάχνει να βρει το κρυµµένο «λίπος» στην
κοινωνία. Θέλω, λοιπόν, να το πω για να το ακούσουν, όχι µόνο
στο Υπουργείο Οικονοµικών, αλλά κυρίως αυτοί µε τους οποίους
συζητούµε για τα θέµατα του προγράµµατος.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή.)

Κύριε Πρόεδρε, ελάχιστα δευτερόλεπτα θα ήθελα. 
Θέλω, λοιπόν, να τους πω ότι το «λίπος» από αυτήν τη χώρα

κάποιες λίγες δεκάδες πλούσιοι το έχουν στο εξωτερικό την ώρα
που, όπως έγραψε χθες η «WASHINGHTON POST», οι λίστες θά-
βονται. Επιχειρούν να βρουν το «λίπος» στη µικροµεσαία επιχεί-
ρηση. 

Όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτή η µικροµεσαία ελ-
ληνική οικογένεια το κέρδος το έχει επενδύσει σε ό,τι πολυτιµό-
τερο είχε, το έχει επενδύσει στα παιδιά της, γιατί αυτά τα παιδιά
της Μεταπολίτευσης, η σηµερινή γενιά είναι τα πιο ταλαντούχα
από πλευράς τυπικών και ουσιαστικών προσόντων, µε πτυχία, µε-
ταπτυχιακά, διδακτορικά, πληροφορική, γλώσσες. Αυτόν τον
πλούτο χάνουµε και αυτόν τον πλούτο µάς κλέβουν. Αυτός ο
πλούτος φεύγει από τη χώρα και δεν αναφέροµαι στα άλλα ζη-
τήµατα, τα οποία είναι σε εξέλιξη εδώ. 

Όταν, λοιπόν, κανείς δει την κατάσταση αυτή σε σχέση µε τις
µεγάλες πολιτικές ανάγκες της χώρας, µε τα µεγάλα πολιτικά ζη-
τήµατα της ανάπτυξης, της παραγωγικής βάσης, του πραγµατι-
κού δηµόσιου τοµέα όχι του αναποτελεσµατικού, του
διαπλεκόµενου που καταρρέει…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Παρακαλώ, ολοκλη-
ρώστε, κύριε συνάδελφε.

ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
…τότε λέει ναι, το πρόγραµµα που εκτελείται πέτυχε. Ναι,

αυτό το πρόγραµµα για να εκτελεστεί δηµιουργεί ζήτηµα στη δη-
µοκρατική τάξη της χώρας και απαντά θετικά στην πρόκληση. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε.
Τον λόγο έχει η Υφυπουργός Υγείας, κ. Μακρή για επτά λεπτά.
ΖΕΤΤΑ ΜΑΚΡΗ (Υφυπουργός Υγείας): Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.
Άκουσα πριν τη συνάδελφο, κ. Κανέλλη, να λέει ότι στην Αί-

θουσα υπάρχει ψυχραιµία αδιάφορης υπνηλίας. Εγώ, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, θα χαρακτήριζα τη συζήτηση ευπρεπή. 

Την ευπρέπεια, όµως, αυτής της µέχρι τώρα συζήτησης την
διατάραξαν δηλώσεις για φυλακές από τον ίδιο συνάδελφο που
προέτρεπε σε λιντσάρισµα, από συνάδελφο της Αξιωµατικής Αν-
τιπολίτευσης που ανέχεται και δεν καταδικάζει -υποκινεί θα έλε-
γαν άλλοι που είναι πιο αυστηροί από εµένα- έκνοµες πράξεις,
που φιλοξενεί στους χώρους της εξέχοντα στελέχη που διώκον-
ται για κακουργηµατικές πράξεις µε ιδιαίτερη ηθική απαξία.
Ντροπή για το Κοινοβούλιο, κρίµα για την Αξιωµατική Αντιπολί-
τευση!

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχει κανείς ανάµεσά µας αγωνία
για το αποτέλεσµα της ψηφοφορίας την Κυριακή το βράδυ; Ξέ-
ρουµε ήδη όλοι τι πρόκειται να συµβεί. Η πρόταση δυσπιστίας
του ΣΥΡΙΖΑ κατατέθηκε για τις εντυπώσεις. Ούτε οι ίδιοι πι-
στεύουν ότι θα προκαλέσουν έτσι µια πολιτική αλλαγή. 

Με αυτήν την έννοια, θα µπορούσαµε να αποδραµατοποι-

ήσουµε τη διαδικασία και να την δούµε µε ευχαρίστηση ως ευ-
καιρία για µια πολιτική συζήτηση και αντιπαράθεση επί της ου-
σίας. Όµως, ούτε αυτό πρόκειται να γίνει. Για τον ίδιο λόγο η
Αξιωµατική Αντιπολίτευση έριξε ένα πυροτέχνηµα, γνωρίζοντας
ότι πρόκειται για πυροτέχνηµα, γιατί ο ΣΥΡΙΖΑ πολιτεύεται στη
βάση µικροκοµµατικών υπολογισµών και σκοπιµοτήτων, κινείται
µε τακτικισµούς, µε επικοινωνιακά τρικ και µε συνταγές πολιτικού
µάρκετινγκ. Παλεύει για έναν πόντο παραπάνω στις δηµοσκοπή-
σεις και για να το πετύχει διολισθαίνει όλο και περισσότερο στον
λαϊκισµό και στον πολιτικαντισµό. 

Είναι δυστύχηµα για την πατρίδα µας ότι το µεγαλύτερο κόµµα
της Αριστεράς δεν διεκδικεί το ηθικό, αλλά το επικοινωνιακό πλε-
ονέκτηµα, ότι δεν δεσµεύεται από το εθνικό συµφέρον ούτε από
την ιστορικότητα της συγκυρίας. Δεσµεύεται µόνο από τους
εσωκοµµατικούς συσχετισµούς, τους τηλεοπτικούς και δηµοσκο-
πικούς κανόνες.

Ο ΣΥΡΙΖΑ κάνει πολλή φασαρία, φωνάζει δυνατά, χωρίς να αρ-
θρώνει καθαρό πειστικό προγραµµατικό λόγο και επειδή δεν του
βγήκε η στρατηγική του θερµού φθινοπώρου που θα έφερε πο-
λιτικές εξελίξεις, επιχειρεί να µπαχαλοποιήσει την πολιτική ζωή
µε εκπλήξεις όπως η πρόταση µοµφής.

Είναι δυστύχηµα για την πατρίδα µας ότι το µεγαλύτερο κόµµα
της Αριστεράς δεν εκφράζει την πρόοδο, αλλά την οπισθοδρό-
µηση και τους πολιτικούς αναχρονισµούς. Δεν είναι υπό συζή-
τηση το αν επιτρέπεται ή όχι η κατάληψη δηµόσιου χώρου. Αυτά
είναι λυµένα στις δηµοκρατίες. Ο ΣΥΡΙΖΑ θέλει να τα ξαναδούµε
από την αρχή και την ίδια ώρα εξαγριώνεται όταν εγκαλείται για
επιλεκτική στάση απέναντι στα φαινόµενα ανοµίας. 

Δεν είναι η µοναδική αντίφαση στα λόγια και στα έργα του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, αλλά ανήκει στις πλέον εκρηκτικές. Το πρόσχηµα είναι ότι
στηρίζει τον αγώνα των εργαζοµένων στην πρώην ΕΡΤ για επι-
στροφή στο status quo ante. 

Το δικαίωµα στην εργασία εκείνων που πρόκειται να προσλη-
φθούν µε αξιοκρατικά κριτήρια στο νέο φορέα, αφού επιτέλους
απελευθερώθηκε το κτήριο που ανήκει στον ελληνικό λαό, γιατί
δεν τους συγκινεί; Γιατί πολύ απλά τους ενδιαφέρει ο πολιτικός
έλεγχος οµάδων και όχι η προστασία της αξιοπρέπειας των ατό-
µων.

Η Κυβέρνηση δεν θα ακολουθήσει αυτό το δρόµο. Οι οδηγίες
που έχουµε στο Υπουργείο Υγείας είναι να κάνουµε ό,τι µπο-
ρούµε και ό,τι δεν µπορούµε για να υπάρξει ένα όσο το δυνατόν
παραγωγικότερο και δικαιότερο κοινωνικό κράτος, παρά τους
δηµοσιονοµικούς περιορισµούς. Η προσπάθεια είναι δύσκολη,
αλλά σε κάποιες πλευρές της συγκλονιστική. 

Συναντάµε καθηµερινά ανθρώπους που τα δίνουν όλα για να
προσφέρουν σε δύσκολες συνθήκες στα νοσοκοµεία, στις δοµές
ψυχικής υγείας. Συναντάµε ανθρώπους που µας πείθουν µε τη
στάση ζωής τους ότι αυτό αξίζει τον κόπο. Καταβάλλουµε εργώ-
δεις προσπάθειες να υπερβούµε τις συσσωρευµένες στρεβλώ-
σεις του παρελθόντος, να κάνουµε διαρθρωτικές αλλαγές, ώστε
το σύστηµα να είναι αποδοτικό, αποτελεσµατικό, κοινωνικά δί-
καιο.

Προσπαθούµε να δηµιουργήσουµε ένα ενιαίο και καθολικό σύ-
στηµα πρωτοβάθµιας φροντίδας υγείας, να ολοκληρώσουµε την
ψυχιατρική µεταρρύθµιση, ένα πεδίο στο οποίο οι χρήστες
αυτών των υπηρεσιών γίνονται πολλές φορές αντικείµενο εκµε-
τάλλευσης από το οικογενειακό, συγγενικό, φιλικό περιβάλλον
κι όχι µόνο, που παραµένουν σε «άσυλα» για περισσότερο από
τριάντα χρόνια. Προσπαθούµε να εµπεδώσουµε ένα ολοκληρω-
µένο σύστηµα υγείας που να θωρακίζει την υγεία των Ελλήνων
πολιτών. 

Στο θέµα των ναρκωτικών, η υποκατάσταση πρέπει να συµπλη-
ρωθεί. Είναι απαραίτητη, αλλά δεν αρκεί. Χρειάζεται και απεξάρ-
τηση και απένταξη. Χρειάζεται και ενίσχυση των «στεγνών»
προγραµµάτων. Κι εκεί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είµαστε
πίσω. Χρειάζεται όµως και πρόληψη πάνω απ’ όλα, για να µην δη-
µιουργούνται νέοι πληθυσµοί χρηστών. Κι εκεί είµαστε πολύ
πίσω, όχι όµως και στη διαπλοκή. 

Η κοινωνική ευαισθησία δεν αποτελεί αποκλειστικότητα του
ΣΥΡΙΖΑ, γιατί απλά δεν είναι σύνθηµα ούτε κραυγή. Είναι πράξη.
Η κοινωνική ευαισθησία προϋποθέτει προσπάθεια για την εξα-

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΚΔ’ - 9 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2013 2043



σφάλιση της δυνατότητας να στηριχθούν οι ασθενέστεροι, να
ικανοποιηθούν όσο το δυνατόν περισσότερες συλλογικές ανάγ-
κες. 

Στην περίπτωσή µας αυτό σηµαίνει προσπάθεια για την επί-
τευξη πρωτογενούς πλεονάσµατος. Αυτό δηλαδή που κάνουµε
και που χάρη στις θυσίες του ελληνικού λαού θα γίνει πολύ σύν-
τοµα πραγµατικότητα. 

Είναι µία πραγµατικότητα που θα µας επιτρέψει το τέλος της
εποχής του µνηµονίου, το άνοιγµα ενός νέου κύκλου ανάκαµψης
και της σταδιακής βελτίωσης του βιοτικού επιπέδου των πολλών.
Αυτό δεν θέλει ο ΣΥΡΙΖΑ, γιατί η υπέρβαση του µνηµονίου ακυ-
ρώνει την προπαγάνδα του και τον υποχρεώνει να δώσει τις
απαντήσεις που δεν έχει.

Πού θα βρουν τα λεφτά για να τηρήσουν τις υποσχέσεις; Ποιο
είναι το «σχέδιο Β» σε περίπτωση σύγκρουσης µε τους εταίρους,
αυτά δηλαδή που ρωτούν ακόµη και στελέχη της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης που εξακολουθούν να έχουν την αγωνία της αλή-
θειας;

Την Κυριακή το βράδυ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πλει-
οψηφία των Βουλευτών θα εκφράσει την εµπιστοσύνη της στην
Κυβέρνηση, για να συνεχίσει την επόµενη ηµέρα ισχυροποιηµένη
µία δύσκολη διαδροµή που το τέλος της έχει αρχίσει πια να δια-
κρίνεται και οδηγεί σε τόπο ασφαλή.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Σε ό,τι αφορά το θέµα που έθεσε ο κ. Λαφαζάνης, ενηµερώ-

θηκα ότι το θέµα συζητήθηκε το πρωί κι εποµένως η επικρα-
τούσα άποψη είναι να συνεχίσουµε και κατά το πρόγραµµα θα
γίνει διάλειµµα 16.00’ µε 18.00’.

Τον λόγο τώρα έχει ο κ. Νεράντζης, Βουλευτής της Νέας Δη-
µοκρατίας, και µετά η κ. Δριτσέλη, Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
όταν έχεις µόνο πέντε λεπτά στη διάθεσή σου και έχουν προηγη-
θεί ήδη εβδοµήντα συνάδελφοί σου αναπτύσσοντας το θέµα, δεν
ψάχνεις να βρεις καινούργια επιχειρήµατα προφανώς, αλλά
απλώς ταξιθετείς τα όσα ήδη ελέχθησαν, τα τεκµηριώνεις και κυ-
ρίως αναζητείς έναν άλλο τρόπο προσεγγίσεως του θέµατος.
Αυτό τον άλλο τρόπο θα µου επιτρέψετε να τον εκθέσω εν συν-
τοµία ενώπιόν σας.

Υπάρχουν δύο ιδιαιτερότητες στη συζητούµενη σήµερα εδώ
πρόταση δυσπιστίας. Η πρώτη ιδιαιτερότητα έγκειται στον χρόνο
ο οποίος µεσολαβεί µεταξύ αυτής της συζητήσεως και των τε-
λευταίων βουλευτικών εκλογών. 

Αν ρίξουµε µία µατιά στα τελευταία είκοσι χρόνια, από τον Ιού-
νιου του 1988 µέχρι τον Ιούλιο του 2007 –είκοσι περίπου χρόνια-
υπεβλήθησαν πέντε εν όλω προτάσεις δυσπιστίας, ο χρόνος συ-
ζητήσεως εκάστης των οποίων απείχε τουλάχιστον τρία χρόνια
από τον χρόνο διεξαγωγής των τελευταίων βουλευτικών εκλο-
γών, µε εξαίρεση το 2008.

Μήπως βιαστήκατε, κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ; Πότε πρό-
λαβε άραγε να έρθει η δυσαρµονία µεταξύ της δηλώσεως και
της βουλήσεως; Και αν υπήρξε εντωµεταξύ τόσο γρήγορα δυ-
σαρµονία, γιατί αυτή δεν εµφανίζεται σαν δηµοσκοπικό εύρηµα,
αλλά σας φέρνει πάντα καθηλωµένους, θα έλεγα µε σεβασµό,
εις την θέση κάτω από το βασικό κόµµα της Κυβερνήσεως, δη-
λαδή από τη Νέα Δηµοκρατία;

Η δεύτερη ιδιαιτερότητα έγκειται στην πραγµατική βάση
αυτής της προτάσεως δυσπιστίας, η οποία είναι και το αντικεί-
µενο της σηµερινής συζητήσεως. Είναι η αυταρχική επέµβαση
της αστυνοµίας στην ΕΡΤ. Έτσι λέτε µέσα εσείς. 

Αντί όµως, κύριοι συνάδελφοι –ατυχήσατε κι εδώ- να κάνετε
αυτή την πρόταση –αφού την στηρίζετε σε αυτή τη βάση- να την
υποβάλετε τότε που συζητείτο ακριβώς το νοµοσχέδιο για την
ΕΡΤ, εσείς την υποβάλλετε σήµερα που υπάρχει ήδη νόµος του
κράτους. Και οι κυβερνήσεις, ξέρετε, είναι υποχρεωµένες να τη-
ρούν τους νόµους του κράτους και είναι υποχρεωµένες να απο-
δώσουν τη δηµόσια περιουσία στη χρήση εκείνων υπέρ των
οποίων αυτή πρέπει να λειτουργεί. 

Άλλα, λοιπόν, είναι τα αίτια της υποβολής της παρούσας προ-

τάσεώς σας και αυτά έγκεινται στην αγωνιώδη προσπάθειά σας
να κάνετε τις δηµοσκοπήσεις να «τσιµπήσουν» -έτσι λέει ο λαός-
να προσπαθήσετε να συνενώσετε το σπαρασσόµενο κόµµα σας
και να φέρετε επί τω αυτώ τις διιστάµενες απόψεις.

Πρέπει, όµως, να θυµάστε ότι η υποβολή προτάσεως δυσπι-
στίας αποτελεί τµήµα του Κοινοβουλευτικού Ελέγχου και µάλι-
στα είναι το έσχατο µέσο, γι’ αυτό λαµβάνεται ειδική πρόνοια.
Εσείς την µπερδέψατε µε την επερώτηση. Φαίνεται ότι θέλατε να
κάνετε επερώτηση και υποβάλατε αυτό το έκτατο µέτρο.

Ε, λοιπόν, εµείς δυσπιστούµε στην πρόταση δυσπιστίας σας.
Τώρα που οι µάσκες έχουν πέσει, τώρα ακριβώς εµείς σας λέµε
«σας καταλάβαµε, δεν είναι αυτή η πρόθεσή σας, διαλέξατε
λάθος χρόνο». Όµως, αυτό είναι µια άλλη παράµετρος.

Επικαλείσθε, όµως, επίσης, ότι δήθεν η Κυβέρνηση παρανοµεί,
διασπά και παραβιάζει τη δηµοκρατική νοµιµότητα. Πότε άραγε
γίνεται αυτό; Όταν η ανεξάρτητη δικαιοσύνη ασκεί ποινική δίωξη
κατά µελών της Χρυσής Αυγής; Όταν διατάζει την προσωρινή
κράτηση ορισµένων εξ αυτών; Τότε παραβιάζει; Όταν ψηφίζει
την αναστολή της χρηµατοδοτήσεως του κόµµατος ή µήπως
όταν απαγορεύει -έτσι λέτε- σε Βουλευτές σας να εισέλθουν στο
χώρο της ΕΡΤ;

Μα, τότε διεξήγετο αστυνοµική επιχείρηση εκκενώσεως του
χώρου. Τι νόηµα έχει εκείνη ακριβώς την ώρα να ζητά ο Βουλευ-
τής να ικανοποιηθεί το δικαίωµά του; Υπάρχει κανένα δικαίωµα
του Βουλευτού να διακόπτει αυθαιρέτως και ακαίρως αυτήν την
εκστρατεία, αυτήν την επιχείρηση για να ρωτήσει, να παρεµπο-
δίσει τι;

Εποµένως, δεν αφιονίζετε µε αυτό τον τρόπο τη βάση σας και
ξέρετε ότι βάση χωρίς πίστη είναι ανύπαρκτη, αλλά και πίστη
χωρίς βάση είναι ανήµπορη.

Εµείς, λοιπόν, θα καταψηφίσουµε αυτήν την πρότασή σας. Κά-
ποιος συνάδελφός µας, γνωστός για την αθυροστοµία του -ανή-
κει στο δικό σας χώρο- είπε προηγουµένως: «Ανοίξτε φυλακές.
Θα σας χρειαστούν».

Του απαντώ, λοιπόν, από αυτό το Βήµα ότι η µόνη φυλακή που
χρειάζεται είναι η φυλακή τω στόµατί του. Άλλες φυλακές ούτε
τις φοβόµαστε ούτε χρειάζεται να γίνεται η άκαιρη επίκλησή
τους από ακατάλληλα, µάλιστα, στόµατα. Είµαι εναντίον αυτής
της προτάσεως που ήρθε τώρα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Η Βουλευτής του ΣΥ-

ΡΙΖΑ κ. Δριτσέλη έχει τον λόγο και µετά ακολουθεί ο κ. Καράµ-
πελας.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ ΔΡΙΤΣΕΛΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ακούω µε µεγάλη προσοχή τις

τοποθετήσεις των Βουλευτών της Νέας Δηµοκρατίας και του
ΠΑΣΟΚ και οφείλω να οµολογήσω και να σας συγχαρώ, διότι δεν
έχετε πέσει καθόλου εκτός γραµµής από όλες τις τοποθετήσεις.
Έχω χάσει το λογαριασµό, δεν ξέρω πόσες φορές έχω ακούσει
τη λέξη «Τέξας», πόσες φορές έχω ακούσει τις λέξεις «άκαιρη
τακτική αυτή την περίοδο», έχω ακούσει τα ταξίδια, τη συσπεί-
ρωση των συνιστωσών ή δεν ξέρω και εγώ τι άλλο.

Όµως, εκτός από αυτήν την προσφιλή µέθοδο δριµείας κριτι-
κής προς το ΣΥΡΙΖΑ, δεν έχω ακούσει -και το διαπιστώνω µε
λύπη µου- να λέτε τίποτα για τα έργα και τις πράξεις της Κυβέρ-
νησης αυτής τον τελευταίο ενάµιση χρόνο, µια πολιτική που οδή-
γησε σε χιλιάδες λουκέτα τις επιχειρήσεις, σε χιλιάδες
αυτοκτονίες, λες και µε όλα αυτά θέλετε να δώσετε την αίσθηση
ότι συµβαίνουν και λαµβάνουν χώρα σε ένα παράλληλο σύµπαν.
Είναι απίστευτο!

Και επειδή ούτε ο ελληνικός λαός, αλλά ούτε και εµείς έχουµε
µνήµη χρυσόψαρου, µπορούµε να σας υπενθυµίσουµε κάποια
από αυτά. Η Κυβέρνηση αυτή µονιµοποίησε το χαράτσι της ΔΕΗ,
κατήργησε τις συλλογικές συµβάσεις, αύξησε τα ποσοστά της
ανεργίας, αύξησε τα ποσοστά των νέων που φεύγουν στο εξω-
τερικό, εγκαινίασε µια νέα τακτική, αυτή του «ξαφνικού θανάτου»
για φορείς και οργανισµούς, παρόλο που κάποιοι από εσάς
έχουν χάσει τον ύπνο τους. Δεν πάταξε τη φοροδιαφυγή, δεν
δίνει απαντήσεις σε µείζονα ζητήµατα, εθελοτυφλεί µπροστά σε
σκάνδαλα.

Επιπλέον, η Κυβέρνηση νοµοθετεί µε πράξεις νοµοθετικού πε-
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ριεχοµένου και µε προεδρικά διατάγµατα, τη στιγµή που ο Πρω-
θυπουργός της χώρας δεν έρχεται στη Βουλή για να απαντήσει
σε ζητήµατα υψίστης σηµασίας και να ενηµερώσει την Εθνική Αν-
τιπροσωπεία, αλλά σε επικοινωνιακά παραληρήµατα υπόσχεται
γρήγορο ίντερνετ, προφανώς για να το δώσει εργολαβία σε κά-
ποια από τις εταιρίες µε τις οποίες διαρκώς συσκέπτεται. 

Από την άλλη, εχθές είδαµε τον κ. Δένδια να καταθέτει διάφο-
ρες εκθέσεις στα Πρακτικά, αλλά δεν τον είδαµε να καταθέσει
τις εκθέσεις του κ. Μουίζνιεκς, του Επιτρόπου των Ανθρωπίνων
Δικαιωµάτων, που ουσιαστικά κρούει τον κώδωνα του κινδύνου
για την έξαρση ρατσιστικών φαινοµένων στη χώρα και στοχο-
ποιεί ανοιχτά τον Πρωθυπουργό της χώρας και τον Υπουργό Δη-
µόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη για την κατάσταση
αυτή. Δεν είδαµε επίσης να καταθέτει την έκθεση-κόλαφο του κ.
Λούµινα από τον ΟΗΕ, ο οποίος µιλάει ανοιχτά για τις τραγικές
επιπτώσεις της µνηµονιακής πολιτικής στα ανθρώπινα δικαιώ-
µατα. Την ίδια στιγµή όµως ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Στουρ-
νάρας ισχυρίζεται ότι το µνηµόνιο είναι το µοναδικό σοβαρό
κείµενο στη χώρα αυτή τη στιγµή. 

Πραγµατικά, πριν βιαστείτε να µας πείτε ότι δεν θα πάρετε
άλλα µέτρα – γιατί το διευθυντήριο της τριµερούς εποπτείας εγ-
καλεί τους Υπουργούς σας να µην τάζουν ότι αυτό δεν θα συµ-
βεί- πρέπει να απαντήσετε αν σε αυτή την οριακή συγκυρία, µε
την τρόικα να περιµένει να αρπάξει ό,τι απέµεινε και την Κυβέρ-
νηση να προσφέρει τα πάντα για να µείνει λίγο ακόµα στην εξου-
σία, θα λάβετε µια πάρα πολύ σοβαρή απόφαση. 

Και το βασικό ερώτηµα που τίθεται αυτήν τη στιγµή, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, είναι αν θέλουµε να δώσουµε µια δηµοκρα-
τική διέξοδο στην κοινωνία, ή αν θα συνεχίσουµε την κατα-
στροφή. Και η καταστροφική µανία αυτής της Κυβέρνησης
ξέρετε πάρα πολύ καλά ότι εξαπλώνεται σε όλο το φάσµα της
δηµόσιας ζωής και λειτουργίας, επιχειρώντας να διαλύσει όλα
τα κοινωνικά αγαθά και να ξεπουλήσει τα πάντα. 

Ο κατάλογος είναι πραγµατικά µακρύς και φυσικά η παιδεία
δεν θα µπορούσε να λείπει από αυτόν. Η πολιτική ηγεσία, λοιπόν,
του Υπουργείου Παιδείας ήταν λαλίστατη όταν διαλύθηκαν µε το
σχέδιο «Αθηνά» τµήµατα και σχολές χωρίς λόγο και χωρίς κανένα
σχέδιο, µε µόνο οικονοµίστικα κριτήρια. Ήταν λαλίστατη όταν
έθεσε σε διαθεσιµότητα χιλίους τριακοσίους πενήντα διοικητι-
κούς υπαλλήλους, διαστρεβλώνοντας τις εκθέσεις αξιολόγησης
των δοµών και «βαφτίζοντας» όπως πάντα «το κρέας ψάρι», δη-
λαδή υπεραριθµία στα κενά στελέχωσης οκτώ ΑΕΙ, των µεγαλύ-
τερων της Ελλάδας. Ήταν λαλίστατη όταν καρατόµησε χιλιάδες
εκπαιδευτικούς σε µια µέρα, αλλά και δεκάδες µαθητές και οι-
κογένειες, αλλά τηρεί σιγήν ιχθύος, θα λέγαµε, τις τελευταίες
µέρες για την αποσπασµένη υπάλληλο του Υπουργού Παιδείας,
του κ. Αρβανιτόπουλου, που κατηγορείται για δωροδοκία εκα-
τοµµυρίων ευρώ.

Φυσικά, η συρρίκνωση της δηµόσιας παιδείας έπρεπε µε κά-
ποιο τρόπο να επιστεγαστεί, γι’ αυτό και φτιάξατε και ένα νέο σύ-
στηµα εισαγωγής µε εξετάσεις σε σαράντα πέντε µαθήµατα, για
να µην περνάει κανείς στο Πανεπιστήµιο.

Και αναρωτιέται κανείς, φυσικά: πώς τα καταφέρατε όλα αυτά;
Η απάντηση είναι απλή: Με την επιστράτευση των εκπαιδευτικών,
µε τα ΜΑΤ, τους θεσµικούς εκβιασµούς, τον κοινωνικό αυτοµα-
τισµό. Και όλα αυτά γίνονται φυσικά µε φόντο το 2% για την παι-
δεία στο σύνολό της. 

Παράπλευρο θύµα είναι και ο ελληνικός αθλητισµός. Η Κυβέρ-
νηση κατάφερε το τραγικό παράδοξο, να έχουµε τον πιο υποβαθ-
µισµένο ερασιτεχνικό και τον πιο διεφθαρµένο επαγγελµατικό
αθλητισµό της Ευρώπης. Οι περισσότερες αθλητικές υποδοµές
της χώρας καταρρέουν, ενώ όσες ενδιαφέρουν την τρόικα φυσικά
και πηγαίνουν στο ΤΑΙΠΕΔ. Η συντήρηση των περισσότερων στα-
δίων έχει αφεθεί στο έλεος των καθηµαγµένων οικονοµικά δήµων,
ενώ οι ολυµπιακές εγκαταστάσεις αφήνονται να ρηµάξουν για να
πουληθούν τα οικόπεδα.

Ο επαγγελµατικός αθλητισµός, από την άλλη, συνεχίζει ανε-
ξέλεγκτος. Είναι χαρακτηριστικό ότι σε ερώτησή µας για τα χρέη
των ΠΑΕ και ΚΑΕ, το Υπουργείο απάντησε ότι διαπιστώθηκαν φο-
ρολογικές παραβάσεις σε τριάντα έξι περιπτώσεις, αποσιωπών-
τας ωστόσο ποια είναι τα πρόστιµα και τα ποσοστά που

αναλογούν σε αυτές. Καλούµε το Υπουργείο να απαντήσει
άµεσα, διότι και αυτό είναι ένα χαρακτηριστικό για το πώς το
Υπουργείο αντιλαµβάνεται αυτή τη στιγµή τον κοινοβουλευτικό
έλεγχο και το ότι ωθεί την κοινωνία στην αµάθεια. 

Είναι λοιπόν ώρα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι να µπει ένα
τέλος, είναι ώρα να χαράξει η χώρα µια άλλη ρότα. Και σταµα-
τώντας αυτή την καταστροφική Κυβέρνηση, ουσιαστικά σταµα-
τάµε την κατηφόρα. 

Ο ΣΥΡΙΖΑ καλεί την Εθνική Αντιπροσωπεία να βάλει τέλος στη
λεηλασία, να αποκαταστήσει την αδικία. Το γνωρίζουν όλοι -µε
πρώτη την τρόικα- ότι η λαϊκή εντολή για την αριστερή διακυβέρ-
νηση είναι προ των πυλών και είναι ισχυρή. 

Επειδή µας ρωτάτε, κύριοι συνάδελφοι, ποιο είναι το µήνυµα
που παίρνουµε από την κοινωνία αυτή τη στιγµή, σας λέµε ότι οι
πολίτες είναι αποφασισµένοι και ζητάνε ανανέωση της λαϊκής εν-
τολής για την ιστορική διακυβέρνηση της Αριστεράς. Ας τους
δώσουµε, λοιπόν, την ευκαιρία να εκφραστούν. 

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι
εµείς.

Τον λόγο έχει ο κ. Καράµπελας, Βουλευτής της Νέας Δηµο-
κρατίας. Θα ακολουθήσει η οµιλία του κ. Κριτσωτάκη.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η πρόταση δυσπιστίας της Αξιω-

µατικής Αντιπολίτευσης εις βάρος της Κυβέρνησης είναι µία
καλή ευκαιρία για το ΣΥΡΙΖΑ να σταµατήσει τη στρατηγική του
πολιτικού ακτιβισµού, που πιστά ακολουθεί και µε τους Βουλευ-
τές του να συζητήσουν τα προβλήµατα της πατρίδας µας και να
καταθέσουν τις όποιες προτάσεις τους, αν έχουν. Βέβαια, επέ-
λεξαν να το κάνουν σε µία εντελώς λανθασµένη χρονική στιγµή,
την ώρα που βρίσκεται σε εξέλιξη µία πολύ κρίσιµη διαπραγµά-
τευση µε την τρόικα.

Η σηµερινή Κυβέρνηση ανέλαβε πριν από ενάµιση χρόνο –µε
τη ΔΗΜΑΡ τον πρώτο χρόνο- µία χώρα στα πρόθυρα της εξόδου
από τη Νοµισµατική Ένωση και χωρίς καµµία ελπίδα και προ-
οπτική, η οποία µάλιστα αντιµετωπιζόταν µε χλευασµό στο εξω-
τερικό και µε απογοήτευση στο εσωτερικό. 

Μέσα σ’ αυτό το µικρό χρονικό διάστηµα κατάφερε να κερδί-
σει το σεβασµό και την εµπιστοσύνη στο εξωτερικό ως πυλώνας
σταθερότητας στην ανατολική Ευρώπη, αλλά και να εξορθολο-
γίσει το δηµόσιο τοµέα της χώρας, φέρνοντας µία σειρά διαρ-
θρωτικών αλλαγών και περικοπών στην κρατική σπατάλη.

Δεν ισχυριζόµαστε ότι είναι όλα όµορφα. Γνωρίζουµε ότι το ει-
σόδηµα του µέσου Έλληνα έχει µειωθεί κατά 40% την τελευταία
εξαετία. Όµως, γνωρίζουµε ότι ο δρόµος της ευθύνης που
έχουµε επιλέξει όλοι εµείς που στηρίζουµε την Κυβέρνηση είναι
ο µόνος που οδηγεί µε ασφάλεια στην έξοδο από την κρίση και
δεν βάζει σε περιπέτειες τη χώρα και τους πολίτες της. Οι µη δη-
µοφιλείς αποφάσεις της Κυβέρνησης έχουν ένα στόχο, δηλαδή
να σταµατήσουµε από τις επόµενες γενιές να πολιτευόµαστε µε
δανεικά, όπως έκαναν οι προκάτοχοί µας και να φτιάξουµε µία
Ελλάδα όπου η ατιµωρησία δεν θα είναι ο κανόνας και η παρα-
βατικότητα θα τιµωρείται αυστηρά από την απαρέγκλιτη εφαρ-
µογή του νόµου.

Μέχρι τώρα δεν υπήρχε η πολιτική βούληση για κάτι τέτοιο.
Έχουν παγιωθεί στη νοοτροπία του µέσου πολίτη παραβατικές
συµπεριφορές ως φυσιολογικές. Ακόµα και οι απεργίες, από
µέσο διεκδίκησης αιτηµάτων ενεργών πολιτών, έφθασαν να γί-
νουν καταχρηστικές και όπλο στα χέρια αργόσχολων συνδικαλι-
στών, προκειµένου να εξυπηρετούν µικροπολιτικά συµφέροντα. 

Γι’ αυτό, επαναλαµβάνω αυτό που έχω πει και στην περσινή
µου τοποθέτηση απ’ αυτό το Βήµα, ότι δηλαδή έφθασε η στιγµή
να ανοίξει η συζήτηση για να φτιάξουµε έναν καινούργιο νόµο
που θα διέπει το συνδικαλισµό. Μάλιστα, είναι ευχάριστο το γε-
γονός ότι ο Υπουργός Διοικητικής Μεταρρύθµισης κ. Κυριάκος
Μητσοτάκης συµµερίζεται τη συγκεκριµένη άποψη, αφού µέσα
στην εβδοµάδα µε δηλώσεις του εξέφρασε τρεις φορές ότι θα
προχωρήσει στην τροποποίηση του συνδικαλιστικού νόµου που
είχε συνταχθεί πριν από τρεις δεκαετίες. Η κατάντια των σωµα-
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τείων είναι εµφανής, αφού πλέον έχουν πάψει να εκφράζουν την
πλειοψηφία των εργαζοµένων και λειτουργούν αποκλειστικά για
την προώθηση κοµµατικών συµφερόντων.

Επίσης, µπήκε οριστικό τέλος στις συντάξεις-«µαϊµού» µε το
σύστηµα «ΑΡΙΑΔΝΗ» και την υποχρεωτική απογραφή των συν-
ταξιούχων, ενώ µέσα από το µέτρο της κινητικότητας παύει η ανι-
σόρροπη εικόνα του δηµόσιου τοµέα και βάσει προσόντων
τοποθετούνται οι σωστοί υπάλληλοι στις σωστές θέσεις, για την
αρτιότερη εξυπηρέτηση του πολίτη.

Από την άλλη µεριά, αποδεικνύεται περίτρανα πως η Αξιωµα-
τική Αντιπολίτευση βρίσκεται εκτός τόπου και χρόνου. Πολιτεύε-
στε µε οδηγό τις εντυπώσεις και όχι την ουσία και εκτίθεστε
ανεπανόρθωτα στα µάτια του ελληνικού λαού, ακόµα και στα
µάτια των ίδιων σας των ψηφοφόρων.

Σας καταλαβαίνω, όµως. Επενδύσατε όλες τις πολιτικές σας
δυνάµεις στην καταστροφή. Επενδύσατε στην έξοδο της χώρας
από το ευρώ και τώρα βλέπετε ότι αυτή η καταστροφή αποµα-
κρύνεται µέρα µε τη µέρα. 

Καταλαβαίνω και τον Πρόεδρό σας, τον Πρόεδρο των µαθητι-
κών καταλήψεων –τον θυµάµαι, άλλωστε- που ένιωσε ότι το πο-
τήρι ξεχείλισε, όταν η πολιτεία έβαλε τέλος σε µία κατάληψη.
Αφορµή για να εκφράσει τη δυσπιστία του στην Κυβέρνηση στά-
θηκε η αποµάκρυνση των καταληψιών από ένα δηµόσιο κτήριο.
Αυτό τα λέει όλα. Πολιτικά βρίσκεται ακόµα στην ηλικία των σχο-
λικών του χρόνων. 

Ακόµα και ολόκληρος ο πολιτικός σας φορέας χαρακτηρίζεται
από διγλωσσία, ακροβατώντας µεταξύ φιλοευρωπαϊκών δηλώ-
σεων ως ΣΥΡΙΖΑ εξωτερικού και αντιευρωπαϊκών δηλώσεων ως
ΣΥΡΙΖΑ εσωτερικού. Δεν µπορείτε να συνεννοηθείτε για την πο-
λιτική σας κατεύθυνση µεταξύ σας…

(Θόρυβος-διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ: Όλο τα ίδια λέτε. Αλλάξτε και λίγο περιεχό-

µενο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, πείτε του να του

δώσουµε το περιεχόµενο του λόγου του. Όλο τα ίδια και τα ίδια
λένε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Σας παρακαλώ, κύ-
ριοι συνάδελφοι. Είπαµε ότι σήµερα θα έχουµε µία ήσυχη συνε-
δρίαση.

Συνεχίστε, σας παρακαλώ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ: Κατά τα άλλα, υποτίθεται ότι έχετε

βλέψεις να αναλάβετε τη διακυβέρνηση της χώρας.
Προσωπικά, θεωρώ πως ούτε θέλετε να κυβερνήσετε ούτε και

µπορείτε µε τις ανεδαφικές πολιτικές που ασπάζεστε.
Η πολιτική σας εξαντλείται στο να θίγεστε από την εφαρµογή

της νοµιµότητας, να υπόσχεστε παροχές µε δανεικά, τα οποία
αµφισβητείτε, και να τρέχετε πίσω από τους παλαιάς κοπής συν-
δικαλιστές, υπολείµµατα µιας άλλης εποχής, για να κερδίσετε
στήριξη.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, σε µία πρόσφατη οµιλία µου, στα
πλαίσια ψήφισης ενός νοµοσχεδίου, είχα τονίσει πως αυτήν την
ώρα τα µεγάλα πρέπει να µας ενώνουν και όχι τα µικρά να µας
χωρίζουν. Και τα µεγάλα είναι η σωτηρία της χώρας.

Το σίγουρο είναι πως µε το παρελθόν, εκεί όπου ανήκει πολι-
τικά η Αξιωµατική Αντιπολίτευση, δεν µπορεί να µας ενώσει τί-
ποτα. Η Ελλάδα θα προχωρήσει µπροστά, όσο επώδυνο και αν
είναι για τις συντεχνίες και την εσωτερική διαπλοκή, όσο και αν
κάποιοι προσπαθούν για το αντίθετο. 

Δεν πρόκειται να κάνουµε ούτε ένα βήµα πίσω. Υπερψηφίζω,
λοιπόν, την πρόταση µοµφής στο παρελθόν και καταψηφίζω την
πρόταση µοµφής στην παρούσα Κυβέρνηση και στον Πρωθυ-
πουργό της χώρας κ. Αντώνη Σαµαρά.

Σας ευχαριστώ.
(Χειρoκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Τον λόγο έχει ο Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ κ. Μιχάλης Κριτσωτά-

κης.
ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε και κυρίες και κύριοι

Βουλευτές, είναι παραπάνω από εµφανής η διάσταση που υπάρ-
χει ανάµεσα στην κυβερνητική νεοφιλελεύθερη και µνηµονιακή

πολιτική και τη λαϊκή θέληση. Όποιος δεν το βλέπει αυτό, νοµίζω
πως ή εθελοτυφλεί ή έχει κάποιο πρόβληµα.

Εκείνο που µας ώθησε να καταθέσουµε την πρόταση δυσπι-
στίας είναι η µεγάλη αποτυχία της νεοφιλελεύθερης και µνηµο-
νιακής πολιτικής σας, που έχει οδηγήσει την ελληνική κοινωνία
σε αυτό που ξέρετε και σε αυτό που βλέπουµε όλοι µας.

Υπάρχει, όµως, και µια µεγάλη διάσταση ανάµεσα στη συζή-
τηση που έγινε χθες και σήµερα και θα συνεχιστεί αύριο εδώ και
σε αυτά που λέει ο κόσµος. Αυτό το ξέρετε, όσο καλά το ξέρουµε
και εµείς.

Δεν πείθετε και δεν µπορείτε να πείσετε. Αφήστε το τι γίνεται
εδώ µέσα στην Αίθουσα και δείτε τι γίνεται έξω µε τον κόσµο.
Εκεί είναι η τεράστια διάσταση. Άλλο είναι οι εκλογές και το πο-
σοστό που πήρατε και άλλο είναι αυτό που υπάρχει τώρα. 

Ένα ακόµη στοιχείο που έχουµε, είναι ο αντιδηµοκρατικός κα-
τήφορος που επιστεγάστηκε µε την έφοδο της αστυνοµίας στο
Ραδιοµέγαρο της ΕΡΤ. 

Η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ έχει επι-
δείξει αυταρχισµό σε εκπαιδευτικούς, σε πρυτάνεις, σε διοικητι-
κούς υπαλλήλους. Δεν έχει αφήσει και κανέναν. Και για να λέµε
και την αλήθεια, ορισµένους βέβαια τους έχει χαϊδέψει, όπως
βιοµήχανους, εφοπλιστές, εθνικούς εργολάβους και εθνικούς
προµηθευτές. Εκεί, η αλήθεια είναι ότι εξακολουθείτε να είστε
συντριπτική, τεράστια πλειοψηφία και η µόνη δύναµη.

Ταυτόχρονα, έχουµε το άδικο σύστηµα έµµεσης και άµεσης
φορολογίας και λεηλασίας µε τα χαράτσια, τη λεηλασία στην
πρώτη κατοικία, τις απειλές για πλειστηριασµούς, τη φορολό-
γηση των αγροτεµαχίων. Δεν τρελάθηκε όλος ο κόσµος και όλος
ο Τύπος που τα λέει. Και εσείς συνεχίζετε να λέτε ακόµα «µα, δεν
θα γίνουν αυτά».

Εγώ θα σας πω ότι για τη µέχρι τώρα συζήτηση διερωτώµαι
το εξής και θέλω να το δείτε και εσείς, οι συνάδελφοι που στηρί-
ζουν την Πλειοψηφία. Μια Κυβέρνηση εγκαλούµενη από την Αν-
τιπολίτευση τι οφείλει να κάνει, αν δεν θέλει να υπεκφύγει; Αυτή
η Κυβέρνηση οφείλει να απαντήσει και να πει για τα πεπραγµένα
της και να κάνει στην ουσία έναν απολογισµό. Πρέπει να πει, για
παράδειγµα, για την ανεργία γενικά –αλλά και των νέων, των επι-
µέρους κοινωνικών οµάδων κ.λπ.- η οποία βρίσκεται σε αυτά τα
επίπεδα, τι έχει κάνει και πού έχει φτάσει –είναι γνωστά, δεν τα
επαναλαµβάνω και δεν θα πω τους αριθµούς, για να µην χά-
σουµε χρόνο- και να µας πει αν έχει κάποιο πρόγραµµα που να
λέει ότι: σε ένα εξάµηνο θα κατέβει τόσο η ανεργία, αν κάνω
αυτό και αυτό. Αυτά θα έπρεπε να πει. Από αυτά, όµως, δεν
ακούσαµε τίποτα. Ακούσαµε συνεχείς επαναλήψεις, µια απέ-
ραντη µονοτονία και τίποτα για την «ταµπακιέρα».

Εγώ θα σας ρωτούσα το εξής: Έχετε προτάσεις, για παρά-
δειγµα, για τους ξενοδοχοϋπαλλήλους που οι περισσότεροι από
αυτούς είναι άνεργοι, όταν µάλιστα όντως έχει ανέβει ο αριθµός
των επισκεπτών; Έχετε προτάσεις για τη µείωση του εισοδήµα-
τος; Έχετε προτάσεις για το ότι δεν θα παίρνουν το επίδοµα της
ανεργίας, το εποχικό και τα υπόλοιπα; 

Κάνατε µια παρέµβαση και υποτίθεται ότι διορθώσατε κάποια
πράγµατα σε αυτόν τον τοµέα. Για δείτε, όµως, πόσοι βρίσκονται
κάτω από το όριο της φτώχειας και πόσοι είναι από αυτόν τον
κλάδο. 

Σας λέω, λοιπόν, ότι δεν απαντάτε τίποτα για τους δείκτες, δεν
λέτε τίποτα για τα σοβαρά και καθοριστικά ζητήµατα, παρά µόνο
λέτε για τα προβλήµατα που έχει εσωκοµµατικά ο ΣΥΡΙΖΑ. Αν
είναι αυτή η συζήτηση, να την κάνουµε και να αφιερώσουµε
χρόνο. Όµως, να αφήσουµε και χρόνο να πείτε και για κάτι σο-
βαρό και πραγµατικό.

Θα σας πω, βέβαια, ότι έχετε µια πρόταση, την οποία µάλιστα
εγώ την είδα και σοβαρή. Το Wi-Fi που θα κρατάει ο άνεργος,
ενώ θα συνεχίσει να είναι άνεργος, για να βλέπει τι γίνεται στον
υπόλοιπο κόσµο και να περνάει ο πόνος του! 

Εµείς θα σας πούµε ότι ακούσαµε και ορισµένα φαιδρά. Για
παράδειγµα, µας είπε Υπουργός της Κυβέρνησης ότι φοβόµαστε
να αναλάβουµε την εξουσία και γι’ αυτό υποβάλαµε πρόταση δυ-
σπιστίας. Ε, τότε κάντε µας µια κίνηση µατ. Αφήστε την εξουσία
την οποία εµείς φοβόµαστε, για να δούµε τι θα γίνει. 

Θα ήθελα να πω και λίγα λόγια για τον τουρισµό, ο οποίος από
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τα δεκαεπτά εκατοµµύρια –ή δεκαπέντε που είχε πέρσι- αφίξεις,
έφτασε στο σηµείο να έχει και έναν ικανοποιητικότατο τζίρο.
Ωστόσο, οι δύο στόχοι της Κυβέρνησης που είναι και διαχρονικοί,
δηλαδή η ποιοτικοποίηση και η αύξηση του χρόνου της τουριστι-
κής περιόδου, έχουν χαθεί και οι δύο. Από τους οκτώ µήνες που
ήταν παλαιότερα, έχει κατέβει κάτω από τους τέσσερις. Εποµέ-
νως, αντί για επιµήκυνση, έχουµε σµίκρυνση. 

Το δεύτερο που θέλω να σας πω είναι ότι αντί ποιοτικοποί-
ησης, έχουµε αύξηση του all inclusive. Αυτό έχει ως αποτέλεσµα
να µειώνονται και τα έσοδα και οι θέσεις εργασίας, αλλά και αυτό
που κερδίζει είτε ο εργαζόµενος είτε και αυτός που επιχειρεί, ο
επιχειρηµατίας του τουρισµού. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, τελειώνω σε ένα λεπτό. 
Ο τουρισµός στην Ελλάδα έχει να επιδείξει έλλειψη στρατηγι-

κής, ενώ το συγκεκριµένο µοντέλο έχει εκµετρήσει το χρόνο του.
Σκοτώνει καθηµερινά το συγκριτικό του πλεονέκτηµα και κάθε
χρόνο ο εκάστοτε Υπουργός Τουρισµού κυνηγάει τη χρονιά,
όπως το σκυλί την ουρά του. 

Εµείς, λοιπόν, έχουµε ένα πλήρες πρόγραµµα που έχει δύο
πράγµατα. Το ένα είναι ότι έχουµε συγκεκριµένες προτάσεις για
τα εργαλεία που χάνονται µε την πολιτική της Κυβέρνησης,
έχουµε διαφορετικό µοντέλο, αλλά και κάτι που είναι πάρα πολύ
σοβαρό, δηλαδή αλλαγές και αλλαγή γενικά στο πώς θα αντιµε-
τωπίζεται ο τουρισµός. Έχουµε, δηλαδή, µια εθνική στρατηγική
για τον τουρισµό. Σ’ αυτά εσείς δεν έχετε να πείτε κάτι και, δυ-
στυχώς, είστε Κυβέρνηση. Δεν υπάρχει, δηλαδή, τίποτα ούτε για
την παραγωγική ανασυγκρότηση ούτε για τους επιµέρους κλά-
δους, ενώ δεν έχετε να προτείνετε κάτι που να µπορεί να φέρει
την ανάπτυξη. 

Είστε µια Κυβέρνηση άκρως επικίνδυνη, είστε η χειρότερη Κυ-
βέρνηση που υπήρξε ποτέ. Γι’ αυτό νοµίζουµε ότι όποιο κι αν είναι
το αποτέλεσµα, αύριο το βράδυ, θα έχει καταδειχθεί η πραγµατι-
κότητα στον ελληνικό λαό. Εγώ θα σας έλεγα ότι η σηµερινή κα-
τάσταση µοιάζει µε τον τίτλο της ταινίας «Κοίτα τι έκανες». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε συνάδελφε,
ολοκληρώστε, σας παρακαλώ. 

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Είναι αυτό που υπάρχει σήµερα στην
ελληνική κοινωνία και δεν µπορεί κανείς να επαίρεται γι’ αυτό,
όσο κι αν µε την παρελκυστική τακτική που εφαρµόζετε, προσπα-
θείτε να τα ρίξετε στο ΣΥΡΙΖΑ. 

Κύριοι συνάδελφοι, δεν φταίει ο ΣΥΡΙΖΑ, αλλά η δική σας πο-
λιτική. Και το µόνο θετικό που έχετε να κάνετε είναι να παραιτη-
θείτε, να φύγει αυτή η Κυβέρνηση, προκειµένου να ανοίξει ο
δρόµος για τον ελληνικό λαό και για την ανάκαµψη και για να επι-
στρέψει –δεν θα πω όλα τα άλλα, αλλά ένα µόνο και θα ολοκλη-
ρώσω- το χαµόγελο σε αυτήν την κοινωνία από την οποία το
έχετε κλέψει µε τις πολιτικές σας. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Τον λόγο έχει για
πέντε λεπτά ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Σκανδαλίδης. Στη συνέ-
χεια, θα έχει τον λόγο ο Υφυπουργός κ. Καψής. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΑΝΔΑΛΙΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, έχω την εντύπωση ότι η πρόταση δυσπιστίας
την οποία κατέθεσε ο ΣΥΡΙΖΑ λειτουργεί τελικά ως ένας αµοιβαία
επωφελής αντιπερισπασµός στο επίπεδο των πολιτικών εντυπώ-
σεων. 

Όλοι καταλαβαίνουν ότι δεν πρόκειται να πέσει η Κυβέρνηση
από την εκκένωση του Ραδιοµεγάρου της ΕΡΤ ούτε καν από τις
απαράδεκτες καντρίλιες της τρόικας, απέναντι στις οποίες
έπρεπε να πάρει θέση ο ίδιος ο Πρωθυπουργός. 

Όλοι καταλαβαίνουν ότι στις µέρες που γίνεται η διαπραγµά-
τευση µε την τρόικα και πριν αποφασιστεί ο προϋπολογισµός του
2014 -γεγονότα που θα καθορίσουν την πορεία της χώρας στον
επόµενο ακόµα κρισιµότερο χρόνο- δεν έχει νόηµα µια εφ’ όλης
της ύλης αναµέτρηση, δεδοµένου ότι επιµέρους µάχες δόθηκαν
µέχρι τώρα σε κάθε θέµα χωριστά και δεδοµένου ότι σε λίγες
µέρες θα έρθει και µια άλλη κεντρική µάχη που αποτελεί ψήφο
εµπιστοσύνης, όπως είναι ο προϋπολογισµός. 

Καταλήγω, λοιπόν, στο συµπέρασµα ότι άλλοι λόγοι που αφο-
ρούν το χρόνο των εκλογών, τις εσωκοµµατικές ισορροπίες και
την επικοινωνιακή πολιτική υπαγορεύουν αυτήν την πρωτοβουλία
και προφανώς ο αντιπερισπασµός είναι αµοιβαία επωφελής, γιατί
δυναµώνει την ενότητα των δύο πόλων της αντιπαράθεσης. 

Αυτός ήταν ο στόχος σας, αγαπητοί συνάδελφοι, τον καταφέ-
ρατε. 

Αν έχει ένα ενδιαφέρον η συζήτηση -και αντί να αναλωνόµαστε
σε καταγγελτικούς και παράλληλους µονολόγους- θα ήταν να τε-
θούν επί τάπητος τα κρίσιµα βήµατα που θα πρέπει να κάνει από
δω και πέρα η χώρα. Ποιοι είναι οι δρόµοι που προτείνονται;

Ο ένας είναι η για πολύ χρόνο ακόµα εφαρµογή της µνηµονια-
κής συνταγής, ο δρόµος ενός τρίτου µνηµονίου στην ίδια κατεύ-
θυνση, µονόπλευρη λιτότητα σε συνθήκες βαθιάς και διαρκούς
ύφεσης. Είναι αυτός που επιβάλλει ως τώρα η συντηρητική ευ-
ρωπαϊκή ηγεσία. Δοκιµάστηκε. Απέδωσε δηµοσιονοµικά. 

Μετά από τέσσερα χρόνια εφαρµογής και αφού η χώρα κατά-
φερε µια συγκλονιστική πραγµατικά δηµοσιονοµική προσαρµογή
έχασε το 27% του ΑΕΠ, διέλυσε τη µεσαία τάξη και καθήλωσε
τα µεσαία και χαµηλά εισοδήµατα πάνω από το 36%, απαξίωσε
τη δηµόσια περιουσία και σήµερα σχεδόν επιχειρεί να δηµεύσει
την ιδιωτική, ανέβασε επίσηµα τους ανέργους στο 28% και πολύ
ψηλότερα, εάν προστεθούν όσοι δουλεύουν και δεν πληρώνον-
ται. Όλοι ανεξαίρετα πια έχουµε διαµηνύσει ότι ο τόπος και ο
λαός που κατοικεί σε αυτόν δεν αντέχουν άλλα τέτοια µνηµόνια. 

Ο δεύτερος δρόµος, του παραδοσιακού δηµοσιονοµικού κειν-
σιανισµού βρίσκεται στον αντίποδα. Μόνο που δεν υπάρχει το
κράτος µε το διαθέσιµο απόθεµα να χρηµατοδοτήσει εκτατικές
πολιτικές, να χρηµατοδοτήσει µε άλλα λόγια την έξοδο από την
κρίση. 

Στην πιο λαϊκίστικη µορφή του αυτός ο δρόµος -δυστυχώς, για
µια µερίδα των πολιτικών που την επαγγέλλονται- ουσιαστικά
επαγγέλλεται την παλινόρθωση του κράτους στη µορφή που εµ-
πόδιζε την ανάπτυξη και γεννούσε τα διαρθρωτικά προβλήµατα.
Είναι, πιστεύω, αδιέξοδος. 

Σήµερα, λοιπόν, αντί για µια ακόµα πολωτική αναµέτρηση εις
ώτα µη ακουόντων, θα έπρεπε να συζητάµε για τα δύο κρίσιµα
ζητήµατα που αποτυπώνουν το αδιέξοδο των δύο δρόµων: Τη
φορολογική µεταρρύθµιση και τη διαρθρωτική αλλαγή στο κρά-
τος. 

Θα σας πω µόνο δύο αριθµούς: Πενήντα τέσσερις χιλιάδες
Έλληνες έχουν εξάγει συνάλλαγµα στο εξωτερικό. Μέχρι πριν
λίγο είχαν ελεγχθεί µόνο δύο και έχουν εισπραχθεί πέντε εκα-
τοµµύρια ευρώ. Έξι χιλιάδες τουλάχιστον offshore εταιρείες
έχουν ακίνητα περιουσιακά στοιχεία στη χώρα. Μέχρι πριν λίγο
είχαν ελεγχθεί µόνο τριάντα τέσσερις και απέδωσαν σαράντα
εκατοµµύρια ευρώ. 

Κάντε έναν απλό πολλαπλασιασµό και πείτε µου πόσο δίκαιο
είναι αυτό σε µια χώρα που χάνει σαράντα δισεκατοµµύρια από
το ΑΕΠ και διαπραγµατεύεται το ποσό των πεντακοσίων ή των
δύο δισεκατοµµυρίων ευρώ από αυτούς που δεν έχουν πια τι
άλλο να δώσουν. Ποιο κράτος όµως µπορεί να εγγυηθεί την ανά-
πτυξη, όταν αδυνατεί να προχωρήσει σε αυτούς τους ελέγχους; 

Και εµείς, αντί να συζητάµε τώρα ένα κοινωνικά δίκαιο σύ-
στηµα, το οποίο καταγράφοντας και αξιολογώντας το σύνολο
της περιουσίας να µας δίνει την πραγµατική φορολογική δυνα-
τότητα των πολιτών, το αντικαθιστούµε µε φόρο επί κάθε ακινή-
του και µάλιστα στη βάση των τεράστιων –δήθεν- αντικειµενικών
αξιών. 

Κύριοι συνάδελφοι, αυτό το δύσκολο καιρό αναλογίζοµαι ποια
ήταν η θέση ενός πραγµατικά δηµοκρατικού και προοδευτικού
πολιτικού στην αρχή του Εµφύλιου, όταν έπρεπε να επιλέξει
αναγκαστικά ανάµεσα σε µια αυταρχική και ρεβανσιστική Δεξιά
και σε µια παράτολµη και αυτοκαταστροφική Αριστερά. Αναγκα-
ζόταν να πάρει θέση. 

Παίρνετε και σήµερα την ψήφο της εµπιστοσύνης µας. Ουσια-
στικά πρόκειται για υφαρπαγή γιατί δεν σας ανήκει, αλλά µε
αναγκάζετε να τη δώσω. Γι’ αυτό και δεν είναι «λευκή επιταγή»
ούτε προδικάζει την αυριανή µέρα. Με τροµάζει το γεγονός ότι
έκτοτε χρειάστηκαν δεκαετίες για να ενωθούν ξανά οι Έλληνες
και να χαράξουν τη δική τους πορεία. Αρνούµαι να αποδεχθώ ότι
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σήµερα, µετά από τέσσερα χρόνια απίστευτων θυσιών, η επιλογή
µπορεί να είναι µόνο ανάµεσα στο κακό σενάριο που επενδύει
στην κοινωνία του φόβου και της ανηµπόριας και στο χειρότερο,
που επενδύει στην κοινωνία της απόγνωσης και της απελπισίας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Σε ένα λεπτό τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Σίγουρα υπάρχει ένας δρόµος ελπίδας, ένας δρόµος νέας ενό-

τητας και συσπείρωσης του Ελληνισµού, ένας αξιόπιστος και
προοδευτικός, εναλλακτικός δρόµος, ένας δρόµος που η δική
µας Παράταξη πάντοτε υπηρέτησε µε αφοσίωση και πίστη. Είναι
αυτός που επιβάλλει την ανάδειξη ενός τρίτου αυτόνοµου πόλου
και καθιστά πατριωτικό χρέος την ανασυγκρότηση της προοδευ-
τικής και δηµοκρατικής παράταξης. 

Θα το τολµήσουµε; Θα τολµήσουµε να αποφασίσουµε το χρο-
νοδιάγραµµα τέλους της παρουσίας της τρόικας στη χώρα; Το
Μάιο τελειώνει το χρονοδιάγραµµα εφαρµογής του µνηµονίου.
Θα τολµήσουµε, όταν λέµε «Όχι άλλα µέτρα» να προστατεύ-
σουµε δυναµικά τα χαµηλά και µεσαία εισοδήµατα για την επό-
µενη τριετία, µε παράλληλη ελάφρυνση και δίκαιη κατανοµή των
φόρων; Θα τολµήσουµε, αντί να παράγουµε βιοµηχανία προγε-
φυρωµάτων από διάσπαρτες ρυθµίσεις για τη φορολογία, να φέ-
ρουµε επιτέλους ένα φορολογικό σύστηµα που αξιόπιστα θα
καταπολεµά τη φοροδιαφυγή και θα απονείµει πραγµατική δι-
καιοσύνη στη κατανοµή των βαρών; Θα τολµήσουµε, αντί να
εκλιπαρούµε µια χούφτα ξένους να φέρουν κάποιες εκατοντάδες
εκατοµµύρια για επενδύσεις που θα ανοίξουν κάπου χίλιες θέ-
σεις εργασίας, να δεσµευτούµε ότι θα ενισχύσουµε τις διακόσιες
χιλιάδες υγιείς µικροµεσαίες επιχειρήσεις, µε µόνη προϋπόθεση
όχι απολύσεις και άρα, επιπλέον εργαζόµενους στην επιχείρηση; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ολοκληρώνετε, πα-
ρακαλώ.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΑΝΔΑΛΙΔΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρό-
εδρε.

Θα τολµήσουµε, αντί να µετράµε κεφάλια για τις αναγκαστικές
απολύσεις, να εφαρµόσουµε επιτέλους ένα αξιόπιστο σχέδιο
πραγµατικής αλλαγής και εκσυγχρονισµού του κράτους; Τέλος,
θα τολµήσουµε, αντί να οδηγούµε τη χώρα σε νέο διχασµό να
βρούµε επιτέλους ένα πεδίο εθνικής συνεννόησης στις κρίσιµες
επόµενες επιλογές; 

Με άλλα λόγια, πολιτική και κόµµατα µπορούµε να υπερβούµε
τον εαυτό µας και να απαντήσουµε πειστικά ότι υπάρχει εναλλα-
κτικός δρόµος, ώστε η Ελλάδα και οι Έλληνες να διεκδικήσουν
και να κατακτήσουν το δικαίωµά τους στην αξιοπρέπεια. Τότε
µπορεί να γεννηθεί η ελπίδα. Διαφορετικά, οι δύσκολες µέρες
θα συνεχιστούν.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστώ τον κ.

Σκανδαλίδη. 
Τον λόγο έχει για επτά λεπτά ο κ. Παντελής Καψής, Υφυπουρ-

γός για τη Δηµόσια Ραδιοτηλεόραση.
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΚΑΨΗΣ (Υφυπουργός στον Πρωθυπουργό για

τη Δηµόσια Ραδιοτηλεόραση): Οφείλω να οµολογήσω ότι ανήκω
και εγώ σε εκείνη τη µερίδα των πολιτικών που απορούµε γιατί
κατατέθηκε αυτή η πρόταση µοµφής. Το δικό µου συµπέρασµα
είναι ότι στην πραγµατικότητα ο ΣΥΡΙΖΑ είναι παγιδευµένος στη
ρητορεία του. Κλασικό παράδειγµα είναι αυτό που έγινε στο
Ώστιν του Τέξας. Ο κ. Τσίπρας για πρώτη φορά άρχισε να µιλάει
για πανικό στις τράπεζες, για έκρηξη του πληθωρισµού, για µε-
τανάστευση του κόσµου, για διαρροή κεφαλαίων κ.λπ. Δεν µας
τα είχε πει αυτά. Όταν τα λέγαµε προεκλογικά µάλιστα, µας κα-
τηγορούσε ότι είµαστε τροµολάγνοι, έµποροι του φόβου κ.λπ.
Και ξαφνικά, άκουσα για πρώτη φορά τον κ. Τσίπρα να τα λέει.

Αυτό από µία πλευρά είναι προσγείωση στον ρεαλισµό. Αλλά,
έχει δύο παραδοξότητες. Η πρώτη είναι η εξής: Ότι αυτά τα
πράγµατα δεν τα λες όταν πας στο εξωτερικό. Δεν πας στο εξω-
τερικό να πεις: παιδιά, άµα βγω από το ευρώ, θα καταστραφώ,
διότι τότε βέβαια θα σου πουν έλα εδώ, να σου πούµε τι θα κά-
νεις. Τα λες στο εσωτερικό. Λες στο εσωτερικό ότι µπορεί να
κάνω κάποιους συµβιβασµούς που πρέπει να αποδεχθούµε, γιατί
πρέπει να µείνουµε στο ευρώ. Στο εξωτερικό κάνεις τον σκληρό.

Παραδόξως, ο κ. Τσίπρας είναι µαλακός στο εξωτερικό και
σκληρός στο εσωτερικό. Νοµίζω ότι είναι µία λάθος τακτική.
Αλλά, υπάρχει και ένα δεύτερο παράδοξο, το οποίο δεν ξέρω αν
το έχετε προσέξει. Η οµιλία του κ. Τσίπρα στα αγγλικά είναι πολύ
διαφορετική από τη µετάφρασή του στα ελληνικά. Το είδατε;
Είναι σαν να έχει κάνει παρέµβαση ο κ. Λαφαζάνης.Στα αγγλικά
λέει –και το διάβασα το πρωί στην εφηµερίδα «ΤΑ ΝΕΑ» και αναγ-
κάστηκα να δω το βίντεο γιατί ξαφνιάστηκα και λέω: δεν είναι δυ-
νατόν να γίνεται τέτοιο πράγµα- «δεν θα βγούµε από το ευρώ».
Στα ελληνικά δεν λέει αυτό το πράγµα. Στα ελληνικά λέει «δεν
θα βγούµε εθελοντικά από το ευρώ».

Καταλαβαίνετε πολύ καλά ότι είναι δύο τελείως διαφορετικές
θέσεις. Αν πεις «δεν θα βγω από το ευρώ» σηµαίνει ότι θα επι-
διώξω να κάνω συµφωνία να µείνω στο ευρώ. Αν πεις «δεν θα
βγω εθελοντικά από το ευρώ» λες αυτό που είπε ο κ. Δραγασά-
κης στην οµιλία του, ότι εγώ δεν θα πληρώσω ούτε ευρώ για το
χρέος ούτε για τους τόκους ούτε για τα χρεολύσια. Βέβαια, εκεί
θα του απαντήσει ο κ. Λαφαζάνης ότι τότε δεν θα διαπραγµατευ-
τείς τίποτα, θα βρεθείς µη εθελοντικά εκτός ευρώ, διότι θα έχει
καταρρεύσει η οικονοµία.

Πραγµατικά, αναρωτιέµαι τι έχει. Μία άλλη οµιλία για το εξω-
τερικό και µία άλλη οµιλία για τους ιθαγενείς, ο κ. Τσίπρας; Η
ίδια ρητορική παγίδα είναι που σας έριξε στο ζήτηµα της ΕΡΤ.
Θα αρχίσω από ένα πολύ µικρό πραγµατάκι. Δεν ξέρω αν ακού-
σατε το συνδικαλιστή, ο οποίος είχε τη ραδιοφωνική εκποµπή
όταν µπήκαν µέσα τα ΜΑΤ. Έκλεισε µε µία φράση που µου έκανε
πάρα πολύ µεγάλη εντύπωση. Είπε «ψυχή βαθιά». Καταλαβαίνω
την ένταση της στιγµής και δεν θέλω να χτίσω πάνω εκεί τίποτα
φοβερό, αλλά φαντάζοµαι ότι κανείς άλλος από τα δέκα εκατοµ-
µύρια των Ελλήνων δεν θα αισθανόταν ότι πήγαινει στον Εµφύλιο
και πρέπει να δώσει την ευχή που έδιναν στον Εµφύλιο. Αλλά,
στην πραγµατικότητα αυτό γινόταν.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Αυτό δεν ισχύει πάντως ιστορικά.
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΚΑΨΗΣ (Υφυπουργός στον Πρωθυπουργό για

τη Δηµόσια Ραδιοτηλεόραση): Νοµίζω ότι το έχουµε -και αυτός
και εγώ- πάρει από την ταινία του Παντελή Βούλγαρη. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Μεταφέρθηκε στον κινηµατογράφο
λάθος. Το έλεγε ο Παπαζήσης του ΕΛΑΣ.

ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΚΑΨΗΣ (Υφυπουργός στον Πρωθυπουργό για τη
Δηµόσια Ραδιοτηλεόραση): Σύµφωνοι. Έχω την αίσθηση ότι
εκείνη τη στιγµή ο συνάδελφος δηµοσιογράφος νόµιζε ότι έκανε
τη µεγάλη επανάσταση. Στην πραγµατικότητα, όλη αυτή η ιστορία
που έγινε στην ΕΡΤ είχε πολιτικά κίνητρα. Ήταν πολιτική από-
φαση. Και το κατάλαβα πάρα πολύ καλά, όταν ήρθε το συνδικάτο,
το UNI – το οποίο έβγαλε και απόφαση καταδίκης για όλη αυτή
την ιστορία- να µε επισκεφθεί στο γραφείο, µαζί µε την ΠΟΣΠΕΡΤ. 

Το πρώτο πράγµα που έθεσαν οι άνθρωποι ήταν πώς θα προσ-
ληφθούν οι εργαζόµενοι στην ΕΡΤ. Και τους λέω «Μα µε συγχω-
ρείτε, αν είχε αδειάσει το κτήριο εδώ και δύο µήνες, θα είχαν
προσληφθεί χίλιοι οκτακόσιοι άνθρωποι που έχουν κάνει αίτηση
και θα είχαµε τελειώσει». Και οι άνθρωποι έπεσαν από τα σύν-
νεφα, γιατί δεν περίµεναν ότι θα έπαιρναν µία τέτοια απάντηση,
ότι έχουν απαντηθεί όλα τα αιτήµατα και απλώς δεν υπάρχει το
κτήριο για να προσληφθούν. Το µόνο που στο τέλος µε παρακά-
λεσαν, ξέρετε τι ήταν; Να µεσολαβήσω στο νέο Διοικητικό Συµ-
βούλιο της ΝΕΡΙΤ για να δεχθεί την ΠΟΣΠΕΡΤ. Αυτό µου ζήτησαν
στο τέλος. Και είπα «ευχαρίστως».

Αλλά βέβαια η ΠΟΣΠΕΡΤ δεν ήρθε ποτέ. Δεν ήρθε, γιατί δεν
ενδιαφερόταν. Δεν ενδιαφερόταν να διαπραγµατευτεί. Δεν εν-
διαφερόταν να προστατεύσει τα συµφέροντα των εργαζοµένων
της ΕΡΤ. Κάνανε µία πολιτική ιστορία. 

Το ίδιο έγινε και µε την ΕΣΗΕΑ. Δεν ήρθε ποτέ να διαπραγµα-
τευτεί για τους δηµοσιογράφους. Έβγαζε ανακοινώσεις ότι δεν
καλύπτονται τα ασφαλιστικά τους δικαιώµατα και πήγε εκεί η
Πρόεδρος του ΕΤΑΠ-ΜΜΕ και τους είπε: «Κάνετε λάθος, γιατί οι
κρατήσεις αποδίδονται στο τέλος του µήνα και δεν υπάρχει τέ-
τοιο ζήτηµα». Και αυτοί οι άνθρωποι που έκαναν τις εκποµπές
στην προπαγανδιστική ΕΡΤ -το λέω, δυστυχώς- αφού µε είχαν
καθυβρίσει ότι εγώ κλέβω τις ασφαλιστικές εισφορές των εργα-
ζοµένων, δεν είχαν το θάρρος -η Ένωση Συντακτών, οι δηµοσιο-
γράφοι- να το παραδεχτούν και να το πάρουν πίσω. 
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Και όλη αυτή την αµετροέπεια την είδαµε και σε αυτά που είπε
ο κ. Παναγούλης, τα οποία φαντάζοµαι ότι ούτε εσάς δεν θα σας
εκφράζουν και θα αισθάνεστε την ανάγκη να πάρετε µία από-
σταση από αυτά τα πράγµατα. 

Η ίδια αµετροέπεια είναι σε όλα τα ζητήµατα της ΕΡΤ. Χαρα-
κτηριστικά, πώς τη λέµε τη Χρυσή Αυγή; Τη λέµε «το ναζιστικό
µόρφωµα». Την ΝΕΡΙΤ πώς τη λέτε; «Το µόρφωµα». Ο συνειρµός
δεν είναι τυχαίος. Οι εξακόσιοι άνθρωποι που δουλεύουν εκεί,
δουλεύουν σε ένα µόρφωµα κατ’ εσάς.Τι είναι αυτό το µόρφωµα
όµως; Ρεπορτάζ για το φεστιβάλ κινηµατογράφου πού είδατε;
Στη δηµόσια τηλεόραση. Αύριο, τον µαραθώνιο στον οποίον
παίρνουν µέρος τριάντα χιλιάδες Αθηναίοι, ποιος θα τον µετα-
δώσει; Η δηµόσια τηλεόραση. 

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Μα και η ΕΡΤ το έδει-
χνε!

ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΚΑΨΗΣ (Υφυπουργός στον Πρωθυπουργό για
τη Δηµόσια Ραδιοτηλεόραση): Εγώ λέω για τη δηµόσια τηλεό-
ραση που έχουµε και κατά πόσον είναι ένα «µόρφωµα». 

Η Θεία λειτουργία πάλι από τη δηµόσια τηλεόραση προβάλε-
ται.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τη «Θεία Κωµωδία» πότε θα µας
την δείξετε; 

ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΚΑΨΗΣ (Υφυπουργός στον Πρωθυπουργό για
τη Δηµόσια Ραδιοτηλεόραση): Δύο λεπτά.

Αυτήν τη στιγµή η δηµόσια τηλεόραση είναι ο αποκλειστικός
επικοινωνιακός χορηγός του Εθνικού Θεάτρου, του Κρατικού Θε-
άτρου Βορείου Ελλάδος, του Δηµοτικού Θεάτρου Πειραιά. Αυτά
τα κάνει η δηµόσια τηλεόραση και αυτήν µποϊκοτάρετε. Σε αυτήν
δεν έρχεστε. 

Και, βέβαια, λένε ότι δεν έχει καλό πρόγραµµα. Δεν έχει καλό
πρόγραµµα, γιατί δεν έχει πρόσβαση στο αρχείο της ΕΡΤ, αλλά
και γιατί διακόπτει το πρόγραµµά της κάθε τόσο- συνεπώς δεν
έχει σταθερότητα- για να δείξει την οµιλία του κ. Τσίπρα, την οµι-
λία του κ. Κουτσούµπα, του κ. Καµµένου, του κ. Κουβέλη, του κ.
Βενιζέλου. 

Αυτά τα κάνει η δηµόσια τηλεόραση, την οποία εσείς αυτήν τη
στιγµή έχετε βάλει στο στόχαστρο. Πώς τα κάνει; Με ελάχιστο
κόστος. Στους τέσσερις µήνες το κόστος παραµένει κάτω από
το ένα εκατοµµύριο ευρώ το µήνα, χωρίς να υπολογίζω το Cham-
pions League, το οποίο είναι µία παλαιότερη σύµβαση βέβαια.

Αυτά κάναµε µέχρι σήµερα. Από εδώ και πέρα έχουµε να βγά-
λουµε την Προεδρεία. Η κάλυψη της ελληνικής Προεδρίας είναι
µια διεθνής υποχρέωση της χώρας. 

Ο κ. Παπαδηµούλης µε κατηγόρησε ότι είχα πει κάποτε πως
δεν θα µπουν στο Ραδιοµέγαρο τα ΜΑΤ. Μπορείτε να πάτε να
δείτε τις δηλώσεις. Τις ανέβασε το left.gr. Άρα δεν θα ψάξετε και
πολύ µακριά. Η συζήτηση είχε ως εξής. Είχα πει ότι παρά το γε-
γονός πως δεν απελευθερώνεται το κτήριο, θα βγει σήµα από τη
δηµόσια τηλεόραση. Και ερωτήθηκα: «Δηλαδή θα βάλετε τα
ΜΑΤ;» Και είπα :«Όχι, θα υπάρξει άλλη λύση». Όπως και υπήρξε
από την Κατεχάκη. 

Σήµερα πια δεν υπήρχε τέτοια δυνατότητα. Εάν δεν µπαίναµε
στο κτήριο, εάν δεν έµπαινε η δηµόσια τηλεόραση στο κτήριο
της Αγίας Παρασκευής, δεν θα καλυπτόταν η Προεδρεία. 

Εγώ ζητάω, από το Σεπτέµβριο να παρέµβει ο εισαγγελέας,
γιατί έχουµε ήδη καθυστερήσει και ζητάω βέβαια, να έχουµε και
πρόσβαση στο αρχείο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Υπουργέ, αν
έχετε την καλοσύνη, ολοκληρώνετε.

ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΚΑΨΗΣ (Υφυπουργός στον Πρωθυπουργό για
τη Δηµόσια Ραδιοτηλεόραση): Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.

Το στοίχηµα είναι η ΝΕΡΙΤ. Το έχουµε πει πολλές φορές. Είναι
οικονοµικό στοίχηµα, διότι πρέπει το ίδιο και καλύτερο προϊόν
να βγαίνει µε πολύ χαµηλότερο κόστος. 

Είχα ένα συνάδελφο που ήµασταν µαζί στο ρεπορτάζ και ξαφ-
νικά ανακάλυψα ότι παίρνει πλήρη σύνταξη και αποζηµίωση από
την ΕΡΤ. Γιατί αυτό είχε γίνει η ΕΡΤ. Ήταν το αποκούµπι κάθε
παραπονεµένου. Ε, αυτό θα σταµατήσει τώρα! Γι’ αυτό βάλαµε
τις συµβάσεις έργου που θα είναι πραγµατικές συµβάσεις έργου.
Όποιος έχει µια απλή συνεργασία, δεν θα είναι µε πλήρη απα-
σχόληση. 

Είναι και πολιτικό στοίχηµα να κόψουµε τους δεσµούς µε την
Κυβέρνηση και µε τα κόµµατα. Και επειδή όλοι «παροικούµε στην
Ιερουσαλήµ» ξέρετε πολύ καλά ότι δεν έγινε κανένα ρουσφέτι
στις προσλήψεις. Ήταν άδικες, γιατί ήταν µε κοινωνικά κριτήρια,
αλλά δεν έγινε ούτε ένα ρουσφέτι στις προσλήψεις. Και έχουν
µείνει έξω άξιοι συνάδελφοι, αλλά ρουσφέτι δεν έγινε. 

Και αυτό µε τον καινούργιο νόµο είναι το µεγάλο µας στοί-
χηµα, η διασφάλιση ότι θα είναι ανεξάρτητη η δηµόσια τηλεό-
ραση. Και αυτό είναι, αν θέλετε, το έργο το οποίο έχω κληθεί να
φέρω εις πέρας και θα το φέρω µε οποιοδήποτε κόστος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Πρέπει να ολοκλη-
ρώσετε, κύριε Υπουργέ. 

ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΚΑΨΗΣ (Υφυπουργός στον Πρωθυπουργό για
τη Δηµόσια Ραδιοτηλεόραση): Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.

Ξέρετε την ευχή των Κινέζων που λέει: «Να προσέχεις τι εύχε-
σαι». Και όπως ξέρετε, µε τη σηµερινή Κυβέρνηση έχουµε πάρα
πολλές δυσκολίες. Ο ελληνικός λαός έχει υποστεί τεράστιες θυ-
σίες. Ξέρουµε, όµως, ότι η πατρίδα δεν κινδυνεύει, ότι προχωρά
και ότι έχει µια προοπτική εξόδου από την κρίση. 

Εάν πάρετε εσείς τη διακυβέρνηση, έχετε τον πολύ σοβαρό
κίνδυνο µε το πολιτικό πρόγραµµα, το οποίο έχετε να σκάσει η
χώρα στα χέρια σας. Δεν το εύχοµαι για την πατρίδα µας, βέ-
βαια. Δεν το εύχοµαι και για εσάς. Καταλαβαίνετε πολύ καλά τι
εννοώ. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Τον λόγο έχει ο κ.

Λαφαζάνης για τρία λεπτά. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Καψή, φαίνεται ότι δεν

έχετε συναίσθηση των εγκληµάτων, τα οποία έχετε διαπράξει και
διαχειρίζεστε. Κι αυτό είναι το χειρότερο. Είστε ο «Υπουργός του
µαύρου», του κατάµαυρου. Τώρα, γίνατε και «Υπουργός των
ΜΑΤ» και των αστυνοµικών επεµβάσεων. Τώρα, µόλις είπατε ότι
σε όλη τη διάρκεια της θητείας σας καλούσατε τον εισαγγελέα.
Τώρα, είστε και ο «Υπουργός των εισαγγελέων». 

Να χαίρεστε, λοιπόν, την ιδιότητά σας. Σας έβαλαν να διεκπε-
ραιώσετε –και δυστυχώς, το κάνετε- µια από τις πιο βρώµικες
επιχειρήσεις που έχουν διεξαχθεί στη µεταπολιτευτική Ελλάδα.
Είναι µια βρώµικη, παµβρώµικη επιχείρηση. 

Τώρα µας πληροφορούν ότι το µόρφωµα, το οποίο κατα-
σκευάσατε –γιατί περί µορφώµατος πρόκειται, συγκρίνετέ το µε
αυτό, το οποίο έκανε η ΕΡΤ όλο αυτό το πεντάµηνο για να κατα-
λάβετε περί τίνος πρόκειται- για να λειτουργήσει συνοδεύετε
τους εργαζόµενους για να µπουν µέσα στο Ραδιοµέγαρο µε τα
ΜΑΤ. 

Με τα ΜΑΤ θα κάνετε ενηµέρωση και τηλεόραση; Αυτά θα κά-
νουν την ενηµέρωση πλέον; Σας αρέσει αυτή η σκηνή, να βλέ-
πετε τα καλύτερα τηλεοπτικά δελτία ειδήσεων να εµφανίζονται
αυτές τις δύο µέρες και να έχουν φόντο τα ΜΑΤ, τα οποία είναι
µπροστά στην πύλη του Ραδιοµέγαρου; Τις βλέπετε αυτές τις
σκηνές; Αυτές είναι σκηνές δηµοκρατίας; Αυτές είναι σκηνές αν-
θρώπων που είναι απολυµένοι, απλήρωτοι και στο δρόµο και
διεκπεραιώνουν ένα τεράστιο πλουραλιστικό ενηµερωτικό έργο,
το οποίο κάθε βράδυ δεν µπορούν να το κάνουν τα ιδιωτικά κα-
νάλια µε τη µονοφωνία της προπαγάνδας, την οποία έχετε επι-
βάλλει εσείς ως Κυβέρνηση; Και αυτοί, βεβαίως, σας έχουν
επιβάλλει και τη διαπλοκή και ό,τι άλλο συνεπάγονται αυτές οι
σχέσεις για τις πολιτικές εξελίξεις στη χώρα µας. 

Αυτό, το οποίο έγινε µε τα ΜΑΤ -και έχετε πλήρη ευθύνη και
εσείς προσωπικά, βεβαίως και Κυβέρνηση πρώτα απ’ όλα συλ-
λογικά- είναι να διακοπεί στο Ραδιοµέγαρο µια τεράστια, πρωτό-
τυπη, δηµιουργική προσπάθεια. 

Επί πέντε µήνες µια χούφτα µόνο απλήρωτοι εργαζόµενοι,
απολυµένοι, χωρίς να τους έχετε αποζηµιώσει καν, µε το κέφι και
το µεράκι τους έβγαζαν ένα πλήρες ραδιοφωνικό και τηλεοπτικό
πρόγραµµα, το οποίο θαύµαζαν όσοι το παρακολουθούσαν. Και
ήταν πάρα πολλοί αυτοί που το παρακολουθούσαν. Και δεν έβγα-
ζαν τις ντουντούκες τις τηλεοπτικές, τις οποίες εσείς εξυπηρε-
τείτε και τους προσφέρατε και τις ψηφιακές άδειες. Αυτό έκαναν. 

Ταυτόχρονα, οι ίδιοι αυτοί εργαζόµενοι, αυτή η χούφτα, κάθε
βράδυ είχε πολιτιστικές δραστηριότητες ανοιχτές στο λαό στο
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Ραδιοµέγαρο. Τις βλέπατε; Έχετε δει πέντε µήνες καθηµερινές
πολιτιστικές δραστηριότητες, δωρεάν και από τους καλλιτέχνες
και από αυτούς που συµµετέχουν, οι οποίες είναι ανοιχτές στο
κοινό; Και είναι και αυτές πρωτότυπες και δηµιουργικές. 

Το λέµε αυτό γιατί σας ενοχλούσε πάρα πολύ, γιατί ξέρατε ότι
αυτό είναι ένα µήνυµα προοπτικής και ελπίδας γι’ αυτούς που
λέτε ότι δεν έχουν πρόγραµµα. Ήταν ένα µήνυµα προοπτικής και
ελπίδας, διότι µέσα από το Ραδιοµέγαρο µας υποδείκνυαν το
δρόµο για να βγούµε από την κρίση. Διότι για βγούµε από την
κρίση δεν φτάνει µόνο ένα οικονοµικό πρόγραµµα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Χρειάζεται και κάτι πολύ περισ-
σότερο και ουσιαστικότερο: Χρειάζεται πλήρης και ουσιαστική
πολυφωνική ενηµέρωση. 

Χρειάζεται και πολιτισµός, διότι χωρίς αυτά η Ελλάδα θα συ-
νεχίζει να βουλιάζει. Αυτά τα µηνύµατα εξέπεµπαν από το Ραδιο-
µέγαρο και αυτά θέλετε να σταµατήσετε µε τα ΜΑΤ. Δεν θα
σταµατήσουν. Θα συνεχίσουν την προσπάθεια.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Δεν πιστεύω να διανοηθείτε τώρα µετά το κατόρθωµα της
Αγίας Παρασκευής να δώσετε την εντολή στον εισαγγελέα και
στα ΜΑΤ να πάνε και στην ΕΡΤ3, γιατί έχει µείνει η ΕΡΤ3 να δίνει
συνεχώς αυτό το µήνυµα. Αυτό το µήνυµα το έχει ανάγκη ο ελ-
ληνικός λαός. Εµείς θα το στηρίξουµε αυτό το µήνυµα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε πολύ.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Γιατί είσαστε παράνοµη Κυβέρ-

νηση, η οποία κάνει παράνοµες πράξεις, αντισυνταγµατικές. 
Που είναι η πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου µε την οποία

κλείσατε την ΕΡΤ; Γιατί δεν την φέρνετε στην Βουλή και λέτε:
«Και καθυστερηµένη ακόµα, όχι, δεν θα την φέρουµε ποτέ»;

Ξέρετε πως λέγονται οι κυβερνήσεις, οι οποίες βγάζουν νοµο-
θετικά διατάγµατα, κάνουν πράξεις µε αυτά τα νοµοθετικά δια-
τάγµατα, αλλά δεν τα περνάνε ποτέ ούτε εκ των υστέρων από τη
Βουλή; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Λαφαζάνη,
σας παρακαλώ, πρέπει να ολοκληρώσετε για να κλείσουµε τη
διαδικασία.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Πως λέγονται αυτές οι κυβερνή-
σεις; Πώς λέγονται αυτά τα καθεστώτα; 

Λυπάµαι πάρα πολύ γι’ αυτά που κάνετε, διότι δεν βλάπτουν
τον ΣΥΡΙΖΑ, βλάπτουν την Ελλάδα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΚΑΨΗΣ (Υφυπουργός στον Πρωθυπουργό για

τη Δηµόσια Ραδιοτηλεόραση): Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το
λόγο. Νοµίζω ότι πρέπει να απαντήσω. Με κατηγόρησε προσω-
πικά. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Δεν είναι προσωπική
κατηγορία, κύριε Υπουργέ. 

ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΚΑΨΗΣ (Υφυπουργός στον Πρωθυπουργό για
τη Δηµόσια Ραδιοτηλεόραση): Είπε: Ο «Υπουργός των Εισαγ-
γελέων».

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Είναι πολιτικοί χαρα-
κτηρισµοί. 

Σας δίνω τον λόγο για ένα λεπτό. 
Σας παρακαλώ, όµως, οµόφωνη απόφαση του Προεδρείου

µας είναι η Κυβέρνηση να εκπροσωπηθεί. Υπερεκπροσωπείται.
Σεβαστείτε λίγο το χρόνο.

ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΚΑΨΗΣ (Υφυπουργός στον Πρωθυπουργό για
τη Δηµόσια Ραδιοτηλεόραση): Απολύτως, κύριε Πρόεδρε. 

Ένα πράγµα θα πω. Πρώτον, σε ό,τι αφορά αυτά για τα καθε-
στώτα. Κύριε Λαφαζάνη, δεν πιστεύω να υιοθετείτε την άποψη
των συµµετεχόντων, ένας εκ των οποίων είπε ότι γεννήθηκε το
’50 και έµαθε τη χούντα από τώρα, διότι τη χούντα την έχετε
ζήσει. Εγώ σέβοµαι όλους της Αριστεράς που έχουν αγωνιστεί
και ευτελίζετε τους αγώνες αυτούς κάνοντας τέτοιους παραλλη-
λισµούς. 

Δεύτερον, δεν µου αρέσουν καθόλου τα ΜΑΤ. Αλλά, όπως εί-

πατε εσείς, αυτά επιβλήθηκαν από µια χούφτα -δική σας φράση-
εργαζοµένων. Η πλειοψηφία των εργαζοµένων- χίλιοι οκτακόσιοι-
έχουν ζητήσει να ανοίξει η τηλεόραση και να προσληφθούν. Αυ-
τούς εµποδίζετε, αυτούς αντιστρατεύεται. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον

λόγο.
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Λαφαζάνη,
σας παρακαλώ να συνεργαστούµε για να κάνουµε τη διαδικασία.
Πώς θα γίνει;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μπορείτε να µου πείτε, αυτοί οι
εργαζόµενοι που επικαλεστήκατε τώρα τι συµβάσεις, τι εργασια-
κές σχέσεις έχουν; Πείτε µου.

ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΚΑΨΗΣ (Υφυπουργός στον Πρωθυπουργό για
τη Δηµόσια Ραδιοτηλεόραση): Σας το έχω πει.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Τον λόγο έχει ο κ.
Κουίκ, Βουλευτής των Ανεξαρτήτων  Ελλήνων. Θα ολοκληρώ-
σουµε τη συνεδρίαση µε τον κ. Δηµήτριο Χριστογιάννη. Θερµή
παράκληση και στους δύο να τηρήσετε το χρόνο, για να µπορέ-
σουµε να ολοκληρώσουµε.

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ KOYIK: Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Θα ήθελα λόγω της ΕΡΤ, κατ’αρχήν, να διευκρινιστεί πώς λει-
τουργεί παράνοµα η δηµόσια τηλεόραση όταν δεν έχει επικυρω-
θεί η πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου. Έχει ξεφύγει από τις
ηµεροµηνίες. 

Δηλαδή, αυτό που συστηµικά κάνει ο Πρόεδρος της Ελληνικής
Δηµοκρατίας, ο κ. Παπούλιας, να εγγράφει στα παλαιότερα των
υποδηµάτων του τη λειτουργία της Βουλής και να καθίσταται
συµµέτοχος και συνένοχος των σκέψεων και πράξεων της συγ-
κυβέρνησης, να µην λειτουργεί η Βουλή και τα πάντα να περνάνε
µε πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου, αυτά καταγράφονται και
στη δική του ιστορία και ήταν και κοινοβουλευτικός άντρας και
είναι κρίµα 

Πόσο έχει κοστίσει µέχρι στιγµής αυτή η απεµπλοκή της ΕΡΤ
προς τη δηµόσια τηλεόραση; Πόσα; Πολλά! Πολλά περισσότερα
από το αν λειτουργούσε η ΕΡΤ και υπήρχε ένας πραγµατικός
εξορθολογισµός της λειτουργίας της ΕΡΤ, αυτόν που τον ζητού-
σαν και οι ίδιοι οι εργαζόµενοι. Εµείς τα έχουµε πει και στην επι-
τροπή της Βουλής, τα έχουµε πει και στην Ολοµέλεια. Δεν
προτίθεµαι να επανέλθω στο θέµα αυτό. Είναι δεδοµένες οι θέ-
σεις µου για το ζήτηµα. 

Από εκεί και πέρα, όµως, είµαι υποχρεωµένος να γυρίσω προς
την πλευρά του ΣΥΡΙΖΑ και να σας ρωτήσω: Τι ήταν αυτό που
σας έκανε «να ξύνετε την πλάτη σας επάνω στην γκλίτσα» και
δεν είχατε την υποµονή λίγες εβδοµάδες να έρθουν τα µέτρα;
Δεν είχατε λίγη υποµονή, µερικές εβδοµάδες να έρθει και ψήφος
εµπιστοσύνης -εάν δοθεί- στον προϋπολογισµό; Τι ήταν αυτό που
εσάς, τον ΣΥΡΙΖΑ, σας έκανε να συσπειρώσετε ένα ΠΑΣΟΚ, το
οποίο ήταν σε µια διαλυµένη κατάσταση…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Συσπείρωση είναι αυτό;
ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Ναι, το συσπειρώ-

σατε. 
Μπορώ να σας πω κάτι, κύριε Βούτση; Είναι κατάντια της Βου-

λής να κουβεντιάζουµε µοµφή και να είναι η Αίθουσα άδεια. Κα-
τάντια! Εγώ δεν θα µπορούσα ποτέ να το δεχθώ αυτό το πράγµα
εάν ήµουν παλιός κοινοβουλευτικός.

Τι ήταν αυτό, που ως παιδονόµοι βάλατε σε µία τάξη εκείνους
από τη Νέα Δηµοκρατία που µε δηµόσιες δηλώσεις τους γκρί-
νιαζαν και αµφισβητούσαν; Και τώρα τι καταφέρατε; Καταφέρατε
να συσπειρώσετε τη συγκυβέρνηση του µνηµονίου και αύριο το
βράδυ, εάν πάρουν ψήφο εµπιστοσύνης, να κραυγάζουν ότι κα-
τέπεσε η δική σας η πρόταση, να πανηγυρίζουν ως νικητές, να
διαβάζουµε τις άλλες µέρες τα πρωτοσέλιδα και να τους δώσετε
έξι µήνες το «φιλί της ζωής», έξι µήνες για να πορεύονται στην
«επίλυση» των εθνικών θεµάτων.

Όµως, θα το πω και σας κοιτάω στα µάτια. Προφανώς, εσάς
δεν σας ενδιαφέρουν πώς θα επιλυθούν. Είστε από εκείνους που
λέτε «ναι» στην εκχώρηση του ονόµατος της Μακεδονίας. Δεν
σας ενδιαφέρει. Είστε εκείνοι, οι οποίοι δουλεύετε όπως δου-
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λεύετε πάνω στη Θράκη, γιατί όταν πηγαίνω στα δικαστήρια για
την ελληνικότητα της Θράκης, βρίσκοµαι απέναντι σε δικά σας
στελέχη και Βουλευτές, όπως και του ΠΑΣΟΚ, µέσα στα δικαστή-
ρια, οι οποίοι είναι στο πλευρό των τουρκόφωνων και εµείς είµα-
στε οι απέναντι.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Οι τουρκόφωνοι Έλληνες δεν είναι;
ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Ναι. Αυτό που σας

λέω. 
Είναι εκείνοι οι τουρκόφωνοι, οι οποίοι φωτογραφίζονται κάτω

από την πράσινη σηµαία, κύριε Βούτση.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Επειδή είπατε για τους τουρκόφω-

νους.
ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Σας παρακαλώ πολύ.
Είµαστε οι µόνοι που έχουµε αποµείνει και παλεύουµε µέσα

στη Βουλή για το θέµα της Θράκης, την ώρα µάλιστα που πάει
να εκχωρηθεί µ’ ένα σχέδιο Ανάν 2 και η Κύπρος. Όµως, ούτε και
αυτό σας ενδιαφέρει.

Όχι µόνο αυτό. Είστε επίσης εσείς οι οποίοι ζητάτε να πέσει η
Κυβέρνηση -που εµείς οι Ανεξάρτητοι Έλληνες ζητάµε εδώ και
καιρό εκλογές- όταν δεν έχετε καν ένα κυβερνητικό πρόγραµµα.
Ποιο είναι το πρόγραµµά σας; Ποιο είναι; Μπείτε στο anexarti-
toiellines.gr και διαβάστε αυτό το οποίο έφτιαξε η βάση µας µέσα
από τα προσυνέδρια και µέσα από τα συνέδρια. Ποιο είναι;

Θα ήθελα να πω και κάτι ακόµη, γιατί εσείς νοµίζετε ότι µπορεί,
σαν το παραµύθι, να έρχεται το φλάουτο και να τρέχουν τα πον-
τίκια στην ουρά σας. Κάνετε λάθος.Όταν σας ζητήσαµε να στη-
θεί εδώ πέρα η κάλπη για τη λίστα Λαγκάρντ στον Παπανδρέου,
την κάνατε για να µην ενοχληθεί το κοµµάτι του ΠΑΣΟΚ που είναι
µέσα σ’ εσάς. Όταν ζητήσαµε να συνυπογράψατε την πρόταση
µοµφής για τον κ. Γιάννη Στουρνάρα, την κάνατε. Δεν ξέρω για
ποιο λόγο. Αυτό που ξέρω, όµως, -και δεν υιοθετώ την άποψη
αυτή- είναι ότι µε το που γύρισε ο Αρχηγός σας από το Τέξας
καταθέσατε πρόταση µοµφής. Δεν κάνω συνειρµούς. Κάποιοι
όµως κάνουν, γιατί κάποιοι σας θεωρούν πιο συστηµικό κόµµα
από οποιοδήποτε άλλο µέσα εδώ στη Βουλή πλέον.

Σας θυµίζω τώρα και την πρότασή του να παραιτηθούµε όλοι,
εκατό µε διακόσιοι Βουλευτές, µε βάση το Σύνταγµα. Θυµάστε
την πρόταση Καµµένου, να παραιτηθούµε από τη Βουλή και οι
πολιτευτές µας; Ούτε κι αυτό ακολουθήσατε.

Οι Ανεξάρτητοι Έλληνες, τουλάχιστον σε ότι αφορά και εµένα,
δεν θα γίνουµε ποτέ η ουρά σας και δεν γίνεται, γιατί εµείς
έχουµε ένα πρόγραµµα, το οποίο ακολουθούµε πιστά από την
ηµέρα που τελείωσαν οι εκλογές του Ιουνίου του 2012. Από τότε
µέχρι τώρα, µας έχει πιάσει ναυτία, καθώς δεν ξέρουµε ακριβώς
ποια είναι η θέση σας.

Για να δικαιολογήσω την ψήφο µου, αύριο θέλω να ξέρετε ότι
η ψήφος µου θα είναι ένα ισχυρό «ναι» στην πρόταση των Ανε-
ξάρτητων Ελλήνων για εκλογές, έτσι ώστε να πάµε κάποια στιγµή
σε µια κυβέρνηση εθνικού σκοπού και εθνικής ενότητας. Θα είναι
ένα «ναι» στο πρόγραµµα που έφτιαξε η βάση µας. Η ψήφος µου
θα είναι ένα πολύ ισχυρό «όχι» σ’ αυτό το οποίο κάνατε, να δώ-
σετε ένα «φιλί της ζωής». Θα είναι ένα ισχυρό «όχι» απέναντι σ’
ένα συστηµικό κόµµα, το οποίο εν πολλοίς το θεωρώ ότι είναι και
επικίνδυνο πια µε τις διάφορες συνιστώσες της δραχµής, τη συ-
νιστώσα των λαθροµεταναστών.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Αυτό σας ενόχλησε, κύριε Κουίκ;
ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Βεβαίως. Την έχετε

µέσα τη συνιστώσα της δραχµής. Μην το αρνείστε αυτό. Και των
λαθροµεταναστών τη συνιστώσα έχετε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Παρακαλώ, ολοκλη-
ρώνετε, κύριε Κουίκ.

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Και τη συνιστώσα
εκείνων, οι οποίοι δεν θέλουν µε µια άλλη κυβέρνηση να έλθουν
ξένοι επενδυτές. 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Παρακαλώ, να ολο-

κληρώνει ο οµιλητής. Όχι διακοπές.
ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Δεν τους θέλετε. Και

µε τη συνιστώσα εκείνη, που όποτε πιάνεται κάποιος για φθορά
δηµόσιας περιουσίας –µην πω για τροµοκρατικές ενέργειες- τρέ-
χετε από πίσω του στα δικαστήρια.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΑΚΗΣ: Πω!
ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Όχι «πω»!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ολοκληρώστε, κύριε

συνάδελφε.
ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Δυστυχώς, αυτό θα

πρέπει να το λένε οι Έλληνες που σας ακολουθούν. 
Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ο κ. Χριστογιάννης

έχει τον λόγο και µετά ολοκληρώνεται η συζήτηση για τώρα. Θα
επανέλθουµε, όπως είναι γνωστό, το απόγευµα. 

Ορίστε, κύριε Χριστογιάννη, έχετε τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΧΡΙΣΤΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Η Κυβέρνηση και όσοι τη στηρίζουν απειλές δεν δέχεται. Η

αθλιότητα έχει όρια. Αναφέροµαι στα λεγόµενα του κ. Πανα-
γούλη, τα οποία εµένα προσωπικά ως νεοεκλεγέντα Βουλευτή
µε προσβάλλουν. Τη µια µας λέτε για την τύχη του Αµερικανού
πρέσβη στη Λιβύη, την άλλη µας δίνετε ραντεβού στα γουναρά-
δικα, σήµερα µας απειλείτε µε φυλακές. Ντροπή!

Καλούµε τον κ. Τσίπρα να αποδοκιµάσει αυτήν την αναφορά,
εκτός αν τη συµµερίζεται, αποδεικνύοντας περίτρανα τι σηµαίνει
άκρο και ακρότητα. 

Και θέλω να πω και κάτι ακόµη. Εµείς φυλακές θα φτιάξουµε,
γιατί µας το ζητάει το ΣΔΟΕ. 

Αναφερόµενος στη σηµερινή συζήτηση για την πρόταση δυ-
σπιστίας του ΣΥΡΙΖΑ προς την Κυβέρνηση, σύµφωνα µε την πο-
λιτική επιστήµη, η πολιτική είναι η τέχνη του εφικτού. Οι
σώφρονες πολιτικοί θέλουν ρεαλιστικούς εθνικούς στόχους και
προσπαθούν να τους επιτύχουν µε όλα τα µέσα που διαθέτουν,
αρθρώνοντας µια αποτελεσµατική στρατηγική και λαµβάνοντας
υπ’ όψιν τις ευκαιρίες και τους κινδύνους του εσωτερικού και διε-
θνούς περιβάλλοντος. Πάντα έχουν ως γνώµονα την προστασία
και προάσπιση του εθνικού συµφέροντος. 

Με τη σηµερινή πρόταση δυσπιστίας προς την Κυβέρνηση, η
Αξιωµατική Αντιπολίτευση προσεγγίζει το ανέφικτο. Επιδιώκει να
προξενήσει ρήγµα στην εσωτερική συνοχή της κυβερνητικής
πλειοψηφίας και ως αποτέλεσµα να χάσει τη δεδηλωµένη µια Κυ-
βέρνηση που οδηγεί µε ασφάλεια τη χώρα έξω από την οικονο-
µική κρίση. 

Αντιθέτως, η Αξιωµατική Αντιπολίτευση µε τη διγλωσσία της,
την ανευθυνότητα, τον τυχοδιωκτισµό και τις ανεδαφικές προτά-
σεις της αποδεικνύει καθηµερινά ότι δεν διαθέτει συνεκτική και
αποτελεσµατική στρατηγική που µπορεί να οδηγήσει τη χώρα µε
ασφάλεια και κοινωνική συνοχή στην ανάπτυξη και την ευηµερία
και ότι δεν αποτελεί εναλλακτική κυβερνητική λύση. 

Όµως, για ποιο λόγο κατέθεσε πρόταση δυσπιστίας η Αξιωµα-
τική Αντιπολίτευση; Επειδή η Κυβέρνηση αποφάσισε να κλείσει
µία αµαρτωλή -σύµφωνα µε δήλωση του κ. Τσίπρα- και σπάταλη
ΕΡΤ. Επειδή εφάρµοσε το νόµο, αποµάκρυνε δηλαδή τους κα-
ταληψίες από τις δηµόσιες εγκαταστάσεις της ΕΡΤ, έτσι ώστε να
προστατεύσει την περιουσία του ελληνικού λαού και επέτρεψε
στη νέα δηµόσια τηλεόραση να επιστρέψει στο φυσικό της χώρο,
να µειώσει το κόστος της και να αναβαθµίσει το πρόγραµµά της. 

Εποµένως, συµπεραίνουµε ή ότι ο ΣΥΡΙΖΑ δεν επιθυµεί την
εφαρµογή των νόµων που έχει ψηφίσει η Βουλή των Ελλήνων ή
ότι την επιθυµεί «a la carte», όποτε τον συµφέρει. Η απάντηση
στο παραπάνω ερώτηµα είναι απλή. Ενεργεί µε αυτόν τον τρόπο,
προκειµένου να γεφυρώσει το χάσµα που υπάρχει στις διάφορες
συνιστώσες στο εσωτερικό του. Δηλαδή ο ΣΥΡΙΖΑ θέτει το κοµ-
µατικό συµφέρον πάνω από το εθνικό συµφέρον και σίγουρα την
επιλογή του θα την κρίνει ο ελληνικός λαός, όταν έρθει η ώρα. 

Στους δεκαπέντε µήνες διακυβέρνησης, η Κυβέρνηση πέτυχε
κρίσιµης σηµασίας στόχους. Κράτησε τη χώρα στην Ευρωζώνη,
έθεσε τα θεµέλια για την ανάκαµψη και την ανάπτυξη, ανακεφα-
λαιοποίησε τις τράπεζες, επανεκκίνησε τις αποκρατικοποιήσεις
και τα µεγάλα έργα, έδωσε νέα πνοή στον τουρισµό, εκµεταλ-
λεύεται τους ενεργειακούς πόρους της χώρας, αποκατέστησε
την αξιοπιστία της χώρας στο εξωτερικό. 

Το 2014 η Ελλάδα επιστρέφει σταδιακά στις αγορές. Αναµένει
από τους εταίρους της να τηρήσουν τη συµφωνία για µείωση του
χρέους. Ουσιαστικά, πετύχαµε ένα µικρό οικονοµικό θαύµα κάτω
από αντίξοες διεθνείς οικονοµικές συνθήκες. 
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Η Κυβέρνηση θα συνεχίσει την προσπάθειά της για την ανοι-
κοδόµηση µίας νέας Ελλάδας που θα στέκεται στα πόδια της
χωρίς δανεικά, αλλά λόγω του πλεονασµατικού της προϋπολο-
γισµού θα καλύπτει µε ίδια έσοδα τις ανάγκες της χώρας. 

Είµαι σίγουρος ότι η Κυβέρνηση θα συνεχίσει να αντιµετωπίζει
αποτελεσµατικά απειλές και προκλήσεις για την οικονοµική
ασφάλεια, την εσωτερική ασφάλεια και την εξωτερική ασφάλεια.
Το πιο σηµαντικό µέσο που διαθέτει είναι η εργατικότητα των αν-
θρώπων και η κατανόηση ότι πρέπει να αλλάξει η κοντόφθαλµη
νοοτροπία των προηγούµενων δεκαετιών. Σε αυτήν την προσπά-
θεια καλεί να συµπορευθούµε µαζί της, οι φιλοευρωπαϊκές δυ-
νάµεις όλου του πολιτικού φάσµατος που αποδέχονται τους
σκοπούς που έχει θέσει, ανεξαρτήτως από τις όποιες τακτικές
διαφωνίες τους. Η Κυβέρνηση δεν έχει άλλη επιλογή από το να
επιτύχει, όχι για να αποκοµίσουν τα κόµµατα που την απαρτίζουν
και τη στηρίζουν µικροκοµµατικά οφέλη, αλλά για να συµβάλουν
στη δηµιουργία µιας νέας Ελλάδας οικονοµικά ανεπτυγµένης,
κοινωνικά δίκαιης, διοικητικά αποτελεσµατικής, ανεξάρτητης και
ισχυρής. 

Είµαι σίγουρος ότι η Κυβέρνηση θα επιτύχει µε τη στήριξη, όχι
µόνο των Βουλευτών της Συµπολίτευσης, αλλά όλων των σκε-
πτόµενων Ελλήνων που δεν βλέπουν την πραγµατικότητα µε πα-
ρωπίδες, που έχουν όραµα γι’ αυτήν τη χώρα και επιθυµούν να
οικοδοµήσουν το βέλτιστο µέλλον για τα παιδιά τους.

Αντίπαλοι σε αυτήν την προσπάθεια είναι κάποιες ακραίες ιδε-
ολογίες, που βολεύονται µε την υπάρχουσα κατάσταση. Επιθυ-
µούν να την εκµεταλλευθούν για να αποκοµίσουν µικροκοµµατικά
οφέλη ή παραµένουν προσκολληµένες σε ουτοπικά και επικίν-
δυνα ιδεολογήµατα. Είναι αντίπαλοι ανίκανοι να αρθρώσουν απο-
τελεσµατική στρατηγική που να βγάζει τη χώρα από το αδιέξοδο
της οικονοµικής κρίσης και που το µόνο που πράττουν είναι
στείρα αντιπολίτευση, περιµένοντας κάποια στιγµή να εφαρµο-
στεί η λογική του «ώριµου φρούτου» και να πάρουν την εξουσία.

Ο κ. Τσίπρας από τις ΗΠΑ για µία ακόµη φορά απέδειξε ότι
δεν έχει πείσει την κοινωνία, διότι δεν διαθέτει µια ξεκάθαρη,
αποτελεσµατική στρατηγική για να επιλύσει τα σηµαντικά προ-
βλήµατα και να αντεπεξέλθει στις νέες προκλήσεις της χώρας.
Σε αυτό το συµπέρασµα κατέληξε και ο συνάδελφος κ. Γλέζος,
την ιστορία και τους αγώνες του οποίου όλοι σεβόµαστε.

Είναι κρίµα τώρα που, όχι µόνο βλέπουµε φως στην άκρη του
τούνελ, αλλά προχωράµε µε γοργούς ρυθµούς προς την ανά-
πτυξη και την έξοδο από την κρίση, να πάνε χαµένες οι θυσίες
του ελληνικού λαού στο βωµό πολιτικών παιχνιδιών και προσω-
πικών φιλοδοξιών. 

Παρέχω ψήφο εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση και στον Πρω-
θυπουργό κ. Αντώνη Σαµαρά και είµαι δίπλα του για να συνεχί-
σουµε το όραµά του και να οικοδοµήσουµε µαζί µία οικονοµικά
ανεπτυγµένη, κοινωνικά δίκαιη, διοικητικά αποτελεσµατική, ανε-
ξάρτητη και ισχυρή Ελλάδα.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο.

Με συγχωρείτε, για µισό λεπτό µόνο θα σας απασχολήσω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Για ποιο λόγο, κύριε

συνάδελφε;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Επί της διαδικασίας, κύριε Πρόεδρε.

Επί τη λήξει της πρωινής συνεδρίασης θα ήθελα να θέσω ένα ζή-
τηµα για να το χειριστείτε στο µεσοδιάστηµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Καθ’ υπέρβασιν βέ-
βαια, έχετε τον λόγο, µε την άδεια του Σώµατος.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Έχουν µιλήσει εβδοµήντα πέντε συνά-
δελφοι και δέκα Υπουργοί. Συνολικά έχουν λάβει το λόγο
ογδόντα πέντε οµιλητές. Οι δεκαπέντε προέρχονται από το
κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, που έχει υποβάλει την
πρόταση δυσπιστίας και στους επόµενους δεκαεννέα είναι δύο
Βουλευτές από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση. 

Βεβαίως, πήρατε απόφαση να γίνει διάλειµµα το µεσηµέρι,
που θα απορροφούσε αρκετούς από αυτούς τους συναδέλφους
που δεν ανήκουν στο ΣΥΡΙΖΑ, εννοώ τους επόµενους δεκαεννέα.

Το θεωρώ πολύ µεγάλο λάθος. Σε κάθε περίπτωση όµως αυτό
πρέπει να θεραπευθεί. Εντάξει, η σηµερινή συνεδρίαση θα πάει
µέχρι κάποια ώρα το βράδυ. Από σήµερα όµως πρέπει να λη-
φθούν αποφάσεις για αύριο, για να γίνει συνεχής συνεδρίαση
από το πρωί µέχρι το βράδυ. Δεν είναι δυνατόν αυτή η αναλογία
ή και η συµπερίληψη όλων των συναδέλφων να είναι σε βάρος
µίας ουσιαστικής διαδικασίας.

Ευχαριστώ και µε συγχωρείτε για το χρόνο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Δεν είναι θέµα χρό-

νου. Απλώς σκέφτοµαι τη διαδικασία. Εφόσον έχει ψηφιστεί µία
διαδικασία κατ’ αρχήν, η διαδικασία µπορεί να τροποποιηθεί. Με
ποιο τρόπο; Πρέπει να υπάρξει µία…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Κατ’ αρχήν, το διάλειµµα. Θα απορρο-
φούσε άλλους δεκαεννέα. Θα πηγαίναµε στους ενενήντα πέντε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Πληροφορήθηκα ότι
ετέθη το πρωί, συζητήθηκε και δεν εγκρίθηκε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Μα, µε βάση ποια δεδοµένα...
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Όχι, όχι, δεν ετέθη αυτό. Το πεν-

τάλεπτο ετέθη.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ωραία. Η διαδικασία

µε την οποία µπορούµε να κάνουµε αλλαγές σαν αυτές είναι να
υπάρξει κατ’ αρχήν µία διαβούλευση των Κοινοβουλευτικών Εκ-
προσώπων το απόγευµα. Το Προεδρείο δεν έχει λόγους να µην
το αποδεχθεί. 

Εποµένως και το βράδυ µπορούµε να έχουµε κάποια παρά-
ταση χρόνου, όπως έγινε και εχθές το βράδυ, και αύριο να δούµε
τι µπορεί να γίνει. Απλώς, επειδή υπάρχουν και τα τεχνικά θέ-
µατα, πρέπει να εξασφαλιστούν τα Προεδρεία κ.λπ.. Πρέπει να
γίνει αυτή η διαβούλευση κατά τις 6.00 το απόγευµα. 

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα
ήθελα τον λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ορίστε, κύριε Μαριά.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Η άποψη η δική µας

είναι να υπάρξει η µεγαλύτερη δυνατή συµµετοχή συναδέλφων.
Εποµένως, κακώς κατά τη γνώµη µας έγινε η διακοπή. Θα
έπρεπε να συνεχίσουµε. 

Δεύτερον, να πάµε αρκετά αργά. Έχουµε φτάσει σε νοµοσχέ-
δια –θυµόσαστε- και 1.00’ και 2.00’ το βράδυ. Δεν καταλαβαίνω
αυτό το «κυριλέ», ότι πρέπει να σταµατάµε. Τρίτον, να ξεκινή-
σουµε το πρωί της Κυριακής στις 9.00’ µε 9.30’ που ξεκινούν οι
συνεδριάσεις. Αυτή είναι η πρότασή µας. Να την ακούσουν και
οι συνάδελφοι.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Θα µεταφέρω στους
απογευµατινούς Προεδρεύοντες τις παρατηρήσεις σας. 

Διακόπτουµε τη συνεδρίαση για τις 18.00’ το απόγευµα.
Καλό απόγευµα, καλή ξεκούραση!
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Β᾽Αντι-

πρόεδρος της Βουλής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΛΑΝΤΖΗΣ)
(ΔΙΑΚΟΠΗ)

(ΜΕΤΑ ΤΗ ΔΙΑΚΟΠΗ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, συνεχίζεται  η διακοπείσα συνεδρίαση. 
Τον λόγο έχει ο συνάδελφος κ. Αρβανίτης.
ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριοι Βουλευταί, δεν ξέρω αν µπορεί να γίνει αντιληπτό, αν

µπορεί να αισθανθεί κανείς από εσάς πώς αισθάνεται ένας Βου-
λευτής ευρισκόµενος σε αυτό το Βήµα, για οποιονδήποτε λόγο,
για οποιοδήποτε αντικείµενο, όταν ο Αρχηγός του, µαζί µε άλ-
λους δύο συναγωνιστάς Βουλευτάς βρίσκεται έγκλειστος εις τας
φυλακάς, κατόπιν αποφάσεως παρανόµων. Παρανόµου αποφά-
σεως παρανόµων! Αντιλαµβάνεστε τα αισθήµατά µου.

Εάν έχετε διάθεση να κάνετε εκφράσεις αποδοκιµασίας, να τις
κάνετε εκεί που συχνάζετε, κύριε, και όχι εδώ! Εγώ δεν σας το
επιτρέπω!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε Αρβανίτη, πα-
ρακαλώ, έχετε κάθε δικαίωµα ελεύθερα να εκφράζετε τη γνώµη
σας.

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Κάνει εκφράσεις αποδοκι-
µασίας. Το επιτρέπετε, κύριε Πρόεδρε, αυτό;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ακούστε, δεν τον
είδα, αν τον έβλεπα, θα παρενέβαινα. Να είστε βέβαιος.
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ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Επαναλαµβάνω ότι από Κυ-
βέρνηση παρανόµων και «…», από Κυβέρνηση η οποία µαζί µε
τους προκατόχους της…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, τι πράγµατα
είναι αυτά! Δεν είµαστε καλά! Δεν είµαστε διατεθειµένοι να λου-
ζόµαστε κάθε φορά αυτού του είδους τις εκφράσεις από αυτούς
τους οποίους έχετε υποχρέωση να τους ανακαλείτε στην τάξη.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΨΥΧΑΡΗΣ: Βέβαια, πολύ σωστό. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε Τζαβάρα, το

έχω κάνει ήδη. Ποιος ο λόγος να προτρέχετε; 
ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Στέλεχος της Κυβερνή-

σεως, του οποίου το υψηλό επίπεδο νοηµοσύνης είναι αδιαµφι-
σβήτητο, παλαιό στέλεχος και πρώην Υπουργός, δήλωσε τα
εξής: «Ο λαός όλος είναι υπό διωγµόν. Σύρεται η Κυβέρνηση
πίσω από ένα άθλιο, ανυπόγραφο, αόριστο και εκβιαστικό κεί-
µενο, πρωτοφανές στα νοµικά χρονικά, που δεν είναι ούτε σύµ-
βαση ούτε συµφωνία ούτε µονοµερής ελεύθερη δήλωση
βουλήσεως ή διµερείς ή πολυµερείς δηλώσεις, οµοίως ελεύθε-
ρες. Είναι απλώς πράξη υποδούλωσης ενός λαού, του ελληνικού,
και µιας χώρας, της Ελλάδος». 

Συνεπώς, δικαιολογείται απόλυτα ο χαρακτηρισµός µας και
µάλιστα το στέλεχος αυτό χαρακτηρίζει την Κυβέρνηση «εντο-
λοδόχο αρχών και εξουσιών». Όπως είχε δηλώσει τότε η πρώην
Πρόεδρος της Βουλής κ. Μπενάκη, τα δικαιώµατά µας τα ανθρώ-
πινα, τα συνταγµατικώς κατοχυρωµένα -είναι η περίπτωση η’ του
134- θα τεθούν στη διάθεση και θα µπορούν και να παραβιάζον-
ται από αρχές και εξουσίες πέραν των γνωστών.

Πώς, λοιπόν, εγώ να µην κάνω τέτοιους χαρακτηρισµούς; Σέ-
βοµαι απολύτως την Αίθουσα, σέβοµαι απολύτως τους θεσµούς,
αλλά είµαι υποχρεωµένος όταν βλέπω την Κυβέρνηση να παρα-
νοµεί, να καταστρατηγεί καταφώρως τας βασικάς διατάξεις του
Συντάγµατος, του Κανονισµού της Βουλής και των νόµων και να
δίνει εντολή πραξικοπηµατικά σε Αντεισαγγελέα του Αρείου
Πάγου να παραβαίνει και αυτός τον νόµο, να ενεργεί τυφλά, χωρίς
να έχει µελετήσει -που κατ’ αµάχητο τεκµήριο θα έπρεπε να είχε
µελετήσει- χωρίς να δει ποιο είναι το έγκληµα, πώς στοιχειοθετεί-
ται το έγκληµα της εγκληµατικής οργανώσεως, τι έγκληµα είναι;

Είναι έγκληµα µε υπερχειλή την υποκειµενική υπόσταση; Είναι
έγκληµα αφηρηµένης διακινδυνεύσεως; Αυτά δεν τα λέω εγώ
τώρα, τα λέει το Ποινικό Δίκαιο, τα λέει ο ποινικός νόµος, αλλά
τα λέει και η Σύµβαση του Παλέρµο. Με ταχύτητα φωτός. Ρίξτε
µια µατιά στη Σύµβαση του Παλέρµο. Ο κύριος αυτός, Αντιεισαγ-
γελεύς του Αρείου Πάγου, εχαρακτήρισε εγκληµατική οργάνωση
ένα νόµιµο κόµµα και τους οπαδούς του. 

Χθες δε –και το λέγω- µε απρέπεια απαράδεκτη –και δεν
εκλήθη εις την τάξη- ο Υπουργός Δηµοσίας Τάξεως εχαρακτή-
ρισε «καρκίνωµα» τη Χρυσή Αυγή. Το χάσµα το οποίο χωρίζει τον
ελληνικό λαό από τις πράξεις της Κυβερνήσεως είναι τεράστιο.
Μακάρι, να υπήρχε νοµοθετικό πλαίσιο και να είχαµε τη δυνατό-
τητα να παραπεµφθούν σε Ειδικό Δικαστήριο για τα εγκλήµατα
τα οποία διαπράττουν εις βάρος του ελληνικού λαού! 

Δεν ξέρω για ποιο λόγο –είναι δική του δουλειά- ο ΣΥΡΙΖΑ
έκανε πρόταση µοµφής, ενώ εγνώριζε ποιο θα είναι το αποτέλε-
σµα. Με προτάσεις µοµφής δεν γίνεται απολύτως τίποτα. Απλώς
περνάµε την ώρα µας και ενδεχοµένως να ενισχύεται η Κυβέρ-
νηση επικοινωνιακά, ότι να, απερρίφθη η πρόταση µοµφής, όπερ
και θα γίνει. Και προχωρεί το άξιο πραγµατικά στέλεχος αυτό κά-
ποιες αρχές. Απλώς εννοείται µε την πρώτη µατιά ότι κάποιος
αφέντης µιλάει για το µνηµόνιο. Δίνει γραπτές διαταγές σε κά-
ποιο δούλο του που βρέθηκε σε κάποια δίνη ανάγκης, αλλά και
οι διαταγές δεν είναι ούτε ορισµένες ούτε περιορισµένες, είναι
λαστιχένιες. Μπορούν να πολλαπλασιαστούν ανάλογα µε τις ορέ-
ξεις του αφέντη. Και µετά βλέπω αντίδραση από ορισµένους κοµ-
µατικούς κυρίους, γιατί µόνο την κοµµατική σηµαία έχουν
υψωµένη και όχι την εθνική, όταν εγώ χαρακτηρίζω την Κυβέρ-
νηση εγκληµατική και εθνοκτόνο. Αυτό ακριβώς είναι και τίποτα
άλλο πέραν αυτού.

Και όχι µόνο αυτό. Η δουλοφροσύνη τους φτάνει µέχρι ση-
µείου να έρχονται ορισµένοι κύριοι, οι οποίοι δεν είναι κύριοι,
όπως ο κύριος Μάρτιν Σουλτς –ποιος είναι αυτός ο κύριος, αυτό
το κωµικό υποκείµενο;- ο οποίος ήρθε εδώ να µας πει ότι είναι

επικίνδυνος ο εθνικισµός. 
Εκφράζω επί τη ευκαιρία και το παράπονο: Κανείς δεν εξέ-

φρασε τη συµπάθειά του και τη λύπη του για τα δυο παλικάρια
που εν ψυχρώ οι δολοφόνοι εξετέλεσαν κατόπιν εντολής -το
λέγω- κοινού εντολέως, όπως και στο Κερατσίνι. Και δεν κατα-
φέροµαι κατά της Αριστεράς. Όχι. Μη νοµίζετε κάτι τέτοιο. Ο εν-
τολεύς έχει έδρα αλλού, έχει έδρα έξω και στα δυο εγκλήµατα
και Κερατσινίου και Νέου Ηρακλείου. 

Με τέτοια Κυβέρνηση ο λαός εξαθλιούται καθ’ ηµέρα όλο και
περισσότερο. Το έθνος –η κυριαρχία του- εκχωρείται συνεχώς
και τα ακίνητά του και τα εδάφη του ετοιµάζονται να εκχωρηθούν
σε ξένους καταπατητές. Αυτή είναι η πολυκυβέρνηση και να µην
είστε καθόλου υπερήφανοι γι’ αυτή.

Και είναι πρωτοφανές στα πολιτικά χρονικά, πολιτικός Αρχηγός
και Βουλευτές νοµίµου κόµµατος να διατάσσεται έτσι πραξικο-
µατικώς –το είπε και ο Γεώργιος Κασιµάτης, για πραξικόπηµα οµί-
λησε- να κλείνονται στις φυλακές µόνο και µόνο για να γίνει το
χατίρι κάποιων ξένων εντολέων. Αλλά έστι δίκης οφθαλµός. Θα
έρθει εκείνη η ώρα που τα εγκλήµατα κατά του λαού και του
έθνους θα πληρωθούν και το τίµηµα θα είναι πανάκριβο, να είστε
βέβαιοι γι’ αυτό. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Τον λόγο έχει ο κ.

Τζαβάρας, Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας. 
ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Να µην το ξανακάνετε

αυτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Σιγά, σιγά!
ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Είστε απρεπής, το γνωρίζω.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας ευχαριστώ

πάρα πολύ που µου δίνετε το λόγο, αλλά λυπάµαι πάρα πολύ
γιατί µε εκθέτετε στον κίνδυνο του να δέχοµαι µονίµως ύβρεις
από την πλευρά αυτών που δεν σέβονται κανέναν σ’ αυτόν εδώ
το χώρο.

(Χειρoκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Και το λέω αυτό δυστυχώς, γιατί σε καµµία περίπτωση δεν θα

πρέπει αυτοί που έχουµε εκλεγεί ως αντιπρόσωποι του λαού -και
σ’ αυτό δεν εξαιρώ κανέναν- να µην έχουµε στο νου µας όταν
ανεβαίνουµε σ’ αυτό το Βήµα ότι εδώ, όχι µόνο κατά τρόπο συµ-
βολικό, αλλά και κατά τρόπο πραγµατικό ασκείται η λαϊκή κυ-
ριαρχία.

Όσοι, λοιπόν, δεν έχουν την υποµονή ούτε το ήθος ούτε τη δη-
µοκρατική αγωγή να ανέχονται τη γνώµη των άλλων και όσοι δεν
κάνουν τίποτα άλλο από το να µονοπωλούν αυτό το Βήµα για να
εκτοξεύουν ύβρεις…

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Εσείς να δέχεστε τη γνώµη
της Χρυσής Αυγής!

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: …δεν σέβονται αυτούς οι οποίοι
τους έστειλαν στο Κοινοβούλιο.

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Τόσο πολύ δηµοκράτες
είστε! 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Και βεβαίως, σε καµµία περί-
πτωση δεν θα είχα να σας πω τίποτα άλλο. 

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Αίσχος! Δεν αξίζει τον κόπο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Γιατί τα συµπτώµατα του λόγου

σας δεν είναι αρµοδιότητα δικιά µου, αλλά είναι αρµοδιότητα εν-
δεχοµένως κάποιων άλλων ειδικών. Εγώ είµαι δικηγόρος.

Θα ήταν όµως πολύ φρόνιµο, σε όσους τουλάχιστον δεν έχουν
αντιληφθεί ποιες είναι οι ιστορικές ρίζες του φαινοµένου το
οποίο αναπαράγεται µέσα από το λόγο κάποιων συναδέλφων σε
αυτήν την Αίθουσα, να τους επιβάλει κάποιος δηµοκρατικά
εκλεγµένος, που υπηρετεί τη δικαιοσύνη ή κάποια άλλη εξουσία,
να διαβάζουν τρεις φορές την ηµέρα αυτά τα πολύ ενδιαφέρον-
ται βιβλία που έχει αφιερώσει η γνωστή και σοφή γυναίκα Χάνα
Άρεντ για το ναζισµό και για την αιτιολογία του ριζικού κακού
που αντιµετώπισε η κοινωνία µας, η κοινωνία όλων των εθνών
µετά το τέλος του Β’ Παγκοσµίου Πολέµου.

Όµως, κύριε Πρόεδρε, θα σας παρακαλέσω να µου διαθέσετε
λίγο χρόνο -όχι πολύ, βέβαια- προκειµένου να αναπτύξω και κά-
ποιες σκέψεις που έχω την τιµή να απευθύνω στο Σώµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Είναι βέβαιον ότι εγώ
δεν θα σας εκθέσω.
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ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Ευχαριστώ.
Κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, πραγµατικά σήµερα µας φέρ-

νετε στο Βήµα για να συζητήσουµε ένα κείµενο που καταθέσατε
και το οποίο φιλοδοξεί να έχει τον τίτλο «πρόταση δυσπιστίας
κατά της Κυβέρνησης».

Μην µου πείτε, όµως, ότι κι εσείς δεν αισθάνεστε κάποια συ-
στολή όταν αυτό το κείµενο της δυσπιστίας δεν έχει να παραθέσει
παραπάνω από τεσσερισήµισι αράδες. Αυτές οι τεσσερισήµισι
σειρές, τουλάχιστον, θα περίµενα να είναι και σύµφωνες µε τον
Κανονισµό της Βουλής και σε κάθε περίπτωση να υπηρετούν τη
δηµοκρατική νοµιµότητα, έτσι όπως την προσδιορίζει το Σύν-
ταγµα και το καταστατικό κείµενο που διέπει τις λειτουργίες του
Σώµατος. Γιατί το άρθρο 142 ορίζει ότι σε αυτήν την πρόταση,
που είναι γραπτή και ονοµάζεται «πρόταση δυσπιστίας» υποχρε-
ούνται αυτοί, οι οποίοι την υποβάλλουν στον Πρόεδρο της Βου-
λής, να περιλάβουν σαφώς τα θέµατα της συζήτησης.

Τα θέµατα της συζήτησης οπωσδήποτε δεν µπορεί παρά να
έχουν σχέση µε την άσκηση κοινοβουλευτικού ελέγχου προς την
Κυβέρνηση. Δηλαδή, δεν µπορεί παρά να σχετίζονται µε την ανα-
φορά, την επίκληση και την κριτική πράξεων ή παραλείψεων της
Κυβέρνησης που έχουν σχέση µε την άσκηση των αρµοδιοτήτων
της, όπως αυτές καθορίζονται από το Σύνταγµα.

Και εδώ, βεβαίως, οποιοσδήποτε έρχεται για να σας απαντή-
σει, αισθάνεται µία αµηχανία. Δεν ξέρει εάν πραγµατικά σε αυτό
το κείµενο περιλαµβάνεται, µία υπό την έννοια που την εξέθεσα,
πρόταση δυσπιστίας ή αυτό είναι ένα πρόσχηµα για να γίνει µια
γενικευµένη συζήτηση για ό,τι έχει κάνει ή ό,τι δεν έχει κάνει
µέχρι σήµερα η Κυβέρνηση, τα οποία βεβαίως τα αντιµετωπίζετε
υπό το πρίσµα των δικών σας επιδιώξεων, που ασφαλώς και είναι
θεµιτές στην έκταση και στο βαθµό που επιχειρούν εντός του πο-
λιτικού πεδίου, να προκαλέσουν µεταβολή του συσχετισµού των
πολιτικών δυνάµεων, τέτοια που να σας δώσει το δικαίωµα κά-
ποτε να αναλάβετε να κυβερνήσετε αυτόν τον τόπο.

Όµως, εάν είναι πράγµατι στις προθέσεις σας να µετατρέψετε
αυτόν τον τόπο µε εκείνες ακριβώς τις προδιαγραφές που απαι-
τείται να έχει σεβαστεί η Κυβέρνηση, δηλαδή εάν ως παραβίαση
της δηµοκρατικής νοµιµότητας θεωρείτε ότι ανέλαβε η αστυνο-
µία και ο εισαγγελέας να επιβάλουν τη νοµιµότητα, να αποκατα-
στήσουν τη νοµιµότητα µέσα σε ένα δηµόσιο χώρο, δυστυχώς
θα σας πω ότι κάτι τέτοιο δεν προσφέρει παρά κακές υπηρεσίες
στη δηµοκρατία. 

Διότι, ουσιαστικά, δεν µας κατηγορείτε για τίποτα άλλο παρά
για το ότι ενσωµατώσαµε ένα χώρο που ήταν δηµόσιος και είχε
οριστεί, είχε κατασκευαστεί, προκειµένου εκεί να ασκείται η δη-
µόσια υπηρεσία της δηµόσιας τηλεόρασης. Μας κατηγορείτε,
επαναλαµβάνω, γιατί τον ενσωµατώσαµε στη δηµοκρατική νοµι-
µότητα, καταργώντας αυτήν την εντελώς αυθαίρετη, αυτόνοµη
ίδρυση ενός θύλακα, που δεν υπέκειτο σε καµµιά δηµοκρατική
εξουσία. 

Με αυτές, λοιπόν, τις σκέψεις θεωρώ ότι χρησιµοποιείτε το κο-
ρυφαίο όπλο του Κοινοβουλευτικού Ελέγχου, που είναι πράγµατι
η πρόταση δυσπιστίας, ως ένα όπλο «κρότου και λάµψης» που,
τουλάχιστον, σε αυτήν τη συγκεκριµένη στιγµή η δηµοκρατία δεν
το είχε ανάγκη αλλά ούτε κι εσείς οι ίδιοι θα είχατε την ευκαιρία
να πλήξετε την Κυβέρνηση, αφού σε αυτό το κείµενο δεν κάνετε
τίποτα άλλο από το να επαναλαµβάνετε αυτά που συστηµατικά
κάθε φορά στις συνεδριάσεις του Κοινοβουλίου επιµένετε να
λέτε εναντίον της Κυβέρνησης. Δεν θα σας κουράσω, αλλά, νο-
µίζω ότι χρησιµοποίησα το λόγο για να εκφράσω και τις δικιές
σας σκέψεις αρχικά εναντίον αυτών των φαινοµένων που πλήτ-
τουν τη δηµοκρατία µας. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΑΛΕΞΙΟΣ ΜΗΤΡΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Τζαβάρα, κρατάτε τον κα-

τάλογο των οµιλητών.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Ορίστε;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΚΑΣ: Αυτό που επιδείξατε, ήταν ο κα-

τάλογος των οµιλητών.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Τουλάχιστον, ως προς τις αρά-

δες δεν έκανα λάθος, είναι τεσσερησήµισι!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ο κατάλογος των οµι-

λητών ήταν αυτός που υπέγραψε, για να έχουµε σήµερα πρό-
ταση δυσπιστίας! Κύριε Μητρόπουλε, αν δεν είχαν υπογράψει οι
συνάδελφοι δεν θα είχε κατατεθεί!

Ο κ. Μπάρκας αγωνιά να σας ακολουθήσει, αλλά, το λόγο έχει
η συνάδελφος της Δηµοκρατικής Αριστεράς, κ. Φούντα.

ΝΙΚΗ ΦΟΥΝΤΑ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Καλησπέρα σε όλους. Κάποιες φορές, δυστυχώς, σε αυτήν

την Αίθουσα έχω αισθανθεί πως συµµετέχω σε ένα «θέατρο του
παραλόγου», θεατής µε δικαίωµα ψήφου αξιολόγησης µίας πα-
ράστασης. Δυστυχώς, έτσι είναι και τώρα. Δυστυχώς, και αυτό
το τριήµερο παρακολουθώ παράσταση µε δηµιουργία εντυπώ-
σεων. 

Τη στιγµή της πολύ σηµαντικής και σοβαρής διαπραγµάτευ-
σης της χώρας µε την τρόικα, των πιέσεων, που –επιτέλους- δεν
έρχονται από τους «κακούς» αριστερούς της Δηµοκρατικής Αρι-
στεράς -αυτούς που έφυγαν λόγω αξιοπρέπειας και συνέπειας
προς τις αρχές τους από το κυβερνητικό σχήµα- αλλά από τους
ίδιους Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ, τη
στιγµή, δηλαδή, που ο κ. Στουρνάρας διώχνει από το Υπουργείο
Οικονοµικών άπραγους τους Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ, τη στιγµή
που παρακολουθούµε άφωνοι σε επιτροπή, Υπουργό της Κυβέρ-
νησης να χαρακτηρίζει ως απαράδεκτες κινήσεις Βουλευτών της
Νέας Δηµοκρατίας και που στο εσωτερικό της Νέας Δηµοκρα-
τίας οι τριγµοί, λόγω του ενιαίου φόρου των ακινήτων, είναι µε-
γαλύτεροι από ποτέ και που, κυρίως, ατύπως σιγοψιθυρίζεται ότι
ο ενιαίος φόρος ακινήτων, ως µεταρρύθµιση πια, δεν θα έρθει
ποτέ και θα συνεχίσουµε µε αυτό το καταπληκτικό και πολύ δί-
καιο χαράτσι, αυτή τη στιγµή, γιατί κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, γιατί κύ-
ριοι της Κοινοβουλευτικής Οµάδας επιλέγετε να δώσουµε αυτό
το «φιλί της ζωής» στην Κυβέρνηση του κ. Σαµαρά;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Σωπάτε καλέ! Εµείς δίνουµε το
«φιλί της ζωής;»

ΝΙΚΗ ΦΟΥΝΤΑ: Θα σωπάσω, για να καταθέτετε εσείς προτά-
σεις µοµφής, εντελώς άκαιρες, που ξέρετε ότι δεν θα έχουν απο-
τέλεσµα αύριο, παρά µόνο για τη δηµιουργία εντυπώσεων.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Η γυναίκα µιλάει και
χωρίς να µιλάει.

ΝΙΚΗ ΦΟΥΝΤΑ: Αναρωτηθήκαµε, λοιπόν, για τη σκοπιµότητα
της πρότασης µοµφής τη συγκεκριµένη αυτή στιγµή. Κύριε Λα-
φαζάνη, θα συνεχίσω να λέω ότι πρόκειται για ένα δώρο -ως
µάνα εξ’ ουρανού ήρθε αυτό- στον κ. Σαµαρά αυτήν τη στιγµή.

Γιατί τώρα και όχι –ας πούµε- τη στιγµή του ανορθολογικού
κλεισίµατος της ΕΡΤ; Γιατί τώρα και όχι τότε που, εµείς µαζί µε
το ΠΑΣΟΚ –άλλο αν το ΠΑΣΟΚ το ξέχασε- «κατεβάζαµε» σχέδια
νόµου κατά των αυταρχικών κινήσεων του κ. Σαµαρά που απο-
δεδειγµένα τότε δεν είχε τη δεδηλωµένη; Γιατί τώρα και όχι τη
στιγµή της κατάθεσης του τόσο άδικου και κατάφωρα καταδικα-
στέου από το σύνολο των Ελλήνων πολιτών φορολογικού συστή-
µατος το καλοκαίρι; 

Κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, αυτή η πρόταση µοµφής πιέζει
την Κυβέρνηση ή ενισχύει τη φυγόκεντρο δυναµική προς την
ισχυροποίηση και τη νοµιµοποίηση ενός τρόπου διακυβέρνησης
όλο και λιγότερο αποδεκτού από το Κοινοβούλιο, αλλά και από
τους πολίτες; Θα συσπειρώσετε τους Βουλευτές του κυβερνητι-
κού σχήµατος και το ξέρετε και όλα αυτά επειδή εγώ δεν βρίσκω
κάποιον άλλο λόγο. Θα ήθελα να βρίσκω άλλους λόγους, αλλά
δυστυχώς νοµίζω ότι ο λόγος είναι το ότι δεν θέλετε να κυβερ-
νήσετε. Δεν µας έπεισαν οι απαντήσεις ούτε η επιχειρηµατολογία
σας αναφορικά µε τη σκοπιµότητα της πρότασής σας. 

Κατά συνέπεια, επιλέγουµε να αρνηθούµε για άλλη µια φορά
να συµβάλουµε σ’ αυτή την κακώς εννοούµενη πόλωση σε µία
νέα µορφή δικοµµατισµού που εσείς επιλέξατε να προωθήσετε
από τη µία πλευρά, που υποτίθεται ότι ενισχύεται µ’ αυτή την
πρόταση µοµφής. Από την άλλη, αρνούµαστε κατηγορηµατικά
την αυταρχική πρακτική του κ. Σαµαρά, που είναι απόλυτα δια-
λυτική για την κοινωνική συνοχή και αντίθετη στην προσπάθεια
που γίνεται για διαµόρφωση µιας σοβαρής και ίσως συναινετικής
µεταρρυθµιστικής στάσης.

Δυστυχώς ενισχύετε τα «όπλα» του Πρωθυπουργού αυτήν τη
στιγµή. Η Κυβέρνηση «φλερτάρει» πια ανοιχτά και κατ’ εξακο-
λούθηση, µε τη λογική οι όποιες µεταρρυθµίσεις να επιβάλλονται
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διά της πυγµής, διά του αυταρχισµού, µε το Κοινοβούλιο σε ρόλο
παρατηρητή. 

Προφανώς ούτε µ’ αυτή την πολιτική τακτική και παράδοση θα
µπορούσε να συντάσσεται η Δηµοκρατική Αριστερά. Η αποχώ-
ρησή µας από τη δικοµµατική Κυβέρνηση ήταν απότοκο ακριβώς
µιας πολιτικής και θεσµικής κρίσης που προκαλούσαν µονοµε-
ρείς κινήσεις της Νέας Δηµοκρατίας. Η αποχώρησή µας έδειξε
την πλήρη αποδοκιµασία µας, ήταν µία κραυγή υπεράσπισης των
στοιχειωδών δηµοκρατικών ουσιαστικά θεσµών, αλλά και της νο-
µιµότητας.

Ελλείψει χρόνου δεν θα προβώ σ’ όλα αυτά που προσπαθή-
σαµε ως Δηµοκρατική Αριστερά να καταθέσουµε µε τροπολο-
γίες, µε διαβουλεύσεις, µε πολύ επίµονες προσπάθειες αλλαγής,
έστω και λίγο του «πηδαλίου» προς µία άλλη κατεύθυνση µε κοι-
νωνικό πρόσηµο, µε κοινωνικές µεταρρυθµίσεις. Όλα αυτά τα ξέ-
ρουµε. Θα πω µόνο ότι είναι βέβαιο πως πλέον απαιτείται
πολιτική αλλαγή, αλλαγή πορείας, όπως είναι βέβαιο και το ότι η
αλλαγή αυτή δεν µπορεί να έλθει µε κινήσεις εντυπωσιασµού.

Ως ενεργός πολίτης και ως νέος άνθρωπος που οραµατίζεται
µία εντελώς άλλη Ελλάδα –και νοµίζω ότι όλοι σ’ αυτή την Αί-
θουσα θα έπρεπε να το θέλουµε αυτό- δηλώνω παρούσα σ’ αυτό
τον αγώνα, παρούσα για χάρη της δηµοκρατίας και του κοινο-
βουλευτισµού, που τόσο επιζητώ να τιµώ απ’ αυτό το Βήµα,
ακόµα και σ’ αυτή την πρόταση µοµφής, αλλά δηλώνω πλήρως
απούσα σε κάθε τέτοια παράσταση εντυπώσεων. Η πολιτική σε
«-ισµούς» δεν έχει καµµία θέση εδώ µέσα σε µία τόσο κρίσιµη
στιγµή, οι µικροπολιτικές σκοπιµότητες το ίδιο. Οι στιγµές επι-
βάλλουν τη µέγιστη σοβαρότητα απ’ όλους µας µε προτάσεις για
τα πραγµατικά προβλήµατα του τόπου, µε όραµα και ελπίδα, για
να δώσουµε κάποια ψήγµατα αισιοδοξίας. Υπερβάσεις απ’
όλους, λοιπόν, και αξιοπρέπεια.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ευχαριστούµε την κ.

Φούντα.
Τον λόγο έχει ο Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων

κ. Χρυσοχοΐδης.
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών

και Δικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτές τις µέρες συµπληρώνον-

ται δύο χρόνια από τη µέρα που συγκροτήθηκε στη χώρα µας η
πρώτη συµµαχική κυβέρνηση για την αντιµετώπιση της κρίσης.
Από τότε έχουν γίνει πολύ σηµαντικά βήµατα εθνικής συνεννόη-
σης. Λέω «εθνική συνεννόηση» και όχι «συµφωνία», γιατί πιστεύω
ότι δεν χρειάζεται να συµφωνήσουµε, αλλά χρειάζεται τουλάχι-
στον ένα από τα κεκτηµένα αυτής της περιόδου να είναι η συ-
νεννόηση µε βάση την κοινή λογική και το κοινό συµφέρον της
χώρας το οποίο όλοι επιδιώκουµε. 

Κάνοντας έναν πρώτο απολογισµό αυτής της περιόδου, θα
ήθελα να πω ότι κάποιοι αυτήν την περίοδο προσφέρουν εθνική
υπηρεσία στη χώρα. 

Το ΠΑΣΟΚ µε συνέπεια, µε τεράστιο κοµµατικό κόστος, υπη-
ρέτησε όλες τις κυβερνήσεις οι οποίες έχουν συγκροτηθεί τα τε-
λευταία δύο χρόνια στη χώρα, γιατί αυτό έλεγε, αυτό παρήγγειλε
και επέτασσε η εθνική ανάγκη. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αναλογιστείτε την Ελλάδα
χωρίς την παρούσα Κυβέρνηση ή τις προηγούµενες κυβερνή-
σεις. Αναλογιστείτε την Ελλάδα χωρίς τη σύµπραξη των κοµµά-
των. Νοµίζω ότι πέρα από το κόστος, την κριτική, αυτό που
προσφέρουµε σήµερα στη χώρα ως ΠΑΣΟΚ είναι ένα µεγάλο
αγαθό που το έχει ανάγκη η χώρα. Και το αγαθό αυτό λέγεται
πολιτική σταθερότητα και είναι ζητούµενο για όλους µας. 

Αυτά τα χρόνια κάποιοι από εµάς σε αυτήν την Αίθουσα υπήρ-
ξαµε συνεπείς. Κάποιοι άλλοι ήταν αµφίθυµοι, πηγαίνοντας πότε
από εδώ και πότε από εκεί, µη πιστεύοντας ουσιαστικά στην πο-
λιτική την οποία έπρεπε να ακολουθήσει η χώρα. Κάποιοι άλλοι
παρίσταναν τις Κασσάνδρες. Είχαµε Κασσάνδρες εσωτερικού
και Κασσάνδρες εξωτερικού, αυτούς δηλαδή που είχαν προεξο-
φλήσει στο εξωτερικό τη χρεοκοπία της χώρας ποντάροντας και
στοιχηµατίζοντας στη χρεοκοπία και από την άλλη πλευρά τις
Κασσάνδρες του εσωτερικού που προαναγγέλλουν ακόµα και
σήµερα διαρκώς µέτρα, µαζί µε ένα κοµµάτι του Τύπου και των

µέσων ενηµέρωσης. 
Υπάρχουν βέβαια και οι θεατές στις κερκίδες, αυτοί που πε-

τάνε πέτρες. Υπάρχουν φυσικά και κάποιοι οι οποίοι πίστεψαν ότι
είναι ευκαιρία να αιµατοκυλήσουν την Ελλάδα και άνοιξαν ένα
νέο κύκλο αίµατος στη χώρα που ευχόµαστε όλοι να τελειώσει. 

Θέλω, όµως, να σταθώ σε αυτό που είπα στην αρχή, ότι πρέπει
να συνεννοηθούµε. Θέλω να σταθώ, επίσης, σε αυτούς τους «δω-
ρητές», αυτούς που υπόσχονται δώρα. Θέλω, λοιπόν, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, να συνεννοηθούµε στο εξής: δεν υπάρχουν
δωρητές ούτε δώρα. Υπάρχουν πολιτικές που δικαιώνονται, υπάρ-
χουν πολιτικές που απορρίπτονται, υπάρχουν πολιτικές που απο-
τυγχάνουν και υπάρχουν πολιτικές που δηµιουργούν χίµαιρες. 

Εν πάση περιπτώσει, αυτό που πρέπει να πούµε είναι ότι όλα
αυτά τα χρόνια οι Έλληνες έκαναν θυσίες µε πόνο και οδύνη που
κανένας λαός στην Ευρώπη δεν έκανε. Είναι θυσίες τις οποίες
αναγνωρίζει σήµερα η Ευρώπη και όλος ο πλανήτης. 

Θέλω να πω, λοιπόν, για να συνεννοηθούµε, ότι η θέση µας δι-
καιώνεται. Η πολιτική αυτή, αυτών που ήταν συνεπείς σε όλη την
προσπάθεια για τη σωτηρία της χώρας, δικαιώνεται. Ξεκινήσαµε
πριν από σχεδόν τέσσερα χρόνια –κάτι λιγότερο από τέσσερα
χρόνια- τη διαπραγµάτευση µε τη συντηρητική αλλά και ανέτοιµη
Ευρώπη να αντιµετωπίσει την κρίση. 

Ξέρεται γιατί η πολιτική αυτή δικαιώνεται; Διότι σήµερα η συν-
τηρητική και ανέτοιµη τότε Ευρώπη να αντιµετωπίσει την κρίση,
κάθε µέρα κάνει και περισσότερα βήµατα προκειµένου να χτίσει
θεσµούς για την επίλυση της κρίσης: τραπεζική ένωση, ανακε-
φαλαιοποίηση τραπεζών, νέα δηµοσιονοµική ένωση, πολιτικές
µείωσης του χρέους, πρώτες δειλές πολιτικές για τη µείωση της
ανεργίας, µια σειρά από αποφάσεις οι οποίες δείχνουν ότι η συν-
τηρητική Ευρώπη µέρα µε τη µέρα αντιλαµβάνεται την ανάγκη
για να επιλυθεί η κρίση. 

Οι συντηρητικές, µονεταριστικές, πολιτικές και οικονοµικές δυ-
νάµεις στην Ευρώπη και οι οπαδοί της αυστριακής σχολής, κάθε
µέρα υποχωρούν σε αυτόν που υπάρχει από την άλλη πλευρά.
Και από την άλλη πλευρά είναι οι φιλελεύθερες προοδευτικές
δυνάµεις, τις οποίες εκπροσωπεί σήµερα η πολιτική του Προ-
έδρου Οµπάµα σε µεγάλο βαθµό, προκειµένου να υπάρξει ανά-
πτυξη, απασχόληση και νοµισµατική επέκταση. 

Μια τελευταία ήττα των µονεταριστών υπήρξε η προχθεσινή
απόφαση Ντράγκι να µειώσει τα επιτόκια στο 0,25%, δηλαδή
50% λιγότερο από την προηγούµενη φάση. 

Και µέσα σ’ όλα αυτά η Ελλάδα, η εµβληµατική χώρα της κρί-
σης, η πιο πολύπαθη χώρα της κρίσης κατορθώνει να δηµιουρ-
γήσει για πρώτη φορά σηµαντικά αποτελέσµατα. Τα
αποτελέσµατα, λοιπόν, υπάρχουν. Αυτά τα αποτελέσµατα ή θέ-
λουν να τα αποκρύπτουν οι καταστροφολόγοι ή κάποιοι τα θεω-
ρούν -οι δωρητές εννοώ- ως δεδοµένα.

Ακούστε λοιπόν. Έχουµε βελτίωση της αναθεώρησης των
στοιχείων φέτος για το ΑΕΠ µε εκτιµήσεις που δείχνουν ότι µπο-
ρούµε να κινηθούµε κάτω από το 4%. Σε λίγες µέρες θα έρθουν
στη Βουλή οι µεγάλες συµβάσεις για τους µεγάλους οδικούς
άξονες, τους σιδηροδρόµους, τους σιδηροδροµικούς άξονες της
χώρας, έτσι ώστε η χώρα να αποκτήσει χιλιάδες νέες θέσεις ερ-
γασίας, να τονωθούν οι τοπικές οικονοµίες και να δηµιουργηθούν
νέες πολύτιµες υποδοµές σε οδικό και σιδηροδροµικό επίπεδο. 

Έχουµε για πρώτη φορά στην ιστορία της χώρας µια τουρι-
στική ανάπτυξη και µια προσέλευση επισκεπτών πρωτοφανή η
οποία άγγιξε φέτος τα 18 εκατοµµύρια τουρίστες. Τι σηµαίνει
αυτό; Αυτό σηµαίνει εµπιστοσύνη, σηµαίνει πολιτική σταθερό-
τητα, αυτό το αγαθό το απαράµιλλο µε το οποίο προσελκύει
πλέον τώρα η ανταγωνιστική Ελλάδα επισκέπτες. 

Έχουµε τη µεγαλύτερη µείωση στο κυκλικά προσαρµοσµένο
έλλειµµα στην Ευρώπη: πρωτογενές πλεόνασµα. Και αυτό ση-
µαίνει µια µεγάλη περιουσία, ένα µεγάλο πλεονέκτηµα, γιατί ενι-
σχύει την αξιοπιστία της χώρας. 

Έχουµε εξέλιξη στο µέτωπο των ιδιωτικοποιήσεων και σε λί-
γους µήνες µια σειρά από σηµαντικές ιδιωτικοποιήσεις θα προ-
χωρήσουν. 

Έχουµε κάτι εξαιρετικά σηµαντικό. Έχουµε αισθητή πτώση
του spread, του δεκαετούς ελληνικού οµολόγου σε σχέση µε το
γερµανικό, σε επίπεδα περί τις 650 µονάδες τη στιγµή που πριν
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από ενάµιση χρόνο ήταν στις 3000 µονάδες, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, που σηµαίνει αξιοπιστία και έξοδο της χώρας στις
αγορές. 

Καλύψαµε ένα µεγάλο µέρος της χαµένης ανταγωνιστικότητας
της χώρας. Οι εξαγωγές της χώρας αντιπροσωπεύουν το 14,5%
του ΑΕΠ. Η ανακεφαλαιοποίηση των τραπεζών έχει ολοκληρωθεί
και σηµαντικά ξένα κεφάλαια αυτήν τη στιγµή ενδιαφέρονται για
το ελληνικό τραπεζικό σύστηµα. 

Αυτά είναι τα αποτελέσµατα που δηµιουργούν τις προϋποθέ-
σεις για να πούµε ότι αυτή η πολιτική οδηγεί σε λύσεις, πρώτον. 

Δεύτερον, αυτή η πολιτική δικαιώθηκε και πρέπει να παραµεί-
νουµε συνεπείς για να συνεχίσουµε την προσπάθεια. Τίποτα -και
θέλω αυτό να είναι σαφές- δεν µας χαρίστηκε. Όχι µόνο στην Ελ-
λάδα. Σε κανέναν λαό δε χαρίστηκε απολύτως τίποτα. 

Θέλω να πω γι’ αυτά που ακούγονται για τους δωρητές σε
όσους από τους πολίτες νοµίζουν ότι υπάρχουν κάποιοι που φέρ-
νουν δώρα ότι κανένας δεν πρόκειται να µας χαρίσει τίποτε. Ο
αγώνας του λαού µας, ο σκληρός αγώνας, οι θυσίες, ο πόνος, η
ανεργία, η φτώχεια σήµερα βρίσκουν δικαίωση και αντίκρισµα
γιατί ακολουθήθηκε αυτή η πολιτική χωρίς –επαναλαµβάνω- να
µας χαρίσουν απολύτως τίποτα, µέσα σε δύσκολες συνθήκες και
µέσα σε αρνητικούς συσχετισµούς. 

Κατορθώσαµε να έχουµε επιτυχίες και νίκες. Τίποτα, λοιπόν,
δεν µας χαρίστηκε, ούτε µας χαρίζεται, ούτε θα µας χαριστεί.
Κοιτάξτε λίγο γύρω µας. Σε ποιο λαό χαρίστηκε κάτι; Στους Κυ-
πρίους συµπολίτες µας έγινε περικοπή, έγινε haircut στις κατα-
θέσεις τους. Εδώ δεν έγινε τέτοιο κακό. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Είναι ανεξάρτητο κράτος η Κύ-
προς, κύριε. 

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών
και Δικτύων): Στην Πορτογαλία, στην Ιρλανδία, στην Ισπανία,
παντού υπήρξαν σκληρά µέτρα. Κανείς δεν χάρισε τίποτα. Οι
λαοί παλεύουν. Ο ελληνικός λαός πάλεψε µε πολύ µεγαλύτερη
γενναιότητα γιατί τα µέτρα ήταν σκληρά και ήταν η πρώτη χώρα
που µπήκε στην κρίση. 

Αναφέροµαι και πάλι στους δωρητές για να πω το εξής: Ανα-
λογιστείτε όλοι σας πόσο σκληρή είναι η µάχη σήµερα µεταξύ
µονεταριστών συντηρητικών και φιλελεύθερων προοδευτικών,
όταν οι συντηρητικοί Βουλευτές του Tea Party στις Ηνωµένες
Πολιτείες παραλύουν το αµερικανικό δηµόσιο, κλείνουν τις υπη-
ρεσίες για έναν ολόκληρο µήνα για να κάνουν –τι;- πόλεµο στον
Πρόεδρο Οµπάµα για να µην εφαρµοστεί ο νόµος για το αυτο-
νόητο, δηλαδή, την υγειονοµική περίθαλψη. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Πρέπει να ληφθεί υπ’ όψιν απ’ όλους µας το γεγονός ότι ένας
κολοσσός οικονοµικός και πολιτικός, το αµερικανικό κράτος,
κάτω από την πίεση µιας µικρής οµάδας ρεπουµπλικανών συν-
τηρητικών µονεταριστών οδηγείται στην αναπηρία και στο κλεί-
σιµο. 

Το λέω αυτό γιατί κι εδώ υπάρχουν δυνάµεις, αυτές που επαγ-
γέλλονται τα δώρα -δηλαδή µια πολιτική που οδηγεί σε χαριστι-
κές παροχές- και ακόµα και σήµερα σε αυτόν το σκληρό κόσµο
υπόσχονται δώρα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υπουργού)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Κοιτάξτε, υπάρχει ένα ζήτηµα νοµίζω σε σχέση µε την πρό-

ταση µοµφής που κατέθεσε ο ΣΥΡΙΖΑ. Νοµίζω ότι από τη µια
πλευρά ο ΣΥΡΙΖΑ ασκεί µία –θα τη χαρακτήριζα- σκληρή και δο-
µική αντιπολίτευση ενάµιση χρόνο τώρα ενάντια στην πολιτική,
η οποία εφαρµόζεται στη χώρα. Πρέπει να πω ότι αυτή η πολιτική
που εφαρµόζει ο ΣΥΡΙΖΑ, δηλαδή η πρόταση δυσπιστίας που
κάνει σήµερα, δεν εκδηλώθηκε για κάποιο µείζον κοινωνικό ζή-
τηµα, για ένα κοινωνικό πρόβληµα, για κάποια µέτρα ενδεχοµέ-
νως τα οποία διαφωνείτε, αλλά εκδηλώθηκε για το πρόβληµα της
ΕΡΤ. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Πάλι δεν τα διαβάσατε καλά!
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών

και Δικτύων): Διαβάζετε εσείς το καινούργιο µνηµόνιο που υπο-
γράψατε στο Τέξας. Διαβάστε το, λοιπόν, για να το υπογράψετε.

(Γέλωτες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
Λέω, λοιπόν, ότι δεν χρησιµοποιήσατε αυτό το ακραίο και κο-

ρυφαίο κοινοβουλευτικά µέτρο, την «πυρηνική βόµβα, για να κά-
νετε πρόταση δυσπιστίας στην Κυβέρνηση, αλλά το κάνατε για
την ΕΡΤ. Κυνηγάτε µύγες µε πολυβόλα, πραγµατικά. Δυσπιστία
χωρίς αιτία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υπουργού)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Και από την άλλη πλευρά, ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπο-

λίτευσης, πήγε στην άγρια Δύση στο Τέξας, έδωσε όρκους αφο-
σίωσης στο διεθνές κεφάλαιο, στην παγκόσµια διακυβέρνηση,
ότι θα είναι πιστοί στην Ευρωζώνη, στο ευρώ, τη στιγµή που στο
εσωτερικό του ΣΥΡΙΖΑ υπάρχουν άλλου είδους προβλήµατα, για
τα οποία προβλήµατα σήµερα και για τις ακραίες και διαφορετι-
κές απόψεις που υπάρχουν γίνεται η πρόταση δυσπιστίας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υπουργού)

Σε δέκα δευτερόλεπτα τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Λοιπόν, για να συνεννοηθούµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

εγώ θέλω να πω το εξής και πραγµατικά θέλω µία απάντηση: Τα
δηµόσια κτήρια είναι κοινή περιουσία, ναι ή όχι; Καταλαµβάνον-
ται τα δηµόσια κτήρια; Είναι χώρος διεκδίκησης αιτηµάτων µε
καταλήψεις; Είναι αυτό θέση του ΣΥΡΙΖΑ; 

ΣΟΦΙΑ ΣΑΚΟΡΑΦΑ: Όχι, κύριε Υπουργέ, δεν είναι!
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών

και Δικτύων): Εννοούνται κλειστά πανεπιστήµια; Έχω συναντή-
σει αυτές τις µέρες δεκάδες γονείς και παιδιά που µου λένε «θέ-
λουµε να πάµε στο Στρατό, θέλουµε να πάµε στο εξωτερικό και
δεν µπορούµε να πάρουµε το πτυχίο» και κάποιοι από σας στη-
ρίζουν αυτές τις κινητοποιήσεις.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ολοκληρώστε, κύριε
Υπουργέ.

(Θόρυβος – Διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών

και Δικτύων): Τελειώνω. 
Οι κλειστοί δρόµοι, οι καταλήψεις Υπουργείων, νοσοκοµείων,

η παρεµπόδιση των τουριστών στις κρουαζιέρες αποτελούν νό-
µιµες πράξεις;

Όχι, είναι παράνοµες και αντικοινωνικές.
Δυσπιστία, λοιπόν, χωρίς αιτία, επαναλαµβάνω. Οδηγείτε σε

ζηµιά την Ελλάδα µε τις ενέργειες που κάνετε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Τον λόγο έχει ο Κοι-

νοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ ο κ. Λαφαζάνης.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ο ΣΥΡΙΖΑ πήρε την πρωτοβουλία να αξιοποιήσει την κορυφαία

θεσµική δυνατότητα που έχει, να υποβάλει πρόταση δυσπιστίας,
πρόταση µοµφής σε µια Κυβέρνηση του «µαύρου», µια Κυβέρ-
νηση που γίνεται όλο και κατάµαυρη και επιχειρεί να µαυρίσει
και ολόκληρη τη χώρα.

Υποβάλαµε πρόταση µοµφής σε µία Κυβέρνηση που πνίγει τη
Δηµοκρατία και διαµορφώνει ένα γκρίζο, νοσηρό καθεστώς. 

Υποβάλαµε πρόταση µοµφής σε µία Κυβέρνηση που έχει κα-
ταστρέψει οικονοµικά αυτήν τη χώρα. Ουδέποτε κυβέρνηση έχει
καταστρέψει ποτέ τη χώρα της σε τέτοιο βαθµό και σε τέτοια
έκταση όχι µόνο στην Ελλάδα, αλλά σε όλο τον πλανήτη και σε
ειρηνική, µάλιστα, περίοδο! 

Είναι αδιανόητο να σκέφτονται οι επόµενες γενιές, διαβάζον-
τας την ιστορία, ότι ήταν δυνατόν ποτέ µέσα σε τόσα λίγα χρόνια
να ρηµάξουν µια ολόκληρη χώρα. Και συνεχίζουν να τη λεηλα-
τούν. 

Κάναµε πρόταση µοµφής διότι πάνω στα ερείπια είσαστε έτοι-
µοι, κύριοι της Κυβέρνησης, να επιβάλετε και νέα µέτρα, νέα αν-
τικοινωνικά, αντεργατικά, αντιλαϊκά µέτρα στις πλάτες του
ελληνικού λαού, τη στιγµή που όλοι ξέρουν ότι αυτός ο λαός δεν
αντέχει άλλο, ότι πένεται, ότι εξαθλιώνεται και τα παιδιά του µε-
ταναστεύουν. 

Κάναµε πρόταση µοµφής γιατί είστε επικίνδυνοι! Είστε επικίν-
δυνοι για τη χώρα µας! Είσαστε επικίνδυνοι για το λαό µας! Εί-
σαστε επικίνδυνοι για το µέλλον των νέων γενιών! Διότι είναι
δυσβάσταχτο το χρέος αυτήν την ώρα και σκέφτεστε να το µε-
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ταθέσετε για πενήντα χρόνια, πράγµα που σηµαίνει ότι τα αγέν-
νητα δισέγγονα και τρισέγγονά µας θα πληρώνουν και θα ζουν
σε µια χώρα που θα είναι αποικία χρέους χωρίς να φταίνε, χωρίς
ούτε καν να το έχουν υποψιαστεί. 

Είσαστε επικίνδυνοι, γιατί έχετε κάνει τη χώρα προτεκτοράτο
και µπανανία. Ουδέποτε, ακόµη και στα πιο σκληρά αποικιακά
χρόνια τα οποία η ανθρωπότητα κατόρθωσε να τα κάνει παρελ-
θόν µε τεράστιους εθνικοαπελευθερωτικούς αγώνες, θυσίες και
αίµα, έχει εµφανιστεί µια τέτοια νεοαποικιοκρατία και µάλιστα
µέσα στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Είναι µία νεοαποικιοκρατία όπου
µια τρόικα επιβάλλει ακόµη και τις λεπτοµέρειες της εφαρµογής
ενός αδιέξοδου, φαύλου και καταστρεπτικού προγράµµατος. Κι
εσείς ακολουθείτε και παρακολουθείτε ανήµποροι και µε µια
πλειοψηφία, δυστυχώς, να επαναλαµβάνει τον εαυτό της και να
συνεχίζει να ψηφίζει αντιλαϊκά µέτρα απέναντι σε ένα λαό που
δυσφορεί και αγανακτεί, σε ένα λαό που απελπισµένος αυτήν την
ώρα ψάχνει µε τους αγώνες του να ανοίξει δρόµους θετικούς και
προοδευτικούς. Και αυτούς τους δρόµους δείχνει ο ΣΥΡΙΖΑ.

Αυτήν την ώρα που µιλάµε η Κυβέρνηση του αυταρχισµού, η
Κυβέρνηση της αστυνοµοκρατίας, η Κυβέρνηση η οποία υπάρχει
χάρη στα ΜΑΤ και στο χηµικό πόλεµο τον οποίο έχει εξαπολύσει
ενάντια στους πολίτες, τι κάνει; Για να κάνει, υποτίθεται, ενηµέ-
ρωση -ο κ. Καψής έφυγε- βάζει µε τα ΜΑΤ τους εργαζόµενους
του µορφώµατος της ΝΕΡΙΤ να µπουν στην τηλεόραση, στο Ρα-
διοµέγαρο. Και αυτήν την ώρα τα ΜΑΤ προπηλακίζουν Βουλευ-
τές του ΣΥΡΙΖΑ.

Είναι εκεί η Ζωή Κωνσταντοπούλου και δεν υπάρχει ο στοιχει-
ώδης σεβασµός στην ιδιότητα του Βουλευτή. Αυτό έγινε και
προχθές µε τον κ. Βούτση. Μπορεί να µπαίνουν τα ΜΑΤ µέσα,
µπορεί να µπαίνουν οι διάφοροι δολιοφθορείς, αλλά δεν µπο-
ρούν να µπουν µέσα στο Ραδιοµέγαρο οι Βουλευτές του ελληνι-
κού Κοινοβουλίου! Αυτό κάνετε. 

Αυτό που κάνατε µε την επέµβαση των ΜΑΤ στην ΕΡΤ, είναι η
κατάργηση της δηµοκρατικής λειτουργίας και στην ουσία η κα-
τάργηση και η ακύρωση της ενηµέρωσης. Βάλατε ένα «µαύρο»
στην ΕΡΤ. Κι ερχόσαστε τώρα αυτό το «µαύρο» να το κάνετε
ακόµη πιο «µαύρο», διακόπτοντας το ενηµερωτικό και πολιτιστικό
έργο που γινόταν στην Αγία Παρασκευή. 

Για εµάς είναι κορυφαία αυτή η αστυνοµική επέµβαση και ό,τι
αυτή συνεπάγεται. Είναι κορυφαία για τη Δηµοκρατία, κορυφαία
για την ενηµέρωση του ελληνικού λαού. Γι’ αυτό κιόλας επιλέ-
ξαµε αυτήν τη στιγµή για να προβούµε σε πρόταση µοµφής. Για
εσάς, βέβαια, και την οπτική σας αυτά είναι ψιλά γράµµατα. 

Έχετε την καναλαρχία των διαπλεκόµενων ιδιωτικών συµφε-
ρόντων, έχετε τη µονοφωνία της προπαγάνδας κάθε βράδυ και
πιστεύετε ότι αυτό είναι δηµοκρατία. Κάνετε λάθος. Όχι µόνο κά-
νετε λάθος, αλλά παραπλανείτε και συµπεριφέρεστε σαν Κυβέρ-
νηση των πιο σκοτεινών περιόδων της ελληνικής ιστορίας. 

Για εµάς, όµως, ήταν κορυφαίο το πείραµα που γινόταν από
λίγους εργαζόµενους µέσα στο Ραδιοµέγαρο, οι οποίοι ήταν
απολυµένοι, απλήρωτοι, χωρίς να έχουν πάρει την αποζηµίωσή
τους. Με κέφι, όµως, και µεράκι έβγαζαν πλήρες ραδιοφωνικό
και τηλεοπτικό πρόγραµµα. Και αυτό το ραδιοτηλεοπτικό πρό-
γραµµα ήταν ένα πρόγραµµα επιπέδου και ποιότητας, το οποίο
όσοι το παρακολουθούσαν, µπορούσαν να αντιληφθούν ότι
υπάρχει και µία άλλη Ελλάδα πέραν των ιδιωτικών µιντιαρχών,
ότι υπάρχει και µία άλλου είδους ενηµέρωση, ότι υπάρχει και µία
άλλη προοπτική για τη χώρα. 

Αυτοί οι λίγοι, απλήρωτοι εργαζόµενοι κάθε βράδυ –το λέω και
για εσάς που διατελέσατε και Υπουργός Πολιτισµού- προσέφε-
ραν αδιαλείπτως ποιοτικού επιπέδου πολιτιστικό πρόγραµµα
στην αυλή του Ραδιοµεγάρου. Ήταν πρόγραµµα πολιτιστικού
επιπέδου και δωρεάν από αυτούς που το παρήγαγαν και από
τους καλλιτέχνες που συµµετείχαν, αλλά δωρεάν και για το
πλατύ κοινό, που κάθε βράδυ είχε την ευκαιρία να βλέπει κάτι το
διαφορετικό από µία τηλεοπτική σαβούρα, σηριαλιακή που του
προσφέρουν τα διάφορα κανάλια. 

Αυτό γινόταν στο Ραδιοµέγαρο. Και αυτό έδινε ένα µήνυµα γε-
νικότερο στην Ελλάδα, το οποίο έλεγε ότι µπορεί να υπάρξει και
άλλη ενηµέρωση, µπορεί να υπάρξει και πολιτισµός επιπέδου σε
αυτή τη χώρα. Αυτό το µήνυµα φοβόσαστε και γι’ αυτό κάνατε

την αστυνοµική επέµβαση εκεί. Σας ενοχλούσε διότι είχαµε µία
κοινωνικοποιηµένη ενηµέρωση. Σας ενοχλούσε το ότι υπήρχε η
φωνή του πολιτισµού µέσα από το Ραδιοµέγαρο και εξαπλωνό-
ταν σε όλη τη χώρα. Διότι ξέρετε πολύ καλά ότι για να βγούµε
από την κρίση δεν φτάνουν τα άρτια οικονοµικά προγράµµατα,
που είναι βεβαίως απαραίτητα. Δεν είναι δυνατόν να βγούµε από
την κρίση αν δεν υπάρξει ουσιαστική ενηµέρωση, αν δεν υπάρξει
ουσιαστικός πολιτισµός που να είναι φορέας αξιών, ελπίδας και
προοπτικής σε αυτή τη χώρα. Και αυτά θέλετε να τα σταµατή-
σετε. Κάνετε λάθος όµως. Δεν θα σταµατήσουν. Το Ραδιοµέγαρο
θα συνεχίσει να λειτουργεί. Να το έχετε υπ’ όψιν σας αυτό!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
Ήδη από τότε που βάλατε τα ΜΑΤ στην πύλη, µπροστά στα

ΜΑΤ κάθε βράδυ υπάρχει δελτίο ειδήσεων, που το είδαν προχθές
ένα εκατοµµύριο επτακόσιες χιλιάδες Έλληνες πολίτες.

Πότε είχαµε σε δελτίο ειδήσεων µια τέτοια δυνατότητα, να το
δει ο κόσµος, αλλά και να το αγκαλιάσει; Πότε την είχαµε; 

Αυτό το δελτίο ειδήσεων, όµως, είχε για φόντο τα ΜΑΤ, τα
οποία ήταν µπροστά στην πύλη του Ραδιοµεγάρου. Αυτές είναι
σκηνές από άλλες εποχές, είναι σκηνές από ένα θλιβερό µέλλον
που ετοιµάζετε για τη χώρα µας. 

Από αυτό το Βήµα σας λέµε ότι αυτό θα συνεχιστεί. Σας λέµε
ότι οι εργαζόµενοι εκεί είναι αποφασισµένοι να συνεχίσουν να
ενηµερώνουν ουσιαστικά τον ελληνικό λαό. Και σας λέµε να µην
τολµήσετε αυτό το οποίο κάνατε στο Ραδιοµέγαρο εδώ, να το
κάνετε και στην άλλη φωνή που µένει όρθια και ζωντανή, στη
Θεσσαλονίκη, στην ΕΤ3. 

Η ΕΤ3 συνεχίζει. Η ΕΤ3 αναβαθµίζει την παρουσία και το ρόλο
της µε τη συµµετοχή -ηρωική συµµετοχή!- των εργαζοµένων. Και
θα συνεχίσει να το κάνει.

Θα στείλετε και εκεί τα ΜΑΤ, κύριε Χρυσοχοΐδη και κύριοι της
Κυβέρνησης; Με τα ΜΑΤ θα συνεχίσετε να κυβερνάτε; Με τα
ΜΑΤ θα υπάρχει ενηµέρωση; Και την ίδια ώρα δίνετε δωρεάν ψη-
φιακές άδειες στα ιδιωτικά κανάλια, µε αυθαίρετο τρόπο, µε πε-
λατειακό τρόπο, µε διαπλεκόµενο τρόπο.

Θα ήθελα να πω ότι αυτή την ώρα που µιλάµε, προχωράτε σε
δήµευση της µικροµεσαίας ιδιοκτησίας στην Ελλάδα. Έχεις
σπίτι; Επειδή υπάρχει η κρίση, επειδή υπάρχει η τρόικα και «πρό-
γραµµα διεξόδου», θα χάσεις το σπίτι σου και θα βγεις στο
δρόµο. 

Ήδη αποφασίσατε, όπως λέει η σχετική ειδησεογραφία, την
άρση της απαγόρευσης των πλειστηριασµών για την πρώτη κα-
τοικία. Αυτό αποφασίστηκε. Και βάζετε ένα πλαίσιο, υποτίθεται,
για να ρίξετε στάχτη στα µάτια του κόσµου και να πείτε ότι εν
πάση περιπτώσει, οι πολύ φτωχοί προστατεύονται. Δεν έχετε κα-
ταλάβει ότι η φτώχεια έχει γενικευτεί σε αυτή τη χώρα, ότι έχει
καταστραφεί ο µεσαίος χώρος και η λεγόµενη «µεσαία τάξη». 

Η άρση της απαγόρευσης των πλειστηριασµών ξέρετε τι ση-
µαίνει; Εκδίκηση στον Έλληνα γιατί έφτιαξε σπίτι. Εκδίκηση προς
αυτόν που ακόµα αποπληρώνει το σπίτι του µε δόσεις, τις οποίες
έχει καθυστερήσει γιατί δεν µπορεί να τις πληρώσει. Αυτό θα
πάτε να κάνετε; Και θα βάλετε χαράτσι στην µικροϊδιοκτησία, χα-
ράτσι ακόµα και στα αγροτεµάχια; 

Κάποιοι εκδικούνται, διότι πιστεύουν -όπως το λένε κιόλας- ότι
η ιδιοκατοίκηση είναι µεγάλη στην Ελλάδα και εποµένως υπάρ-
χουν περιθώρια και πως δεν µπορεί στην Ελλάδα να έχουµε τέ-
τοια ιδιοκατοίκηση. Πρέπει να ξεσπιτωθεί ο Έλληνας! Πρέπει
µαζί µε το µισθό και την ανεργία στην οικογένεια, να προστεθεί
και η ζητιανιά, το να είναι άστεγος. Αυτό είναι το µέλλον που επι-
φυλάσσετε σήµερα στους απλούς πολίτες. 

Λέτε -το άκουσα προηγουµένως από την αντιπολίτευση- ότι
κάναµε µια πρόταση µοµφής για να συσπειρώσουµε την Κυβέρ-
νηση και την κυβερνητική πλειοψηφία. Το εντυπωσιακό είναι ότι
το ακούω και από Βουλευτές. 

Δηλαδή, τι είσαστε; Ρεµπέτ ασκέρι, ετοιµόρροποι, έτοιµοι να
διαλυθείτε και περιµένετε την πρόταση µοµφής του ΣΥΡΙΖΑ για
να συσπειρωθείτε; 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Το θέµα είναι εσείς τι περιµέ-
νετε. Αυτό είναι το θέµα. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δηλαδή, τι σας συσπειρώνει, κύ-
ριοι της Πλειοψηφίας; Και αυτό είναι κάτι που δυστυχώς λέτε και
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κάποιοι από την αντιπολίτευση. Ότι θα χάσετε την εξουσία; Ότι
θα φύγετε από την Κυβέρνηση; Ότι ο ΣΥΡΙΖΑ ανεβαίνει; Αυτό
σας συσπειρώνει µόνο; Έχετε τίποτα άλλο για να συσπειρωθείτε; 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Εσάς. 
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τέλος, µας λέτε -γιατί το λέτε κι

αυτό- ότι υπάρχει ο ΣΥΡΙΖΑ Εξωτερικού και ο ΣΥΡΙΖΑ Εσωτερι-
κού. Όταν ήµουν µικρός εγώ ήξερα ότι το χρησιµοποιούσαν
άλλοι αυτό, για άλλα πράγµατα. Το ΚΚΕ Εξωτερικού και το ΚΚΕ
Εσωτερικού. 

Και ξέρετε αυτά πού οδηγήθηκαν. Ο ΣΥΡΙΖΑ εξωτερικού και ο
ΣΥΡΙΖΑ εσωτερικού, αυτό το εφεύρηµα, το νεφέλωµα είναι ένα
άλλο άλλοθι που χρησιµοποιείτε, προκειµένου να µη δείτε κατά-
µατα την αλήθεια, το πρόγραµµα για την εναλλακτική πρόταση
του ΣΥΡΙΖΑ.

Τέλος, συνδέετε την µοµφή µε εσωτερικά προβλήµατα που
έχει ο ΣΥΡΙΖΑ. Ο ΣΥΡΙΖΑ δεν έχει -σας πληροφορώ- εσωτερικό
πρόβληµα, γιατί η δηµοκρατία ποτέ δεν είναι πρόβληµα. Και η
δηµοκρατία ειδικά για το δικό µας χώρο ιστορικά και διαχρονικά
ποτέ δεν υπήρξε πρόβληµα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
Αντίθετα, χάρη σε αυτήν τη δηµοκρατία στις γραµµές µας, που

είχε πάντοτε σεβασµό για τις αποφάσεις της Πλειοψηφίας, χάριν
σ’ αυτή τη δηµοκρατία κατορθώσαµε πρώτα απ’ όλα να διατη-
ρούµαστε ως µικρή δύναµη όρθιοι παρά τις θύελλες και τις αν-
τιξοότητες, για να φτάσουµε σήµερα να είµαστε Αξιωµατική
Αντιπολίτευση και αύριο να διεκδικούµε να πάρουµε τη σκυτάλη,
για να βγάλουµε τη χώρα από την κρίση σε έναν προοδευτικό
και σοσιαλιστικό δρόµο. Και θα το κάνουµε.

Η πρόταση µοµφής µας απευθύνεται πρώτα απ’ όλα στην κοι-
νωνία. Απευθύνεται στον απλό πολίτη. Απευθύνεται στους ανέρ-
γους. Απευθύνεται σε όλους αυτούς που πλήττει η πολιτική σας
και τους καλεί σε ενότητα και αγώνα, σε ένα µεγάλο ενωτικό,
λαϊκό, αγωνιστικό ρεύµα, το οποίο θα ανατρέψει αυτήν την Κυ-
βέρνηση και θα οδηγήσει σε εκλογές, προκειµένου να µιλήσει ο
ελληνικός λαός και να αποφανθεί και να δώσει τη λύση και τη
διέξοδο. Κι αυτό θα γίνει πολύ σύντοµα, πολύ πιο σύντοµα απ’
ό,τι εσείς νοµίζετε.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών
και Δικτύων): Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω τον λόγο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ορίστε, κύριε Υπουργέ.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Η παρέµβαση πού οφείλεται; Δεν

έχετε χρόνο. 
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών

και Δικτύων): Δεν έχω την πρόθεση να σπαταλήσω χρόνο, για
να µιλήσουν άλλοι συνάδελφοι.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, αν µιλήσει, θα
πρέπει να ξαναµιλήσω και εγώ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Εντάξει, µετά θα πά-
ρετε τον λόγο εσείς, µετά θα ξαναπάρει τον λόγο ο Υπουργός.
Επιτρέπεται. Τι να κάνουµε; 

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών
και Δικτύων): Επιχειρείτε να µου αφαιρέσετε τον λόγο, να µην
µιλήσω. 

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
Αντιλαµβάνοµαι πολύ καλά, κύριε Λαφαζάνη, την προσπάθεια

που κάνετε να συσπειρώσετε το κόµµα σας µετά την γκάφα που
κάνατε. Και λέω «γκάφα» γιατί σας είπα και προηγουµένως ότι
κυνηγάτε µύγες µε πολυβόλα. Και τι εννοώ; 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µε ποιο δι-
καίωµα βάσει του Κανονισµού του δίνετε τον λόγο; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Με το δικαίωµα που
λέει ο Κανονισµός.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Είναι προσωπικό; Είναι δευτερολογία; 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Δηλαδή, η Κυβέρνηση να µην µιλάει; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Είναι δυνατόν, κύριε

Βούτση, εσείς πια να µιλάτε; Είναι δυνατόν να δώσω το λόγο

χωρίς να έχει το δικαίωµα; Έχετε τον Κανονισµό µπροστά σας.
Δείτε τον. Δεν χρειάζεται να σας κάνω το δάσκαλο. Δεν είµαι δά-
σκαλος.

Συνεχίστε, κύριε Υπουργέ. 
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών

και Δικτύων): Κυνηγάτε, λοιπόν, µύγες µε πολυβόλα. Και ξέρετε
γιατί; Επιχειρήσατε πριν από λίγο εδώ, κύριε Λαφαζάνη, να πα-
ρουσιάσετε µια εικόνα πολεµικής κατάστασης µπροστά από την
ΕΡΤ. Αυτό είναι ένα µεγάλο ψέµα. Το µεγάλο ψέµα είναι το εξής,
ότι εσείς αυτήν τη στιγµή επιχειρείτε να πείσετε τους Έλληνες
και τις Ελληνίδες ότι µπήκαν τα ΜΑΤ, ότι τραυµάτισαν κάποιους
ενώ κανέναν δεν τραυµάτισαν, ότι πίεσαν ή συνέλαβαν κάποιον
ενώ κανέναν δεν συνέλαβαν. Δεν άνοιξε µύτη από όλη αυτήν τη
διαδικασία και έρχεστε και µιλάτε για βία. 

Αλλά εγώ θέλω να σας ρωτήσω: Πότε, όταν αυτές οι δυνάµεις
ενήργησαν, δεν τις καταγγείλατε; Πείτε µου µια φορά µόνο. 

Και επαναλαµβάνω ότι θέλω να σας κάνω το ερώτηµα και θέλω
να απαντήσετε. Θέλω να απαντήσετε όχι σε εµένα αλλά στον ελ-
ληνικό λαό. Συµφωνείτε…

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Για τους τραυµατίες….
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών

και Δικτύων): Συµφωνείτε ότι τη φύλαξη της δηµόσιας περιου-
σίας την έχουν αναλάβει οι νόµοι και το Σύνταγµα αυτής της
χώρας που ψηφίζουµε εδώ µέσα;

ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΛΑΡΗ: Τα ΜΑΤ την έχουν αναλάβει. Ούτε το Σύν-
ταγµα ούτε τίποτα.

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών
και Δικτύων): Δεύτερον, συµφωνείτε ότι τα δηµόσια κτήρια είναι
κοινή περιουσία, ναι ή όχι; 

ΔΕΣΠΟΙΝΑ ΧΑΡΑΛΑΜΠΙΔΟΥ: Μα, εσείς τα πουλάτε όλα. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΝΤΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο επί

προσωπικού.
(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών
και Δικτύων): Συµφωνείτε ότι δεν καταλαµβάνονται τα δηµόσια
κτήρια; 

Συµφωνείτε ότι δεν πρέπει τα πανεπιστήµια να καταλαµβάνον-
ται και να κλείνουν και να µην µπορούν να δώσουν τα παιδιά εξε-
τάσεις, ναι ή όχι; 

Συµφωνείτε ότι δεν πρέπει να καταλαµβάνονται οι δρόµοι, ναι
ή όχι; 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Εσείς τα κλείνετε τα πανεπιστήµια.
Αυτά είναι παράγωγα της πολιτικής σας. Δική σας ευθύνη είναι
τα κλειστά πανεπιστήµια.

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών
και Δικτύων): Να το δηλώσετε εδώ, διότι διαφορετικά ψαρεύετε
σε θολά νερά. Και επειδή συνεχίζετε να ψαρεύετε σε θολά νερά,
αφ’ ενός µεν στο Τέξας να δηλώνετε όρκους αφοσίωσης στον
καπιταλισµό και στους µονεταριστές κι εδώ να προσπαθείτε να
παρασύρετε όλες τις κοινωνικές οµάδες. Εδώ πρέπει να αποκα-
λυφθείτε σήµερα. 

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Τώρα τι κερδίζετε, κύ-

ριοι συνάδελφοι; Δεν κερδίζετε τίποτα. 
Κύριε Δρίτσα, σας παρακαλώ!
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών

και Δικτύων): Επαναλαµβάνω: Δυσπιστία χωρίς αιτία. Αποτύ-
χατε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. 

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ο Κοινοβουλευτικός

Εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας έχει τον λόγο. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΝΤΑΣ: Ζητάω τον λόγο επί προσωπικού, κύριε

Πρόεδρε. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΙΔΗΣ: Tον λόγο επί προσωπικού, κύριε

Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Με τον κοινό νου που

έχουµε όλοι, µε πρώτον εµένα και όλους εσάς, δεν ανεφέρθη
πουθενά κανένας σε κανέναν. Πολιτικά µιλάµε. 

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
Ο κ. Βορίδης έχει τον λόγο. 
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
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Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µόλις άκουσα ένα ακόµη παρά-
δοξο. 

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Σας παρακαλώ! 
Πρώτον –και τελευταία φορά το λέω- κανένας δεν έχει δι-

καίωµα να κάνει παρατηρήσεις ή παρεµβάσεις χωρίς να έχει το
λόγο.

ΔΕΣΠΟΙΝΑ ΧΑΡΑΛΑΜΠΙΔΟΥ: Αφού δεν ενοχλείται ο κ. Βορί-
δης. 

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Αυτό είναι αλήθεια.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Τώρα κάνετε το ίδιο

λάθος, ενώ δεν απευθυνόµουν σε σας. Εγώ δεν απευθυνόµουν
σε σας. Ισχύει για όλους. Σας είπα και άλλη φορά ότι η ευγένεια
δεν εκλαµβάνεται ως αδυναµία. Όποιος το κατάλαβε, το κατά-
λαβε. 

Ορίστε, κύριε Βορίδη, συνεχίστε. 
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Το παράδοξο, λοιπόν, κυρίες και κύ-

ριοι συνάδελφοι, είναι ότι η διαδικασία της προτάσεως δυσπι-
στίας αποτελεί διαδικασία κοινοβουλευτικού ελέγχου –και
µάλιστα της πιο οξείας µορφής- και βεβαίως απευθύνεται στο
Κοινοβούλιο. 

Μόλις άκουσα ότι η πρόταση αυτή δεν απευθύνεται στο Κοι-
νοβούλιο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, απευθύνεται στην κοι-
νωνία. Δεν την κάνει ο ΣΥΡΙΖΑ για να µιλήσει στους Βουλευτές
και να τους καλέσει να εγκρίνουν αυτό που τους προτείνει. Προ-
τείνετε σε όλους µας να εκφράσουµε τη δυσπιστία προς την Κυ-
βέρνηση. Παραλήπτης της προτάσεως είναι το Κοινοβούλιο. 

Αντιλαµβανόµενοι, προφανώς, ότι αυτό δεν έχει κανένα απο-
λύτως πολιτικό νόηµα, τώρα διαπράττετε µείζον ατόπηµα. Το
πρώτο, είναι απλώς ένα πολιτικό σφάλµα, τώρα διαπράττετε µία
αντικοινοβουλευτική δήλωση. Διότι, σε τελευταία ανάλυση, εάν
µία διαδικασία κοινοβουλευτικού ελέγχου δεν απευθύνετε στο
Κοινοβούλιο αλλά απευθύνετε στην κοινωνία, για να πει η κοινω-
νία επ’ αυτής τι;

Και µάλιστα κάνετε και το χειρότερο: Καλείτε σε συγκέντρωση
αύριο, δήθεν για ποιο λόγο; Για να τροµάξουµε, επειδή θα συγ-
κεντρωθούν οι οπαδοί σας και να ρίξουµε την Κυβέρνηση;

Εδώ, λοιπόν, πρέπει να αποφασίσετε: Είστε Αξιωµατική Αντι-
πολίτευση ή είστε γκρούπα η οποία θέλει να µιλάει στην κοινω-
νία; Εάν είστε Αξιωµατική Αντιπολίτευση, όπως σας τίµησε ο
ελληνικός λαός, κοιτάξτε να τον τιµήσετε κι εσείς σεβόµενοι τις
κοινοβουλευτικές διαδικασίες και σεβόµενοι το ίδιο το Κοινοβού-
λιο. 

Άκουσα το δεύτερο παράδοξο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
το ακούω από χθες σε όλους τους τόνους. Και διαβάζω, γιατί
µου έκανε εντύπωση: 

Πράγµατι -λέτε µέσα στην πρόταση αυτή- ότι αφορµή για την
πρόταση αυτή είναι το ζήτηµα της ΕΡΤ και αν θυµάµαι καλά χα-
ρακτηρίζετε αυταρχική την παρέµβαση στην ΕΡΤ. Αυτό είναι –
λέτε- η αφορµή της προτάσεώς σας. 

Προχθές στη συζήτηση του νοµοσχεδίου –εν πάση περιπτώσει
παρά τον Κανονισµό και µε την ανοχή του Προεδρείου- έγινε µια
πολύ µεγάλη συζήτηση για το ζήτηµα αυτό. Πήραν το λόγο πολ-
λοί οµιλητές από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση και σηµείωσα τι
είπαν. 

Οι περισσότεροι κυβερνητικοί οµιλητές –κατά τη γνώµη µου
ορθώς- επικεντρώθηκαν προχθές στο νοµοσχέδιο. 

Και θα σας πω επίσης, κατά τη γνώµη µου, ότι και εδώ χρησι-
µοποιείτε αυτή τη διαδικασία για να κάνετε ουσιαστικά κοινοβου-
λευτικό έλεγχο για τα θέµατα της ΕΡΤ. Πάλι είχατε άλλο τρόπο.
Κάντε µια επίκαιρη επερώτηση για να συζητήσετε για την ΕΡΤ,
µην κάνετε πρόταση δυσπιστίας. Αλλά, δεν µπαίνω σε αυτό, αυτό
επιλέξατε.

Έλεγαν, όµως, οι οµιλητές σας χθες: «Το µόνο νόµιµο ραδιοτη-
λεοπτικό µέσο ήταν αυτό το οποίο βρισκόταν στο Ραδιοµέγαρο».
Μπορώ να λέω και τα ονόµατα, τα έχω σηµειώσει, νοµίζω, όµως,
ότι δεν έχουν καµµία σηµασία. Αυτές ήταν οι τοποθετήσεις σας.
«Πραξικοπηµατική η διακοπή της µόνης νόµιµης τηλεόρασης»,
ήταν η δεύτερη τοποθέτηση. «Απόπειρα κατάλυσης της δηµοκρα-
τίας µε τη βία», τρίτη τοποθέτηση. «Θάνατος της δηµοκρατίας στη
χώρα µας», τέταρτη τοποθέτηση.

Άκουσα ξανά σήµερα τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του
ΣΥΡΙΖΑ να µιλάει για τα κανάλια της διαφθοράς και της διαπλο-
κής. Κάνω έναν απλό συλλογισµό: Εφόσον το µόνο νόµιµο ρα-
διοτηλεοπτικό µέσο ήταν αυτό στο Ραδιοµέγαρο και κατά λογική
ακολουθία όλα τα άλλα είναι µη νόµιµα, δηλαδή παράνοµα και
επίσης εφόσον εκεί υπήρχε ένα υποδειγµατικό πείραµα το οποίο
γινόταν –γιατί και νόµιµο ήταν, αλλά και καθ’ όλα υποδειγµατικό-
όλα τα άλλα δε είναι κανάλια της διαφθοράς και της διαπλοκής,
µπορείτε να µου πείτε γιατί κάθε µέρα είστε σε αυτά τα κανάλια;
Έχω αυτή την απλή απορία. Διότι, η σύµπραξη εδώ µε όλα αυτά
τα µη νόµιµα µέσα και όλα αυτά τα διεφθαρµένα µέσα, προφα-
νώς τους προσδίδει κύρος, προφανώς τα καθιστά αποδεκτά,
προφανώς τα νοµιµοποιεί. Εάν δε εγκληµατούν -µιας και είναι
όλα παράνοµα και αυτό ήταν το µόνο νόµιµο- εσείς είστε συµµέ-
τοχοι σε αυτήν την εγκληµατική δραστηριότητα.

Αλλά είναι η γνωστή συριζαϊκή θέση «και µε τον χωροφύλαξ
και µε τον αστυφύλαξ». Διότι, βεβαίως και στα κανάλια θέλουµε
να είµαστε και µε τους επιχειρηµατίες θέλουµε να είµαστε, αλλά
και σε σύγκρουση και µε το κεφάλαιο είµαστε και βεβαίως θέ-
λουµε την Ευρωπαϊκή Ένωση, αλλά δεν µας νοιάζει και να
βγούµε από την Ευρωπαϊκή Ένωση. Όλα µαζί και τα αντίθετά
τους ταυτοχρόνως. Και αυτό είναι και το πρόβληµα. 

Μιλάτε για τους συσχετισµούς. Αυτός είναι ο δεύτερος λόγος
τον οποίο δεν τον αναγράφετε µεν στην αίτησή σας, αλλά ειπώ-
θηκε χθες από τον Πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ και αναφέρθηκε και από
τους δύο βασικούς εισηγητές σας, κυρίως από τον πρώτο, τον
Αντιπρόεδρο της Βουλής κ. Δραγασάκη, ότι δεν έχει πια η Κυ-
βέρνηση –όπως λέτε- λαϊκή νοµιµοποίηση. Η Κυβέρνηση βρίσκε-
ται σε αναντιστοιχία. Και αυτήν την αναντιστοιχία κοινωνίας και
Κυβερνήσεως πρέπει να διαπιστώσει και το Κοινοβούλιο µε την
αυριανή ψηφοφορία. Αυτό προφανώς συνδέεται και µε την εν-
τύπωσή σας ότι πάτε καλά. Πάτε καλά εκλογικά και µέσα στην
κοινωνία. 

Οι τελευταίες µετρήσεις που έχω δει όλο αυτό το τελευταίο
χρονικό διάστηµα δεν το διαπιστώνουν αυτό. Διαπιστώνουν ότι
η Νέα Δηµοκρατία είναι µπροστά τουλάχιστον δύο µονάδες. Σε
αυτές τις συνθήκες φρικαλέας κρίσης, την οποία περιγράφετε,
µήπως πρέπει να αρχίστε εσείς να σκέφτεστε, που είστε ταυτι-
σµένοι µε τον πάσχοντα λαό και τον εκφράζετε αυθεντικά, γιατί
αυτός ο πάσχων λαός, ο έρµος, δεν σας έχει βγάλει µπροστά
στις δηµοσκοπήσεις; Γιατί, δεν έχει συµβεί αυτό;

Γιατί, προσέξτε, άλλο τρόπο να το διαπιστώσουµε δεν έχουµε,
αλλιώς θα µας λέτε τα δικά σας και εµείς θα σας λέµε τα δικά
µας. Άρα, εκεί κάνουµε εκτιµήσεις. Βέβαια, να κάνουµε εκλογές.
Πολύ καλή ιδέα! Ένα µικρό πρόβληµα έχουµε, ότι τις κάνουµε
κάθε τετραετία και πάντως δεν θα τις κάνουµε όποτε µας έρχεται
το κέφι. Εποµένως, για να συνεννοηθούµε, από αυτήν εδώ την
αιτίαση δεν µένει τίποτα.

Για να δούµε, όµως, την άλλη µεγάλη σας αιτίαση, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, για την οποία εµείς πρέπει να καταψηφί-
σουµε την Κυβέρνηση. Διότι αυτήν εδώ εγώ τη θεωρώ σοβαρή.
Σοβαρή, έτσι όπως είναι διατυπωµένη. Θα δούµε αν είναι σοβαρή
στην ουσία της.

Λέει: «Υπάρχει ζήτηµα ουσιαστικά συστηµατικής παραβίασης
του Συντάγµατος και της δηµοκρατικής νοµιµότητας». Αυτό είναι
πολύ σοβαρό. Και αυτό όντως, αν είναι έτσι, θα έπρεπε πράγµατι
να µας απασχολήσει όλους µας, εάν δηλαδή υπάρχει µια τέτοιου
τύπου συστηµατική παραβίαση του Συντάγµατος.

Πόσες ενστάσεις αντισυνταγµατικότητας έχετε κάνει, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, από την έναρξη αυτής της κοινο-
βουλευτικής περιόδου; Σε κάθε µείζον νοµοσχέδιο, σε κάθε ση-
µαντική νοµοθετική πρωτοβουλία θα έχουµε ενστάσεις
αντισυνταγµατικότητας σε δύο ή τρία σηµεία. Όπως ξέρετε, πράγ-
µατι η ένσταση αντισυνταγµατικότητας κρίνεται από το Κοινοβού-
λιο -σωστά- αλλά κυρίως κρίνεται από τα δικαστήρια. Και κυρίως
κρίνεται από το ανώτατό µας δικαστήριο, το Συµβούλιο της Επι-
κρατείας.

Ρωτώ τους Βουλευτές, ειδικώς του ΣΥΡΙΖΑ: Συµφωνούµε ότι
έτσι κρίνεται ή όχι; Δηλαδή, ότι τελικά τη συνταγµατικότητα θα
την κρίνει το Συµβούλιο της Επικρατείας; Διότι εάν δεν συµφω-
νούµε σε αυτό…
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ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Σηκώνεις το χέρι σου…
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Κύριε Λαφαζάνη, θέλω να µου κά-

νετε πιο έξυπνη κριτική από αυτήν.
Δύο πράγµατα είπα, λοιπόν: Το Κοινοβούλιο τις απέρριψε και

είπα εν συνεχεία το Συµβούλιο της Επικρατείας. Να συµφωνή-
σουµε ότι δεν θα τις κρίνει το εργατικό συνδικάτο «Ο Προµη-
θέας»; Να συµφωνήσουµε ότι δεν θα τις κρίνει η τοπική
οργάνωση του ΣΥΡΙΖΑ στα Κάτω Πετράλωνα, ούτε και της Νέας
Δηµοκρατίας; Να συµφωνήσουµε ότι αυτός είναι ο τρόπος που
θα κρίνεται η συνταγµατικότητα, για να τελειώνουµε;

Αν το συµφωνήσαµε αυτό, έχω κακά νέα για εσάς. Γιατί το
Συµβούλιο της Επικρατείας έκρινε, όσες φορές πήγαν υποθέσεις
ενώπιών του, ότι κατά το µείζον µέρος τους οι νοµοθετικές πρω-
τοβουλίες είναι συνταγµατικές. Θα πω το µείζον, διότι υπήρξαν
πράγµατι συγκεκριµένα σηµεία –ένα ή δύο- όπου το Συµβούλιο
της Επικρατείας έκρινε διαφορετικά και στα οποία η Κυβέρνηση
συµµορφώθηκε. 

Παρεµπιπτόντως, προφανώς το να υπάρξουν, σε ένα ή σε δύο
σηµεία µιας µεγάλης νοµοθεσίας, συνταγµατικά ζητήµατα, δεν
µπορεί να θέτει ζήτηµα συνταγµατικής εκτροπής. Το καταλαβαί-
νετε αυτό, διότι πάντοτε υπήρχαν τέτοιες και αυτός είναι ο ρόλος
του Συµβουλίου της Επικρατείας.

Από πού υπάρχουν, λοιπόν, παραβιάσεις του Συντάγµατος, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, που να δικαιολογούν τέτοια αιτίαση;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Από τις πράξεις νοµοθετικού περιεχο-
µένου. Είκοσι τρεις είναι, όσες δεν τόλµησε το σύνολο των προ-
ηγούµενων κυβερνήσεων. Μόνο πριν από σαράντα χρόνια. Άστα,
λοιπόν, αυτά.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Οι πράξεις νοµοθετικού περιεχοµέ-
νου στις οποίες αναφέρεστε, όπως ξέρετε κυρώνονται από το
Κοινοβούλιο. Κυρώθηκαν, πλην µίας, της συγκεκριµένης.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΝΤΖΑΣ: Της ΕΡΤ.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Της συγκεκριµένης, βεβαίως.
Επειδή φαντάζεστε ότι µας πιάσατε, για να δούµε τώρα: Πώς

έκλεισε, καλοί µου συνάδελφοι η ΕΡΤ; Έκλεισε µε την πράξη νο-
µοθετικού περιεχοµένου; 

Ρωτήστε, διότι έχετε και έγκριτους συναδέλφους µου νοµι-
κούς τι προσεβλήθη στο Συµβούλιο της Επικρατείας; Ρωτήστε. 

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
Αφήστε λίγο να σας το πω όλο και να τα πούµε µετά.
Μήπως η πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου; Ουχί. Γιατί; Διότι

δεν έκλεισε αυτή την ΕΡΤ. Τι προσεβλήθη; Η υπουργική από-
φαση. Αυτή έκλεισε την ΕΡΤ. Και αυτή η υπουργική απόφαση
που έκλεισε την ΕΡΤ, στο Συµβούλιο της Επικρατείας εκρίθη
ορθή. Σε δύο βασικά σηµεία, δηλαδή στο κλείσιµο της ΕΡΤ και
στις απολύσεις των εργαζοµένων εκρίθη ορθή. 

Τώρα αντιλαµβάνοµαι ότι αυτό σας στεναχωρεί, αλλά έτσι
έγινε.

Πάµε παρακάτω. Γιατί δεν κυρώθηκε η πράξη νοµοθετικού πε-
ριεχοµένου; 

Γιατί δεν είχε καµµία απολύτως σηµασία, γιατί η πράξη νοµο-
θετικού περιεχοµένου ήταν εκ περισσού και δεν παρήγαγε τα
συγκεκριµένα έννοµα αποτελέσµατα.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Αυτό λέγεται νοµιµότητα; Αυτό λέγεται
µεθόδευση, κοροϊδία του νόµου…

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Κύριε Δρίτσα, έχετε δυο τρόπους για
να µιλάµε. Εγώ µιλώ για την αντισυνταγµατικότητα, για τη δηµο-
κρατική εκτροπή, για την κατάλυση του Συντάγµατος, για το ότι
πρέπει να πέσει η Κυβέρνηση γιατί παραβιάζεται το Σύνταγµα.
Το να κάνετε πολιτική κριτική όλα τα δικαιώµατα τα έχετε. Το να
έχετε διαφορετική οπτική φυσικά και είναι δικαίωµά σας. Το να
λέτε, όµως, ή να γράφετε ότι υπάρχει «θάνατος της δηµοκρα-
τίας» επειδή επιβλήθηκε η νοµιµότητα και ουσιαστικά από κάποι-
ους που κατείχαν παράνοµα δηµόσια περιουσία πλέον θα
χρησιµοποιηθεί αυτή η δηµόσια περιουσία από το νόµιµο φορέα,
αυτό είναι απίθανο! 

Ο τρίτος λόγος στον οποίο θα αναφερθώ πολύ συνοπτικά,
γιατί έχει παρέλθει η δυνατότητα του χρόνου και ευχαριστώ για
την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ξεκίνησε ο κ. Χρυσο-
χοΐδης, πήρε τη σκυτάλη ο κ. Λαφαζάνης και εννοείτε ότι σας την

έδωσε. 
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Όχι, εγώ δεν θέλω να το κάνω, γιατί

είναι πολλοί οι συνάδελφοι. Θα τελειώσω πολύ γρήγορα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Η σειρά έτσι είναι. Ξε-

κίνησε ο κ. Χρυσοχοΐδης, πήρατε τη σκυτάλη και την παραδώ-
σατε. 

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Βεβαίως. Υπάρχουν πολλοί συνάδελ-
φοι και γι’ αυτό θέλω να τελειώσω.

Ο τρίτος λόγος στον οποίο αναφέρεστε, είναι η γνωστή δια-
φορετική θέση σας για τα ζητήµατα της οικονοµικής πολιτικής.
Αναφέρθηκαν εκτενώς συνάδελφοι και από τη Βουλή αλλά και
από την Κυβέρνηση πάνω σ’ αυτό το ζήτηµα. 

Θα σας πω µόνο ένα και θα τελειώσω µε αυτό. Αυτήν τη στιγµή
η Κυβέρνηση είναι στην καλύτερη θέση που έχει βρεθεί ποτέ σε
όλα αυτά τα χρόνια του προγράµµατος. Γιατί; Γιατί έχει εκπλη-
ρώσει το πρόγραµµα, γιατί επιτυγχάνει πρωτογενές πλεόνασµα,
γιατί έχει σταθεροποιηθεί το τραπεζικό σύστηµα, γιατί επιτέλους
έχει ισοσκελιστεί το ισοζύγιο τρεχουσών µεταβιβάσεων και γιατί
ακριβώς είναι τόσο δυσµενή τα στοιχεία της πραγµατικής οικο-
νοµίας. Γίνεται αυτήν τη στιγµή µια διαπραγµάτευση από την κα-
λύτερη δυνατή θέση, στην οποία περιµένουµε τα καλύτερα
δυνατά αποτελέσµατα. Σ’ αυτήν τη χρονική στιγµή, την καλύτερη
διαπραγµατευτική στιγµή σε όλη τη διάρκεια του προγράµµατος,
εσείς ζητάτε από εµάς να ρίξουµε την Κυβέρνηση. Δεν θα είστε
µε τα καλά σας! 

(Χειρoκροτήµατα απ ό την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
τριάντα εννέα µαθητές και µαθήτριες και εννέα εκπαιδευτικοί συ-
νοδοί τους από το 6ο και το 44ο Δηµοτικό Σχολείο Ηρακλείου
Κρήτης. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ
κ. Κουκουλόπουλος.

ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρόταση δυσπιστίας που κα-

τέθεσε ο ΣΥΡΙΖΑ αποτελεί κορυφαία κοινοβουλευτική πράξη,
σύµφωνα µε τον Κανονισµό της Βουλής. 

Δυο µέρες τώρα οι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ δεν κατάφεραν να
µας εξηγήσουν γιατί υπέγραψαν την πρόταση µοµφής. Η συγκε-
κριµένη υπογραφή, όµως, είναι ιδιαίτερα σοβαρή, γιατί αν η πρό-
τασή τους γίνει δεκτή, η χώρα οδηγείται σε εκλογές. Αυτό
θέλουν, αλήθεια, οι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ; Ειλικρινά, δεν γνω-
ρίζω. 

Ξέρουµε όλοι ότι η συντριπτική πλειονότητα των συµπολιτών
µας δεν θέλει εκλογές, θέλει πολιτική σταθερότητα. Τότε γιατί η
πρόταση δυσπιστίας; 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Ανωµαλία είναι οι εκλογές; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε Δρίτσα, σας πα-

ρακαλώ µη διακόπτετε.
ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Μήπως για να δείξει ο ΣΥΡΙΖΑ

µε ποιους θα κυβερνήσει αύριο; Νοµίζω πως όχι. Δεν ξέρω κα-
νέναν προοδευτικό πολίτη σ’ αυτήν τη χώρα που να συγκινήθηκε
επειδή την πρόταση µοµφής έσπευσαν να υποστηρίξουν οι εκ-
φραστές του λόµπι της δραχµής και οι νεοναζιστές της Χρυσής
Αυγής. Ξέρω, αντίθετα, πολλούς που ανατρίχιασαν από την αυ-
τόκλητη στήριξη των δυο συγκεκριµένων κοµµάτων. 

Εάν ήµουν Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ, κύριοι συνάδελφοι, θα αι-
σθανόµουν από άβολα και αµήχανα µέχρι πάρα πολύ δυσάρεστα
απ’ αυτούς τους αυτόκλητους υποστηρικτές. 

Το ερώτηµα, λοιπόν, παραµένει: Γιατί κατατέθηκε η πρόταση
δυσπιστίας; Μήπως για την ΕΡΤ;

Εµείς, ως ΠΑΣΟΚ, καταδικάσαµε απερίφραστα από την πρώτη
στιγµή το «µαύρο» στην ΕΡΤ. Αγωνιζόµαστε και έχουν γίνει βή-
µατα για µια δηµόσια ραδιοφωνία και τηλεόραση, αντάξια των
Ελλήνων πολιτών, για την καταβολή των νόµιµων αποζηµιώσεων
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στους απολυµένους και για τον ενδιάµεσο φορέα µε δύο χιλιά-
δες εργαζοµένους. 

Ακούσαµε τους εισηγητές του ΣΥΡΙΖΑ να αναφέρονται κατά
κόρον στην έννοια του δηµόσιου συµφέροντος, δεν ακούσαµε
όµως ούτε µία λέξη για το δηµόσιο αγαθό της ενηµέρωσης.
Ακούσαµε πολλά και σε υψηλούς τόνους για το δικαίωµα των
Βουλευτών να µπουν στο κτήριο της Αγίας Παρασκευής, δεν
ακούσαµε όµως ούτε µία λέξη για το δικαίωµα των απολυµένων
στην αποζηµίωση και των χιλίων περίπου ανέργων που πρόκειται
να προσληφθούν στην ΕΡΤ. 

Κατά συνέπεια ούτε η ΕΡΤ είναι ο λόγος που υπέγραψαν οι
Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ την πρόταση δυσπιστίας. Μήπως τελικά
ο ΣΥΡΙΖΑ µάς οδήγησε σε µια τριήµερη συζήτηση εφ’ όλης της
ύλης, γιατί είχε, έχει κάτι πάρα πολύ σηµαντικό να πει διά µέσου
της Βουλής προς τους Έλληνες πολίτες; Άκουσα µε ιδιαίτερη
προσοχή -ως όφειλα- τους δύο βασικούς εισηγητές του ΣΥΡΙΖΑ,
που κλήθηκαν να αιτιολογήσουν την πρόταση δυσπιστίας. Μίλη-
σαν, κατ’ αρχάς, για απόγνωση των πολιτών, επικαλούµενοι εκ-
θέσεις διεθνών οργανισµών. Στην Ελλάδα ζούµε και γνωρίζουµε
πολύ καλά τις τεράστιες θυσίες των πολιτών και τη δεινή τους,
κυριολεκτικά, θέση. Δεν έχει ο ΣΥΡΙΖΑ το µονοπώλιο κοινωνικής
ευαισθησίας σε αυτή τη χώρα. 

Εδώ όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν είµαστε για να
διαπιστώνουµε, είµαστε για να δίνουµε λύσεις. Δεν ξέρετε, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, τον αγώνα του ΠΑΣΟΚ
για να δοθεί µεγαλύτερο επίδοµα θέρµανσης σε περισσότερους
πολίτες και περιοχές; Μόλις προχθές, σε επίσκεψή µας στον
Υπουργό Οικονοµικών κ. Στουρνάρα, προτείναµε -κι είµαστε
κοντά στο να το πετύχουµε- η πρώτη ζώνη να επεκταθεί και στις
περιοχές µε µεγάλο υψόµετρο. 

Γιατί αποσιωπάτε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ,
το γεγονός ότι για την προστασία της πρώτης κατοικίας έχει δια-
µορφωθεί, µε πρωτοβουλία του ΠΑΣΟΚ σε αυτήν την Αίθουσα,
µέτωπο κοινωνικής ευαισθησίας από τους Βουλευτές της συµ-
πολίτευσης; Σε αυτό το µέτωπο ανταποκρίθηκαν ο Πρωθυπουρ-
γός και ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης. 

Έχετε ξεχάσει τόσο γρήγορα τις συγκεκριµένες προτάσεις και
τον αγώνα του ΠΑΣΟΚ για την υγειονοµική κάλυψη των ανασφά-
λιστων και για την προστασία των ατόµων µε αναπηρία;

Έρχοµαι τώρα στο µεγαλύτερο πρόβληµα της ελληνικής κοι-
νωνίας, που είναι η ανεργία. Δεν θυµάστε; Δεν ξέρετε; Εδώ και
οκτώ µήνες παρουσιάσαµε µια απόλυτα υπεύθυνη και επεξεργα-
σµένη πρόταση για την προστασία µισού εκατοµµυρίου θέσεων
εργασίας στον ιδιωτικό τοµέα, που βάζει φρένο στις απολύσεις
και δίνει ανάσα στις επιχειρήσεις και στα ασφαλιστικά ταµεία.
Είναι µια ρηξικέλευθη πρόταση, δηµοσιονοµικά ουδέτερη, που
έχει δοκιµαστεί κι έχει πετύχει αλλού, στη Φινλανδία συγκεκρι-
µένα -για όποιον έχει απορία και θέλει να το αναζητήσει. Αγωνι-
ζόµαστε να µπει σε εφαρµογή και θα µπει σε εφαρµογή.

Εµείς αυτά και πολλά άλλα κάνουµε. Εσείς, εκτός από διαπι-
στώσεις, τι ακριβώς προτείνετε; Αν ακούγατε καλύτερα τις αγω-
νίες των συµπολιτών µας και αν διαβάζατε πιο προσεκτικά τις
δηµοσκοπήσεις, θα είχατε διαπιστώσει ότι ποτέ άλλοτε στην Ελ-
λάδα οι πολίτες δεν είχαν τόσο χαµηλές προσδοκίες από την
Αξιωµατική Αντιπολίτευση -από τότε τουλάχιστον που υπάρχουν
έρευνες κοινής γνώµης. 

Γιατί να σας εµπιστευτούν, εξάλλου, οι Έλληνες κι οι Ελληνί-
δες; Μήπως για τη δηµοκρατία και τη νοµιµότητα, που όπως
είπαν οι εισηγητές σας, είναι και ο βασικός λόγος της πρότασης
δυσπιστίας; Από την πολύχρονη ταύτισή σας µε τις δυνάµεις που
κατέστησαν το πανεπιστηµιακό άσυλο συνώνυµο της ανοµίας,
µέχρι την αβάσταχτη ελαφρότητα µε την οποία εδώ, σε αυτήν
την Αίθουσα, υιοθετήσατε το κίνηµα «Δεν πληρώνω, δεν πλη-
ρώνω», ο κατάλογος των επιτευγµάτων σας στον τοµέα «νοµιµό-
τητα» είναι πολύ µακρύς και µάλλον εξηγήσεις οφείλετε στον
ελληνικό λαό.

Με απροσµέτρητη επιπολαιότητα θωπεύσατε πριν τρία χρόνια
τους αγανακτισµένους στην πλατεία και µε µεγάλη ευκολία προ-
σχωρήσατε στο δρόµο που άνοιξαν άλλοι ακροδεξιοί, το δρόµο
της λεκτικής βίας, µιλώντας για χούντες του Πινοσέτ, για Τσολά-
κογλου, για πραξικοπήµατα και άλλα τέτοια φαιδρά. Γι’ αυτό σας

πήρε, συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, δύο µε τρία χρόνια, για να κατα-
λάβετε τι ακριβώς είναι η Χρυσή Αυγή.

Για να µην αναφερθώ στα εσωτερικά σας όπου έχετε καταστή-
σει τους αφελείς πασόκους που σας ήρθαν, παράκλητους για
µία θεσούλα στην Κεντρική Επιτροπή, που ζητούν αλλά δεν βρί-
σκουν.

Η ανεκτικότητα του άλλου, του έτερου, του διαφορετικού είναι
συνώνυµο, είναι συστατικό στοιχείο της δηµοκρατίας. Αν δεν το
ξέρετε να το µάθετε σήµερα. Όταν πάτε πάλι στα σοβαρά, µιλάτε
απαξιωτικά. Χαρακτήρισαν οι εισηγητές σας –έτσι σοβαροί άν-
θρωποι- το πλεόνασµα αέρα κοπανιστό. Υποµονή. Όπερ έδει δεί-
ξαι ισχύει για το πλεόνασµα. Για την ώρα, αέρας κοπανιστός είναι
οι Ρώσοι και οι Κινέζοι φιλάνθρωποι που δανείζουν όποιον έχει
ανάγκη. Τους έχετε υιοθετήσει.

Η κυπριακή περιπέτεια ήταν µάθηµα για όλους εκτός από
εσάς. Αλήθεια, θέλω να ρωτήσω, εσείς µε ποιον είστε; Με εµάς
ή µε τους πιο σκληρούς από τους δανειστές µας; Για να καταλά-
βουµε. Και αν δεν θέλετε να το πείτε σε εµάς, να το πείτε στους
πολίτες. Η απάντηση πιστεύω ότι είναι πάρα πολύ απλή και πολύ
καθαρή. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, δεν έχετε δυστυχώς
κατανοήσει το πρόβληµα της χώρας και όσο µε έπαρση και αυ-
ταρέσκεια αντιµετωπίζετε το ΠΑΣΟΚ ως παρελθόν, τόσο θα απο-
µακρύνεστε από την πραγµατικότητα. Ακούστε γιατί. Όταν
αγωνιζόµασταν για την αποφυγή της άτακτης χρεοκοπίας, εσείς
προτείνατε στους Έλληνες πολίτες µοντελάκια Αργεντινής. Όταν
αγωνιζόµασταν να κρατήσουµε τη χώρα όρθια στη ζώνη του
ευρώ, εσείς λέγατε πως το νόµισµα δεν είναι φετίχ. Τώρα που
φθάνουµε σε πλεονάσµατα, εσείς µιλάτε για αέρα κοπανιστό.
Σας θυµίζω, όµως, αν δεν το ξέρετε, ότι το πρωτογενές πλεόνα-
σµα είναι η βασικότερη προϋπόθεση για να βγούµε στις αγορές.
Αυτό είναι το τέλος του µνηµονίου και όχι οι παλιµπαιδισµοί και
οι λεονταρισµοί του ΣΥΡΙΖΑ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δυστυχώς ή ευτυχώς ο ΣΥΡΙΖΑ
είναι δέσµιος µιας αντίφασης και µίας ουτοπίας. Η αντίφαση είναι
ότι γιγαντώθηκε καταγγέλλοντας καθολικά, συντριπτικά, την κα-
τάσταση πριν το µνηµόνιο και την ίδια ώρα η βασική του επαγγε-
λία είναι η επιστροφή σε αυτή την κατάσταση. Στην Ελλάδα,
όµως, του 2009 ούτε µπορούµε ούτε πρέπει να γυρίσουµε. Η ου-
τοπία είναι ότι µιλάει για µία Ευρώπη µη υφιστάµενη. Και το χει-
ρότερο απ’ όλα είναι άλλο. Ότι πιο γνωστοί από τους ελάχιστους
συµµάχους συνοµιλητές του, αυτοί της Γερµανίας, είναι οι πιο
εχθρικοί στη λύση που προτείνει ο ΣΥΡΙΖΑ για την Ελλάδα. Το
είπαν καθαρά στους Γερµανούς πολίτες στις πρόσφατες γερµα-
νικές εκλογές. Πρόκειται για σηµείο κοµβικό, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι. Γιατί εάν κάτι έµεινε όρθιο στην τροµακτική δίνη της
κρίσης είναι ο στρατηγικός στόχος της ευρωπαϊκής µας ολοκλή-
ρωσης. Αυτή είναι η εθνική παρακαταθήκη της τρίτης ελληνικής
δηµοκρατίας. Είναι ο δρόµος που χάραξαν ο Κωνσταντίνος Κα-
ραµανλής, ο Ανδρέας Παπανδρέου και ο Κώστας Σηµίτης. Σε
αυτήν την τροχιά κρατήσαµε την πατρίδα οι Έλληνες πολίτες µε
ανείπωτες θυσίες και η Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΠΑΣΟΚ µε
απίστευτο ηρωισµό και τεράστιο κόστος. 

Ξέρουµε καλά ότι σε µία παγκόσµια και πανευρωπαϊκή κρίση
υπήρξαµε ο ιδανικός ένοχος για τους Ευρωπαίους τραπεζίτες
και το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο. Η ευθύνη, όµως, γι’ αυτό
είναι αποκλειστικά ελληνική. Μας επέβαλαν και δεχθήκαµε ένα
ακραία νεοφιλελεύθερο πρόγραµµα, γιατί όπως έδειξε η Κύ-
προς, plan Β δεν υπήρχε. Ξέρω πολλούς που έλεγαν πως είχαν
άλλα πλάνα, δεν είχαν plan Β είχαν άλλες στρατηγικές, αλλά
εφαρµόζουν τη δική µας. Ο πιο γνωστός απ’ όλους είναι ο σηµε-
ρινός Πρωθυπουργός και ο Πρόεδρος της ΔΗΜΑΡ, µέχρι πριν
από τρεις µήνες, επίσης. Όπως ξέρω και πολλούς άλλους που
µόλις κρέµασαν ταγέρ και κουστούµια υπουργικά, φόρεσαν πιο
τρέντι, µοδάτα, αντιµνηµονιακά.

Δεν αναφέροµαι σε εσάς και σε άλλους που διαχειρίζεστε τρία
χρόνια την οργή και την απόγνωση των πολιτών, όταν δεν την
πυροδοτείτε, χωρίς παράλληλα να λέτε ούτε µια πρόταση για την
πατρίδα και το λαό.

Οι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ, θέλω να ξέρετε, είµαστε περήφανοι
για την παράταξή µας και την προσφορά της. Είµαστε περήφανοι
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για το έργο των κυβερνήσεων του Ανδρέα Παπανδρέου και του
Κώστα Σηµίτη, γιατί µε το έργο αυτών των Κυβερνήσεων άλλαξε
κυριολεκτικά ήπειρο η Ελλάδα. Ήταν µία χώρα των Νοτιοδυτικών
Βαλκανίων και της Ανατολικής Μεσογείου και είναι και θα παρα-
µείνει, όσο κι αν αγωνίζεστε για κάτι διαφορετικό, µια χώρα της
Νοτιανατολικής Ευρώπης.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Είµαστε περήφανοι που στηρίξαµε τις κυβερνήσεις του Γιώρ-
γου Παπανδρέου και του Λουκά Παπαδήµου και πράττουµε ιστο-
ρικό καθήκον στηρίζοντας τη σηµερινή Κυβέρνηση του Αντώνη
Σαµαρά. Η αποφυγή της άτακτης χρεοκοπίας, η παραµονή στη
ζώνη του ευρώ, το πρωτογενές πλεόνασµα για την έξοδο στις
αγορές και το εθνικό σχέδιο ανασυγκρότησης είναι η στρατηγική
του ΠΑΣΟΚ, είναι η στρατηγική της χώρας. 

Αυτήν τη στρατηγική υπηρετεί η σηµερινή Κυβέρνηση, γι’ αυτό
τη στηρίζουµε και καταψηφίζουµε την πρόταση δυσπιστίας των
Βουλευτών του ΣΥΡΙΖΑ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα 9η Νοεµβρίου –έχω την
υποχρέωση να κάνω µία αναφορά- είναι η Παγκόσµια Ηµέρα
κατά του Ρατσισµού και του Αντισηµιτισµού. Είναι η 75η επέτειος
της Νύχτας των Κρυστάλλων. 

Ελάχιστη υποχρέωση του ΣΥΡΙΖΑ, καθώς η πρόταση µοµφής
ετελεύτησε το βίο της και στερείται πια νοήµατος, ελάχιστη υπο-
χρέωσή σας, κύριοι συνάδελφοι, είναι να φέρετε στη Βουλή την
πρόταση για τη σύσταση εξεταστικής επιτροπής για τα ναυπη-
γεία Σκαραµαγκά. Περιφέρετε είκοσι τέσσερις µέρες τώρα µια
συκοφαντία και είκοσι τέσσερις µέρες είναι πολλές και προσβάλ-
λουν βάναυσα τη δηµοκρατία και τα κοινοβουλευτικά µας ήθη. 

Στην Ελλάδα της κρίσης, χρειαζόµαστε περισσότερη κι όχι λι-
γότερη δηµοκρατία. Όλοι µπορούµε και πρέπει να συµβάλουµε
σε αυτό.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ και της Νέας

Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κυρία Γερασιµίδου,

θέλω να σας ζητήσω συγγνώµη, γιατί θα προηγηθεί στο Βήµα ο
κ. Μαριάς. Είναι η κοινοβουλευτική διαδικασία έτσι, δεν ευθύνε-
ται ο κ. Μαριάς. 

Ορίστε, κύριε Μαριά, έχετε τον λόγο.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι

Υπουργοί, κύριοι Βουλευτές, η συζήτηση µιας πρότασης δυσπι-
στίας νοµίζω ότι δίνει την ευκαιρία πρώτα απ’ όλα στην Κυβέρ-
νηση να έρθει να παρουσιάσει το έργο της, τη δράση της και να
αποκρούσει την ίδια την πρόταση που κατατίθεται.

Ταυτόχρονα, δίνει την ευκαιρία σε όσους Βουλευτές διαφω-
νούν µε την ασκούµενη πολιτική να αναλάβουν τις ευθύνες τους.
Διότι, αντίθετα µε αυτά που είπε ο κ. Βορίδης, η πρόταση δυσπι-
στίας δεν απευθύνεται σε κόµµατα, απευθύνεται σε Βουλευτές.
Και οι τριακόσιοι Βουλευτές θα τοποθετηθούν σήµερα και αύριο
–τοποθετήθηκαν και χθες- και θα ψηφίσουν. Θα αναλάβουν, δη-
λαδή, τις ευθύνες τους.

Εποµένως, από αύριο το βράδυ δεν υπάρχουν και δεν πρέπει
να υπάρχουν αυτά τα υπονοούµενα και οι διάφοροι Βουλευτές
της Πλειοψηφίας που περιφέρονται στα κανάλια και λένε «δια-
φωνώ», «διαµαρτύροµαι», «δεν θα το επιτρέψω», «δι’ ενεργειών
µου θα σώσω τη χώρα» κ.λπ.. Τα αστεία τελειώνουν. Όσοι, λοι-
πόν, από τους συναδέλφους Βουλευτές της µνηµονιακής Πλει-
οψηφίας συγκροτούν σήµερα αυτήν τη συγκεκριµένη αριθµητική
Πλειοψηφία, έχουν την ευκαιρία να καταψηφίσουν την Κυβέρ-
νηση και να υπερψηφίσουν την πρόταση δυσπιστίας. Καθαρά
πράγµατα. 

Διότι από εδώ και πέρα, κύριοι Βουλευτές της Πλειοψηφίας,
δίνοντας αυτήν την ευκαιρία στη µνηµονιακή διακυβέρνηση να
παραµείνει στην εξουσία, είστε συνυπεύθυνοι για οτιδήποτε θα
συµβαίνει, συνυπεύθυνοι πολιτικά βεβαίως εννοώ και απέναντι
στους ίδιους τους πολίτες.

Εποµένως τα αστεία του τύπου «δεν µου αρέσει το άλφα, δεν
µου αρέσει το βήτα» τελειώνουν. Αν και εφόσον στηρίξετε την
κυβερνητική πολιτική, έχετε πλέον τεράστιες ευθύνες. 

Εµείς, ως Ανεξάρτητοι Έλληνες, θα ψηφίσουµε υπέρ της πρό-

τασης δυσπιστίας που κατέθεσε ο ΣΥΡΙΖΑ, διότι θεωρούµε ότι η
µνηµονιακή συγκυβέρνηση έχει τεράστια ευθύνη. Διότι διαλύ-
σατε τη χώρα και χρεοκοπήσατε την ελληνική κοινωνία. Διότι στο
κορυφαίο ζήτηµα των γερµανικών αποζηµιώσεων δεν έχετε
κάνει, µέχρι στιγµής, τίποτα. Διότι παρότι υπάρχει η λάθος «συν-
ταγή» του µνηµονίου, συνεχίζετε αυτήν τη συνταγή και διαλύετε
την Ελλάδα. Διότι δεν έχετε κάνει τίποτα για τη βιωσιµότητα του
χρέους. Διότι δεν έχετε κάνει τίποτα σε σχέση µε τα εθνικά θέ-
µατα, ιδίως σε αυτή τη φάση που το Σκοπιανό περνάει σε µία κρί-
σιµη στιγµή. Διότι συνεχίζετε τη «φοροµπηχτική» σας πολιτική.
Διότι έχετε καταλύσει κάθε έννοια λειτουργίας του Κοινοβουλίου,
όταν λειτουργείτε συνεχώς µε πράξεις νοµοθετικού περιεχοµέ-
νου. Διότι έχετε την τρόικα η οποία αλωνίζει. 

Γι’ αυτούς τους λόγους και για όσους άλλους λόγους ανέλυ-
σαν οι συνάδελφοι των Ανεξάρτητων Ελλήνων, εµείς θα ψηφί-
σουµε υπέρ της πρότασης δυσπιστίας που κατέθεσε ο ΣΥΡΙΖΑ,
ώστε να µπορέσει να απαλλαγεί η χώρα από την παρουσία σας,
να πετάξουµε την τρόικα έξω από την Ελλάδα και να µπορέ-
σουµε να λειτουργήσουµε. 

Και επειδή σήµερα είναι ευκαιρία να συζητήσουµε επί της ου-
σίας και όχι µε «κορώνες», ας δούµε τα πράγµατα ένα-ένα. 

Πρώτον, από την ηµέρα του µνηµονίου µέχρι σήµερα η Ελ-
λάδα έχει λάβει 210 δισεκατοµµύρια ευρώ, ένα ποσό τεράστιο,
125% του ΑΕΠ. Ερωτώ και απαντήστε µας, εσείς, της Κυβέρνη-
σης: Πού πήγαν αυτά τα λεφτά; Διότι τα χρήµατα αυτά δόθηκαν
ως δάνεια. Απαντήστε. Γιατί, παρότι δόθηκαν 210 δισεκατοµµύ-
ρια ευρώ ως δάνεια, έχουµε πάνω από ενάµισι εκατοµµύριο
ανέργους; Αυτές τις απαντήσεις πρέπει να δώσετε, διότι διαχει-
ρίζεστε αυτήν την πολιτική και φθάσαµε σε αυτά τα αποτελέ-
σµατα. 

Απαντήστε, λοιπόν, συγκεκριµένα: Πώς είναι δυνατόν να έχει
πάρει η Ελλάδα 210 δισεκατοµµύρια ευρώ και να έχουµε 40%
των Ελλήνων κάτω από τα όρια της φτώχειας, να έχουµε χιλιάδες
συσσίτια, να έχουν κλείσει χιλιάδες µαγαζιά; Αυτό, κύριοι της
συγκυβέρνησης, είναι το πολιτικό ερώτηµα που πρέπει να απαν-
τήσετε. Τα υπόλοιπα που ακούω είναι πράγµατα που δεν έχουν
σχέση µε την ουσία της πολιτικής. 

Δεύτερο κορυφαίο ζήτηµα είναι οι γερµανικές αποζηµιώσεις.
Η Ελλάδα διεκδικεί το κατοχικό δάνειο, που αυτήν τη στιγµή είναι
54 δισεκατοµµύρια ευρώ χωρίς τόκους, διεκδικεί τις πολεµικές
επανορθώσεις, που είναι άλλα 108 δισεκατοµµύρια ευρώ χωρίς
τόκους, συνολικά, 162 δισεκατοµµύρια ευρώ πλέον τόκων. 

Και ερωτώ εσάς τους Βουλευτές, διότι στους Βουλευτές απευ-
θύνεται η πρόταση δυσπιστίας: Τι έχει κάνει η Κυβέρνηση αυτή,
ποιες ενέργειες έχει δροµολογήσει, πώς είναι δυνατόν να δανεί-
ζεται η χώρα και να θεωρείται ότι είναι οφειλέτης την στιγµή που
είναι δανειστής, τη στιγµή που υπάρχουν απαιτήσεις δισεκατοµ-
µυρίων; 

Αυτό είναι το πολιτικό ερώτηµα που θα απαντήσετε. Με βάση
αυτό θα κριθείτε και µε βάση αυτό ψηφίζετε «ΝΑΙ» ή «ΟΧΙ». Διότι,
όσα έγιναν σε σχέση µε τις γερµανικές επανορθώσεις, έγιναν
µετά από πίεση δικιά µας. Η επιτροπή η οποία συγκροτήθηκε στο
Γενικό Λογιστήριο του Κράτους έγινε µετά από πίεση δικιά µας.
Οι ενέργειες που κάνατε και η δράση που αναθέσατε στο Νοµικό
Συµβούλιο του Κράτους, όλα αυτά έγιναν, µετά από ερωτήσεις
και παρεµβάσεις δικιές µας.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Εµείς ακούµε την αντιπολίτευση.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Απαντήστε, λοιπόν,

εσείς κύριοι συνάδελφοι που στηρίζετε την Κυβέρνηση, γιατί
µέχρι στιγµής δεν διεκδικήσατε τις γερµανικές αποζηµιώσεις και
ταυτόχρονα χρεώνετε τη χώρα µε τα δάνεια της τρόικας.

Τρίτη ερώτηση, γιατί τα πράγµατα είναι απλά: Η συνταγή του
µνηµονίου έχει αποδειχθεί λάθος. Το οµολογούν οι πάντες. 

Ερώτηµα: Τι κάνετε για να διεκδικήσετε αποζηµίωση από τους
δανειστές που διέλυσαν τη χώρα; Απαντήστε. Τι κάνετε για να
αλλάξετε αυτή την πολιτική; Πώς; Ενώ είναι λάθος η συνταγή του
µνηµονίου, συνεχίζετε να την ακολουθείτε; Απαντήστε λοιπόν σ’
αυτά τα πολιτικά ερωτήµατα. Συνεχίζετε λοιπόν αυτή την πολι-
τική της τρόικας η οποία διαλύει τη χώρα.

Επόµενο ερώτηµα: Ανταγωνιστικότητα της χώρας: Μας λέγατε
παραµύθια µέχρι πρόσφατα ότι δήθεν η ανταγωνιστικότητα της

2062 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



χώρας θα στηριχθεί στη µείωση των µισθών. Αποδείχθηκε όχι
µόνο ότι είχαµε δίκιο σε όσα λέγαµε, αλλά ακόµη και το γραφείο
προϋπολογισµού της Βουλής και πλέον και από την Ευρωπαϊκή
Ένωση λένε ότι η ανταγωνιστικότητα στην Ελλάδα θα στηριχθεί
στην επένδυση, στην καινοτοµία, στη γνώση, στην παιδεία, στις
νέες τεχνολογίες. Μόνο έτσι δεν θα φεύγουν οι νέοι µας στο εξω-
τερικό ως νέοι µετανάστες. 

Γιατί λοιπόν συνεχίζετε αυτή την πολιτική που λέει «µείωση των
µισθών για δήθεν λόγους ανταγωνιστικότητας»; Γιατί περικό-
πτετε δηµόσιες δαπάνες στην παιδεία, στην έρευνα, στην τεχνο-
λογία; Αυτό είναι ένα πολιτικό ερώτηµα που θα το απαντήσετε
µε την ψήφο σας.

Βιωσιµότητα του χρέους: Ξέρουµε –το γράφουν οι εκθέσεις
των διεθνών οργανισµών- ότι η κατάσταση έχει ξεφύγει. Το δη-
µόσιο χρέος πλέον είναι σε δυσθεώρητα –και όχι σε «δυσθεό-
ρατα» που λένε διάφοροι- επίπεδα και δεν ελέγχεται παρά µόνο
µε ριζικές παρεµβάσεις.

Η άποψη των Ανεξάρτητων Ελλήνων είναι διαγραφή του επο-
νείδιστου χρέους, καταγγελία των µνηµονίων, καταγγελίες των
δανειακών συµβάσεων, λογιστικός έλεγχος του χρέους, αντιµε-
τώπιση του ζητήµατος του χρέους ως θέµα γεωστρατηγικό και
όχι «οικονοµίστικο» όπως το βλέπετε εσείς, συµµαχίες µε δυνά-
µεις που µπορούν να στηρίξουν τη χώρα όταν θα συγκρουστεί
µε τους δανειστές, αξιοποίηση της γεωστρατηγικής θέσης της
χώρας, αξιοποίηση των κοιτασµάτων πετρελαίου και φυσικού αε-
ρίου ως διαπραγµατευτικής δυνατότητας µιας άλλης στρατηγι-
κής δηµιουργίας σηµαντικών σχέσεων για να αντιµετωπίσουµε
τους δανειστές. 

Το δηµόσιο χρέος που παραλάβατε και το οποίο δήθεν κουρέ-
ψατε κουρεύοντας στην ουσία τα ασφαλιστικά ταµεία και τις απο-
ταµιεύσεις των Ελλήνων οµολογιούχων, πώς το αντιµετωπίζετε
τώρα; Μέχρι πριν τις γερµανικές εκλογές τι λέγατε εδώ; Ότι µετά
τις γερµανικές εκλογές θα γίνει κούρεµα, οπότε ψηφίζατε τους
νόµους γιατί θα γινόταν κούρεµα του χρέους. Δυστυχώς όµως
δεν γίνεται κούρεµα από τους δανειστές γιατί δεν το δέχονται οι
Γερµανοί πλέον. Τι έχετε να πείτε επ’ αυτού; Ποια είναι η εναλλα-
κτική σας πρόταση; Το οµόλογο των πενήντα ετών; Φέρτε το εδώ
σαν πρόταση. Η επιµήκυνση; Μέχρι πότε; Η µείωση επιτοκίων;
Πώς; Αυτά πρέπει να µας τα πείτε. Άρα λοιπόν και σ’ αυτό το ζή-
τηµα δεν έχετε κάνει τίποτα που να είναι πολύ σηµαντικό. 

Δηµοσιονοµικό κενό: Πλέον δεν αµφισβητείται ότι υπάρχει το
κενό και ότι πρέπει να ληφθούν µέτρα. Τι θα είναι αυτά; Ξεπού-
ληµα της δηµόσιας περιουσίας; Θα είναι η «φοροµπηχτική» πο-
λιτική; Θα είναι η λεηλασία της περιουσίας των Ελλήνων; Δηλαδή
τα αστικά και τα αγροτικά ακίνητα; 

Λέγατε προεκλογικά: «Αν έλθουν οι αντιµνηµονιακοί, θα σας
πάρουν τις καταθέσεις». Μα, οι εφορίες µπαίνουν µέσα στους
λογαριασµούς και παίρνουν τις καταθέσεις. Κατάσχουν ποσά
που δεν επιτρέπεται. Κάναµε και ερώτηση στον παριστάµενο
Υφυπουργό Οικονοµικών. Ο Έλληνας δεν τολµάει να έχει τη σύν-
ταξή του και το µισθό του µέσα στην τράπεζα. Κάθε πρώτη του
µηνός έχει ουρές στα ΑΤΜ για να προλάβουν οι άνθρωποι να πά-
ρουν τα λεφτά τους. Εκεί καταντήσατε την Ελλάδα.

Θα στηρίξετε αυτή την πολιτική; Θα στηρίξετε τη «φοροµπη-
χτική» πολιτική, την πολιτική που διαλύει κάθε προοπτική των Ελ-
λήνων πολιτών; Αυτά είναι τα ερωτήµατα στα οποία πρέπει να
απαντήσετε συγκεκριµένα.

Επόµενο ερώτηµα: Είπατε ότι τελειώνει το µνηµόνιο –µεγάλη
αποκάλυψη- και ότι δεν θα έχουµε µνηµόνια από το 2014. Τι δεν
µας είπατε; Ότι µέσα στη δανειακή σύµβαση λέει ότι η εποπτεία
και η λειτουργία της τρόικας θα υπάρχει µέχρις ότου εξοφλη-
θούν τα χρέη αυτά.

Δεύτερον, ψηφίσατε και δεχθήκατε Κανονισµό της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης που λέει: «Ενισχυµένη εποπτεία µιας χώρας που δα-
νείστηκε από τον EFSF µέχρις ότου να εξοφλήσει το 75% των
δανείων της». Στην περίπτωση της Ελλάδας, µέχρι το 2048. Άρα,
ποια τρόικα θα φύγει; Ποια έλλειψη εποπτείας θα υπάρχει; Αυτά
είναι παραµύθια τα οποία λέτε αυτήν τη στιγµή στον ελληνικό
λαό. Αυτό σας το είπε και ο Όλι Ρεν, όταν απάντησε σε συγκε-
κριµένη παρέµβαση που έκανε η παρευρισκόµενη συνάδελφος
κ. Βαλαβάνη. Είναι ξεκάθαρο και σας το είχαµε πει και εµείς στην

Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων πολύ πιο πριν και το αµφισβη-
τούσατε. 

Αυτή είναι η θέση της Ελλάδας στην Ευρώπη; Ποια Ευρώπη;
Έτσι όπως έχει γίνει σήµερα, την Ευρώπη των δανειστών, την
Γερµανική Ευρώπη; Αυτά δήθεν φανταζόταν ο Κωνσταντίνος Κα-
ραµανλής ή ο Ανδρέας Παπανδρέου, που άκουσα να τους επι-
καλείστε; 

Η Ευρώπη, έτσι όπως έχει διαµορφωθεί, δεν έχει καµµία σχέση
µε την Ευρώπη των κρατών και των λαών, αλλά είναι µία Ευρώπη
των δανειστών που πρέπει να ανατραπεί ως φιλοσοφία και ως
λογική µέσα στην ίδια την Ευρώπη, διότι εµείς είµαστε ένα ευ-
ρωπαϊκό κόµµα, πιστεύουµε στην Ευρωπαϊκή Ένωση –ποια
όµως;- των ισότιµων κρατών και λαών, της αλληλεγγύης, του σε-
βασµού της εθνικής ταυτότητας. Αυτή είναι η Ευρώπη που θέ-
λουµε!

Εποµένως, η πολιτική η δικιά σας είναι αυτή που οδηγεί σε
φτωχοποίηση τη χώρα, σε δηµιουργία προβληµάτων για να µην
µπορεί να έχει στήριξη και να αντιµετωπίσει τα εθνικά θέµατα.
Εσείς είσαστε το λόµπι της δραχµής διότι έχετε διαλύσει τελείως
την Ελλάδα. 

Σε αυτά τα ερωτήµατα καλείστε να τοποθετηθείτε ψηφίζοντας
αύριο. Και έτσι από µεθαύριο στα καφενεία και στα χωριά δεν θα
έχετε το επιχείρηµα του τύπου « δι’ ενεργειών µου εγώ θα σε γλι-
τώσω, θα κάνω µια ερώτηση, θα κάνω µια τροπολογία». Θα έχετε
τη συνολική ευθύνη για τη λειτουργία και την κατεύθυνση της
χώρας. 

Άκουσα από συναδέλφους της Νέας Δηµοκρατίας ότι σέβον-
ται τις κοινοβουλευτικές διαδικασίες. Ποιες; Αυτές που όταν κά-
ναµε µε ψηφοφορία δι’ ανεγέρσεως; Όλος ο κόσµος είδε ότι
είχαµε κερδίσει τη ψηφοφορία της αντισυνταγµατικότητας στο
µεσοπρόθεσµο και εσείς λέγατε ότι απερρίφθη! Αυτή είναι η κοι-
νοβουλευτική διαδικασία; Ποια είναι η κοινοβουλευτική διαδικα-
σία; Που φέρνατε νοµοσχέδια, όπως ήταν το µεσοπρόθεσµο
εξακοσίων σελίδων και θέλατε σε µία µέρα να συζητηθεί και να
ψηφιστεί; Συγχαρητήρια για τις κοινοβουλευτικές σας διαδικα-
σίες! Δεν έχουν καµµία σχέση µε την ίδια τη δηµοκρατία. 

Οι πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου, που πλέον είναι κατά
παράβαση του Συντάγµατος ως προς τους όρους έκδοσής τους,
έχουν καταδείξει ότι πλέον ο κοινοβουλευτισµός υπονοµεύεται
από εσάς και από την τρόικα. Από εκεί δηµιουργούνται τα προ-
βλήµατα. Αυτή η πολιτική δίνει σε κάποιες πλευρές το δικαίωµα
να µιλούν και να το «παίζουν». 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Αποκορύφωµα –και µε αυτό κλείνω- είναι η πράξη νοµοθετικού
περιεχοµένου για την ΕΡΤ. Σας είχαµε πει ότι µε την πράξη νο-
µοθετικού περιεχοµένου µπορεί η Κυβέρνηση επί εκατόν τριάντα
µέρες να λειτουργεί, να παράγει έννοµα αποτελέσµατα και στο
τέλος να έρθει στη Βουλή και να µη µπορέσει να κυρωθεί η συγ-
κεκριµένη πράξη. Σαράντα µέρες είναι η προθεσµία κατάθεσης
στη Βουλή των πράξεων νοµοθετικού περιεχοµένου από την έκ-
δοσή τους και εντός τριών µηνών πρέπει να κυρωθούν. Σύνολο
εκατόν τριάντα µέρες. 

Και ήρθε η στιγµή. Δηλαδή, διαλύσατε την ΕΡΤ, παρήξατε νό-
µιµα –κατ’ εσάς- αποτελέσµατα, απολύσατε τους εργαζόµενους
και στο τέλος παρήλθε η προθεσµία κύρωσης της πράξης νοµο-
θετικού περιεχοµένου. Διότι εδώ όταν θα ερχόταν η πράξη νο-
µοθετικού περιεχοµένου θα υφίστατο ήττα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ολοκληρώστε, κύριε
Μαριά. 

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Τελειώνω, κύριε Πρό-
εδρε. 

Βλέπω ότι δεν παρακολουθείτε ούτε τα διεθνή θέµατα. Γίνον-
ται σηµαντικές εξελίξεις στο ζήτηµα των Σκοπίων. Η κ. Μέρκελ
συνάντησε τον κ. Νίµιτς και δεν πήρατε µυρωδιά. Υπάρχει πα-
ρέµβαση της Γαλλικής Αντιπροσωπείας στον ΟΗΕ, η οποία δεν
στηρίζει τις ελληνικές θέσεις για τα Σκόπια. Δεν πήρατε ξανά µυ-
ρωδιά! Υπάρχουν σοβαρές εξελίξεις. Θα µας βρείτε απέναντι σε
προσπάθειες που κάνουν οι άλλοι και τις στηρίζετε εσείς για τη
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διάλυση της χώρας και για την ήττα της χώρας σε σοβαρά εθνικά
θέµατα. 

Γι’ αυτό, λοιπόν, λέµε ξεκάθαρα ότι την πρόταση δυσπιστίας
που απευθύνεται στους Βουλευτές και απευθύνεται και σε εµάς,
ως Ανεξάρτητοι Έλληνες και ο κάθε ένας Βουλευτής από εµάς
ξεχωριστά, τη στηρίζουµε, διότι πρέπει να πετάξουµε την τρόικα
από τη χώρα µας και να ξαναπάρουµε πίσω την Ελλάδα. Για αυτό
πρέπει να φύγετε!

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των ΑΝΕΛ)

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µου επιτρέπετε; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ορίστε, κύριε Λαφα-

ζάνη.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Καταγγέλλουµε µέσω του Προ-

εδρείου της Βουλής τον προπηλακισµό και άγριο ξυλοδαρµό που
υφίστανται αυτήν την ώρα από τα ΜΑΤ η συνάδελφός µας Ζωή
Κωνσταντοπούλου, ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ
κ. Κουρουµπλής –δεν βλέπει και τον δέρνουν τα ΜΑΤ που βλέ-
πουν- ο Δηµήτρης Στρατούλης και άλλοι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ!

Επιτέλους, τι θα γίνει, κύριε Πρόεδρε; Υπάρχει σ’ αυτή τη
χώρα ακόµα δηµοκρατία; Λειτουργεί η Βουλή; Οι Βουλευτές
έχουν ιδιότητες; Έχουν δικαιώµατα; Έχουν ρόλο; Ή µόνο τα
ΜΑΤ σ’ αυτή τη χώρα βασιλεύουν και κυριαρχούν; 

Αυτήν την ώρα καλούµε να έρθει εδώ στη Βουλή αµέσως ο
Υπουργός Προστασίας του Πολίτη. Καλούµε µέσω του Προ-
εδρείου να απευθυνθείτε στην Κυβέρνηση να φύγουν άµεσα τα
ΜΑΤ από το Ραδιοµέγαρο. Να σταµατήσει αυτό το αίσχος των
προπηλακισµών. 

Αυτές οι εικόνες θα κάνουν το γύρο του κόσµου. Έχετε βάλει
τα ΜΑΤ µπροστά στην πύλη του Ραδιοµέγαρου. Το βλέπει ως
φόντο όλος ο κόσµος, όλα τα κανάλια σε όλον τον κόσµο, στα
δελτία της ΕΡΤ, να υπάρχει αυτή η αστυνοµοκρατία στην Ελ-
λάδα. Και τώρα όλος ο κόσµος θα πληροφορηθεί ότι δέρνονται
κυριολεκτικά Βουλευτές του ελληνικού Κοινοβουλίου. 

Κάνουµε έκκληση, λοιπόν, για άµεση ενέργεια από την πλευρά
του Προεδρείου, αλλιώς η Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΣΥΡΙΖΑ
δεν θα συνεχίσει να είναι σ’ αυτήν την Αίθουσα. Δεν µπορούµε
να είµαστε σ’ αυτήν την Αίθουσα και συνάδελφοί µας να δέρνον-
ται έξω. 

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Θα αποχωρήσετε; 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Αφήστε, κύριε Βορίδη. Εσείς

έχετε µάθει να λειτουργείτε αλλιώς. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε Λαφαζάνη, να

απευθύνεστε στο Προεδρείο.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Βάλατε δυσπιστία και θα φύγετε;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Σας καταγγέλλουµε το γεγονός. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΥΜΑΝΗΣ: Το ακούσαµε. 
ΟΛΓΑ-ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ: Το ακούσατε και τι κάνετε; 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Το ακούσατε; Ναι και το γράφετε

στα παλιά σας τα παπούτσια. Έτσι είναι.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΥΜΑΝΗΣ: Το γράφουµε στα…. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Είναι ντροπή!
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τι είναι αυτοί; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε Λαφαζάνη! Πα-

ρακαλώ.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΥΜΑΝΗΣ: Εµείς τι είµαστε; 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Να πάρετε τον λόγο και να δια-

µαρτυρηθείτε. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΥΜΑΝΗΣ: Άσε µας!
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΛΑΡΗ: «Άσε µας»; Πού µιλάς; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ο κ. Βορίδης έχει τον

λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν είστε δικτατορία. Δεν θα µας

φοβίσετε έτσι.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε Λαφαζάνη,

ελεύθερα µιλήσατε. Μα, είναι δυνατόν να ακούγεστε εσείς και
κανένας άλλος; 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Θα ανοίξετε πάλι και άλλες πλη-
γές για το λαό;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε Λαφαζάνη, πα-

ρακαλώ!
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Σταµατήστε, κύριοι. Αυτοί είστε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε Λαφαζάνη, πα-

ρακαλώ!
Κύριε Βορίδη, έχετε τον λόγο.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Εγώ δεν έχω ενηµέρωση, κύριε Πρό-

εδρε, όπως νοµίζω και…
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αν-

τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ)
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Σας ενηµερώνουµε εµείς. 
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Δεν είστε πηγή ενηµερώσεως, κύριε

Λαφαζάνη! Δεν είστε πηγή ενηµερώσεως.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τι λέτε τώρα, κύριε Βορίδη;
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΧΡΙΣΤΟΓΙΑΝΝΗΣ: Όπως θέλουµε θα µιλάµε!
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τι λέτε; 
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Τώρα θα αφήσετε να µιλήσουµε; Σας

ακούσαµε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν έχετε ενηµέρωση! Ντροπή

να µην έχετε ενηµέρωση. Βουίζει ο τόπος. Δείτε ένα δελτίο ειδή-
σεων!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Παρακαλώ,
κύριε Λαφαζάνη.

Ορίστε, κύριε Βορίδη. 
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Επαναλαµβάνω. Το Κοινοβούλιο δεν

έχει ενηµέρωση για τα αναφερόµενα περιστατικά από τον κ. Λα-
φαζάνη. Κάποια στιγµή, τη στιγµή που θα κρίνει σκόπιµο, φαν-
τάζοµαι η Κυβέρνηση…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Είναι εδώ ο Υπουργός Επικρα-
τείας να πάρει θέση! Είναι ντροπή! Ολοκληρωτισµό έχουµε; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Σας παρακαλώ,
κύριε Λαφαζάνη!

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Καθίστε κάτω. Καθίστε κάτω. Καθί-
στε κάτω. Γίνατε τώρα και…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Καθίστε κάτω! 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε Λαφα-

ζάνη, τι είναι αυτά; Τι είναι αυτά τα πράγµατα; Σε ποιον λέτε να
κάτσει κάτω; Έχει δοθεί ο λόγος στον Κοινοβουλευτικό Εκπρό-
σωπο. Σας παρακαλώ!

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Να πληροφορηθεί και να µιλή-
σει.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Είναι δυνατόν
να λέγεται εδώ από συνάδελφο σε συνάδελφο «κάτσε κάτω»;

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Αντιλαµβάνεστε, κύριε Πρόεδρε.
Αυτοί οι οποίοι κρατούν τα σκήπτρα της δηµοκρατίας ανά χεί-
ρας, µας λένε να κάτσουµε κάτω. Μας αφαιρούν το λόγο. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ναι. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Σας παρακαλώ. 
Συνεχίστε, συνεχίστε.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Απίθανο! 
Λέω ξανά. Το Κοινοβούλιο ενηµέρωση σχετική µε τα περιστα-

τικά που καταγγέλλει ο κ. Λαφαζάνης δεν έχει. Κάνει µια καταγ-
γελία. Θα εξεταστεί. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Να πληροφορηθείτε. 
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Μάλιστα, κύριε Λαφαζάνη. Ελπίζω

να µου δώσετε µερικά δέκατα του δευτερολέπτου. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Και οι τηλεοράσεις τα λένε. Δεν

λέµε µυστικά, δεν τα λέµε από το µυαλό µας. 
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Ακούστε. Η φόρτισή σας αφορά

εσάς. Αν δεν µπορείτε να συγκρατηθείτε, είναι πρόβληµά σας και
σας χαρακτηρίζει. 

Εκείνο, όµως το οποίο κρατώ και είναι το πολιτικώς µείζον,
είναι -απ’ ό,τι κατάλαβα- το γεγονός ότι σχεδιάζουν να φύγουν
εν µέσω της προτάσεως δυσπιστίας που έχουν καταθέσει. Εγώ
αυτό κρατώ. Έκαναν πρόταση δυσπιστίας, καταγγέλλουν κάποια
περιστατικά και είναι έτοιµοι να το βάλουν στα πόδια σαν λαγοί!
Να κάτσετε να αντιµετωπίσετε τις συνέπειες της προτάσεώς σας
και να µην τρέχετε κρυπτόµενοι από τέτοια περιστατικά!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Αφήστε τις εξυπνάδες, κύριε Βο-

ρίδη.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Σας παρακαλώ,
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κύριε Λαφαζάνη. Σας παρακαλώ.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Με τα τσεκούρια θα τα κάνετε

αυτά!
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Είναι ντροπή!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριοι συνάδελ-

φοι, σας παρακαλώ πάρα πολύ. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν ακούσατε, κύριε Πρόεδρε,

την καταγγελία;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριοι συνάδελ-

φοι, σας παρακαλώ. Κάνατε µία καταγγελία. Αυτήν τη στιγµή εδώ
δεν έχει έρθει ούτε στο Προεδρείο επισήµως το οτιδήποτε…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μα, σας το λέµε εµείς.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κι επειδή το

λέτε εσείς, πρέπει να υιοθετήσω αυτά που λέτε;
Ο πρώην Πρόεδρος της Βουλής ο κ. Κακλαµάνης έχει τον

λόγο.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Είχα ζητήσει τον λόγο,

κύριε Πρόεδρε!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Προηγουµένως

είχε ζητήσει το λόγο ο κ. Κακλαµάνης. 
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Τον είχα ζητήσει πριν

τον κ. Κακλαµάνη.
ΕΛΕΝΑ ΚΟΥΝΤΟΥΡΑ: Κύριε Πρόεδρε, είχε ζητήσει τον λόγο

ο κ. Μαριάς πριν ανεβείτε στην Έδρα εσείς!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ο κ. Καλαντζής

µε ενηµέρωσε ότι τον λόγο έχει ζητήσει ο κ. Κακλαµάνης. 
ΕΛΕΝΑ ΚΟΥΝΤΟΥΡΑ: Όχι!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Σας παρακαλώ!
Ορίστε, κύριε Πρόεδρε, έχετε τον λόγο.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, νοµίζω ότι

αυτήν την ώρα οφείλουµε πάνω απ’ όλα –διότι αυτή η εικόνα µε-
ταφέρεται σε ολόκληρη τη χώρα- µε ψυχραιµία να τοποθετη-
θούµε. Υπάρχει µία καταγγελία, η οποία –τουλάχιστον έτσι
αισθάνοµαι εγώ- δεν µπορεί να είναι ξεκάρφωτη, προφανώς, έχει
βάση.

Νοµίζω, λοιπόν, ότι ο Πρόεδρος της Βουλής, ο κ. Μεϊµαράκης,
πρέπει να επικοινωνήσει µε τον Υπουργό Δηµόσιας Τάξης, να επι-
σηµάνει το ενδεχόµενο αυτό. Δεν γνωρίζω αν και ποια έκταση
µπορεί να έχουν αυτά τα επεισόδια, αλλά οι Βουλευτές, όπως
γνωρίζουµε όλοι, δεν έχουν µόνο δικαιώµατα, αλλά έχουν και
υποχρεώσεις κατά το Σύνταγµα. Δεν µπορεί να ελέγχονται και
πολύ περισσότερο –αν, επαναλαµβάνω, αυτά έχουν βάση και σε
έκταση µάλιστα όπως βλέπω να λένε από την πλευρά της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης- τέτοια γεγονότα δεν µπορούν να γίνουν
ανεκτά.

Από εκεί και πέρα, νοµίζω µάλιστα ότι ήσασταν εσείς ο ίδιος
στην Έδρα την Πέµπτη, όταν διατύπωσα τις ανησυχίες µου γι’
αυτόν το µήνα και όλη την περίοδο µέχρι τις γιορτές. Όσοι, λοι-
πόν, πραγµατικά ενδιαφερόµαστε –εµείς εδώ το ΠΑΣΟΚ είµαστε
λίγοι, καθώς ο λαός θεώρησε ότι κακώς πέσαµε στη φωτιά το
καλοκαίρι του 2010, και ότι καλώς άλλοι έκαναν τότε ό,τι νόµι-
ζαν- αλλά µπορούµε να κάνουµε έκκληση και στη µία και στην
άλλη πλευρά αλλά και σε ολόκληρο τον ελληνικό λαό. Ο Νοέµ-
βριος µήνας έχει επανειληµµένως οδηγήσει σε καταστάσεις
πολύ επικίνδυνες και αυτό πρέπει να το σκεφτούν οι πάντες. Εγώ
εκφράζω τη βαθύτατη λύπη και την οργή µου, εάν συνέβησαν –
που προφανώς η καταγγελία δεν θα είναι εντελώς άνευ βάσεως-
αυτά που καταγγέλλουν. 

Ταυτόχρονα, όµως, θέλω να πω ότι αυτά που άκουσα περί επι-
τροπών, περί κινητοποιήσεων που θα ρίξουν την Κυβέρνηση για
να πάµε µετά σε εκλογές… 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Και περί φυλακών. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Αυτά, λοιπόν, είναι πολύ επικίν-

δυνα. Είµαι βέβαιος ότι δεν εννοούνται όπως, επί λέξει, µπορεί
κανείς να τα ακούσει. 

Οι κυβερνήσεις στις κοινοβουλευτικές δηµοκρατίες δεν ανα-
τρέπονται από επιτροπές στους δρόµους και µετά οδηγείται η
χώρα σε εκλογές. Δεν είναι δυνατόν αυτό!

Κάνω έκκληση, ιδιαίτερα στην Αξιωµατική Αντιπολίτευση, που
έχει αύριο οργανωµένη συγκέντρωση των οπαδών της έξω από
τη Βουλή. Ζήσαµε προ διετίας γεγονότα τα οποία όπως ξέρουµε

οι πάντες, λίγο έλειψαν να οδηγήσουν αυτήν τη χώρα σε αιµατο-
χυσία. Αρκετό αίµα χύθηκε πριν από λίγες µέρες, πριν από ένα
µήνα. Εµείς οφείλουµε να δώσουµε τη µάχη των ιδεών και των
πολιτικών µας θέσεων. 

Ελπίζω -δεν θέλω εγώ να δώσω άποψη για το τι θα κάνει κάθε
κόµµα- αυτή η διαδικασία -και αυτό θα είναι τιµή στην πραγµα-
τική δηµοκρατία, όχι σε όποιους, από οποιαδήποτε πλευρά, την
καπηλεύονται- να ολοκληρωθεί αύριο στις δώδεκα η ώρα το
βράδυ κανονικά. 

Έχω ζήσει εξήντα χρόνια και ξέρω πώς στο παρελθόν αλλη-
λοεσφάγησαν οι Έλληνες για «ένα αδειανό πουκάµισο, για µιαν
Ελένη», όπως λέγει ο ποιητής. 

Ας δούµε, λοιπόν, την πατρίδα, ας δούµε µε ειρήνη και µε ορ-
θοφροσύνη πώς θα διορθώσουµε ό,τι κακό ταλανίζει το λαό µας. 

Εσείς, κύριε Πρόεδρε, που είστε από την Κρήτη, λέτε το εξής:
«Όλα στην αρχή καλά και µετά κακά, όλα κακά. Αν όλα στην αρχή
κακά και µετά καλά, όλα είναι καλά.» Έτσι δεν λέτε; Ε, αυτό ας
κάνουµε.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κι εγώ ευχαρι-
στώ.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων
κ. Μαριάς έχει τον λόγο.

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, επικοι-
νώνησε µαζί µας η Βουλευτής των Ανεξαρτήτων Ελλήνων η κ.
Μακρή και µας είπε ότι τόσο η ίδια όσο, κυρίως, η Ζωή Κωνσταν-
τοπούλου και άλλοι Βουλευτές προπηλακίστηκαν έντονα από τα
ΜΑΤ στην ΕΡΤ. 

Θέλω να σας πω το εξής: Μας έχετε δώσει µία ταυτότητα, την
οποία επιδεικνύουν οι Βουλευτές στα ΜΑΤ. Το πρωί που πήγαν
τα ΜΑΤ, είδα συναδέλφους του ΣΥΡΙΖΑ που επιδείκνυαν την ταυ-
τότητα και τους έριχναν µε τις ασπίδες και τους χτυπάγανε. 

Πρέπει, λοιπόν, να µπει µια τάξη. Οι Βουλευτές έχουν συγκε-
κριµένα δικαιώµατα, όπως βεβαίως και όλοι οι πολίτες. Αυτή την
ταυτότητα ή θα την τιµήσει το Υπουργείο Δηµόσιας Τάξης και θα
δώσει εντολή στα ΜΑΤ να συµπεριφέρονται αναλόγως, ή αλλιώς
πείτε µου να έρθω στο Προεδρείο να σας την παραδώσω, διότι
πλέον δεν υπάρχει σεβασµός στα δικαιώµατα των Ελλήνων Βου-
λευτών.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να έχω τον
λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Με συγχωρείτε,
αλλά έχει ζητήσει προηγουµένως ο κ. Κουκουλόπουλος.

ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ας προηγηθεί ο κ. Παφίλης,
κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ορίστε, κύριε
Παφίλη, έχετε τον λόγο.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλουµε κι εµείς να
καταγγείλουµε αυτά τα απαράδεκτα που συµβαίνουν µπροστά
στο Ραδιοµέγαρο της ΕΡΤ και αυτά που καταγγέλθηκαν και που
έχουν βάση, ανεξάρτητα αν είναι περισσότερο ή λιγότερο. Αυτό
που συµβαίνει είναι ότι προκλητικά η Αστυνοµία προπηλακίζει,
σπρώχνει και Έλληνες Βουλευτές και άλλους εργαζόµενους. 

Ζητάµε, λοιπόν, από την Κυβέρνηση να αποσύρει τα ΜΑΤ, να
σταµατήσει αυτόν τον αυταρχικό κατήφορο και να ρίχνει λάδι
στη φωτιά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τον λόγο έχει ο
κ. Κουκουλόπουλος.

ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Σε συνέχεια αυτών που είπε ο Πρόεδρος της Βουλής ο κ. Κα-

κλαµάνης, θέλω να πω, κύριε Πρόεδρε, ότι απευθύνω έκκληση
δι’ υµών στον Πρόεδρο της Βουλής γιατί απαιτούµε άµεσα επί-
σηµη ενηµέρωση από τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη. Η
καταγγελία είναι πολύ σοβαρή για να µην υπάρξει επίσηµη ενη-
µέρωση της Βουλής. Αφορά, όπως εδώ πληροφορηθήκαµε, προ-
πηλακισµό συναδέλφων από δυνάµεις ασφαλείας, ένα ιδιαίτερα
σοβαρό γεγονός για να το αφήσουµε να περάσει έτσι ασχολία-
στο.

Από κει και πέρα, θέλω να επαναλάβω -και αυτό δεν αναιρεί
καθόλου την απαίτησή µας για επίσηµη ενηµέρωση- αυτό που
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είπα και χθες το πρωί: Οι Βουλευτές έχουν αναφαίρετο δικαίωµα
ελεύθερης πρόσβασης οπουδήποτε, έχουν υποχρέωση να κά-
νουν χρήση αυτής της ιδιαίτερης ασυλίας την οποία απολαµβά-
νουµε στην Τρίτη Ελληνική Δηµοκρατία και κρινόµαστε γι’ αυτό. 

Έχουν, λοιπόν, οι Βουλευτές που βρίσκονται στην Αγία Παρα-
σκευή, από ό,τι πληροφορηθήκαµε, όλα τα δικαιώµατα που τους
παρέχει το Ελληνικό Σύνταγµα, αλλά, κατά την ταπεινή µου
γνώµη, δεν έχουν κανένα λόγο να µπουν στο κτήριο. Να µπουν
να κάνουν τι; Το κτήριο έχει παραδοθεί στο φυσικό του κάτοχο
και ιδιοκτήτη µε δικαστική απόφαση. 

Νοµίζω, λοιπόν, ότι πρέπει να υπάρξει ηρεµία από κάθε
πλευρά, αλλά πρώτα και πάνω από όλα πρέπει να υπάρξει επί-
σηµη ενηµέρωση της Εθνικής Αντιπροσωπείας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τον λόγο έχει ο
κ. Νικόλαος Τσούκαλης.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, προφανώς οι Βου-
λευτές έχουν δικαίωµα να µπαίνουν ό,τι ώρα επιθυµούν σε δη-
µόσια κτήρια. Προφανώς, βεβαίως, το εύρος των δικαιωµάτων
και των υποχρεώσεων των Βουλευτών δεν καθορίζονται και δεν
σταθµίζονται κάθε φορά από την εκτελεστική εξουσία, αλλά κα-
θορίζονται από το Σύνταγµα και τους νόµους. Είναι άλλο να
ασκείς νόµιµο δικαίωµα και άλλο κάποιοι άλλοι να σου οριοθε-
τούν αυτό το δικαίωµα. 

Δεύτερη φορά επαναλαµβάνεται και επανέρχονται αυτές οι κα-
ταγγελίες στη Βουλή. Και επειδή το Προεδρείο, ο Πρόεδρος της
Βουλής είναι επιφορτισµένος να εκπροσωπεί και να προασπίζει τα
δικαιώµατα αλλά και να ελέγχει τους Βουλευτές και σε περίπτωση
που παραβιάζουν τις υποχρεώσεις τους, είναι επιτακτικό να υπάρ-
ξει πλήρης ενηµέρωση το αµέσως επόµενο διάστηµα, ούτως ώστε
κι εµείς να έχουµε τη δυνατότητα να τοποθετηθούµε σε σχέση µε
ό,τι κι αν έχει συµβεί έξω από την ΕΡΤ. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ο Κοινοβουλευ-

τικός Εκπρόσωπος της Χρυσής Αυγής κ. Αρτέµιος Ματθαιόπου-
λος, έχει τον λόγο. 

ΑΡΤΕΜΙΟΣ ΜΑΤΘΑΙΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω να κα-
ταγγείλω την υποκρισία ολόκληρου του πολιτικού φάσµατος, το
οποίο ξαφνικά απέκτησε επιλεκτικές ευαισθησίες µε αφορµή ένα
περιστατικό το οποίο δεν είµαι σε θέση να επιβεβαιώσω. 

Η υποκρισία έγκειται στο γεγονός ότι όταν η Χρυσή Αυγή πριν
κάποιους µήνες αποφάσισε να διανείµει τρόφιµα στον ελληνικό
λαό που πεθαίνει από την πείνα κυριολεκτικά από τη µνηµονιακή
σας πολιτική, ήρθαν οι αστυνοµικές δυνάµεις και µας ψέκασαν
µε χηµικά. Τότε ούτε ένας δεν βρέθηκε για να κάνει έστω και την
παραµικρή δήλωση. 

Επιπλέον, δεν άκουσα κανέναν να µιλάει για το µεγάλο σκάν-
δαλο των παράνοµων παρακολουθήσεων από την ΕΥΠ των τη-
λεφώνων όλων των Βουλευτών της Χρυσής Αυγής, κάτι που
παραδέχθηκε εµµέσως πλην σαφώς, θέλοντας να αποποιηθεί τις
όποιες ευθύνες του, ο Πρόεδρος της ΕΥΠ κ. Δραβίλλας, όταν
ήρθε να µιλήσει στην Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας πριν κά-
ποιες ηµέρες στη Βουλή. 

Δεν άκουσα κανέναν να µιλάει για την προκλητική στάση της
Αστυνοµίας, η οποία τελείως αυθαίρετα εισέβαλε σε όλες τις το-
πικές οργανώσεις της Χρυσής Αυγής σε όλη την Ελλάδα σε
εβδοµήντα και πλέον γραφεία θέλοντας –υποτίθεται- να βρει το
βαρύ οπλισµό που διαθέτει το κίνηµά µας. Και όταν δεν βρέθηκε
το παραµικρό στοιχείο, αντί να ζητήσει ο Υπουργός Προστασίας
του Πολίτη µία συγγνώµη γι’ αυτό το θλιβερό περιστατικό, κανείς
από εσάς δεν βγήκε να δηλώσει ότι αυτά τα πράγµατα δεν µπο-
ρούν να συµβαίνουν σε µια δηµοκρατία, όπως τουλάχιστον εσείς
οι ίδιοι την εννοείτε. 

Δεν άκουσα κανέναν να διαµαρτύρεται για τους ελέγχους του
ΣΔΟΕ σε προσωπικούς λογαριασµούς Βουλευτών χωρίς να κα-
τηγορείται κανείς εξ αυτών για κάποιο παράπτωµα, κάτι το οποίο
είναι παράνοµο. 

Τέλος, δεν άκουσα κανέναν να µιλάει για τα δικαιώµατα των
Βουλευτών και για το δικαίωµά τους όντας Βουλευτές εν ενερ-
γεία να έχουν πρόσβαση στο Κοινοβούλιο για να ασκήσουν τα
κοινοβουλευτικά τους καθήκοντα, γιατί έτσι επέλεξαν πεντακό-
σιες χιλιάδες και πλέον Έλληνες για να έρθουµε να συζητήσουµε

για µία πρόταση µοµφής κατά της Κυβέρνησης, τη στιγµή που
κατόπιν αιτήµατος της Χρυσής Αυγής στην εισαγγελία των φυ-
λακών Κορυδαλλού αρχικώς έγινε δεκτό το αίτηµά µας αυτό, έγι-
ναν πολιτικές παρεµβάσεις και πιέσεις από συγκεκριµένα
πρόσωπα, για να γίνει άρνηση του αιτήµατός µας. 

Όλα αυτά συνιστούν παράβαση του θεσµού, παράβαση του
Συντάγµατος και δεν βρέθηκε κανείς, όσο ευαίσθητος κι αν είναι
σε τέτοια θέµατα, να πει τα πράγµατα µε το όνοµά τους. Έχουµε
δύο µετρά και δύο σταθµά, αλλά έχουµε συνηθίσει σε τέτοιες
πρακτικές. 

Αύριο θα επανέλθουµε στο θέµα αυτό για να δώσουµε περισ-
σότερα στοιχεία, Αλλά, επαναλαµβάνω, είναι υποκριτικό να µι-
λάτε για δικαιώµατα των Βουλευτών, όταν στερείτε από
Πρόεδρο κοινοβουλευτικού κόµµατος που εκπροσωπεί σήµερα
ένα εκατοµµύριο και πλέον Έλληνες να ασκήσει τα κοινοβουλευ-
τικά του καθήκοντα, χωρίς να έχει εξαιρεθεί από τα πολιτικά του
δικαιώµατα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ο Πρόεδρος
της Βουλής ενηµερώθηκε για αυτά τα οποία συζητούµε εδώ για
το περιστατικό και θα επικοινωνήσει µε την Κυβέρνηση, η οποία
προφανώς όταν θα έχει εικόνα, θα ενηµερώσει το Σώµα. 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Τι θέλετε να κάνουµε τώρα; Δεν ήµασταν κι εµείς εκεί, ούτε ο

Πρόεδρος ήταν, για να ξέρει τι έγινε. Τι να κάνουµε τώρα; 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, το θέµα είναι

πολύ απλό. Ακούστε την πρότασή µου.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ακούστε. Επικα-

λείστε τον Πρόεδρο. Εγώ επικοινώνησα µε τον κύριο Πρόεδρο. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Αν επικοινωνήσετε εσείς µε τον

Πρόεδρο, ο Πρόεδρος µε την Κυβέρνηση, η Κυβέρνηση θα έρθει
µετά από µία ώρα να µας δώσει εξηγήσεις και θα είναι αργά. 

Εδώ είναι η Κυβέρνηση, είναι ο αρµόδιος Υπουργός Επικρα-
τείας. Να δώσει αµέσως εντολή να φύγουν τα ΜΑΤ από το ρα-
διοµέγαρο. Φτάνει πια!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Σας παρακαλώ,
κύριε Λαφαζάνη. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Κύριε
Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τον λόγο έχει ο
Υπουργός Επικρατείας κ. Δηµήτριος Σταµάτης. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Κύριε
Πρόεδρε, απέφυγα να πάρω το λόγο, γιατί δεν ήθελα να οξύνω
τη συζήτηση στη Βουλή. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μην την οξύνετε. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Αν θέ-

λετε ενηµέρωση, η ενηµέρωση είναι ότι δεν έγινε καµµία επίθεση
και κανένας προπηλακισµός σε βάρος Βουλευτού. 

Επιχειρήθηκε βίαιη εισβολή των Βουλευτών, ακολουθούµενων
από οµάδα συγκεντρωµένων από έξω, µέσα στα κτήρια της ΕΡΤ. 

Η Κυβέρνηση δεν θα επιτρέψει την επανακατάληψη του κτη-
ρίου της ΕΡΤ. Είναι κρατική περιουσία, φυλάσσεται από δυνάµεις
και θα παραµείνει έτσι! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ τον

λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Απάντησε η Κυ-

βέρνηση. Μπορούµε να συνεχίσουµε τη συζήτηση. 
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, τα θέµατα είναι
πολύ σοβαρά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Θα µονοπωλή-
σουµε το διάλογο; 

Ορίστε, έχετε τον λόγο για ένα λεπτό.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Λυπάµαι πάρα πολύ για την ενη-

µέρωση την οποία παρέχετε. Δεν ξέρω ποιοι σας δίνουν αυτήν
την ενηµέρωση. Με τον τρόπο, όµως, που οµιλείτε, καλύπτετε
ωµές αυθαιρεσίες, ωµότητες και βαρβαρότητες. Τις καλύπτετε!

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Τις καλύπτετε!
Δεν µου λέτε, µπορούν να απωθήσουν άοπλοι, ειρηνικοί δια-

δηλωτές, χωρίς να διαθέτουν τίποτα, τα ΜΑΤ και να ανοίξουν
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δρόµους; Γίνονται ποτέ αυτά; Αφήστε, λοιπόν, τα παραµύθια, τις
ανακαταλήψεις. Εσείς έχετε καταλάβει… 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε Λαφα-
ζάνη, σας παρακαλώ. Σας παρακαλώ! 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: ...και κάνετε πράξεις οι οποίες
θυµίζουν άλλες εποχές. Οδηγείτε την Ελλάδα σε...

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε Λαφα-
ζάνη, ολοκληρώσατε. Σας παρακαλώ! 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μην συνεχίζετε αυτό το δρόµο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε Λαφα-

ζάνη, παρακαλώ. 
Κυρία Γερασιµίδου, έχετε τον λόγο για πέντε λεπτά. 
ΕΛΕΝΗ ΓΕΡΑΣΙΜΙΔΟΥ: Πραγµατικά, αυτά που ήθελα να πω

ήταν µέσα στο θέµα, ήταν για την πρόταση µοµφής, στην οποία,
βεβαίως, θα ψηφίσουµε κι εµείς «ΝΑΙ». 

Ήθελα να πω κάποιες σκέψεις. Θα τις πω βεβαίως, γιατί δεν
θα έχω άλλη ευκαιρία. Να µην θεωρηθούν άσχετες, όµως, µετά
από αυτά τα γεγονότα, που οπωσδήποτε µας αφορούν όλους.
Αλλά µπορεί και να µην είναι. 

Όταν βρίσκουµε γραφικά τα συνθήµατα που γεννιούνται από
την πραγµατικότητα και από τις διεκδικήσεις που προκύπτουν
από το καθηµερινό χτύπηµα του λαού, όταν είναι ξύλινη γλώσσα
η επιστηµονική εκτίµηση των αιτίων της κρίσης, όταν προκειµέ-
νου να αποτρέψουµε µια απεργία ή µια κατά µέτωπο αντιµετώ-
πιση ή κινητοποίηση συνασπιζόµαστε στα συνδικάτα ακόµα και
µε τον διάβολο, όταν, όταν, όταν, εµείς λέµε: Η αλήθεια δεν έχει
στραµπουλιγµένα νοήµατα. 

Η αντιµετώπιση των προβληµάτων γίνεται στους χώρους του
µόχθου και από τη µεριά των ανθρώπων του. 

Χωρίς παρεξήγηση, λοιπόν, αφιερώνουµε το τραγούδι «Χαιρε-
τίσµατα στην εξουσία», για όποιον θέλει να είναι αποδέκτης, και
επαναλαµβάνουµε το σύνθηµα των δρόµων «Ή µε το κεφάλαιο
ή µε τους εργάτες», ζεστό σύνθηµα της γροθιάς και του αγώνα,
επίκαιρο πάντα όσο θα υπάρχει εκµετάλλευση ανθρώπου από
άνθρωπο, όσο θα υπάρχει ο καπιταλισµός και οι εκφραστές του. 

Ζιγκ-ζαγκ δρόµοι δεν υπάρχουν. Ο µόνος δρόµος είναι η πάλη
του λαού, χωρίς την τροχοπέδη του αυταρχισµού και της κρατι-
κής βίας, αλλά και χωρίς την αυταπάτη των εναλλακτικών λύσεων
του µικρότερου κακού. Προσωρινές λύσεις καλλιεργούν κλίµα
αναµονής, άρα αναβολή της λαϊκής αντίδρασης στην αντιλαϊκή
πολιτική διαρκείας της Ευρωπαϊκής Ένωσης και των κέντρων του
καπιταλισµού. 

Βεβαίως και καταδικάζουµε την Κυβέρνηση και εδώ µέσα και
κυρίως έξω από τη Βουλή, εκεί που ο λαός θα καθορίσει τις εξε-
λίξεις όταν αποφασίσει να πάρει την εξουσία χρησιµοποιώντας
τη δύναµή του. Και αυτό θα συµβεί ό,τι και αν κάνετε. Δεν ξέρω
πώς να το χαρακτηρίσω αυτό που γίνεται πάντα όταν µιλάνε
άλλοι. Σε εσάς απευθύνοµαι. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε. 

Τον λόγο έχει ο κ. Σταυρογιάννης. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΤΑΥΡΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βρισκόµαστε στο µέσο µιας

πρωτοφανούς και πολυεπίπεδης κρίσης που ξεκίνησε πριν από
τέσσερα χρόνια ως οικονοµική, αλλά µετεξελίσσεται εξαιτίας της
έκτασης των συνεπειών της και πιθανώς εξαιτίας των ανοµολό-
γητων στόχων που επιδιώκονται και προάγονται µέσα από την
πολιτική της σκληρής λιτότητας των µνηµονίων σε κρίση πολιτική
-αυτά που ακούσαµε αυτήν τη στιγµή έχουν να κάνουν µε αυτό-
κοινωνική, ανθρωπιστική και ίσως αύριο και εθνική. Η Κυβέρνηση
µετά τη διάψευση του success story και την άτακτη υποχώρηση
στη δήθεν σκληρή διαπραγµάτευση, άλλαξε ρότα, υποκύπτοντας
στους εκβιασµούς της τρόικας, µην έχοντας σχέδιο και κυρίως
δύναµη διαπραγµάτευσης. 

Και ενώ πολλοί Βουλευτές που στηρίζουν την συγκυβέρνηση
αντιλαµβανόµενοι τα αδιέξοδα της πολιτικής ασκούν κριτική και
παίρνουν αποστάσεις, η Αξιωµατική Αντιπολίτευση µε αφορµή
την εισβολή της Αστυνοµίας στο κτήριο της δηµόσιας ραδιοτη-
λεόρασης καταθέτει πρόταση δυσπιστίας, δικαίωµα βέβαια της

ίδιας και υποχρέωσή της. Το πότε όµως, για ποιον λόγο, µε ποια
αφορµή και ποια στόχευση επιλέγεται, ιεραρχείται και εν τέλει
κρίνεται. 

Η επιλογή του χρόνου για όσα συνέβησαν πριν από λίγο και
για όσα θα συµβούν άµεσα τις προσεχείς εβδοµάδες συνθέτουν
το περιβάλλον µέσα στο οποίο καλείται η Βουλή είτε να επανα-
βεβαιώσει την εµπιστοσύνη στην Κυβέρνηση είτε να την άρει.
Τόσο ο οµιλών όσο και η Νέα Μεταρρυθµιστική Ριζοσπαστική
Ανασυγκρότηση έχουµε καταδικάσει τις µεθοδεύσεις της Κυβέρ-
νησης σχετικά µε την ΕΡΤ, καθώς διαπιστώσαµε ότι προκύπτουν
πολύ σοβαρά θέµατα που άπτονται της λειτουργίας του δηµο-
κρατικού µας πολιτεύµατος, της τήρησης της νοµιµότητας και
του σεβασµού προς το Σύνταγµα. Οφείλω, όµως, να επισηµάνω
ότι το πολύ σοβαρό αυτό θέµα είναι προνοµιακός χώρος για την
επανασυσπείρωση των Βουλευτών που στηρίζουν την συγκυβέρ-
νηση και που δυστυχώς δεσµεύονται έτσι και για τη στήριξη των
επερχόµενων πολλών σκληρών νέων µέτρων βοηθώντας την Κυ-
βέρνηση, έτσι ώστε να παραµείνει στην εξουσία και να µείνει
προσκολληµένη στην τήρηση του µνηµονιακού προγράµµατος
που φτωχοποιεί τους Έλληνες, κρατά την Ελλάδα στη ζώνη της
ύφεσης και της σκληρής λιτότητας και στερεί από την κοινωνία
την ελπίδα και την προοπτική. 

Είµαι υποχρεωµένος, λοιπόν, να τονίσω ότι η Αξιωµατική Αντι-
πολίτευση, ανεξαρτήτως των κινήτρων που χαρακτηρίζουν την
πρωτοβουλία της, µε την κατάθεση της πρότασης µοµφής δίνει
την ευκαιρία στους κ.κ. Σαµαρά και Βενιζέλο να επιβάλουν σιω-
πητήριο στους Βουλευτές, που βρίσκονταν διαµαρτυρόµενοι
µέχρι πριν από λίγο, στον δε Υπουργό των Οικονοµικών να πάρει
µε σχετική πλέον άνεση όλα τα µέτρα που απαιτούν οι δανειστές.
Αν αυτό πιθανώς είχε γίνει κάποια άλλη στιγµή, ίσως και να επι-
τυγχανόταν το αποτέλεσµα της πρότασης µοµφής. 

Αν και έχω σοβαρές επιφυλάξεις και ενστάσεις για την κατα-
τεθείσα πρόταση µοµφής κατά της Κυβέρνησης, θα την υπερ-
ψηφίσω, όχι γιατί συµφωνώ µε πολλές από τις θέσεις και τις
προτάσεις της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, αλλά γιατί πιστεύω
ότι αυτή η Κυβέρνηση δεν µπορεί πλέον να διαχειριστεί τα πολλά
και συσσωρευµένα προβλήµατα, τα οποία και εξαιτίας της δικής
της ευθύνης στους δεκαέξι αυτούς µήνες έχουν συσσωρευτεί.
Δεν µπορεί να θέλουν να συνεχίσουν να κυβερνούν µέσω των πο-
λιτικών εκβιασµών, να νοµοθετούν ερήµην της κοινωνίας και σε
βάρος του δηµόσιου συµφέροντος χαρίζοντας τις ψηφιακές συ-
χνότητες σ’ αυτούς που χρωστούν εκατοµµύρια στο κράτος,
ελέγχουν τις πηγές της πληροφόρησης και όχι µόνο και την ίδια
στιγµή να θέλουν να φορολογήσουν µαντριά, χέρσα χωράφια και
να µην έχουν καταφέρει µέχρι τώρα να περιορίσουν τη φοροδια-
φυγή.

Αυτό που χρειάζεται πλέον η χώρα και η φτωχοποιηµένη ελ-
ληνική κοινωνία είναι µια άλλη διακυβέρνηση, µια άλλη πολιτική
που πρέπει να στηρίζεται κυρίως στο πρόταγµα που είναι πώς
σώζεται πλέον η ελληνική κοινωνία και πώς τα εθνικά µας συµ-
φέροντα και τα συµφέροντα της χώρας προστατεύονται απέ-
ναντι σε µια σκληρή τρόικα που υπηρετεί λογικές των δανειστών
µας, οι οποίοι αυτήν τη φορά, σκληρότεροι από ποτέ άλλοτε,
απαιτούν να ολοκληρωθεί µέχρι τέλους αυτή η πολιτική αδιαφο-
ρώντας αν στη χώρα µας σε λίγο θα αντιµετωπίζουµε και ανθρω-
πιστική κρίση. 

Χρειάζεται, λοιπόν, άλλη πολιτική, άλλη Κυβέρνηση και γι’
αυτό, πιστεύοντας πως το πρώτο βήµα είναι σήµερα εδώ, υπερ-
ψηφίζω την πρόταση δυσπιστίας της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης ευελπιστώντας ότι σύντοµα θα έχουµε και άλλη διακυ-
βέρνηση και άλλη πολιτική.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ο Πρόεδρος
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ κ. Τσίπρας, έχει τον
λόγο για πέντε λεπτά. 

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς – Ενωτικού
Κοινωνικού Μετώπου): Δεν θα ζητούσα τον λόγο, αν δεν
έβγαινα από την Αίθουσα για να ενηµερωθώ για τα επεισόδια
στην Αγία Παρασκευή και ταυτόχρονα δεν άκουγα την τοποθέ-
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τηση του επίσηµου εκπροσώπου της Κυβέρνησης, του Υπουργού
Επικρατείας του κ. Σταµάτη, σε σχέση µε τα επεισόδια αυτά. Και
δεν θα έπαιρνα το λόγο αν η εικόνα που έδειξαν οι τηλεοράσεις
και το διαδίκτυο δεν ήταν σε πλήρη αντίθεση και αντίφαση µε
όλα όσα είπατε, κύριε Υπουργέ. 

Πολύ φοβάµαι ότι από την πλευρά της Κυβέρνησης υπάρχει
µία επικίνδυνη επιλογή, η επιλογή της κλιµάκωσης της έντασης.
Γνωρίζουµε ότι δεν σας έχει µείνει άλλο επιχείρηµα. Γνωρίζετε
κι εσείς ότι έχετε χάσει κάθε έρεισµα στην κοινωνία και ιδιαίτερα
σε εκείνη την κοινωνική βάση που, παραδοσιακά, στηρίζεται το
κόµµα σας, στους µικροµεσαίους, στο µεσαίο χώρο, στη µικρή
και µεσαία ιδιοκτησία που λεηλατείται. Αυτό, όµως, δεν σας δι-
καιολογεί προκειµένου να τορπιλίζετε τη νοµιµότητα, την οµαλό-
τητα και τη δηµοκρατία, διότι αυτό είναι αντιδηµοκρατικός
κατήφορος, κύριε Υπουργέ. 

Σήµερα στην ΕΡΤ δεν υπήρχε ούτε καµµία έφοδος ούτε καµ-
µία διαδήλωση. Υπήρξαν από το πρωί οι δυνάµεις της Αστυνο-
µίας και αντιπροσωπεία της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
ΣΥΡΙΖΑ, η οποία ζήτησε τι; Ζήτησε τη δυνατότητα να µπορέσει
να εισέλθει σε ένα δηµόσιο χώρο, σε ένα δηµόσιο κτήριο, τη
στιγµή µάλιστα που εντός του κτηρίου είχαν εισέλθει άλλοι ιδιώ-
τες –κανείς δεν γνωρίζει µε ποια ακριβώς ιδιότητα- χωρίς την πα-
ρουσία εισαγγελέως, τη στιγµή που γνωρίζετε ότι όταν οι
εργαζόµενοι κατείχαν αυτό το χώρο για πάνω από πέντε µήνες,
θα έπρεπε να είναι παρουσία του εισαγγελέα η διαδικασία της
παραλαβής του κτηρίου από τη νέα διοίκηση, για ευνόητους λό-
γους. Για το λόγο του ότι αυτοί οι άνθρωποι εκεί όχι µόνο δεν
θέλησαν να βιαιοπραγήσουν ή να βανδαλίσουν τη δηµόσια περι-
ουσία, αλλά επί πέντε µήνες την προστάτευαν.

Ήταν απολύτως εύλογο το αίτηµα. Ήταν εύλογο το αίτηµα
εκπροσώπων του ελληνικού Κοινοβουλίου να µπορέσουν να ει-
σέλθουν. Χωρίς παρουσία εισαγγελέως, οι αστυνοµικές δυνάµεις
απαγόρευσαν και απαγόρευαν επί τρίωρο την είσοδο στους Βου-
λευτές του ΣΥΡΙΖΑ -και στην κ. Κωνσταντοπούλου συγκεκριµένα
και σε άλλους Βουλευτές. 

Κάποια στιγµή πήραν εντολή –από ποιόν άραγε;- να απωθή-
σουν τους Βουλευτές, να προπηλακίσουν τους Βουλευτές και οι
εικόνες που δείχνουν αυτήν τη στιγµή τα τηλεοπτικά µέσα είναι
εικόνες εξοργιστικές. Είναι εικόνες που δείχνουν µια µικρή
οµάδα Βουλευτών να απωθείται από τριάντα και πλέον αστυνο-
µικούς των Μονάδων Αποκατάστασης Τάξης, κρανοφόρους.
Αυτή η εικόνα δεν τιµά τη δηµοκρατία, δεν τιµά όλους εµάς που
βρισκόµαστε σε αυτήν την Αίθουσα. 

Η κ. Κωνσταντοπούλου, µάλιστα, βρέθηκε αποκλεισµένη από
τους υπόλοιπους συγκεντρωµένους επί αρκετή ώρα στα κάγ-
κελα, φωνάζοντας: «Βοήθεια!».

Αυτήν την εικόνα και αυτό το γεγονός σας ζητήσαµε, κύριοι
της Κυβέρνησης, να καταδικάσετε, να πείτε ότι δεν τιµά τη δη-
µοκρατία µας, δεν τιµά το Κοινοβούλιο να απωθείται και να προ-
πηλακίζεται Βουλευτής του Κοινοβουλίου.

Και σας ζητήσαµε να το κάνετε αυτό, διότι θεωρούσαµε µέχρι
πρότινος ότι δεν το γνωρίζατε, ότι δεν δώσατε εσείς την εντολή
να προπηλακιστεί και να ξυλοκοπηθεί η κ. Κωνσταντοπούλου, ο
κ. Κουρουµπλής, ο κ. Στρατούλης και Βουλευτές των Ανεξάρτη-
των Ελλήνων που βρίσκονταν εκεί. Αντί αυτού, όµως, εσείς ήρ-
θατε εδώ και εφηύρατε µία απίστευτη θεωρία εφόδου,
ανακατάληψης της ΕΡΤ από τους Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ. Είναι
ντροπή!

Θέλω να σας πω τέλος, ότι αυτός ο αντιδηµοκρατικός κατή-
φορος δεν θα οδηγήσει πουθενά. Φιµώσατε την ΕΡΤ, αλλά προχ-
θές το βράδυ ένα εκατοµµύριο επτακόσιες χιλιάδες συµπολίτες
µας µέσα από το διαδίκτυο είδαν το δελτίο ειδήσεων της ΕΡΤ
των εργαζόµενων, που όχι µόνο έχασαν τη δουλειά τους αλλά
εξωθήθηκαν και από το χώρο δουλειά τους. Ποτέ άλλοτε δεν
είχαν παρακολουθήσει τόσοι πολλοί δελτίο ειδήσεων της ΕΡΤ,
της δηµόσιας τηλεόρασης.

ΟΛΓΑ-ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ: Και οποιουδήποτε άλλου τηλεο-
πτικού µέσου.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς-Ενωτικού
Κοινωνικού Μετώπου): Σας τα λέω αυτά, προκειµένου να ανα-

λάβετε τις βαρύτατες ευθύνες. 
Μην έχετε καµµιά αµφιβολία, κύριε Βορίδη. Εµείς δεν πρόκει-

ται να αποχωρήσουµε από τη µάχη που δίνουµε µέσα στη Βουλή.
Αλλά, θα είµαστε και παρόντες και έξω από τη Βουλή, όταν οι
εργαζόµενοι παλεύουν για να διεκδικήσουν το δίκιο τους.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
Και σας ζητώ έστω και τώρα, κύριε Σταµάτη, να καταδικάσετε

τη βιαιοπραγία απέναντι σε Βουλευτές του ελληνικού Κοινοβου-
λίου. Διότι µε αυτό το περιστατικό σήµερα κλείνει ο κύκλος.
Προχθές αποφασίσατε και ψηφίσατε και χαρίσατε στη διαπλοκή
τις ψηφιακές συχνότητες, έχοντας κλείσει τη δηµόσια ΕΡΤ και
έχοντας ανοίξει ένα παραµάγαζο. Και σήµερα µε τα ΜΑΤ δεί-
χνετε την πραγµατική εικόνα της Ελλάδας του µέλλοντος που
θέλετε να δηµιουργήσετε. Αλλά, δεν είναι αυτή η Ελλάδα. 

ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ: Αυτή που είπε ο κ. Παναγούλης.
ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-

δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς-Ενωτικού
Κοινωνικού Μετώπου): Υπάρχει η Ελλάδα της δηµοκρατίας, η
Ελλάδα της δηµιουργίας, η Ελλάδα του αγώνα και αυτή η Ελ-
λάδα θα υπερισχύσει του µαύρου που θέλετε να επιβάλλεται στη
δηµοκρατία, στην κοινωνία και στην πολιτική ζωή του τόπου.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τον λόγο έχει ο

Υπουργός Επικρατείας κ. Σταµάτης.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Κύριε

Πρόεδρε, εάν ήσασταν στην αρχή της οµιλίας µου θα ακούγατε
ότι είπα πως προτιµούσα να µη µιλήσω για να µην οξύνω την
ατµόσφαιρα στη Βουλή. Άρα δεν κατάλαβα γιατί ερεθιστήκατε
από τη δική µου τοποθέτηση, η οποία προκάλεσε δικό σας αί-
τηµα, της δικής σας πτέρυγας. Μίλησα πάρα πολύ ήπια.

Από την άλλη µεριά, επικαλείστε µαρτυρίες –γιατί εγώ σας
βλέπω ότι είστε εδώ- κάποιων Βουλευτών σας. Εγώ επικαλούµαι
µαρτυρία του αρµόδιου Υπουργού. Και όσο µας αφορά, είναι
πολύ πιο αξιόπιστος ο κ. Δένδιας από τις µαρτυρίες των δικών
σας Βουλευτών.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΚΑΤΡΙΒΑΝΟΥ: Υπάρχει και η τηλεόραση.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Δεύτε-

ρον, είπατε ότι εµείς προκαλούµε και θέλουµε να οξύνουµε την
ατµόσφαιρα. Εδώ υπάρχει ένας παραλογισµός. Δηλαδή, αυτούς
που πήγαν έξω από την ΕΡΤ, εµείς τους στείλαµε; Εάν δεν πή-
γαιναν, θα είχαν δηµιουργηθεί τα όποια επεισόδια που λέτε ότι
έγιναν; Εµείς καλέσαµε όλους αυτούς και τους Βουλευτές σας,
να πάνε έξω από την ΕΡΤ για να δηµιουργηθεί κλίµα και να οξυν-
θεί η ατµόσφαιρα; 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Εµείς καλέσαµε τα ΜΑΤ;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε Υπουργέ,

µε συγχωρείτε.
Όση ώρα µίλαγε ο Αρχηγός σας κ. Τσίπρας υπήρξε σεβασµός

και απόλυτη ησυχία. Παρακαλώ πάρα πολύ, απαντά ο αρµόδιος
Υπουργός και η Κυβέρνηση, να µη διακόπτετε. Σας παρακαλώ.

Συνεχίστε, κύριε Υπουργέ.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Οι συγ-

κεντρωθέντες εκεί, λοιπόν, πήγαν µε δική σας παρότρυνση. Και
εγώ θα µπορούσα να σας χαρακτηρίσω οιονεί ηθικούς αυτουρ-
γούς γι’ αυτό που έγινε εκεί. 

Εσείς τους καλέσατε, για να προκαλέσουν επεισόδια. 
Όπως, επίσης, αναλαµβάνετε µεγάλο ρίσκο -εκτός από το γε-

γονός ότι είναι πρωτόγνωρο κοινοβουλευτικά- να καλείτε αύριο,
την ώρα που η ελληνική Βουλή θα ψηφίζει, σε συγκέντρωση έξω,
για να κάνουν τι; Να προπηλακίσουν και να υποχρεώσουν Βου-
λευτές να αλλάξουν συµπεριφορά; Δεν έχει ξαναγίνει αυτό. Την
ώρα που θα προσέρχονται οι Βουλευτές στο Κοινοβούλιο θα βρί-
σκονται υπό το καθεστώς του υποτιθέµενου φόβου που προσπα-
θείτε εσείς να εµποιήσετε. Λοιπόν, κάνετε λάθος. Είναι έξω από
τα κοινοβουλευτικά ήθη, αλλά ταυτόχρονα είναι µια παρότρυνση
σε άσκηση, ψυχολογικής τουλάχιστον, βίας.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς – Ενωτικού
Κοινωνικού Μετώπου): Η διαδήλωση; 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Θα σας
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απαντήσω.
Θα ήθελα µε αυτήν την ευκαιρία να σας κάνω µια ερώτηση και

έναν παραλληλισµό: Αν αύριο κάποιοι Βουλευτές δικοί σας ηγη-
θούν αυτών που θα µαζευτούν απ’ έξω και θέλουν να µπουν στο
ναό της δηµοκρατίας, που είναι δηµόσιο οίκηµα, θα πρέπει οι
αστυνοµικές δυνάµεις να τους επιτρέψουν ή να τους αποτρέ-
ψουν;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Στους Βουλευτές να επιτρέψουν. Τι
λέτε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Παρακαλώ!
(Θόρυβος στην Αίθουσα - κωδωνοκρουσίες)

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Αφήστε,
κύριε. Ξέρετε πολύ καλά ποιους εννοώ. 

Αν αυτοί, λοιπόν, είναι απ’ έξω, ποιο είναι το χρέος της Αστυ-
νοµίας; Να επιτρέψει να µπουν και αυτοί που θα συνοδεύουν
τους Βουλευτές, που θα είναι οι συγκεντρωθέντες έξω από τη
Βουλή; Έτσι αισθάνεστε εσείς την ευταξία και τους κανόνες της
δηµοκρατίας; Εµείς δεν τους καταλαβαίνουµε έτσι.

Επίσης, µε αυτήν την ευκαιρία θα ήθελα να σας πω κάτι. Γιατί
λέτε ότι παραδώσαµε τις ψηφιακές παροχές προχθές µε την ψή-
φιση της σχετικής τροπολογίας; Παράταση δώσαµε, για να
εφαρµοστεί σωστά ο νόµος και να µπορέσει να εισπράξει χρή-
µατα το ελληνικό δηµόσιο.

Αλλά από την άλλη µεριά ειπώθηκε και κάτι άλλο ανακριβές.
Ότι, δηλαδή, απεµπολήσαµε τα δικαιώµατα της δηµόσιας τηλε-
όρασης, τα οποία διά νόµου έχουµε ξεχωρίσει και είναι αναπαλ-
λοτρίωτα. 

Όµως, µιλάτε για µία δηµοκρατία και κατ’ επανάληψη σας έχω
ακούσει να ζητάτε άµεση προσφυγή στις εκλογές. Καταθέσατε
µάλιστα και µια πρόταση δυσπιστίας η οποία λογικά θα έπρεπε
να έχει ως σκοπό αυτό. Να πέσει, δηλαδή, η Κυβέρνηση και να
πάµε σε εκλογές. Κατ’ αρχάς όταν έχουµε µια πρόταση δυσπι-
στίας από την Αντιπολίτευση εναντίον της Κυβέρνησης πρέπει –
διότι είναι µεγάλη κοινοβουλευτική πράξη- να πληροί τρεις
κανόνες: Ο πρώτος κανόνας είναι να γίνεται για πολύ σοβαρό
λόγο. Ο δεύτερος, να γίνεται στον κατάλληλο χρόνο. Ο τρίτος,
να έχει συγκεκριµένη πολιτική στόχευση. 

Εσείς, πιστεύετε ότι ο λαός που σας ακούει θεωρεί µείζονα,
σπουδαίο πολιτικό λόγο την κατάληψη του κτηρίου της ΕΡΤ από
αστυνοµικές δυνάµεις; Πιστεύετε ότι αυτό και µόνο µπορεί να
οδηγήσει σε πτώση της Κυβέρνησης; Συγκινηθήκατε από αυτό
και δεν συγκινηθήκατε από το γεγονός ότι υπάρχει, οµολογου-
µένως, µία αυξηµένη ανεργία που δικαιολογηµένα θα µπορούσε
να προκαλέσει από µέρους σας πρόταση µοµφής της Κυβέρνη-
σης; Σας έπιασε πρεµούρα και ενδιαφέρον για την ανακατάληψη
δηµόσιου κτηρίου από τις αστυνοµικές αρχές; Αυτός είναι ο σο-
βαρός ο λόγος; Είναι σοβαρός λόγος να βγαίνετε αγκαλιά µε τον
Πρόεδρο της ΠΟΣΠΕΡΤ; Να το κάνετε και φωτογραφία να το
κορνιζώσετε, για να βλέπει ο ελληνικός λαός µε ποιους κάνετε
παρέα.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ωραίο!
(Θόρυβος στην Αίθουσα - κωδωνοκρουσίες)

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Γιατί,
κύριε Τσίπρα, την καταθέτετε αυτήν την ώρα; Σε λίγες µέρες η
Βουλή θα ψηφίσει τον προϋπολογισµό. Από τη φύση του η ψή-
φιση του προϋπολογισµού είναι πράξη εµπιστοσύνης στην Κυ-
βέρνηση. Εσείς γιατί βιάζεστε να το κάνετε νωρίτερα; Εάν
πείθατε µε τα επιχειρήµατα τους Βουλευτές, θα τους πείθατε και
δεν θα ψηφιζόταν ο προϋπολογισµός. Για ποιο λόγο µία σφαίρα
που έχετε στη θαλάµη ανά εξάµηνο την εξαντλείτε τώρα και δεν
περιµένατε τον προϋπολογισµό, ώστε να σας µείνει η άλλη
σφαίρα; Μήπως θέλετε στην πραγµατικότητα να χάσετε αυτήν
τη σφαίρα, να µην την έχετε στη θαλάµη; Είναι ένα ερώτηµα
αυτό. 

Και τελικώς ο σκοπός: Γιατί το κάνετε; Εγώ να υποθέσω ότι
επιτυγχάνει, πείθονται οι Βουλευτές και πέφτει η Κυβέρνηση και
γίνονται εκλογές.

Τι νοµίζετε ότι θα συµβεί; Υπάρχουν κάποια δηµοσκοπικά ευ-
ρήµατα που τα βλέπουµε. Πλην κάποιων δηµοσκοπήσεων -που
νοµίζω ένας κουµπάρος σας κάνει- σε όλες τις υπόλοιπες ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ είναι κάτω από τη Νέα Δηµοκρατία.

(Χειρoκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Ρωτώ, λοιπόν, και διορθώστε µε, αν κάνω λάθος: Για να ζητά

ένας Αρχηγός της Αντιπολίτευσης εκλογές, σηµαίνει ότι αισθά-
νεται το λαϊκό ρεύµα, Εσείς, όταν κυκλοφορείτε στο δρόµο -αφή-
στε τις δηµοσκοπήσεις- ο κόσµος φωνάζει «Τσίπρας, Τσίπρας»
ή έστω «Αλέξης, Αλέξης»; Το κάνει αυτό; Το διαπιστώσατε, για
να αισθάνεστε αυτήν τη δύναµη της λαϊκής βούλησης για να οδη-
γήσετε τη χώρα στις εκλογές; Γιατί, κάτω απ’ αυτές τις συνθή-
κες, αν οδηγηθεί η χώρα στις εκλογές, κύριε Τσίπρα, θα πρέπει
πιο µπροστά να πείτε ποια θα είναι η κυβερνητική λύση την επό-
µενη ηµέρα. Πώς θα σχηµατιστεί κυβέρνηση. 

Με τα σηµερινά δηµοσκοπικά ευρήµατα µόνο ανεύθυνος µπο-
ρεί να προκαλέσει εκλογές στη χώρα. Εκτός αν έχετε κάνει µε-
γάλες πολιτικές συµφωνίες. Το Κοµµουνιστικό Κόµµα σάς έχει
πει εκατό φορές όχι. Εντάξει, ο συνεταίρος σας, ο κ. Καµµένος,
είναι σίγουρος. Εντάξει. Μήπως µε τη Χρυσή Αυγή έχετε καµία
συµφωνία; 

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΛΑΡΗ: Ε, όχι, ως εδώ! 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Όχι, το

δέχοµαι.
ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-

δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς-Ενωτικού
Κοινωνικού Μετώπου): Συµφωνίες έχετε εσείς, δεν έχουµε
εµείς. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Άρα, λοι-
πόν, πού οδηγείτε τη χώρα, κύριε Τσίπρα; Πού θα µπορούσατε
να οδηγήσετε τη χώρα; 

(Θόρυβος στην Αίθουσα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ -
κωδωνοκρουσίες)

Όταν, λοιπόν, από µια πολιτική πράξη µείζονος σηµασίας,
όπως είναι η σηµερινή συζήτηση και η ψήφος δυσπιστίας, µπορεί
να προκληθεί ένα τέτοιο γεγονός, τότε αυτός που το κάνει έχει
τα χαρακτηριστικά στοιχεία του οπορτουνιστή, όπως πολύ
σωστά ακούστηκε το πρωί από την πλευρά του ΚΚΕ. Και όποιος
µαζεύει κόσµο απ’ έξω την ηµέρα της ψηφοφορίας και αδιαφορεί
για το τι µπορεί να προκύψει, τότε δεν είναι αριστερός. Κοµµου-
νιστής σίγουρα δεν είναι. Είναι αριστεριστής. 

Εάν, λοιπόν, εσείς θέλετε να κλείσετε τα δικά σας εσωτερικά
προβλήµατα και µέτωπα, αυτά δεν µπορεί να τα πληρώσει η
χώρα την ώρα που βρίσκεται σε µια πολύ σκληρή διαπραγµά-
τευση, εκτός και αν υπάρχει άλλη λογική εξήγηση: Εάν εκτιµάτε
ότι τα µέτρα της Κυβέρνησης θα επιτύχουν και ότι όσο προχωρά
µε επιτυχία, ο δικός σας λόγος θα χάνει την αξία του στο λαό.
Θέλετε την πρόωρη πτώση της Κυβέρνησης προτού διαψευ-
στούν οι προβλέψεις σας, ώστε να µην υπάρχει λόγος να σας
ψηφίσει το εκλογικό σώµα. 

Εξάλλου, αυτό το κάνατε από το καλοκαίρι. Από το καλοκαίρι
ξεκινήσατε να λέτε «θα ρίξουµε την Κυβέρνηση από το πεζοδρό-
µιο». Εσείς τα είπατε. Εάν αυτή είναι η στόχευσή σας, εµείς δεν
έχουµε κανένα λόγο να αποφύγουµε αυτήν τη µάχη. Θέλουµε,
όµως, να δείξουµε στον ελληνικό λαό ποιος αυτήν την κρίσιµη
ώρα κινείται µε σοβαρότητα και µε ευθύνη. Και σίγουρα δεν είστε
εσείς. 

(Χειρoκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τον λόγο έχει ο

κ. Τσίπρας.
ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-

δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς-Ενωτικού
Κοινωνικού Μετώπου): Κύριε Πρόεδρε, δεν θα απαντήσω επί
της ουσίας, θα πω µόνο αυτό: Έπρεπε να δώσετε διπλάσιο
χρόνο από τα δέκα λεπτά που µίλησε ο κ. Σταµάτης. Ήταν ο κα-
λύτερος χορηγός του ΣΥΡΙΖΑ και της πρότασης µοµφής που κά-
ναµε σε αυτήν την Κυβέρνηση, η οποία έχει χάσει κάθε
αξιοπιστία, έχει κατρακυλήσει στο πιο χαµηλό σκαλοπάτι αξιοπι-
στίας. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
Για κουµπαριές και κουµπάρους, όχι στη δική µας παράταξη,

εσείς ξέρετε καλά από κουµπαριές και κουµπάρους. 
Το µόνο που θα σας πω, κύριε Σταµάτη, είναι το εξής: Ο ελλη-

νικός λαός µάς κρίνει και ο ελληνικός λαός σήµερα στενάζει και
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παρακολουθεί τα παραληρήµατά σας, την κινδυνολογία σας, την
τροµολαγνεία σας. Η δηµοκρατία, όµως, δεν φοβάται ούτε τις
κινδυνολογίες ούτε την τροµολαγνεία. Και η δηµοκρατία δεν
απειλεί κανέναν µας. Κοντός ψαλµός, αλληλούια! Πολύ γρήγορα
θα οδηγηθούµε σε εκλογική διαδικασία. 

Να ξέρετε, όµως, κάτι και κλείνω µε αυτό. Ανεξάρτητα από τα
επιχειρήµατά σας, τα οποία ακούµε τις δυο τελευταίες ηµέρες
και από τους τηλεοπτικούς σταθµούς –δεν τα ακούσαµε για
πρώτη φορά όλα αυτά που είπατε- υπάρχει µια πραγµατικότητα. 

Η πραγµατικότητα είναι ότι πριν από µια εβδοµάδα –γιατί δεν
διαβάσατε και την πρόταση µοµφής που καταθέσαµε, µε αφορµή
την ΕΡΤ, αλλά για τη συρρίκνωση της δηµοκρατίας και για τη διά-
λυση της οικονοµίας εξαιτίας της εφαρµοζόµενης οικονοµικής
πολιτικής- πριν από µια εβδοµάδα, λοιπόν, ήταν εβδοµήντα Βου-
λευτές της Νέας Δηµοκρατίας στον κ. Στουρνάρα. Πριν από µια
εβδοµάδα κάποιοι -όχι δικοί µας Βουλευτές- έβγαιναν δεξιά κι
αριστερά και έλεγαν ότι δεν πάει άλλο. 

Ο ΣΥΡΙΖΑ είναι το πρόβληµά σας; Οι διαδηλώσεις και οι αντι-
στάσεις του ελληνικού λαού, που έχει λεηλατηθεί, είναι το πρό-
βληµά σας; Τι θέλετε δηλαδή; Θέλετε να µην έχουµε ούτε το
δικαίωµα να ασκούµε τα κοινοβουλευτικά µας καθήκοντα; Να
ορίζετε εσείς πότε εµείς θα αποφασίζουµε να κάνουµε προτά-
σεις µοµφής; Τι θέλετε δηλαδή; Να µην κάνουµε διαδηλώσεις,
διότι -λέει- υπάρχει κίνδυνος εισβολής στο Κοινοβούλιο; Τι τρο-
µολαγνικός και τροµοκρατικός λόγος είναι αυτός, κύριε Σταµάτη; 

Απευθύνεστε σε µια παράταξη, που σε πολύ δύσκολες στιγµές
της ιστορίας αυτής της χώρας ήταν παρούσα και έδινε δηµοκρα-
τικούς αγώνες. Ουδέποτε ηγήθηκε κανενός κινήµατος κατάλη-
ψης δι’ εφόδου των ανακτόρων ή της εξουσίας. Απευθύνεστε σε
µια παράταξη µε ιστορία και µιλάτε µε έναν ακραίο –ακραίο!-
λόγο. 

Σε ό,τι αφορά τον υπαινιγµό σας περί δήθεν δικής µας συµ-
φωνίας µε τη Χρυσή Αυγή, να ψάξετε να βρείτε τις δηλώσεις εκ-
προσώπου της Κυβέρνησης, πριν από τα γεγονότα, ότι µε
αυτούς θα αναγκαστείτε σε τελική ανάλυση να συνεργαστείτε. 

Σας καλώ λοιπόν, κύριε Σταµάτη, να σοβαρευτείτε. Τα πράγ-
µατα είναι πάρα πολύ σοβαρά. Η ελληνική κοινωνία στενάζει και
ο δρόµος προς την ένταση, η στρατηγική της έντασης, δεν είναι
δική µας επιλογή –το ξέρετε πάρα πολύ καλά- είναι µονάχα επι-
λογή των κυβερνήσεων, σαν τη δική σας, που αισθάνονται να χά-
νουν τη γη κάτω απ’ τα πόδια τους. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ο Υπουργός

Επικρατείας κ. Σταµάτης έχει τον λόγο. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Λυπάµαι

πολύ, κύριε Αρχηγέ, γιατί εγώ σας είπα ότι ως σχήµα λόγου χρη-
σιµοποίησα τη Χρυσή Αυγή και µάλιστα σας είπα «όχι, βεβαίως,
δεν το εννοώ». Το να επιχειρείτε τώρα να εκµεταλλευτείτε αυτό
που όλη η Αίθουσα κατάλαβε, σηµαίνει από µέρους σας έλλειψη
επιχειρηµάτων. Ένδεια επιχειρηµάτων.

Από την άλλη µεριά, ασφαλώς σε ένα δηµοκρατικό κόµµα γί-
νεται διάλογος. Και όταν η Κυβέρνηση προτίθεται να φέρει ένα
νοµοσχέδιο, όταν προτίθεται να αναλάβει µία πρωτοβουλία γίνε-
ται διάλογος µε τους Βουλευτές και υπάρχουν και διαφωνίες και
ασφαλώς όταν προκύπτει και κάτι καλύτερο, αυτό υιοθετεί. Αυτό
το διάβασα, το είδα. 

Εσείς δεν διαβάσατε δηλώσεις κορυφαίων δικών σας στελε-
χών ότι το πρόγραµµά σας δεν πείθει; Ούτε τον κ. Γλέζο, κύριε
Τσίπρα, δεν έχετε πείσει για το πρόγραµµά σας και θέλετε να
πείσετε τον ελληνικό λαό;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε Βορίδη,

θα µιλήσετε τώρα;
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Όχι, κύριε Πρόεδρε.
ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον

λόγο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Καλώς, θα πά-

ρουν µετά όλοι οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι τον λόγο.
Ορίστε, κύριε Κουκουλόπουλε. 
ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Θα επαναλάβω, κύριε Πρόεδρε,

αυτά που είπα κλείνοντας πριν από λίγο την τοποθέτησή µου.

Σήµερα, η 9η Νοεµβρίου, είναι η Παγκόσµια Ηµέρα κατά του
Ρατσισµού και του Αντισηµιτισµού. Συµπληρώνονται σήµερα
εβδοµήντα πέντε χρόνια από τη Νύχτα των Κρυστάλλων. Ελάχι-
στη υποχρέωση όλων των πτερύγων της Βουλής, πλην του γνω-
στού νεοναζιστικού κόµµατος, είναι τιµώντας αυτήν τη µέρα να
ενωθούµε σε µία φράση: Ο τόπος χρειάζεται περισσότερη και
όχι λιγότερη δηµοκρατία. 

Πρέπει, λοιπόν, και για ό,τι έχει σχέση µε συµπεριφορές δυ-
νάµεων τάξης σε Βουλευτές να ενηµερωθούµε πλήρως και εν-
δελεχώς και πρέπει από όλες τις πλευρές να πέσουν οι τόνοι,
γιατί µόλις πριν από λίγο πληροφορήθηκα –δεν µπορώ να το
ελέγξω- ότι παριστάµενος Βουλευτής στην Αγία Παρασκευή φώ-
ναζε µε τη ντουντούκα ότι η χούντα δεν τελείωσε το 1973!

Δεν είναι προσφορά στη δηµοκρατία. Αυτή την ηµέρα πρέπει
να την τιµήσουµε, ζητώντας καθαρές εξηγήσεις για τα γεγονότα
και ζητώντας από όλους να πέσουν οι τόνοι. Θα επαναλάβω ότι
ο τόπος χρειάζεται περισσότερη και όχι λιγότερη δηµοκρατία και
όλοι µπορούµε και πρέπει να συµβάλουµε προς αυτήν την κα-
τεύθυνση.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ο κ. Βορίδης

έχει τον λόγο για δύο λεπτά.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, έγινε µία καταγγε-

λία, για την οποία ζητήθηκαν εξηγήσεις από την Κυβέρνηση. Η
καταγγελία έτσι όπως ενεφανίσθη, ενεφανίσθη διότι υπήρξαν βι-
αιοπραγίες, ενδεχοµένως τραυµατισµοί…

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΥΜΑΝΗΣ: Ξυλοδαρµοί!
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: ...ξυλοδαρµοί, εναντίον Βουλευτών!

Αυτό ήταν το αρχικό περιεχόµενο, το οποίο µάλιστα έγινε και µε
οργίλο ύφος και ζητήθηκαν εξηγήσεις. Μετά ταύτα εδόθησαν
εξηγήσεις από την Κυβέρνηση. Και επανήλθε ο κύριος Πρόεδρος
του ΣΥΡΙΖΑ, ο οποίος µας είπε ότι βεβαίως τελικώς δεν υπήρξαν
ξυλοδαρµοί, δεν υπήρξαν τραυµατισµοί, αλλά υπήρξαν προπη-
λακισµοί και απωθήσεις. Μάλιστα. 

Έχω να κάνω ορισµένα απλά ερωτήµατα, τα οποία πρέπει να
προβληµατίσουν, κατά τη γνώµη µου, ειδικά το κόµµα της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης, γιατί έχει αυτόν το θεσµικό ρόλο.

Κανείς δεν θίγει το δικαίωµα στη διαδήλωση. Κανείς δεν θίγει
το δικαίωµα στη διαµαρτυρία. Θέλω να µου πείτε κατά πόσο
αυτό το δικαίωµα στη διαδήλωση ή το δικαίωµα στη διαµαρτυρία
έχει όρια, τα οποία δεν θίγουν τη δηµόσια τάξη και ασφάλεια και
ποιος τα καθορίζει αυτά τα όρια. Θα τα καθορίσει αυτός που έχει
ορίσει η συντεταγµένη πολιτεία να τα καθορίζει; Ναι ή όχι; Ή αλ-
λιώς, όποτε κραδαίνουµε µία βουλευτική ταυτότητα θα πρέπει
να καταρρέει η έννοµη τάξη; Αυτή είναι η αντίληψή σας;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Πότε συνέβη αυτό;
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Το λέω, γιατί υπήρξαν Βουλευτές…
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Ποιος καθορίζει τα όρια; Το Σύνταγµα

τα καθορίζει. 
(Κωδωνοκρουσίες στην Αίθουσα)

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Κύριε Βούτση, ακούστε. Το Σύν-
ταγµα, επειδή το επικαλείσθε…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε Βορίδη,
να απευθύνεστε προς τα εδώ, προς το Προεδρείο, γιατί όταν
απευθύνεστε προς τα εκεί…

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Έχετε δίκιο.
Κύριε Πρόεδρε, επικαλούνται, λοιπόν, οι συνάδελφοι το Σύν-

ταγµα διά πάσαν νόσον. Το Σύνταγµα βεβαίως είναι εκεί. Αλλά
το Σύνταγµα επίσης κρίνεται από τα αρµόδια όργανα. Δεν είναι
διάχυτο, δεν είναι ανά πάσα στιγµή και δεν καταλύει η επίκληση
του Συντάγµατος το ίδιο το Σύνταγµα. Διότι αλλιώς ο καθένας
θα έλεγε «το Σύνταγµα» και θα έπρεπε να ανοίγουν όλες οι πόρ-
τες να υποχωρούν µπροστά στην ανοµία. 

Έχω, λοιπόν, απλές ερωτήσεις. Οι Βουλευτές, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι… 

(Θόρυβος στην Αίθουσα – κωδωνοκρουσίες)
Ακούστε, αυτά πρέπει να τα λύσουµε, εφόσον αναγνωρίζουµε

όλοι τη δυσκολία της στιγµής και εφόσον αναγνωρίζουµε και θέ-
λουµε όλοι να συµβάλουµε στην οµαλή επίλυση –σύµφωνα µε
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τις επιλογές που θα κάνει ο ελληνικός λαός- των µεγάλων προ-
βληµάτων που πράγµατι µαστίζουν τον ελληνικό λαό. Αυτά πρέ-
πει να τα λύσουµε.

Οι Βουλευτές είναι διοικητικά όργανα, κύριε Πρόεδρε; Έχουν
δικαίωµα, όπως άκουσα, να παραλαµβάνουν την περιουσία νο-
µικών προσώπων ή να εποπτεύουν σε τέτοια παραλαβή; Τι είναι
αυτά που λέτε; Πού τα έχετε δει γραµµένα; Ο Βουλευτής έχει δι-
καίωµα να ασκήσει κοινοβουλευτικό έλεγχο, να διαµαρτυρηθεί,
να είναι στις διαδηλώσεις, να πει την άποψή του. Αν η άποψή του
είναι ότι η χούντα δεν τελείωσε το ’73, να το πει και να αναλάβει
την ευθύνη του ότι το είπε, µε ό,τι σηµαίνει αυτό και να ρωτή-
σουµε και τον Αρχηγό του αν τον καλύπτει ως προς το ότι η
χούντα δεν τελείωσε το ’73. Αλλά στο τέλος-τέλος, εκεί ξεκαθα-
ρίζουµε τα όρια της δράσης.

Ζητήσατε, λοιπόν, διευκρινίσεις από την Κυβέρνηση. Σας εδό-
θησαν. Οι διευκρινίσεις αυτές δεν σας πείθουν. Μάλιστα. Δικαίωµά
σας να µη σας πείθουν. Έχετε δικαίωµα κοινοβουλευτικού ελέγ-
χου σε πολιτικό επίπεδο. Εάν θεωρείτε ότι παρανόµησε η Κυβέρ-
νηση, η ανεξάρτητη δικαιοσύνη είναι εκεί να προσφύγετε. Αλλά η
διάχυση και η λογική ότι τα πάντα θα τα λύσουµε στο πεζοδρόµιο,
µε συγχωρείτε, αυτό θα έπρεπε να το καταδικάζουµε όλοι ανεπι-
φύλακτα εδώ µέσα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ο κ. Μαριάς

έχει τον λόγο.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, έχουµε

απάντηση από την Κυβέρνηση, διότι άκουσα τον κ. Κουκουλό-
πουλο να αναζητά ακόµη απαντήσεις. Εκτός και εάν το ΠΑΣΟΚ
αµφισβητεί την αρµοδιότητα του κυρίου Υπουργού, ο οποίος
απήντησε εκ µέρους της Κυβέρνησης και απήντησε και είπε τι
έγινε και ισχυρίζεται και επιµένει ότι αυτό το οποίο έπραξαν οι
δυνάµεις ασφαλείας, ήταν νόµιµο, ήταν συνταγµατικό και καλά
έκαναν και το έπραξαν. Αυτό είπε.

Και καταδεικνύει µε τον τρόπο αυτόν -και µε την περιγραφή
που έκανε και µε τα όσα είπε- έναν από τους βασικούς λόγους
που εµείς ισχυριστήκαµε εδώ από το Βήµα της Βουλής για τους
οποίους πρέπει να φύγει αυτή η Κυβέρνηση γιατί είναι αντιδηµο-
κρατική η τακτική της και πολιτική της.

Δεύτερον, ιστορικά να υπενθυµίσω ότι η χούντα έπεσε το
1974. Μερικοί, όµως, συνέχιζαν τις δράσεις και τη συνεργασία
τους µε τους χουντικούς και µετά το 1974.

Τρίτον, το δικαίωµα του Βουλευτή στην ελεύθερη κυκλοφορία
είναι σαφέστατο και συνταγµατικό και κατοχυρώνεται. Όταν
έθεσα το ζήτηµα αυτό, ήταν προφανές ότι η άσκηση του δικαιώ-
µατος των Βουλευτών να εισέρχονται σε οποιοδήποτε δηµόσιο
κτήριο είναι δεδοµένη και δεν µπορεί να απαγορευθεί από κανέ-
ναν, πολύ δε περισσότερο από τα ΜΑΤ.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Δεν αµφισβητείται αυτό από
κανέναν.

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Και η έννοια να έχουµε
αυτήν την ταυτότητα, είναι να αποδεικνύει τα δικαιώµατα τα
οποία έχουµε.

Εάν µερικοί εδώ µέσα φαντάζονται µία δηµοκρατία της τρόι-
κας, στην οποία οι Βουλευτές της Αντιπολίτευσης δεν θα έχουν
δικαιώµατα, στην οποία θα έρχεται µία πλειοψηφία κατ’ εντολήν
της τρόικας να φιµώνει και να πτωχεύει τον ελληνικό λαό, πλα-
νώνται πλάνην οικτρά. 

Και επαναλαµβάνω, αυτή η ταυτότητα ή θα είναι η ένδειξη δι-
καιωµάτων των Βουλευτών ή πρέπει να την παραδώσουµε, για
να αποδείξουµε πλέον ότι η Κυβέρνηση αυτή παραβιάζει τα συν-
ταγµατικά δικαιώµατα των Βουλευτών!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των ΑΝΕΛ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ο κ. Παφίλης,

Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΚΚΕ, έχει τον λόγο.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Διοικητι-

κής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης): Τα γι-
αούρτια γιατί τα έριχναν σε Βουλευτές; Δεν είχαν ταυτότητες;
Τότε η δική τους βία ήταν η καλή βία;

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ: Οι δικοί σας τα έριξαν!

(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Σας παρακαλώ,
κύριοι συνάδελφοι.

Ορίστε, κύριε Παφίλη, έχετε τον λόγο.
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ: Τους σεβαστήκατε. Εσείς ρίχνατε τα
γιαούρτια!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Παρακαλώ, αν
έχετε την καλοσύνη!

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, έχουµε τον λόγο; Ξέ-
ρουµε κι εµείς να κάνουµε φασαρία! Την ξέρουµε καλά!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε Παφίλη,
σας παρακαλώ!

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Σεβόµαστε τους πάντες, παρ’ ότι δια-
φωνούµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε Παφίλη,
σας έδωσα τον λόγο και παρακαλώ να απευθύνεστε προς το
Προεδρείο. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Εντάξει, κύριε Πρόεδρε, αλλά…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Έτσι λέει ο Κα-

νονισµός. Δεν είναι εγωιστικό, είναι ο Κανονισµός.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Σύµφωνοι.
Επί της ουσίας τοποθετηθήκαµε. Για τα γεγονότα ούτε και εί-

χαµε ή έχουµε καµµία αυταπάτη για την αστική δηµοκρατία και
το πώς εκφράζεται. Αυτό µέχρι να παίζονται στις τηλεοράσεις
διάφορες σκηνές από τη Βουλή, είναι µια µεγάλη διαφορά.

Θέλουµε να πούµε και κάτι ακόµα. Όσο συγκλίνουν διάφορα
προγράµµατα, όσο συγκρούονται για τη διαχείριση της ίδιας της
πολιτικής, τόσο ανεβαίνουν και οι τόνοι. Αυτό είναι φανερό.

Για το θέµα των Βουλευτών, είναι καθαρή η θέση µας. Ξέρετε
και οι δικοί µας έχουν φάει ξύλο και τέτοια, αλλά δεν κάναµε κι
εγώ δεν ξέρω τι... 

Όσο για τους σχολιασµούς και της Κυβέρνησης και του κ. Βο-
ρίδη, χρησιµοποιώντας χυδαία τη λέξη «πεζοδρόµιο» –γιατί χυ-
δαία την χρησιµοποίησε- έχω να πω το εξής: Αν εννοείτε τους
λαϊκούς αγώνες, αυτοί κατέκτησαν ό,τι κατέκτησαν και η ιστορία
πήγε µπροστά απ’ αυτούς τους αγώνες και αυτοί θα ανατρέ-
ψουν. Όµως, θα είναι λαϊκοί αγώνες, που θα στηρίζονται στην
οργανωµένη πάλη της εργατικής τάξης, των φτωχών αγροτών,
των αυτοαπασχολούµενων, της νεολαίας, των γυναικών µε πρό-
γραµµα και στόχευση. Αυτούς δεν θα τους αποφύγετε. 

Και επιτέλους, φέρτε τον Οµπάµα και τη Μέρκελ να κάνετε εκεί
µια διαιτησία, γιατί τώρα τελευταία έτσι έχει καταντήσει.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον
λόγο.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΧΡΙΣΤΟΓΙΑΝΝΗΣ: Από το πρωί µιλάς!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ορίστε, κύριε

Λαφαζάνη, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά.
Παρακαλώ, µετά το πέρας αυτού του κύκλου οµιλιών των Κοι-

νοβουλευτικών Εκπροσώπων να µιλήσει και κάποιος Βουλευτής.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Όλα αυτά τα θυµάστε, κύριε

Πρόεδρε, όταν είναι να µιλήσω εγώ. Οι άλλοι δεν είναι Κοινοβου-
λευτικοί Εκπρόσωποι� Εν πάση περιπτώσει.

Άκουσα εντυπωσιακά…
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Μίλησε ο Πρόεδρός σας! Από το
πρωί µιλάς!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε Λαφα-
ζάνη και προς ηµάς κοιτάξτε. Αν απευθύνεστε προς το Προ-
εδρείο, είναι βέβαιον πως θα σταµατήσουν και οι παρατηρήσεις
που ακούγονται.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Σε εσάς απευθύνοµαι, κύριε
Πρόεδρε.

Είµαι εντυπωσιασµένος από το γεγονός ότι Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας λέει «δεν ξυλοδάρησαν οι
Βουλευτές, µόνο προπηλακίστηκαν και απωθήθηκαν». Δηλαδή,
τους Βουλευτές όταν τους προπηλακίζουµε και τους απωθούµε,
είναι ένα ευχάριστο γεγονός. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Δεν είπε κάτι τέτοιο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν το καταδικάζουµε και όµως

θα δείτε τις σκηνές και τις εικόνες και θα έπρεπε να ντρέπεστε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε Λαφα-
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ζάνη, σας παρακαλώ.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΧΡΙΣΤΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ο λαός σας βλέπει!
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ένα πράγµα θα ήθελα να πω. Το

τι αντιπροσωπεύουµε εµείς και ιστορικά και ως προοπτική, το
ξέρει πολύ καλά ο ελληνικός λαός. Εµείς δεν σηκώσαµε όπλα
ακόµα και στη δικτατορία, όταν είχαµε απέναντί µας τα τανκς.
Δεν το κάναµε αυτό. 

Αν, όµως, το έκαναν ορισµένοι στη δηµοκρατία και τώρα θέ-
λουν να γυρίσουν τα πράγµατα πάνω-κάτω και να εµφανίσουν
µία απλή διαδήλωση –η οποία γίνεται στο Σύνταγµα, Κυριακή,
όταν έχουµε ονοµαστική ψηφοφορία- ως ένα είδος ανωµαλίας,
τότε αυτό είναι ακροδεξιό παραλήρηµα.

ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ: Η ακροδεξιά θα είναι µαζί σας στο
Σύνταγµα!

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Αν νοµίζετε ότι µε τέτοιου είδους
ακροδεξιά παραληρήµατα θα µπορέσετε να κρατήσετε την κα-
τάσταση, έχετε πολύ λάθος. Είστε βαθιά νυχτωµένοι. Αν έχετε
σκοπό να τροφοδοτήσετε τη στρατηγική της έντασης –γνωστή
στρατηγική- και αν νοµίζετε ότι χτυπώντας από τη µία µεριά θα
βρείτε δικαιολογητικά και άλλοθι για να κάνετε εκστρατείες,
αστυνοµοκρατίες και προς την Αριστερά, νοµίζω ότι παίζετε επι-
κίνδυνα παιχνίδια και θα οδηγήσετε τη χώρα σε ανώµαλες κατα-
στάσεις. Το έχετε κάνει κι άλλες φορές αυτό. Μην το
επαναλάβετε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε.
Κύριε Υπουργέ, έχει ζητήσει τον λόγο ο κ. Τσούκαλης. Θέλετε

να προηγηθείτε του κ. Τσούκαλη ή να µιλήσει ο κ. Τσούκαλης και
να απαντήσετε συνολικά;

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Ας προ-
ηγηθεί ο κ. Τσούκαλης.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε Τσού-
καλη, έχετε τον λόγο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχω την εντύπωση ότι σε ένα ρευστό πολιτικό σκη-
νικό, σε µία κατάσταση όπου τα πάντα ανατρέπονται, έχουµε
χάσει και την αίσθηση των όρων και το εύρος των εννοιών. 

Πρέπει να ξεκαθαρίσουµε ότι αυτό εδώ το Σώµα απευθύνεται
γι’ αυτό το θέµα στην εκτελεστική εξουσία. Δεν είναι σωστή ει-
κόνα να υπάρχει αντιπαράθεση µεταξύ των Κοινοβουλευτικών
Οµάδων, σε σχέση µε αυτό που συνέβη στην ΕΡΤ. Είµαστε όλοι
υποχρεωµένοι να ζητήσουµε διευκρινίσεις. 

Δεύτερον, όταν µιλάνε Βουλευτές, θα πρέπει να ξεκαθαρίζουν
επακριβώς τα όρια των δικαιωµάτων και των υποχρεώσεων
αυτών. Δεν έχει άλλη αντίληψη ο Βουλευτής της Κοινοβουλευτι-
κής Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας και άλλη ο Βουλευτής του
ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ ή της Δηµοκρατικής Αριστεράς. Τα όρια είναι συγ-
κεκριµένα. 

Σε τελευταία ανάλυση, κύριε Πρόεδρε, τα όρια σε δύσκολους
καιρούς τα καθόρισε ο αείµνηστος Γρηγόρης Λαµπράκης, όταν
µόνος του έκανε την πορεία από τον Μαραθώνα όταν απαγορεύ-
τηκε η µεγάλη πορεία ειρήνης. Το έκανε µόνος του προσδιορί-
ζοντας τα όρια. 

Όταν, λοιπόν, ακούω «τι δουλειά έχει ο Βουλευτής να µπαίνει
σε δηµόσιο κτήριο;» επιτρέψτε µου, κύριε Βορίδη, αλλά υπερβή-
κατε τα όρια. Όταν ο κ. Γεωργιάδης πάει να κάνει επίσκεψη σε
ένα νοσοκοµείο, ειδοποιεί και παίρνει άδεια; Όχι. Μπαίνει µέσα
και κάνει τον έλεγχό του. 

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Αυτός είναι κυβερνητικό όργανο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Αντίστοιχη υποχρέωση και δικαίωµα

έχει και ο Βουλευτής. Δεν θα πάρει άδεια. 
Στο κατά πόσον ο Βουλευτής εκµεταλλεύεται την ιδιότητά του,

προκειµένου να προκαλέσει ή να καλύψει άλλου είδους ενέρ-
γειες, αυτό είναι ξεχωριστό θέµα και να το δούµε. Αν, παραδείγ-
µατος χάριν, Βουλευτής –όπως έχει συµβεί εδώ- βοηθάει και
παρεµβαίνει, προκειµένου να απελευθερωθούν κρατούµενοι ή
προκειµένου να καλύψει παράνοµες ενέργειες, αυτό είναι ένα
όριο το οποίο θα πρέπει να το προσδιορίσουµε. Αυτή τη στιγµή
δεν υπάρχει, τουλάχιστον, από τη µεριά µας, πλήρης ενηµέρωση
σε σχέση µε το συµβάν.

Η εκτίµησή µου είναι ότι σε καµµία περίπτωση στο συγκεκρι-

µένο συµβάν η Αστυνοµία δεν είχε δικαίωµα να παρεµποδίσει
Βουλευτές να µπουν στο κτήριο της ΕΡΤ. Ήταν δικαίωµά τους.
Στο κατά πόσο έπρεπε να είναι εκεί για να κάνουν αυτό, αυτό
είναι άλλης τάξης ζήτηµα. Κρίνονται από τους ψηφοφόρους, κρί-
νονται από τον ίδιο το λαό. Δεν θα κριθούν από την Αστυνοµία. 

Αυτή είναι η θέση µας και εµείς ακόµα εµµένουµε σε πλήρη
ενηµέρωση. Θα δούµε τα στοιχεία και θα τοποθετηθούµε.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ο κύριος

Υπουργός έχει τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Κύριε

Πρόεδρε, ζήτησα τον λόγο για έναν χαρακτηρισµό του κ. Λαφα-
ζάνη.

Κύριε Λαφαζάνη, δεν σας επιτρέπω– γιατί µόνο εγώ µίλησα
πάνω σ’ αυτό το ζήτηµα- να χαρακτηρίζετε τη δική µου αναφορά,
αφού εσείς ο ίδιος τη «σκηνοθετήσατε» όπως θέλατε, ως ακρο-
δεξιά συµπεριφορά. Εγώ δεν είπα ότι απαγορεύουµε ή ότι δεν
επιτρέπεται. Είπα ότι δεν είναι κοινοβουλευτικά σύνηθες και ίσως
είναι και επικίνδυνο. 

Την ακροδεξιά, όµως, πιθανόν να την έχετε αύριο µαζί σας
εκεί, κύριε Λαφαζάνη, για να διαδηλώσει κατά της Κυβέρνησης.
Όπως θα ψηφίσει και κατά της Κυβέρνησης στην πρόταση µοµ-
φής που κάνετε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας) 
(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΛΑΡΗ: Δεν θα έλθει.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ο κ. Κυριαζίδης

έχει τον λόγο για πέντε λεπτά.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Πίστευα ότι θα ακολουθούσαµε τις προτροπές του πρώην

Προέδρου της Βουλής κ. Κακλαµάνη να κατευναστούν τα πνεύ-
µατα, έτσι ώστε να υπάρξει µία παραγωγική συζήτηση, µιας και
η πρόταση αυτή είναι υψίστης δηµοκρατικής σηµασίας. 

Βεβαίως µ’ όλον το σεβασµό, κύριε Αρχηγέ της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης, δεν έχετε µόνο εσείς το δικαίωµα να καταθέτετε
µία πρόταση. Βεβαίως είναι και δικαίωµά µας και βεβαίως µάς
εγκαλέσατε -διότι υπάρχει µία κριτική στο σηµείο αυτό- και από
την άλλη πλευρά, στη συνέχεια αναιρέσατε το δικαίωµα σε µας
ως Βουλευτές της Κυβέρνησης να έχουµε µία διαφορετική
άποψη, να προσπαθούµε κάποια κακώς προωθούµενα να τα
διορθώσουµε. Αν είναι δυνατόν!

Θα ήθελα να σηµειώσω ότι παρατηρείται πάντα –και το έχουµε
διαπιστώσει- ότι ένα «νεύµα» εδώ, στο ναό του Κοινοβουλίου,
στο ναό της δηµοκρατίας, προς τα έξω, προς τη βάση, εισπράτ-
τεται ως εντολή, ως διαταγή και αυτό έχει ιδιαίτερη σηµασία.

Θα ήθελα να σηµειώσω ότι άλλη τοποθέτηση είχα να κάνω και
η τοποθέτησή µου θα στόχευε στο να ενισχύσω µε το δικό µου
τρόπο αυτή τη δηµόσια υπηρεσία, αυτόν το δηµόσιο λειτουργό
που τον έχουµε είκοσι τέσσερις ώρες το εικοσιτετράωρο. Δεν πρέ-
πει να βάλλουµε εναντίον του. Πρέπει να τον υπερασπιστούµε. 

Ακούσαµε ύστερα από πολλά χρόνια για την αστυνοµοκρατία.
Λυπάµαι πάρα πολύ. Πράγµατι είχα άλλο σκοπό και άλλο στόχο
σ’ ό,τι αφορά την τοποθέτησή µου. Είχα σκοπό να ενισχύσω αυ-
τούς τους ανθρώπους που µε το φιλότιµό τους στέκονται όρθιοι
ως δηµόσιοι λειτουργοί, παρ’ ό,τι υπέστησαν ό,τι και οι λοιποί
δηµόσιοι υπάλληλοι. Θα περίµενα, ύστερα και από τις συναντή-
σεις που είχατε, να παραδεχθείτε ότι πράγµατι διαπράξατε λάθη
στο παρελθόν και ότι, εν πάση περιπτώσει, µπαίνετε σε µία λει-
τουργία άλλης αντιµετώπισης, όχι θεωρητικής αλλά πρακτικής,
γι’ αυτούς τους δηµόσιους λειτουργούς. Δυστυχώς βλέπουµε τα
αντίθετα και αυτό είναι πολύ λυπηρό.

Πηγαίνοντας στη Δράµα πληροφορήθηκα ότι επιστρέψατε
από τη δεύτερη σύντοµη επίσκεψή σας στη «Μέκκα» του καπιτα-
λισµού και ότι κατατέθηκε από την πλευρά σας µία πρόταση µοµ-
φής. Με ρωτούσαν γι’ αυτό οι συµπατριώτες µου από κάθε
παράταξη και, βεβαίως, υπήρχε και από πλευράς των συριζαίων
ένα ερωτηµατικό. Έτεινα να έχω άλλη άποψη, µη συστοιχιζόµε-
νος µε ενδεχόµενες απόψεις συναδέλφων µου. Πίστευα ότι το
κάνατε µε µία υπευθυνότητα και µε µία σοβαρότητα, ώστε να
στηρίξετε την προσπάθεια της χώρας εν όψει του ελέγχου της
τρόικας. Από την άλλη πλευρά, είδα και συνεντεύξεις Βουλευτών
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σας. «Θα δείτε όµως ότι αύριο οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρα-
τίας, άσχετα από το τι λένε, θα πάνε να ψηφίσουν κανονικά».

Εκ προοιµίου, οι περισσότεροι από εσάς γνωρίζετε το τι θα
συµβεί. Πίστευα ότι σαν σκοπό είχατε να ενισχύσετε αυτήν τη
δύσκολη προσπάθεια της Κυβέρνησης, τελικά όµως διαπιστώ-
νουµε ότι όλο αυτό ήταν µια θεατρική παράσταση και την είδαµε
να εξελίσσεται από προχθές µε την έφοδο στην είσοδο της ΕΡΤ,
όπου γνωρίζουµε πάρα πολύ καλά ότι υπάρχει σχετική νοµοθε-
σία από το 2011. Υπάρχει η δυνατότητα έκδοσης υπουργικής
απόφασης, έτσι ώστε να λύεται οποιαδήποτε επιχείρηση ή -αν
θέλετε- να συντίθεται µε άλλον τρόπο. Υπήρξε, λοιπόν, µια
υπουργική απόφαση και έχουµε και το αποτέλεσµα από το Συµ-
βούλιο της Επικρατείας. 

Από την Πέµπτη το πρωί ακούστηκε από τον κ. Βρούτση ότι
εδώ πρόκειται για µια έκνοµη ενέργεια από την πλευρά της Αστυ-
νοµίας. Τι πήγε να κάνει η Αστυνοµία; Να εφαρµόσει το νόµο.
Δεν µπορώ να αντιληφθώ ως δηµόσιος λειτουργός που υπηρέ-
τησα την έννοµη τάξη επί τριάντα πέντε χρόνια, πώς η Αστυνοµία
προχωρεί σε µία έκνοµη ενέργεια όταν υπάρχει σχετικός νόµος,
σχετική υπουργική απόφαση και παρουσία δικαστικού λειτουρ-
γού.

Ειλικρινά, κύριε Πρόεδρε, για µια ακόµη φορά λυπάµαι. Περί-
µενα µια άλλη κατάληξη των πραγµάτων και θα παρακαλούσα να
κατευνάσετε τα πνεύµατα. Είδαµε τη θεατρική παράσταση. Εί-
δαµε την προσπάθεια του κ. Στρατούλη µπροστά στα κάγκελα
να βοηθάει να καθίσει η κ. Μακρή Ραχήλ, έτσι ώστε το θέατρο
να γίνει –αν θέλετε- πιο ευχάριστο και να υπάρχει µεγαλύτερη
τηλεθέαση του ενάµισι εκατοµµυρίου θεατών. Λυπάµαι πολύ!

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τον λόγο έχει ο

Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ κ. Κωνσταντίνος Μπάρκας για πέντε
λεπτά. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΚΑΣ: Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-
εδρε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να ξεκινήσω καταγγέλλον-
τας τη βία που ασκήθηκε σήµερα στους Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ
έξω από την ΕΡΤ και να υπενθυµίσω στους Βουλευτές της Κυβέρ-
νησης ότι το ίδιο γεγονός συνέβη και προχθές, στους Βουλευτές
του ΣΥΡΙΖΑ, Χρήστο Μαντά, Χρήστο Καραγιαννίδη και Νίκο Βού-
τση, εκατόν πενήντα µέτρα µακριά από την πύλη της ΕΡΤ, όπου
οι οκτώ διµοιρίες των ΜΑΤ άσκησαν βία εναντίον τους και δεν τους
επέτρεψαν να φθάσουν στην πύλη του Ραδιοµεγάρου. 

Αυτά για να αποκαταστήσουµε την αλήθεια και να δούµε αν
πραγµατικά έχει ασκηθεί βία ή όχι. 

Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, κύριε Σταµάτη, σας άκουσα
να µιλάτε για σφαίρες και για όπλα. Θα ήθελα να σας υπενθυ-
µίσω -αν και βλέπω ότι έφυγε ο κ. Σταµάτης- ότι ο τελευταίος
που το έκανε αυτό, ο κ. Παπανδρέου, το πλήρωσε ακριβά, οπότε
να προσέχετε. 

Επίσης, επειδή αναφέρθηκε σε δηµοσκοπήσεις, θα θέλαµε να
µας πει σε ποιες δηµοσκοπήσεις αναφέρεται. Σε ποιες εταιρείες
αναφέρεται ο κ. Σταµάτης και η Κυβέρνηση όταν µιλάει για κουµ-
πάρους; Διότι υπάρχουν ερωτήµατα και πρέπει να απαντηθούν
για τα πόσα έχουν δώσει σε δηµοκοπικές εταιρείες τα Υπουργεία
της Κυβέρνησής σας για έργα της πλάκας τα τελευταία δύο χρό-
νια, διότι υπάρχουν καταγγελίες και γι’ αυτά. 

Μια εταιρεία τόλµησε τον τελευταίο καιρό να βγάλει µπροστά
τον ΣΥΡΙΖΑ µία µονάδα και αυτοµάτως λύθηκε η σύµβαση κατά
παραγγελία του Μαξίµου. Απλά, επειδή ακόµα και οι εταιρείες
που χρηµατοδοτούνται αδρά από την Κυβέρνηση, δεν µπορούν
να κρύψουν τελείως το οφθαλµοφανές. 

Αυτό µπορείτε να το δείτε στις δηµοσκοπήσεις της «GPO» που
δηµοσίευσε δικό σας, δεξιό site, για την Α’ και Β’ Αθηνών. 

Κύριε Πρόεδρε, τις τελευταίες σαράντα οκτώ ώρες ζούµε µια
παράκρουση. Οι µισοί Βουλευτές της Κυβέρνησης λένε ότι η
πρόταση δυσπιστίας που καταθέσαµε είναι δώρο και οι άλλοι
µισοί ότι είναι µαχαιριά. Θα πρέπει τελικά οι Βουλευτές της συγ-
κυβέρνησης να αποφασίσουν τι από τα δύο είναι. 

Ο ΣΥΡΙΖΑ κατέθεσε πρόταση δυσπιστίας εναντίον της Κυβέρ-
νησης για έναν και µόνο λόγο: να υπερασπιστεί τη δηµοκρατία,

µία έννοια την οποία εσείς µεταχειρίζεστε όπως σας συµφέρει.
Μετά το «µαύρο» στις οθόνες των τηλεοράσεων στις 11 Ιούνη,
αποφασίσατε προχθές να ρίξετε «µαύρο» και στη δηµοκρατία. 

Στις 4.00’ η ώρα το πρωί, κύριοι της Κυβέρνησης, δουλειές
κάνει η µαφία και όχι οι κυβερνήσεις. Η ΕΡΤ είναι η σταγόνα που
ξεχείλισε το ποτήρι. Είτε σας αρέσει είτε όχι εµείς, θα υπερασπι-
ζόµαστε µε όλες µας τις δυνάµεις τη δηµοκρατία σαν όπλο των
φτωχών που αγωνίζονται. Τον τελευταίο καιρό βρισκόµαστε
µπροστά σε µια φαρσοκωµωδία που δεν έχει τέλος. Βουλευτές
της Κυβέρνησης εµφανίζονται ως διαφωνούντες για µια πολιτική
που ήδη έχουν ψηφίσει. Και αυτό το κάνουν για έναν και µόνο
λόγο, για να µπορούν να κυκλοφορούν στις περιφέρειές τους,
πράγµα που είναι αδύνατον να κάνουν σήµερα. Διαφωνούν
επειδή η τρόικα θέλει να φορολογήσει τις στάνες και τα χωράφια
των αγροτών. 

Την ώρα που οι αγρότες πληρώνουν το πετρέλαιο ακριβότερα
από το νερό, εσείς δίνετε στους εφοπλιστές φίλους σας φθηνό
πετρέλαιο για να βολτάρουν µε τα σκάφη τους. Αυτοί είναι οι
φίλοι σας και αυτούς υπερασπίζεστε. Είναι αυτός ο πυρήνας της
πολιτικής που ασκείτε. Είναι το λίπος που λέει η τρόικα πως
υπάρχει ακόµα στην ελληνική κοινωνία. 

Λέτε πως η Κυβέρνησή σας έχει πετύχει πράγµατα. Ας δούµε
όµως τι έχετε πετύχει. 

Δύο εκατοµµύρια ανέργους, ανεργία για τους νέους πάνω από
60%, µια κοινωνία βαθιά µέσα στην ανθρωπιστική κρίση. Δυο
στους τρεις είναι κάτω από το όριο της φτώχειας. Τρία εκατοµ-
µύρια είναι οι ανασφάλιστοι, χωρίς τη δυνατότητα για υγειονο-
µική περίθαλψη. Ένας στους δύο υπό καθεστώς µαύρης
εργασίας.

Τολµάτε και ονοµάζετε παροχολογία την αξιοπρεπή διαβίωση,
αλλά σας πιάνει αφωνία στην αύξηση των κερδών κατά 44% στις
επιχειρήσεις, όπως ήδη σας ανακοίνωσαν. Θεωρείτε αδύνατον
να φτάσει ο βασικός µισθός στα 751 ευρώ αλλά θεωρείτε φυσιο-
λογικό τα 2,4 ευρώ την ώρα στα Jumbo. 

Βεβαίως πετύχατε και άλλα. Στα χρόνια της κρίσης οκτώ χι-
λιάδες Έλληνες έγιναν εκατοµµυριούχοι. Μάλιστα, οι πιο πλού-
σιοι Έλληνες κατόρθωσαν να αυξήσουν τη συνολική τους
περιουσία κατά 20%. Μέσα στον τελευταίο χρόνο οι υπερπλού-
σιοι, η κορυφή της ταξικής πυραµίδας, της χρεοκοπηµένης και
βασανισµένης Ελλάδας αύξησαν και τον πληθυσµό τους, αυγά-
τισαν, από τετρακόσιοι πενήντα πέντε έγιναν πεντακόσιοι πέντε
και τα δισεκατοµµύριά τους από 50 έγιναν 60. 

Σας πιάνει ζαλάδα αλλά είναι αλήθεια. Τη χρονιά των απολυ-
µένων σχολικών φυλάκων, των απολύσεων στο δηµόσιο, των
απολυµένων καθηγητών, των κλειστών σχολείων, των κλειστών
εργοστασίων συσσωρεύτηκαν 10 δισεκατοµµύρια ευρώ πλούτη
στην κλειστή οµάδα των υπερπλουσίων. Παροχολογείτε υπέρ
των εφοπλιστών, των καναλαρχών, των τραπεζιτών, των επιχει-
ρηµατιών, τους οποίους ο κ. Σαµαράς περιφέρει σαν θίασο σε
όλη τη χώρα. 

Λέτε πως δεν υποκύπτετε σε πολιτικό κόστος. Και όµως το φο-
βάστε. Απλά το µετράτε µε βάση τα µηδενικά στους τραπεζικούς
λογαριασµούς. Χαρίζετε δάνεια µε τροπολογίες νύχτα. Χαρίζετε
συχνότητες σε αυτούς που δεν έχουν δώσει ούτε 1 ευρώ. Και
αυτοί σας ανταποδίδουν µε πλήρη στήριξή τους, µε το κουκού-
λωµα κάθε κινητοποίησης, µε τους τηλε-εισαγγελείς να πυροβο-
λούν την κοινωνία που αντιστέκεται. 

Τις τελευταίες δύο ηµέρες παρακολουθούµε έναν επικοινω-
νιακό ορυµαγδό από τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης λες και η
µοµφή δεν είναι κατά της Κυβέρνησης αλλά κατά του ΣΥΡΙΖΑ. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε, τελειώνω.
Γιατί τους έπιασε αυτός ο πόνος; Θεωρούν οι ίδιοι ότι χάσαµε

το όπλο που µπορούσαµε να χρησιµοποιήσουµε για έξι µήνες;
Θεωρούν ότι θα συσπειρώσουµε την Κυβέρνηση; Διότι, κύριοι
της Κυβέρνησης, είναι οι µόνοι που έµειναν να στηρίζουν την Κυ-
βέρνησή σας και τα συµφέροντα της διαπλοκής. Τους χαρίσατε
τις συχνότητες και αυτοί ανταποδίδουν µε τη στήριξή τους. 

Σας παρακολουθώ από την αρχή της συζήτησης να ερµη-
νεύετε την πρόταση δυσπιστίας ως τον τρόπο να υπερβούµε τα
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εσωτερικά µας. Δεν µπορείτε να καταλάβετε τι σηµαίνει αρι-
στερό δηµοκρατικό κόµµα µε ελεύθερη διαπάλη στο εσωτερικό,
αλλά ενιαία έκθεση στην κοινωνία. Οι δικές σας διαφωνίες, είναι
διαφωνίες επιχειρηµατιών. Η κόλλα που σας κρατάει ενωµένους
είναι η εξουσία. Η διασπάθιση του κρατικού χρήµατος, η
«SIEMENS», ο ΟΠΑΠ και τα υποβρύχια …

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Παρακαλώ, τε-
λειώνετε. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΚΑΣ: Τελειώνω. 
Ποιοι είναι αυτοί που µας κατηγορούν για διαπάλη συνιστω-

σών; Η Δηµοκρατική Συµµαχία της Μπακογιάννη; Η Πολιτική
Άνοιξη του Σαµαρά; Το Πατριωτικό Μέτωπο του κ. Βορίδη; Το
Κίνηµα Ελεύθερων Πολιτών του Αβραµόπουλου; Το ΛΑΟΣ του
Γεωργιάδη; Οι βασιλόφρονες του νονού της κ. Ασηµακοπούλου;
Το ΠΑΣΟΚ του κ. Βενιζέλου ή η σοβαρή Χρυσή Αυγή του Μπαλ-
τάκου; Αλήθεια, κύριοι Βουλευτές, πώς µπορείτε να είστε τα πρό-
βατα στο κοπάδι µε βοσκό τον κ. Μπαλτάκο; Το ΠΑΣΟΚ έχει
καταντήσει κρατική υπηρεσία. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει παρατεταµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελείωσα, κύριε Πρόεδρε. 
Ξεχάσατε το βασικό κανόνα της πολιτικής. Μπορείς να λες ψέ-

µατα για πολύ καιρό σε λίγους, για λίγο καιρό σε πολλούς, για
πάντα όµως ψέµατα σε όλους δεν µπορείς να λες. 

Μπορεί να µη βλέπετε, κύριοι της Κυβέρνησης, το ηφαίστειο… 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε συνά-

δελφε, ήδη µιλάτε σχεδόν επτά λεπτά. Σας παρακαλώ.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΚΑΣ: …αλλά σίγουρα θα εκραγείτε

από τη λάβα.
Σας ευχαριστώ πολύ. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
Κύριε Πρόεδρε, οι άλλοι Βουλευτές έχουν µιλήσει δέκα λεπτά.

Στους Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ βρήκατε να ασκήσετε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Όταν εγώ είµαι

στην Έδρα δεν συµβαίνουν αυτά. 
Θα παρακαλέσω, κύριοι συνάδελφοι, να τηρούµε το χρόνο,

γιατί είναι δεκάδες οι συνάδελφοι που δεν έχουν µιλήσει. Όποιος
υπερβαίνει το χρόνο των πέντε λεπτών που έχει δοθεί, στην
πραγµατικότητα τον κλέβει από τους συναδέλφους που δεν θα
µιλήσουν. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΚΑΣ: Δεν είναι έτσι, κύριε Πρόεδρε. 
ΣΟΦΙΑ ΣΑΚΟΡΑΦΑ: Κύριε Πρόεδρε, επιτρέψτε στους Υπουρ-

γούς και στους Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους να µιλήσουν
λίγο παραπάνω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Εγώ τουλάχι-
στον διακρίσεις δεν κάνω.

Τον λόγο έχει η κ. Μπατσαρά, Βουλευτής της Νέας Δηµοκρα-
τίας.

ΓΕΩΡΓΙΑ ΜΠΑΤΣΑΡΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουµε µία οι-

κονοµική ένωση κι ένα κοινό νόµισµα και οι άµεσες εναλλακτικές
είναι χειρότερες. Μία έξοδος δεν θα ωφελήσει κανέναν, το αντί-
θετο, µάλιστα. Θα πυροδοτήσει σοβαρά νέα προβλήµατα, όπως
διαχείριση ενός ασταθούς νέου νοµίσµατος, φαινόµενα «Bank
Run», πληθωρισµό, φυγή κεφαλαίων και ανθρώπων. Μία έξοδος
της Ελλάδας -ή οποιασδήποτε άλλης χώρας σε κρίση- θα ήταν
µία καταστροφή για την Ευρώπη. 

Αυτά που µόλις ακούσατε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν
αποτελούν απόσπασµα κάποιας οµιλίας του Πρωθυπουργού
µας, του κ. Αντώνη Σαµαρά. Είναι οι νεότερες θέσεις και απόψεις
του Αρχηγού της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, του κ. Τσίπρα, για
την Ευρωπαϊκή Ένωση και το ευρώ, τις οποίες προσφάτως εξέ-
φρασε στην Αµερική και συγκεκριµένα στο Τέξας. Τονίζω τη
χώρα και τη Ήπειρο, γιατί και αυτό έχει τη σηµειολογία του κι
επιδέχεται πολλές και ποικίλες ερµηνείες.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γνωρίζουµε όλοι πολύ καλά και
το γνωρίζει και ο ελληνικός λαός, ότι βασικός στόχος αυτής της
Κυβέρνησης και του Πρωθυπουργού ήταν και παραµένει η έξο-
δος της χώρας από τα µνηµόνια και την κρίση, όντας όµως η Ελ-
λάδα µέλος της Ευρωπαϊκής Ένωσης και παραµένοντας στο
ευρώ και στην Ευρωζώνη. 

Όταν όµως ο Πρωθυπουργός και όλοι εµείς που τον στηρί-
ζουµε διακηρύσσαµε αυτήν την άποψη σε όλους τους τόνους,
για τον ΣΥΡΙΖΑ το ευρώ δεν ήταν φετίχ και φυσικά -αυτό το συµ-
πληρώνω εγώ- η έξοδος της χώρας από την Ευρωπαϊκή Ένωση
δεν ήταν ταµπού.

Σήµερα, δεκαεπτά µήνες µετά, ο κ. Τσίπρας κατάλαβε, επιτέ-
λους, ότι η έξοδος της χώρας από το ευρώ θα ήταν καταστροφή.
Μετά από αυτήν την παραδοχή, βέβαια, θα περίµενε κάποιος να
επιδείξει στοιχειώδη πολιτική σοβαρότητα, να κατανοήσει τη σο-
βαρότητα της κατάστασης στην οποία βρίσκεται η χώρα, η οικο-
νοµία και η κοινωνία, να σεβαστεί τους κόπους και τις θυσίες του
ελληνικού λαού, να καταθέσει τη δική του εναλλακτική πολιτική,
ρεαλιστική πρόταση, προκειµένου να διευκολύνει τη σκληρή δια-
πραγµάτευση την οποία διεξάγει σήµερα η Κυβέρνηση και να
συµβάλει στην επιτυχή έκβασή της. 

Η Κυβέρνηση, βέβαια, διαθέτει τα δικά της διαπραγµατευτικά
όπλα. Το βιώσιµο πρωτογενές πλεόνασµα και η υλοποίηση των
δεσµεύσεών µας απέναντι στους δανειστές αποτελεί πραγµατι-
κότητα. Αντί αυτού, όµως, ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολί-
τευσης και ο ΣΥΡΙΖΑ προτίµησαν να καταθέσουν πρόταση
δυσπιστίας κατά της Κυβέρνησης µε αφορµή την εκκένωση του
Ραδιοµεγάρου της ΕΡΤ. Απόψε πήγαν ξανά εκεί να την καταλά-
βουν. Επιχείρησαν να δυναµιτίσουν την πολιτική οµαλότητα και
να οδηγήσουν τη χώρα σε πολιτική αστάθεια διά της κοινοβου-
λευτικής οδού αυτήν τη φορά προσδοκώντας κοµµατικά οφέλη.
Τους «ενόχλησε» η αποκατάσταση της τάξης και της νοµιµότη-
τας στο Ραδιοµέγαρο της «αµαρτωλής», όπως αποκαλούσαν πα-
λαιότερα την ΕΡΤ. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε ποια ευνοµούµενη πολιτεία
µπορούν κάποιες οµάδες να καταλαµβάνουν δηµόσια κτήρια, να
εµποδίζουν τη λειτουργία τους και αυτό να θεωρείται δηµοκρα-
τικό, θεµιτό και νόµιµο; Πουθενά. Άπαντες, πλην ΣΥΡΙΖΑ, κατα-
νοούν ότι αυτές οι λαϊκίστικες παλαιοκοµµατικές τακτικές δεν
οδηγούν πουθενά και ανήκουν στο παρελθόν.

Ο λαός, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αντιµετωπίζει πολλά και
ποικίλα προβλήµατα, βιώνει µία σκληρή καθηµερινότητα. Επιθυ-
µεί, λοιπόν, σταθερότητα και ασφάλεια και από τους πολιτικούς
του επιθυµεί υπευθυνότητα και συνέπεια. Δυστυχώς ο ΣΥΡΙΖΑ
επιµένει να επιδεικνύει προχειρότητα και ανευθυνότητα.

Η πρόταση δυσπιστίας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι µία
κορυφαία κοινοβουλευτική διαδικασία και δεν έχετε εσείς, κύριοι
συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, δικαίωµα να την ευτελίζετε µετατρέπον-
τάς την σε άσκηση επαναστατικής γυµναστικής.

Γνωρίζετε ότι η διακύβευση της πρότασής σας δεν θα το κερ-
δίσετε. Κι αν ακόµα, όµως, συγκεντρώνατε εκατόν πενήντα ένα
«ΝΑΙ», δεν θα µπορούσατε να διαχειριστείτε την επόµενη µέρα.
Αλλά ουδέν κακόν αµιγές καλού. Αφ’ ενός, µας δώσατε µία πολύ
καλή ευκαιρία ώστε να γίνει µια συζήτηση εφ’ όλης της ύλης σε
τούτη εδώ την Αίθουσα για να καταλάβει ο ελληνικός λαός ποιοι
ασκούν υπεύθυνη πολιτική, ποιος διαθέτει όραµα και στρατηγική
γι’ αυτόν τον τόπο και από την άλλη, ποιος έχει αναγάγει το λαϊ-
κισµό και τη δηµαγωγία σε υψηλή πολιτική πρακτική, αποσκο-
πώντας µόνο και µόνο σε µικροκοµµατικά οφέλη. Αφ’ ετέρου, θα
έχει όλον το χρόνο και την ηρεµία η Κυβέρνηση να αναλάβει και
να φέρει εις πέρας την εξάµηνη Προεδρία µας στην Ευρωπαϊκή
Ένωση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Συντοµεύετε,
κυρία συνάδελφε, γιατί είχα ξεχάσει να βάλω και το χρόνο για
µισό λεπτό.

ΓΕΩΡΓΙΑ ΜΠΑΤΣΑΡΑ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. Δείξτε ένα-
δύο λεπτά ανοχή.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Δύο λεπτά;
ΓΕΩΡΓΙΑ ΜΠΑΤΣΑΡΑ: Βαρεθήκατε µας είπατε, κυρίες και κύ-

ριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, να ακούτε το success story του κ.
Σαµαρά. Γι’ αυτό, φαίνεται, αποφασίσατε να δηµιουργήσετε το
δικό σας success story µέσα από την πρόταση δυσπιστίας. Απο-
φάσισε ο κ. Τσίπρας να συσπειρώσει τις συνιστώσες του µετά
τους τριγµούς που προκάλεσαν οι πέραν του Ατλαντικού δηλώ-
σεις του και να γίνει επιτέλους η ισχυρή συνισταµένη των συνι-
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στωσών του.
Αγνοεί, όµως, φαίνεται, ο κ. Τσίπρας, αν και µηχανικός, ότι η

συνισταµένη είναι δύναµη συνιστωσών µε συγκεκριµένο σηµείο
εφαρµογής, µέτρο, διεύθυνση και φορά, έτσι απλά στη φυσική.
Οι δικές του συνιστώσες έχασαν τον προσανατολισµό τους,
έχουν υπερβεί το µέτρο. Όσο, δε, για το σηµείο εφαρµογής, το
ψάχνουν ακόµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κυρία συνά-
δελφε, σας παρακαλώ πάρα πολύ! Προηγουµένως είδατε ότι τον
συνάδελφο τον διέκοψα. Έκανα µία έκκληση!

ΓΕΩΡΓΙΑ ΜΠΑΤΣΑΡΑ: Εποµένως, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι του ΣΥΡΙΖΑ, δεν µπορείτε να βρείτε τη συνισταµένη σας,
γιατί σε κάθε περίπτωση πρέπει να εφαρµόσετε, όπως µαθαίναµε
στις πρώτες τάξεις του γυµνασίου, τον κανόνα του παραλληλο-
γράµµου. Και αυτό είναι αδύνατο!

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριοι συνάδελ-

φοι, προκειµένου να µιλήσουν όσο γίνεται περισσότεροι Βουλευ-
τές και µετά από συνεννόηση µε τα κόµµατα, η αποψινή
συνεδρίαση θα παραταθεί µέχρι τις 0.00’ από τις 23.00’ που ήταν
η πρόβλεψη. Αύριο το πρωί δεν θα ξεκινήσουµε στις 12.00’, αλλά
στις 11.00’.

Αν και νοµίζω ότι συµφωνήσαµε σε αυτό, η Βουλή εγκρίνει την
πρόταση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Η Βουλή ενέ-

κρινε την πρόταση του Προεδρείου.
Παρακαλώ τον κ. Κωνσταντίνο Ζαχαριά, Βουλευτή του ΣΥΡΙΖΑ,

να λάβει τον λόγο.
Σας παρακαλώ όλους πάρα πολύ να τηρείτε το χρόνο, γιατί

δεν θέλω να µε φέρνετε σε δύσκολη θέση να αντιδικώ µε τους
συναδέλφους που µιλάνε, είτε είναι από τη Νέα Δηµοκρατία είτε
είναι από την Αντιπολίτευση. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύ-
ριοι Βουλευτές, η πρόταση δυσπιστίας του ΣΥΡΙΖΑ έρχεται πε-
ρίπου µετά από ενάµιση χρόνο συγκυβέρνησης Νέας
Δηµοκρατίας και ΠΑΣΟΚ και εφαρµογής µιας πολιτικής που ευ-
θύνεται για την «καταστροφική σωτηρία» της ελληνικής κοινω-
νίας.

Η Κοινοβουλευτική µας Οµάδα επιχειρεί να διαµαρτυρηθεί µε
θεσµικό τρόπο, στο µέτρο που της αναλογεί, για το σύνολο των
κυβερνητικών χειρισµών και ιδίως για τη νυχτερινή αστυνοµική
επέλαση στην ΕΡΤ, που εµείς -και επιβεβαιωνόµαστε σήµερα-
αντιλαµβανόµαστε σαν µαχαιριά στην παλλόµενη καρδιά της αν-
τίστασης στο αυταρχικό κράτος.

Έρχεται να ανιχνεύσει τα όρια των κοινοβουλευτικών θεσµών,
τη συνείδηση των Βουλευτών, την εγρήγορση της Αριστεράς και
θέλει προπαντός να στείλει ένα µήνυµα στην κοινωνία: Μόνο οι
εργαζόµενοι µε τους αγώνες τους, τα κινήµατα, η λαϊκή αντί-
σταση µπορούν να υπερασπιστούν τη λαϊκή κυριαρχία και να δώ-
σουν υπόσταση στη δηµοκρατία.

Σήµερα, κύριοι της Κυβέρνησης, σας µέµφεται «ο εχθρός
λαός» και όχι οι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ. Με εγκληµατική απάθεια
αντιµετωπίζετε τα αποτελέσµατα των νεοφιλελεύθερων πολιτι-
κών σας, επικαλούµενοι αόριστα την κρίση, την οποία, όµως, δη-
µιούργησαν συγκεκριµένες πολιτικές επιλογές και αποφάσεις.
Αυτές οι αποφάσεις είναι που δηµιουργούν ολοένα και περισσό-
τερο κρίσιµες συνθήκες φτώχειας, ανεργίας και ανισότητας. Δεν
είναι ουδέτερες, καλές ή κακές αποφάσεις. Έχουν σαφή ταξική
τοποθέτηση και µια σηµαντική επιπλέον επίπτωση, γιατί η βίαιη
µαζική φτωχοποίηση παρέσυρε και εξαφάνισε τη µεσαία τάξη.
Κάνει τους πλούσιους πλουσιότερους και τους φτωχούς φτωχό-
τερους. 

Αποδοκιµάζουµε, όµως, τις επιλογές σας και σε επίπεδο νοη-
µάτων και προτεραιοτήτων. Πόσοι εργαζόµενοι πρέπει να απο-
λυθούν, πόσα παιδιά να µείνουν νηστικά και ανεµβολίαστα, πόσοι
ασθενείς να χάσουν τη ζωή τους για να θριαµβολογήσετε ότι «η
ανάπτυξη δεν είναι µακριά», ότι δηµιουργήσατε στο χώρο του
φαντασιακού «πρωτογενές πλεόνασµα»;

Δηµιουργήσατε, όµως, τρίπτυχο κοινωνικού αποκλεισµού µε

καθεστώτα ανεργίας, φτώχειας και από-ασφάλισης, που οδη-
γούν τη µεγάλη πλειοψηφία του πληθυσµού σε καταστάσεις αν-
θρωπιστικής κρίσης. 

Πρώτον, να µάθετε για τη φτώχεια, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι της Νέας Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ. Να µάθετε ότι η Κυ-
βέρνηση, που στηρίζετε, κατάφερε να ρίξει το 31% του
πληθυσµού κάτω από τα όρια της φτώχειας, καθώς και το 23,5%
των κύριων συντάξεων, δηλαδή ένα εκατοµµύριο πενήντα χιλιά-
δες ανθρώπους λαµβάνουν σύνταξη από 313 ευρώ µέχρι 371
ευρώ το µήνα. Την ίδια στιγµή, οι πεντακόσιοι πενήντα Έλληνες
µε περιουσία πάνω από 30 εκατοµµύρια δολάρια αύξησαν την
περιουσία τους για φέτος κατά 20%. 

Η UNISEF µε στοιχεία από το 2011 ήδη αναγνωρίζει ότι στη
χώρα µας εκτινάχθηκαν τα ποσοστά των παιδιών που ζουν µε σο-
βαρή υλική αποστέρηση, που δεν µπορούν να διατραφούν και να
θερµανθούν, που οι γονείς τους αδυνατούν να καλύψουν τα
έξοδα των ιατρικών εξετάσεων και των εµβολιασµών. 

Δεύτερον, θυµηθείτε ότι η Κυβέρνηση µε τις πολιτικές της
οδήγησε την ανεργία στο 31%, τη µακρόχρονη ανεργία στο 60%,
την ανεργία των νέων ακόµα υψηλότερα και άφησε το 13% των
νοικοκυριών χωρίς να έχουν ούτε έναν εργαζόµενο. 

Θυµηθείτε ότι το 1/3 του πληθυσµού µας -τρία εκατοµµύρια
και πλέον άτοµα- είναι αποκλεισµένο από την υγειονοµική περί-
θαλψη, σύµφωνα µε επίσηµη παραδοχή. Και ο Υπουργός Υγείας
λέει ότι κανένας δεν ξέρει να µας πει πόσοι είναι οι ανασφάλιστοι.
Σίγουρα είναι πάρα πολλοί, λέει ο Υπουργός, γεγονός που απο-
δεικνύει περίτρανα ότι η κατάσταση µε την ανεργία στη χώρα
µας έχει ξεφύγει πλήρως.

Αυτή είναι η σύγχρονη αντεστραµµένη εκδοχή της κοινωνίας
των 2/3, της φτώχειας, της απόγνωσης και της εξαθλίωσης. 

Τα στοιχεία είναι συντριπτικά. Στην Ελλάδα σήµερα υπάρχει
υγειονοµική φτώχεια που πρέπει άµεσα να αντιµετωπιστεί. Εσείς
ως παραγωγοί της κρίσης, προσπαθείτε καταστροφικά να δια-
χειριστείτε τα ζητήµατα υγείας και ασφάλισης στο πλαίσιο των
δηµοσιονοµικών περικοπών. 

Κορυφαίο παράδειγµα είναι η διάλυση του δηµόσιου συστή-
µατος υγείας. Κλείνουν κλινικές, πτέρυγες, νοσοκοµεία ολό-
κληρα, χωρίς να έχουµε καν µία ολοκληρωµένη αποτύπωση του
χάρτη υγείας. Οι εργαζόµενοι στα νοσοκοµεία έχουν φτάσει στα
όριά τους, µε καθηµερινή σωµατική και ψυχική καταπόνηση προ-
κειµένου να αντιµετωπίσουν επικίνδυνες ελλείψεις βασικών υλι-
κών, ανήµπορους, ξεχασµένους ασθενείς, τεράστιες αναµονές
στα τακτικά και επείγοντα εξωτερικά ιατρεία. 

Δραµατική ακούγεται η έκκληση γιατρών από µονάδες εντατι-
κής θεραπείας: «Ανοίξτε κρεβάτια ΜΕΘ πριν χαθούν κι άλλες
ζωές». Εκατόν πενήντα κρεβάτια στις ΜΕΘ παραµένουν κλειστά
από έλλειψη προσωπικού κυρίως νοσηλευτικού. Σαράντα βαριά
ασθενείς µπαίνουν καθηµερινά σε λίστα αναµονής χωρίς αποτέ-
λεσµα. Πεντέµισι χιλιάδες ασθενείς κινδυνεύουν κάθε χρόνο. 

Πόσοι, αλήθεια, απ’ αυτούς χάνουν τη ζωή τους για να µπορέ-
σει ο µνηµονιακότερος των µνηµονιακών Υπουργός, ο κ. Γεωρ-
γιάδης, να αφηγείται οικονοµικά θαύµατα; 

Η επιχειρούµενη συρρίκνωση των παροχών στην πρωτοβάθµια
φροντίδα υγείας, µε τη διάλυση των ιατρείων του ΕΟΠΥΥ, του
πρώην ΙΚΑ δηλαδή, η απόλυση χιλίων διακοσίων γιατρών, µετα-
φέρει δυσβάσταχτο οικονοµικό βάρος στις πλάτες των ασθενών. 

Ακούµε ωραία λόγια για «εισιτήριο ελεύθερης πρόσβασης».
Πόσο ελεύθερη, όµως, µπορεί να είναι αυτή η πρόσβαση, όταν
αφορά διακόσιες τριάντα χιλιάδες ασφαλισµένους και αποκλείει
δύο εκατοµµύρια οκτακόσιες χιλιάδες την ίδια στιγµή και αφήνει
το σύνολο χωρίς φάρµακα και χωρίς πρόσβαση στα νοσοκοµεία;

Μόνο για τους ανασφάλιστους, τους χρόνια πάσχοντες, τους
καρκινοπαθείς, τα παιδιά µε βαριά νοσήµατα, που είναι αποκλει-
σµένοι από το δηµόσιο σύστηµα υγείας, πρέπει κανένας -και
αρκεί- να εκφράσει τη δυσπιστία του και να σας καταψηφίσει. 

Ο ΣΥΡΙΖΑ µε καθολικό, δηµόσιο και δωρεάν σύστηµα υγείας
θα αποκαταστήσει την αξιοπρέπεια του ελληνικού λαού, το δι-
καίωµά του στην υγεία. 

Εσείς, απεργάζεστε το φόβο, την απόγνωση, το αδιέξοδο.
Είστε δειλοί, µοιραίοι και άβουλοι αντάµα, γι’ αυτό και εµείς σας
καταψηφίζουµε!
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(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τον λόγο έχει ο

Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής κ.
Ιωάννης Μανιάτης για έντεκα λεπτά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η απο-
ψινή συζήτηση, αλλά και η τριήµερη συζήτηση που διεξήχθη και
θα διεξαχθεί και αύριο στο εθνικό Κοινοβούλιο, πρέπει να είναι
µία συζήτηση ήρεµη, µία συζήτηση ψύχραιµη, µία συζήτηση σε-
βασµού των θεσµών και της δηµοκρατίας.

Ο πρώην Πρόεδρος της Βουλής κ. Κακλαµάνης θύµισε σε
όλους µας πριν από λίγο ότι ο Νοέµβρης είναι πάντα για την ελ-
ληνική ιστορία ένας κρίσιµος µήνας. 

Θεωρώ, λοιπόν, ότι µε σοβαρότητα και υπευθυνότητα πρέπει
να χειριστούµε όλοι τις κρίσιµες καταστάσεις που περνάει η κοι-
νωνία, ο λαός, η χώρα ολόκληρη. 

Πριν λίγο, όµως, πληροφορήθηκα ότι κατά τη διάρκεια των
επεισοδίων έξω από την ΕΡΤ υπήρξε Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ ο
οποίος είπε ότι έχουµε κυβέρνηση-χούντα µε κοινοβουλευτικό
µανδύα. Εγώ θυµάµαι, όµως, ότι πριν λίγες ηµέρες ο Πρόεδρος
του ΣΥΡΙΖΑ κ. Τσίπρας είπε ότι «ουδέποτε µιλήσαµε για χούντα». 

Ας τα ξεκαθαρίσουµε αυτά. Διότι όταν χρησιµοποιούµε βαριές
εκφράσεις για ζητήµατα που πλήττουν την καρδιά της δηµοκρα-
τίας, πρέπει να είµαστε έτοιµοι να αναλάβουµε και τις συνέπειες
των λόγων και των πράξεών µας. Και είµαι βέβαιος ότι δεν συµ-
φέρει κανέναν -σαφώς δεν συµφέρει το λαό και τη δηµοκρατία-
να έχουµε εµφυλιοπολεµικό κλίµα, να έχουµε ένα κλίµα διχό-
νοιας ανάµεσα στον ελληνικό λαό. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρόταση µοµφής που συζη-
τούµε απόψε είναι ένα δείγµα του τι δεν πρέπει να κάνει µια προ-
οδευτική παράταξη. Ουσιαστικά, είναι πρόταση µοµφής για τις
θυσίες του ελληνικού λαού. Κατά την άποψή µας, είναι ένα
δείγµα ανευθυνότητας και τακτικισµού. Και η κοινωνία δεν χρει-
άζεται κακέκτυπους πολιτικούς µιµητισµούς του παρελθόντος.
Αντίθετα, η κοινωνία χρειάζεται να κοιτάξει µπροστά, να οραµα-
τιστεί, χρειάζεται ανθρώπους που νοιάζονται και έχουν όρεξη να
δουλέψουν. 

Κανένας δεν κατάλαβε γιατί πρόταση µοµφής και γιατί τώρα.
Διότι προφανώς η ΕΡΤ είναι ένα πρόσχηµα. Αντιλαµβάνοµαι ότι
και για τον ΣΥΡΙΖΑ το ενάµισι εκατοµµύριο ανέργων ή τα υπό-
λοιπα προβλήµατα που υπάρχουν στην ελληνική κοινωνία είναι
πολύ πιο σοβαρά αίτια για να κάνει πρόταση µοµφής. Άρα στό-
χος ήταν να σηκωθούν οι τόνοι και να έρθει η καταστροφολογία
µέσα στο εθνικό Κοινοβούλιο. 

Έπρεπε, λοιπόν, κάποιος να εκφράσει αυτό που θέλει ο ελλη-
νικός λαός. Και ο ελληνικός λαός δεν θέλει την αδράνεια και το
συντηρητισµό, δεν θέλει τα προνόµια του πελατειακού κράτους.
Απορώ: η συγκεκριµένη τακτική έχει κάποια σχέση µε µια πραγ-
µατικά προοδευτική παράταξη; 

Πρέπει όλοι να θυµηθούµε ότι ζούµε σε µια εποχή, όπου στην
πραγµατικότητα η παγκόσµια οικονοµική κρίση αποκάλυψε ότι ο
καπιταλισµός πια δεν µπορεί να παράσχει αυτά που µέχρι πρό-
σφατα παρείχε. Δηλαδή, ευηµερία, θέσεις εργασίας και κοινω-
νικό πλεόνασµα, το οποίο να µπορεί να µοιραστεί στους
κοινωνικά αδύναµους. Άρα χρειάζεται να έχουµε βαθιά γνώση
της ανάγκης για πρωτοβουλίες, ώστε να συνεχίσει να παραµένει
η κοινωνική συνοχή. 

Ταυτόχρονα, η κρίση αποτελεί και µια ευκαιρία για αυτοκριτική
στο µοντέλο ανάπτυξης που ακολουθήσαµε τα προηγούµενα
χρόνια, ένα µοντέλο που στηρίχτηκε σε δανεικά και όχι στις δικές
µας δυνάµεις. Έχουµε ανάγκη για ένα µοντέλο που να ενσωµα-
τώνει όλες τις δηµιουργικές, προοδευτικές δυνάµεις και τα ποι-
οτικά χαρακτηριστικά του τόπου µας. 

Η σύγχρονη Ελλάδα χρειάζεται και σύγχρονα µυαλά. Έχουµε
ανάγκη από ένα µοντέλο ανάπτυξης και ένα νέο κοινωνικό συµ-
βόλαιο ανάµεσα στις δυνάµεις της παραγωγής αυτού του τόπου,
σε αυτούς που πραγµατικά παράγουν πλούτο. 

Βρισκόµαστε σε µια εποχή εθνικής ανασυγκρότησης, όπου θα
πρέπει να αποφασίσουµε τι ανάπτυξη θέλουµε, να αποκτήσουµε
µια νέα εθνική αυτογνωσία, µια νέα πατριωτική υπερηφάνεια. 

Η Κυβέρνηση από την πλευρά της έχει ένα πολύ καθαρό δια-

πραγµατευτικό πλαίσιο. Μια κοινωνία που έχει ανεργία 27%, µια
κοινωνία που ζει σε διαρκή ύφεση εδώ και πέντε χρόνια, µια κοι-
νωνία που βλέπει τόσα πολλά λουκέτα σε επιχειρήσεις, είναι µια
κοινωνία που λέει ένα µεγάλο «ΟΧΙ». Λέει ένα µεγάλο «ΟΧΙ» σε
τυφλούς και ιδεοληπτικούς δανειστές και εταίρους. 

Δεν είναι δυνατόν να ληφθούν νέα µέτρα. Δεν τα αντέχει η οι-
κονοµία, δεν τα αντέχει η κοινωνία, δεν τα αντέχει κανένας πολί-
της. 

Εµείς αντίθετα λέµε «ΝΑΙ» στις αναγκαίες διαρθρωτικές αλλα-
γές, για να ξαναµπεί η οικονοµία σε τροχιά ανάπτυξης. Πρέπει
να µπορούµε να παραγάγουµε νέο πλούτο, για να έχουµε µέρι-
σµα να αναδιανείµουµε µέσω των κοινωνικών δαπανών. Κανένας
ξένος δεν πρόκειται να χρηµατοδοτήσει την παιδεία µας, την
υγεία µας, τις κοινωνικές µας δοµές. Είναι αποκλειστικά δική µας
δουλειά.

Πρέπει να διαµορφώσουµε τη ραχοκοκαλιά ενός εθνικού ανα-
πτυξιακού σχεδίου, µε ενθάρρυνση της καινοτοµίας και της εξω-
στρέφειας, µε λειτουργικούς θεσµούς, µε αναπτυξιακά εργαλεία
και µε µεγάλες µεταρρυθµίσεις σε όλους τους τοµείς του δηµό-
σιου βίου. 

Είναι η αυτονόητη προϋπόθεση για να ενισχυθεί η κοινωνική
και χωρική δικαιοσύνη, η ισότητα, η διαφάνεια, ο έλεγχος της
εξουσίας σε κάθε επίπεδο λήψης αποφάσεων από την κοινωνία
των πολιτών. 

Έχει µεγάλη σηµασία σε εποχές µηδενισµού, λαϊκισµού, ανευ-
θυνότητας, ψεύτικων υποσχέσεων για τεχνητούς παραδείσους
να απαντήσουµε µε ειλικρίνεια, µε εντιµότητα, µε θάρρος και µε
επίγνωση της ιστορικότητας των στιγµών στα βασικά ερωτήµατα
που απασχολούν τον κάθε πολίτη. 

Ερώτηµα πρώτο: Έχει κάνει η Κυβέρνηση ό,τι µπορούσε για
να προστατεύσει τον αδύναµο Έλληνα πολίτη; 

Ερώτηµα δεύτερο: Έχει κάνει η Κυβέρνηση ό,τι µπορεί για να
ενισχύσει την εθνική κυριαρχία και να προστατεύσει την εθνική
αξιοπρέπεια; 

Ερώτηµα τρίτο: Έχει κάνει η Κυβέρνηση ό,τι είναι δυνατόν για
να στηρίξει την επιχειρηµατικότητα ως τον βασικό πυλώνα δηµι-
ουργίας νέων θέσεων εργασίας; 

Και τέταρτο ερώτηµα: Έχει κάνει η Κυβέρνηση ό,τι είναι δυνα-
τόν προκειµένου να διαµορφώσει ένα νέο αναπτυξιακό µοντέλο;

Η δική µου απάντηση -για να είναι στοιχειωδώς, τουλάχιστον,
τεκµηριωµένη και να µπορεί να πείσει τον κάθε συνάδελφο- δεν
µπορεί παρά να στηρίζεται στην εµπειρία που έχουµε στο Υπουρ-
γείο του οποίου έχω την τιµή να προΐσταµαι, το Υπουργείο Περι-
βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής.

Ξεκινώ, λοιπόν, απαντώντας στο πρώτο ερώτηµα, αν έχουµε
κάνει ό,τι µπορεί να γίνει στον συγκεκριµένο τοµέα για τον απλό
Έλληνα πολίτη. 

Πρώτον, για πρώτη φορά στην ιστορία της χώρας τετρακόσιες
τριάντα χιλιάδες ελληνικά νοικοκυριά έχουν έως 40% φθηνότερο
ηλεκτρικό ρεύµα σε σχέση µε τα µεσαία και υψηλά εισοδήµατα.
Η ελληνική Κυβέρνηση µε κριτήρια κοινωνικής αλληλεγγύης στη-
ρίζει τους άνεργους, τα άτοµα µε αναπηρία, όλους τους πολίτες
µε χαµηλό εισόδηµα, παρέχοντάς τους το αγαθό του ηλεκτρι-
σµού µε σηµαντική έκπτωση. Η Ελλάδα είναι η πρώτη χώρα της
Ευρώπης που εφαρµόζει την πολιτική αυτή.

Δεύτερον, µε πρόσφατη νοµοθετική πρωτοβουλία όλες οι προ-
νοιακές δοµές της αυτοδιοίκησης, της Εκκλησίας, της κοινωνίας
των πολιτών, όλα τα δηµοτικά, κοινωνικά και εκκλησιαστικά συσ-
σίτια, παντοπωλεία, θα έχουν επίσης φθηνό ηλεκτρικό ρεύµα µε
έκπτωση έως 70%.

Τρίτον, εντάξαµε στις προτεραιότητες της Ελληνικής Προ-
εδρίας για το 2014 τη λήψη αποφάσεων σε πανευρωπαϊκό επί-
πεδο για τη στήριξη της ενεργειακής δηµοκρατίας και την
αντιµετώπιση της ενεργειακής φτώχειας.

Έρχοµαι στο δεύτερο ερώτηµα, την υπεράσπιση της εθνικής
κυριαρχίας και της εθνικής αυτοπεποίθησης: 

Πρώτον, µετά από δεκαπέντε χρόνια απραξίας αξιοποιούµε
προς όφελος του ελληνικού λαού τα δώρα που χάρισε η φύση
και η γεωγραφία σε σχέση µε τον υπόγειο ορυκτό πλούτο. Προ-
ωθούµε στη µισή θαλάσσια έκταση της χώρας -Ιόνιο και νότια
της Κρήτης- έρευνες για την αξιοποίηση των εθνικών κοιτασµά-
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των υδρογονανθράκων. Τις επόµενες ηµέρες υπογράφουµε τις
συµβάσεις παραχώρησης για τις περιοχές του Πατραϊκού και
των Ιωαννίνων. Από τις δύο αυτές συµβάσεις αναµένουµε δηµό-
σια έσοδα ύψους 10 δισεκατοµµυρίων ευρώ, µε το 25% να επεν-
δύεται στις τοπικές κοινωνίες. 

Νοµοθετήσαµε το καλοκαίρι τη δηµιουργία του Εθνικού Τα-
µείου Κοινωνικής Αλληλεγγύης Γενεών, ένα δηµόσιο κουµπαρά
όπου θα πηγαίνουν όλα τα έσοδα από τους υδρογονάνθρακες,
προκειµένου να διασφαλιστεί η βιωσιµότητα και η στήριξη του
ασφαλιστικού συστήµατος της χώρας.

Δεύτερον, υλοποιούµε το Νότιο Ευρωπαϊκό Διάδροµο, ένα
διάδροµο ενεργειακής ασφάλειας όλης της Ευρώπης που µετα-
φέρει φυσικό αέριο από την Κασπία προς την Ευρώπη. Ο αγωγός
TAP, κορυφαίο ενεργειακό έργο συνολικού προϋπολογισµού 2,5
δισεκατοµµυρίων ευρώ, που θα δηµιουργήσει χιλιάδες νέες θέ-
σεις εργασίας, διασχίζει όλη τη βόρεια Ελλάδα και αναβαθµίζει
σηµαντικά όλη τη γεωπολιτική θέση της χώρας.

Τρίτον, εντάξαµε στα Διευρωπαϊκά Δίκτυα Ενέργειας, στα δί-
κτυα κοινού ευρωπαϊκού ενδιαφέροντος, τον αγωγό φυσικού αε-
ρίου που θα µεταφέρει φυσικό αέριο από τα κοιτάσµατα του
Ισραήλ και της Κύπρου µέσω Κρήτης στην ηπειρωτική Ελλάδα.
Το ίδιο για το ηλεκτρικό καλώδιο που θα συνδέει την Ασία µε την
Ευρώπη, Ισραήλ – Κύπρο – Κρήτη - Ηπειρωτική Ελλάδα. Αναβαθ-
µίζουµε τη χώρα και της δίνουµε ένα νέο γεωπολιτικό ρόλο. 

Απαντώ στο τρίτο ερώτηµα για τη δηµιουργία θέσεων εργα-
σίας: 

Επενδύουµε 2 δισεκατοµµύρια ευρώ στην οικοδοµή για ενερ-
γειακή θωράκιση κτηρίων. 

Δηµιουργούνται δώδεκα χιλιάδες νέες θέσεις εργασίας στον
τοµέα της οικοδοµής. Στηρίζονται οι εκατοντάδες ελληνικές βιο-
µηχανίες που παράγουν δεκάδες υλικά µονώσεων. Εξοικονο-
µούµε εκατοντάδες ευρώ για τα φτωχά νοικοκυριά της χώρας.
Ήδη στο πρόγραµµα έχουν ενταχθεί, τώρα που µιλάµε, σαράντα
χιλιάδες φτωχές ελληνικές οικογένειες. Θα ενταχθούν άλλες ει-
κοσιπέντε χιλιάδες για να φτάσουµε το συνολικό αριθµό των
εξήντα πέντε χιλιάδων. Μειώνουµε τη γραφειοκρατία στις περι-
βαλλοντικές αδειοδοτήσεις, έτσι ώστε να είναι εύκολο για τις µι-
κροµεσαίες επενδύσεις να λειτουργήσουν.

Απαντώ και στο τελευταίο ερώτηµα για το νέο παραγωγικό
µοντέλο της χώρας. Με µια επένδυση 600 εκατοµµυρίων ευρώ
ολοκληρώνουµε το Εθνικό Κτηµατολόγιο. Δηµιουργούµε δέκα χι-
λιάδες νέες θέσεις εργασίας. Το µεγαλύτερο έργο της χώρας γί-
νεται πια πραγµατικότητα. 

Δεύτερον, νοµοθετήσαµε µε απόλυτο σεβασµό στο περιβαλ-
λοντικό ισοζύγιο τις ρυθµίσεις για τα αυθαίρετα και ταυτόχρονα
λάβαµε πρόνοια, ώστε αυτό το απαράδεκτο φαινόµενο να πάψει
να εµφανίζεται. 

Τρίτον, παραλαµβάνουµε σε λίγους µήνες τα νέα επικαιροποι-
ηµένα περιφερειακά σχέδια ανάπτυξης και για τις δώδεκα περιο-
χές της χώρας. Μέσα σε αυτά τα σχέδια περιλαµβάνεται το νέο
αναπτυξιακό µοντέλο για την Αττική και την Αθήνα, το νέο ρυθ-
µιστικό σχέδιο για τη Θεσσαλονίκη. Μιλάµε για το 70% του πα-
ραγωγικού δυναµικού της χώρας, για το 50% του πληθυσµού. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υπουργού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε Υπουργέ,
παρακαλώ ολοκληρώστε. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Θέλω να τελειώσω λέγοντας ότι πιστεύω πως η συγκεκριµένη
ψηφοφορία για την πρόταση µοµφής του ΣΥΡΙΖΑ µπορεί και πρέ-
πει να εξελιχθεί σε ψήφο εµπιστοσύνης για µια Κυβέρνηση που
παλεύει να κρατήσει τη χώρα όρθια, να κρατήσει την κοινωνία
όρθια. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε
πολύ, κύριε Υπουργέ. 

Τον λόγο έχει ο Βουλευτής των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Κα-
περνάρος. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω να γνωστο-

ποιήσω στο Σώµα ότι, όπως γνωρίζει, είχα οριστεί Κοινοβουλευ-
τικός Εκπρόσωπος γι’ αυτό το τριήµερο, αλλά για λόγους που
θα σας εκθέσω τώρα αµέσως συµφωνήσαµε µε τον καλό µου συ-
νάδελφο κ. Μαριά να µε αντικαταστήσει, έτσι ώστε να µιλήσω ως
Βουλευτής και ως εκπρόσωπος της οικογένειάς µου και των ψη-
φοφόρων µου, αυτών που µε τιµή δική µου –και τους ευχαριστώ
ιδιαίτερα- µε έστειλαν σε αυτόν εδώ τον ιερό χώρο της Δηµο-
κρατίας.

Κύριε Πρόεδρε, θέλω να σας παρακαλέσω να λάβετε υπ’ όψιν
ότι µέσα σε αυτό το πολύ µικρό χρονικό διάστηµα της βουλευτι-
κής διάρκειας προς οµιλίαν θα προσπαθήσω να χωρέσω το χρο-
νικό µιας ολόκληρης ζωής και χαίροµαι διότι είστε κι εσείς
µαχόµενος δικηγόρος, όπως και ο προηγούµενος κύριος ο
οποίος απήλθε, ο κ. Σταµάτης, ο οποίος και αυτός δηλώνει δικη-
γόρος. 

Αυτές τις µέρες –υπάρχει τώρα ένα τριήµερο- υφίσταµαι µία
κυνική, µία στυγνή, µία αµείλικτη επίθεση από το πολιτικό σύ-
στηµα και τους µηχανισµούς του. Το λέω αυτό γιατί θέλω να επι-
χειρηµατολογήσω µε προσωπικά, πραγµατικά, περιστατικά για
ποιο λόγο θα ζητήσω και θα συµφωνήσω στην πρόταση δυσπι-
στίας. 

Επιχειρηµατολογώ, λοιπόν, µε πραγµατικά, ατοµικά περιστα-
τικά για να είµαι απόλυτα πειστικός και µε τα οποία θα αποδείξω
-και θα σας προκαλέσω το ίδιο να κάνετε και εσείς για να απο-
δείξουµε όλοι µας, σε αυτήν εδώ την Αίθουσα, η οποία αποτελεί
το χώρο της δηµοκρατίας και ανήκει στον ελληνικό δηµοκρατικό
λαό- τον πολιτικό µας ανδρισµό.

Όλες αυτές τις µέρες υφίσταµαι από το πολιτικό σύστηµα, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτήν την αµείλικτη επίθεση που δεν
έχει δεχτεί κανένας άλλος Βουλευτής του ελληνικού Κοινοβουλίου
-όσο µπορώ να θυµάµαι- από µηχανισµούς συνεργαζόµενους µε
την Κυβέρνηση-κράτος και από κάποιους δηµοσιογράφους εξα-
γορασµένους, «µπρούµυτα» δηµοσιογράφους. Με τι ασχολούνται;
Με την ταπεινότητά µου. Με αποκάλεσαν φοροφυγά. Το φέρω βα-
ρέως και θα αποδείξω πράγµατι ότι οι άνθρωποι αυτοί είναι ειδικοί
επιστήµονες στη λασπολογία.

Εκείνο, όµως, που µε ενοχλεί περισσότερο είναι ότι θέλουν µε
αυτόν τον τρόπο να καταφρονήσουν την εµπιστοσύνη που έδειξε
σε εµένα ο ελληνικός λαός, αυτό το κοµµάτι του ελληνικού λαού
που µε έστειλε και έχω την τιµή γι’ αυτό να παρίσταµαι µεταξύ
σας σε αυτήν εδώ την Αίθουσα.

Επειδή ο χρόνος είναι πολύ λίγος, αρχίζω. Θα καταθέσω για
τα Πρακτικά µέχρι και το οικονοµικό έτος 2009 αποτέλεσµα
τριών τακτικών ελέγχων. 

Θα καταθέσω για τα Πρακτικά τις φορολογικές µου δηλώσεις
από το 2009 µέχρι σήµερα.

Θα καταθέσω για τα Πρακτικά τις καταβολές στο ΙΚΑ για τη
γραµµατέα µου περί τις 100.000 ευρώ. Είναι από το 2006 µέχρι
σήµερα. Για τα άλλα θα σας πω.

Θα καταθέσω για τα Πρακτικά δήλωσή µου ως Βουλευτή. Ου-
δέποτε υπήρξα νοµικός σύµβουλος στο δηµόσιο. Ουδέποτε
υπήρξα νοµικός σύµβουλος σε τράπεζα, σε νοµικό πρόσωπο δη-
µοσίου δικαίου, σε νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου, σε οποι-
αδήποτε κεφαλαιουχική εταιρεία, ΕΠΕ ή ανώνυµη εταιρεία, σε
οποιαδήποτε προσωπική εταιρεία, οµόρρυθµη ή ετερόρρυθµη,
σε οποιοδήποτε αντιµισθία -δεν είχα ποτέ στη ζωή µου αντιµι-
σθία- σε οποιοδήποτε οργανισµό, επιτροπή, ΜΚΟ, ανεξάρτητη ή
οποιαδήποτε αρχή. 

Θα καταθέσω για τα Πρακτικά αυτήν τη δήλωση ότι ουδέποτε
είχα ή συµµετέχω σε υπεράκτια εταιρεία, από την ηµέρα που
έγινα δικηγόρος µέχρι αυτή τη στιγµή που µιλάµε, σε οποιαδή-
ποτε εταιρεία ως µέλος διοικητικού συµβουλίου. 

Θα καταθέσω για τα Πρακτικά ότι δεν έχω ούτε 1 ευρώ σε
οποιαδήποτε τράπεζα του κόσµου ούτε κανένα µέλος της οικο-
γενείας µου.

Θα καταθέσω τη δήλωσή µου αυτή ότι δεν έχω εξοχικό, δεν
έχω σκάφος, ούτε βάρκα, τόσο εγώ όσο και µέλος της οικογε-
νείας µου.

Θα καταθέσω για τα Πρακτικά µια άλλη δήλωση από το 2006
µέχρι σήµερα 2013, εισόδηµα πάνω από 1.050.000. 

Προκαλώ δικηγόρο, Βουλευτή από το 2008, όταν ήρθε από το
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Σύνταγµα το ασυµβίβαστο, να µε υποσκελίσει σε αυτό που δη-
λώνω εισοδηµατίας, ελεύθερος επαγγελµατίας –επαναλαµβάνω-
µόνο από µαχόµενη δικηγορία, διότι ο δικηγόρος είναι υποχρε-
ωµένος να δηλώνει όταν έχει αντιµισθίες από εταιρείες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Σας παρακαλώ πάρα πολύ, ένα λεπτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ένα λεπτό θα

το έχετε.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Και 104.000 στο ΙΚΑ, είπα προ-

ηγουµένως για τη γραµµατέα µου. Είπα για το 1.050.000 χωριστά
τα άλλα που κατέβαλα για τους συνεργάτες µου. Μόνο ένα φυ-
σικό πρόσωπο, γιατί δεν έχω νοµική εταιρεία. Και αυτό θα το κα-
ταθέσω στα Πρακτικά.

Κύριε Πρόεδρε, δώσε µου σας παρακαλώ λίγο χρόνο να εξη-
γήσω, διότι αυτές τις µέρες αυτό που επικρατεί είναι ασφαλώς
ψευδέστατο, κακόβουλο, ελεεινό, τρισάθλιο. 

Γνωρίζουν όλοι ότι τα δικηγορικά γραφεία έχουν λογαρια-
σµούς διαχειρίσεως. Άνοιξαν λογαριασµούς από το 2000. Για
ποιο λόγο; Διότι, συµµετείχα στην προκαταρκτική και έκανα δύ-
σκολες ερωτήσεις. Από τότε -καταθέτω την αίτηση- άρχισε κά-
ποιος δηµοσιογράφος της εφηµερίδας «ΤΑ ΝΕΑ» να γράφει για
µέλος της προκαταρκτικής επιτροπής –γνωρίζει ο κ. Κοντονής-
ότι έγινε έλεγχος στο γραφείο του και επίκεινται διάφορα. Θα το
καταθέσω.

Επίσης, εγώ παρουσιάστηκα στο ΣΔΟΕ και ήµουν συνέχεια
εκεί όπου κατέθεσα αίτηση και τους ρωτάω εάν αφορά εµένα.
Και µου λένε ότι έχει γίνει µια ανώνυµη καταγγελία σε τριάντα
τέσσερις δικηγόρους και επίκειται έρευνα. Ζήτησα επικυρωµένο
αντίγραφο από αυτήν την ανώνυµη καταγγελία. Είναι αυτό. 

Αρνήθηκε να µου δώσει επικυρωµένο αντίγραφο, τάχα διότι το
έγγραφο αυτό προστατεύεται από το φορολογικό απόρρητο. Βε-
βαίως, όλα τα δικά µου στοιχεία τα έδωσαν στο δηµοσιογράφο
της εφηµερίδας «ΤΑ ΝΕΑ». Εκεί δεν υπήρχε φορολογικό απόρ-
ρητο. Δεν ήταν παραβίαση προσωπικών δεδοµένων. Θα κατα-
θέσω για τα Πρακτικά την απάντηση.

Επίσης, αίτηση που µου λέει ότι η εν λόγω καταγγελία πε-
ριήλθε στο ΣΔΟΕ ταχυδροµικώς, επειδή µέσα στον ταχυδροµικό
φάκελο που εµπεριεχόταν δεν αναγράφονταν τα στοιχεία και γι’
αυτόν το λόγο ο φάκελος αυτός δεν διαφυλάχθηκε. Έχασαν το
φάκελο της ανώνυµης καταγγελίας. Και αυτό ξέρετε γιατί;

Διότι ενώ µου είπαν «Από το 2011 είναι η καταγγελία», ήταν
σικέ. Το έκαναν αυτοί όταν εγώ έκανα τις ερωτήσεις, µετά, το
Μάρτιο του 2013 στην προκαταρτική επιτροπή. Θα το καταθέσω
για τα Πρακτικά, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε συνά-
δελφε, έδειξα κατανόηση. Όµως, πάµε στα επτάµισι λεπτά.
Δείξτε και εσείς µια κατανόηση στο Προεδρείο.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Σας παρακαλώ, ζητώ ένα λεπτό
ακόµα. Αν έχετε την καλοσύνη θα τα αφαιρέσω…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Παρακαλώ,
όµως, όχι παραπάνω.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Όχι παραπάνω. Κύριε Πρόεδρε,
σας ευχαριστώ.

Κάτι άλλο: Τους ζητάω, εγώ τώρα, ο φοροφυγάς «Και επειδή
πουθενά δεν προκύπτουν οι παραβάσεις που αναφέρονται στο
ΥΣΕ Νο1 και Νο2, περιµένω να µου παραδώσετε αναλυτικά στοι-
χεία, ώστε µετά την παραλαβή των οποίων να µπορέσω να σας
δώσω τις απαντήσεις που προβλέπονται από την ισχύουσα νο-
µοθεσία. Επιπροσθέτως µε την παρούσα µου παραπονούµαι για
την επιλεκτική µεταχείρισή µου από εσάς αφού, ενώ γνωρίζετε
ότι δεν καταλογίζονται παραβάσεις που είναι από την απολογία
του φορολογουµένου, εσείς τολµήσατε ακόµα και αυτό εναν-
τίον». Πριν απολογηθώ! Δεν έχω απολογηθεί, δεν έχω πάει τις
διασταυρώσεις όταν οι ίδιοι έρχονταν και έλεγαν ότι είναι δύ-
σκολο να ανοίξουν τη λίστα Λαγκάρντ και να µας φέρουν αποτέ-
λεσµα. Είχαν τρία χρόνια στα χέρια τους τη λίστα Λαγκάρντ.
«Διότι είναι δύσκολη η διασταύρωση και είναι πολύ τυπική η δια-
δικασία, για να µην εκθέσουµε τους φορολογούµενους». Εκθέ-
τουν, όµως, τον Έλληνα Βουλευτή. Θα το καταθέσω για τα
Πρακτικά.

Το λέω αυτό, γιατί; Θα τους πάω από το 2000. Ήδη έχουν στα
χέρια τους από το 2006. Προσπαθώ να βρω, όµως, γιατί; Διότι
όταν µπαίνει σε ένα δικηγορικό λογαριασµό µία αµοιβή, ένα
ποσό µε ένα άγνωστο όνοµα που ψάχνω να βρω, πρέπει να βρω
–επειδή ασχολούµαι µε την ποινική δικηγορία- αυτό το όνοµα
που έβαλε στο λογαριασµό µου τα χρήµατα, σε ποιον κρατού-
µενο αντιστοιχεί. Διότι ο κρατούµενος, όπως γνωρίζετε, δεν µπο-
ρεί να καταθέσει χρήµατα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε Καπερ-
νάρο, σας καταλαβαίνω. Καταλαβαίνω το άγχος σας, την αγωνία
σας, την αδικία ενδεχοµένως που επικαλείστε, αλλά φτάνουµε
τα δέκα λεπτά.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, επειδή µε κατα-
νοείτε, σας παρακαλώ για µισό λεπτό χρόνο ακόµα. Τελειώνω.

Ήθελα να πω περισσότερα, βεβαίως, δεν έχω χρόνο.
Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ πολύ. Δεν µπορώ να πω κάτι

για εσάς, αλλά σας ευχαριστώ πολύ για την ανοχή σας. Προ-
ηγουµένως ο κ. Σταµάτης, τα πέντε λεπτά που είχατε γράψει τα
έκανε δέκα. Άρα, λοιπόν, σας παρακαλώ, έχω µισό λεπτό.

Ξέρετε γιατί έγινε όλο αυτό; Μέχρι τότε δεν υπέστην κανέναν
έλεγχο ποτέ, µα ποτέ, διότι ήµουν πάντοτε τυπικότατος. Δεν στε-
ρήθηκα ούτε δευτερόλεπτο ποτέ φορολογικής και ασφαλιστικής
ενηµερότητας, ουδέποτε. Και το έκαναν αυτό γιατί; Άρχισαν τα
δεινά µου, οι ασυλίες κλ.π. µετά από όλα αυτά, διότι κατήγγειλα
κάποιους. Έγινε, αυτό, όλοι κυρίες και κύριοι συνάδελφοί µου,
διότι εκτός από το γεγονός ότι έκανα δύσκολες ερωτήσεις, κα-
τήγγειλα ότι «Ξέρετε, υπάρχει απόφαση του γερµανικού δικα-
στηρίου που µιλάει για 2% ότι κατέβαλε ο Χριστοφοράκος στο
ΠΑΣΟΚ και στη Νέα Δηµοκρατία. Για µεν το ΠΑΣΟΚ εισέπραττε
ο Κώστας Γείτονας, ζει, δεν κουνήθηκε, όµως, φύλλο. Για δε τη
Νέα Δηµοκρατία τα εισέπραττε ο τότε οικονοµικός διευθυντής
Βαρθολοµαίος.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ε’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ)

Και κάτι άλλο: Υπάρχει µέσα στη λίστα Λαγκάρντ ένας σύµ-
βουλος του Πρωθυπουργού που λέγεται Σταύρος Παπασταύ-
ρου. Έχει ένα λογαριασµό 5 εκατοµµυρίων ευρώ και είναι και
αυτός διαχειριστής, όπως εγώ. Κουνήθηκε φύλλο γι’ αυτόν;
Άνοιξε κανένας λογαριασµός;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε Καπερνάρο,
σας παρακαλώ.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Απευθύνοµαι, λοιπόν, σε εσάς –
για όσους θεωρείτε τον εαυτό σας ότι δεν είστε φοροφυγάδες-
να καταθέσετε και εσείς τις δηλώσεις εδώ. Προηγούνται οι δικη-
γόροι. Προκαλώ τους Υπουργούς, Υφυπουργούς, Βουλευτές δι-
κηγόρους, όχι από το 2000, αλλά από το 2008 που ήρθη το
ασυµβίβαστο, αν έχετε στοιχειώδη πολιτικό αντρισµό, όπως εγώ,
να φέρετε εδώ να δει ο ελληνικός λαός όλων τις φορολογικές
σας δηλώσεις και όλα τα σχετικά έγγραφα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε Καπερνάρο,
κύριε συνάδελφε, ξεπεράσατε τα έντεκα λεπτά. Κύριε συνά-
δελφε, µη µε αναγκάζετε, σας παρακαλώ. Τελειώσατε, κύριε συ-
νάδελφε.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. Σας
ευχαριστώ για την ανοχή σας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ναι, αλλά έχετε ξε-
περάσει τα εντεκάµισι λεπτά. Ούτε Υπουργός δεν µιλάει τόσο.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Δεν θα µιλήσω άλλη φορά. Ως
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος θα σας τα επιστρέψω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Μα, δεν είστε Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Όταν θα είµαι. Ζήτησα σήµερα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Όχι, κύριε Καπερ-

νάρο, δεν γίνεται αυτό. Τελειώσατε. Μη µε αναγκάζετε να σας
κλείσω το µικρόφωνο.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Επιτρέψτε µου να πω, όσον
αφορά την πρόταση δυσπιστίας, ότι θα υπερψηφίσω επειδή απέ-
δειξα για ποιο λόγο είστε άξιοι δυσπιστίας. Είστε άξιοι όχι αµφι-
βολίας που εννοεί η πρόταση δυσπιστίας, αλλά είστε άξιοι της
απόλυτης έλλειψης εµπιστοσύνης προς το πρόσωπό σας, διότι
είστε ανίκανοι να διαχειριστείτε υποθέσεις.

2078 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε συνάδελφε,
ολοκληρώσατε.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Σας λέω το εξής: Αν ο ελληνικός
λαός δεν µε ξαναστείλει εδώ, έχω επάγγελµα. Εµένα δεν θα µε
σιτίσει κανένας µπαµπάς, καµµία µαµά και κανένας πεθερός.

Ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Βασίλειος Καπερνάρος κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των ΑΝΕΛ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε Τσούκαλη,

έχετε τον λόγο για δώδεκα λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ως

ήταν αυτονόητο, αναµενόµενο από όσους γνωρίζουν αυτήν τη
διαδικασία, η Κυβέρνηση αντέστρεψε το ερώτηµα και µετέτρεψε
την πρόταση δυσπιστίας σε πρόταση και αίτηµα λήψης ψήφου
εµπιστοσύνης. Ήδη από τους Υπουργούς που προηγήθηκαν το
αίτηµα διαµορφώθηκε και αύριο είµαστε βέβαιοι ότι θα συγκε-
κριµενοποιηθεί και από τον κύριο Πρωθυπουργό. Έτσι, λοιπόν,
έχουµε να απαντήσουµε σε µια πρόταση δυσπιστίας και σε ένα
αίτηµα ψήφου εµπιστοσύνης. 

Πριν από λίγη ώρα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πήραµε
γεύση –ήταν ένα µικρό δείγµα- του τι θα επακολουθήσει αύριο.
Θα µου επιτρέψετε να σας πω ότι αυτό το οποίο παρακολουθή-
σαµε πριν από λίγη ώρα ήταν σκηνές σκληρού ροκ, που µας πα-
ραπέµπουν σε κάποιες εποχές που, αν µη τι άλλο, η Αριστερά
θα πρέπει να τις ξεχάσει εντελώς και να µην τις εµφανίζει στο
πολιτικό προσκήνιο, ιδίως αυτήν την περίοδο.

Και είναι σκληρό ροκ, γιατί η επιδίωξη είναι σαφής. Δυστυχώς
είναι σαφής. Ως νέα δρεπανηφόρα άρµατα οι δύο εκφραστές του
νέου κακέκτυπου δικοµµατισµού προσπαθούν να επικρατήσουν
και να κυριαρχήσουν στην πολιτική σκηνή µε επιχειρήµατα τα
οποία, ενώ πριν από δεκαπέντε και είκοσι χρόνια εµφανίζονταν
ως φολκλόρ, σήµερα δυστυχώς εµφανίζονται ως τραγωδία. Θέ-
λουν να πετύχουν αυτήν την αλλαγή του πολιτικού σκηνικού σε
µια περίοδο που η χώρα βρίσκεται στο πιο κρίσιµο σηµείο µετα-
πολιτευτικά, όπου είναι πανθοµολογούµενο ότι οι µονοκοµµατικές
κυβερνήσεις έχουν τελειώσει, όπου επιζητείται µια νέα πολιτική
συµφωνία, µια σύµβαση νέα σε σχέση µε τη διακυβέρνηση και
ακούγονται φωνές, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κυρίως από την
Αριστερά, οι οποίες απευθύνονται στη Δηµοκρατική Αριστερά και
λένε ότι η πρόταση που κατέθεσε η Δηµοκρατική Αριστερά για
κατάργηση του µπόνους των πενήντα εδρών τείνει, σκοπεύει να
στερήσει την αυτοδυµαµία από τον ΣΥΡΙΖΑ. 

Εύχοµαι και θέλω αυτή η αντίληψη στην κυριολεξία να εξο-
στρακισθεί από το ΣΥΡΙΖΑ, να δηλωθεί σαφώς και κατηγορηµα-
τικώς ότι τέτοιες απόψεις είναι ξένες στην κουλτούρα της
Αριστεράς. 

Εµείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στις 20 Ιουνίου αποχω-
ρήσαµε από την Κυβέρνηση, διαχωρίσαµε τη θέση µας από την
Κυβέρνηση για συγκεκριµένους λόγους οι οποίοι ισχύουν µέχρι
κεραίας µέχρι και σήµερα. Κατηγορήσαµε τη Νέα Δηµοκρατία,
το µεγάλο κόµµα της τρικοµµατικής συγκυβέρνησης, ότι υλοποι-
ούσε πολιτικό σχέδιο το οποίο οδηγούσε µε µαθηµατική ακρίβεια
στον εκφασισµό της πολιτικής ζωής, στην αντιστοίχιση της κοι-
νωνίας µε ένα νέο πολιτικό µοντέλο. Βεβαίως, µέσα σ’ αυτήν την
προσπάθεια και σ’ αυτό το σχέδιο είχαµε εντάξει την ενέργειά
της να επιβάλει ξαφνικό θάνατο στην ΕΡΤ. 

Συγχρόνως είπαµε ότι δυστυχώς η Κυβέρνηση έχει εξαντλήσει
τη διαπραγµατευτική της δυναµική, ότι το µεγάλο ζητούµενο των
επόµενων βηµάτων για την έξοδο από την κρίση είναι η πλήρως
τεκµηριωµένη σκληρή διαπραγµάτευση µε την τρόικα, προκειµέ-
νου να αλλάξουν σοβαρές παράµετροι του προγράµµατος. Εί-
χαµε τότε πει µε σαφήνεια ότι η συνέχιση της ίδιας πολιτικής θα
οδηγήσει σε αδιέξοδο και ότι η Κυβέρνηση θα αντιµετωπίσει
ακριβώς αυτό το αδιέξοδο µε πολύ οδυνηρό τρόπο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, φτάσαµε σε αυτό το αδιέξοδο
και το αδιέξοδο το έχουµε µπροστά µας, το αντιµετωπίσαµε πριν
από λίγες µέρες και θα το έχουµε και µπροστά µας. 

Σε µια αποστροφή του ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολί-

τευσης κ. Τσίπρας ανέφερε ότι πριν από λίγες ηµέρες εβδοµήντα
δύο Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας είχαν επισκεφθεί, είχαν
σηκώσει παντιέρα, είχαν κηρύξει αντάρτικο για το φόρο επί των
ακινήτων. Πολλά τέτοια περιστατικά µπορούµε να περιγράψουµε
και τα έχουµε µπροστά µας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση βρισκόταν στον
αέρα. Εδώ καλό θα είναι να έρχεστε στο µυαλό µας ο µύθος του
Ανταίου. Ο Ηρακλής τον θανάτωσε, ενώ ήταν στον αέρα, γιατί
όσο πατούσε στη γη έπαιρνε δυνάµεις. Η πρόταση του ΣΥΡΙΖΑ,
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, δυστυχώς για τον ΣΥΡΙΖΑ, επα-
νέφερε τον Ανταίο στη γη και αυτήν τη στιγµή, δυστυχώς πάλι
για τον ΣΥΡΙΖΑ, η Κυβέρνηση αναβαπτίζεται. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τη Δευτέρα το πρωί θα είναι µια
νέα ηµέρα, πολιτικά, στη χώρα. Εάν υλοποιηθεί αυτό το οποίο
λίγο πολύ όλοι εκτιµούν, ότι δηλαδή θα εξασφαλίσει και τις εκα-
τόν πενήντα πέντε ψήφους της Βουλής η Κυβέρνηση, είναι σαν
να έχουµε µία νέα κυβέρνηση. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ: Από πού κι ως πού;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κύριε Συρµαλένιο, µην απορείτε.

Είπα στην αρχή ότι ο κ. Σαµαράς έχει µεταστρέψει τη συγκεκρι-
µένη διαδικασία σε ψήφο εµπιστοσύνης και ψήφο εµπιστοσύνης
θα ψηφίσουν οι εκατόν πενήντα πέντε. 

Έτσι, λοιπόν, ουσιαστικά παίρνει µια νέα εντολή τη Δευτέρα, η
οποία δυστυχώς δεν θα στηρίζεται στο πρόγραµµα και στα δεδο-
µένα του καλοκαιριού, του Ιουλίου, αλλά στα νέα δεδοµένα, έτσι
ακριβώς όπως έχει διαµορφωθεί η πραγµατικότητα. Και ποια είναι
τα νέα δεδοµένα; Ότι έχουµε µπροστά µας ένα νοµοσχέδιο για
τη φορολόγηση επί των ακινήτων, έχουµε µπροστά µας την απε-
λευθέρωση των πλειστηριασµών των ακινήτων, έχουµε µπροστά
µας την απελευθέρωση των εµπορικών µισθώσεων, έχουµε µπρο-
στά µας την απελευθέρωση των απολύσεων, έχουµε µπροστά
µας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πιθανόν ένα νέο µνηµόνιο. 

Βεβαίως, έτσι εξανεµίζεται –θα εξανεµιστεί- το επιχείρηµα που
είχε η Αξιωµατική Αντιπολίτευση µέχρι σήµερα «εδώ και τώρα εγ-
καταλείψτε την Κυβέρνηση, είστε ανίκανοι, θέλουµε εκλογές».
Αυτό για έξι µήνες, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τελειώνει.

Ας έρθουµε όµως και στην ουσία τώρα. Άκουσα…
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Έχεις διαβάσει τα άρθρα του

Κανονισµού; Μπορούν να γίνουν χίλια δύο άλλα πράγµατα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε Λαφαζάνη, σας

παρακαλώ. 
Μην απαντάτε, κύριε Τσούκαλη, συνεχίστε. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Επειδή, κυρίες και κύριοι συνάδελ-

φοι, µιλάµε πολιτικά εδώ, γνωρίζω πάρα πολύ καλά τι λέει ο Κα-
νονισµός. Αλλά τα πολιτικά συµπεράσµατα, κυρίως εσύ,
Παναγιώτη Λαφαζάνη, θα πρέπει να ξέρεις να τα διαµορφώνεις.
Και όταν η Αριστερά χρησιµοποιεί θεσµούς του Συντάγµατος ή
του αστικού Κοινοβουλίου θα πρέπει να ξέρει να τους χρησιµο-
ποιεί. Δυστυχώς µέχρι τώρα δεν γνώριζε να το κάνει. Τα πολιτικά
συµπεράσµατα όµως είναι αυτά και είναι αµείλικτα. 

Και το χειρότερο απ’ όλα είναι ότι στερεί κι από εµάς, τη Δη-
µοκρατική Αριστερά, το κύριο, το βασικό, αίτηµα που είχαµε απέ-
ναντι στην Κυβέρνηση, ότι αν δεν αλλάξετε πολιτική, ότι αν δεν
τροποποιήσετε το πρόγραµµα θα πέσουµε σε αδιέξοδο. Μας το
στερεί κι από εµάς κι αυτό µας στενοχωρεί ιδιαιτέρως.

Άκουσα τον βασικό εισηγητή του ΣΥΡΙΖΑ, τον Γιάννη Δραγα-
σάκη, να απευθύνεται στην Αίθουσα και να λέει ότι είναι ώρα να
ακούσουµε τα επιχειρήµατά σας και να ακούσετε τα επιχειρή-
µατά µας και να ανοίξει µια συζήτηση.

Φαντάζοµαι ότι η ανταλλαγή επιχειρηµάτων από τη µία ή από
την άλλη πλευρά έχει ως σκοπό να καταγραφούν οι κυβερνητικές
προτάσεις των δύο πλευρών, της Κυβέρνησης από τη µία πλευρά
και της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης από την άλλη. Και η µεν Κυ-
βέρνηση, το έχει ξεκαθαρίσει, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Το
σχέδιο είναι ένα –το είπε ο κ. Στουρνάρας- το σχέδιο είναι το µνη-
µόνιο. Δεν έχει η χώρα κανένα άλλο σχέδιο. 

Από την άλλη, ερχόµαστε να δούµε ποιο είναι το σχέδιο το
εναλλακτικό, της από εκεί πλευράς, του ΣΥΡΙΖΑ δηλαδή. Και
εδώ, θα µου επιτρέψετε να είµαι πιο συγκεκριµένος, σε σχέση
µε τη νέα κυβερνητική πρόταση ή µε το νέο σχέδιο, όπως διατυ-
πώθηκε αυτό επακριβώς από τον κ. Τσίπρα στην πρόσφατη οµι-
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λία του στο Τέξας.
Επειδή δεν θέλω να κατηγορηθώ για µονταζιέρα, καταθέτω το

πλήρες κείµενο της οµιλίας του κ. Τσίπρα για τα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Τσούκαλης κατα-

θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Πρώτα απ’ όλα τι κάνει εντύπωση; Στις επτά σελίδες του κει-
µένου δεν αναφέρεται ούτε µία φορά η λέξη µνηµόνιο. Ούτε µία
φορά!

Δεύτερον, δεν αναφέρονται ούτε µία φορά οι λέξεις «Αρι-
στερά» και «Κόµµα Ευρωπαϊκής Αριστεράς». Αντιθέτως, υπάρχει
µία αγωνία του κ. Τσίπρα να απευθύνει προτροπές προς την κακή
σοσιαλδηµοκρατία, όπως έχει διαµορφωθεί, προκειµένου να
επανέλθει στην παλιά καλή της µορφή. Ουσιαστικά ο κ. Τσίπρας
στην οµιλία του αυτή εµφανίστηκε ως ο επικεφαλής, ο ηγέτης
της παλιάς καλής σοσιαλδηµοκρατίας. 

Συνεχίζω. Δεν θα αναφερθώ στο πρώτο κοµµάτι, αυτό το οποίο
αναφέρθηκε πάρα πολλές φορές, ότι δηλαδή σε περίπτωση που
η χώρα εξέλθει της Ευρωζώνης, τότε θα πυροδοτηθούν νέα προ-
βλήµατα, όπως η διαχείριση ενός ασταθούς νέου νοµίσµατος,
φαινόµενα bank run, πληθωρισµός, φυγή κεφαλαίων και ανθρώ-
πων. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όταν εµείς ως Δηµοκρατική Αρι-
στερά πέρυσι που µπήκαµε στην Κυβέρνηση λέγαµε, απευθυνό-
µενοι στον ελληνικό λαό και στο Κοινοβούλιο, ότι αυτά τα
πράγµατα θα συµβούν σε περίπτωση που φύγουµε από το ευρώ,
κατηγορούµασταν ως κινδυνολόγοι. Τώρα είναι πάρα πολύ θε-
τικό ότι αναφέρονται από τον κ. Τσίπρα. 

Όµως, αυτό που προκαλεί ιδιαίτερη εντύπωση, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, είναι ο τρόπος διαχείρισης της χρηµατοδοτικής
βοήθειας που έρχεται από την Ευρώπη. Και τι λέει σε µία ανα-
φορά του για τα αναπορρόφητα 10 δισεκατοµµύρια που αποµέ-
νουν από το ΕΣΠΑ; Γιατί, λοιπόν, να µην αναθέσουµε τη
διαχείριση αυτών των κεφαλαίων, των 10 δισεκατοµµυρίων του
ΕΣΠΑ, στην Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και στο Ευρω-
παϊκό Ταµείο Επενδύσεων, µε την προϋπόθεση να επενδύουν
στα ελληνικά πρότζεκτ, µε βάση καθαρών τραπεζικών αρχών και
χωρίς την ανάµειξη του ελληνικού κράτους; Εάν αυτά αναφέρον-
ταν από εµάς, τότε θα βρισκόµασταν στο πυρ το εξώτερον. 

Πλέκει ένα απίστευτο εγκώµιο της αµερικανικής πολιτικής,
όταν λέει σε ένα σηµείο «αλήθεια είναι ότι εσείς στην Αµερική
έχετε οµοσπονδιακούς θεσµούς, κοινωνική ασφάλεια, ιατροφαρ-
µακευτική περίθαλψη, επίδοµα ανεργίας, σύστηµα ασφάλειας
καταθέσεων, τα οποία εµείς στην Ευρώπη δεν διαθέτουµε». Για
τη χώρα της Αµερικής δεν αναφέρεται ούτε ίχνος κριτικής σε
σχέση µε την εξωτερική της πολιτική ή µε τροµονόµους ή µε
ασφάλεια κ.λπ..

Θέλω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να κλείσω µε κάτι που
εµείς θεωρούµε πάρα µα πάρα πολύ σοβαρό. Πράγµατι, θα
ήθελα να ρωτήσω, εάν κάποιος από τους συµµετέχοντες πι-
στεύει ότι η Ελλάδα µπορεί να αποπληρώσει 83 δισεκατοµµύρια
ευρώ για αποπληρωµές επιτοκίων µέχρι το 2020, χωρίς τη λήψη
ενός νέου δανείου, χωρίς να ξαναζητηθεί από τον φορολογού-
µενο Ευρωπαίο πολίτη να καλύψει τις µαύρες τρύπες των πτω-
χευµένων ελληνικών τραπεζών. Φυσικά και όχι. 

Επειδή, λοιπόν, όλη η εισήγηση του κ. Τσίπρα εκεί είναι η απο-
θέωση της διαπραγµάτευσης και η εξύµνηση του ευρωπαϊκού
ιδεώδους, θα ήθελα πάρα πολύ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
αύριο από το Βήµα της Βουλής αυτό εδώ το σχέδιο να εξειδικευ-
τεί και να συγκεκριµενοποιηθεί. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κι εγώ θέλω να ολο-
κληρώσετε, αγαπητέ κύριε συνάδελφε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Γιατί εµείς, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, χαιρόµαστε γι’ αυτήν την εισήγηση του κ. Τσίπρα. Χαι-
ρόµαστε και απευθύνοµαι –και κλείνω- και προς την πλευρά της
Νέας Δηµοκρατίας. 

Η προσαρµογή της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης στο ρεαλισµό,
στην ευρωπαϊκή ιδέα, στη διαπραγµάτευση, στην αλληλεγγύη
και στους οµοσπονδιακούς θεσµούς της Ευρώπης είναι καλό για
τη χώρα, για το µέλλον της χώρας και για την υπέρβαση της κρί-

σης. Ουαί και αλίµονο εάν αυτή η οµιλία του κ. Τσίπρα είναι στοι-
χείο αντιπαράθεσης…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστούµε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: …µεταξύ της Κυβέρνησης και της

Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης.
Ευχαριστώ πολύ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της ΔΗΜΑΡ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Εάν κάνουµε κατά-

χρηση του χρόνου, δεν θα µιλήσουν οι συνάδελφοι. Είναι απλά
τα πράγµατα. Παίρνετε τον χρόνο από τους συναδέλφους.

Ορίστε, κύριε Σαλτούρο, έχετε τον λόγο για πέντε λεπτά.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΑΛΤΟΥΡΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για µία ακόµη φορά καλούµα-

στε να τοποθετηθούµε επί ενός σεναρίου τεχνητής πολιτικής κρί-
σης. Θα έλεγα επιγραµµατικά ότι µας αρκεί η πραγµατική κρίση.
Οι δυνάµεις του καθενός από εµάς καλό θα ήταν να επικεντρω-
θούν σε αυτήν και στους τρόπους ουσιαστικής αντιµετώπισής
της.

Είναι εδραία πεποίθησή µου ότι η συγκεκριµένη πρόταση δυ-
σπιστίας αδικεί τόσο τη λειτουργία του Κοινοβουλίου όσο και τον
ίδιο το θεσµό της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Το κυριότερο,
όµως, είναι ότι υπονοµεύει τις προσπάθειες της χώρας σε µία
κρίσιµη χρονικά συγκυρία, εν µέσω δηλαδή αφ’ ενός των δια-
πραγµατεύσεων µε την τρόικα και αφ’ ετέρου του πανευρωπαϊκά
αυξανόµενου σκεπτικισµού, όσον αφορά την ένταση και τον
τρόπο αντιµετώπισης του προβλήµατος που έχει υιοθετηθεί
µέχρι σήµερα, ένας τρόπος αντιµετώπισης όχι βέβαια δικής µας
επιλογής, αλλά επιβεβληµένου από το διεθνή παράγοντα, από
τον οποίο καλώς ή κακώς είµαστε άµεσα εξαρτηµένοι.

Υπεισέρχοµαι, λοιπόν, στην ουσία για τα πραγµατικά ελατήρια
της συγκεκριµένης πρότασης δυσπιστίας. Ο αξιότιµος Αρχηγός
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης εξέφρασε εσχάτως την άποψη
ότι ο µόνος δρόµος για την Ελλάδα είναι ο δρόµος της ευρωπαϊ-
κής προοπτικής και του ευρώ, ότι οποιαδήποτε άλλη εναλλακτική
λύση, η οποία θα περιλαµβάνει την έξοδο από το κοινό νόµισµα,
θα ήταν καταστροφική για τη χώρα και το λαό, ο οποίος σε µία
τέτοια περίπτωση θα αντιµετώπιζε τον κίνδυνο της απόλυτης
εξαθλίωσης.

Πριν, όµως, «αλέκτορα φωνήσαι…» καν, ήρθε η προσγείωση
στην πραγµατικότητα. Δεν εννοώ τις άµεσες αντιδράσεις στο
εσωτερικό του ΣΥΡΙΖΑ, οι οποίες αποτελούν µια οιονεί πρόταση
δυσπιστίας προς τον κ. Τσίπρα από µεγάλο µέρος του κόµµατος,
του οποίου ηγείται. Εννοώ τη συζητούµενη πρόταση δυσπιστίας
προς την Κυβέρνηση, στην οποία ασθµαίνοντας προέβη ο ίδιος,
ώστε αφ’ ενός να συσπειρώσει τους ίδιους τους οπαδούς και τα
στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ και αφ’ ετέρου να επαναθεµελιώσει, να ανα-
στήσει την ήδη καταρρεύσασα εικόνα ότι ο ΣΥΡΙΖΑ είναι δήθεν
έτοιµος να αναλάβει τα ινία της χώρας.

Είναι όµως ξεκάθαρο πλέον σε ολόκληρο τον ελληνικό λαό ότι
ο ΣΥΡΙΖΑ το πρώτο πράγµα που απεύχεται στη συγκεκριµένη
χρονική συγκυρία είναι να κυβερνήσει. Οποιαδήποτε άλλη θεώ-
ρηση για τα κίνητρα της υπό συζήτηση πρότασης δυσπιστίας θα
κατέληγε στο συµπέρασµα ότι η Αξιωµατική Αντιπολίτευση κυ-
ριαρχείται από άκρατη πολιτική αφέλεια. 

Δεν είναι, όµως, η άκρατη πολιτική αφέλεια που κρύβεται πίσω
από τις επιλογές αυτές. Είναι η άκρατη µικροκοµµατική σκοπι-
µότητα, εκτός εάν δεχτούµε ότι όντως κάποιοι πιστεύουν πως
από τη στιγµή που ξαφνικά ανακάλυψαν το Τέξας, θα πρέπει να
εκδιώξουν όσους επί αιώνες κατοικούν ήδη εκεί.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τόσο εγώ όσο και οι λοιποί συ-
νάδελφοί µου στο ΠΑΣΟΚ κληθήκαµε να απαντήσουµε µετά τις
τελευταίες εκλογές στα εξής: Ευρώ ή εθνικό νόµισµα� Εντός ή
εκτός της Ευρωπαϊκής Ένωσης� Πιστεύω µε απόλυτη βεβαιότητα
ότι η απόφασή µας συνάδει µε τη βούληση της συντριπτικής
πλειοψηφίας του ελληνικού λαού κι όχι µόνο του κόσµου που µας
ψήφισε.

Από εκεί και πέρα –και αφού αποφύγαµε τα τρισχειρότερα- οι
όποιες επιλογές κινούνταν και κινούνται µέσα στα ασφυκτικά
πλαίσια που καθορίζονται τόσο από τους δανειστές µας όσο και
από ένα συντηρητικό ευρωπαϊκό στάτους. Αυτή είναι η αλήθεια,
σκληρή, πικρή, αυτή είναι. 
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Είναι οι επιλογές αυτές ικανές να µας βγάλουν από την κρίση
και να µας οδηγήσουν στην ανάπτυξη; Η άποψή µας είναι ότι
αποτελούν την απαραίτητη βάση για µια τέτοια εξέλιξη. 

Από εκεί και πέρα, απαιτείται µία πανευρωπαϊκή στροφή. Απαι-
τείται να εµπεδωθεί πανευρωπαϊκά ότι οι θυσίες και τα πρωτο-
φανή επιτεύγµατα του λαού µας, πρέπει να αποτελούν εγγύηση
προς την Ευρώπη ότι οι παθογένειες θα εξαλειφθούν και ότι η
Ελλάδα θα αποτελέσει, µε την πάροδο του χρόνου, µια υγιή οι-
κονοµία. Πρέπει να εµπεδωθεί ότι η περαιτέρω πίεση θα αποτε-
λέσει ανασταλτικό και όχι προωθητικό αναπτυξιακό παράγοντα. 

Αν σήµερα διαφαίνεται στον ευρωπαϊκό ορίζοντα µία τέτοια
προοπτική είναι, γιατί ακριβώς εµείς οι ίδιοι έχουµε σπείρει τα
τελευταία χρόνια τον σπόρο της και φυσικά είναι οι σοσιαλιστικές
δυνάµεις εντός της Ευρωπαϊκής Ένωσης, οι οποίες ανοίγουν τη
σχετική συζήτηση. Δεν την ανοίγουν όµως στο πλαίσιο µια κα-
ταγγελτικής και ευρωδιασπαστικής λογικής. Αντιθέτως, είναι η
συνοχή της Ευρώπης την οποία επιχειρούν να διασφαλίσουν. 

Ας µην καπηλεύεται, λοιπόν, κανείς, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, τους καρπούς µίας πολιτικής που εµείς επι-
λέξαµε και υπηρετήσαµε µε αβάσταχτο, µάλιστα, πολιτικό
κόστος, µίας πολιτικής που, αν είχε ευρύτερη, πανεθνική, πολι-
τική συναίνεση, θα ενδυνάµωνε τη διαπραγµατευτική θέση της
χώρας µας και θα µείωνε τις δυσµενείς συνέπειες που υφιστά-
µεθα, µίας πολιτικής που, ενώ και οι ίδιοι αποδέχεστε ως την εν-
δεδειγµένη –και µάλιστα διά στόµατος του Αρχηγού σας- παρ’
όλα αυτά την υποσκάψατε πολλάκις, χάριν του λαϊκισµού και της
ανεύθυνης και ανειλικρινούς προς το λαό προσπάθειας επέκτα-
σης µιας πλαστής πολιτικής επιρροής. 

Όµως, από εκεί και πέρα, από το αντιρατσιστικό νοµοσχέδιο
και τις αρχικές επιλογές για την ΕΡΤ µέχρι το νέο φόρο για τα
ακίνητα και την προστασία των αδυνάτων και των ευπαθών οµά-
δων, υπήρξε και υπάρχει πλήθος διαφωνιών και διαφοροποι-
ήσεων µεταξύ του ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµοκρατίας. Αυτό δεν
µας εµποδίζει, όµως, να ζητούµε τελικά κοινές λύσεις ούτε και
θα µπορούσε να είναι η αιτία να τεθεί σε κίνδυνο η µέχρι τώρα
γενικότερη προσπάθεια.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Αυτό το γνωρίζει πολύ καλά η ηγεσία της Αξιωµατικής Αντιπο-
λίτευσης. Γνωρίζει πολύ καλά ότι η πρόταση µοµφής δεν πρό-
κειται σε καµµία περίπτωση να υπερψηφιστεί. Παρ’ όλα αυτά την
υποβάλλει. Δεν εκπλήσσει κανέναν µε την κίνηση αυτή. Είναι συ-
νεπής µε την αντιπολιτευτική οδό που επέλεξε από την αρχή να
ακολουθεί, µια οδό που δεν οδηγεί σε καµµία λύση, δεν συµβάλ-
λει στο παραµικρό στην προσπάθεια του ελληνικού λαού, µια οδό
που όλοι γνωρίζουν ότι δεν στοχεύει καν στην ανάληψη της εξου-
σίας, παρά µόνο στη συντήρηση των δυνάµεων µέσα από το επι-
ζήµιο και ενίοτε επικίνδυνο θέατρο της τεχνικής πόλωσης, ένα
θέατρο που όµως τη φορά αυτή στερείται και της στοιχειώδους
αξιοπρεπούς σκηνοθεσίας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΑΛΤΟΥΡΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βρι-
σκόµαστε εν όψει κρίσιµων εξελίξεων. Η επερχόµενη Ελληνική
Προεδρία αποτελεί µία θετική συγκυρία, µία σπουδαία ευκαιρία
για µία εξωστρεφή και δηµιουργική άσκηση πολιτικής. Μπορεί
να αποτελέσει ένα σηµαντικό βήµα, από το οποίο θα εκφραστεί
η αναγκαιότητα µίας αναπροσαρµογής της ευρωπαϊκής πολιτι-
κής στα θέµατα οικονοµίας και ειδικότερα ως προς χώρα µας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΑΛΤΟΥΡΟΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Ας αφήσουµε, λοιπόν, πίσω µας τις εσωστρέφειες και τις πα-

λαιοκοµµατικού τύπου αγκυλώσεις και ας εγκαταστήσουµε µια
καινούργια σύγχρονη πραγµατικότητα, µια πραγµατικότητα στην
οποία η Αντιπολίτευση εκτός από την αντίθεση θα υπηρετεί και
τη σύνθεση, µια πραγµατικότητα χωρίς δηµαγωγίες και λαϊκι-
σµούς, µια πολιτική πραγµατικότητα διαρθρωτικά αλλαγµένη.
Είναι απαίτηση των καιρών. Αξίζει στο λαό µας. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστούµε κι
εµείς τον κ. Σαλτούρο. 

Τον λόγο έχει ο Βουλευτής κ. Εµµανουήλ Κόνσολας για πέντε
λεπτά.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΟΝΣΟΛΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρία και κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι

ιδιαίτερα σηµαντική η συγκυρία µετά την πρόταση δυσπιστίας
που κατέθεσε η Αξιωµατική Αντιπολίτευση και είναι σίγουρα και-
νοφανές να καταθέτει κανείς πρόταση δυσπιστίας προς την Κυ-
βέρνηση για να εκθέσει πολιτικά κόµµατα που βρίσκονται ή
τοποθετούνται στην αριστερή πτέρυγα του πολιτικού φάσµατος,
κάτι που προκύπτει από τα συµφραζόµενα και τις τοποθετήσεις
κάποιων συναδέλφων από το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολί-
τευσης, κατά την πρωινή αλλά και τη χθεσινή συνεδρίαση. 

Είναι καινοφανές, γιατί θα περίµενε κανείς ότι µέσα από την
κρίση θα υπήρχε και µία άλλη προσέγγιση στην έννοια αλλά και
στη χρήση της πρότασης δυσπιστίας προς την Κυβέρνηση.

Δυστυχώς, αυτό δεν συµβαίνει. 
Έχει σηµασία να δούµε και τη χρονική συγκυρία αλλά και την

αφορµή µε την οποία κατατέθηκε η πρόταση. Σε µία στιγµή όπου
υπάρχει σε εξέλιξη µία κρίση και µία κρίσιµη και καθοριστική δια-
πραγµάτευση µε τους εκπροσώπους των δανειστών, ο αξιότιµος
Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης επιλέγει να στείλει ένα
λάθος µήνυµα και στο εσωτερικό και στο εξωτερικό. Επιλέγει µά-
λιστα ως αφορµή το θέµα της ΕΡΤ. 

Επιτρέψτε µου να καταθέσω κι εγώ δύο ερωτήµατα: Γιατί ο
ΣΥΡΙΖΑ δεν ανέµενε την εξέλιξη της διαπραγµάτευσης και, αν
αυτή δεν ήταν επιτυχής ή οδηγούσε σε νέα µέτρα, να καταθέσει
τότε την πρόταση δυσπιστίας; Αφού επιλέχθηκε ως αφορµή το
θέµα της ΕΡΤ, γιατί δεν κατέθετε την πρόταση µοµφής στα µέσα
Ιουνίου, λίγους µήνες πριν, όταν η Κυβέρνηση προχώρησε στη
δηµιουργία ενός δηµόσιου φορέα ραδιοτηλεόρασης; 

Δεν αναµένω απαντήσεις σε ερωτήµατα που φαντάζουν εύ-
λογα για τη µεγάλη πλειοψηφία των σκεπτόµενων πολιτών. Δεν
τις αναµένω ούτε εγώ, αλλά ούτε και οι πολίτες τις αναµένουν.
Έχουµε καταλάβει ότι ο ΣΥΡΙΖΑ είναι εγκλωβισµένος στις εσω-
τερικές του αντιφάσεις. Ο Πρόεδρός του προσπαθεί να ισορρο-
πήσει ανάµεσα στις διάφορες συνιστώσες και τα ρεύµατα που
κυριαρχούν. Ενδεχοµένως η πρόταση δυσπιστίας που κατέθεσε
να εκτονώνει υποβόσκουσες αντιδράσεις από τη στροφή του κ.
Τσίπρα στο ρεαλισµό, µία στροφή που είναι ορατή, αφού ο Πρό-
εδρος του ΣΥΡΙΖΑ, ευρισκόµενος στο εξωτερικό πριν από λίγο
καιρό, τοποθετήθηκε δηµόσια γι’ αυτά που προανέφερα. 

Ωστόσο, θεωρούµε θετική την τοποθέτηση του κ. Τσίπρα, που
επισήµανε για πρώτη φορά µε τέτοια σαφήνεια ότι δεν υπάρχουν
εναλλακτικές λύσεις έξω από την Ευρωζώνη, έξω από την Ευρω-
παϊκή Ένωση, ότι µια επιστροφή στο εθνικό νόµισµα θα ήταν κα-
ταστροφική για τη χώρα και τους πολίτες. Τα είπε αυτά στις
Ηνωµένες Πολιτείες πριν από µία εβδοµάδα. Ειλικρινά, προσω-
πικά θεωρώ θετικότατη την τοποθέτηση του κ. Τσίπρα, που µί-
λησε µε ειλικρίνεια για λύσεις στο πρόβληµα χρέους αλλά και
για την υπέρβαση της κρίσης εντός του ευρωπαϊκού πλαισίου.
Είναι µία ρεαλιστική στροφή, µία πραγµατιστική αντίληψη. Αυτήν
την ώρα, γι’ αυτή την κατάσταση στην οποία βρίσκεται η χώρα
είναι σαφές ότι εξαγγελίες όπως το σκίσιµο της δανειακής σύµ-
βασης και η κατάργησή της µ’ ένα άρθρο, τοποθετήσεις όπως
αυτή που έλεγε ότι το νόµισµα δεν είναι φετίχ, ανήκουν στο πα-
ρελθόν. Οι δηλώσεις αυτές ανήκουν στον κ. Τσίπρα λίγους µήνες
πριν, σε εκποµπή της ΝΕΤ. 

Ενδεχοµένως ο αγαπητός κ. Λαφαζάνης ή και άλλα στελέχη
του ΣΥΡΙΖΑ να διαφωνούν µ’ αυτήν τη στροφή του Αρχηγού
τους. Είναι κατανοητοί, λοιπόν, οι λόγοι της πρότασης δυσπι-
στίας στην Κυβέρνηση. Εξυπηρετούν την ανάγκη εσωτερικών
ισορροπιών. Είναι ξεκάθαρο πλέον, όµως αυτή η ρητορική έχει
λίγη σχέση µε την πραγµατικότητα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, απ’ αυτό το Βήµα έχω διατυπώ-
σει πολλές φορές την άποψη ότι είναι πολύ σηµαντικό να υπάρχει
µία σοβαρή εκπροσώπηση αυτήν την ώρα στη χώρα, αλλά είναι
επίσης πολύ σοβαρό να υπάρχει και µία εκπροσώπηση από την
Αξιωµατική Αντιπολίτευση εξίσου σηµαντική. Ο σεβαστός κ. Μα-
νώλης Γλέζος πριν από λίγες µέρες κατέθεσε την άποψη ότι η
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Αξιωµατική Αντιπολίτευση δεν µπορεί να πείσει πλέον, γιατί δεν
έχει τοποθετηθεί για το πού θα βρει τους πόρους γι’ αυτά που
έχει υποσχεθεί. Αυτό παραπέµπει σε έλλειµµα πολιτικής αξιοπι-
στίας αλλά και προγραµµατικών προτάσεων. Ξέρετε, όταν δεν
υπάρχουν επιχειρήµατα, όταν δεν έχεις καταφέρει να µειώσεις
τα ελλείµµατα, όταν έχεις πρωτογενή πλεονάσµατα –γιατί αυτό
κάνουµε τώρα-, χρειάζεται συναίνεση και σύµπραξη, γι’ αυτό και
δεν διαπραγµατεύεται η Κυβέρνηση του Αντώνη Σαµαρά, αλλά
διαπραγµατεύεται η ίδια η Ελλάδα, µια Ελλάδα που «µάτωσε»
και στάθηκε όρθια από τις θυσίες των Ελλήνων, θυσίες οι οποίες
άγγιξαν το απώτατο όριο. 

Παρά ταύτα, δεν υπάρχουν άλλα περιθώρια. Η Ελλάδα τώρα
διεκδικεί καλύτερες συνθήκες και φυσικά δεν πρόκειται να ξανα-
γυρίσει στο παρελθόν, στην Ελλάδα όπου στις δηµόσιες επιχει-
ρήσεις και στους δηµόσιους οργανισµούς υπήρχε µία άτυπη και
ουσιαστική µορφή συνδιοίκησης µε τους συνδικαλιστές. Η µε-
γάλη πλειοψηφία των πολιτών έχει συνειδητοποιήσει ότι η ανά-
πτυξη δεν προέρχεται από το κράτος που παριστάνει τον
επιχειρηµατία, αλλά από την υγιή επιχειρηµατικότητα, από τις
επενδύσεις σε παραγωγικούς τοµείς, από την καινοτοµία. Αυτό
το είπε πριν και ο κ. Μανιάτης.

Φίλες και φίλοι, άκουσα από ορισµένους συναδέλφους ότι η
πρόταση δυσπιστίας στοχεύει να θέσει τους Βουλευτές της Κυ-
βέρνησης της Πλειοψηφίας, προ των ευθυνών τους. Μάλλον
ανοιχτές θύρες παραβιάζετε, γιατί εµείς έχουνε αναλάβει την ευ-
θύνη µας και έχουµε αναλάβει ευθύνες παραπάνω από ό,τι µας
αντιστοιχεί. 

Άκουσα, επίσης, ότι η πρόταση µοµφής στοχεύει να µας εκθέ-
σει πολιτικά, επειδή διορθωτικά, παρεµβατικά, µε προτάσεις και
ιδέες καταθέτουµε επιχειρήµατα για βελτίωση του σχεδίου
νόµου ή των σχεδίων νόµων. 

Σας απαντώ, λοιπόν, µε απόλυτη ειλικρίνεια, πιστεύοντας πως
διερµηνεύω την πλειοψηφία των συναδέλφων της Νέας Δηµο-
κρατίας: Στηρίζουµε και θα στηρίξουµε αυτές τις επιλογές της
Κυβέρνησης και θα συνεχίσουµε να κάνουµε προτάσεις. Δεν πι-
στεύουµε στην οξύτητα και το διχασµό. Πιστεύουµε πως υπάρχει
άλλος δρόµος, αυτός της συνύπαρξης, της συνεννόησης και της
σύµπραξης. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε τον κ. Κόνσολα. 
Τον λόγο έχει ο Υφυπουργός Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότη-

τας κ. Μηταράκης Παναγιώτης για επτά λεπτά. 
Ορίστε, κύριε Μηταράκη, έχετε τον λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης και

Ανταγωνιστικότητας): Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, η συγκυρία που διανύουµε είναι ιδιαίτερα κρίσιµη για τη
χώρα και τους πολίτες της. Η κρισιµότητα των περιστάσεων επι-
βάλλει συσπείρωση και ενότητα, όχι µικροπολιτικές τακτικές, όχι
πισώπλατα µαχαιρώµατα που αδυνατίζουν το εσωτερικό µέτωπο,
όπως κάνει σήµερα η Αξιωµατική Αντιπολίτευση µε την πρόταση
δυσπιστίας, ή κάποιοι που προσπαθούν να δηµιουργήσουν τε-
χνητές εντάσεις και εντυπωσιασµούς. 

Όταν ανέλαβε ο Αντώνης Σαµαράς, πριν από δεκαέξι µήνες,
τη διακυβέρνηση της χώρας, είχαµε βρεθεί στο ναδίρ της διε-
θνούς αξιοπιστίας, ενώ η ελληνική οικονοµία βρισκόταν εκτός
τροχιάς. Η προσπάθεια της Κυβέρνησης στον οικονοµικό τοµέα
κινήθηκε γύρω από πέντε πυλώνες δράσεων:

Πρώτον, η αποκατάσταση της δηµοσιονοµικής ασφάλειας,
δεύτερον η προώθηση διαθρωτικών αλλαγών, τρίτον η ενίσχυση
της ρευστότητας, τέταρτον η δηµιουργία του θεσµικού πλαισίου
για την ενίσχυση των επενδύσεων και πέµπτον η αξιοποίηση της
δηµόσιας περιουσίας µέσω αποκρατικοποιήσεων και συµπρά-
ξεων δηµοσίου και ιδιωτικού τοµέα. 

Δουλεύουµε σκληρά, µε πρώτο τον Πρωθυπουργό. Εργαζόµα-
στε µε στόχο και µε πρόγραµµα, πρώτον, για να αποκαταστή-
σουµε την αξιοπιστία της χώρας, δεύτερον, για να δηµιουργή-
σουµε δηµοσιονοµικά πλεονάσµατα και τρίτον, για να επανέλθει
η ελληνική οικονοµία σε τροχιά ανάπτυξης και δηµιουργίας θέ-
σεων εργασίας. 

Τον πρώτο στόχο, την αποκατάσταση της αξιοπιστίας, τον πε-

τύχαµε το 2012, όταν διαλύσαµε τα σενάρια εξόδου από το κοινό
νόµισµα. Ευτυχώς, έστω και καθυστερηµένα, το παραδέχθηκε
και ο κ. Τσίπρας από το Τέξας. 

Το δεύτερο στόχο, να ξαναπατήσει η χώρα στα πόδια της, τον
πετυχαίνουµε το 2013, να εξάγουµε περισσότερα από όσα εισά-
γουµε και το κράτος να µπορεί καλύψει τις δικές του λειτουργι-
κές ανάγκες µε τα δικά του έσοδα. Τα διπλά ελλείµµατα του
παρελθόντος γίνονται τα σηµερινά διπλά πλεονάσµατα. Η εικόνα
της χώρας αλλάζει και ενισχύει αποφασιστικά τη διαπραγµατευ-
τική µας θέση. 

Τέλος, τον τρίτο και πιο κρίσιµο στόχο, την ανάπτυξη της ελ-
ληνικής οικονοµίας και τη δηµιουργία θέσεων εργασίας, θα τον
πετύχουµε το 2014. Προσπαθούµε βήµα-βήµα, επένδυση µε
επένδυση, να αντιµετωπίσουµε τη µάστιγα της ανεργίας. Την ίδια
ώρα καταγράφεται, για πρώτη φορά από τότε που ξεκίνησε αυτό
το πρόγραµµα, θετική αναθεώρηση της ύφεσης. 

Αναφορικά µε τις δικές µου αρµοδιότητες, προτεραιότητα
αποτέλεσε η βελτίωση του θεσµικού πλαισίου για την προώθηση
της επιχειρηµατικότητας, για την προώθηση των επενδύσεων. 

Νοµοθετήθηκε και λειτουργεί άµεσα η Κεντρική Αδειοδοτική
Αρχή, η Γενική Διεύθυνση Στρατηγικών Επενδύσεων του Υπουρ-
γείου Ανάπτυξης µε αρµοδιότητα τις στρατηγικές επενδύσεις,
µε ένα νέο εργαλείο για τη ρύθµιση χωροταξικών και πολεοδο-
µικών θεµάτων που ιστορικά καθυστερούσαν τις επενδύσεις για
χρόνια, τα ΕΣΧΑΣΕ, τα ειδικά προεδρικά διατάγµατα. 

Παράλληλα, λειτουργεί ήδη µε επιτυχία ο θεσµός του Διαµε-
σολαβητή του Επενδυτή για επενδύσεις άνω των 2 εκατοµµυρίων
ευρώ και δροµολογούµε άµεσα νέες αλλαγές δηµιουργώντας
τον ενιαίο φορέα εξωστρέφειας, τον οποίο θα εισαγάγουµε στη
Βουλή για συζήτηση την προσεχή εβδοµάδα, βρίσκοντας νέους
επενδυτές για το υπό σύσταση Αναπτυξιακό Επενδυτικό Ταµείο,
ενώ την ίδια στιγµή περιµένουµε σύντοµα θετικές εξελίξεις σε
µεγάλα έργα, όπως είναι το Ελληνικό, ο Φαληρικός Όρµος και η
ανάπλαση του Κεραµικού. 

Ο αναπτυξιακός νόµος που ψήφισε η Βουλή, ο ν.4146, στηρίζει
τη µικροµεσαία επιχειρηµατικότητα, µε ρυθµίσεις όπως είναι η
δυνατότητα λήψης 100% προκαταβολή της κρατικής επιχορήγη-
σης, ώστε να ενισχύσουµε τη ρευστότητα στην αγορά. 

Άµεσα προχωράµε στη δυνατότητα του επενδυτή να χρησιµο-
ποιήσει πιστοποιηµένους φορείς για τον έλεγχο της επένδυσής
του, µειώνοντας τη γραφειοκρατία. Δηµιουργούµε το αυτοτελές
Γραφείο Επιθεώρησης Ιδιωτικών και Στρατηγικών Επενδύσεων,
µε στόχο την ενίσχυση της διαφάνειας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βλέπουµε ήδη τους καρπούς
αυτής της προσπάθειας µε συγκεκριµένα µετρήσιµα στοιχεία. Το
τελευταίο δωδεκάµηνο οι νέες στρατηγικές επενδύσεις που εν-
τάχθηκαν στην αδειοδοτική διαδικασία και θα υλοποιηθούν τα
επόµενα χρόνια είναι ύψους συνολικά 3,5 δισεκατοµµυρίων
ευρώ. Είναι 70% περισσότερες από ό,τι ήταν ανά έτος προ της
κρίσης. Είναι µεγάλες στρατηγικές επενδύσεις, που θα δηµιουρ-
γήσουν χιλιάδες θέσεις εργασίας και παράλληλα λειτουργούν
πολλαπλασιαστικά για τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις, για την
πραγµατική οικονοµία. 

Επιπλέον, µε έργα ΣΔΙΤ ύψους 2,5 δισεκατοµµυρίων ευρώ,
που εντάχθηκαν το τελευταίο δωδεκάµηνο, προχωράµε σε µε-
γάλα έργα, κυρίως στον τοµέα της διαχείρισης των απορριµµά-
των, αντιµετωπίζοντας ένα µεγάλο οικολογικό πρόβληµα, ένα
θέµα το οποίο δηµιουργούσε µεγάλα πρόστιµα για τη χώρα µας. 

Οι εξαγωγές, η εξωστρέφεια αποτελούν σήµερα σηµαντικό
µοχλό ανάπτυξης της οικονοµίας και το πρώτο εξάµηνο του
2013, σε σχέση µε την αντίστοιχη περίοδο του 2012, βλέπουµε
αύξηση κατά 700 εκατοµµύρια ευρώ. 

Επενδύσεις εισρέουν σήµερα στην ελληνική οικονοµία. Πα-
ρουσιάσαµε πρόσφατα δεκατέσσερις επενδύσεις συνολικού
ύψους ενός δισεκατοµµυρίου ευρώ. Είναι επενδύσεις από Κίνα,
Καναδά, Ηνωµένες Πολιτείες, Κατάρ, Ηνωµένα Αραβικά Εµιράτα
και Ρωσία. Επενδύσεις µε ονοµατεπώνυµο : «FAIRFAX», «RON
CAPITAL», «DUFRY», «DIAMOND RESORTS», «QATAR PETRO-
LEUM», «ARABSAT», «P&P INVESTMENT», «AL DAHRA»,
«DOGUS», «THIRD POINT», «DONSKOY», «PAINT», «YOUR CAP-
ITAL». Επενδύσεις προχωρούν σήµερα και µεγάλες διεθνείς εται-
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ρείες, όπως η «COSCO», η «HUAWEI», η «ZTE», η «PHILIP MOR-
RIS», η «SAP», η «HEWLETT PACKARD», η «PROCTER & GAM-
BLE», η «UNILEVER» και αρκετές επενδύσεις ωριµάζουν και θα
ανακοινωθούν σύντοµα. 

Αύξηση 40% έχουµε και στις επενδύσεις µέσω του αναπτυξια-
κού νόµου. Επενδύσεις ελληνικές, επενδύσεις µικροµεσαίες. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αλλάζει η εικόνα της χώρας στις
αγορές. Τα spread του δεκαετούς οµολόγου µειώθηκαν σε επί-
πεδο προ κρίσης. Βλέπουµε σηµαντικότατες εισροές και σε ελ-
ληνικές εταιρείες και σε οµόλογα του ελληνικού δηµοσίου. Θα
µε ρωτήσετε τι σηµαίνει πρακτικά αυτό. Σηµαίνει ότι ξανανοίγουν
οι αγορές. Οι ελληνικές επιχειρήσεις και το δηµόσιο αποκτούν
ξανά πρόσβαση σε κεφάλαια µε όρους αγοράς, κεφάλαια απα-
ραίτητα για την ανάπτυξη της οικονοµίας. Μπαίνουµε, δηλαδή,
στη µετά µνηµόνιο εποχή.

Αυτήν την προσπάθεια και την πρόοδο επιχειρεί να σταµατήσει
σήµερα ο ΣΥΡΙΖΑ και οι σύµµαχοί του µε ενέργειες, όπως η πρό-
ταση µοµφής, µε τις απειλές που εκτοξεύει ενάντια στους ξένους
επενδυτές, κινούµενος σταθερά στον αστερισµό της άρνησης
και της µιζέριας.

Ενάµιση χρόνο ρωτάω τον ΣΥΡΙΖΑ από το Βήµα της Βουλής:
Πείτε µου, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ποιες επενδύσεις επι-
τέλους θέλετε; Γιατί σε οποιαδήποτε επένδυση ανακοινώνεται
είστε αρνητικοί. Πείτε µας επιτέλους πού πιστεύετε ότι θα βρουν
δουλειά τα νέα παιδιά; 

Στη δύσκολη συγκυρία που έχουµε σήµερα, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, δεν υπάρχουν µαγικές λύσεις ούτε θαυµατοποιοί
που µπορούν να µοιράσουν χρήµατα από το πουθενά. Υπάρχει
µόνο σκληρή δουλειά, βήµα-βήµα, επένδυση-επένδυση. Αυτή η
πορεία της χώρας δεν µπορεί και δεν πρέπει να ανακοπεί. 

Την ώρα της κρίσιµης µάχης απαιτείται ενότητα, απαιτείται
εθνική οµοψυχία. Δίνουµε µε σύνεση και υπευθυνότητα τη µάχη.
Με τη βοήθεια και τη στήριξη του ελληνικού λαού θα τα καταφέ-
ρουµε. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε τον κύριο Υπουργό. 
Τον λόγο έχει ο συνάδελφος κ. Κοψαχείλης για πέντε λεπτά. 
Κύριε Γρέγο, όπως µε ενηµερώνουν, θα µιλήσετε αµέσως

µετά.
Ορίστε, κύριε Κοψαχείλη, έχετε τον λόγο.
ΤΙΜΟΛΕΩΝ ΚΟΨΑΧΕΙΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πολλές φορές

από τότε που ο ελληνικός λαός µού έκανε την τιµή να µε εκλέξει
ως εκπρόσωπό του χρειάστηκε να υποστηρίξω τις ιδέες και τις
απόψεις µου στην προσπάθειά µας για τον προσδιορισµό του
κοινού καλού και αυτό το έκανα µε χαρά. 

Ωστόσο σήµερα δεν αισθάνοµαι την ίδια χαρά, γιατί νιώθω την
πίεση της ανάγκης του κόσµου που αγωνιά για λύσεις στα προ-
βλήµατά του. 

Αγαπητοί συνάδελφοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, η πρό-
ταση δυσπιστίας που κατέθεσε ο Αρχηγός σας µας αποσπά
αυτές τις κρίσιµες ηµέρες από τα πραγµατικά προβλήµατα του
τόπου. 

Υπάρχει έστω κι ένας Έλληνας που πιστεύει ότι θα υπερψηφι-
στεί η πρότασή σας; Στο κόµµα σας, άραγε, υπάρχει ένας που
το πιστεύει αυτό; Οπότε, ποιος ο λόγος αυτής της πρότασης δυ-
σπιστίας; Ή µήπως θα έπρεπε να την ονοµάσουµε πρόταση αµη-
χανίας ή αποπροσανατολισµού; Γιατί το σίγουρο είναι πως µόνο
όφελος δεν θα έχετε από αυτήν τη διαδικασία. Πιστεύω πως το
αντιλαµβάνεστε αυτό τώρα πια. 

Κατηγορήσατε την Κυβέρνηση διά των κεντρικών οµιλητών
σας ότι παραβιάζει τη νοµιµότητα και την κατηγορήσατε ακόµα
για χτίσιµο µιας δηµοκρατίας έκτακτων µέτρων και ανάγκης. Επί-
σης, χαρακτηρίσατε την παρέµβαση στην ΕΡΤ έκνοµη ενέργεια.
Αλήθεια, είναι τόσο µεγάλη η αµηχανία σας, ώστε να καταφεύ-
γετε σε τέτοιου είδους αιτιάσεις; Είναι δυνατόν να χαρακτηρίζετε
έκνοµη ενέργεια την εκδίωξη καταληψιών από κρατικά κτήρια; Ο
εισαγγελικός λειτουργός και η Αστυνοµία τίνος κράτους τους νό-
µους εφήρµοσαν τα ξηµερώµατα της Πέµπτης;

Η χώρα µας, κύριοι συνάδελφοι, βρίσκεται στη δυσκολότερη
κατάσταση από τη Μεταπολίτευση, οπότε σαφώς είναι έκτακτη
ανάγκη. Η χώρα µας και οι πολίτες της αντιµετωπίζουν πιεστικά
και δυσεπίλυτα προβλήµατα. Το αµφισβητεί µήπως αυτό κανείς;
Προφανώς, σύµφωνα µε τις αντιλήψεις και τα δικά σας κριτήρια,
η χώρα βρίσκεται σε κατάσταση ευηµερίας, οπότε η Κυβέρνηση
αντί για παροχές προτιµά περιοριστικές πολιτικές.

Η χώρα, κύριοι της Αντιπολίτευσης, βρίσκεται στην κόψη του
ξυραφιού. Οι Έλληνες πολίτες, εργάτες, αγρότες, υπάλληλοι κι
επιχειρηµατίες, που βασανίζονται από την ανεργία, την εγκληµα-
τικότητα, τα οικονοµικά και κοινωνικά προβλήµατα, περιµένουν
λύσεις. Οι λύσεις, κύριοι της Αριστεράς, δεν έρχονται µε υπο-
σχέσεις και ατέρµονες συζητήσεις, αλλά µε δουλειά, µε πράξεις
µεγάλες και δύσκολες. 

Σας αρέσει να µιλάτε συχνά για επανάσταση. Μα τι, τέλος πάν-
των, νοµίζετε ότι είναι η επανάσταση; Η πραγµατική επανάσταση
σήµερα είναι η προσπάθεια που κάνει η Κυβέρνηση να σωθεί η
χώρα εφαρµόζοντας τον προϋπολογισµό, χωρίς υπερβάσεις,
δροµολογώντας σηµαντικές µεταρρυθµίσεις, βάζοντας τάξη σε
πολλά φλέγοντα ζητήµατα και πετυχαίνοντας ένα πρωτογενές
πλεόνασµα. Χωρίς πολιτική σταθερότητα στη χώρα µπορούµε να
ελπίζουµε σε ανάπτυξη, µία ανάπτυξη που µπορεί να επιτευχθεί
στηρίζοντας την παραγωγική βάση της χώρας;

Αυτό, κυρίες και κύριοι, αποτελεί την πραγµατική επανάσταση
σήµερα για τη χώρα. Και αυτό γιατί µέχρι σήµερα οι κυβερνήσεις
έκαναν σχεδόν αυτό που κάνετε κι εσείς: υποσχέσεις για παρο-
χές, λαϊκισµό, ικανοποίηση των συντεχνιών σε κάθε µεγάλο και
µικρό συµφέρον τους και όλα αυτά µε δανεικά χρήµατα. 

Ειλικρινά, θλίβοµαι που, αντί να µιλάµε αυτήν την ώρα για τα
κρίσιµα ζητήµατα που αντιµετωπίζει η Κυβέρνηση κατά τη δια-
πραγµάτευσή της µε τους δανειστές της, εµείς αναλωνόµαστε –
µε ευθύνη δική σας- σε αυτήν εδώ τη συζήτηση. 

Προφανώς, το µόνο καλό που µπορεί να αποκοµίσει ο ελληνι-
κός λαός που µας ακούει –παρακολουθώντας εναγωνίως την
εξέλιξη της διαπραγµάτευσης µε την τρόικα- είναι η ανευθυνό-
τητα και η απροθυµία της ηγεσίας σας να αντιµετωπίσει τα πραγ-
µατικά προβλήµατα του τόπου. 

Η πραγµατικότητα είναι ότι έχετε ταυτιστεί πλήρως µε τα συµ-
φέροντα ελάχιστων συνδικαλιστών µέσα στις ΔΕΚΟ. Αυτό, όµως,
δυστυχώς για σας, ο λαός το αντιλαµβάνεται, γι’ αυτό, παρ’ όλες
τις παροχολογίες και τις υποσχέσεις, δεν σας υποστηρίζει. Η
αλήθεια αυτή είναι και καταγράφεται σε όλες τις δηµοσκοπήσεις.
Παραδεχτείτε το. 

Τελειώνοντας, κύριε Πρόεδρε και κύριοι συνάδελφοι, θα
ήθελα ακόµα µία φορά να τονίσω πως η Μείζονα Αντιπολίτευση
οφείλει, αναλογιζόµενη το βαρύνοντα θεσµικό της ρόλο, να συµ-
περιφέρεται µε µεγαλύτερη υπευθυνότητα και πολιτική ωριµό-
τητα. 

Εφόσον ο κ. Τσίπρας, µε την πρόσφατη τοποθέτησή του από
το Τέξας των Ηνωµένων Πολιτειών, παραδέχθηκε πως δεν σκο-
πεύει να εγκαταλείψει το ευρώ και την Ευρωπαϊκή Ένωση, θα
ήταν χρήσιµο να συνεργαστεί για έναν κοινό αγώνα απέναντι
στους δανειστές µας. 

Ας ακολουθήσουµε το παράδειγµα άλλων χωρών της Ευρώ-
πης. Δείτε την Πορτογαλία, την Ισπανία και την Ιταλία, κύριοι συ-
νάδελφοι. Δεν νοµίζω πως ακόµα θεωρείτε επιτυχηµένο το
παράδειγµα της Αργεντινής, όπως υποστηρίζατε προεκλογικά.
Έτσι δεν είναι; Όσες φορές το ελληνικό έθνος βρέθηκε διαιρε-
µένο και διασπασµένο, ακολούθησαν καταστροφές. Επιβάλλεται
να υπάρξει πεδίο συνεννόησης, τουλάχιστον στους στρατηγι-
κούς στόχους.

Αυτήν τη στιγµή, κύριοι συνάδελφοι, αυτό είναι µεγάλη πραγ-
µατική συµβουλή που µπορείτε να επιτύχετε για την αντιµετώ-
πιση των προβληµάτων της χώρας. Η πολιτική της Κυβέρνησης
είναι ρεαλιστική και µπορεί να εξασφαλίσει λύσεις στα προβλή-
µατα του τόπου, λύσεις που είναι βέβαια δύσκολες, όµως είναι
λύσεις.

Σας καλώ όλους να στηρίξουµε την πολιτική της Κυβέρνησης,
τη διαπραγµάτευση που κάνει αυτήν τη στιγµή µε την τρόικα.
Αυτή είναι η µόνη πραγµατική πολιτική, γιατί λεφτά δεν υπάρ-
χουν και κανείς δεν µας τα χαρίζει.
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Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε τον αγαπητό συνάδελφο κ. Κοψαχείλη.
Τον λόγο έχει ο συνάδελφος Αντώνιος Γρέγος από τη Χρυσή

Αυγή για πέντε λεπτά.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΓΡΕΓΟΣ: Ξέχασε ο κύριος Υπουργός να µας πει

για το free Wi-Fi που µας είχε υποσχεθεί ο Πρωθυπουργός. Είναι
αυτό που απασχολεί κυρίως τον ελληνικό λαό, αν θα έχει πραγ-
µατικά free Wi-Fi! Τέλος πάντων.

Τον ακούµε και αναρωτιόµαστε, όπως και πολλούς Βουλευτές
της συγκυβέρνησης, αν αυτά που λένε µέσα στη Βουλή -και τους
ακούει ο ελληνικός λαός- τα πιστεύουνε, αν υπάρχουν πραγµα-
τικά όλες αυτές οι επενδύσεις που µας αράδιασε πριν από λίγο
ο Υπουργός.

Από τον ΣΥΡΙΖΑ δεν περιµέναµε να καταθέσει κάποια πρόταση
µοµφής για κάποιο εθνικό θέµα, ούτε για το όνοµα της Μακεδο-
νίας ούτε για την ΑΟΖ ούτε για οτιδήποτε τέτοιο. 

Μιας που µιλάµε για εθνικά θέµατα και επειδή αυτές τις µέρες
έγιναν πάρα πολλές παραβιάσεις του εθνικού εναέριου χώρου
µας -µπορεί να έφτασαν τουρκικά αεροσκάφη και µέχρι την
Ακρόπολη και να µην το πήραµε χαµπάρι-, διαµαρτυρήθηκε η
Τουρκία ότι οι Έλληνες πιλότοι τούς είχαν βάλει στο στόχαστρο.
Να πούµε στους Έλληνες πιλότους ότι πολύ ορθώς έπραξαν.
Δεν πάτησαν, βέβαια, το κόκκινο κουµπί. Σε άλλες χώρες συµ-
βαίνει αυτό. Επίσης, να τους ευχηθούµε χρόνια πολλά, να είναι
πάντα γεροί και δυνατοί, όπως και όλη η Πολεµική Αεροπορία.

Από την αποφράδα ηµέρα που ανέλαβε αυτή η Κυβέρνηση την
εξουσία, έγιναν πάρα πολλά εγκλήµατα σε βάρος της πατρίδας,
όπως εθνικές υποχωρήσεις για τη Μακεδονία. Καταντήσαµε να
συζητάµε το όνοµα της Μακεδονίας µε τους Σκοπιανούς. Και
µόνο η συζήτηση µε τους Σκοπιανούς είναι ύβρις, γιατί, όπως ξέ-
ρετε, ο Παύλος Μελάς δεν θυσιάστηκε για καµµιά διπλή ονοµα-
σία. Εθνικές υποχωρήσεις. 

Μας έλεγαν κάτι για ΑΟΖ. Είχε πει ο κ. Σαµαράς εκείνο το µε-
γάλο ψέµα για την ΑΟΖ. Τον είδαµε να διαπραγµατεύεται και να
παραχωρεί την ΑΟΖ σε Τούρκους και Γάλλους και δεν ξέρω εγώ
σε ποιους άλλους. Φυσικά δεν θα τολµήσει ποτέ να ορίσει την
ΑΟΖ, γιατί δεν είναι τέτοιες οι εντολές που έχει πάρει.

Είδαµε τη διάλυση του κοινωνικού ιστού. Είδαµε τη διάλυση
της οικονοµίας. Είδαµε τη συγκάλυψη των σκανδάλων. Σκάνδαλα
από το 1973 µέχρι και αυτήν τη στιγµή που µιλάµε. Η Χρυσή
Αυγή έχει βγάλει µια «µαύρη βίβλο» µε τα σκάνδαλα της Νέας
Δηµοκρατίας, που είναι πάρα πολλά, και τα σκάνδαλα του
ΠΑΣΟΚ. Αυτήν τη στιγµή αυτή η «µαύρη βίβλος» µοιράζεται στον
ελληνικό λαό από τον Έβρο µέχρι την Κρήτη, σε κάθε πόλη, σε
κάθε χωριό, σε κάθε γειτονιά, για να µάθει ο ελληνικός λαός.
Διότι δεν βλέπουµε τους αρµόδιους εισαγγελείς να επεµβαίνουν
επιτέλους. Πρέπει να µάθει ο ελληνικός λαός, ο οποίος έχει δι-
κάσει και έχει καταδικάσει και το ΠΑΣΟΚ και τη Νέα Δηµοκρατία,
πρέπει να µάθουν όλοι τι ακριβώς συµβαίνει. Πρέπει επιτέλους
να ενεργοποιηθούν οι εισαγγελείς και να αποδοθούν ευθύνες.

Είδαµε τη διάλυση της παιδείας. Είδαµε τη διάλυση της
υγείας. Είδαµε το ξεπούληµα του εθνικού πλούτου. Είδαµε την
ανεργία να φτάνει στο 30% και, παρά τα όσα λέει η Κυβέρνηση,
θα ανεβεί κι άλλο. Μην αµφιβάλλετε καθόλου ότι η ανεργία θα
αυξηθεί. Στόχος της Κυβέρνησης είναι να κλείσουν κι άλλες επι-
χειρήσεις, να κλείσουν κι άλλα µαγαζιά. Στόχος της Κυβέρνησης
είναι να καταρρακωθεί, εκτός από την οικονοµία, και το ηθικό του
ελληνικού λαού.

Μετά τα τελευταία γεγονότα που οδήγησαν στην προφυλά-
κιση του Αρχηγού της Χρυσής Αυγής και των Βουλευτών της,
µετά την παράνοµη διακοπή της χρηµατοδότησης, συνέβη και
κάτι ακόµα. Από όλους αυτούς που ευαγγελίζονται περί δηµο-
κρατίας, είδαµε να αποκεφαλίζεται η δηµοκρατία, να παραβιά-
ζονται βασικά άρθρα του Συντάγµατος. Ενώ λέτε ότι είστε
υπέρµαχοι της δηµοκρατίας, ποτέ δεν τολµήσατε -και δεν θα
τολµήσετε- να κάνετε ούτε ένα δηµοψήφισµα. Δεν θα κάνετε
ποτέ και για τίποτα δηµοψήφισµα, γιατί πολύ απλά η σχέση σας
µε τη δηµοκρατία είναι κάτι πολύ σχετικό.

Όσο για τις εκλογές, θα περιµένετε κάποιες εντολές από τους

εντολοδότες σας, γιατί, όπως ξέρετε, και οι εκλογές είναι µια δη-
µοκρατική διαδικασία. Αναλόγως, λοιπόν, συµπεριφέρεστε κι
εκεί. 

Ο ελληνικός λαός, λοιπόν, όσο κι αν λένε οι δηµοσκοπήσεις
ότι δεν θέλει εκλογές, θέλει και απαιτεί αυτήν τη στιγµή να φύγει
αυτή η Κυβέρνηση. 

Καταφέρατε, επίσης, ένα πολύ καίριο πλήγµα στη δικαιοσύνη,
την οποία -όχι ολόκληρη, αλλά κάποιο µέρος της- εκβιάσατε,
απαιτώντας παράνοµες φυλακίσεις.

Νοµίζετε ότι είστε πανίσχυροι, αλλά δεν είστε. Είστε εκατόν
πενήντα τρεις, εκατόν πενήντα τέσσερις, εκατόν πενήντα έξι που
θα ψηφίσετε αύριο. Ξέρουµε ότι θα ψηφίσετε αυτή η διαδικασία
είναι µία καθαρά τυπική διαδικασία και αυτό θα το κάνετε για να
µείνετε για κάποιο καιρό ακόµα στα έδρανά σας, να πάρετε το
µισθό σας -όσο αντέξετε- µέχρι να γίνουν ευρωεκλογές. 

Η Νέα Δηµοκρατία καταρρέει κι αυτό φαίνεται παντού. Δεν
ξέρω αν αυτό ήταν το σχέδιο του Πρωθυπουργού κ. Σαµαρά. Κά-
ποτε εσείς οι ίδιοι τον βρίζατε και τον αποκαλούσατε µε κάποιους
χαρακτηρισµούς που υπάρχουν στο διαδίκτυο. Πολύ πιθανόν το
σχέδιο του Πρωθυπουργού είναι να διαλύσει τη Νέα Δηµοκρατία.
Δεν µας στεναχωρεί αυτό.

Όσο για το ΠΑΣΟΚ, θυµίζει ένα πολιτικό πτώµα που πεθαίνει
και σαπίζει, βρωµάει και περιµένει την ταφή του µέχρι τις ευρωε-
κλογές. Έξι µήνες είναι ακόµα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Κάθε ενέργεια που κάνει αυτή η Κυβέρνηση, γίνεται µε παρου-
σία των ΜΑΤ. Δεν ξέρω τι θα γίνει, αν κάποια στιγµή αυτοί οι άν-
θρωποι που είναι στα ΜΑΤ γυρίσουν τις ασπίδες ανάποδα ή τις
ρίξουν κάτω. 

Ο Υπουργός Προστασίας του Πολίτη παραδέχθηκε ότι υπάρ-
χουν χιλιάδες καλάσνικοφ στη χώρα αυτήν τη στιγµή. Εκτός από
καλάσνικοφ υπάρχουν και παρά πολλά ζάσταβα και αυτά τα κα-
λάσνικοφ και τα ζάσταβα, που τα ψάχνουν ακόµα, δεν ανήκουν
στη Χρυσή Αυγή. Πρέπει, λοιπόν, να κάνει σύντοµα κάτι γι’ αυτό.

Περιµένουµε, επίσης, τους εισαγγελείς να ενεργήσουν τα δέ-
οντα όσον αφορά στη σύλληψη των δολοφόνων.

Ρωτάτε πού θα βρεθούν τα λεφτά. Είναι πάρα πολύ εύκολο να
βρεθούν τα λεφτά. Από το 1973 µέχρι και τώρα, όπως σας
έχουµε πει, υπάρχουν εκατοντάδες πολιτικά πρόσωπα, µαζί µε
τους φίλους και τους συγγενείς τους και τα διάφορα κοµµατικά
στελέχη, που έχουν καταχραστεί δηµόσιο χρήµα. Ο λαός απαιτεί
να δηµιουργηθεί ένας φορέας και να προχωρήσει άµεσα στη δή-
µευση των περιουσιών τους. Έτσι, µε τη δήµευση των περιου-
σιών των πολιτικών προσώπων -µιλάµε για εκατοντάδες, µπορεί
και χιλιάδες πολιτικά πρόσωπα- θα βρείτε παρά πολλά χρήµατα.
Μιλάµε για εκατοντάδες εκατοµµύρια ευρώ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε. 

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΓΡΕΓΟΣ: Τελειώνω.
Υπάρχουν και τρία άδεια έδρανα της Χρυσής Αυγής. Δεν είναι

µόνο ο Αρχηγός της Χρυσής Αυγής και οι δύο Βουλευτές. Είναι
ενάµισι εκατοµµύριο Έλληνες, τους οποίους προσπαθείτε αυτήν
τη στιγµή να βγάλετε εκτός Κοινοβουλίου. Ίσως το βρώµικο σχέ-
διο της Κυβέρνησης είναι να θέσει και την Χρυσή Αυγή εκτός
εκλογών. Αυτό προσπαθεί. Η Χρυσή Αυγή, όµως, και ο ελληνικός
λαός δεν θα αφήσουν να περάσει αυτό. Εµείς θα αντισταθούµε
και θα δώσουµε ένα µεγάλο αγώνα. Και έχουµε στο πλάι µας και
τον ελληνικό λαό. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστούµε, κύριε
συνάδελφε.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΓΡΕΓΟΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Σας καλώ να διαβάσετε την ιστορία µιας µητέρας. Έχει δηµο-

σιευθεί στο διαδίκτυο. Είναι µια µητέρα που άφησε το παιδί της
σε ένα ίδρυµα στην Καλλιθέα. Το παιδί της της ζητάει να το πάρει
στο σπίτι και εκείνη δεν το παίρνει, γιατί δεν έχει να το ταΐσει. 

Εσείς, που θα ψηφίσετε και θα στηρίξετε αύριο αυτήν την Κυ-
βέρνηση, ακούστε τι λέει το παιδί στη µητέρα, που της ζητάει να
το πάρει στο σπίτι κι εκείνη δεν έχει χρήµατα να το ταΐσει. Το
παιδί λέει: «Δεν θα σου ξαναζητήσω φαγητό µητέρα.».

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστούµε, κύριε
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συνάδελφε. Δεν έχετε άλλο χρόνο. Ολοκληρώσατε. 
Ο συνάδελφος κ. Θωµάς Ψύρρας έχει τον λόγο για πέντε

λεπτά. 
ΘΩΜΑΣ ΨΥΡΡΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Η πρόταση δυσπιστίας, από τη στιγµή που µπήκε στο Κοινο-

βούλιο, αντικειµενικά έχει µετατραπεί από την Κυβέρνηση σε
ψήφο εµπιστοσύνης. 

Εποµένως το ερώτηµα, όπως τελικά διαµορφώνεται ενώπιόν
µας, είναι το εξής: µοµφή ή εµπιστοσύνη; Αυτό φυσικά το γνώ-
ριζαν -και το γνώριζαν καλά- όσοι κατέθεσαν την πρόταση δυ-
σπιστίας, γιατί αυτό επιδίωκαν. Ήθελαν να τονίσουν εµφατικά το
νέο τύπο δικοµµατισµού. Αυτό και µόνο. Οι εµπνευστές της πρό-
τασης γνώριζαν πως η πρόταση αφορούσε µόνο τους δύο µονο-
µάχους και κυρίως τον ελληνικό λαό, που παρακολουθεί
αδιάφορος, αφού κατανοεί πως όλα αυτά είναι λόγια και θεα-
τρικά.

Βεβαίως, µε την πρότασή του ο ΣΥΡΙΖΑ προσπαθεί να καλύψει
τα εσωκοµµατικά του προβλήµατα. Το χειρότερο είναι ότι αυτά
τα εσωκοµµατικά προβλήµατα προσπαθεί να τα επιλύσει µέσα
από κοινοβουλευτικές διαδικασίες. 

Τελικά τι πετυχαίνει; Την ώρα που η Κυβέρνηση ήταν ήδη στρι-
µωγµένη για το φόρο των ακινήτων και τα αγροτεµάχια, την ώρα
που πολλοί Βουλευτές της συγκυβέρνησης αµφισβητούσαν την
πολιτική της Κυβέρνησής τους, έρχεται η πρόταση δυσπιστίας
για να συσπειρώσει τη Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ. Αυτό, τε-
λικά, είναι το πολιτικό αποτέλεσµα της πρότασης. Επιπλέον
αχρηστεύει και το «όπλο» της δυσπιστίας τουλάχιστον για ένα
εξάµηνο. 

Ποιον, λοιπόν, ευνοεί η πρόταση; Ποιον; 
Από αύριο το βράδυ, όταν η Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ

συσπειρωθούν, θα πανηγυρίζει ο κύριος Πρωθυπουργός και θα
διακηρύττει πως η Κυβέρνησή του αναβαθµίστηκε, αναβαπτί-
στηκε, έχοντας την εµπιστοσύνη της Βουλής. Έπειτα, ας περι-
µένουµε περαιτέρω σκλήρυνση της Κυβέρνησης. Θα περάσει
νέα µέτρα -όπως κι αν τα ονοµατίσει-, θα περάσει πιθανώς ένα
νέο µνηµόνιο, επισείοντας ανά πάσα στιγµή την πρόσφατη ψήφο
εµπιστοσύνης. 

Τελικά, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, αυτό πετύχατε, να διευκολύνετε τον
Σαµαρά. 

Μπροστά, λοιπόν, στο δίληµµα «µοµφή ή εµπιστοσύνη», η
απάντηση της ΔΗΜΑΡ είναι η απόρριψη του διλήµµατος. Διότι
και τα δύο µέλη, από τα οποία αποτελείται το δίληµµα «µοµφή ή
εµπιστοσύνη», βλάπτουν εξίσου την Ελλάδα.

Επιλέγουµε, λοιπόν, το «ΠΑΡΩΝ», ως απαίτηση για µια πολι-
τική µακριά και από τη νεοφιλελεύθερη κοινωνική αναλγησία της
Νέας Δηµοκρατίας αλλά και από τον επαναστατικό ερασιτεχνι-
σµό και την επιπολαιότητα του ΣΥΡΙΖΑ. 

Το «ΠΑΡΩΝ» είναι αυτήν την ώρα η πλέον υπεύθυνη πολιτική
στάση. Η χώρα δεν χρειάζεται εκλογές. Χρειάζεται αλλαγή πολι-
τικής, χρειάζεται αλλαγή πολιτικού σχεδίου, που θα αµβλύνει τις
ανισότητες και θα διασφαλίσει ταυτόχρονα την κοινωνική συ-
νοχή. Χρειάζεται µια πολιτική που µπορεί να ενσταλάξει µέσα
στην κοινωνία το αίσθηµα ενός κοινού στόχου, κοινού σκοπού,
αλλά ταυτόχρονα και µιας αµοιβαίας εξάρτησης. Αυτό δεν το
εξασφαλίζει ο αναδυόµενος δικοµµατισµός ούτε ο παλιάς κοπής
τακτικισµός, που παρουσιάζεται µπροστά µας. 

Η ΔΗΜΑΡ, λοιπόν, αποκρούει το δήθεν δίληµµα. Θα ψηφί-
σουµε «ΠΑΡΩΝ», για να δηλώσουµε ότι είµαστε παρόντες πρώτα
απ’ όλα σε ένα δηµόσιο διάλογο, που στρέφεται γύρω από το
δέον στην αντιµετώπιση της κρίσης, γύρω από τα ζητήµατα προ-
στασίας του πολίτη, ο οποίος δέχεται απανωτά πλήγµατα από
την αντικοινωνική διαχείριση των επιπτώσεων της κρίσης. 

Το «ΠΑΡΩΝ» δείχνει τη ριζική µας αντίθεση στο δικοµµατισµό
και ταυτόχρονα καταδεικνύει την αναγκαιότητα του τρίτου
πόλου, που θα εξοβελίσει τους ηγεµονισµούς -απ’ όπου και αν
προέρχονται- και θα επιβάλει συνθήκες συνεννόησης, ώστε να
προχωρήσουν οι µεταρρυθµίσεις, γιατί αυτές τελικά έχει ανάγκη
η χώρα. 

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της ΔΗΜΑΡ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε τον κ. Ψύρρα, ο οποίος τήρησε τον χρόνο.
Τον λόγο έχει για έντεκα λεπτά ο Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-

γαίου κ. Μιλτιάδης Βαρβιτσιώτης. 
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-

γαίου): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν έχω καταλάβει πραγµατικά

αυτή η πρόταση δυσπιστίας κατά της Κυβέρνησης εναντίον
ποιου απευθύνεται. Είναι προς την Κυβέρνηση ή είναι προς τις
θυσίες του ελληνικού λαού, οι οποίες έχουν αρχίσει τελικά να
αποδίδουν; Μήπως είναι ενάντια στην εθνική προσπάθεια, η
οποία γίνεται για να επανέλθει η χώρα σε ένα καθεστώς χρηµα-
τοδοτικής αξιοπιστίας; Είναι, άραγε, αυτή η πρόταση δυσπιστίας
µια πρόταση δυσπιστίας απέναντι στην προσπάθεια που κάνει η
Κυβέρνηση να αναµορφώσει ένα παλιό, παρηκµασµένο και κακό
κράτος, που κόστιζε πολύ και προσέφερε λίγα στον Έλληνα φο-
ρολογούµενο; 

Εγώ νοµίζω ότι αυτή η πρόταση δυσπιστίας ένα στόχο έχει.
Έχει στόχο να γκρεµίσει τις µέχρι τώρα θυσίες του ελληνικού
λαού και ό,τι ο ελληνικός λαός έχει πετύχει µε αυτές τις θυσίες.
Διότι είναι γεγονός ότι η ελληνική κοινωνία µάτωσε τα τελευταία
χρόνια. Τα νοικοκυριά µάτωσαν. Οι δείκτες της ανεργίας έχουν
ξεφύγει και κανένας δεν µπορεί να εθελοτυφλεί. 

Αυτές, όµως, οι θυσίες εµάς µας κάνουν να αναλαµβάνουµε
µια ακόµα µεγαλύτερη υποχρέωση σε σχέση µε όλες τις προ-
ηγούµενες κυβερνήσεις: Να δουλέψουµε πιο σκληρά. Να φέ-
ρουν οι µεταρρυθµίσεις τις οποίες επιβάλλουµε πιο γρήγορα
αποτελέσµατα. 

Να µπορέσουµε να αξιοποιήσουµε την περιουσία του ελληνι-
κού λαού µε µεγαλύτερα οφέλη και, βέβαια, να ξεπεράσουµε,
όπως έχουµε ήδη ξεπεράσει, κοµµατικές αγκυλώσεις και το γνω-
στό κοµµατικό κόστος που φρέναρε την οποιαδήποτε µεταρρυθ-
µιστική προσπάθεια στο παρελθόν.

Γι’ αυτό πιστεύω ότι ο ελληνικός λαός, ανεξαρτήτως του τι
λένε οι δηµοσκοπήσεις –οι οποίες δεν είναι και τόσο αρνητικές,
τουλάχιστον για το κόµµα της Νέας Δηµοκρατίας-, έχει περιβάλει
αυτήν την προσπάθεια µε την εµπιστοσύνη του. Έχει περιβάλει
µε την εµπιστοσύνη του και το πρόσωπο του Πρωθυπουργού,
γιατί βλέπει πραγµατικά έναν πρωθυπουργό νυχθηµερόν να ερ-
γάζεται για να πετύχει αυτό που µέχρι πριν από λίγο φαινόταν
ανέφικτο, δηλαδή να γυρίσει η Ελλάδα σε µια τροχιά ανάπτυξης.

Είναι αλήθεια ότι τους τελευταίους δεκαέξι µήνες το κλίµα για
τη χώρα έχει αναστραφεί. Το παραδέχονται όλοι µέσα κι έξω από
τη χώρα, εκτός από τα στελέχη της Αντιπολίτευσης, εκτός από
τα στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ. Ενώ πλέον κανείς, µα κανείς, δεν αµφι-
σβητεί την παραµονή της χώρας µας στην Ευρωζώνη και τη ση-
µαντική επιτυχία που συνοδεύει αυτήν την παραδοχή –και ο κ.
Τσίπρας προχθές ανακάλυψε την αναγκαιότητα παραµονής στην
Ευρωζώνη-, αυτή η ίδια η παραµονή αµφισβητείται από την εσω-
κοµµατική αντιπολίτευση του ΣΥΡΙΖΑ. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το πρωτογενές πλεόνασµα που
επιτυγχάνουµε δίνει µια βάση στην εθνική οικονοµία για να προ-
σελκύσει καινούργιες επενδύσεις και να αναπτυχθεί. Ο µόνος πυ-
λώνας πάνω στον οποίο παραδοσιακά η χώρα µπορούσε να
αναπτυχθεί και να δει νέες επενδύσεις να έρχονται ήταν ο πυλώ-
νας της ναυτιλίας, ένας πυλώνας όµως τον οποίο ήδη, από την
προγραµµατική δήλωση του ΣΥΡΙΖΑ, θέλετε να γκρεµίσετε. Διότι
τι λέει ο ΣΥΡΙΖΑ στο πρόγραµµά του, το οποίο θέλει να εφαρµό-
σει γκρεµίζοντας αυτήν την Κυβέρνηση µε αυτήν την ψήφο δυ-
σπιστίας και να κερδίσει µετά τις εκλογές που θα έρθουν;
Κατάργηση όλων των νόµων και µέτρων που καθιερώνει φορο-
λογικά κίνητρα. Κατάργηση ειδικότερα της φορολογικής ασυλίας
του εφοπλιστικού κεφαλαίου, η οποία καθιερώθηκε από τους
παππούδες µας το 1952 µε συνταγµατική διάταξη και ήταν η
βάση πάνω στην οποία κτίστηκε η επιτυχία της ελληνικής ποντο-
πόρου ναυτιλίας, που σήµερα συµµετέχει στην εθνική οικονοµία
µε 13,5 εκατοµµύρια ευρώ, ποσό που αντιστοιχεί περίπου στο
6% του ΑΕΠ µε τιµές του 2010, απασχολεί άµεσα εκατόν εξήντα
πέντε χιλιάδες ανθρώπους και λειτουργεί επ’ ωφελεία πεντακο-
σίων χιλιάδων ανθρώπων. 

Στόχος της δικιάς µας Κυβέρνησης είναι να πολλαπλασιά-
σουµε αυτά τα οφέλη, να πολλαπλασιάσουµε την απασχόληση
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στα ελληνικά καράβια, να δούµε την ελληνική σηµαία να κυµατί-
ζει σε ολοένα περισσότερα καράβια. Γι’ αυτό θέλουµε να κά-
νουµε τον Έλληνα ναυτικό, τον οποίο εµπιστευόµαστε, πιο
ανταγωνιστικό µέσα από την αναµόρφωση της εκπαίδευσης, θέ-
λουµε να κάνουµε τις υπηρεσίες του Υπουργείου µας πολύ πιο
ανταγωνιστικές, πολύ πιο φθηνές και λειτουργικές για το ελλη-
νικό καράβι και, βέβαια, να µεγιστοποιήσουµε τα οφέλη της εθνι-
κής οικονοµίας από τη συµµετοχή του εφοπλιστικού κεφαλαίου,
όπως κάναµε πριν από µερικούς µήνες µε το συνυποσχετικό,
µέσα από το οποίο πλέον εισφέρουν οι Έλληνες πλοιοκτήτες
στον εθνικό προϋπολογισµό. Γι’ αυτό και ανοίξαµε την αγορά για
τους Έλληνες ναυτικούς από τα οκτακόσια ενενήντα καράβια
της ελληνικής σηµαίας στις τρεις χιλιάδες της ελληνόκτητης σε
συµφωνία µε την Πανελλήνια Ναυτική Οµοσπονδία. Για να επι-
σφραγίσουµε αυτήν την καλή µας σχέση, ήραµε και την επιστρά-
τευση, για να δηµιουργήσουµε σχέσεις εµπιστοσύνης ανάµεσα
στους πλοιοκτήτες, στους ναυτικούς και στο Υπουργείο, ώστε
όλοι µαζί να παλέψουµε για αυτό που είναι ο εθνικός στόχος: την
ανάπτυξη της ναυτιλίας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όταν ανέλαβα τα καθήκοντα του
Υπουργού Ναυτιλίας µία ήταν η εντολή που έλαβα ξεκάθαρα από
τον Πρωθυπουργό, πέρα από το στοίχηµα της ανάπτυξης: η
φρούρηση των θαλασσίων συνόρων.

Σήµερα µπορούµε να αισθανόµαστε ότι σε αυτήν την επιχεί-
ρηση όπου συµµετέχουν άνω των δύο χιλιάδων ανδρών και γυ-
ναικών του Λιµενικού Σώµατος, έχουµε δει πολύ σηµαντικά
αποτελέσµατα. Ο ρυθµός εισόδου µεταναστών στη χώρα, ανά
χιλιόµετρο, είναι ο ίδιος στην ξηρά, που φρουρείται από φράχτη,
και στη θάλασσα, όπου δεν µπορούµε να στήσουµε κανένα φρά-
χτη.

Γι’ αυτό οφείλω να πω ένα µεγάλο ευχαριστώ και συγχαρητή-
ρια προς τους άνδρες και τις γυναίκες του Λιµενικού Σώµατος.
Συγχαρητήρια και για τη χθεσινή τους µεγάλη επιτυχία, να συλ-
λάβουν ένα καράβι µε ύποπτη κίνηση, το οποίο παρακολουθού-
σαν και το οποίο φέρεται να έχει πολύ µεγάλη ποσότητα
οπλισµού που κατευθυνόταν προς εµπόλεµες ζώνες της Μεσο-
γείου. 

Αυτό δείχνει ότι ακόµα και σήµερα, στη στιγµή της κρίσης, η
Ελλάδα είναι ικανή να περιφρουρεί τα θαλάσσιά της σύνορα και
να επιτηρεί την ΑΟΖ της. Οποιοσδήποτε το αµφισβητεί προσφέ-
ρει κακή υπηρεσία στο έθνος και στον τόπο. 

Γι’ αυτό και αναβαθµίζουµε το Λιµενικό Σώµα, γι’ αυτό και προ-
χωράµε σε προµήθεια νέων σκαφών, µεγάλων και µικρών, µε τη
χρηµατοδότηση της Ευρώπης, στην αλλαγή όλων των χερσαίων
µέσων µας, στην αύξηση της στελέχωσης του Λιµενικού, µέσα
από την πρόσληψη αξιωµατικών και λιµενοφυλάκων και βέβαια
µέσα από την αναδιάρθρωση του Υπουργείου και των λιµενικών
υπηρεσιών της χώρας, που στόχο έχει –και θα παρουσιαστεί τις
επόµενες ηµέρες- να βγάλουµε ανθρώπους από το γραφείο και
να τους βάλουµε στη δράση. Υπολογίζουµε ότι θα κερδίσουµε
περίπου το 10% της δύναµής µας, επτακόσιους άνδρες και γυ-
ναίκες, µέσα από την αναδιάταξη των υπηρεσιών µας. 

Παράλληλα, όµως, προσπαθούµε να κάνουµε και µία αναπτυ-
ξιακή πολιτική, που ως βασικό πυλώνα έχει την αξιοποίηση της
λιµενικής υποδοµής της χώρας. Έχουµε ένα πολύ πετυχηµένο
παράδειγµα και αυτό είναι το παράδειγµα της επένδυσης της
«COSCO» στο λιµάνι του Πειραιά, που πολεµήθηκε όσο καµµία
άλλη στο παρελθόν. 

Αυτήν την επένδυση σήµερα τη διπλασιάζουµε. Διπλασιάζουµε
το ύψος της επένδυσής της µε ακόµα 230 εκατοµµύρια, συµφω-
νία που αναµένεται να ολοκληρωθεί τις επόµενες µέρες. Διπλα-
σιάζουµε τις θέσεις εργασίας µε άλλες επτακόσιες καινούργιες
θέσεις εργασίας και άλλες περίπου χίλιες πεντακόσιες έµµεσες
θέσεις εργασίας, δηλαδή ανθρώπων που θα απασχοληθούν
γύρω από τη λειτουργία αυτής της επένδυσης.

Το ίδιο κάνουµε και στην κρουαζιέρα. Μόλις εχθές υπέγραψα
την επέκταση του λιµανιού του Πειραιά στο χώρο της κρουαζιέ-
ρας, µία επένδυση 110 εκατοµµυρίων, η οποία έχει να κάνει τον
Πειραιά ένα από τα µεγαλύτερα λιµάνια κρουαζιέρας της Μεσο-
γείου, να είναι ένα από τα µεγαλύτερα εµπορευµατικά και επιβα-
τηγά λιµάνια της Μεσογείου και να αξιοποιήσουµε το στρατηγικό

µας πλεονέκτηµα, το γεγονός ότι βρισκόµαστε στην Ευρωπαϊκή
Ένωση και παράλληλα είµαστε και στα σύνορά της. 

Επίσης, προχωράµε πρωτοβουλίες για την ανάπτυξη του ya-
chting, του θαλασσίου τουρισµού, που, ως γνωστόν, φέρει περί-
που τέσσερις θέσεις εργασίας στη ξηρά για κάθε θέση εργασίας
που δηµιουργείται στη θάλασσα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επειδή υπάρχει ένα νεφέλωµα
στην προγραµµατική πρόταση του ΣΥΡΙΖΑ για το τι θα κάνει µε
τα λιµάνια, τις ιδιωτικοποιήσεις σε αυτά, εγώ βάζω ένα ερωτη-
µατικό. Πείτε µας, πώς θα αναβαθµίσετε τις λιµενικές υπηρεσίες
και πού θα βρείτε τα χρήµατα για να το κάνετε αυτό, εάν δεν
προχωρήσετε σε αυτές τις συµπράξεις του δηµοσίου και του
ιδιωτικού τοµέα, αν δεν προχωρήσετε στο πρόγραµµα ιδιωτικο-
ποιήσεων, που µόνο δηµιουργεί θέσεις εργασίας, δεν µειώνει, σε
καµµία περίπτωση. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κλείνοντας θέλω να σας πω
αυτό το οποίο αισθάνοµαι ως Βουλευτής αλλά και ως νέος άν-
θρωπος. Είναι στα δικά µας χέρια, στα χέρια µιας νέας γενιάς,
να προχωρήσουµε τον τόπο µπροστά. Είναι ευθύνη αυτής της
γενιάς, που είναι η πιο καλοσπουδαγµένη γενιά που έβγαλε ποτέ
ο τόπος, µε κοσµοπολίτικη άποψη, µία γενιά που έχει περισσό-
τερα προσόντα από τη γενιά των πατεράδων µας και των παπ-
πούδων µας, να αντιµετωπίσει αυτήν την πρόκληση και να
πετύχει, όχι κοιτώντας το χθες, αλλά κοιτώντας το αύριο, κοιτών-
τας πώς θα γίνει η χώρα µας πιο ανταγωνιστική, πιο ισχυρή στο
διεθνή περίγυρο, πιο φιλική στις επενδύσεις, πιο ζωντανή στις
κοινωνικές της δοµές.

Η µεγαλύτερή µας δέσµευση είναι να παραδώσουµε στις επό-
µενες γενιές ένα νέο και καλύτερο και πιο αποτελεσµατικό κρά-
τος από αυτό που παραλάβαµε. Εµείς, στην Κυβέρνηση Σαµαρά,
είµαστε προσηλωµένοι σε αυτόν το στόχο, ξεκινώντας από τον
ίδιο τον Πρωθυπουργό και συνεχίζοντας και µε το τελευταίο στέ-
λεχος που την υπηρετεί: να υπηρετήσουµε το δρόµο των µεταρ-
ρυθµίσεων. Είµαι βέβαιος ότι αυτός ο δρόµος είναι ο µόνος
δρόµος που µπορεί να µας οδηγήσει σε µία καλύτερη Ελλάδα.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Και εµείς ευχαρι-

στούµε τον κύριο Υπουργό.
Τον λόγο έχει ο συνάδελφος κ. Μουτσινάς για πέντε λεπτά.
ΠΑΡΙΣΗΣ ΜΟΥΤΣΙΝΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κύριοι συνάδελφοι, η πρόταση δυσπιστίας

που κατέθεσε ο ΣΥΡΙΖΑ έχει θετικό πρόσηµο και ιδιαίτερη βαρύ-
τητα, γιατί θέτει όλους µας, τους Βουλευτές, µπροστά στις ευ-
θύνες µας για την άθλια κατάσταση στην οποία βρίσκεται
σήµερα η χώρα. Βέβαια είναι γνωστές οι δικές µου διαφορετικές
προσεγγίσεις σε σχέση µε τον ΣΥΡΙΖΑ. Αυτό, όµως, δεν σηµαίνει
ότι δεν µπορώ να αποδεχθώ µία πολιτική πράξη η οποία στην κρί-
σιµη στιγµή δίνει θετικά αποτελέσµατα, γιατί ανοίγει ένας διάλο-
γος και αναλαµβάνονται ευθύνες.

Η Κυβέρνηση δεν είχε και δεν έχει εθνικό σχέδιο σωτηρίας της
χώρας, αφού κυριαρχικό ρόλο στην ασκούµενη, ιδιαίτερα οικο-
νοµική, πολιτική έχει ο κ. Στουρνάρας, ο οποίος ασκεί καθήκοντα
υπερ-υπουργού και έχει την απόλυτη στήριξη του κυρίου Πρω-
θυπουργού. 

Τουναντίον, η πολιτική του µνηµονίου -του µόνου σχεδίου,
όπως λέει ο κ. Στουρνάρας, που έχουµε στη χώρα- οδηγεί στην
ταχύτατη και χωρίς όρους παραχώρηση εθνικής περιουσίας, στη
βίαιη αναδιανοµή του εθνικού πλούτου υπέρ των ίδιων ανθρώπων
οι οποίοι δηµιούργησαν και είναι υπεύθυνοι για την κρίση και τε-
λικά την εκχώρηση της εθνικής κυριαρχίας, σε µία Ευρώπη η
οποία αλλάζει ραγδαία, σε εντελώς αντίθετη κατεύθυνση από
εκείνη στην οποία οραµατίστηκαν οι πρώτοι που ενέταξαν τη
χώρα στην Ευρώπη, ο Κωνσταντίνος Καραµανλής και ο Ανδρέας
Παπανδρέου.

Ζωντανό παράδειγµα είναι η ΕΡΤ –δεν θα αναφέρω άλλα πα-
ραδείγµατα, δεν έχω χρόνο- και η προκλητική εκχώρηση των ψη-
φιακών συχνοτήτων, κύριοι Υπουργοί, στους καναλάρχες, οι
οποίοι οφείλουν εκατοντάδες εκατοµµύρια στο κράτος. Να, κύ-
ριοι Βουλευτές, το πραγµατικό διακύβευµα του κλεισίµατος της
ΕΡΤ, µε πρόφαση φυσικά την εξυγίανσή της. 
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Η επέµβαση προχθές των δυνάµεων καταστολής στις 4.30’ τα
ξηµερώµατα, αποκαλύπτει το στυγνό και αυταρχικό πρόσωπο
της Κυβέρνησης, που αναδεικνύει ακριβώς την έλλειψη πολιτι-
κής. Όταν χειρίζεσαι αυταρχικές µεθόδους για την επιβολή πο-
λιτικής, δεν έχεις πραγµατική πολιτική.

Το χειρότερο, όµως, αγαπητοί συνάδελφοι, είναι η ανέντιµη
συµπεριφορά στους εργαζόµενους. Το λέω αυτό µε πλήρη επί-
γνωση αυτών που λέω. Θα καταθέσω για τα Πρακτικά τη λύση
σύµβασης που έχει κάνει το Υπουργείο Οικονοµικών µε τους ερ-
γαζόµενους της ΕΡΤ. 

Αναφέρει στη δεύτερη παράγραφο: «Μέχρι την παράδοση των
παντός είδους περιουσιακών στοιχείων της καταργηθείσας «ΕΡΤ
Α.Ε.» και των θυγατρικών της, τα οποία βρίσκονται στην κατοχή
σας και για τα οποία είστε υπεύθυνος/η στο πλαίσιο των καθη-
κόντων που απορρέουν από την εκτέλεση της λυθείσας σύµβα-
σής σας, τον κανονισµό και κάθε σχετική γενική ή ειδική ανάθεση
καθηκόντων, εξακολουθείτε να έχετε τη ευθύνη και υποχρεούστε
στη διαφύλαξή τους.».

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Παρίσης Μουτσινάς καταθέ-
τει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρί-
σκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ενώ έχουν αυτήν την ευθύνη µέχρι σήµερα και δεν έχουν
πραγµατικά αναληφθεί αυτές οι υποχρεώσεις από το κράτος, οι
εργαζόµενοι εκδιώκονται µε αυτόν τον αυταρχικό τρόπο. Αυτή
είναι πραγµατικά µία ανέντιµη πολιτική πράξη.

Με την οικονοµική σας πολιτική αποδοµείτε την κοινωνική συ-
νοχή. Με την ηθική υπόσταση της πολιτικής σας, όµως, απαξιώ-
νετε την αξιοπρέπεια και την προσωπικότητα των εργαζοµένων
και των πολιτών.

Δεν αγγίζετε, δεν έχετε αγγίξει έως τώρα την πολιτική και οι-
κονοµική ελίτ της χώρας. Σας το λένε όλοι αυτό. Δεν αγγίζετε τις
λίστες των εκατοντάδων δισεκατοµµυρίων, που τις έχετε στα
γραφεία σας. Δεν τολµάτε να αλλάξετε το νόµο περί ευθύνης
Υπουργών και µάθαµε προχθές ότι ο κ. Παπαντωνίου παραπέµ-
πεται για πληµµέληµα. Είναι ντροπή!

Αγαπητοί συνάδελφοι, αυτό, όµως, που δεν µπορούµε πραγ-
µατικά να συγχωρέσουµε στην Κυβέρνηση είναι ότι τελικά έχει
διαγράψει τη ζωή εκατοµµυρίων παιδιών µας, της νεολαίας µας,
η οποία προτιµά το δρόµο της µετανάστευσης πια κατά δεκάδες
χιλιάδες. Δεύτερο κύµα µετανάστευσης, αγαπητοί συνάδελφοι,
µέσα σε πενήντα χρόνια, τώρα, όµως, όχι εργατών, αλλά υψηλά
ειδικευµένων επιστηµόνων. Αν αυτό δεν είναι ντροπή της µνηµο-
νιακής µας πολιτικής, τότε τι είναι;

Για την αγροτική πολιτική, να πω ένα άλλο παράδειγµα, διότι
δεν έχω χρόνο. Δεν θα αναφερθώ στα όµορφα και πλάνα λόγια
αγάπης για τον Έλληνα αγρότη και την αγροτική πολιτική ούτε
στη χρηµατοδότηση της αγροτικής τάξης ούτε στην επερχόµενη
φορολογία των εργαλείων παραγωγής. Θα αναφερθώ σε ένα ιδι-
αίτερα κρίσιµο και ευαίσθητο σηµείο, το οποίο αφορά στην εκ-
χώρηση δικαιωµάτων και κατακτήσεων της γεωργίας και
κτηνοτροφίας µιας εικοσαετίας και πλέον. Αναφέροµαι στα προ-
ϊόντα ΠΟΠ.

Εµείς αποκαλύψαµε, µε τον κ. Κασαπίδη και άλλους Ανεξάρ-
τητους Βουλευτές εδώ, ότι η φέτα και οι ελιές Καλαµών παραδί-
δονται στους Καναδούς. Μας διέψευδε το Υπουργείο Γεωργίας
και η εφηµερίδα «ΤΑ ΝΕΑ» αναφερόταν σε νίκη της Ελλάδας στο
Κολλέγιο των Επιτρόπων. Να, όµως, που η ίδια η ζωή τούς απο-
καλύπτει και τους ξεσκεπάζει. 

Την Πέµπτη έχουµε επιτροπή όπου µπαίνει ένα θέµα: «Εκχώ-
ρηση ονόµατος ελληνικών Προϊόντων Ονοµασίας Προέλευσης
(ΠΟΠ) στη Σύµβαση της Ευρωπαϊκής Ένωσης µε τον Καναδά».
Αυτό είναι ντροπή! Εκχωρούµε τη φέτα και τις ελιές Καλαµών,
ιδιαίτερη πατρίδα του κυρίου Πρωθυπουργού. Ειλικρινά, αν
αυτήν τη στιγµή ο κ. Τσαυτάρης είναι υπεύθυνος, θα πρέπει να
παυθεί των καθηκόντων του αµέσως. Δεν έχει δικαίωµα να είναι
Υπουργός. Ειδάλλως αναλαµβάνει ακέραια την ευθύνη ο κύριος
Πρωθυπουργός.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Αν µου επιτρέπετε, θέλω µισό λεπτό να τελειώσω.

Είναι προκλητική αυτή η συµπεριφορά και πρέπει πραγµατικά
να δούµε κάποια πολιτική πρωτοβουλία στο επόµενο διάστηµα.

Θα ήθελα, όµως, να πω κάτι, διότι είµαι νέος Βουλευτής. Ήλ-
πιζα και προσδοκώ σε ένα άλλο Κοινοβούλιο, µια άλλη κοινοβου-
λευτική λειτουργία και δεν τη βλέπω. Αυτή η πρόταση δυσπιστίας
είναι µια ευκαιρία για όλους µας να δούµε το ρόλο του Κοινο-
βουλίου, να δούµε το ρόλο των Υπουργών, οι οποίοι πρέπει να
ακούνε τους Βουλευτές, να δούµε το ρόλο του Πρωθυπουργού
στην ώρα του Πρωθυπουργού στη Βουλή, ο οποίος δεν έρχεται
ποτέ να ακούσει και να µιλήσει µε τους Βουλευτές, να πάρει µή-
νυµα και να πάρουµε και εµείς πληροφόρηση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστούµε, κύριε
συνάδελφε.

ΠΑΡΙΣΗΣ ΜΟΥΤΣΙΝΑΣ: Αυτό είναι απαράδεκτο και πρέπει
πραγµατικά συνάδελφοι –το λέω µε επίγνωση των όσων λέω- να
αλλάξει άρδην. Διότι στην κρίση το Κοινοβούλιο πρέπει να απο-
κτήσει το κύρος και τη δυναµική του.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Και εµείς ευχαρι-
στούµε τον κ. Μουτσινά.

Τον λόγο έχει ο συνάδελφος κ. Σενετάκης για πέντε λεπτά.
ΜΑΞΙΜΟΣ ΣΕΝΕΤΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης πρόσφερε
στην Κυβέρνηση µία µοναδική ευκαιρία να εξηγήσει απευθείας
στον ελληνικό λαό ποια πολιτική εφαρµόζει και γιατί θεωρεί πως
αυτή είναι ο µόνος δρόµος για να εξέλθει η χώρα από την κρίση.

Είµαι σίγουρος πως οι Υπουργοί της Κυβέρνησης θα αναδεί-
ξουν την έλλειψη εναλλακτικής πρότασης από την πλευρά της
Αντιπολίτευσης, η οποία άλλωστε καθιστά µοναδική τη δική µας
πρόταση.

Συνεπώς εγώ, ως Βουλευτής που αύριο θα δώσω ψήφο εµπι-
στοσύνης στον Αντώνη Σαµαρά και την Κυβέρνηση, δεν θα ει-
σέλθω σε λεπτοµέρειες του κυβερνητικού προγράµµατος.
Αναρωτιέµαι, όµως, για τους λόγους για τους οποίους το κόµµα
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης προέβη σε αυτήν την πρωτο-
βουλία.

Η πρώτη εξήγηση είναι προφανής: Αφορά στην εκκένωση του
Ραδιοµεγάρου της ΕΡΤ, που τελούσε υπό κατάληψη από ελάχι-
στους πρώην εργαζόµενους της ΕΡΤ. Αν αυτός ήταν ο λόγος,
τότε δεν συντρέχει κανένας λόγος ανησυχίας για εµάς. Το κόµµα
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης δεν µέµφεται την Κυβέρνηση.
Μέµφεται την κοινή λογική. Και η κοινή λογική λέει απλά πως ου-
δείς έχει δικαίωµα να κατέχει δηµόσιο κτήριο. Το Ραδιοµέγαρο
της ΕΡΤ δεν ανήκει στους εργαζόµενους της ΕΡΤ. Είναι περιου-
σία του ελληνικού λαού. Άρα η Κυβέρνηση, ως όφειλε, εκτός από
τη νοµιµότητα, αποκατέστησε και την τάξη.

Η δεύτερη εξήγηση που µπορώ να σκεφθώ για την πρόταση
δυσπιστίας αφορά στην πρόθεση του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ,
όπως ακούσαµε σήµερα, να εκθέσουν στην κοινωνία τους Βου-
λευτές της Συµπολίτευσης, που µε προτάσεις και παρεµβάσεις
επιδιώκουν βελτιώσεις σε κυβερνητικά νοµοσχέδια. 

Σκέφτηκαν, λοιπόν, πονηρά: Αφού δίνετε ψήφο εµπιστοσύνης
στην Κυβέρνηση, οι παρεµβάσεις σας είναι προσχηµατικές. Τους
απαντώ: Άλλο δίνω ψήφο εµπιστοσύνης και άλλο ασκώ δηµιουρ-
γική κριτική. Δυστυχώς, είµαστε αναγκασµένοι να κάνουµε αυτό
που εσείς δεν κάνετε. 

Είµαστε, λοιπόν, εδώ και θα παραµείνουµε και την επόµενη
µέρα της παροχής ψήφου εµπιστοσύνης, για να υπηρετούµε την
εντολή που πήραµε από τους συµπολίτες µας: Να ελέγχουµε την
ορθότητα των κυβερνητικών επιλογών και να τις βελτιώνουµε. Τί-
ποτα και κανένας δεν µπορεί να µας απαγορεύσει να πράττουµε
αυτό που το Σύνταγµα και η δηµοκρατία µάς επιβάλλουν να
πράττουµε. 

Περνώ στην τρίτη εξήγηση που µπορώ να σκεφτώ για την πρό-
ταση δυσπιστίας του ΣΥΡΙΖΑ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γνωρίζετε πολύ καλά και το
γνωρίζει και ο ελληνικός λαός πως από τη µέρα που αυτή η Κυ-
βέρνηση ανέλαβε την ευθύνη να αποτρέψει τη χρεοκοπία της
χώρας και να την οδηγήσει στην έξοδο από την κρίση, διαπραγ-
µατεύεται διαρκώς µε τους εταίρους µας µία σειρά από αλλαγές
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και µεταρρυθµίσεις που έπρεπε να έχουν γίνει στην προ µνηµο-
νίων εποχή. 

Την κρίση δεν την έφερε το µνηµόνιο. Η κρίση έφερε τα µνη-
µόνια. Και η κρίση προφανώς δεν προκλήθηκε, επειδή όλα σε
αυτήν τη χώρα γίνονταν σωστά και ήρθαµε εµείς τώρα να τα κά-
νουµε όλα λάθος. Αντιθέτως, το λάθος παλεύουµε να διορθώ-
σουµε. Σταµατήστε, λοιπόν, να παραπλανάτε τον ελληνικό λαό
και να χαϊδεύετε τα αυτιά όσων εξακολουθούν να πιστεύουν πως
θα µπορούσαµε να συνεχίσουµε αµέριµνοι στο δρόµο που είχαµε
επιλέξει να βαδίζουµε κατά το παρελθόν. Έπρεπε να είχαµε αλ-
λάξει ρότα πολύ νωρίτερα. 

Αντί, λοιπόν, εσείς να δώσετε τη µάχη για µία δηµιουργική αλ-
λαγή, τι κάνετε; Εµποδίζετε την Κυβέρνηση να το κάνει. Μία εξή-
γηση µπορώ να δώσω επ’ αυτού, ότι επενδύετε πολιτικά στην
αποσταθεροποίηση και τη χρεοκοπία της χώρας. Κάνετε την
πρόταση δυσπιστίας, ελπίζοντας ότι κάποιοι από εµάς θα καµ-
φθούν από το βάρος της πίεσης και θα άρουν την εµπιστοσύνη
τους στην Κυβέρνηση. Οι ελπίδες σας θα διαψευστούν. 

Προβάλλετε εµπόδια σε µία κρίσιµη στιγµή της διαπραγµάτευ-
σης, κατά την οποία προσπαθούµε να πείσουµε τους εταίρους
ότι µπορούµε να σταθούµε στα πόδια µας. Μπορούµε να παρά-
γουµε περισσότερα απ’ όσα καταναλώνουµε, µπορεί η κοινωνία
µας να γίνει ανταγωνιστική, µπορούν οι Έλληνες ενωµένοι να τα
καταφέρουν, να ξεπεράσουν τις δυσκολίες και να διεκδικήσουν
µε την αξία τους το µέλλον που δικαιούνται.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν θα επιτρέψουµε την απο-
σταθεροποίηση της χώρας, ούτε θα σας επιτρέψουµε να µονο-
πωλείτε την κοινωνική ευαισθησία. Είναι πολύ εύκολο αλλά και
συνάµα εθνικά ανεύθυνο να πλειοδοτείτε στη δυσαρέσκεια του
κόσµου. Το δύσκολο και εθνικά υπεύθυνο είναι να κάνετε κάτι
πραγµατικά εποικοδοµητικό για να πάει η χώρα µπροστά.

Κυρίες και κύριοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, όπως πρό-
χειρα και ψηφοθηρικά αντιπολιτεύεται ο Πρόεδρός σας, άλλο
τόσο πρόχειρα και ανεύθυνα έκανε την πρόταση δυσπιστίας στην
Κυβέρνηση. Επειδή δεν υπάρχει µία πειστική εξήγηση για την
πρωτοβουλία του, αναρωτιέµαι µήπως είναι τώρα η ευκαιρία να
εκφράσετε τη δυσπιστία σας στο πρόσωπό του.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστούµε τον κ.

Σενετάκη.
Τον λόγο έχει η συνάδελφος κ. Όλγα-Νάντια Βαλαβάνη για

πέντε λεπτά. 
ΟΛΓΑ-ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ: Επειδή προχθές το πρωί πέρασα

καµµιά ώρα πιεσµένη πάνω στην ασπίδα ενός νεαρού παιδιού
των ΜΑΤ µαζί µε άλλους Βουλευτές, µπορώ να σας διαβεβαιώσω
ότι -αντίθετα µε αυτό που είπε ο κ. Σταµάτης- οι µαρτυρίες των
Βουλευτών του ΣΥΡΙΖΑ απόψε έξω από το Ραδιοµέγαρο είναι
πολύ πιο αξιόπιστες από τις αντίθετες διαβεβαιώσεις του κ. Δέν-
δια.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, θα είναι η πρώτη φορά στην πρό-
σφατη πολιτική ιστορία της πατρίδας µας που η κυβέρνηση που
θα προκύψει από τις εκλογές, όποτε και αν γίνουν αυτές, µια αρι-
στερή κυβέρνηση µε κορµό τον ΣΥΡΙΖΑ, θα κληθεί να αναλάβει
τη διακυβέρνηση µίας κυριολεκτικά λεηλατηµένης χώρας. 

Γιατί σε τι άλλο παραπέµπει το µοναδικό, πλέον, στη σύγχρονη
παγκόσµια ιστορία ποσοστό µείωσης του εθνικού εισοδήµατος,
σε συνθήκες ειρήνης, προκειµένου να συνεχίζεται ανεµπόδιστα
η εξυπηρέτηση ενός µη βιώσιµου χρέους, µε τα 211 από τα 219
δισεκατοµµύρια των εκβιαστικών δανεικών των µνηµονίων να
έχουν επιστρέψει κατευθείαν πίσω στους δανειστές; 

Σε τι άλλο παραπέµπουν η θηριώδης ανεργία ενάµισι εκατοµ-
µυρίου ανθρώπων, οι καθηµερινές απολύσεις στον ιδιωτικό αλλά,
πλέον, και στο δηµόσιο τοµέα, οι απώλειες του εισοδήµατος των
εργαζοµένων, που προσεγγίζουν το 40%, η εξαθλίωση τουλάχι-
στον τριών εκατοµµυρίων συµπατριωτών µας και άλλων τόσων
ανασφάλιστων; 

Σε τι άλλο παραπέµπει η αρπαγή της δηµόσιας περιουσίας –
ακίνητα, Αγροτική Τράπεζα, Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο, ΟΠΑΠ-
ενώ ετοιµάζονται ΔΕΗ, ΔΕΠΑ, ΔΕΣΦΑ, τα νερά –ΕΥΑΘ και
ΕΥΔΑΠ- τρένα, λιµάνια, αεροδρόµια και το σύνολο των τραπε-

ζών, οι παραλίες και τα νησιά µας; 
Σε τι άλλο παραπέµπει η εκδίωξη εργαζοµένων, όπως οι σχο-

λικοί φύλακες, οι καθαρίστριες του Υπουργείου Οικονοµικών, οι
δηµοτικοί αστυνοµικοί ή οι καθηγήτριες της δευτεροβάθµιας τε-
χνικής εκπαίδευσης από διάφορες υπηρεσίες του δηµοσίου,
προκειµένου να παραχωρηθούν οι λειτουργίες αυτές µε αυξη-
µένο κόστος και επιβάρυνση στην ιδιωτική κερδοσκοπία; 

Σε τι άλλο παραπέµπουν οι έρηµοι δρόµοι στα κέντρα των πό-
λεων µε τα κλειστά µαγαζιά ή το να ταυτίζει η νέα γενιά την προ-
οπτική της ζωής της µε τη µετανάστευση; 

Ποτέ άλλοτε, από το 1974 και µετά, η δηµοκρατία και η καταρ-
ράκωση της νοµιµότητας και των δικαιωµάτων των πολιτών και
των εργαζοµένων δεν δοκιµάστηκε µε τόσο οδυνηρό τρόπο. Γιατί
τι άλλο είναι η υποκατάσταση της νοµοθετικής εξουσίας της
Βουλής µε τη «βιοµηχανία» των πράξεων νοµοθετικού περιεχο-
µένου, η επιστράτευση, ακόµα µέχρι σήµερα, των απλήρωτων,
ακόµα µέχρι σήµερα, ναυτικών και των εργαζοµένων στη ΣΤΑΣΥ,
η διάλυση της δηµόσιας εκπαίδευσης και της δηµόσιας υγείας,
το «µαύρο» στην ΕΡΤ και τα ΜΑΤ στο Ραδιοµέγαρο, αλλά και
όπου ξεσπούν εργατικές ή λαϊκές κινητοποιήσεις;

Κι όλα αυτά γιατί; Για το πρόγραµµα, δηλαδή για τα µνηµόνια.
Εφαρµόζοντάς το η Κυβέρνηση έχει παραιτηθεί από την, έστω
επίσηµη, υποχρέωση χάραξης οικονοµικής πολιτικής στη βάση
των αναγκών του λαού και της χώρας. Ενεργεί ως ανοιχτός εν-
τολοδόχος και µεσάζοντας των δανειστών και µετράει τα αποτε-
λέσµατα της πολιτικής της, όχι µε τη δυστυχία που βιώνουν τα
λαϊκά στρώµατα, αλλά µε την επίτευξη κάποιων µακροοικονοµι-
κών δεικτών, όπως το λεγόµενο «πρωτογενές πλεόνασµα». 

Πάνω στην άµµο των αριθµών επιχειρεί να οικοδοµήσει, ανά-
µεσα σε πολλούς άλλους, δυο νέους µεγάλους µύθους. Κι αν η
αρχαία ελληνική µυθολογία έφτασε µέχρι τις µέρες µας επειδή
έχει περιεχόµενο και παιδαγωγική αξία, οι κυβερνητικοί µύθοι δεν
θα πάνε πολύ µακριά, γιατί δεν είναι τίποτα άλλο παρά τρισάθλιο
παραµύθιασµα. 

Μύθος πρώτος: Τα µνηµόνια τελειώνουν το 2014. Ξέχασε η
Κυβέρνηση ότι τον περασµένο Μάη υπερψήφισε, κυριολεκτικά
εν κρυπτώ, δυο κανονισµούς της Ευρωπαϊκής Ένωσης, ο δεύτε-
ρος από τους οποίους καθορίζει ότι όσες χώρες βρίσκονται σε
µνηµόνιο στις 30 Μαΐου 2013, δηλαδή Ελλάδα, Ιρλανδία, Πορτο-
γαλία, Κύπρος, µετά τη λήξη του και ωσότου αποπληρωθεί το
75% του χρέους, θα υπόκεινται σε καθεστώς “enhanced surveil-
lance”, δηλαδή καθεστώς ενός διαρκούς µακροοικονοµικού µνη-
µονίου, µε εφαρµογή όλων των σηµερινών διαδικασιών που
ξέρουµε, µέχρι και τα λεγόµενα «νέα µέτρα», που σήµερα ξορκί-
ζουν;

Εφόσον δεν υπάρξει δραστικό κούρεµα του χρέους, µόνο κατ’
όνοµα θα εξέλθουµε από τα µνηµόνια. Αν παραταθεί η λήξη των
οµολογιακών δανείων για τριάντα ως πενήντα χρόνια, η χώρα θα
αποτελεί αποικία χρέους µέχρι πολύ πέρα από το µέσο του 21ου

αιώνα. Κι αν αυτά ξεχάσατε να µας τα πείτε, όταν συµφωνούσατε
µε αυτά, αλλά και τώρα ακόµα, τα επιβεβαίωσε όλα ο Όλι Ρεν µε
τον πιο ξεκάθαρο τρόπο, όταν τον ρώτησα, εσκεµµένα αναλυ-
τικά, στη Λιθουανία, τρεις βδοµάδες πριν.

Μύθος δεύτερος και τελευταίος: Το µοίρασµα του πρωτογε-
νούς πλεονάσµατος στους χαµηλοσυνταξιούχους, ένστολους
κ.λπ., ενώ ξέρετε ότι κάθε χρόνο ολόκληρο το πρωτογενές πλε-
όνασµα, εφόσον εµφανίζεται, θα πηγαίνει στους δανειστές. 

Μόνο το 70% της τυχόν υπέρβασής του µπορεί να µην πάει για
το χρέος. Τέτοια, όµως, υπέρβαση λίγων εκατοµµυρίων ευρώ
µπορεί περιέργως να υπάρξει µόνο µία φορά και αυτό ένα µήνα
πριν από τις διπλές εκλογές, τον Απρίλη του 2014, επειδή ήταν
µηδενικός ο στόχος για πλεόνασµα στον προϋπολογισµό του
2013 και άρα, ό,τι βγει θα µπορεί να µοιραστεί, κατά 70%. Τα
συµπεράσµατα δικά σας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ολοκληρώστε, πα-
ρακαλώ, κυρία συνάδελφε.

ΟΛΓΑ-ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ: Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, µε την
ερώτηση αν ρωτάτε σοβαρά γιατί ο ΣΥΡΙΖΑ κατέθεσε πρόταση
µοµφής. Μήπως θα έπρεπε να ρωτήσουµε εµείς γιατί δεν κατα-
θέσατε εσείς, συνάδελφοι της Συµπολίτευσης, πρόταση µοµφής
στη δική σας Κυβέρνηση; Σκεφθείτε το λίγο. Για να παραφράσω
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έναν πολύ σηµαντικό φιλόσοφο, «καλύτερα ένα φρικτό τέλος για
τη συγκυβέρνηση, παρά µία φρίκη δίχως τέλος για ολόκληρο τον
ελληνικό λαό». 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Τον λόγο έχει η Υφυ-
πουργός Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυ-
βέρνησης κ. Παρασκευή Χριστοφιλοπούλου για επτά λεπτά.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Διοικητι-
κής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης): Ευχα-
ριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η κρισιµότητα των εξελίξεων
είναι τέτοια, που δεν απαιτεί ακραίες εκφράσεις, αλλά απαιτεί
ευθύνη, περισυλλογή, νηφαλιότητα, ορθολογισµό και πάνω απ’
όλα πολιτικό ρεαλισµό. Οι επιλογές είναι πράγµατι δύσκολες.
Μοναδικός, όµως, γνώµονας αυτών των επιλογών δεν είναι
άλλος παρά µόνο η επιβίωση της χώρας. Δεν υπάρχουν προδό-
τες και πατριώτες. Δεν υπάρχουν ούτε κλέφτες και αστυνόµοι,
καλοί και κακοί. Δεν υπάρχουν ινδιάνοι και καουµπόηδες, παρ’
ότι κάποιοι έκαναν πολιτική µετάλλαξη στο Τέξας των Ηνωµένων
Πολιτειών.

Είναι αλήθεια, όµως, ότι υπάρχουν µη συγκλίνουσες, διαφο-
ρετικές απόψεις. Αυτή είναι και η πεµπτουσία της δηµοκρατίας.
Το πλαίσιο που επιλέχθηκε για το δανεισµό ήταν και το µόνο που
υπήρξε και υπάρχει στο τραπέζι. Σε µία περίοδο κατά την οποία
το ξέρουµε όλοι ότι η Ευρωπαϊκή Ένωση κοιτάζει ακόµη αµή-
χανη τις εξελίξεις, ποδηγετούµενη από το γερµανικό δόγµα περί
λιτότητας, η συγκυβέρνηση δύο ιστορικά αντίπαλων εταίρων
προσπαθεί να αντεπεξέλθει σε ένα στοίχηµα στενών χρονικών
περιθωρίων και αυστηρών πολιτικών και οικονοµικών δεσµεύ-
σεων, χωρίς µικροκοµµατικά συµφέροντα και επωµιζόµενη τερά-
στιο πολιτικό κόστος. 

Ειδικά όσοι ανήκουµε στη δηµοκρατική παράταξη –το γνωρί-
ζουµε πολύ καλά αυτό- αναλάβαµε ιστορικές ευθύνες, πολύ µε-
γαλύτερες από αυτές που µας αναλογούσαν. Σηκώσαµε στην
πλάτη µας όλη την παθογένεια του µεταπολιτευτικού πολιτικού
συστήµατος. Μετέχουµε σήµερα σε µία συγκυβέρνηση συναίνε-
σης στα µεγάλα ζητήµατα της χώρας. Δεν ταυτιζόµαστε. Δεν
πρόκειται για πολιτική συµβίωση, αλλά για κυβερνητική συγκα-
τοίκηση εθνικής ευθύνης. Διατηρούµε τις πολιτικές διαφορές
µας, συνεργαζόµαστε για την οικονοµική ανάκαµψη, την αλλαγή
του παραγωγικού µοντέλου της οικονοµίας για την ανοιχτή δια-
κυβέρνηση, για τον εξορθολογισµό του σπάταλου πελατειακού
κράτους.

Σε έναν παροξυσµό λαϊκισµού και πλειοδοσίας, ο ΣΥΡΙΖΑ υπε-
ρασπίζεται τη χειρότερη εκδοχή του κράτους της Μεταπολίτευ-
σης, από τον ανεύθυνο συσχετισµό µε τις συντεχνίες έως τα πιο
παράλογα προνόµια κάθε µορφής οµάδων συµφερόντων µικρών
αλλά –ας µη γελιόµαστε- και µεγάλων συµφερόντων. 

Δεν µπορεί όµως να υπάρχει συνδιοίκηση, όπως την ονειρεύε-
στε, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, παραδείγµατος χάριν, συνδιοίκηση πρυ-
τάνεων στα πανεπιστήµια, φοιτητικών παρατάξεων και
κοµµάτων. Ο καθένας δεν µπορεί να συνδιοικεί το συνδικάτο µαζί
µε την πολιτική ηγεσία, τα Υπουργεία και τους φορείς τους. Ο
καθένας στο ρόλο και τις ευθύνες του, όσον αφορά συνδικάτα,
αυτοδιοικήσεις και κυβερνήσεις. Και δεν υπάρχει συνιδιοκτησία.
Ούτε τα πανεπιστήµια ανήκουν στις παρατάξεις και στους πρυ-
τάνεις ούτε βεβαίως το Ραδιοµέγαρο της ΕΡΤ ανήκει στους ερ-
γαζόµενους. 

Ανήκουν όλα στον ελληνικό λαό, σε αυτόν στον οποίο όλοι λο-
γοδοτούµε, τουλάχιστον στις δηµοκρατίες.

Η Κυβέρνηση δεν διεκδικεί το αλάθητο, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι. Το αντίθετο, κάνει αυτοκριτική και αντιµετωπίζει τα
πράγµατα κατάµατα και ρεαλιστικά. Και καθυστερήσεις υπήρξαν
και κάποιες λαθεµένες επιλογές προκρίθηκαν και, µάλιστα, προ-
κρίθηκαν κάτω από το σκληρό ρεαλισµό των εξελίξεων. Υπάρχει
δυνατότητα βελτίωσης κι αυτή γίνεται καθηµερινά.

Δεν οραµατιζόµαστε, όπως µας κατηγορούν κάποιοι, ένα δη-
µόσιο το οποίο να είναι δηµόσιο των εταιρειών. Ούτε, όµως, ορα-
µατιζόµαστε ένα δηµόσιο που απλά κάνει στοιχειωδώς τη
δουλειά του, αλλά ένα κράτος µικρό σε γραφειοκρατία, όµως

ισχυρό και αξιόπιστο στους τοµείς εξυπηρέτησης των πολιτών,
όπως η υγεία, η παιδεία και η ασφάλεια, ένα κράτος που λογο-
δοτεί, ένα κράτος που λειτουργεί µε διαφάνεια, αξιολόγηση,
αποτελεσµατικότητα, χωρίς τις παθογένειες του πελατειακού
συντεχνιασµού και της κοµµατικοποίησης των πάντων.

Ο δρόµος είναι δύσκολος, όµως σήµερα το δηµόσιο δεν χρει-
άζεται να µικρύνει άλλο για λόγους δηµοσιονοµικούς. Με τις θυ-
σίες του ελληνικού λαού είµαστε, µετά από τρία χρόνια σκληρής
προσαρµογής, στο µέσο όρο των κρατών του ΟΟΣΑ, όσον
αφορά τη σχέση µισθολογικού κόστους στο δηµόσιο ως ποσο-
στό του ΑΕΠ. 

Αυτή η επίτευξη του 8,7% του ΑΕΠ ως µισθολογικό κόστος του
δηµοσίου που έχει επιτευχθεί, σηµαίνει ότι για να αναδιοργανω-
θεί, η διοίκηση πια, δεν χρειάζεται να µικρύνει άλλο το κράτος.
Προχωρούµε µε αναδιοργάνωση, µε νέες δοµές, απλούστερες
λειτουργίες και διαδικασίες, µε ανοικτή πρόσβαση του πολίτη σε
όλα τα δηµόσια δεδοµένα, που δεν είναι προσωπικά ή δεν είναι
ζητήµατα εθνικής ασφάλειας.

Η ηλεκτρονική διακυβέρνηση µπορεί να γίνει εργαλείο για την
ανοικτή διακυβέρνηση, µε πρόσβαση και έλεγχο των πολιτών στα
διοικητικά δρώµενα, στις αποφάσεις και τις δαπάνες. 

Ξεκινήσαµε µε την ισχυροποίηση της «Διαύγειας», που φέτος,
µετά από τρία χρόνια, προσεγγίζει τα δέκα εκατοµµύρια αναρ-
τηµένες αποφάσεις αυτής της «Διαύγειας» που η Αξιωµατική Αν-
τιπολίτευση την καταψήφισε δύο φορές! 

Συνεχίζουµε, αναβαθµίζοντας τον καταξιωµένο στο λαό θεσµό
των ΚΕΠ που εµείς φέραµε, και τη διαδικτυακή τους πύλη, τον
«Ερµή», ώστε να κατακτήσουµε το στόχο οι πολίτες να έχουν µία
και µόνο πύλη ή υπηρεσία επικοινωνίας στο δηµόσιο.

Η αναβάθµιση του κύρους και της αξιοπιστίας των δηµοσίων
υπαλλήλων είναι ο πυρήνας της στρατηγικής µας για το ανθρώ-
πινο δυναµικό. Βασιζόµαστε στους πολλούς και καλούς δηµοσί-
ους υπαλλήλους που υπάρχουν και δεν κάνουν µόνο στοιχειωδώς
τη δουλειά τους, αλλά υπερβαίνουν εαυτούς σε µια προσπάθεια
για το συµφέρον της υπηρεσίας. Αυτοί οι υπάλληλοι είναι η µε-
γάλη και σιωπηλή πλειοψηφία.

Έχουµε, όµως, απέναντι όσους έχουν ταυτίσει τη δουλειά στο
δηµόσιο µε το ρουσφέτι, την κοροϊδία και το αραλίκι. Όχι κυνήγι
µαγισσών, λοιπόν, στο δηµόσιο ούτε νεοφιλελεύθερης κοπής
δαιµονοποίηση του δηµοσίου και των υπαλλήλων του. Αλλά, από
την άλλη µεριά, τέρµα στην ατιµωρησία. Αξιολόγηση! Αξιολό-
γηση δοµών, διαδικασιών, στελέχωσης, προσώπων για τα Υπουρ-
γεία και τους φορείς τους. Το έργο έχει ξεκινήσει, συνεχίζεται,
ολοκληρώνεται.

Ο δρόµος είναι µακρύς και οι συνθήκες της κρίσης εµπόδιο,
αλλά η προσπάθειά µας γι’ αυτό θα είναι µεγαλύτερη κάθε µέρα.
Οικοδοµούµε µία συγκυβέρνηση µε πολύ κόπο, µια συγκυβέρ-
νηση που επιχειρεί µια κουλτούρα συνεργασίας που δεν την εί-
χαµε µέχρι τώρα στην Ελλάδα, µια κουλτούρα επικοινωνίας και
συντονισµού, παρά το ριζωµένο αρχηγικό πολιτικό σύστηµα που
βασίστηκε σε λογικές µονοκοµµατικών κυβερνήσεων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Υφυπουργού)

Δεν είµαστε, όµως, εξαρτηµένοι ούτε από καρέκλες ούτε από
την αέναη υποστήριξη οποιασδήποτε επιλογής. Όλα κρίνονται
και όλοι κρινόµαστε στη δηµοκρατία. Όποιος θεωρεί ότι είναι ο
καλύτερος διαπραγµατευτής ή ότι έχει το µηχάνηµα που κόβει
χρήµατα, παρά τις περί αντιθέτου ρήσεις του κ. Γλέζου, ιδού πε-
δίον δόξης λαµπρόν! Θα το δούµε αύριο τα µεσάνυχτα.

Ωστόσο, η ρητορική των πατριωτών και των προδοτών δεν
είναι τίποτε άλλο από µία λαϊκίστικη, µικροκοµµατική αλίευση
ψήφων. Από τις µονοµερείς καταγγελίες του µνηµονίου και τις
εκατό χιλιάδες προσλήψεις, φτάσαµε στη διάσωση της Ευρωζώ-
νης και του ευρώ από τις Ηνωµένες Πολιτείες. 

Προφανώς, είναι δεκτή η πολιτική ωρίµανση. Αυτό, όµως, που
δεν µπορεί να είναι αποδεκτό είναι η συνειδητή παραπλάνηση
των πάντων και του ελληνικού λαού πρώτιστα.

Είναι η Κύπρος, που θα έβρισκε δανεισµό εκτός µνηµονίων, τα
πετρέλαια, που θα βρίσκαµε από τη Βενεζουέλα και τα λεφτά,
που θα µας δάνειζαν οι Ρώσοι; Αυτό ήταν το plan B; 

Είναι προφανές ότι η διγλωσσία και η αναντιστοιχία που εκ-
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φράζει η Αξιωµατική Αντιπολίτευση στο εσωτερικό και στο εξω-
τερικό της χώρας είναι εκτός από πονηρές και ιδιαίτερα επικίν-
δυνες. Είναι ξεκάθαρο πια πως ο ΣΥΡΙΖΑ βρίσκεται χαµένος στο
τρίγωνο που ορίζεται από το Τέξας, τη Βενεζουέλα και το, αλή-
στου µνήµης, Σοβιέτ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ολοκληρώστε, σας
παρακαλώ.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Διοικητι-
κής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης): Είναι,
λοιπόν, προφανές, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι ο ΣΥΡΙΖΑ
πρέπει να ξεκαθαρίσει τι θέλει και τι δεν θέλει. Εµείς στις επάλ-
ξεις του κυβερνητικού έργου, προσπαθώντας κάθε µέρα για το
καλύτερο, λέµε ένα µεγάλο όχι στο λαϊκισµό, στη δηµαγωγία και
στην εκµετάλλευση ενός κορυφαίου κοινοβουλευτικού θεσµού,
του θεσµού της πρότασης δυσπιστίας διά πρόσκαιρον κοµµατικό
όφελος. 

Κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, λυπάµαι πολύ, αλλά η πρότασή σας αυτή
θα πέσει στο κενό, από εκεί που ήρθε.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστούµε πολύ,
κυρία Χριστοφιλοπούλου.

Τον λόγο έχει ο συνάδελφος κ. Ευστάθιος Κωνσταντινίδης για
πέντε λεπτά. Στη συνέχεια θα µιλήσουν η κ. Αγαθοπούλου, ο κ.
Νταβρής και θα κλείσουµε µε τον κ. Μπέζα.

Ορίστε, κύριε Κωνσταντινίδη, έχετε τον λόγο.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η απόφαση του Αλέξη Τσίπρα

να καταθέσει πρόταση δυσπιστίας δεν ξέρω αν αιφνιδίασε ή όχι
την Κυβέρνηση. Θα µπορούσα να πω πως άργησε, γιατί εδώ και
καιρό ακούγαµε πως ο ΣΥΡΙΖΑ έψαχνε την κατάλληλη χρονική
στιγµή. Τελικά βρήκε την κατάλληλη στιγµή, για να αιφνιδιάσει,
όµως, µόνο το εσωτερικό του.

Αυτές οι ιστορίες για θεσµικές εκτροπές, µε αφορµή την πα-
ρέµβαση των εισαγγελέων και της Αστυνοµίας για να λάβει τέλος
η κατάληψη στην ΕΡΤ είναι θεατρινισµοί, παρά την ιδιαίτερη
ευαισθησία στις καταλήψεις και στις βίλες τύπου «Αµαλία». Εδώ,
βέβαια, µιλάµε για διαφορετικά πράγµατα –για να µην παρεξη-
γούµαι-, που δεν έχουν σχέση ούτε µε γιάφκες ούτε µε επανα-
στατικά γυµνάσια. 

Η αφορµή, όµως, δεν είναι η ΕΡΤ. Αν υπήρχε ειλικρινές ενδια-
φέρον του ΣΥΡΙΖΑ, µε κορωνίδα την ΕΡΤ, θα είχε κατατεθεί η
πρόταση µοµφής το καλοκαίρι. Αφορµή, σίγουρα, δεν είναι και
η κυβερνητική πολιτική, γιατί πολύ απλά δεν φθάνουν οι διαπι-
στώσεις για να αµφισβητείς µία Κυβέρνηση της οποίας φιλοδο-
ξείς να πάρεις τη θέση και το ξέρετε πολύ καλύτερα εσείς οι
ίδιοι. 

Απαιτούνται ρεαλιστικές θέσεις και εφαρµόσιµο πρόγραµµα
για να αποτελέσετε την εναλλακτική πρόταση. Δεν το έχετε και
αυτό ακριβώς επιχειρείτε να «σκεπάσετε». Σας το είπε ο Μανώ-
λης Γλέζος ξεκάθαρα και έθεσε τον κ. Τσίπρα εκτός της προ-
γραµµατισµένης ατζέντας του. Τον ανάγκασε να παλεύει µε την
πρόταση µοµφής, για να «θολώσει» τα νερά στην κοινή διαπί-
στωση ότι δεν έχετε πειστική απάντηση στο επίµονο ερώτηµα
από πού θα βρεθούν τα λεφτά για να υλοποιήσετε όλες αυτές
τις υποσχέσεις σας. 

Παράλληλα, όµως, δεν πρέπει να ξεχνάµε και τον πυρήνα του
κόµµατος, που επιβάλλει σκληρή γραµµή και ανένδοτους αγώ-
νες. Ό,τι και να γίνει, δεν µπορεί να αποχωριστεί ο κ. Τσίπρας το
παρελθόν του. Οι συνιστώσες µπορεί να διαλύθηκαν, αλλά δεν
έκλεισαν. Μεταφέρθηκαν στο κεντρικό «κατάστηµα», ώστε να
στηριχθεί το νέο προσωπείο του κ. Τσίπρα. 

Τέλος, πιστεύω ότι ο Αλέξης Τσίπρας δεν θα ήθελε να κατα-
θέσει µοµφή στην Κυβέρνηση της χώρας που ασκεί για το πρώτο
εξάµηνο του 2014 την Προεδρία της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Δεν
επιθυµεί να αλλάξει την εικόνα που παλεύει να δηµιουργήσει
στους Ευρωπαίους εταίρους και στις ΗΠΑ, ότι αποτελεί, δηλαδή,
πλέον αξιόπιστο συνοµιλητή και σοβαρή πολιτική δύναµη. Μην
πάει τζάµπα, δηλαδή, και χαµένη η διγλωσσία «στην Ελλάδα αν-
τιµνηµονιακός – στις ΗΠΑ Τεξανός». Να µην τα χάσουµε αυτά.
Ο ίδιος από το Τέξας δεν µας είπε ότι είναι απόλυτα σταθερός

στην Ευρωπαϊκή Ένωση και στο ευρώ; 
Έπρεπε όµως να ικανοποιηθεί και να ικανοποιήσει τους σκλη-

ρούς της Κοινοβουλευτικής του Οµάδας και έτσι είπε -ή τώρα ή
ποτέ- και κατέθεσε πρόταση µοµφής, έχοντας τη φρούδα ελπίδα
πως καθάρισε µε όλα όσα τον κυνηγούν εξαιτίας της ανυπαρξίας
πειστικού πολιτικού λόγου και αξιόπιστης πρότασης. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όπως όλα δείχνουν –και κανέ-
νας δεν µπορεί να το αµφισβητήσει πλέον- το 2013 η Ελλάδα θα
έχει πρωτογενές πλεόνασµα. Μικρό ή µεγάλο, θα αποτυπωθεί
στο τέλος του χρόνου. Όσο και αν περί άλλα τυρβάζει η τρόικα,
όσο και αν ο ΣΥΡΙΖΑ θεωρεί το πλεόνασµα πλασµατικό, καταφέ-
ραµε να έχουµε πλεόνασµα και αυτό οφείλεται στις θυσίες του
ελληνικού λαού, που επωµίστηκε βαρύ φορτίο, δυσβάστακτο.

Από κει όµως που ξεκινήσαµε, δεν µπορούσε να γίνει τίποτε
άλλο.

Ο κ. Τσίπρας µπορεί να δηλώνει δεξιά και αριστερά ότι µπο-
ρούµε µε ελλειµµατικό προϋπολογισµό και µε τεράστιο χρέος να
συνεχίζουµε να δανειζόµαστε και από πάνω να θέτουµε και τους
δικούς µας όρους, αλλά όλοι γνωρίζουµε ότι δεν είναι έτσι και
αυτό το γνωρίζει και ο πιο αδικηµένος και ο πιο αγανακτισµένος
Έλληνας πολίτης. Δεν υπάρχει σώφρων και νοήµων άνθρωπος
που να µη συµφωνεί ότι το πλεόνασµα είναι πολύ σηµαντικό στοι-
χείο που µπορεί να αλλάξει τα δεδοµένα σήµερα. Η χώρα απέ-
κτησε πλέον τη δυνατότητα να καλύπτει τις τρέχουσες ετήσιες
υποχρεώσεις της χωρίς δανεικά και να πληρώνει µισθούς, συν-
τάξεις και όλες τις δαπάνες της από τα δικά της έσοδα και αυτό
είναι το ισχυρό χαρτί της Κυβέρνησης, είτε σας αρέσει είτε όχι.
Δεν ζητάµε τίποτε άλλο από τους εταίρους µας σ’ αυτήν την κρί-
σιµη στιγµή από την τήρηση των συµφωνηθέντων, δηλαδή να
ανοίξει η συζήτηση και να αναζητηθούν δίκαιες λύσεις, χωρίς
αναβολές και δικαιολογίες. 

Σ’ αυτήν την κατεύθυνση πρέπει να κινηθούν όλες οι πολιτικές
δυνάµεις και να συµβάλουν µε αποτελεσµατικό τρόπο. Απευθύ-
νοµαι κυρίως στην πλευρά της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης εξαι-
τίας του θεσµικού της ρόλου, γιατί παρά το ατόπηµά της, να
αµφισβητήσει την ύπαρξη πρωτογενούς πλεονάσµατος, από τη
µία να αφορίζει την τρόικα και από την άλλη να σιγοντάρει τα λε-
γόµενα και τις επιφυλάξεις της τρόικας. Πρέπει να πάψετε επι-
τέλους τους τακτικισµούς και την εκµετάλλευση των δυσκολιών
της ελληνικής κοινωνίας.

Θα µπορούσα να σας αναφέρω αυτό που κάνουν οι Βουλευτές
της Νέας Δηµοκρατίας, είτε σας αρέσει είτε όχι, οι οποίοι κάνουν
προτάσεις για να διορθώσουµε τα πράγµατα. Μη νοµίζετε ότι
συµφωνούµε σε όλα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε. Είναι αργά.

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Κάνουµε προτάσεις και αυτό θα έπρεπε να κάνετε κι εσείς και

να διορθώσετε αδικίες που µπορεί να υπάρχουν και λάθη που
µπορεί να γίνονται. Πρέπει να το καταλάβετε αυτό, γιατί είναι δε-
δοµένο ότι το βράδυ της Κυριακής θα ψηφίσετε την πρότασή
σας, αλλά πρέπει να ξεκαθαρίσετε πως άλλο είναι το ότι πρέπει
να στηρίζετε το κόµµα σας και άλλο το ότι πρέπει µε την ψήφο
σας να συµβάλλετε στην επίλυση των προβληµάτων του ελληνι-
κού λαού. 

Αυτές τις κρίσιµες στιγµές για την Ελλάδα και για τους συµ-
πατριώτες µας και πρέπει όλοι να δείξουµε µε τη στάση µας την
ευθύνη που έχουµε. Πιστεύω ότι πισωγυρίσµατα δεν χωράνε για
κανέναν µας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστούµε τον κ.

Κωνσταντινίδη.
Τον λόγο έχει η κ. Αγαθοπούλου για πέντε λεπτά.
ΕΙΡΗΝΗ-ΕΛΕΝΗ ΑΓΑΘΟΠΟΥΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συ-

νάδελφοι, πριν από λίγο επέστρεψα από την ΕΡΤ, όπου η δηµο-
κρατία µαζί µε τους εκπροσώπους της κακοποιείται βάναυσα
ενώπιον δηµοσιογράφων απ’ όλο τον κόσµο και θέτει πιο επί-
καιρη από ποτέ την πρόταση µοµφής του ΣΥΡΙΖΑ. 
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Εδώ και δύο µέρες συζητάµε γι’ αυτήν την πρόταση µοµφής
και φαίνεται ότι κάποιοι δεν έχουν ακόµα καταλάβει για ποιο
λόγο βρισκόµαστε εδώ πέρα και για ποιο λόγο καλούνται να επι-
χειρηµατολογήσουν.

Κύριοι συνάδελφοι, κύριοι Υπουργοί της Κυβέρνησης, δεν
έχετε καταλάβει ότι εµείς καταθέσαµε την πρόταση δυσπιστίας
προς την Κυβέρνηση κι όχι εσείς προς τον ΣΥΡΙΖΑ. Εσείς καλεί-
στε να δώσετε εξηγήσεις για τον τρόπο διακυβέρνησής σας και
όχι εµείς, που δεν κυβερνάµε και ούτε κυβερνήσαµε και ποτέ για
να χρειάζεται να απολογούµαστε. Ο λόγος σας έχει γίνει γραφι-
κός και ουδεµία σχέση έχει µε σοβαρό πολιτικό λόγο. Δυστυχώς,
έχω να πω ότι µ’ αυτό τον τρόπο απαξιώνετε τις κοινοβουλευτι-
κές διαδικασίες αλλά και όλη την πολιτική ζωή και έχετε κάνει τη
γενιά µου να µη θέλει καν να ακούει αυτήν τη λέξη. 

Αυτή η γενιά τι άλλο µπορεί να προσδοκά από την Κυβέρνησή
σας εκτός από το να παραιτηθείτε άµεσα; Δεν έχουν µείνει και
πολλά ακόµα να κάνετε µέχρι να την απαξιώσετε τελείως. 

Διαβάζω από την έκθεση του Υπουργείου Εργασίας: «Σύµ-
φωνα µε τα στοιχεία της ΕΛΣΤΑΤ, το ποσοστό της ανεργίας στο
δεύτερο τρίµηνο του 2013 έφτασε στο 27,1%. Ιδιαίτερα υψηλό
είναι το ποσοστό ανεργίας που αφορά τους νέους δεκαπέντε
έως είκοσι τεσσάρων ετών το οποίο άγγιξε το 59% και από είκοσι
πέντε έως είκοσι εννέα ετών το 44,4%.». Συνεχίζει η έκθεση: «Η
αιτία που συνετέλεσε στο υψηλό ποσοστό ανεργίας ήταν κυρίως
η απώλεια θέσεων εργασίας.». Μεταξύ του τρίτου τριµήνου του
2008 και του τρίτου τριµήνου του 2012 χάθηκαν στην Ελλάδα
οκτακόσιες πενήντα χιλιάδες οκτακόσιες θέσεις εργασίας. Σή-
µερα προφανώς αγγίζουν ή και ξεπερνούν το ένα εκατοµµύριο
και συνεχίζετε ακάθεκτοι, κύριοι συνάδελφοι, γιατί ξέρετε πολύ
καλά ότι η τρόικα δεν θα φύγει από δω αν δεν βρείτε άλλες δω-
δεκάµισι χιλιάδες «κεφάλια» να «κόψετε» µέχρι το τέλος του
έτους.

Επίσης, καταργήσατε ειδικότητες επαγγελµατικών λυκείων, τις
οποίες παρακολουθούσαν περισσότερες από δεκαπέντε χιλιάδες
µαθητές, χωρίς να τους ρωτήσατε αν µπορούν κι αν έχουν την
οικονοµική -κυρίως- δυνατότητα να περιµένουν να τελειώσουν
το λύκειο και να µπορέσουν να απευθυνθούν στη συνέχεια σε κά-
ποιο ΙΕΚ ή άλλη σχολή της τριτοβάθµιας εκπαίδευσης για να ολο-
κληρώσουν τις σπουδές τους. 

Νέους και νέες εκπαιδευτικούς που ξεκινάνε τώρα τη ζωή τους
τους χωρίσατε βίαια από τις οικογένειές τους, γιατί έτσι βόλευε
στα σχέδιά σας για µια παιδεία «πουκάµισο αδειανό». Ακόµα, χι-
λιάδες νέους επιστήµονες τους στείλατε στο εξωτερικό, γιατί
µάλλον πιστεύετε ότι δεν τους έχουµε πλέον ανάγκη. 

Τα τελευταία χρόνια, που η κρίση µπαίνει ολοένα και περισσό-
τερο στις ζωές µας, πολλοί νέοι άνθρωποι -και όχι µόνο- αποφά-
σισαν να ξαναγυρίσουν στην καλλιέργεια της γης και την
αγροτική παραγωγή. Ποια ήταν η απάντηση της Κυβέρνησης;
Φόροι παντού και κίνητρο κανένα. Συγχαρητήρια! 

Επικαλείστε τη νοµιµότητα ως αιτία εισβολής στην ΕΡΤ. Πού
πήγε η νοµιµοφροσύνη σας στη διαδικασία παράδοσης του εξο-
πλισµού του Ραδιοµεγάρου από τους εργαζόµενους της ΕΡΤ
προς την τωρινή Κυβέρνηση; Πού πήγε η νοµιµοφροσύνη σας,
όταν χαρίζατε τις συχνότητες αυτές στους µεγαλοκαναλάρχες,
χωρίς κανένα δηµοσιονοµικό όφελος και ξεπουλάγατε δηµόσια
περιουσία; Πού πήγε η νοµιµοφροσύνη σας, όταν στέλνατε σε
αντισυνταγµατική διαθεσιµότητα, κύριε Βορίδη, χιλιάδες εργα-
ζόµενους; Αυτό το λέει το ΣτΕ και όχι ο ΣΥΡΙΖΑ. 

Δεν αρκεί, λοιπόν, να λέτε ότι είστε δηµοκράτες, αλλά πρέπει
και να το δείχνετε. 

Με περισσό θράσος το τελευταίο διάστηµα παριστάνετε ότι
σέβεστε και αφουγκράζεστε το σύντροφό µας Μανώλη Γλέζο πε-
ρισσότερο από εµάς και κόπτεστε για αυτά που λέει. Αφού είναι
έτσι, λοιπόν, γιατί τον αγνοείτε, όταν µιλάει, για παράδειγµα, για
το κατοχικό δάνειο; Εκεί δεν βγάζετε κουβέντα. Αν πραγµατικά
τον τιµούσατε, θα σεβόσασταν και τους αγώνες του για δηµο-
κρατία και ελευθερία και όλα αυτά που έχει κάνει µέχρι σήµερα,
έννοιες που εσείς, όµως, δεν τις έχετε στο λεξιλόγιό σας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Επίσης, µη λέτε ότι χαραµίζουµε το τελευταίο µας κοινοβου-

λευτικό όπλο, αυτό της πρότασης δυσπιστίας, για εσωκοµµατικά
παιχνίδια και ότι δεν θα έχουµε δικαίωµα για έξι µήνες να το ξα-
ναχρησιµοποιήσουµε. Μην κόπτεστε εσείς για αυτά παραπάνω
από εµάς. Δεν χρειάζεται. Σκεφτείτε ότι εσείς δεν θα έχετε δι-
καίωµα να το κάνετε αυτό τους επόµενους έξι µήνες, γιατί που-
λώντας τώρα την ψήφο σας στην Κυβέρνηση, πουλάτε και την
τελευταία ελπίδα του κόσµου για αλλαγή κατεύθυνσης και πλεύ-
σης. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές της συγκυβέρνησης, ενάµισης
χρόνος είναι πάρα πολύς καιρός, είναι πάρα πολύς πολιτικός
χρόνος για να µπορέσετε να δείξετε έστω και ένα ψήγµα αλλα-
γής πολιτικής, να αισθανθεί ο κόσµος ότι είστε µαζί του και όχι
εναντίον του. Ούτε αυτό δεν καταφέρατε να κάνετε. 

Αντίθετα, το φορολογικό νοµοσχέδιο, που καλείστε να υπερ-
ψηφίσετε σε λίγες µέρες, θα είναι το κερασάκι στην τούρτα των
αντιλαϊκών σας µέτρων. Και µετά δεν σας σώζει ούτε η ρουσφε-
τολογική πολιτική σας, που µόνο αυτή ξέρετε να εφαρµόζετε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ολοκληρώστε, κυρία
συνάδελφε. 

ΕΙΡΗΝΗ-ΕΛΕΝΗ ΑΓΑΘΟΠΟΥΛΟΥ: Έχω τελειώσει, κύριε Πρό-
εδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστώ πολύ. 
ΕΙΡΗΝΗ-ΕΛΕΝΗ ΑΓΑΘΟΠΟΥΛΟΥ: Θα κλείσω λέγοντας ότι

εκτός από τον ΣΥΡΙΖΑ, ο κόσµος έχει καταθέσει εδώ και καιρό
την πρόταση δυσπιστίας του στην Κυβέρνηση. Ακούστε τον και
φύγετε τώρα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Τον λόγο έχει ο συ-

νάδελφος κ. Γιώργος Νταβρής για πέντε λεπτά. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΑΒΡΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, αγαπητοί συνάδελφοι,

είµαι από το απόγευµα εδώ. Βλέπω χαµόγελα µεταξύ των Βου-
λευτών που αποτελούν τον κυβερνητικό συνασπισµό. Φαίνεται
ότι µάλλον θα επιβεβαιωθεί η γυναίκα µου, η οποία πριν φύγω
από την Πάτρα σήµερα το πρωί µού ξαναδιάβαζε ένα ρητό ενός
σοφού, που έλεγε ότι ο ήχος της εξουσίας, κύριε Βορίδη, είναι
πολύ πιο δυνατός από τη φωνή της συνείδησης. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Σας παρακαλώ να
απευθύνεστε στο Σώµα και όχι στους συναδέλφους. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΑΒΡΗΣ: Έχουµε επαφή διά των οφθαλµών. Επι-
τρέψτε µου, κύριε Πρόεδρε. 

Κύριοι, θέλω να σας πω κάτι και να το φωνάξω µε όση δύναµη
µπορώ. Μιλάω µε συναδέλφους, ιδιαίτερα νέους Βουλευτές, που
ανήκουν στο κυβερνών κόµµα και αισθάνοµαι ειλικρινά ότι ορι-
σµένες φορές κάτι έχει το µυαλό µου. Τι καταλαβαίνουν αυτοί
και δεν το καταλαβαίνω εγώ; Πώς καταλαβαίνει ο µέσος Έλλη-
νας, ο µέσος άνθρωπος ή όταν συζητάµε σαν απλοί άνθρωποι
ότι το µνηµόνιο δεν βγαίνει, ότι το πρόβληµα στη χώρα δεν λύ-
νεται; Κι όταν ανεβαίνουν σ’ αυτό το Βήµα, µισές αλήθειες –τα
οποία είναι τα µεγαλύτερα ψέµατα- ή ψέµατα. Ασύστολα ψέ-
µατα! 

Είµαι θυµωµένος, γιατί βλέπω ότι το πρόβληµα δεν θα λυθεί.
Ακούγαµε πριν και τον κ. Παπακωνσταντίνου, τον κ. Παπανδρέου,
τον κ. Κουκουλόπουλο, που ήταν περήφανος γι’ αυτό που έχει
κάνει το ΠΑΣΟΚ. Ακούσαµε την κ. Χριστοφιλοπούλου πριν να λέει
«το δηµόσιο», «τιµωρία». 

Πείτε µου, κυρία Υπουργέ, έναν υπάλληλο –έναν!-, τον πιο
άχρηστο ο οποίος να έκανε τόση ζηµιά στη χώρα όση έχει κάνει
το ΠΑΣΟΚ, ένας Υπουργός του ΠΑΣΟΚ. Δεν υπάρχει ούτε ένας.
Και αυτόν θέλετε να τον απολύσετε. 

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Διοικητι-
κής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης): Κύριε
Πρόεδρε, παρακαλώ τον λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε Νταβρή, ζητάει
τώρα τον λόγο η κ. Χριστοφιλοπούλου.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΑΒΡΗΣ: Δεν πειράζει. Να τον πάρει.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Όχι, πειράζει. Δεν

κάνουµε αναφορές, σας είπα. Δεν θέλετε να το καταλάβετε. Κι
έχετε πάρει σβάρνα όλους τους συναδέλφους. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν χρειάζεται προ-
στασία. Δεν είναι ο ρόλος σας αυτός. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Δεν θέλω υποδείξεις. 
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ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΑΒΡΗΣ: Νοµίζω ότι η κ. Χριστοφιλοπούλου έχει
το δηµοκρατικό δικαίωµα να εκθέσει την αντίρρησή της. Πολιτικά
µιλάω.

Αλήθεια, ποιος κυβερνάει; Ακούω Υπουργούς που λένε ότι
παίρνουν µέτρα. Ποιος κυβερνάει; Μήπως κυβερνάει η τρόικα;
Μήπως κυβερνάει ο κ. Τόµσεν; Μπήκε στο Υπουργείο προχθές
και έβριζε τους υπαλλήλους. Έτσι έγραφε το «ΒΗΜΑ». 

Ποιος δίνει τους αριθµούς; Υπάρχει Κυβέρνηση που εξέλεξε
ο ελληνικός λαός και κυβερνάει; Παίρνονται µέτρα;

Ακούµε και το άλλο ψεύδος. Ποιο; Διαπραγµάτευση. Πιστεύει
κανείς σας τη διαπραγµάτευση; Γίνεται διαπραγµάτευση ή υπο-
ταγή και εκτέλεση εντολών; Μόνο εκτέλεση εντολών γίνεται!

Καλά, δεν έχει διαβάσει κανείς ποιοι είναι οι στόχοι της τρόι-
κας; Τους έβγαλε ο κ. Ροµπόλης στα «ΕΠΙΚΑΙΡΑ» προχθές. Τους
καταθέτω στα Πρακτικά για να µείνουν.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Νταβρής καταθέτει
για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκον-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στε-
νογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ο σκοπός; Βιοτικό επίπεδο Βορείου Αφρικής το 2016. Η οικο-
νοµία; Κλασικού αποικιακού τύπου, παράρτηµα της Γερµανίας.
Αυτός είναι ο σκοπός. Εκεί πάµε. Και ερχόµαστε και θα φύγουµε
από εδώ και θα είµαστε αύριο ικανοποιηµένοι ότι κερδίσαµε και
η Κυβέρνηση στέκεται στα πόδια της. Η Κυβέρνηση, όµως, η
οποία εκτελεί εντολές, µπορεί σταθεί στα πόδια της. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Για ποιον, όµως, δουλεύει η Κυβέρνηση; Λείπει δυστυχώς ο κ.

Στουρνάρας. Έτσι δουλεύει το Κοινοβούλιο. Λέει «ένα σχέδιο
υπάρχει». Σίγουρα για τον κ. Στουρνάρα και για άλλους ένα σχέ-
διο υπάρχει: το σχέδιο της τρόικας να ξεπουληθεί η χώρα. 

Θέλω να επισηµάνω και να βροντοφωνάξω ότι η µόνη περί-
πτωση για να σωθεί η χώρα είναι να πάψουµε αυτήν την ώρα,
που γελάει ο κ. Τόµσεν όταν βλέπει αυτά που γίνονται στο ελλη-
νικό Κοινοβούλιο, και να γίνουµε ένα. Να φύγουνε. Να ανακτή-
σουµε την εθνική ανεξαρτησία πάλι. Έστω µε 500 ευρώ ο
καθένας, µε την κοινωνία ενωµένη. 

Έχουν έρθει στην Αθήνα περίπου σαράντα άτοµα για το αέριο,
το οποίο είναι 800 δισεκατοµµύρια. Έτσι άκουσα προχθές στο
«ΣΚΑΪ». 

Κύριοι, έχετε τις ευθύνες. 
Σας παρακαλώ, για άλλη µία φορά, να ακούσετε τη συνείδησή

σας. Μέσα σε λίγες µέρες -για να µην πω σε λίγες εβδοµάδες-
άντε σε ένα-δυο µήνες, θα ξαναµαζεύεστε καµµιά εβδοµηνταριά,
ογδόντα στον κ. Στουρνάρα για να του πείτε για τα κεραµίδια,
για τα χωράφια και για όλα τα υπόλοιπα.

Δεν λύνεται έτσι το πρόβληµα. Γιατί; Διότι η τρόικα δεν έχει
σκοπό να λύσει το οικονοµικό πρόβληµα της χώρας. Έχει σκοπό
να ξεπουλήσει τη χώρα!

Εάν δεν το καταλάβετε αυτό, τότε θα έχει δικαίωµα άλλος ένας
σοφός –και κλείνω µε αυτό, κύριε Πρόεδρε- που έλεγε το εξής:
«Οι πολιτικοί, τελικά, µπορεί να φτάσουν στο τέλος, να λένε ότι
έχουν πατριωτικό καθήκον», όπως έλεγε η κυρία Υπουργός, η
οποία καταπίνει τις διαφορές της µε τη Νέα Δηµοκρατία, «προ-
κειµένου να εξυπηρετήσουν τα προσωπικά τους συµφέροντα.».

Κύριοι, δεν υπάρχει χρόνος. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Αυτό είναι βέβαιο,

γιατί τον έχουµε ξεπεράσει. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΑΒΡΗΣ: Η κοινωνία θα τιναχτεί στον αέρα! 
Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε Μπέζα, ολο-

κληρώνουµε µε εσάς. Έχετε τον λόγο για επτά λεπτά. 
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Υγείας): Ευχαριστώ,

κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, φτάσαµε στο τέλος της σηµε-

ρινής συζήτησης και πρέπει να σας πω ότι παρακολουθώ -και
χθες και σήµερα και πιστεύω ότι το ίδιο θα υπάρχει και αύριο-
την αγωνία των συναδέλφων της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης να
στηρίξουν την πρόταση δυσπιστίας που οι ίδιοι κατέθεσαν. Σε
αυτή, βέβαια, την αγωνία εντάσσονται και οι καταγγελίες που έγι-

ναν προηγουµένως για ξυλοδαρµούς και προπηλακισµούς Βου-
λευτών. Το λέω αυτό για δύο λόγους.

Πρώτον, διότι είναι αυτονόητο ότι µία πρόταση δυσπιστίας που
επιδιώκει την αποµάκρυνση µιας κυβέρνησης µέσω προσφυγής
στην κάλπη, δεν µπορεί να έχει κανένα νόηµα, εφόσον δεν συ-
νοδεύεται από µία αξιόπιστη εναλλακτική πρόταση για τη διακυ-
βέρνηση της χώρας. Στην περίπτωση του ΣΥΡΙΖΑ, η ηγεσία του
κόµµατος µε τις παλινωδίες της δεν είναι σε θέση να πείσει όχι
µόνο την κοινωνία, αλλά ούτε ακόµα και πολλά από τα ίδια τα
στελέχη του, τα οποία µε τις δηλώσεις τους αποδοµούν τους
ισχυρισµούς και τις επιλογές του Αρχηγού του ΣΥΡΙΖΑ κ. Τσίπρα.

Ο δεύτερος λόγος είναι, διότι στην κατάσταση στην οποία βρι-
σκόµαστε, στην κοινωνική και οικονοµική πραγµατικότητα την
οποία βιώνουµε -όπου έχουν γίνει τεράστια βήµατα προόδου,
όπως η αποκατάσταση της δηµοσιονοµικής ασφάλειας και η
αποκατάσταση της αξιοπιστίας της χώρας διεθνώς, αλλά δεν
έχουµε βγει ακόµα από την κρίση- η ευστάθεια µιας κυβέρνησης
δεν εξαρτάται από την τεχνητή όξυνση που εσείς, κύριοι συνά-
δελφοι της Αντιπολίτευσης, επιχειρείτε να προκαλέσετε µε αυτήν
τη µετωπική κοινοβουλευτική σύγκρουση µε την Κυβέρνηση. Η
ευστάθεια µιας κυβέρνησης εξαρτάται από τη στάση των δανει-
στών και από τη στάση της κοινωνίας. Εξαρτάται από την αντοχή,
δηλαδή, και την ανοχή της κοινωνίας. Κι εσείς δεν εκφράζετε
αυτήν τη στιγµή τις πραγµατικές αγωνίες της µεγάλης πλειοψη-
φίας της κοινωνίας.

Αυτά, εποµένως, που λέτε τα λέτε για να ξεφύγετε από τα
εσωκοµµατικά σας προβλήµατα. Χρησιµοποιείτε την πρόταση
δυσπιστίας ως άλλοθι απέναντι στους ψηφοφόρους σας. Χρησι-
µοποιείτε την πρόταση δυσπιστίας για να «γλιτώσετε» από την
εσωκοµµατική σας αντιπολίτευση, για να πάρετε τη δική της
ψήφο εµπιστοσύνης και µετά να συνεχίσετε την περιπλάνηση στο
δικό σας µύθο, στο µύθο του λαϊκισµού, της ανευθυνότητας και
της παροχολογίας. 

Γι’ αυτό και είπα προηγουµένως ότι παρακολουθώ την αγωνία
σας να πείσετε για την αναγκαιότητα της πρότασης δυσπιστίας. 

Όταν, όµως, υπάρχουν προβλήµατα όπως αυτά που αντιµετω-
πίζετε εσείς, κύριοι συνάδελφοι, όταν υπάρχουν σε ένα κόµµα
εσωκοµµατικά προβλήµατα, τότε υπάρχουν και εσωτερικές λει-
τουργίες, υπάρχουν και τα κοµµατικά όργανα. Δεν χρειαζόταν
να υποβάλετε τη Βουλή σε αυτήν τη διαδικασία και µάλιστα την
ώρα που η Κυβέρνηση -κι εποµένως η χώρα- βρίσκεται σε µία
πάρα πολύ κρίσιµη διαπραγµάτευση. Δεν χρειαζόταν την ώρα
που απαιτείται περισσότερο από ποτέ πολιτική σταθερότητα και
οµαλότητα, εσείς να υπονοµεύετε τη διαπραγµατευτική ισχύ της
χώρας, όταν πολύ καλά ξέρετε ότι χωρίς πολιτική σταθερότητα
οι πιθανότητες ανάκαµψης της οικονοµίας και στοιχειώδους ανά-
πτυξης στη συνέχεια, είναι µηδαµινές. 

Στον τοµέα της υγείας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ως πο-
λιτική ηγεσία του Υπουργείου βρισκόµαστε όχι µπροστά σε µία
κατάσταση όπου διαχειριζόµαστε προβλήµατα, αλλά σε µία κα-
τάσταση όπου διαχειριζόµαστε κρίση, δηλαδή νέα και µεγάλα
προβλήµατα, τα οποία έρχονται να προστεθούν στα παλαιά και
υπαρκτά προβλήµατα που υπήρχαν στο χώρο της υγείας. 

Σε αυτήν τη διαχείριση, δεν µπορείς να εφαρµόσεις µοντέλα
τα οποία ακολουθήθηκαν στο παρελθόν, διότι απλούστατα δεν
υπάρχει ανάλογη εµπειρία από τέτοιες καταστάσεις στο παρελ-
θόν. Το µόνο που µπορείς να κάνεις είναι να έχεις πάντα στο νου
σου ότι πίσω από τους αριθµούς βρίσκονται οι άνθρωποι, να µη
φοβάσαι τις φυλακές, µε τις οποίες µάς απείλησαν πριν από κά-
ποιες ώρες κάποιοι συνάδελφοί σας από τον ΣΥΡΙΖΑ, και να προ-
χωράς σε άλµατα, δηλαδή σε πράγµατα που οι προηγούµενοι
ούτε καν τα πλησίασαν και τα οποία στη συνέχεια θα δικαιωθούν
από την ιστορία ως αυτονόητα.

Λόγω της ύφεσης, από τη µία µεριά, η κρατική χρηµατοδότηση
στην υγεία µειώθηκε σηµαντικά, ενώ από την άλλη µεριά επηρε-
άστηκαν µια σειρά από κοινωνικούς και οικονοµικούς παράγον-
τες που επιδρούν αρνητικά στην υγεία των πολιτών, όπως είναι
το εισόδηµα, η πρόσβαση στην κοινωνική ασφάλιση και αυτό έχει
σαν συνέπεια οι ανάγκες σε υπηρεσίες υγείας αλλά και οι ανάγ-
κες σε υπηρεσίες πρόνοιας να έχουν αυξηθεί.

Στο πλαίσιο, λοιπόν, αυτής της µεγάλης προσπάθειας που κά-
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νουµε και προκειµένου να µην επηρεαστεί η λειτουργικότητα του
συστήµατος υγειονοµικής περίθαλψης και πρόληψης και κυρίως
να µην επιβαρυνθούν περαιτέρω οι πολίτες, το Υπουργείο Υγείας
υλοποιεί µία σειρά µεταρρυθµίσεων στη διαχείριση του ΕΣΥ, του
Εθνικού Συστήµατος Υγείας, και στη διαχείριση του ΕΟΠΥΥ, του
Εθνικού Οργανισµού Παροχής Υπηρεσιών Υγείας. 

Πολύ ενδεικτικά αναφέρω ορισµένες. Ολοκληρώνουµε στην
Αθήνα, στη Θεσσαλονίκη και στην υπόλοιπη περιφέρεια το νέο
χάρτη υγείας, όχι µε κλείσιµο νοσοκοµείων και δοµών υγείας,
αλλά µε λειτουργικές συνενώσεις τµηµάτων νοσοκοµείων, µε αλ-
λαγές σκοπού και χαρακτήρα µονάδων και µε την ανάπτυξη
εναλλακτικών δοµών, στην δευτεροβάθµια και την τριτοβάθµια
φροντίδα. 

Εφαρµόζουµε στο φάρµακο πολιτικές που θα οδηγήσουν στην
προώθηση των γενοσήµων φαρµάκων, τον εξορθολογισµό της
φαρµακευτικής δαπάνης και στην εισαγωγή νέων, καινοτόµων
φαρµάκων στην αγορά, µε γνώµονα, βέβαια, το όφελος των
ασφαλισµένων.

Εντατικοποιούµε τους ελέγχους, αξιοποιώντας τα δεδοµένα
της ηλεκτρονικής συνταγογράφησης και δηµιουργούµε µηχανι-
σµούς για να αντιµετωπίσουµε την προκλητή ζήτηση και την
υπερκοστολόγηση. Δεν υιοθετούµε συµπεριφορές ισοπεδωτικές
και πρακτικές διαπόµπευσης κλάδων, όµως οι κανόνες είναι πολύ
συγκεκριµένοι και οι κανόνες αυτοί θα πρέπει να γίνονται σεβα-
στοί.

Προωθούµε τη µεγάλη µεταρρύθµιση της πρωτοβάθµιας
φροντίδας υγείας, της οποίας η βασική στρατηγική είναι η δια-
µόρφωση ενός ενιαίου δηµόσιου συστήµατος και η υπαγωγή
όλων των δηµόσιων δοµών που υπάρχουν σήµερα στην πρωτο-
βάθµια φροντίδα -κέντρα υγείας, περιφερειακά ιατρεία του ΕΣΥ,
µονάδες υγείας του ΕΟΠΥΥ- σε ένα φορέα, ο οποίος θα είναι
υπεύθυνος για την εποπτεία, τη λειτουργία και τη χρηµατοδό-
τησή τους.

Την ίδια στιγµή επισπεύδουµε πρωτοβουλίες, προκειµένου ο
ΕΟΠΥΥ να αποτελέσει µία ισχυρή οικονοµική και διοικητική ον-
τότητα, αντιµετωπίζοντας προβλήµατα τα οποία υπήρχαν στην
πρώτη φάση λειτουργίας του. Δεν επιδιώκουµε να αποδυναµώ-
σουµε τον ΕΟΠΥΥ. Εντελώς αντίθετα. Θέλουµε να ενισχύσουµε
τον ΕΟΠΥΥ, να ενισχύσουµε την οικονοµική του αποτελεσµατι-
κότητα, να διασφαλίσουµε τη βιωσιµότητά του, να ολοκληρώ-
σουµε την οργανωτική του αναδιάρθρωση. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Τελειώνοντας, κύριε Πρόεδρε και κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, και ζητώντας την ανοχή σας για ένα λεπτό, θέλω να ανα-
φερθώ και σε ένα άλλο ζήτηµα, το οποίο θεωρώ σηµαντικό για
την πολιτική κατάσταση που υπάρχει στη χώρα. Κάθε φορά που
ο ΣΥΡΙΖΑ µιλάει για τα αποτελέσµατα της πολιτικής των µνηµο-
νίων, κάθε φορά που ο ΣΥΡΙΖΑ µιλάει για την κατάργηση των µνη-
µονίων, επειδή, όπως ακριβώς είπα και στην αρχή της οµιλίας

µου, δεν έχει στρατηγική, εναλλακτική πρόταση για να πείσει την
κοινωνία, κλείνει ταυτόχρονα πονηρά το µάτι σε όποιον αισθάνε-
ται ότι αδικείται και υπόσχεται τα πάντα στους πάντες.

Σε αυτές, όµως, τις κρίσιµες στιγµές που ζει η Ελλάδα και όταν
ο λαός έχει κάνει τόσες θυσίες, δεν µπορείτε, κύριοι συνάδελφοι
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, να λέτε ότι υπάρχουν εύκολες
λύσεις. Παλιά ίσως να µπορούσαν να το λένε όλοι, τώρα δεν µπο-
ρεί κανένας µας να λέει ότι υπάρχουν εύκολες λύσεις. Θα επα-
ναπροσλάβετε αυτούς που απολύονται. Θα καταργήσετε τους
φόρους που έχουν επιβληθεί. Θα αποκαταστήσετε τους µισθούς
και τις συντάξεις. Θα επανακρατικοποιήσετε αυτά που αποκρα-
τικοποιούνται και θα διώξετε τους επενδυτές. Θα αυξήσετε τις
δαπάνες για την υγεία. Θα αυξήσετε τις δαπάνες για την παιδεία.
Θα αυξήσετε τις δηµόσιες επενδύσεις. 

Σας ρωτούν όλοι: «Από πού θα βρείτε τα χρήµατα για να τα
κάνετε όλα αυτά;». Από το «ευρώ της φτώχειας και της ανασφά-
λειας», που ισχυρίζονται οι συνιστώσες ή από «την Ευρωπαϊκή
Ένωση και το κοινό µας νόµισµα», που ανακάλυψε πριν από λίγες
µέρες ο κ. Τσίπρας στο Τέξας;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κλείστε µε αυτό,
κύριε Υφυπουργέ. 

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Υγείας): Κλείνω, κύριε
Πρόεδρε. 

Όπως είπε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πρόσφατα ο Πρω-
θυπουργός το πρώτο και πιο κρίσιµο βήµα είναι η δηµιουργία
πρωτογενούς πλεονάσµατος. Το επόµενο βήµα είναι η ανάκαµψη
και η ασφαλής έξοδος της χώρας στις αγορές. Το τρίτο και τε-
λευταίο βήµα είναι η βιώσιµη και σταθερή ανάπτυξη, ώστε να δια-
φυλαχθεί η κοινωνική συνοχή.

Όλα αυτά είναι δροµολογηµένα. Και επειδή όλα αυτά είναι
δροµολογηµένα, στηρίζουµε τη µεγάλη προσπάθεια που γίνεται.
Και επειδή όλα αυτά είναι δροµολογηµένα, στηρίζουµε τον Πρω-
θυπουργό της χώρας, που ηγείται αυτής της προσπάθειας.

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε τον κύριο Υφυπουργό. 
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 0.01’ λύεται η συνε-

δρίαση για σήµερα Κυριακή 10 Νοεµβρίου 2013 και ώρα 11.00’,
µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος, κοινοβουλευτικό έλεγχο:
Συνέχιση της συζήτησης και ψηφοφορία επί της προτάσεως δυ-
σπιστίας κατά της Κυβέρνησης που υπέβαλαν ο Πρόεδρος της
Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ και Αρχηγός της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης κ. Αλέξης Τσίπρας και εβδοµήντα
ένας Βουλευτές του κόµµατός του, σύµφωνα µε τα άρθρα 84 του
Συντάγµατος και 142 του Κανονισµού της Βουλής.

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΚΔ’ - 9 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2013 2093

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ



2094 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)


